
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 3ο Δηµοτικό Σχολείο Χαλανδρίου, το 4ο Γυµνά-
σιο Νέας Ιωνίας, το Γυµνάσιο Ματαράγκας Αιτωλοακαρ-
νανίας,  µέλη από την Οµοσπονδία Συλλόγων Ελλάδας και
µαθητές από το Γυµνάσιο Πάργας, σελ. 2827, 2831, 2839,
2850, 2871, 2879

2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 2838, 2839, 2840, 2846,
2855, 2856, 2861, 2862, 2868 2869, 2870, 2871, 2872, 2875,
2878, 2879, 2880, 2882, 2883, 2902, 2903

3. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 2871, 2879
4. Αναφορά στα µέτρα εν όψει της επισκέψεως του Τούρ-

κου Πρωθυπουργού κ. Νταβούτογλου, σελ. 2856, 2870, 2876
5. Αναφορά στην "υπόθεση Ρωµανού", σελ. 2844, 2869

2870, 2871

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευτέ-

ρας 8 Δεκεµβρίου 2014, σελ. 2823

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Συζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του Υπουρ-

γείου Οικονοµικών: "Κύρωση του κρατικού προϋπολογισµού
και των προϋπολογισµών ορισµένων ειδικών ταµείων και υπη-
ρεσιών οικονοµικού έτους 2015", σελ. 2823

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 2892 - 2907
ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ Ι. , σελ. 2865 - 2879
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 2823 – 2838, 2879 - 2892
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 2851 - 2865
ΤΡΑΓΑΚΗΣ Ι. , σελ. 2838 - 2851

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΗΔΟΝΗΣ Χ. , σελ. 2875
ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 2840, 2870
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 2869, 2870, 2875, 2878, 

2882
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 2895
ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ Ι. , σελ. 2868, 2869, 2870, 2871, 

2872, 2875, 2878, 2879
ΚΑΝEΛΛΗ Γ. , σελ. 2838
ΚΙΚΙΛΙΑΣ Β. , σελ. 2838
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 2879, 2882, 2883
ΚΟΥΙΚ Τ. , σελ. 2856, 2872
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 2856
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 2855, 2856, 2861, 2862
ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ Α. , σελ. 2879, 2880
ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ. 2870, 2871
ΣΕΝΕΤΑΚΗΣ Μ. , σελ. 2878, 2880
ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 2878, 2879
ΤΡΑΓΑΚΗΣ Ι. , σελ. 2838, 2839, 2840, 2846
ΧΑΪΚΑΛΗΣ Π. , σελ. 2856

Β. Επί προσωπικού θέµατος:

ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 2871
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 2871, 2879
ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ Ι. , σελ. 2871, 2879
ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 2879

Γ. Αναφορά στα µέτρα εν όψει της επισκέψεως του
Τούρκου Πρωθυπουργού κ. Νταβούτογλου:

ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 2870
ΚΟΥΙΚ Τ. , σελ. 2872
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 2856

Δ. Επί της αναφοράς στην "υπόθεση Ρωµανού":
ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 2870
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 2869
ΜΙΧΟΣ Ν. , σελ. 2844
ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ. 2871

Ε. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών:
ΑΗΔΟΝΗΣ Χ. , σελ. 2876
ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 2848, 2849
ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ Ι. , σελ. 2898, 2899
ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ Ι. , σελ. 2828
ΑΝΤΩΝΙΟΥ Μ. , σελ. 2833
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ Ε. , σελ. 2833
ΑΥΛΩΝΙΤΟΥ Ε. , σελ. 2902, 2903
ΒΑΜΒΑΚΑ Ε. , σελ. 2863
ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ Γ. , σελ. 2865, 2866
ΒΛΑΧΟΣ Γ. , σελ. 2825
ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ Π. , σελ. 2904
ΒΟΛΟΥΔΑΚΗΣ Μ. , σελ. 2834
ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 2882, 2892, 2893
ΓΑΚΗΣ Δ. , σελ. 2884
ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ Ε. , σελ. 2874
ΓΕΡΟΒΑΣΙΛΗ  Ό. , σελ. 2861
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 2869, 2870, 2882
ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ Χ. , σελ. 2860
ΓΡΕΓΟΣ Α. , σελ. 2827
ΔΑΜΑΒΟΛΙΤΗΣ Κ. , σελ. 2829
ΔΕΙΚΤΑΚΗΣ Γ. , σελ. 2841, 2842
ΔΗΜΑΣ Χ. , σελ. 2893
ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ Ι. , σελ. 2868
ΔΡΙΤΣΕΛΗ Π. , σελ. 2903
ΖΕΪΜΠΕΚ Χ. , σελ. 2906
ΙΑΤΡΙΔΗ Τ. , σελ. 2899
ΙΓΓΛΕΖΗ Α. , σελ. 2905
ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ Ι. , σελ. 2851, 2852
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 2882, 2885
ΚΑΛΟΓΕΡΗ Α. , σελ. 2894, 2895
ΚΑΝΕΛΛΗ Γ. , σελ. 2838, 2844, 2845
ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ Μ. , σελ. 2837
ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ Κ. , σελ. 2839, 2840
ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ Γ. , σελ. 2847
ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ Γ. , σελ. 2845, 2846
ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ Κ. , σελ. 2895
ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ Σ. (ΠΑΣΟΚ), 

σελ. 2823
ΚΙΚΙΛΙΑΣ Β. , σελ. 2837, 2839
ΚΛΕΙΤΣΙΩΤΗΣ Κ. , σελ. 2888
ΚΟΛΛΙΑΣ Κ. , σελ. 2846, 2847
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 2842

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΜΒ’
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ΚΟΝΣΟΛΑΣ Ε. , σελ. 2889
ΚΟΝΤΟΝΗΣ Χ. , σελ. 2900, 2901
ΚΟΝΤΟΣ Α. , σελ. 2854
ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ Δ. , σελ. 2873
ΚΟΥΙΚ Τ. , σελ. 2872
ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , 

σελ. 2855, 2856
ΚΥΡΙΤΣΗΣ Γ. , σελ. 2844
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. , 

σελ. 2875
ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ Γ. , 

σελ. 2868, 2869
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 2859, 2860
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 2856
ΛΥΚΟΥΔΗΣ Σ. , σελ. 2832
ΜΑΚΡΗ - ΘΕΟΔΩΡΟΥ Ε. , 

σελ. 2905
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 2862
ΜΙΧΟΣ Ν. , σελ. 2843, 2844
ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ Θ. , σελ. 2836
ΜΠΑΡΜΠΑΡΟΥΣΗΣ Κ. , σελ. 2857
ΜΠΑΤΣΑΡΑ Γ. , σελ. 2883, 2884
ΜΠΟΛΑΡΗΣ Μ. , σελ. 2888, 2889
ΜΩΡΑΪΤΑΚΗΣ Α. , σελ. 2864, 2865
ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ Α. , σελ. 2879
ΝΤΑΒΛΟΥΡΟΣ Α. , σελ. 2901, 2902
ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 2892, 2893
ΞΑΝΘΟΣ Α. , σελ. 2835
ΟΥΖΟΥΝΙΔΟΥ Ε. , σελ. 2850
ΠΑΝΟΥΣΗΣ Ι. , σελ. 2829
ΠΑΡΑΣΤΑΤΙΔΗΣ Θ. , σελ. 2831
ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ. 2871
ΠΕΤΡΑΚΟΣ Α. , σελ. 2852
ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ Ι. , σελ. 2825
ΠΛΕΥΡΗΣ Α. , σελ. 2877, 2882
ΡΗΓΑΣ Π. , σελ. 2886
ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ Ν. , σελ. 2896, 2897
ΣΤΑΘΑΚΗΣ Γ. , σελ. 2880, 2882, 2883
ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ Χ. , σελ. 2881, 2882, 2883
ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ Α. , σελ. 2879, 2890
ΣΤΑΥΡΙΝΟΥΔΗ - ΣΟΔΗ Μ. , 

σελ. 2866
ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 2877, 2878
ΣΤΥΛΙΟΣ Γ. , σελ. 2897
ΦΟΥΝΤΑ Ν. , σελ. 2873
ΧΑΪΚΑΛΗΣ Π. , σελ. 2856
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 2830
ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ Δ. , σελ. 2891, 2892
ΧΑΤΖΗ ΟΣΜΑΝ Α. , σελ. 2840, 2841
ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ Κ. , σελ. 2860, 2861
ΧΡΙΣΤΟΓΙΑΝΝΗΣ Δ. , σελ. 2850
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , 

σελ. 2853, 2854
ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ Μ. , σελ. 2866
ΨΑΡΙΑΝΟΣ Γ. , σελ. 2886
ΨΥΡΡΑΣ Θ. , σελ. 2858



Αθήνα, σήµερα στις 5 Δεκεµβρίου 2014, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.00’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της ΣΤ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑ-
ΡΟΥΧΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων
ερωτήσεων της Δευτέρας 8 Δεκεµβρίου.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130
παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 327/2-12-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λέσβου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Παύλου Βογιατζή προς τον
Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τις πληροφορίες περί µει-
ώσεως της δυναµικότητας του στρατοπέδου «ΚΟΥΒΕΛΙΔΗ» στον
Πολιχνίτο Λέσβου.

2. Η µε αριθµό 326/2-12-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Αναστασίου Κουράκη προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την υπόθεση του κρα-
τούµενου Νίκου Ρωµανού.

3. Η µε αριθµό 335/2-12-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αχαΐας των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Νικολάου Νικολόπουλου
προς τους Υπουργούς Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του
Πολίτη και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων,
σχετικά µε την υπόθεση Μπαλτάκου.

4. Η µε αριθµό 329/2-12-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ηλία
Παναγιώταρου προς τους Υπουργούς Δηµόσιας Τάξης και
Προστασίας του Πολίτη και Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά
µε την εκτέλεση της δικαστικής απόφασης µε την οποία οι µονα-
χοί διατάσσονται να εγκαταλείψουν την Ιερά Μονή Εσφιγµένου
στο Άγιο Όρος.

5. Η µε αριθµό 330/2-12-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λαρίσης της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Θωµά Ψύρρα προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την υπαγωγή των ιδρυµάτων
της χώρας στη Διεύθυνση Εθνικών Κληροδοτηµάτων του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών.

6. Η µε αριθµό 333/2-12-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστου
Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Πρόνοιας, σχετικά µε τις απολύσεις, τις συνθήκες εργασίας
και τη µη τήρηση των µέτρων υγιεινής και ασφάλειας στην εται-
ρεία «FORTHNET».

7. Η µε αριθµό 325/2-12-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών των Ανεξάρτητων Δηµοκρατικών Βουλευτών κ.

Οδυσσέα Βουδούρη προς τους Υπουργούς Δηµόσιας Τάξης και
Προστασίας του Πολίτη και Εσωτερικών, σχετικά µε την ανάγκη
άµεσης δράσης υπέρ των Σύρων προσφύγων.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130
παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 328/2-12-2014 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Ιωαννίνων της Νέας Δηµοκρατίας κ. Άννας–Μισέλ Ασηµακο-
πούλου προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
σχετικά µε την εφαρµογή αναλογικής χρέωσης διοδίων στην
Εγνατία Οδό.

2. Η µε αριθµό 332/2-12-2014 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Βασιλικής Κατριβάνου προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και
Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τις ευθύνες της ελληνικής
Κυβέρνησης και της Ευρωπαϊκής Ένωσης για την απελπιστική
κατάσταση των Σύρων προσφύγων στη χώρα µας.

3. Η µε αριθµό 331/2-12-2014 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Αιτωλοακαρνανίας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Νίκης
Φούντα προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την άµεση κατα-
βολή νοσηλίου – τροφείου στις στέγες υποστηριζόµενης διαβίω-
σης ΑΜΕΑ.

4. Η µε αριθµό 334/2-12-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λαρίσης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου
Λαµπρούλη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Πρόνοιας, σχετικά µε την καταβολή των δεδουλευµένων
στους εργαζόµενους στη «ΒΙΒΛΙΟΣΥΝΕΡΓΑΤΙΚΗ».

5. Η µε αριθµό 324/2-12-2014 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Δωδεκανήσου των Ανεξάρτητων Δηµοκρατικών Βουλευτών κ.
Τσαµπίκας Ιατρίδη προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε τις µετεγγραφές (µεταφορά θέσης) πολυτέκνων
και τέκνων πολυτέκνων στα ΑΕΙ και ΤΕΙ της χώρας.

Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών: «Κύρωση του κρατικού προϋπολογισµού και
των προϋπολογισµών ορισµένων ειδικών ταµείων και υπηρεσιών
οικονοµικού έτους 2015».

Τον λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Συµεών Κεδίκογλου.
Κύριε συνάδελφε, έχετε στη διάθεσή σας µόνο έξι λεπτά, δυ-

στυχώς!
ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. Θα προ-

σπαθήσω σε έξι λεπτά να συµπεριλάβω όλα όσα θεωρώ σηµαν-
τικά.

Συζητάµε, λοιπόν, άλλον έναν προϋπολογισµό εν µέσω κρίσης.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Γ’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΜΒ’
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Στις 7-11-2012 είχα γράψει ένα άρθρο µε τίτλο «Θα είναι η τελευ-
ταία φορά;», γιατί και τότε είχαµε κληθεί σε µία κρίσιµη ψηφοφο-
ρία να ψηφίσουµε κάποια µέτρα περιοριστικής οικονοµικής
πολιτικής. Δυστυχώς, απ’ ό,τι φάνηκε, δεν ήταν η τελευταία φορά
και απ’ ό,τι βλέπουµε, θα έχουµε και άλλη τέτοια ψηφοφορία.

Θέλω, πριν ξεκινήσω την κυρίως οµιλία µου, να αναφερθώ σε
ένα περιστατικό το οποίο µού έτυχε πριν από λίγο καιρό σε ένα
νοσοκοµείο όπου είχα πάει να επισκεφθώ έναν ασθενή. Ένας για-
τρός καρδιολόγος µε σταµάτησε και µου είπε το εξής: «Κύριε Κε-
δίκογλου, εγώ είµαι απογοητευµένος απ’ όλους, αλλά επειδή σας
βλέπω και σας εκτιµώ, θέλω να µεταφέρετε το εξής. Υπάρχουν
άρρωστοί µου οι οποίοι, λόγω της φαρµακευτικής δαπάνης, λόγω
της συµµετοχής που έχουν στα φάρµακα, δυστυχώς δεν µπορούν
πια να τα αγοράσουν και αφήνουν θεραπείες που είναι σηµαντικές
για την καρδιολογική τους πορεία χωρίς φάρµακα.».

Αυτό πραγµατικά µε συγκλόνισε -θα έλεγα- και ως γιατρό και
ως δηµοκράτη και ως άνθρωπο κυρίως και µε έκανε να σκεφθώ
αρκετά πράγµατα.

Για να φθάσουµε στο σηµείο αυτό, µας το υπαγόρευσε η
τρόικα; Η τρόικα µας είπε: «Μειώστε τη φαρµακευτική σας δα-
πάνη.». Εµείς διαλέξαµε -ενδεχοµένως γιατί δεν θέλαµε να τα βά-
λουµε µε τη φαρµακευτική βιοµηχανία- να µειώσουµε λίγο τις
τιµές στα γενόσηµα, µε αποτέλεσµα τα γενόσηµα στην Ελλάδα να
έχουν δύο και τρεις φορές µεγαλύτερες τιµές απ’ ό,τι οι συγκε-
κριµένες ουσίες που κυκλοφορούν, για παράδειγµα, στη Γερµανία
και τη διαφορά αυτή να την πληρώνει ο ασφαλισµένος.

Μήπως µας είπε η τρόικα ότι έπρεπε να κάνουµε οριζόντιες πε-
ρικοπές και να αυξάνουµε τη φορολογία συνέχεια, αντί να µει-
ώνουµε τις δαπάνες; Όχι, βέβαια. Αυτό ήταν µία επιλογή που, εάν
τα πρώτα χρόνια της κρίσης ήταν ανάγκη, στα πέντε χρόνια θα
µπορούσαµε να είχαµε κάνει κάποιες αλλαγές.

Δείτε, όµως, ότι ακόµα και σε αυτά που στέλνουµε απαντητικά
στα µέτρα που ζητά η τρόικα, εµείς τι προτείνουµε; Και άλλη φο-
ρολογία. Λέµε ότι, αν θέλουµε παραπάνω έσοδα, θα αυξήσουµε
τον φόρο πολυτελείας ή θα κόψουµε το 30% στη µείωση του
φόρου αλληλεγγύης. Ακόµα ακόµα, έχουµε πει ότι θα βάλουµε ει-
σοδηµατικά κριτήρια για το ΕΚΑΣ, προσδοκώντας λίγα εκατοµµύ-
ρια ευρώ. Τι είναι ο κάβουρας, τι είναι το ζουµί του!

Όταν κάναµε τις εκατό δόσεις, είχαµε πει ότι δεν θα κοιτάµε οι-
κονοµικά κριτήρια και αφορούσε, όπως ξέρετε, και τον συνεπή φο-
ρολογούµενο αλλά και τον µπαταχτσή. Πάµε και λέµε ότι βάζουµε
εισοδηµατικά κριτήρια για το ΕΚΑΣ, που αφορά κυρίως χαµηλο-
συνταξιούχους. Αυτές είναι δικές µας πολιτικές.

Πράγµατι, έχουµε κάποιο καλό αποτέλεσµα µετά από αυτά τα
χρόνια, κυρίως λόγω των θυσιών του ελληνικού λαού, που αυτό
κυρίως φαίνεται από το πλεόνασµα το οποίο έχουµε, ένα πλεόνα-
σµα όµως που οφείλεται στην υπερφορολόγηση.

Πέρα απ’ αυτό, εγώ θέλω να δώσω και κάποια άλλα στοιχεία,
τα οποία αφορούν την ελληνική οικονοµία, τα οποία δεν βλέπουµε
συχνά. Το 2013 είχαµε παραπάνω παραγωγή απ’ ό,τι το 2014. Το
2014 συγκεκριµένα, σε ευρώ η χώρα παρήγαγε 3,5 δισεκατοµµύ-
ρια λιγότερα, που σηµαίνει ότι είχαµε µία µείωση του ΑΕΠ 2%, που
σηµαίνει 1,1 δισεκατοµµύριο λιγότερα έσοδα. Αυτό, όπως ξέρετε,
είναι ένα πρόσθετο δηµοσιονοµικό κενό, το οποίο µεταφέρεται.

Οι εξαγωγές µας µειώθηκαν τη χρονιά αυτή κατά 8,7% και εί-
χαµε µείωση του εµπορικού ισοζυγίου, δηλαδή αυξήσαµε τις ει-
σαγωγές και µειώσαµε τις εξαγωγές µας. Ξαναγυρίζουµε εκεί, στο
παρελθόν, και πια είµαστε µία χώρα που φέρνουµε, αλλά δεν πα-
ράγουµε.

Δείτε τώρα το ασφαλιστικό σύστηµα, που σχεδόν για κάθε έναν
συνταξιούχο έχουµε και έναν εργαζόµενο. Είναι 2,6 εκατοµµύρια
οι συνταξιούχοι, 3 εκατοµµύρια οι εργαζόµενοι. Αυτό είναι κάτι το
οποίο θα σταθεί; Φταίµε και εµείς που δώσαµε πολλές πλασµατι-
κές συντάξεις, βγάλαµε γρήγορα πολλούς συνταξιούχους στα πε-
νήντα τους χρόνια.

Η ανεργία, βεβαίως, είναι στο 26%-27% και, απ’ ό,τι είδαµε σε
ένα πρόσφατο δηµοσίευµα, εκατό χιλιάδες νέοι πηγαίνουν στο
εξωτερικό. Η καινοτόµος Ελλάδα µεταναστεύει.

Απ’ αυτούς, προσέξτε, το 73% έχουν µεταπτυχιακό, το 51% δι-
δακτορικό και το 41% έχουν τελειώσει ένα πολύ καλό πανεπιστή-
µιο. 

Όσον αφορά τις επενδύσεις, για τις οποίες γίνεται τόσος
λόγος. Λέµε ότι η ανάπτυξη θα προέλθει από τις επενδύσεις. Στις
επενδύσεις έχουµε το µικρότερο ποσοστό του κόσµου σε ποσο-
στό του ΑΕΠ, ενώ είµαστε στην τελευταία θέση ως η χειρότερη
χώρα για επενδύσεις µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Αυτό προ-
κύπτει από τα στοιχεία της Παγκόσµιας Τράπεζας.

Αλλά βεβαίως πώς θα έρθει να επενδύσει ο άλλος, όταν, για
παράδειγµα, στον τοµέα της δικαιοσύνης από τις εκατόν
ογδόντα εννέα χώρες είµαστε στην εκατοστή πεντηκοστή θέση
σε ταχύτητα απονοµής δικαιοσύνης στις εµπορικές συναλλαγές;
Τρία χρόνια παραπάνω θέλει κάποιος στην Ελλάδα που θα µπλέ-
ξει µε τη δικαιοσύνη, σε σχέση µε το πόσο θέλει κάποιος στις
χώρες του ΟΟΣΑ.

Αφού ανέφερα το θέµα της δικαιοσύνης, δεν νοµίζω ότι έχει
σηµασία να αναφερθώ σε κάποια κονδύλια, γιατί, απ’ ό,τι έχω κα-
ταλάβει, την εισοδηµατική πολιτική την έχει αναλάβει η δικαιο-
σύνη. Δίνουν µόνοι τους αυξήσεις στους εαυτούς τους, κάτι που
τους βάζει απέναντι στην κοινωνία. Θα συµβούλευα να µη µου
πουν να µην κρίνω τη δικαιοσύνη, γιατί όλοι κρινόµαστε εδώ
πέρα. Γιατί, για παράδειγµα, θα έπρεπε να γυρίσουν αυτά τα
λεφτά στους δικαστικούς και όχι σε µία µάνα µονογονεϊκής οι-
κογένειας, αν είχαµε αυτή τη δυνατότητα; Θυµίζει την ταινία «Τι-
τανικός», που, καθώς το πλοίο βυθιζόταν, κάποιοι χόρευαν βαλς
και η ορχήστρα έπαιζε.

Μήπως το ΕΣΠΑ το χρησιµοποιούµε καλά; Το χρησιµοποιούµε
για αναπληρωτές στα σχολεία που είναι απαραίτητοι, το χρησι-
µοποιούµε για πεντάµηνα, για να δίνουµε κάποιες ανάσες στα
παιδιά. Όµως, αυτός δεν είναι ο σχεδιασµός που θέλουµε. Δεν
είναι η ουσία του ΕΣΠΑ, µε το οποίο πρέπει να καταρτίζουµε τους
ανθρώπους για µελλοντικά µόνιµα επαγγέλµατα.

Μετά απ’ αυτά, θα περιµέναµε να µας εµπιστευθούν οι δανει-
στές, όταν, για παράδειγµα, έχουµε τον Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο του ΣΥΡΙΖΑ να µιλά µονοµερώς για κούρεµα του χρέους
κατά 70%; Ξέρετε, αν το δούµε και από ιατρικής πλευράς, ο
ασθενής δεν πηγαίνει κατευθείαν από την εντατική στο γήπεδο,
γιατί υπάρχει ο κίνδυνος της υποτροπής και δεν µπορεί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα να δείξετε λίγη ανοχή.
Φταίµε κι εµείς ως Κυβέρνηση που από τον Ιούνιο και µετά εί-

χαµε έναν αντιµνηµονιακό οίστρο και προσπαθήσαµε να αντα-
γωνιστούµε τον ΣΥΡΙΖΑ σ’ αυτόν τον τοµέα: να φύγει το
µνηµόνιο, να φύγει το ΔΝΤ, κ.ο.κ.. Εδώ η Κυβέρνηση ή δεν είχε
σκεφτεί καλά το κλίµα που υπήρχε διεθνώς ή πραγµατικά µετέ-
φερε µία διαφορετική εικόνα στο εσωτερικό. Πιστεύω ότι ήταν
το πρώτο. Εν πάση περιπτώσει, «θα έχουµε πάντα το Παρίσι»,
όπως λέει και η ταινία «Καζαµπλάνκα», για να θυµόµαστε το αδιέ-
ξοδο αυτής της πολιτικής. 

Σήµερα, εδώ που φθάσαµε υπάρχει ανάγκη για εθνική συνεν-
νόηση και εθνική συναίνεση. Εµείς το είδαµε στο ΠΑΣΟΚ, όταν
σηκώσαµε το βάρος. Το βλέπει κι αυτή η Κυβέρνηση. Πιστεύω
ότι δεν θα πρέπει να είναι είδηση, όταν ο Πρωθυπουργός καλεί
τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να µιλήσουν. Γιατί
το κατάφεραν στην Ισπανία, όπως και στην Πορτογαλία. Πρέπει
να πουν ότι ένα, δύο, τρία θέµατα πρέπει να τα κάνουµε και µετά
να πάµε σε εκλογές. Ας αποφασίσει ο ελληνικός λαός και όποιος
είναι ο κερδισµένος, να κληθεί να τα εφαρµόσει. Διαφορετικά, η
χώρα οδηγείται στα βράχια.

Πρόσφατα –και ολοκληρώνω µ’ αυτό- διάβασα ότι στη Λαµία
σε κοµµατικό ακροατήριο ο κ. Τσίπρας είπε –και δεν πίστευα στα
αυτιά µου- ότι δεν θα µας χορέψουν εµάς οι αγορές, αλλά εµείς
θα χτυπάµε τον ζουρνά και το νταούλι και οι αγορές θα χορεύουν
στους ρυθµούς µας.

Αν αυτό το εννοεί, αν µετά από πέντε χρόνια κρίσης αυτό είναι
που πιστεύει ο εν δυνάµει Πρωθυπουργός και εκεί µας οδηγεί,
τότε –αφού πιάσαµε τον κινηµατογράφο- θα κλείσω µε τον τίτλο
µίας τρίτης ταινίας, την οποία γνωρίζουν οι σινεφίλ και λέγεται
«Καληνύχτα και καλή τύχη».

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε.
Ο κ. Γεώργιος Βλάχος έχει τον λόγο.

2824 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πατρίδα µας βρίσκεται στην

πιο κρίσιµη συγκυρία των τελευταίων χρόνων. Αυτή είναι η
σκληρή πραγµατικότητα. Αυτή είναι η στιγµή που πρέπει όλοι να
στηρίξουµε την Κυβέρνηση. Δεν µιλάµε για τη Νέα Δηµοκρατία
ή το ΠΑΣΟΚ, αλλά για την ελληνική Κυβέρνηση. Πρέπει να στη-
ρίξουµε την Ελλάδα στη µάχη που δίνει σήµερα απέναντι σε
ανάλγητες και απολίτικες απόψεις και συµπεριφορές. 

Στη µάχη αυτή η Ελλάδα, η ελληνική Κυβέρνηση πρέπει να
εξηγήσει ότι η επιµονή των δανειστών σε πολιτική λιτότητας και
περικοπών στο όνοµα ενός αυθαίρετα εκτιµώµενου δηµοσιονο-
µικού κενού, τους καθιστά από δανειστές τύραννους του λαού
µίας ευρωπαϊκής χώρας. Πρέπει να εξηγήσει ότι αυτός ο λαός
αρνείται να γίνει άλλη µία φορά πειραµατόζωο. Αρνείται να πλη-
ρώνει τα λάθη µιας πολιτικής που επιβλήθηκε και, εκ του αποτε-
λέσµατος πια, κρίνεται –ακόµα και από το µέρος των δανειστών
µας- ως λανθασµένη. Ενώ µάλιστα κατά καιρούς µιλούν για
λάθος, όχι µόνο δεν κάνουν καµµία διορθωτική κίνηση, αλλά επι-
µένουν και πιέζουν την Κυβέρνηση –άρα και τη χώρα- να λάβει
νέα µέτρα στην ίδια αναποτελεσµατική κατεύθυνση.

Σήµερα, λοιπόν, είναι επιβεβληµένο όσο ποτέ να πούµε όχι
στις παράλογες και ατεκµηρίωτες απαιτήσεις της τρόικας. Να
απαιτήσουµε τώρα να διεξαχθεί η συζήτηση µε πολιτικούς όρους
και µε πραγµατικά οικονοµικά στοιχεία. 

Οι λανθασµένες εκτιµήσεις τους τα προηγούµενα χρόνια τούς
στερούν το ηθικό δικαίωµα να επιµένουν –αλαζονικά, µάλιστα-
στην ύπαρξη δηµοσιονοµικού κενού και να ζητούν προκαταβο-
λικά µέτρα περικοπών. 

Η θέση του Πρωθυπουργού, η θέση µας είναι ότι, εάν αποδειχ-
θεί κατά τη διάρκεια της χρονιάς ότι έχουν δίκιο, εµείς -που έτσι
και αλλιώς είµαστε υποχρεωµένοι- θα προχωρήσουµε σε διόρ-
θωση των όποιων νέων στοιχείων προκύψουν. Προκαταβολικά
µέτρα δεν περνάνε και ας το πάρουν απόφαση. 

Σε αυτήν την κρίσιµη συγκυρία η Αντιπολίτευση πρέπει να ανα-
γνωρίσει την προσπάθεια της Κυβέρνησης. Πρέπει να δει τις
πραγµατικές δυσκολίες. Πρέπει να δει ότι οι κίνδυνοι που έρχον-
ται αφορούν όλους τους πολίτες. Πρέπει µε γενναιότητα να βγει
από την παγίδα της απόλυτης άρνησης. Πρέπει αυτές τις αλή-
θειες που παραδέχονται στις κατ’ ιδίαν συζητήσεις να τις πούνε
και δηµόσια. 

Τελικά µήπως είναι καλύτερο να πείτε, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ότι κάνατε λάθος εκτίµηση από το να συνεχίζετε να µι-
λάτε σαν εσείς να ζείτε σε άλλον τόπο, σε άλλον χρόνο από εµάς;
Μήπως το να γίνετε κυβέρνηση ή να συµµετάσχετε σε κυβέρ-
νηση έρχεται πλέον σε δεύτερη µοίρα; Μήπως οφείλετε να αντι-
ληφθείτε ότι προέχει η ενίσχυση του εθνικού µετώπου για τη
σωτηρία της χώρας και του λαού µας; Μήπως είναι η στιγµή να
αποδείξετε ότι είστε η Αριστερά της ευθύνης και όχι της στείρας
άρνησης; 

Διότι, η ιστορία –και η πολύ πρόσφατη µάλιστα, τότε που ο
Γιώργος Παπανδρέου δεν έβλεπε κρίση και έσυρε τη χώρα σε
εκλογές χρησιµοποιώντας ως όχηµα την εκλογή του Προέδρου
της Δηµοκρατίας- απέδειξε ότι τέτοιες πολιτικές καταστρέφουν
τη χώρα και οδηγούν τους εκφραστές τους σε αδιέξοδο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Αντιπολίτευση δίνει σήµερα
το δικαίωµα σε όλους εκείνους που φτιάχνουν σενάρια να µιλούν
για πολιτική ρευστότητα στην Ελλάδα, ανεξάρτητα εάν θα εκλε-
γεί Πρόεδρος της Δηµοκρατίας ή όχι, αγνοώντας ότι αφορµή
ήθελαν οι δανειστές µας για να σταµατήσουν τον χρόνο. Για αυ-
τούς δεν κοστίζει τίποτε. Για όλους εµάς, για την Ελλάδα, για
τους Έλληνες αυτό είναι καταστροφικό.

Οι εκλογές αναµφίβολα είναι δηµοκρατικό δικαίωµα και δια-
φωνώ µε κάθε άλλη προσέγγιση, από όπου και αν προέρχεται.
Μπορούµε όµως να µιλάµε για εκλογές την ώρα που υπάρχει κίν-
δυνος διακοπής της χρηµατοδότησης της χώρας;

Το 2009 καταλάβαµε εκ των υστέρων ότι υπήρχαν σχέδια απα-
ξίωσης και αποσταθεροποίησης της χώρας, τα οποία υλοποιήθη-
καν επειδή βρέθηκαν ηγεσίες εδώ στην Ελλάδα πρόθυµων,
ανόητων, αλαζόνων, ρεβανσιστών. 

Έτσι φτάσαµε σήµερα εδώ. Διαχειριστήκαµε λάθος την κρίση
και µε µια υπερφίαλη τότε ηγετική οµάδα µετατρέψαµε το πρό-

βληµα του χρέους –που ήταν και είναι υπαρκτό- σε πρόβληµα
δανεισµού.

Ποτέ κανείς δεν εξήγησε γιατί φύγαµε από τις αγορές τότε,
που το χρέος ήταν στο 120% του ΑΕΠ. Πώς τώρα θα µας δεχ-
θούν αγορές, που το χρέος είναι στο 175% του ΑΕΠ; Εννοώ φυ-
σικά τους εµπνευστές του προγράµµατος του 2010, ντόπιους και
ξένους.

Σκεφτείτε, συνάδελφοι της Αριστεράς, µήπως γίνετε άθελά
σας αφορµή νέων δεινών για τη χώρα. Γιατί στα δύσκολα που
σήµερα ζούµε, πρέπει να σκεφτόµαστε µήπως πράγµατι υπάρ-
χουν και χειρότερα. Σκεφτείτε αυτά τα χειρότερα να συµβούν µε
εσάς. Σκεφτείτε, από άγνοια κινδύνου και λάθος εκτιµήσεις, να
δυσκολέψετε ακόµα περισσότερο τη ζωή των πολιτών, να ταπει-
νώσετε ακόµα περισσότερο την πατρίδα.

Η πιθανή επανάληψη του 2009-2010, τηρουµένων ασφαλώς
των αναλογιών, φυσικά και πρέπει να σας κάνει πιο προσεκτι-
κούς, για να µην πω πρέπει να σας κάνει να χάσετε τον ύπνο σας. 

Η παροχολογία, οι υποσχέσεις και τα µεγάλα λόγια ανήκουν
σε άλλες εποχές, τότε που υπήρχαν κοµµατικά ακροατήρια, δια-
χωριστικές γραµµές, τότε που υπήρχε φανατισµός και πόλωση.
Τώρα όλα αυτά έχουν καταρρεύσει. Υπάρχει µόνο µία κοινωνία,
ένας λαός, πολίτες που ταλαιπωρούνται, άλλος περισσότερο και
άλλος λιγότερο, για να αντιµετωπίσουν την καθηµερινότητα. Οι
συµπολίτες µας, µέσα από την απογοήτευση που ζουν, περιµέ-
νουν να ακούσουν µια λογική, µια συνετή φωνή, που µε µετριο-
πάθεια θα εξηγεί το σήµερα και το αύριο. 

Περιµένουν µια τέτοια φωνή, για να ακουµπήσουν, να πια-
στούν και να πάρουν λίγη ελπίδα για το αύριο. Όσο περισσότε-
ρες γίνουν αυτές οι φωνές που µιλούν για το αυτονόητο, τόσο οι
πολίτες, όλοι µας δηλαδή, θα παίρνουµε κουράγιο και ελπίδα. 

Δεν έχει κανείς το δικαίωµα, θεωρώντας πως τιµωρεί την Κυ-
βέρνηση, να τιµωρήσει τον ελληνικό λαό και τα παιδιά µας ούτε
να ανοίξει νέο δρόµο στην τρόικα, για να αποτελειώσει ό,τι µε αι-
µατηρές θυσίες προσπαθούµε να κρατήσουµε.

Συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, συνάδελφοι της Αριστεράς,
είναι η ώρα να πείτε το µεγάλο ναι. Το ναι της συνεννόησης, το
ναι του ρεαλισµού. Η αλήθεια δεν έβλαψε ποτέ τη χώρα. Ίσως
να µην ευνοεί τους κοµµατικούς σας στόχους. Είναι η στιγµή να
µας πείσετε ότι αυτά που λέγατε στα νιάτα σας τα εννοούσατε
πραγµατικά και ότι τα οράµατά σας δεν υποτάχθηκαν και δεν µε-
τατράπηκαν σε κυβερνητικά όνειρα. 

Κλείνω λέγοντας ότι µε απογοητεύουν όλοι εκείνοι οι αριστε-
ροί της νιότης που έστριψαν το τιµόνι προς το συµφέρον τους
και δεν το ίσιωσαν ποτέ. Έχετε χρέος να µιλήσετε καθαρά, συγ-
κεκριµένα, ρεαλιστικά. Αυτόν τον λόγο θέλουν οι συµπολίτες µας
και αυτόν ζητούν απ’ όλους µας. Ας αναλάβει ο καθένας την ευ-
θύνη του. Η κοινωνία και η ιστορία θα µας κρίνει όλους. 

Ψηφίζω τον προϋπολογισµό. Ζητώ από την Κυβέρνηση να επι-
µείνει στην άρνησή της να δεχθεί τις παράλογες απαιτήσεις των
δανειστών. Όπως µπήκαν στη χώρα µας µε ηµεροµηνία λήξης,
τώρα πρέπει να τους ανοίξουµε την πόρτα να φύγουν. Ο χρόνος
τους τελείωσε. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
Τον λόγο έχει τώρα ο Υφυπουργός Εργασίας, Κοινωνικής

Ασφάλισης και Πρόνοιας κ. Γιάννης Πλακιωτάκης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινωνι-

κής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου να επικεντρωθώ

σε µια έννοια που επικαλέστηκαν µε τον έναν ή τον άλλον τρόπο
όλοι όσοι στέκονται απέναντι στην ουσία του φετινού προϋπο-
λογισµού: την κοινωνική αλληλεγγύη, όπως αυτή εκφράζεται από
το κοινωνικό κράτος και τη διασφάλιση των δικαιωµάτων των πο-
λιτών. 

Είναι προφανές ότι, αν εξαιρέσουµε το αυτονόητο θετικό πο-
λιτικό της πρόσηµο, τίποτα άλλο δεν είναι αυτονόητο στο πώς
στην ουσία κάνουµε πράξη την κοινωνική αλληλεγγύη, κύριοι συ-
νάδελφοι της Αντιπολίτευσης. Όταν λέτε όχι σε οτιδήποτε µπορεί
να αυξήσει τον εθνικό πλούτο και ως εκ τούτου το µέρισµα για
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κοινωνική πολιτική, πώς µπορεί να λειτουργήσει σοβαρά ένα κοι-
νωνικό κράτος; Όταν αποθαρρύνετε τις επενδύσεις και µέσα απ’
αυτές τη δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας, όταν ελπίζετε στην
πολιτική αστάθεια και σε οποιαδήποτε αναπτυξιακή συγκυρία,
ποιο είναι τελικά το σχέδιό σας για τη καταπολέµηση της ανερ-
γίας; Όταν σε κάθε ευκαιρία επικροτείτε πρακτικές που βλέπουν
την κοινωνία ως άθροισµα επιµέρους συµφερόντων, τα οποία δέ-
νονται από συντεχνιακή σύµπνοια έξω από το γενικό καλό, ποιο
ακριβώς νόηµα δίνετε στην έννοια της κοινωνικής αλληλεγγύης;

Όταν τοποθετούµαστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επί του
σχεδίου για τον φετινό προϋπολογισµό, σε αυτά τα ζητήµατα θα
πρέπει να επικεντρωθούµε. Χωρίς την επίτευξη των δηµοσιονο-
µικών στόχων, τη σταθερότητα στην ισοσκέλιση, την εξυπηρέ-
τηση των στόχων για θετικό ρυθµό οικονοµικής µεγέθυνσης και
πρωτογενούς πλεονάσµατος, χωρίς τη συνέχιση της καθοδικής
πορείας του πληθωρισµού και την υπεράσπιση των ρυθµών ανά-
πτυξης στο 2,9%, έξω από την λογική την οποία αυτός ο προ-
ϋπολογισµός υπερασπίζεται, δεν είναι εφικτή η αναπροσαρµογή
του παραγωγικού µας µοντέλου. 

Είναι απολύτως σαφές ότι για την κοινωνική µας πολιτική πρέ-
πει τελικά να µπορούµε να πληρώνουµε µόνοι µας τα χρέη µας,
αλλιώς η κοινωνική αλληλεγγύη, η ουσία της δηµοκρατίας µας,
η ισότιµη πρόσβαση σε ευκαιρίες και υπηρεσίες για όλους τους
πολίτες τελικά ακυρώνεται. 

Όλοι έχουµε επίγνωση ότι αυτή την περίοδο δίνουµε τη µάχη
για να µην πάει χαµένη µια ολόκληρη γενιά. Ας µη διαλέξουµε,
λοιπόν, γι’ αυτούς το χειρότερο σενάριο, ενώ ξέρουµε τις εκδο-
χές της πραγµατικότητας στην οποία θα κληθούν να δουλέψουν.

Κύριοι συνάδελφοι, κανείς δεν µπορεί να αµφισβητήσει ότι η
ανεργία είναι σε ιδιαίτερα υψηλά επίπεδα. Δυστυχώς είναι ίσως
η χειρότερη παρενέργεια της οικονοµικής κρίσης. Ωστόσο,
υπάρχουν πλέον ξεκάθαρα σηµάδια ότι η ανεργία µειώνεται.

Το τρίµηνο Απριλίου-Ιουνίου η ανεργία διαµορφώθηκε στο
26,6% έναντι του τριµήνου Ιανουαρίου-Μαρτίου, που ήταν στο
27,8%, σύµφωνα µε τα στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ. Ναι, παραµένει
ακόµα υψηλή, όµως συνεχώς µειώνεται και το 2015 θα αποκλι-
µακωθεί περαιτέρω. 

Πώς όµως θα την αντιµετωπίσουµε; Αυτό είναι το σηµαντικό-
τερο ερώτηµα. Σίγουρα όχι µε υποσχέσεις για νέες δηµόσιες δα-
πάνες, µε δανεικά και προσλήψεις ηµετέρων στο δηµόσιο, αλλά
µέσω της ανάκαµψης της οικονοµίας και των επενδύσεων.

Η Κυβέρνηση έχει συγκεκριµένο σχέδιο για την αύξηση της
απασχόλησης και την καταπολέµηση της ανεργίας, ένα σχέδιο
που περιλαµβάνει συνδυασµό διαρθρωτικών αλλαγών και άµεση
και ισχυρή επένδυση στο ανθρώπινο δυναµικό της χώρας µας
και αυτό γιατί δεν µας ενδιαφέρει το προνοιακό κοµµάτι της
ανεργίας, να δώσουµε ένα επίδοµα στους ανέργους και να ξεµ-
περδέψουµε. Αντίθετα, µας ενδιαφέρει το κοµµάτι των ενεργη-
τικών πολιτικών για την απασχόληση, την επανακατάρτιση, την
επανεκπαίδευση του ανθρώπινου δυναµικού και τελικά την επά-
νοδό του στην αγορά εργασίας. Γι’ αυτόν τον λόγο είµαστε πρω-
τοπόροι στο Υπουργείο στη συνεργασία µας µε τους κοινωνικούς
εταίρους για την υλοποίηση στοχευµένων παρεµβάσεων αλλά
και µεταρρυθµίσεων.

Βασικός στόχος για το Υπουργείο είναι η ταχύτατη µείωση του
ποσοστού της ανεργίας, η δοµική αποκλιµάκωση του ποσοστού
αλλά και η ταχύτατη δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας. Σήµερα
στηρίζουµε έµπρακτα τους ανέργους, µε στοχευµένες δράσεις
απασχόλησης και ενίσχυσης προσόντων για την όσο το δυνατόν
ταχύτερη επανένταξή τους στην αγορά εργασίας. 

Πιο συγκεκριµένα, σχεδιάσαµε και υλοποιήσαµε µεταρρυθµί-
σεις που δηµιούργησαν ένα απλό, λειτουργικό, ευέλικτο πλαίσιο
ανάπτυξης της αγοράς εργασίας, καθιερώνοντας θεσµούς, κα-
νόνες και διαδικασίες σύµφωνα µε τα καλύτερα ευρωπαϊκά πρό-
τυπα.

Ειδικότερα: Προχωρήσαµε σε δραστικό περιορισµό του µη µι-
σθολογικού κόστους εργασίας και τη µείωση των ασφαλιστικών
εισφορών κατά πέντε ποσοστιαίες µονάδες. Προωθήσαµε ευέ-
λικτες µορφές οργάνωσης του χρόνου εργασίας, νέο µηχανισµό
κατώτατου µισθού, το πληροφοριακό σύστηµα «ΕΡΓΑΝΗ», ανα-
βάθµιση του θεσµού της µαθητείας, ηλεκτρονική ανανέωση της

κάρτας ανεργίας ΟΑΕΔ και δηµιουργία λευκού µητρώου επιχει-
ρήσεων.

Βεβαίως, δεν σταµατάµε εδώ. Δηµιουργούµε µόνιµο µηχανι-
σµό διάγνωσης αναγκών της αγοράς, σε συνεργασία και διασύν-
δεση µε το πληροφοριακό σύστηµα «ΕΡΓΑΝΗ», όπως επίσης
προχωράµε και σε ειδική παρέµβαση στο Υπουργείο για την ανά-
σχεση του brain drain, δηλαδή της αιµορραγίας λόγω φυγής των
νέων µας στο εξωτερικό. Το σχέδιο περιλαµβάνει σηµαντικό
αριθµό θεσµικών κινήτρων αλλά και χρηµατοδοτικών διευκολύν-
σεων, ώστε οι αριστεύσαντες απόφοιτοι των ελληνικών πανεπι-
στηµίων να αξιοποιηθούν στην αγορά εργασίας.

Όσον αφορά το νέο ΕΣΠΑ της περιόδου 2014-2020, το Υπουρ-
γείο Εργασίας ήδη σχεδίασε και αναµένει την έγκριση από την
Ευρωπαϊκή Επιτροπή του νέου επιχειρησιακού µας προγράµµα-
τος, το οποίο χωρίζεται σε δύο άξονες: Ο πρώτος άξονας στο-
χεύει στη µείωση της ανεργίας και στην αύξηση της
απασχόλησης, στην ισότιµη πρόσβαση στην αγορά εργασίας,
δηµιουργώντας νέες θέσεις, όπως επίσης και στόχευση σε συγ-
κεκριµένους κλάδους της οικονοµίας µας, στους οποίους υπάρ-
χει συγκριτικό πλεονέκτηµα. Στον ίδιο άξονα έχουµε προβλέψει
60 εκατοµµύρια ευρώ για τον τοµέα της κοινωνικής οικονοµίας
και των κοινωνικών συνεταιριστικών επιχειρήσεων, όπως επίσης
και 79 εκατοµµύρια ευρώ για τις δεκατρείς περιφέρειες της
χώρας, ενόσω επίσης ιδρύουµε και ενισχύουµε το Ταµείο Κοινω-
νικής Οικονοµίας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ.
Στον δεύτερο άξονα στοχεύουµε στην αντιµετώπιση της ανερ-

γίας των νέων για την ένταξή τους στην αγορά εργασίας µέσω
στοχευµένων παρεµβάσεων, αξιοποιώντας πλήρως την «Πρωτο-
βουλία για την Απασχόληση των Νέων» και το «Ελληνικό Σχέδιο
Δράσης», το οποίο απευθύνεται σε διακόσιες χιλιάδες νέους
άνεργους συµπολίτες µας έως είκοσι τεσσάρων ετών.

Για τους δύο αυτούς άξονες θα διατεθεί πάνω από 1,5 δισε-
κατοµµύριο ευρώ από τους πόρους του Ευρωπαϊκού Κοινωνικού
Ταµείου αλλά και της «Ευρωπαϊκής Πρωτοβουλίας για την Απα-
σχόληση των Νέων». Η υλοποίηση των δράσεων αυτών, πολλές
από τις οποίες έχουν ήδη υλοποιηθεί, θα είναι εµπροσθοβαρής,
δηλαδή θα υλοποιηθούν κατά προτεραιότητα εκείνες που θα
ανακουφίσουν τις κοινωνικές οµάδες που θα έχουν πληγεί πε-
ρισσότερο από την κρίση.

Επειδή ορισµένοι θα προτρέξουν να πουν ότι αυτά τα µέτρα
είναι απλές µαθηµατικές εξισώσεις, θα ήθελα να δώσω ένα
ακόµη στοιχείο: Σύµφωνα µε υπολογισµούς του Εθνικού Κέντρου
Κοινωνικών Ερευνών, τουλάχιστον το 20% των καταρτιζοµένων
από τα συγκεκριµένα προγράµµατα τελικά παραµένει σε µόνιµες
θέσεις απασχόλησης.

Στόχος µας, βεβαίως, είναι να αυξηθεί το συγκεκριµένο ποσο-
στό επενδύοντας σε κλάδους της οικονοµίας όπου υπάρχει συγ-
κριτικό πλεονέκτηµα: τουρισµός, ναυτιλία, εξαγωγικό εµπόριο,
logistics, ψηφιακές τεχνολογίες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση κατέθεσε τον φε-
τινό προϋπολογισµό µε το βλέµµα στραµµένο στη συνέχιση των
µεταρρυθµίσεων, ώστε να αρχίσει η αποκατάσταση των αδικιών
και των τεράστιων κοινωνικών προβληµάτων που γιγάντωσε η
ύφεση, µε πρώτο βεβαίως αυτό της ανεργίας, για να συνεχίσει
την οικοδόµηση µαζί µε όλους όσοι κατανοούν ότι δεν υπάρχει
κλίµα πολυτέλειας ή εφησυχασµού, κανένα περιθώριο αποστα-
θεροποίησης ή οχύρωσης, για να µην ξαναζήσει βεβαίως η χώρα
τέτοια περίοδο.

Έχει τεράστια αξία να καλλιεργήσουµε από εδώ τη συνεν-
νόηση που απαιτείται γι’ αυτό, για όσα είναι η βάση για ένα
ισχυρό κοινωνικό κράτος, για την κοινωνική αλληλεγγύη, µε το
νόηµα που πραγµατικά έχει σε µια ώριµη και σύγχρονη δηµοκρα-
τία, την κοινωνική αλληλεγγύη που δεν επιτρέπει καµµία άλλη
προτεραιότητα σε εµάς εδώ -ανεξάρτητα από ποιον θεσµικό
ρόλο µάς εµπιστεύτηκαν οι πολίτες- από το να εξασφαλίσουµε
ένα καλύτερο αύριο για το σύνολο της κοινωνίας. Αυτή την κοι-
νωνική αλληλεγγύη έχει στην ουσία ο φετινός προϋπολογισµός.

Σας καλώ να τον υπερψηφίσετε.
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Σας ευχαριστώ πολύ.
Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε, για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

και εµείς, κύριε Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο

Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της
Βουλής, τριάντα δύο µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτι-
κοί-συνοδοί τους από το 3ο Δηµοτικό Σχολείο Χαλανδρίου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Αντώνιος Γρέγος.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Έχουν µείνει µόνο είκοσι έξι µέρες κατά Βενιζέλο πριν από τη

λήξη του µνηµονίου. Βέβαια το ίδιο είχε πει και τον Σεπτέµβριο
του 2014. Ακούσαµε πάρα πολλά για νούµερα, αλλά δεν ακού-
σαµε τίποτα για την τραγική πραγµατικότητα που βιώνει αυτήν
τη στιγµή η πατρίδα µας. 

Σαράντα χρόνια τα ίδια και τα ίδια, τα ίδια ψέµατα, οι ίδιες ψεύ-
τικες υποσχέσεις, αλλά πάντα το ίδιο αποτέλεσµα. Πώς να ξεχά-
σουµε τα βρωµερά ψέµατα του Σαµαρά, µε τα οποία υφάρπαξε
την ψήφο του ελληνικού λαού και µαζί µε τον Βενιζέλο έφτιαξαν
αυτήν την παρωδία, µε σκοπό τη διάλυση της χώρας; Τα ίδια
βρωµερά ψέµατα θα πει ξανά και αυτός και ο Βενιζέλος και µε
τον ίδιο πάλι σκοπό. 

Τώρα, όµως, ο ελληνικός λαός γνωρίζει, ο ελληνικός λαός
ξέρει. Και αυτοί που συνεχίζουν να τους στηρίζουν ξέρουν και
αυτοί πάρα πολύ καλά. Ξέρουν για όλα τα σκάνδαλα, ξέρουν για
το ξεπούληµα της εθνικής κυριαρχίας, ξέρουν για την κατάλυση
του Συντάγµατος, για την προσβολή του πολιτεύµατος, για τον
ευτελισµό του Κοινοβουλίου, για τη λίστα Λαγκάρντ και τις υπό-
λοιπες λίστες, για την παραχώρηση της ΑΟΖ στον Τούρκο, για
τις γκρίζες ζώνες, για τα παραδικαστικά κυκλώµατα και την προ-
σπάθεια χειραγώγησης της δικαιοσύνης, για τη διάλυση της
υγείας, της εθνικής άµυνας, της παιδείας, της ναυτιλίας, του του-
ρισµού, του εµπορίου. Ξέρουν για τους µεγαλοεργολάβους και
τους καναλάρχες, για τα θαλασσοδάνεια των κοµµάτων, για τις
δολοφονικές επιθέσεις και τα φακελώµατα των αντικαθεστωτι-
κών και για την προσπάθεια ισλαµοποίησης της πατρίδας µας,
για το ξεπούληµα της Θράκης και του Νοµού της Μακεδονίας
και για άλλα πολλά που παραπέµπουν σχεδόν σε όλο τον Ποινικό
Κώδικα.

Ενώ γίνονται όλα αυτά, περιµένουµε την άφιξη του Τούρκου,
προκειµένου να του παραδώσουµε, σύµφωνα µε την πάγια τα-
κτική σας, γη και ύδωρ, την ώρα που διεκδικούν το Αιγαίο, αµφι-
σβητούν την ΑΟΖ και τη δικιά µας αλλά και της Κύπρου, την ίδια
ώρα που οι πράκτορες της Τουρκίας αλωνίζουν στη Θράκη και
συνεχίζουν να στέλνουν καραβιές µε λαθροµετανάστες. Λάθος
τακτική!  Όταν αυτοί απειλούν µε casus belli, εµείς πρέπει να
έχουµε τα κανόνια µας γεµάτα και στραµµένα προς την Ανατολή. 

Ταυτόχρονα, θα έπρεπε αυτός που παριστάνει τον Υπουργό
Εξωτερικών να ενηµερώσει τους Ευρωπαίους ότι η Τουρκία είναι
εχθρός και της Ελλάδος αλλά και της Ευρώπης. 

Τίποτα δεν έγινε τυχαία. Όλα ήταν ένα οργανωµένο σχέδιο. Οι
περικοπές σε µισθούς στρατιωτικών και λιµενικών, οι συνεχιζό-
µενες περικοπές στα κονδύλια για την άµυνα, η αποτυχηµένη
αναδιάρθρωση της Αστυνοµίας από ανθρώπους άσχετους µε το
αντικείµενο -δικηγόρους στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, αθλη-
τές στο Δηµόσιας Τάξης- έφεραν καίρια πλήγµατα σε αυτές τις
επαγγελµατικές οµάδες, αλλά -ευτυχώς για όλους µας- όχι στο
ηθικό τους και στο φιλότιµό τους.

Μιλάτε για ανεργία 27%, νούµερο το οποίο είναι πλασµατικό,
διότι, όταν ένας έµπορος δεν έχει κανένα έσοδο και απλώς πλη-
ρώνει ασφαλιστικές εισφορές και έξοδα, αυτό συγκαταλέγεται
στο ποσοστό της ανεργίας, που είναι σίγουρα πάνω από 32% και
βέβαια µε Υπουργό Οικονοµικών τον κ. Χαρδούβελη, τον συνερ-
γάτη του Σηµίτη, που σε οποιαδήποτε άλλη χώρα θα εξέτιε
ποινή. 

Ταυτόχρονα, το καθεστώς εφάρµοσε την τακτική εξόντωσης

των πολιτικών αντιπάλων. Ο Πρωθυπουργός Σαµαράς έλεγε για
εµάς, τους εκπροσώπους ενός εκατοµµυρίου Ελλήνων, ότι θα
µας τελειώσει. Δεν έχει καταλάβει όµως ότι οι Έλληνες εθνικι-
στές δεν λυγίζουν µε τίποτα. Εµείς από την πρώτη ηµέρα είπαµε
αλήθειες στον ελληνικό λαό και τώρα ο ελληνικός λαός γνωρίζει
και δεν πιστεύει ούτε τα ψέµατά τους ούτε τις φαιδρές κατηγο-
ρίες που έρχονται µε εισαγγελικές προτάσεις σαράντα πέντε, πε-
νήντα έξι, πενήντα επτά, δεν θυµάµαι πόσες σελίδες είναι. 

Να θυµηθούµε και να πούµε για άλλη µία φορά τη λαϊκή βού-
ληση. Σύµφωνα µε τις εκλογές του Μαΐου και του Ιουνίου, η
Χρυσή Αυγή κατέγραψε ποσοστό 7% και σύµφωνα µε τα αποτε-
λέσµατα των ευρωεκλογών 10%. Επίσης, εξέλεξε περίπου πε-
νήντα δηµοτικούς και περιφερειακούς συµβούλους και αυτό δεν
λέτε να το καταλάβετε. 

Πρόσφατο προεκλογικό ψέµα είναι αυτό περί µη λήψης νέων
µέτρων. Ας δούµε, λοιπόν, τα στοιχεία. Το δηµόσιο χρέος εκτι-
µάτε ότι θα διαµορφωθεί στα 321 δισεκατοµµύρια ευρώ ή στο
173,8% του ΑΕΠ και ο χρονικός ορίζοντας λήξης του χρέους
εκτείνεται, βάσει των δικών σας µελετών, µέχρι το έτος 2057.

Σε αυτό το σηµείο θα θέλαµε να επικαλεστούµε την έκθεση
του Ελεγκτικού Συνεδρίου επί του απολογισµού - ισολογισµού
του κράτους και των λοιπών χρηµατοοικονοµικών καταστάσεων
για το οικονοµικό έτος 2013. Δόθηκε στη δηµοσιότητα στις 4-11-
2014 και συνιστά αξιόπιστη πηγή για την κατάσταση των δηµό-
σιων οικονοµικών της Ελλάδας. 

Ο κρατικός δανεισµός, τα πιστωτικά έσοδα δηλαδή του 2014,
εκτιµάται σε 140 δισεκατοµµύρια ευρώ περίπου και θεωρείται ο
µεγαλύτερος δανεισµός στη δηµοσιονοµική ιστορία της χώρας.
Ο δανεισµός του Υπουργείου Οικονοµικών τουλάχιστον κατά
60% αφορά έντοκα γραµµάτια και ειδικές εκδόσεις οµολόγων.

Το Ελεγκτικό Συνέδριο αδυνατεί να εξηγήσει τους λόγους του
αχαλίνωτου κυβερνητικού δανεισµού. Η Κυβέρνηση οφείλει να
ενηµερώσει τον ελληνικό λαό σε ποιους παράγοντες αποδίδεται
ο ανεξέλεγκτος δανεισµός του ελληνικού δηµοσίου κατά τη διάρ-
κεια της περιόδου 2010 – 2014, όταν µάλιστα οι πρωτογενείς δα-
πάνες έχουν υποστεί τεράστια µείωση και τα χαράτσια
επιβάλλονται µε τσαµπουκά κυριολεκτικά στους πολίτες. Αυτά
και άλλα πολλά νούµερα θα µπορούσαµε να καταθέσουµε,
απλώς δεν µας φθάνει ο χρόνος. 

Το υπέρογκο δηµόσιο χρέος δηµιουργεί τεράστιες δαπάνες
σε τοκοχρεολύσια για την εξυπηρέτηση, επιφέροντας την ανο-
δική τάση των συνολικών κρατικών δαπανών, τη διεύρυνση των
δηµοσιονοµικών ελλειµµάτων και την έτι περαιτέρω διόγκωση
του χρέους. Σε συνθήκες χαµηλών αναπτυξιακών ρυθµών, το δη-
µόσιο χρέος προκαλεί την ανατροφοδότησή του, µέσω των
υπερβολικών τοκοχρεολυσικών δαπανών που απαιτούνται για
την εξυπηρέτησή του. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Να πούµε και σχετικά µε αυτά τα νέα µέτρα, που λέτε ότι δεν
θα επιβαρύνουν τον ελληνικό λαό. Λέτε: Κανένας σύνταξη πριν
από τα εξήντα δύο χρόνια. Αφορά διακόσιες πενήντα χιλιάδες
Έλληνες. Σηµαίνει επιπλέον εργασία πέντε έως επτά χρόνια. Κα-
τώτατη σύνταξη µε είκοσι έτη ασφάλισης, αντί των δεκαπέντε
ετών που ισχύουν τώρα. Δηλαδή οι κάτω των σαράντα ετών θα
εργαστούν πέντε χρόνια περισσότερο. Αλλαγή στον υπολογισµό
της σύνταξης µε βάση την τελευταία πενταετία των µνηµονίων
που υποχώρησαν οι µισθοί. Η συνέπεια θα είναι µείωση των κύ-
ριων συντάξεων από 15% έως και 20%. Πάγωµα συντάξεων έως
31-12-2017. Σταδιακή κατάργηση του ΕΚΑΣ και ενσωµάτωσή του
στο κατώτερο εγγυηµένο εισόδηµα. Αυτό θα σηµαίνει την απώ-
λεια του επιδόµατος για εκατό χιλιάδες δικαιούχους. 

Έχετε σκοπό να φέρετε αυτά και άλλα, πάρα πολλά, µέτρα,
αλλά δεν θα προλάβετε. Θεωρείτε τον δανεισµό αναγκαίο, ενώ
στην πραγµατικότητα είναι µία άρρωστη κατάσταση. Το χρέος
δεν είναι βιώσιµο. Δεν υπάρχει χρηµατική επάρκεια, εκτός κι αν
φέρετε πίσω τα κλεµµένα και γίνει άµεσος λογιστικός έλεγχος,
όπως απαιτεί η Χρυσή Αυγή. 

Δυστυχώς, σύµφωνα µε έρευνες, το 55% των Ελλήνων θέλει
να φύγει στο εξωτερικό και το 5% έχει ήδη µεταναστεύσει, προ-
κειµένου να βρει εργασία, ενώ οι Έλληνες καταναλώνουν ηµε-
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ρησίως πενήντα µία χιλιάδες αντικαταθλιπτικά χάπια. Ήδη οι αυ-
τοκτονίες –το έχουµε πει- έχουν ξεπεράσει τις επτά χιλιάδες. 

Απαιτείται λυσσαλέος πολιτικός αγώνας, µε ενωµένο τον ελ-
ληνικό λαό, γιατί µέρα µε τη µέρα αυτή η Κυβέρνηση που βρί-
σκεται στην εξουσία µάς οδηγεί στην καταστροφή. Ο ελληνικός
λαός ζητάει εδώ και τώρα εκλογές, για να σας τελειώσει µια και
καλή. Είναι εθνική και ιερή υποχρέωση όλων µας να πούµε επι-
τέλους ένα µεγάλο όχι σε αυτό το σάπιο και αµαρτωλό καθε-
στώς. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κι εµείς ευχα-

ριστούµε. 
Τον λόγο έχει ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Αθλητισµού κ.

Ιωάννης Ανδριανός. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Αθλη-

τισµού): Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζή-
τηση για τον προϋπολογισµό του 2015 διεξάγεται σε µια
εξαιρετικά κρίσιµη για τη χώρα και την κοινωνία χρονική στιγµή
και αυτό θέλω να πιστεύω ότι το αναγνωρίζουν και το λαµβάνουν
σοβαρά υπ’ όψιν τους οι συνάδελφοι από όλες τις δηµοκρατικές
παρατάξεις του Κοινοβουλίου. 

Ανεξάρτητα από τις ιδεολογικές µας διαφορές, ανεξάρτητα
από την πολιτική µας τοποθέτηση, ανεξάρτητα από το πώς βλέ-
πει ο καθένας µας την επιθυµητή πορεία της οικονοµίας και την
κοινωνία µας, στη µετά κρίση εποχή θέλω να πιστεύω ότι όλοι
βλέπουν και συνυπολογίζουν το κατεπείγον της χρονικής στιγµής
στην οποία βρισκόµαστε. 

Θα κάνω και ένα βήµα παραπάνω. Ανεξάρτητα από όσα ακου-
στούν και έχουν ακουστεί αυτές τις ηµέρες στο Κοινοβούλιο, στο
πλαίσιο της αντιπολιτευτικής κριτικής και της ανάγκης για την
επικοινωνιακή τους διαχείριση, θέλω να πιστεύω ότι όλες οι δη-
µοκρατικές δυνάµεις της χώρας θα σταθούν στο ύψος της περί-
στασης, προκειµένου να διασφαλίσουµε το πλατύσκαλο, το
έδαφος κάτω από τα πόδια µας, που θα επιτρέψει και στους µεν
και στους δε να µπορούµε και την επαύριον να σχεδιάζουµε, από
τη σκοπιά του βεβαίως ο καθένας, µια καλύτερη επόµενη ηµέρα
για την Ελλάδα. Χρειάζεται, λοιπόν, κατεπειγόντως από όλους
σύνεση, ψυχραιµία και υπευθυνότητα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως επισήµανα και στη συζή-
τηση για την παροχή ψήφου εµπιστοσύνης, παρά τα στενά δη-
µοσιονοµικά περιθώρια, τόσο στον πολιτισµό όσο και στον
αθλητισµό επιτελείται σηµαντικό έργο. 

Θυµίζω ενδεικτικά στον πολιτισµό το έργο ανασκαφής, συντή-
ρησης και ανάδειξης των πολιτιστικών χώρων σε ολόκληρη την
Ελλάδα αλλά και τα έργα στα µουσεία, το πρόγραµµα για τα
ανοιχτά µουσεία και τους αρχαιολογικούς χώρους, που πολλα-
πλασίασε την επισκεψιµότητα και τα έσοδα. 

Στον αθλητισµό θέλω πρώτα απ’ όλα να υπογραµµίσω τον
αγώνα που καθηµερινά δίνουν, συχνά µέσα σε πολύ δύσκολες
συνθήκες, οι αθλητές µας και οι αθλήτριές µας, αυτοί οι µαχητές
της ζωής, που συχνά αναγκάζονται µέχρι και να πληρώσουν από
την τσέπη τους τη συµµετοχή τους σε αγώνες και που όµως κρα-
τάνε ψηλά τον ελληνικό αθλητισµό µε διακρίσεις και µεγάλες επι-
τυχίες. 

Την ίδια ώρα, εκατοντάδες χιλιάδες παιδιά σε όλη τη χώρα
ασχολούνται µε το αγαπηµένο τους άθληµα, µε τη στήριξη των
γονέων τους, που συχνά στερούνται πολλά για να τους προσφέ-
ρουν τη χαρά της άθλησης. 

Θέλω ακόµα να τονίσω τη µεγάλη δυναµική που είχε φέτος ο
αυθεντικός Μαραθώνιος της Αθήνας, που για µια ακόµα φορά
έσπασε όλα τα ρεκόρ συµµετοχής και έφερε σηµαντικά έσοδα
στην οικονοµία µας, αλλά και τις τεράστιες προοπτικές που
υπάρχουν για την αξιοποίηση ήδη υφιστάµενων διοργανώσεων
και τη δηµιουργία νέων µε διεθνή ακτινοβολία. 

Όλα αυτά, η υγεία, η συµµετοχή, η άµιλλα, είναι ο αθλητισµός
που θέλουµε, ο αθλητισµός που οφείλουµε να στηρίζουµε µε
κάθε τρόπο. Εδώ θέλω να υπογραµµίσω ξανά την καθοριστική
συµβολή του ίδιου του Πρωθυπουργού για τη διασφάλιση επι-
πλέον 11 εκατοµµυρίων ευρώ, ώστε να φτάσει εν τέλει το ποσό
της συνολικής φετινής χρηµατοδότησης στα περσινά επίπεδα. 

Θυµίζω ακόµα τις επιχορηγήσεις στις οµοσπονδίες, που δό-

θηκαν χωρίς καθυστέρηση, αλλά και για πρώτη φορά µετά από
χρόνια τις απευθείας επιχορηγήσεις της Γενικής Γραµµατείας
Αθλητισµού σε αθλητικά σωµατεία, στα κύτταρα δηλαδή του
αθλητισµού µας. 

Θυµίζω τις καταβολές των πριµ σε διακριθέντες αθλητές, µε-
ταξύ των οποίων και αθλητές µε αναπηρία, και τους προπονητές
τους, για τις οποίες είχα δεσµευτεί ρητά. Σήµερα, µάλιστα, δη-
µοσιεύτηκαν στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως δύο σχετικές
κοινές υπουργικές αποφάσεις, που συνυπέγραψα µε τον κ. Σταϊ-
κούρα, για τις επιβραβεύσεις συνολικού ύψους άνω των
5.800.000 ευρώ. 

Θυµίζω τη διασφάλιση των 8.000.000 ευρώ από το Πρόγραµµα
Δηµοσίων Επενδύσεων της Περιφέρειας Αττικής για έργα συν-
τήρησης των µεταλλικών κατασκευών Καλατράβα, καθώς και
600.000 ευρώ από την έκτακτη χρηµατοδότηση του 2014 για τις
άµεσες ανάγκες επισκευής και συντήρησης του εµβληµατικού
ΟΑΚΑ. 

Ακόµη, έχουν δοθεί χρήµατα και στο ΣΕΦ και στο κολυµβητή-
ριο του Ζαππείου αλλά και ένα εκατοµµύριο ευρώ για εργασίες
στα εθνικά αθλητικά κέντρα. 

Θυµίζω ακόµα την αξιοποίηση του αναπτυξιακού εργαλείου
των ΣΔΙΤ για την κατασκευή κολυµβητηρίων και γυµναστηρίων,
έργα για τα οποία έχει ολοκληρωθεί ήδη η πρώτη φάση της δη-
µοπράτησης και η δεύτερη ξεκινά τον Ιανουάριο, όπως επίσης
την ενεργειακή αναβάθµιση αθλητικών υποδοµών αλλά και την
εγκατάσταση και λειτουργία των απολύτως αναγκαίων για την
αντιµετώπιση της βίας συστηµάτων ηλεκτρονικής εποπτείας των
γηπέδων και έκδοσης ηλεκτρονικού εισιτηρίου. 

Παράλληλα µε αυτές τις καθαρά οικονοµικού χαρακτήρα δρά-
σεις, προχωράµε στο συνολικό νοικοκύρεµα του ελληνικού αθλη-
τισµού.

Αυτό το νόηµα έχουν και οι διαχειριστικοί έλεγχοι που γίνονται,
µε εντολή µου, σε εθνικά αθλητικά κέντρα, σε οµοσπονδίες και
κάθε άλλο φορέα που εποπτεύει το Υπουργείο, έλεγχοι που
είχαν να γίνουν για πολλά χρόνια και διαρκώς βγάζουν στοιχεία
κακοδιαχείρισης.

Αυτό το νόηµα έχουν οι, ενδεχοµένως για κάποιους δυσάρε-
στες, αποφάσεις ανάκλησης της αναγνώρισης οµοσπονδιών που
δεν πληρούν τις κατά νόµο προϋποθέσεις αλλά και της εγγρα-
φής στους ειδικούς πίνακες της Γενικής Γραµµατείας Αθλητι-
σµού διακρίσεων αθλητών που συµµετείχαν σε πρωταθλήµατα,
που έγιναν µε σοβαρές, όµως, παρατυπίες. Χαρακτηριστικότερο
παράδειγµα είναι αυτό που συνέβη µε το χόκεϊ στην Αργολίδα,
την  περιφέρεια µάλιστα όπου εκλέγοµαι. Το µήνυµα είναι ένα: η
νοµιµότητα απολύτως αδιαπραγµάτευτη.

Στην ίδια κατεύθυνση της ουσιαστικής ενίσχυσης του αθλητι-
σµού είναι και η ίδρυση και λειτουργία των σχολών προπονητών
-είναι ένα πάγιο και µόνιµο αίτηµα του αθλητικού κόσµου της
χώρας- αλλά και η οριστική τακτοποίηση του προβλήµατος των
αυθαίρετων αθλητικών εγκαταστάσεων και της αδειοδότησής
τους.

Βεβαίως, στην ίδια κατεύθυνση κινείται και ο νέος αθλητικός
νόµος, που µετά από ενδελεχή και µακρά επεξεργασία βρίσκεται
πλέον στη φάση της δηµόσιας διαβούλευσης. Πρόκειται για έναν
νόµο που στοχεύει στον αναγκαίο εκσυγχρονισµό του θεσµικού
πλαισίου, τη διασφάλιση της διαφάνειας και της νοµιµότητας,
την ανάπτυξη του κοινωνικού αγαθού του αθλητισµού αλλά και
την κατοχύρωση του κοινωνικού αυτού αγαθού για όλους τους
Έλληνες. Ήδη έχουν κατατεθεί αρκετές εποικοδοµητικές προ-
τάσεις για τη βελτίωση επιµέρους προβλέψεων, τόσο σ’ αυτήν
τη φάση όσο και στην αρµόδια κοινοβουλευτική επιτροπή. Μέσα
από την επεξεργασία ο νόµος θα αποτυπώσει µε τον καλύτερο
τρόπο την εκφρασµένη βούληση της τεράστιας πλειονότητας
των Ελλήνων για έναν αθλητισµό υγιή, εύρωστο και ανοιχτό για
όλους.

Ένα πράγµα, όµως, είναι αδιαπραγµάτευτο. Καµµία έκπτωση
δεν µπορεί να γίνει στην ενίσχυση της διαφάνειας, της νοµιµό-
τητας, της λογοδοσίας. Καµµία έκπτωση δεν νοείται στην αντι-
µετώπιση των παθογενειών, τις οποίες όλοι βλέπουµε στον
ελληνικό αθλητισµό. Δεν είναι δυνατόν κάποιοι από τη µία να ζη-
τούν από την πολιτεία να παρέµβει και από την άλλη, όταν η πο-
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λιτεία παρεµβαίνει, να κρύβονται πίσω από προφάσεις. Οι πολί-
τες τούς κρίνουν, όπως κρίνουν όλους µας.

Αν κάτι είναι σήµερα απολύτως ξεκάθαρο, αυτό είναι πως οι
Έλληνες, ανεξάρτητα από το τι ψηφίζουν, απαιτούν από την Κυ-
βέρνηση και το Κοινοβούλιο να µην κλείνουµε τα µάτια µπροστά
στις ανάγκες και τα προβλήµατα του αθλητισµού µας και να προ-
χωρήσουµε µε αποφασιστικότητα. Το µήνυµα των πολιτών είναι
σαφές.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κι εµείς.
Ο κ. Κωνσταντίνος Δαµαβολίτης έχει τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΔΑΜΑΒΟΛΙΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία

Πρόεδρε.
Πολίτης, πολιτικός, πολιτικάντης. Σας φτιάχνω ένα αναλυτικό

σχήµα, µία φανταστική ρουλέτα, που έχει αυτές τις τρεις θέσεις
και ο καθένας µας µε ειλικρίνεια πρέπει να εξετάσει σε ποια από
τις τρεις θέσεις κάθεται η µπίλια της ευθύνης και των αποφά-
σεων. Εγώ προβληµατίζοµαι µε ποιον ρόλο από τους τρεις πρέ-
πει να τοποθετηθώ.

Μιλάµε για έναν προϋπολογισµό, που ουσιαστικά είναι πλα-
σµατικός, διότι είναι η ανάλυση µιας πολυπλοκότητας ενός µη-
χανισµού, που στο τέλος έχει οδύνη. Σε αυτόν ο οποίος είναι
αποδέκτης της οδύνης, είτε την έχει άµεσα είτε του κάνεις ανά-
λυση της πολυπλοκότητας του µηχανισµού, αυτό το οποίο µένει
είναι η οδύνη και η οδύνη αυτή, απ’ ό,τι φαίνεται, θα συνεχιστεί.

Ακούω όλες αυτές τις µέρες τις τοποθετήσεις των συναδέλ-
φων. Ακούω τον τρόπο µε τον οποίο παρατίθενται τα νούµερα
και οι συγκρίσεις, τους µεν και τους δε να λένε «όχι, οδηγούµα-
στε σε ανάπτυξη» ή «όχι, οδηγούµαστε σε βαθιά ύφεση».

Θέλω να εντοπίσω ένα σηµείο πολύ βασικό. Ο κύριος Υπουρ-
γός Οικονοµικών µίλησε για επενδύσεις 11,7% περίπου. Ένας ο
οποίος βιώνει την καθηµερινότητα δεν µπορεί αυτό το πράγµα
να το δει. Όταν µιλάµε για ανάπτυξη, µιλάµε για µία δοµή. Αυτή,
λοιπόν, η δοµή έχει να κάνει µε µια στρατηγική.

Μήπως µέρος της ανάπτυξης ήταν η στρατηγική που ακολου-
θήσαµε µε τη Ρωσία ή το πλήγµα το οποίο δεχθήκαµε στον του-
ρισµό, βάσει της στάσης που κρατήσαµε;

Μήπως η αύξηση –την οποία θα δεχτούν στο τέλος και ας µην
έχει γίνει ακόµα η συµφωνία- για τον ΦΠΑ στα νησιά θα δηµιουρ-
γήσει ένα τεράστιο κενό, µια τεράστια σύγχυση; Ήδη τα τουρι-
στικά γραφεία αυτή τη στιγµή έχουν κλείσει µε συγκεκριµένη
τιµή και τώρα θα κληθούν να αναπροσαρµόσουν την τιµή την
οποία έχουν δώσει. 

Εµµένω µε τη Ρωσία, διότι το ότι είµαστε σε Ένωση και ότι
πρέπει να υπακούσουµε στις επιταγές της Ενώσεως δεν είναι
αλήθεια. Η Νορβηγία, οι σκανδιναβικές χώρες, η Σλοβενία, η
Γαλλία κράτησαν τελείως διαφορετική στάση και στάθηκαν
σωστά στη σκακιέρα, έστησαν σωστά τα πιόνια τους, µε αποτέ-
λεσµα, ενώ υποτίθεται ότι κάνουν εµπάργκο, να έχουν συναλλα-
γές. Εµείς αυτή τη στιγµή έχουµε ένα βαρύτατο πλήγµα, διότι οι
εξαγωγές σε προϊόντα από τις χώρες στις οποίες βρήκε εναλλα-
κτική λύση η Ρωσία τριπλασιάζονται και πλέον αποκτούν µια
πάγια τακτική. Γίνεται έκπτωση 6% φυσικού αερίου προς την
Τουρκία, οπότε καταλαβαίνετε ότι η γενικότερη στρατηγική αλ-
λάζει κατεύθυνση κ.ο.κ..

Συνεχίζω µε την ανάπτυξη. Πώς µπορεί να επενδύσει κάποιος
βάσει αυτού του προϋπολογισµού στη χώρα µας, από τη στιγµή
που η αστάθεια στο φορολογικό καθεστώς είναι τόσο συχνή, που
δεν αλλάζει µόνο µε τις κυβερνήσεις, αλλά και µε τις αλλαγές
που έχουµε στους Υπουργούς Οικονοµικών;

Δεν υπάρχει περίπτωση να υπάρξει ανάπτυξη, εάν τυχόν δεν
πατήσουµε σε µία βάση που να έχει σταθερό φορολογικό καθε-
στώς, µε τουλάχιστον δεκαετή συνταγµατική ισχύ. Αυτό το οποίο
πρέπει να υπολογίσουµε είναι –για να έλθουµε και στα επιµέ-
ρους- ότι ο πολίτης πρέπει πρώτα να γίνει καταναλωτής. 

Με όλη αυτή τη βαριά φορολογία που υπάρχει και αυτή η
οποία επίκειται να έρθει, πώς είναι δυνατόν ο πολίτης να αποδώ-
σει; Πώς είναι δυνατόν ο νεοδιοριζόµενος µε 486 ευρώ να µπο-
ρέσει να συνεισφέρει σε αυτό το οικοδόµηµα το οποίο λέγεται
-αυτή η λέξη που είναι το οικοδόµηµα και το οποίο έχει να κάνει

και µε τους υπόλοιπους τοµείς, αλλά στέκοµαι µόνο σε αυτό-
ανάπτυξη; Πώς είναι δυνατόν από τη στιγµή που δεν θα έρθουν
επενδύσεις ούτε το 1% -και όχι το περίπου 11%- να ανοίξουν θέ-
σεις εργασίας, που η ανάπτυξη λύνει και το πρόβληµα της ανερ-
γίας;

Εδώ, βέβαια, µέµφοµαι και τους άνεργους. Διότι προχθές στο
εργατικό κέντρο που κατεβήκαµε στο Ηράκλειο, ήµαστε µια
παρέα. Όλοι αυτοί οι άνεργοι πού είναι να δώσουν το ηχηρό µή-
νυµα; Εγώ τουλάχιστον, εάν ήµουν Κυβέρνηση, θα ήµουν πολύ
ευχαριστηµένος από τις αντιδράσεις που είχε ο κόσµος για τα
µέτρα που πήρα, διότι ήµαστε µια ωραία παρεούλα. Θα έπρεπε
να ήταν όλος ο κόσµος εκεί. 

Επίσης, τελειώνοντας, θέλω να σταθώ στις τοποθετήσεις για
τον προϋπολογισµό του Υπουργού Οικονοµικών και του Υφυ-
πουργού Οικονοµικών, που έχουν καύχηµα ορισµένα πράγµατα
για τα οποία θα έπρεπε να ντρεπόµαστε όλοι, όχι µόνο οι Υπουρ-
γοί των Οικονοµικών. 

Έχουν καύχηµα ότι µείωσαν τον φόρο αλληλεγγύης. Είµαστε
απαράδεκτοι. Ο φόρος ήταν προσωρινός, ο φόρος θα καταρ-
γούνταν από τις αρχές του 2015. Πήρε δύο χρόνια παράταση και
επειδή είχαµε 30% µείωση, πρέπει να έχουµε χαροποιό συναί-
σθηµα. 

Η µείωση του πετρελαίου θέρµανσης. Πέρυσι που φώναζε όλος
ο κόσµος να µειωθεί ο φόρος το πετρέλαιο θέρµανσης -ήταν οι
ίδιοι που διοικούσαν- ήταν ανάλγητοι, διότι προσπαθούσαν να πιά-
σουν το ψηλό µήλο της µηλιάς, που λέγεται δηµοσιονοµική προ-
σαρµογή, νούµερα και στόχοι. Μετά από 70% µείωση στην
κατανάλωση, µετά από την τρύπα των 400 εκατοµµυρίων στα
έσοδα και –το χειρότερο- µετά από εξήντα πέντε θανάτους που
είχαµε από εναλλακτικές µορφές θέρµανσης, µετά από όλα αυτά,
τι είχες Γιάννη, τι είχα πάντα;

Με όλα αυτά, λοιπόν, θέλω να πω ότι ο προϋπολογισµός είναι
πλασµατικός. Δεν υπάρχει περίπτωση αυτό το πράγµα να προ-
χωρήσει για δύο σηµεία: για το ότι η ανάπτυξη, που είναι το βα-
σικό γρανάζι το οποίο θα κινήσει όλα τα υπόλοιπα, δεν µπορεί
να λειτουργήσει µε αυτά τα δεδοµένα και το άλλο είναι –δεν
µπορώ να το αναπτύξω λόγω χρόνου- η βιωσιµότητα του ελληνι-
κού χρέους.

Όταν το χρέος δεν είναι βιώσιµο, ό,τι και να κάνουµε είναι ηµί-
µετρο, θα µας ξαναφέρει στο ίδιο σηµείο. Αυτό γίνεται και από
την αρχή που ξεκίνησε η κρίση και βαρεθήκαµε να ακούµε τους
Υπουργούς Οικονοµικών να λένε τα ίδια πράγµατα κάθε χρόνο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΔΑΜΑΒΟΛΙΤΗΣ: Μάλιστα, οι περισσότεροι
Υπουργοί, αν δεν γίνουν αυτά τα πράγµατα, παραιτούνται, αλλά
είναι στις ίδιες θέσεις. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

και εµείς. 
Ο κ. Ιωάννης Πανούσης έχει τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΟΥΣΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή έχουν ειπωθεί όλα και

τα αντίθετά τους, θα µου επιτρέψετε να σταθώ στο πλαίσιο µέσα
στο οποίο κινείται –και αναρωτιέµαι αν κινείται υποχρεωτικά- η
δηµοσιοοικονοµική πολιτική της Κυβέρνησης. Αυτό το πλαίσιο
για εµένα είναι ο µανιακός καπιταλισµός. Τι είναι αυτός ο µανια-
κός καπιταλισµός; Είναι ο καπιταλισµός που τρώει τα παιδιά του,
αφού έχει χωνέψει όλους τους άλλους. 

Σε ποια περίοδο ζούµε; Σε µια περίοδο ενδοκαπιταλιστικών
συγκρούσεων, αναδιανοµής του κεφαλαίου µεταξύ των ίδιων µε-
γάλων παικτών, των χρηµατιστών και των επενδυτών, όπου ναι
µεν µερικοί φτωχαίνουν –πρώην πλούσιοι- αλλά την πληρώνουν
κυρίως οι χαµένοι του παιχνιδιού. Δεν ισχύει καν ο κανόνας «Win-
Win» που διαβάζουµε καµµιά φορά, αλλά µόνο η θεωρία του µη-
δενικού αθροίσµατος, «κερδίζω ό,τι χάνεις». 

Μέσα σε αυτό το πλαίσιο καλούνται να αυτοθυσιαστούν, χωρίς
οι ίδιοι να έχουν λόγο ή ρόλο, οι ήδη χαµένοι. Τιµωρούνται οι µι-
κροοµολογιούχοι, ως αφελείς που εµπιστεύθηκαν το δηµόσιο,
αλλά διευκολύνονται όσοι εµπιστεύθηκαν τον ιδιωτικό τοµέα,
τράπεζες, διαρροές κερδών, διακίνηση µαύρου χρήµατος. 
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Διατρέχουµε τον κίνδυνο να κόψουµε την Ελλάδα στα τρία,
στους µόνιµα βολεµένους, στους περιοδικά ανασφαλείς και
στους αµετάκλητα χαµένους. Αυτό θέλουµε; Αυτό θα εξασφαλί-
σει την κοινωνική συνοχή; 

Πώς µπορείς να φτιάξεις ένα κράτος δικαίου και ένα κοινωνικό
κράτος, όταν φέρνεις σε σύγκρουση τις κοινωνικές οµάδες µε
κριτήρια τις επί χρόνια διαµορφωθείσες ανισότητες; Όχι, λοιπόν,
σε κοινωνικούς αυτοµατισµούς ή σε θεσµικές ανισορροπίες.
Χρειαζόµαστε θετικές ενέργειες, διότι η κοινωνική δικαιοσύνη
προϋποθέτει αναλογία και όχι ισοπέδωση, αφού τα υποκείµενα,
οι πολίτες δεν είναι ίσοι ενώπιον των ευκαιριών και των δυνατο-
τήτων. Η κοινωνική ειρήνη προϋποθέτει κλείσιµο της ψαλίδας και
όχι άνοιγµα, όχι καθυπόταξη των αδύναµων στις επιλογές των
δυνατών. 

Ανοίγουµε την πόρτα σε κοινωνικές εντάσεις και ρήξεις, σε πο-
λίτες δύο και τριών κατηγοριών. 

Η δικαίωση, παραδείγµατος χάριν, των µικροοµολογιούχων, η
διεύρυνση των δικαιούχων επιδόµατος ανεργίας πρέπει να συ-
νοδευτούν και µε µια µετατροπή των λεγόµενων κόκκινων δα-
νείων των τραπεζών σε λευκές προοπτικές για τους πιεζόµενους
µέχρι ασφυξίας Έλληνες, µε συνεχείς ανανεούµενες διευκολύν-
σεις. Αυτός είναι ο κοινός κοινωνικός παρονοµαστής και όχι ο
συµψηφισµός οικονοµικών ανοµιών και κοινοβουλευτικών παρεκ-
κλίσεων. 

Μιλάµε για εθνική συνεννόηση. Τι εννοούµε όταν λέµε «εθνική
συνεννόηση» ή «σύγκλιση» ή «συναίνεση»; Δεν προϋποθέτει,
πέραν των αναλύσεων, αποδοχή λαθών, υιοθέτηση πάγιων αρχών,
αποχώρηση των παλαιών κοµµάτων και στελεχών, διαφάνεια στον
δηµόσιο βίο; Εθνική συνεννόηση δεν σηµαίνει καθαρές θέσεις και
αντιθέσεις και όχι πολιτικά τρικ, για να σωθεί το παλαιό, µεταµφιε-
ζόµενο σε καινούργιο –και µάλιστα σωτήριο-, σύστηµα; Εθνική συ-
νεννόηση χωρίς κοινωνική βάση και λαϊκή υποστήριξη, δηλαδή
µόνο µε συµφωνία κορυφής,µπορεί να έχει νόηµα ή µέλλον; 

Θα ήθελα να πω και δυο, τρία πράγµατα για τον προϋπολογι-
σµό. Επειδή πρόκειται για µια µαγική εικόνα, για µια ενδιαφέ-
ρουσα έκθεση ιδεών, µε τροµερές όµως αντιφάσεις, θα ήθελα
να µείνω σε δυο, τρία σηµεία µόνο. 

Πρώτον, για παράδειγµα, το θέµα – τη σελίδα 15 της αιτιολο-
γικής έκθεσης- «Ανάπτυξη – Ρυθµός 2,9%». Ακόµα και να το
δεχθώ, τι πάει να πει «ανάπτυξη»; Σε ποιους τοµείς, σε ποιες πε-
ριφέρειες και µε τι ανεργία; Αν µιλάς για ανάπτυξη ως αριθµό,
δεν ενδιαφέρει κανέναν εκτός από τους λογιστές των Βρυξελ-
λών.

Δεύτερον, πώς µπορεί να επιτευχθεί αυτή η µαγική ιστορία της
ανάκαµψης της ιδιωτικής κατανάλωσης µε υπερφορολόγηση, µε
ανεργία, µε αύξηση του ΦΠΑ και µε αδυναµία αποπληρωµής των
ληξιπρόθεσµων οφειλών του δηµοσίου προς τους ιδιωτικούς φο-
ρείς; Σε λίγο θα είναι «στη φυλακή» όλοι αυτοί οι ιδιωτικοί φο-
ρείς, στους οποίους θα έπρεπε να έχουν δοθεί τα λεφτά. 

Όσον αφορά το κοινωνικό µέρισµα –στη σελίδα 36 της αιτιο-
λογικής έκθεσης-, νοµίζω ότι αυτή η έννοια έχει τελειώσει, θα πε-
ράσει στους ιστορικούς, δεν νοµίζω να την ξανακούσουµε.

Όµως, είναι οι αντιφάσεις και οι περίεργοι συλλογισµοί. Θα
πάω στη σελίδα 99, όπου οι βασικοί στόχοι του προϋπολογισµού
είναι η επίτευξη υψηλότερου πρωτογενούς πλεονάσµατος και
ταυτόχρονα η σταδιακή ελάφρυνση του φορολογικού βάρους
των πολιτών. Αυτό πώς γίνεται ακριβώς; Το πλεόνασµα γίνεται
µε τη φορολόγηση, απ’ ό,τι φαίνεται, και τη µη αποπληρωµή των
χρεών του δηµοσίου προς τους ιδιώτες. 

Ανεργία, σελίδα 20. Εδώ έχουµε ένα µεγάλο πρόβληµα. Το
74,4% του συνόλου των ανέργων είναι σε µακροχρόνια ανεργία.
Ποιο είναι το ανησυχητικό; Οι δουλειές που χάνονται χάνονται
οριστικά, δεν δηµιουργούνται ξανά και δεν δηµιουργούνται νέες. 

Για τα δύο Υπουργεία, το Δηµόσιας Τάξης και το Δικαιοσύνης,
αγαπητοί συνάδελφοι, θα ήθελα να βρούµε έναν τρόπο διαφά-
νειας και δηµοκρατικού ελέγχου, γιατί αυτά τα Υπουργεία πρέπει
να είναι οι φορείς προστασίας των δικαιωµάτων και όχι οι φορείς
επιβολής µίας νέας µορφής καταστολής. Άσκοπη, άµετρη, αδι-
καιολόγητη βία και δηµοκρατία δεν συµβιβάζονται.

Θέλω να πω µια τελευταία σκέψη. Θα µου επιτρέψετε, αγαπη-
τοί συνάδελφοι, µια και ήµουν δεκαεννέα χρόνια στη Θράκη, να

πω το εξής: Προσοχή στη Θράκη. Κατά τη γνώµη µου, εκεί παί-
ζεται το εθνικό παιχνίδι, δεν παίζεται στις Βρυξέλλες.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Πανούση.

Τον λόγο έχει ο κ. Χαλβατζής Σπυρίδων.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πέρα από κάθε αµφιβολία, συζη-

τούµε για µία ακόµη φορά έναν σκληρό, αντιλαϊκό, ταξικό προ-
ϋπολογισµό, αυτόν του 2015. Είναι ταξικός, γιατί παίρνει από
τους πολλούς, από τους εργάτες, τους εργαζόµενους, τους αυ-
τοαπασχολούµενους και δίνει στους λίγους, στους µεγάλους επι-
χειρηµατικούς οµίλους.

Αυτό αποδεικνύεται από συγκεκριµένους αριθµούς και κονδύ-
λια. Οι αριθµοί είναι αµείλικτοι. Αυξάνονται, πρώτον, τα φορολο-
γικά έσοδα κατά 1,4 δισεκατοµµύριο ευρώ. Θα βγουν αυτά από
τις πλάτες των εργαζοµένων, από τους άµεσους και έµµεσους
φόρους. 

Ταυτόχρονα, µειώνονται οι δαπάνες για την υγεία. Από το 2010
µέχρι και το 2015 µειώθηκαν οι δαπάνες για την υγεία κατά 45%.
Υποχρεώνονται οι εργαζόµενοι, ασθενείς, ασφαλισµένοι, συντα-
ξιούχοι να βάζουν συνεχώς βαθιά το χέρι στην τσέπη.

Μειώνονται οι δαπάνες για την κοινωνική ασφάλιση και για τις
κοινωνικές παροχές. Στον χώρο της τοπικής διοίκησης, στους δή-
µους και στις περιφέρειες, συρρικνώνετε τις κοινωνικές δοµές.
Ιδιωτικοποιείτε υπηρεσίες και έργα. Αντικαθιστάτε το µόνιµο προ-
σωπικό, που έχει ασφαλιστικά και εργασιακά δικαιώµατα, µε ερ-
γαζόµενους ποικίλων ελαστικών συµβάσεων εργασίας µέσα στα
τοπικά όργανα αλλά και σε δράσεις µέσω ΜΚΟ και κοινωνικών συ-
νεταιριστικών επιχειρήσεων. 

Αυτά αποτελούν σήµα για την παραπέρα ιδιωτικοποίηση της
υγείας, της πρόνοιας, της κοινωνικής ασφάλισης, όλων των κοι-
νωνικών δοµών. Πώς αλλιώς θα καλυφθούν οι ανάγκες των λαϊ-
κών στρωµάτων για την αποκατάσταση της υγείας τους; Θα
υποχρεωθούν να πληρώνουν τη στιγµή που δεν έχουν. Και αυτός
που δεν έχει να πληρώνει για την υγεία του συχνά πεθαίνει.

Η ανεργία βρίσκεται στο 25%. Την ίδια στιγµή, τα επιδόµατα
ανεργίας µειώνονται δραµατικά και περιορίζονται αριθµητικά. 

Η πρόθεση της Κυβέρνησης να αυξήσει άµεσα το όριο θεµε-
λίωσης δικαιώµατος σύνταξης από τις τεσσερισήµισι χιλιάδες
στις έξι χιλιάδες ένσηµα, σε µια εποχή που η ανασφάλιστη ερ-
γασία είναι κυρίαρχη και το γνωρίζετε όλοι σας, είναι και αυτό
µία βάρβαρη, ταξική, αντεργατική επιλογή. 

Και µόνο αυτά τα στοιχεία, που είναι λίγα, επιβεβαιώνουν την
ταξικότητα του κρατικού προϋπολογισµού του 2015. 

Ο Υφυπουργός Εργασίας, πριν από λίγο, µίλησε για κοινωνικό
κράτος, για κοινωνική αλληλεγγύη που δήθεν προωθεί η συγκυ-
βέρνηση Νέας Δηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ. Εάν αυτό δεν είναι ει-
ρωνεία, εάν δεν είναι πρόκληση, τι είναι;

Επειδή, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, γίνονται πολλές αναφο-
ρές αυτές τις ηµέρες και εδώ για τα e-mails, για τις αντιδράσεις
της τρόικας, τονίζουµε ότι η στάση της, η δυστοκία στην από-
φασή της οφείλεται και στις αντιθέσεις που εκφράζονται στο
εσωτερικό της, αντιθέσεις και συµφέροντα ανάµεσα στην Κοµι-
σιόν, στο Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και στην Ευρωπαϊκή Κεν-
τρική Τράπεζα.

Πρόκειται για διαφορετικά συµφέροντα των Ηνωµένων Πολι-
τειών, της Γερµανίας, της Γαλλίας και άλλων ιµπεριαλιστικών δυ-
νάµεων. Φυσικά, όταν πρόκειται να αντιµετωπίσουν την εργατική
τάξη και τους λαούς, όλοι τους ενώνονται σε µια γροθιά, παρά
τις αντιθέσεις συµφερόντων, για να τσακίσουν το εργατικό κί-
νηµα.

Σε αυτό το φόντο οξύνεται και η κούφια αντιπαράθεση ανά-
µεσα στη συγκυβέρνηση και την Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Και
είναι κούφια, κάλπικη, γιατί είναι µια αντιπαράθεση σε δευτε-
ρεύοντα και τριτεύοντα ζητήµατα. Στα στρατηγικής σηµασίας ζη-
τήµατα υπάρχει σύµπτωση θέσεων. Συµφωνείτε και οι δύο,
συγκυβέρνηση και ΣΥΡΙΖΑ, στην προσήλωση στην Ευρωπαϊκή
Ένωση των µονοπωλίων, στην ανακήρυξη του ΝΑΤΟ ως παρά-
γοντα σταθερότητας στην περιοχή. Αν στηρίζεις αυτούς τους
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δύο πυλώνες του αστικού συστήµατος, ό,τι και να λες για την αλ-
λαγή του τρόπου διαχείρισης της κρίσης ή των επιπτώσεών της,
αυτό δεν έχει καµµία πρακτική αξία για τους εργαζόµενους, για
τα λαϊκά στρώµατα.

Πέρα από τα γενικά, στα οποία υπάρχει σύµπτωση απόψεων
συγκυβέρνησης µε ΣΥΡΙΖΑ, υπάρχουν και ειδικά ζητήµατα στα
οποία ακολουθούν την ίδια πολιτική. Λόγου χάριν, Δήµος Λάρι-
σας, δηµοτική πλειοψηφία ΣΥΡΙΖΑ. Επικαλούµενη τη νοµιµότητα,
το γράµµα του νόµου, κινεί τη διαδικασία για τους σχολικούς φύ-
λακες, για να τους οδηγήσει µια ώρα νωρίτερα στην ανεργία.

Στη Φιλαδέλφεια-Χαλκηδόνα βάζει εθελοντές στους παιδικούς
σταθµούς. Εφαρµόζουν κοινωνικές συνεταιριστικές επιχειρήσεις
σε πολλούς δήµους, αλλάζοντας τις εργασιακές σχέσεις. Στα
Γιάννενα, µαζί µε το ΠΑΣΟΚ, ψήφισαν την αύξηση των ανταπο-
δοτικών τελών. Στην Περιφέρεια Αττικής ψήφισε η πλειοψηφία
της κ. Δούρου τον προϋπολογισµό του 2015, τον οποίο είχε κα-
ταψηφίσει ως αντιπολίτευση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε.
Σε ό,τι αφορά τη διαχείριση των απορριµµάτων, ακολουθεί την

πολιτική της προηγούµενης διοίκησης και µάλιστα πήρε και τα
εύσηµα από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Στηρίζουν, δηλαδή, στην το-
πική διοίκηση την κυρίαρχη πολιτική που αντιστρατεύεται τα δι-
καιώµατα των εργαζοµένων, που υπερφορολογεί συνεχώς και
αλλάζει τις εργασιακές σχέσεις.

Υπάρχει λύση; Υπάρχει διέξοδος; Είναι η πρόταση του ΚΚΕ.
Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας παλεύει καθηµερινά για όλα
τα λαϊκά προβλήµατα. Ταυτόχρονα, αγωνίζεται για τη συγκρό-
τηση µιας λαϊκής συµµαχίας που θα παλέψει για τη λαϊκή εξου-
σία, ώστε ο παραγόµενος πλούτος να ικανοποιεί τις λαϊκές
ανάγκες και όχι τα συµφέροντα και τα κέρδη των επιχειρηµατι-
κών οµίλων, µακριά και ενάντια από τους ιµπεριαλιστικούς ορ-
γανισµούς, την Ευρωπαϊκή Ένωση, το ΝΑΤΟ, το Διεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο. 

Σε αυτή την κατεύθυνση θα συνεχίσουµε και φυσικά καταψη-
φίζουµε τον ταξικό προϋπολογισµό του 2015.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, σαράντα έξι µαθητές και µαθήτριες και δύο εκ-
παιδευτικοί συνοδοί τους από το 4ο Γυµνάσιο Νέας Ιωνίας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο Βουλευτής κ. Θεόδωρος Παραστατίδης.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΡΑΣΤΑΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε για µια ακόµη φορά

έναν προϋπολογισµό, που, όπως και τα προηγούµενα έτη, επιλέ-
γει και πάλι τον εύκολο δρόµο των εισπρακτικών µέτρων και των
επανειληµµένων και τυφλών περικοπών, έναν προϋπολογισµό ο
οποίος αναφέρεται σε οικονοµικούς δείκτες και παραγνωρίζει
πως υπάρχουν και κοινωνικοί δείκτες.

Αν προστρέξουµε σ’ αυτούς τους κοινωνικούς δείκτες, θα δια-
πιστώσουµε πως ταυτίζονται µε την απόλυτη φτώχεια, την ανέ-
χεια και τη δυστυχία της κοινωνίας.

Είναι ένας προϋπολογισµός ο οποίος παίζει µε τα νούµερα και
τους αριθµούς και δεν λαµβάνει υπ’ όψιν πως, πίσω από τα νού-
µερα και τις στενόµυαλες λογιστικές πρακτικές, υπάρχουν πολί-
τες, υπάρχουν ανθρώπινες ψυχές που δυστυχούν, που τους
αφαιρείται το δικαίωµα στο όνειρο και την ελπίδα, που δεν τους
δίνεται η δυνατότητα πρόσβασης στο δικαίωµα της εργασίας, που
δεν τους δίνεται το δικαίωµα να ζουν µε αξιοπρέπεια. Είναι ένας
ακόµα προϋπολογισµός χωρίς στόχο και προοπτική εξόδου από
τη σηµερινή οικονοµική κατάσταση, χωρίς κανένα οικονοµικό σχέ-
διο. Το µόνο που προβλέπει είναι την αύξηση των εσόδων, τη µεί-
ωση των δαπανών, τη µείωση των δηµοσίων επενδύσεων και τη
διατήρηση των ήδη υψηλών φορολογικών συντελεστών. 

Τα στοιχεία αυτά εκφράζουν, αγαπητοί συνάδελφοι, τον από-
λυτο ορισµό της λιτότητας και της ύφεσης. Αυτά είναι τα γενικά
χαρακτηριστικά του σηµερινού προϋπολογισµού, που καλούµα-
στε να ψηφίσουµε.

Για τους παραπάνω λόγους, δεν θα επικεντρώσω την οµιλία
µου αναλύοντας οικονοµικά και στατιστικά στοιχεία του σηµερι-
νού προϋπολογισµού, αλλά θα αναφερθώ σε έναν άλλο προϋπο-
λογισµό: εκείνον των πολιτών και της κοινωνίας. Θα αναφερθώ
σε έναν προϋπολογισµό που αφορά τους επαγγελµατίες και
τους εργαζόµενους, τους µισθωτούς και τους συνταξιούχους,
τους γεωργούς και κτηνοτρόφους, τους νέους και ανέργους. Σε
µια χώρα όπου η κοινωνία βρίσκεται σε κατάσταση σοκ, η οικο-
νοµία σε λήθαργο και τα νοικοκυριά σε µάχη επιβίωσης, σε µια
χώρα όπου τα εργασιακά δικαιώµατα και οι µικροµεσαίες επιχει-
ρήσεις καταρρέουν, το δηµόσιο αποσαθρώνεται, η κατανάλωση
περιορίζεται σηµαντικά και οι πολίτες οδηγούνται στην εξα-
θλίωση, η Κυβέρνηση επιλέγει να συνεχίζει να περικόπτει τα ει-
σοδήµατα και να επιβαρύνει µε φορολογικά βάρη τους πολίτες,
δηµιουργώντας τους την αίσθηση ενός κράτους-δυνάστη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο κ. Σαµαράς ισχυρίζεται πως
επιστρέφουµε στην κανονικότητα, σε µια περίοδο κατά την οποία
η χώρα βρίσκεται υπό οικονοµική κατοχή. Ίσως, µε όλα αυτά που
συµβαίνουν, πιο δόκιµος θα ήταν ο όρος πως πράγµατι επιστρέ-
φουµε, αλλά επιστρέφουµε σε µια ανώµαλη κανονικότητα. Αυτό
το διαπιστώνει κανείς αρκεί να προστρέξει στα οικονοµικά στοι-
χεία και στους αριθµούς. Αυτό σηµαίνει πως το φάρµακο που χο-
ρηγήθηκε ήταν χειρότερο από την ασθένεια και η θεραπεία, αντί
να οδηγήσει την οικονοµία της χώρας στην ανάκαµψη, τη βυθίζει
δυστυχώς σε ένα βαθύ και διαρκές κώµα. Εποµένως η επι-
στροφή στην κανονικότητα του κ. Σαµαρά αφήνει πίσω της ερεί-
πια, στάχτες και συντρίµµια. Το ερώτηµα που προκύπτει είναι:
Για ποια επιστροφή και για ποια κανονικότητα µιλάει ο Πρωθυ-
πουργός, όταν απευθύνεται σε µια κοινωνία κουρασµένη, σε µια
κοινωνία απογοητευµένη και πλήρως εξουθενωµένη, σε µια κοι-
νωνία που βιώνει έναν πραγµατικό εφιάλτη; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση οραµατίζεται την
έξοδο από ελέγχους και επιτηρήσεις. Αντί αυτού, στο τελευταίο
Eurogroup υπήρξε η απόλυτη κατάρρευση της κυβερνητικής
προπαγανδιστικής στρατηγικής. Η έξοδος από το µνηµόνιο αν-
τικαταστάθηκε από το memorandum, δηλαδή ένα νέο µνηµόνιο.
Με λίγα λόγια, η Κυβέρνηση «πήγε για µαλλί και βγήκε κουρε-
µένη». Εισπράττει τους καρπούς της δικής της στάσης υποτέ-
λειας που επέδειξε µέχρι σήµερα.

Κύριοι της Κυβέρνησης, τι θα µας πείτε πάλι; Πως πάλι φταίει ο
ΣΥΡΙΖΑ ή κάποιοι άλλοι; Είναι γεγονός πως πράγµατι πρέπει να
δεχθούµε πως µε όλα αυτά που συµβαίνουν πολλοί αναρωτιούνται
γιατί δεν αντιδρά ο κόσµος, γιατί δεν αντιδρά η κοινωνία. Είναι
πέρα από βέβαιο πως το γεγονός αυτό δεν οφείλεται σε καµµία
περίπτωση στην αναγνώριση του ορθού τρόπου διαχείρισης της
κρίσης από την πλευρά της Κυβέρνησης. Σε έναν σηµαντικό
βαθµό οφείλεται κυρίως στην προσπάθεια χειραγώγησης ενός
λαού µε εκβιαστικά διλήµµατα, που προέρχονται από κυβερνητικά
στελέχη και από τα παπαγαλάκια ορισµένων µέσων µαζικής ενη-
µέρωσης, διασπείροντας έτσι τον φόβο και την ανασφάλεια στην
κοινωνία, όπως µε διάφορα εκβιαστικά διλήµµατα: µνηµόνιο ή χρε-
οκοπία, ευρώ ή δραχµή, αγορές ή δυστυχία καιπείνα.

Είναι γεγονός πως οι συµπεριφορές αυτές καθήλωσαν προ-
σωρινά ένα σηµαντικό µέρος του λαού, µετατρέποντάς τον σε
απλό παρατηρητή. 

Να είστε βέβαιοι, όµως, πως όταν έρθει η στιγµή εκείνη, όλος
αυτός ο κόσµος θα αντιδράσει δείχνοντας τις προθέσεις του. Ο
λαός αυτός δικαιούται να κάνει µια νέα αρχή και να είστε σίγου-
ροι πως θα την κάνει, δηµιουργώντας τις προϋποθέσεις εκείνες,
ώστε να προκύψει µια άλλη κυβέρνηση, µια κυβέρνηση των αρι-
στερών προοδευτικών δηµοκρατικών δυνάµεων µε κορµό τον
ΣΥΡΙΖΑ. 

Η κυβέρνηση αυτή θα κληθεί να διαχειριστεί την ανασυγκρό-
τηση της χώρας, µια κυβέρνηση η οποία θα θέσει ως προτεραι-
ότητα τη δηµιουργία ενός κράτους δικαίου, τη διαγραφή του
µεγαλύτερου ή σηµαντικού µέρους του χρέους, θα βάλει τέλος
στη λιτότητα, θα κάνει παρεµβάσεις για την ανακούφιση των λαϊ-
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κών και φτωχών στρωµάτων της κοινωνίας µας.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Σίγουρα θα είναι ένα δύσκολο εγχείρηµα, διότι στην προσπά-

θεια αυτή θα ασκηθούν έντονες πιέσεις και θα υπάρξουν αναπό-
φευκτα και εκβιασµοί απέναντι σε αυτές τις επιλογές. Γι’ αυτό
θα απαιτηθεί λαϊκή συσπείρωση και αποφασιστικότητα, παράµε-
τροι που θα καθορίσουν την πορεία των διαπραγµατεύσεων για
το µέλλον αυτής της χώρας.

Τέλος, για τον λόγο αυτόν απαιτείται κοινωνικός συναγερµός
και διαµόρφωση µιας ευρύτατης κοινωνικής συµµαχίας, ώστε να
γίνει σαφές προς τους εταίρους και τους δανειστές ότι οι αντο-
χές και οι ανοχές της ελληνικής κοινωνίας έχουν εξαντληθεί και
πως είµαστε διατεθειµένοι και αποφασισµένοι να δώσουµε ένα
τέλος στο να είµαστε το εξιλαστήριο θύµα της ευρωπαϊκής κρί-
σης.

Είναι προφανές, αγαπητοί συνάδελφοι, πως δεν ψηφίζω έναν
τέτοιο προϋπολογισµό.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
Τον λόγο έχει ο κ. Σπυρίδων Λυκούδης.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΛΥΚΟΥΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε σήµερα τον προϋπο-

λογισµό για το έτος 2015, αλλά όχι µόνο. Συζητάµε και για να
ιχνηλατήσουµε την επόµενη µέρα µιας µεγάλης και δύσκολης
περιόδου που πέρασε και περνάει ακόµα η χώρα µας και ο λαός
µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πολιτικό µας σύστηµα συνο-
λικά αποδείχθηκε ανίκανο, ανεπαρκές να διατυπώσει και να
εφαρµόσει, στο πλαίσιο µιας εθνικής συνεννόησης, ένα δίκαιο
πρόγραµµα δηµοσιονοµικής προσαρµογής και ταυτόχρονα ένα
πρόγραµµα οικονοµικής και παραγωγικής ανασυγκρότησης της
χώρας. Αποδείχθηκε πολύ πίσω από τις απαιτήσεις των καιρών,
που επιβάλλουν, κατά τη γνώµη µου, µεγάλες συναινέσεις, µε-
γάλες υπερβάσεις από όλους.

Δυστυχώς, αυτές οι ανεπάρκειες του πολιτικού συστήµατος
συνεχίζονται και σήµερα, ιδιαίτερα µετά τις τελευταίες εξελίξεις,
όσον αφορά στις διαπραγµατεύσεις, µε ευθύνη κυρίως της κυ-
βερνητικής πλευράς, η οποία βιάστηκε να δώσει την αίσθηση
άµεσης εξόδου από το πρόγραµµα, χωρίς συνεννόηση, χωρίς
προετοιµασία και κυρίως χωρίς ρεαλισµό. Στη βιασύνη της ξέ-
χασε να δει ότι τα επιτόκια του δεκαετούς µας οµολόγου ξεπέ-
ρασαν το 8%, όταν η Πορτογαλία δανείζεται µε επιτόκιο κάτω
από το 3%. Δεν είδε την κατακρήµνιση του ελληνικού Χρηµατι-
στηρίου ούτε τις αντιδράσεις των διεθνών αγορών, οι οποίες δεν
ενδιαφέρονται, όπως θα έχετε καταλάβει πλέον, ποιος είναι κυ-
βέρνηση στην Ελλάδα. 

Αλλά από την άλλη µεριά, παρατηρούµε και την Αξιωµατική
Αντιπολίτευση, µεθυσµένη από τις δηµοσκοπικές της επιδόσεις,
να απαιτεί εδώ και τώρα εκλογές. Παρά την προσπάθεια ρεαλι-
στικοποίησης της πολιτικής της, την οποία ασφαλώς καλωσορί-
ζουµε όλοι, παραµένουν ακόµη σοβαρές αντιφάσεις στις
προτάσεις που διατυπώνει, µεγάλες ασάφειες στην εκφορά του
πολιτικού της λόγου και κυρίως ελέγχεται για την απόλυτα αρ-
νητική της, κατά τη γνώµη µου, στάση σε κάθε προσπάθεια εθνι-
κής συνεννόησης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του κρά-
τους, του δικού µας αλλά και κάθε κράτους, συνιστά κεντρικό
εργαλείο οικονοµικής πολιτικής. Καθώς συγκεντρώνει από τους
φόρους, κυρίως αλλά και από άλλα έσοδα -αποκρατικοποιήσεις,
ΕΣΠΑ κ.λπ.- πάνω από το 30% του ΑΕΠ και το ανακατανέµει µέσα
από ισόποσες δαπάνες, θα µπορούσε να επιδράσει καθοριστικά
στην κατεύθυνση της ανάπτυξης και της κοινωνικής συνοχής, αλ-
λάζοντας τη σύνθεση των φόρων, ώστε να επιβαρυνθούν περισ-
σότεροι, όσοι έχουν µεγαλύτερη δυνατότητα να πληρώσουν, και
παράλληλα αλλάζοντας τη σύνθεση των δαπανών. Με τι στό-
χους; Πρώτον, τη στήριξη της παραγωγής, µαζί φυσικά και της
απασχόλησης και, δεύτερον, εξίσου σηµαντικό, την προστασία
των πραγµατικά πιο αδύναµων. 

Η ανταπόκριση στους δύο αυτούς στόχους είναι το κριτήριο
µε το οποίο πρέπει να αξιολογήσουµε και τον νέο προϋπολογι-
σµό, όπως φυσικά κάναµε και µε τους προηγούµενους.

Δυστυχώς, είναι και πάλι πολύ κατώτερος από τις ανάγκες, απ’
όσο θα ήταν εφικτό, µε δεδοµένους τους σκληρούς περιορι-
σµούς που αντιµετωπίζουµε.

Ασφαλώς, δεν µπορούµε να υποτιµήσουµε τη σηµασία του
πρωτογενούς πλεονάσµατος που επιτεύχθηκε, όσο και εάν θέλει
δηµαγωγικά να το εκµεταλλεύεται η Κυβέρνηση. Κόστισε, όµως,
πολύ ακριβότερα στην κοινωνία και στην οικονοµία, απ’ όσο απαι-
τούταν. Το φορολογικό σύστηµα γίνεται διαρκώς πιο πολύπλοκο,
αδιαφανές και άνισο, µε ολοένα καινούργιες, αποσπασµατικές
ρυθµίσεις.

Αντίστοιχα, αποσπασµατική και ανορθολογική, χωρίς συνολικό
σχέδιο, είναι η πολιτική των δαπανών. Θα δώσω ένα ποσοτικό
παράδειγµα: Οι πρωτογενείς δαπάνες του τακτικού προϋπολο-
γισµού, δηλαδή οι δαπάνες εκτός από τους τόκους, προβλέπεται
να µειωθούν το 2015 κατά 1,2%, αλλά οι δαπάνες του Προγράµ-
µατος Δηµοσίων Επενδύσεων µειώνονται κατά 6%, διότι είναι
πάντοτε το πιο εύκολο κονδύλι να περικοπεί, καθώς δεν θίγει
άµεσα συγκεκριµένους ψηφοφόρους.

Το ελάχιστο εγγυηµένο εισόδηµα, ένας στοιχειώδης θεσµός
προστασίας από την ακραία φτώχεια σε όλη την Ευρώπη εδώ και
δεκαετίες, προβλέπεται µόνο πιλοτικά να ξεκινήσει το 2015 και
µάλιστα, ύστερα από την επίµονη υπόδειξη των δανειστών, αν
και είµαστε η ευρωπαϊκή χώρα µε τη µεγαλύτερη έκταση της
ακραίας φτώχειας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή πολλές φορές τα νού-
µερα δεν δείχνουν όλη την αλήθεια, επιτρέψτε µου να σηµειώσω
τα εξής: Η ανεργία παραµένει σε πολύ υψηλά επίπεδα και ιδιαί-
τερα στους νέους ανθρώπους ξεπερνά το 60%, το προβλεπό-
µενο πρωτογενές πλεόνασµα είναι αδύνατον ακόµη να
εξυπηρετήσει το χρέος της χώρας, το επίπεδο της φορολογίας
των πολιτών και των επιχειρήσεων αποτελεί φραγµό για οποιαδή-
ποτε αναπτυξιακή διέξοδο και, κυρίως, το ασφαλιστικό και συν-
ταξιοδοτικό πρόβληµα της χώρας έχει εξελιχθεί σε ατοµική
βόµβα.

Ο προϋπολογισµός του 2015 προβλέπει το 61% των τακτικών
εσόδων να δοθεί σε µισθούς και συντάξεις του δηµοσίου και
µετά σε βασικές πληρωµές σε ασφαλιστικά ταµεία του ιδιωτικού
τοµέα. Δηλαδή, περίπου από τα 50 δισεκατοµµύρια ευρώ των τα-
κτικών εσόδων του κράτους, δίνουµε για µισθούς και συντάξεις
τα 31 δισεκατοµµύρια ευρώ. Καταλαβαίνετε τι σηµαίνει αυτό; Ότι
όλα τα ταµεία είναι χρεοκοπηµένα. Αν δεν το αντιµετωπίσουµε
άµεσα αυτό, θα σκάσει κάποια στιγµή και δεν ξέρω τότε πού θα
πάει να κρυφτεί το πολιτικό σύστηµα, συµπολιτευόµενο και αντι-
πολιτευόµενο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η χώρα έχει και το επόµενο διά-
στηµα να αντιµετωπίσει κρίσιµα θέµατα, που θα κρίνουν στην κυ-
ριολεξία το µέλλον της και που µπορούν να αντιµετωπιστούν,
κατά τη γνώµη µου, αποτελεσµατικά, µόνο εάν κυριαρχήσει σε
όλες τις δηµοκρατικές πολιτικές δυνάµεις η αντίληψη των εθνι-
κών συναινέσεων και συνεννοήσεων.

Στο πλαίσιο αυτό ήδη κινείται -το ξέρετε- µία πρωτοβουλία συ-
νάδελφων µου Βουλευτών, µε την οποία συµφωνώ και στην
οποία µετέχω και καθορίζει, έχει τους εξής άξονες. 

Για την εκλογή του Προέδρου της Δηµοκρατίας: Συµφωνία
των πολιτικών δυνάµεων της χώρας για εκλογή του από την πα-
ρούσα Βουλή και καθορισµός του χρόνου διεξαγωγής των εκλο-
γών στο πλαίσιο αυτής της γενικότερης συµφωνίας.

Για τη συνταγµατική αναθεώρηση: Να συµφωνήσουµε στις βα-
σικές, αναγκαίες συνταγµατικές αλλαγές, στις οποίες κορυφαίοι
συνταγµατολόγοι ήδη έχουν αναφερθεί.

Για τον εκλογικό νόµο: Να ψηφίσουµε ένα αναλογικό σύστηµα
που θα µας βοηθήσει όλους ως πολιτικό σύστηµα να κατανοή-
σουµε και να εµπεδώσουµε τη δύναµη των κυβερνήσεων συνερ-
γασίας.

Εγώ προτείνω για τη ρύθµιση του δηµόσιου χρέους τη συγ-
κρότηση µιας εθνικής επιτροπής διαπραγµάτευσης, ώστε σε συ-
νεργασία µε τους εταίρους και δανειστές µας να βρούµε την
καλύτερη λύση διευθέτησής του, για να γίνει εξυπηρετήσιµο,
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χωρίς κανένα ρίσκο, βεβαίως, της ευρωπαϊκής προοπτικής της
χώρας.

Τελειώνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λέγοντας ότι γι’ αυτά
τα κορυφαία θέµατα καλούµε την Κυβέρνηση και την Αξιωµατική
Αντιπολίτευση να συζητήσουµε και να συµφωνήσουµε. Έστω και
την ύστατη ώρα, ας σκεφθούµε ότι µπορεί να διαφέρουµε σε πο-
λιτικές και σε στρατηγικές. Αυτές θα τις επιλέξει ο κυρίαρχος
λαός ως ορθότερες, όποιες και εάν είναι, όταν έρθει η ώρα. Στις
κρίσιµες, όµως, στιγµές για τη χώρα µπορούµε τουλάχιστον να
συνεννοηθούµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Λυκούδη.
Τον λόγο έχει η κ. Αντωνίου Μαρία.
ΜΑΡΙΑ ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογι-

σµός του 2015 είναι το επιστέγασµα της µεγαλύτερης προσπά-
θειας που έκανε τον τελευταίο αιώνα οποιαδήποτε οικονοµία και
οποιαδήποτε κοινωνία.

Ο ελληνικός λαός βίωσε τα τελευταία χρόνια –και βιώνει
ακόµα- έναν εφιάλτη, κατά τον οποίο χρειάστηκε πολλές φορές
να ληφθούν σκληρά και άδικα µέτρα, που έφερε τη χώρα στα
όρια της κοινωνικής έκρηξης και που οδήγησε µεγάλο µέρος των
συµπατριωτών µας σε οικονοµική ασφυξία και στον εφιάλτη της
ανεργίας.

Ο προϋπολογισµός, όµως, του 2015 είναι και ο πρώτος ισο-
σκελισµένος προϋπολογισµός µετά από πολλά χρόνια. Δια-
νύουµε ήδη την περίοδο που η οικονοµία µας παρουσιάζει
ανάπτυξη, µετά από έξι συνεχόµενα χρόνια µεγάλης ύφεσης. Συ-
νεπώς είναι ο προϋπολογισµός που, έστω και οριακά, ανοίγει τη
χαραµάδα για την εποχή µετά τον εφιάλτη. 

Ασφαλώς, η συγκεκριµένη συζήτηση δεν διεξάγεται ούτε εν
κενώ ούτε σε συνθήκες εργαστηρίου. Η Κυβέρνηση βρίσκεται
στο κοµβικότερο σηµείο µιας πολύ κρίσιµης και σκληρής δια-
πραγµάτευσης µε τους δανειστές. Η τρόικα, είτε για λόγους πο-
λιτικής είτε λόγω κάποιου τεχνοκρατικού καπρίτσιου, ζητά
πολιτικές που είναι µη αποδεκτές και ανεφάρµοστες, αφού, αν
εφαρµόζονταν –όπως αποδείχθηκε και από τον προϋπολογισµό
του 2013 αλλά και από τον προϋπολογισµό του 2014- θα δηµι-
ουργούσαν ίσως µεγαλύτερο πρόβληµα στην οικονοµία της πα-
τρίδας µας. Θα έφερναν οικονοµική και πολιτική αστάθεια, που
θα µας γύριζε πολλά χρόνια πίσω. Την αστάθεια, δυστυχώς, επι-
διώκει και επιτείνει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση για την εξυπηρέ-
τηση των δικών της µικροπολιτικών συµφερόντων.

Ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ χαρακτήρισε αποστάτη όποιον Βου-
λευτή ψηφίσει υπέρ της εκλογής Προέδρου Δηµοκρατίας. Αλή-
θεια, τι λογική είναι αυτή, που στοχοποιεί και απειλεί Βουλευτές;
Δηλαδή, είναι αποστάτης αυτός που θέλει σταθερότητα και θα
ψηφίσει για Πρόεδρο της Δηµοκρατίας και δεν είναι αποστάτης
αυτός που δεν θα ψηφίσει και θα οδηγήσει τη χώρα σε περιπέ-
τειες; Δηλαδή, οι Βουλευτές που είναι ανεξάρτητοι, από πού θα
είναι αποστάτες, αν ψηφίσουν για Πρόεδρο Δηµοκρατίας, από
τον εαυτό τους; 

Αντιλαµβάνοµαι, ασφαλώς, το δικαίωµα της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης να κινείται µε βάση τον δικό της πολιτικό σχεδιασµό,
αλλά αυτό δεν µπορεί να γίνεται, αγαπητοί συνάδελφοι, σε ένα
πλαίσιο απαξίωσης των θεσµών και ενάντια στα συµφέροντα της
ίδιας της χώρας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ θα ήθελα να αναφερθώ σε
ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα, που δείχνει ότι ο ΣΥΡΙΖΑ είναι
ενάντια στα συµφέροντα της χώρας. Πριν από λίγες µέρες δη-
µοσιεύτηκε στην εφηµερίδα «Η ΑΥΓΗ» ένα κείµενο κάποιας
γραµµατείας του ΣΥΡΙΖΑ, το οποίο ούτε λίγο ούτε πολύ ζητούσε
να σταµατήσει η δραστηριότητα της εκτροφής των γουνοφόρων
ζώων αλλά και της γουνοποιίας στην Καστοριά και στη δυτική
Μακεδονία ευρύτερα. Ο ΣΥΡΙΖΑ ζητά, δηλαδή, να σταµατήσει
µία από τις πιο σηµαντικές εξαγωγικές δραστηριότητες της
χώρας και να οδηγηθούν στην ανεργία οι χιλιάδες εργαζόµενοι
στον κλάδο, χαρακτηρίζοντάς τους µάλιστα µη αποδεκτούς από
βιοηθικής πλευράς. Δηλαδή, τους χαρακτηρίζει σχεδόν εγκλη-
µατίες.

Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Μαρία Αντωνίου καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Δεν ξέρω αν είναι ιδεοληψία ή µία ακόµα εσωτερική διαµάχη
των συνιστωσών του ΣΥΡΙΖΑ. Είναι πάντως µία σοβαρή ένδειξη
για το πώς σκέφτεται η Αξιωµατική Αντιπολίτευση σχετικά µε την
ανάπτυξη της πατρίδας µας, µε το κυνηγητό όποιων διαφωνούν
ή απλώς δεν συµπαθούν.

Ένα δεύτερο θέµα στο οποίο θα ήθελα να αναφερθώ έχει να
κάνει µε τον νόµο για τις ρυθµίσεις για τις ληξιπρόθεσµες οφει-
λές στα ασφαλιστικά ταµεία και συγκεκριµένα στον ΟΑΕΕ. 

Κύριε Υπουργέ, ενώ έχει ψηφιστεί και εφαρµόζεται ο σχετικός
νόµος, ο ΟΑΕΕ δεν αποδέχεται στην Καστοριά –και πιθανόν και
κάπου αλλού- τη ρύθµιση οφειλών, µε το αιτιολογικό –άκουσον,
άκουσον- ότι οι οφειλές είναι παλιές και δεν είναι µηχανογραφη-
µένες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα να µου δώσετε λίγο χρόνο ακόµα.
Αν το θέµα δεν αφορούσε πολλούς συµπολίτες µας, θα ήταν

να γελά κανείς µε τις απίστευτες αγκυλώσεις των υπηρεσιών.
Θέλω, όµως, να πιστεύω ότι το θέµα οφείλεται σε κακή εφαρ-
µογή του νόµου και να καλέσω από το Βήµα της Βουλής τον αρ-
µόδιο Υπουργό, τον οποίο έχω ήδη ενηµερώσει, να προχωρήσει
στην άµεση επίλυση του προβλήµατος.

Είναι κρίµα η προσπάθεια της Κυβέρνησης να δώσει µια ανάσα
σε µικροµεσαίους και επαγγελµατίες να καταπέφτει λόγω υπη-
ρεσιακών αγκυλώσεων. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι µας ξέρουµε ότι το επό-
µενο διάστηµα η Κυβέρνηση καλείται να διαχειριστεί µια σειρά
από καυτά ζητήµατα. Η διαπραγµάτευση µε την τρόικα συνεχίζει
να εγείρει µια σειρά από παράλογες και αναποτελεσµατικές
απαιτήσεις, η σύγκρουση µε την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, η
οποία συνεχίζει να πυροδοτεί την πολιτική αστάθεια, µε τη σειρά
της εντείνει την οικονοµική αποσταθεροποίηση, δείχνοντας ότι
οι παράλογες απαιτήσεις της τρόικας αλλά και ανερµάτιστες πο-
λιτικές του ΣΥΡΙΖΑ λειτουργούν σαν συγκοινωνούντα δοχεία.
Αυτό είναι το πλαίσιο και απαιτεί από όλους µας συνοχή, αποτε-
λεσµατικότητα και κυρίως να λέµε την αλήθεια. 

Όλα όσα επιτεύχθηκαν µε το αίµα των Ελλήνων δεν µπορούµε,
κύριοι συνάδελφοι, να επιτρέψουµε να πάνε χαµένα. Και ασφα-
λώς να αντιληφθούν όλοι ότι η εθνική ταπείνωση δεν µπορεί να
γίνει αποδεκτή. 

Για τους παραπάνω λόγους, σας καλώ να υπερψηφίσετε τον
προϋπολογισµό. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ο κ. Αποστό-

λου Ευάγγελος έχει τον λόγο. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Η Κυβέρνηση, αγαπητοί συνάδελ-

φοι, που δεν κατάφερε να προβλέψει και να αντιµετωπίσει ούτε
µια από τις καταστροφικές επιπτώσεις της µνηµονιακής πολιτι-
κής, ισχυρίζεται σήµερα, λίγο πριν πνεύσει τα λοίσθια, ότι µε το
σχέδιο του προϋπολογισµού του 2015 θα βγάλει τη χώρα από
την κρίση. 

Αποτύχατε, κύριοι, στις προβλέψεις σας για έξοδο από το µνη-
µόνιο. Θα αποτύχετε και στις προβλέψεις σας για την έξοδο από
την κρίση. Εκτιµάτε στον προϋπολογισµό για τη γενική κυβέρ-
νηση πρωτογενές πλεόνασµα 5,6 δισεκατοµµυρίων ευρώ ή το
3% του ΑΕΠ και σχεδόν ισοσκελισµένο ισοζύγιο. Πρόκειται για
προβλέψεις οι οποίες στηρίζονται στις τεράστιες περικοπές των
δαπανών για κοινωνικές ανάγκες, όπως υγείας, παιδείας, πρό-
νοιας, αλλά και στην απουσία δηµόσιων επενδύσεων. 

Αναµένετε να διαµορφωθεί το χρέος της γενικής κυβέρνησης
στα 317 δισεκατοµµύρια ευρώ ή στο 171% του ΑΕΠ, µειωµένο
κατά έξι ποσοστιαίες µονάδες σε σχέση µε αυτό του 2014 και
µάλιστα το συνδέετε κυρίως µε την υλοποίηση του προγράµµα-
τος αποκρατικοποιήσεων και τη µεγέθυνση της οικονοµίας. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, όµως η αλήθεια είναι αλλού. Είναι κρυµ-
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µένη στα 150 δισεκατοµµύρια ευρώ που αφορούν συµφωνίες αν-
ταλλαγής βραχυχρόνιων και µακροχρόνιων τίτλων, τα γνωστά
swaps. Είναι κρυµµένη επίσης στα άλλα 55 δισεκατοµµύρια ευρώ
χρέος φορέων της γενικής κυβέρνησης που έχουν πάρει δάνεια
µε την εγγύηση του δηµοσίου, σε άλλα 10 δισεκατοµµύρια ευρώ
δανείων χωρίς εγγύηση, σε άλλα 7 εκατοµµύρια ευρώ χρέος φο-
ρέων εκτός της Κυβέρνησης και τέλος σε άλλα 5 δισεκατοµµύρια
ευρώ ληξιπρόθεσµες υποχρεώσεις που δεν έχουν πληρωθεί.
Άρα, δυστυχώς, το χρέος είναι 558 δισεκατοµµύρια ευρώ. Αν σε
αυτά προστεθούν και τα ιδιωτικά χρέη, που ανέρχονται στα 218
δισεκατοµµύρια ευρώ, τότε καταλαβαίνει κανείς τα αδιέξοδα των
µνηµονιακών πολιτικών αλλά και των συγκυβερνώντων. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, όταν µπήκαµε στο µνηµόνιο, η τρόικα
δήλωνε ότι το χρέος στο 129% του ΑΕΠ είναι µη διαχειρίσιµο και
µη βιώσιµο. Πώς λοιπόν σήµερα είναι διαχειρίσιµο και βιώσιµο
το σηµερινό 171% ή κατά άλλους 179% του ΑΕΠ; 

Για εµάς χρειάζεται άλλη αντιµετώπιση, άλλη πολιτική, άλλο
προϋπολογισµός. Η ελληνική οικονοµία δεν πρόκειται να αλλάξει
ρότα, εάν δεν ανατραπούν οι πολιτικές των προηγούµενων χρό-
νων και δεν αντιµετωπιστούν κυρίως οι λόγοι που οδήγησαν στη
µεγαλύτερη ύφεση από την ίδρυση του ελληνικού κράτους. 

Τόσα χρόνια, στο όνοµα των προαπαιτούµενων για την έξοδο
από την κρίση, απελευθερώθηκαν επαγγέλµατα, απορρυθµίστη-
καν αγορές, γιγαντώθηκε ο οικονοµικός φιλελευθερισµός, δια-
λύθηκε ο παραγωγικός και κοινωνικός ιστός της χώρας και
δυστυχώς είµαστε χειρότερα από πριν.  

Ούτε αυτά που αποφασίσατε δεν µπορείτε να εφαρµόσετε. Τι
κάνατε για παράδειγµα, µε το λαθρεµπόριο των καυσίµων;
Έχουν περάσει πέντε χρόνια από την εφαρµογή του ν. 3784/2009
για την υποχρεωτική εγκατάσταση των συστηµάτων εισροών-
εκροών και ακόµα το λαθρεµπόριο συνεχίζεται.

Τι έγινε µε τον έλεγχο των offshore; Τι έγινε µε τα φαινόµενα
έκδοσης πλαστών και εικονικών στοιχείων; Απολύτως τίποτα. Εξι-
δανικεύετε τη συνέχιση των αποκρατικοποιήσεων µέσω του ΤΑΙ-
ΠΕΔ. Βάζετε για στόχο την επόµενη χρονιά την επίτευξη εξόδων
ύψους 2,5 δισεκατοµµυρίων. Όταν την περίοδο από το 2011
µέχρι σήµερα έχετε εισπράξει µόνο 3 δισεκατοµµύρια, είναι ρε-
αλιστικό να εισπράξετε σε έναν χρόνο όσα δεν εισπράξατε µέσα
σε τρία, τέσσερα χρόνια; 

Εκεί που πραγµατικά υπάρχει ένα µπάχαλο είναι σ’ αυτό που
αφορά την προστασία της δηµόσιας περιουσίας. Πραγµατικά
πρόκειται για πάρτι καταπατητών και άγνωστων ιδιοκτητών. Την
ίδια βέβαια ώρα αναζητείται η χρηµατοδότηση, για να συνεχιστεί
το βασικότερο εργαλείο προστασίας και υπεράσπισής της, που
είναι η κατάρτιση του Εθνικού Κτηµατολογίου και των δασικών
χαρτών. 

Θα σταθώ λίγο στον αγροτικό χώρο. Εκεί υπάρχει παντελής
έλλειψη ενός κεντρικού σχεδιασµού για την παραγωγή προϊόν-
των που εισάγουµε για να καλύψουµε τις διατροφικές µας ανάγ-
κες, µέριµνας για την υποκατάστασή τους καθώς και για τη
στήριξή τους στη διεθνή αγορά. Είναι χαρακτηριστικό ότι σύµ-
φωνα µε πρόσφατα στοιχεία της ΕΣΥΕ το πρώτο οκτάµηνο του
2014 οι εισαγωγές τροφίµων έφτασαν στα 3,6 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Ούτε µια θετική νοµοθετική πρωτοβουλία δεν πήρατε για
έναν χώρο για τον οποίο όλοι συµφωνούµε ότι µπορεί να συµβά-
λει στην παραγωγική ανασυγκρότηση της χώρας. Όχι µόνο εξα-
κολουθεί να έχει το ακριβότερο κόστος παραγωγής, αλλά και τον
υποβάλατε και σε ληστρική φορολόγηση. Τον οδηγήσατε και τον
οδηγείτε µε όλες τις πολιτικές σας σε οικονοµική εξαθλίωση. 

Ούτε καν τις κοινοτικές ενισχύσεις δεν µπορείτε να διαχειρι-
στείτε, δίνοντας το δικαίωµα στην Ευρωπαϊκή Ένωση να θεσπίζει
διατάξεις σαν αυτή που θα σας διαβάσω. Είναι προχθεσινή. Λέει:
«Η επιτροπή µπορεί να εκδίδει εκτελεστικές πράξεις και να µει-
ώνει ή να αναστέλλει τις µηνιαίες ή ενδιάµεσες πληρωµές σε ένα
κράτος µέλος, αν ένα ή περισσότερα βασικά στοιχεία του εκά-
στοτε εθνικού συστήµατος ελέγχου είτε δεν υφίσταται είτε δεν
εφαρµόζεται ουσιαστικά λόγω της σοβαρότητας ή της επανάλη-
ψης των διαπιστούµενων ελλείψεων ή αν υφίστανται ανάλογες
σοβαρές ελλείψεις στο σύστηµα κατά την ανάκτηση παράτυπων
πληρωµών.». Το διαβάζω γιατί η εφαρµογή αυτής της διάταξης
ξεκίνησε ήδη από τους δικούς µας αγρότες. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Προχθές ανακοινώθηκαν τα πρώτα 17 εκατοµµύρια ευρώ πε-

ρικοπών. Βεβαίως ακολουθούν κι άλλα. Όπως καταλαβαίνετε,
ακολουθούν πάλι µε τους δικούς µας αγρότες. Εκεί πραγµατικά
έχει γίνει ένα µπάχαλο σε όλα αυτά που δεν µπόρεσαν να αντι-
µετωπίσουν. 

Για µας, αγαπητοί συνάδελφοι, ο αγροτικός χώρος χρειάζεται
άµεσα τη συγκρότηση ενός εθνικού σχεδίου, που θα προσεγγίσει
την αγροτική δραστηριότητα µε συγκεκριµένες πολιτικές κατά
κλάδο, προϊόν και περιφέρεια. Αυτή η αναγκαία αλλαγή πορείας
και η επανεκκίνηση της αγροτικής οικονοµίας όµως θα ευδοκι-
µήσει και θα αποκτήσει µόνιµα αναπτυξιακά χαρακτηριστικά
µόνον όταν αντιµετωπιστούν οι µνηµονιακές πολιτικές. Αυτό µπο-
ρεί να το κάνει µόνο η κυβέρνηση της Αριστεράς, µε κορµό τον
ΣΥΡΙΖΑ µετά τις εκλογές που οσονούπω έρχονται. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ο κ. Μανούσος

Βολουδάκης έχει τον λόγο. 
ΜΑΝΟΥΣΟΣ ΒΟΛΟΥΔΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε σήµερα τον προϋπο-

λογισµό του 2015. Είναι όµως φυσικό ότι το µυαλό όλων είναι
στην εν εξελίξει διαπραγµάτευση µε τους πιστωτές µας. Είναι
µια διαπραγµάτευση που έχει φτάσει σε κρίσιµο σηµείο. Είναι
µια διαπραγµάτευση την οποία η πίεση, η ακαµψία των πιστωτών
µας έχει φέρει σε ένα σηµείο που συνιστά πλέον κίνδυνο για την
ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό δεν το λέει κάποιος αντιευ-
ρωπαϊστής, κάποιος λαϊκιστής. Το λέει Βουλευτής της Νέας Δη-
µοκρατίας. Το λέω εγώ, που είµαι φιλελεύθερος, που θέλω τη
χώρα στην Ευρώπη. Η ακαµψία των εταίρων µας αυτή τη στιγµή
συνιστά κίνδυνο για την πορεία µας στην Ευρώπη. Γι’ αυτό πι-
στεύω ότι δεν µπορούν να υπάρξουν περαιτέρω υποχωρήσεις.
Έχουµε αποδείξει ότι οι προϋπολογισµοί εκτελούνται.

Τα τελευταία τρία χρόνια έχουµε, τέτοια εποχή και λίγο νωρί-
τερα, την ίδια πάντα κατάσταση. Έχουµε την τρόικα να λέει «δεν
θα πετύχετε τους στόχους» και οι στόχοι επιτυγχάνονται. Η
τρόικα διαψεύδεται. Το ίδιο και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, που
κάνει τις ίδιες προβλέψεις κάθε χρόνο. Και πέρσι τα ακούγαµε
αυτά, µε τα ίδια λόγια µάλιστα, στην περίπτωση της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης. Με τα ίδια λόγια έλεγαν: «Ξέρετε αυτός ο Προ-
ϋπολογισµός δεν θα εκτελεστεί.». «Ξέρετε, θα αναθεωρηθεί». Τί-
ποτα από αυτά δεν έγινε. 

Έως σήµερα έχουµε πετύχει πολλά πράγµατα, στη βάση των
θυσιών των πολιτών. Ο κόσµος, βέβαια, ακόµα περνά δύσκολα.
Διορθώνονται στρεβλώσεις και λάθη δεκαετιών. Αυτό είναι επό-
µενο, γιατί δεν µπορεί µέσα σε λίγους µήνες –ή έστω σε λίγα
χρόνια- να φέρει αποτελέσµατα που θα γίνουν αισθητά από
όλους.

Έχουµε, όµως, τα πρώτα σηµάδια της ανάκαµψης. Αυτήν την
ανάκαµψη δεν µπορούµε να τη βάλουµε σε κίνδυνο. Το 2014 θα
είναι η πρώτη χρονιά µε µια µικρή αύξηση του Ακαθάριστου Εθνι-
κού Προϊόντος, ανάπτυξη 0,6%. Η πρόβλεψη του προϋπολογι-
σµού, που επιβεβαίωσε και η EUROSTAT, είναι για 2,9% αύξηση
το 2015. Έχουµε την πρώτη, ελαφρά έστω, µείωση της ανεργίας.
Έχουµε αύξηση της κερδοφορίας των επιχειρήσεων. Στο 7,5%
έφτασε η αύξηση της λειτουργικής κερδοφορίας των εισηγµένων
στο Χρηµατιστήριο επιχειρήσεων στο πρώτο εννιάµηνο. Έχουµε
τα καλά νέα στον τουρισµό. 

Όλα αυτά σιγά  σιγά διαχέονται. Βεβαίως, δεν γίνεται από τη
µία στιγµή στην άλλη. Όταν µπήκαµε στις δυσκολίες, στην κρίση,
δεν ένιωσαν αµέσως όλοι τις συνέπειες. Έτσι συµβαίνει και τώρα
που είµαστε στην έξοδο. 

Ας δούµε, όµως, µε ένα σχήµα τη γραµµή. Από την αρχή της
κρίσης έως σήµερα το Εθνικό Προϊόν έχει µειωθεί κατά 25%. Κα-
τέβηκε έως το 25% η γραµµή, σταθεροποιήθηκε και φέτος, για
πρώτη φορά, ανέβηκε πρώτη φορά κατά 0,6% και του χρόνου
σχεδόν 3%. Αρχίζει, δηλαδή, η καµπύλη να πηγαίνει προς τα
πάνω. Αυτό είναι που δεν µπορούµε να βάλουµε σε κίνδυνο. 

Ο προϋπολογισµός που κατατέθηκε είναι µία ρεαλιστική απο-
τύπωση της κατάστασης ως έχει σήµερα και του τι είναι εφικτό.
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Προσωπικά θα ήθελα περισσότερη γενναιότητα στον χώρο της
φορολογίας, γιατί υπεροφορολογείται η ελληνική κοινωνία και
οικονοµία. Θα το ήθελα ακόµη και µε δηµοσιονοµικά ουδέτερο
τρόπο, µε αντίστοιχη περικοπή δαπανών, γιατί υπάρχουν περι-
θώρια για διαρθρωτικές µεταρρυθµίσεις, ιδίως στο δηµόσιο, και
τις έχω υποστηρίξει και από το Βήµα αυτό και αλλού. 

Παρ’ όλα αυτά έστω και έτσι ο προϋπολογισµός έχει κάποιες
πρώτες ελαφρύνσεις, όπως είναι, για παράδειγµα, στο πετρέλαιο
θέρµανσης, όπως στις ασφαλιστικές εισφορές και ενσωµατώνει
κυρίως ένα πολύ σοβαρό, σηµαντικό σκέλος φορολογικής πολι-
τικής: τη ρύθµιση των εκατό δόσεων για τις ληξιπρόθεσµες οφει-
λές. Τη ρύθµιση αυτή καταφέραµε µε πολύ αγώνα να την
περάσουµε και πρέπει να την υπερασπιστούµε ως κόρη οφθαλ-
µού. Πιστεύω ότι σε καµµία περίπτωση δεν πρέπει να µπει –και
ούτε πιστεύω ότι µπορεί να γίνει δεκτό από τη Βουλή, από εµάς-
ξανά σε συζήτηση η διαπραγµάτευση µε την τρόικα, ιδίως εφό-
σον ήδη φαίνεται να έχει αποτελέσµατα, καθώς χιλιάδες συµπο-
λιτών µας σπεύδουν να ρυθµίσουν τις οφειλές τους στη βάση
αυτών των ευνοϊκών ρυθµίσεων. 

Οι δυσκολίες που περνά ο κόσµος τον κάνουν σε πολλές πε-
ριπτώσεις πολιτικά να σκέφτεται περίπου ως εξής: «Με αυτούς
τώρα δυσκολεύοµαι. Ας έρθουν οι άλλοι, να τους δοκιµάσουµε
και αυτούς, να δούµε τι θα γίνει.». 

Ξέρουµε από τώρα τι θα γίνει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.
Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση έχει δώσει από τώρα τα δείγµατα
του τι θα κάνει και γιατί τα πράγµατα θα γίνουν πολύ χειρότερα,
κατ’ εξοχήν µάλιστα γι’ αυτούς που έχουν τη µεγάλη ανάγκη, γι’
αυτούς που είναι οι πιο φτωχοί. Αυτοί που έχουν την πιο µεγάλη
ανάγκη είναι αυτοί που πρώτα απ’ όλα χρειάζονται την ανάπτυξη.
Η ανάπτυξη έρχεται µόνο µέσα από τις επενδύσεις στους αντα-
γωνιστικούς κλάδους της οικονοµίας, στην ελεύθερη οικονοµία. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ είναι ιδεολογικά αντίθετος σε αυτήν την προσέγγιση.
Γι’ αυτό είναι πάντα αντίθετος στις επενδύσεις. Γι’ αυτό βλέ-
πουµε περιστατικά σαν αυτό στην Κέρκυρα, όπου προπηλακίστη-
καν επενδυτές από χώρους εφαπτόµενους στον ΣΥΡΙΖΑ. Γι’ αυτό
βλέπουµε ακόµα την εµµονή στο µεγάλο κράτος. Γι’ αυτό –το
απέδειξε χθες ο κ. Σταϊκούρας- το πρόγραµµα του ΣΥΡΙΖΑ, που
παρουσιάστηκε στο Λονδίνο προκάλεσε και τη θυµηδία επενδυ-
τών που άκουγαν. Το πρόγραµµα αυτό προβλέπει ισοσκελισµένο
προϋπολογισµό µε ίδιες δηµόσιες δαπάνες. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Αυτό σηµαίνει πολύ απλά περίπου 4 δισεκατοµµύρια πρόσθε-
τους φόρους, γιατί µόνο έτσι βέβαια, µε την υψηλή φορολογία,
που είναι µέσα στο ιδεολογικό DNA της Αριστεράς, µπορεί να
συντηρηθεί το µεγάλο κράτος, που είναι η βασική υπόσχεση του
ΣΥΡΙΖΑ. Ποια είναι η βασική υπόσχεση του ΣΥΡΙΖΑ; Να γυρίσουν
όλα στο παρελθόν, στη χρυσή δεκαετία του ’80. Αυτό, όµως, δεν
είναι αυτό που θα βγάλει τη χώρα από την κρίση. 

Βρισκόµαστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπροστά στην
ώρα της ευθύνης και εµείς οι Βουλευτές, η κάθε πολιτική παρά-
ταξη, αλλά και οι πολίτες. Αυτήν τη στιγµή είµαστε ένα βήµα πριν
από την ουσιαστική και ταχύτερη ανάκαµψη, που έχει ήδη ξεκι-
νήσει. Είµαστε σε ένα περιβάλλον πολύ µεγάλων διεθνών κρί-
σεων στην περιοχή µας. Δεν µπορούµε να βάλουµε τη
σταθερότητα της χώρας σε κίνδυνο αυτήν τη στιγµή. Είµαστε
ακόµα σε µια κατάσταση στην οποία βλέπουµε να κινδυνεύει σε
πολλές περιπτώσεις η οµαλή κοινωνική ζωή και λειτουργία του
τόπου µε περιστατικά σαν αυτά που κάποιοι πάλι προσπάθησαν
να κάψουν την Αθήνα.

Αυτά όλα επιβάλλουν και απαιτούν σταθερότητα. Η ώρα της
ευθύνης είναι ώρα την οποία θα έχουµε τον χρόνο να τη σκεφτό-
µαστε για πολλά χρόνια από εδώ και πέρα, γιατί οι συνέπειες
αυτών που ζούµε σήµερα θα είναι µαζί µας για πολλά χρόνια. Ας
πάρει ο καθένας τις αποφάσεις του.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο κ. Ξανθός Ανδρέας.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, νοµίζω ότι δεν

χρειάζεται ιδιαίτερη προσπάθεια για να αποδείξει κανένας ότι η

φιλολογία περί εξόδου από το µνηµόνιο ήταν µια τεράστια πολι-
τική απάτη. Το µνηµόνιο είναι εδώ, οι ρυθµίσεις του, οι νόµοι του
και παράγουν καθηµερινά καταστροφή παραγωγική, κοινωνική,
οικονοµική και βεβαίως υγειονοµική. Έχουµε πει πάρα πολλές
φορές –είναι τεκµηριωµένο βιβλιογραφικά αυτό- ότι το µνηµόνιο
έβλαψε σοβαρά και άνισα, δηλαδή ταξικά, την υγεία των ανθρώ-
πων στην πατρίδα µας. 

Με τον σηµερινό προϋπολογισµό που συζητούµε δεν αναιρεί-
ται, αλλά ίσα ίσα ενισχύεται η µνηµονιακή λογική των περικοπών,
της συµπίεσης των δηµόσιων δαπανών υγείας, της απαξίωσης
των δηµόσιων δοµών και της ενίσχυσης του ιδιωτικού τοµέα.

Υπάρχουν πια οικονοµολόγοι της υγείας, που δεν έχουν καµµία
σχέση µε την Αριστερά, οι οποίοι αυτές τις ηµέρες προειδοποιούν
και λένε ότι µε το σηµερινό επίπεδο δηµόσιων δαπανών υγείας,
που είναι αθροιστικά από τον κρατικό προϋπολογισµό και τα
ασφαλιστικά ταµεία περίπου στο 4,3% µε 4,5% του ΑΕΠ, η χώρα
κινείται σε τριτοκοσµική τροχιά. Δεν υπάρχουν σε καµµία πολιτι-
σµένη χώρα της Ευρώπης τέτοιου τύπου ποσοστά. Υπονοµεύον-
ται τα υγειονοµικά στάνταρτ της χώρας και τίθενται σε
διακινδύνευση και η δηµόσια υγεία και η κοινωνική συνοχή, επι-
τρέψτε µου να πω, και η δηµοκρατία στη χώρα.

Με αυτά τα νούµερα, µε περικοπές 23% στην κρατική επιχο-
ρήγηση των νοσοκοµείων, 17% στην κρατική επιχορήγηση των
δηµόσιων δοµών πρωτοβάθµιας φροντίδας, 22% µείωση των πα-
ροχών ασθένειας προς τους ασφαλισµένους του ΕΟΠΥΥ, µε ελά-
χιστη αύξηση της δηµόσιας φαρµακευτικής δαπάνης στο 1/5
αυτού του υπολογισµού που εσείς είχατε κάνει για την κάλυψη
των ανασφάλιστων, όχι µόνο δεν µπορείτε να εξασφαλίσετε τη
βιωσιµότητα του δηµόσιου συστήµατος υγείας –µοιάζει σαν τη
βιωσιµότητα του δηµόσιου χρέους αυτό το σενάριο-, αλλά ούτε
καν να αντιµετωπίσετε το κρίσιµο, το µείζον κοινωνικό πρόβληµα
της πλήρους υγειονοµικής περίθαλψης των ανασφάλιστων. 

Έφτασε βεβαίως να υπάρξει µια τεράστια κοινωνική πίεση, µια
επιστηµονική κατακραυγή σε όλες τις χώρες της Ευρώπης,
έφτασε η τρόικα να απαιτήσει να είναι στα προαπαιτούµενα των
δόσεων του Ιουνίου, για να βγουν δύο κοινές υπουργικές απο-
φάσεις που, ενώ θέτουν ένα κανονιστικό πλαίσιο -ανεπαρκές
κατά τη γνώµη µας και προβληµατικό, διότι βάζει πάρα πολλούς
ηθµούς και γραφειοκρατικά εµπόδια-, παρ’ όλα αυτά ούτε αυτό
έχετε καταφέρει να εφαρµοστεί, διότι υπάρχουν τρεις πολιτικοί
λόγοι.

Ο πιο βασικός από αυτούς είναι ότι έχετε δεσµευτεί σε ένα
ανελαστικό και ασφυκτικό δηµοσιονοµικό πλαίσιο. 

Ο δεύτερος πολιτικός λόγος είναι ότι υπηρετείτε ένα νεοφιλε-
λεύθερο σχέδιο ιδιωτικοποιηµένης υγείας, στο DNA του οποίου
είναι και η προκλητή ζήτηση και η σπατάλη και η κερδοσκοπία
και η διαφθορά.

Ο τρίτος πολιτικός λόγος, κατά την άποψή µας, είναι, αγαπητοί
συνάδελφοι, ότι στην πραγµατικότητα δεν πιστεύετε στην ισό-
τιµη και καθολική πρόσβαση των ανθρώπων στην περίθαλψη.
Επειδή ακριβώς πιστεύετε ότι η κοινωνική και οικονοµική ανισό-
τητα είναι ευεργετικός παράγοντας που ευνοεί τον ανταγωνισµό,
τις επενδύσεις, την επιχειρηµατικότητα και το κέρδος, γι’ αυτό
και στον χώρο της υγείας δεν µπορείτε να υπερασπιστείτε την
ισότιµη και καθολική πρόσβαση όλων των ανθρώπων, ανεξάρ-
τητα από εργασιακά, ασφαλιστικά και οικονοµικά στάνταρ. 

Γι’ αυτό και για να υπάρξει µία αξιόπιστη απάντηση σε αυτό
το τεράστιο κοινωνικό πρόβληµα και να υπάρξει πραγµατικά µία
εγγυηµένη κάλυψη των αναγκών αυτών των ανθρώπων και στο
επίπεδο της ιατρικής παρακολούθησης και στο επίπεδο των ερ-
γαστηριακών εξετάσεων, το οποίο είναι εκτός συζήτησης, και
στο επίπεδο των φαρµάκων και της νοσηλείας, χρειάζονται πο-
λιτικές δυνάµεις και µοντέλο διακυβέρνησης της χώρας που
πραγµατικά να πιστεύει, να έχει στο αξιακό, στο ιδεολογικό του
σύστηµα ως πυρηνικό στοιχείο, στην κοσµοαντίληψή του, την
ιδέα της ισότητας και της ισοτιµίας των ανθρώπων, ειδικά στον
τοµέα της υγείας. 

Εµείς, λοιπόν, αυτό για το οποίο έχουµε δεσµευτεί είναι η πλή-
ρης και καθολική κάλυψη των ανασφάλιστων ανθρώπων. Έχουµε
προϋπολογίσει τι χρειάζεται, έχουµε πει ότι, εκτός από χρήµατα,
χρειάζεται να ενισχύσουµε σήµερα τις δηµόσιες δοµές, να τις
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ενισχύσουµε µε ανθρώπινο δυναµικό, να αναπροσανατολίσουµε
δηµόσιους πόρους από τον κρατικοδίαιτο επιχειρηµατικό τοµέα,
ο οποίος έχει ενισχυθεί µε πολύ µεθοδικό τρόπο τα τελευταία
χρόνια, προς τις δηµόσιες δοµές περίθαλψης και πρωτοβάθµιας
και δευτεροβάθµιας, και βεβαίως να υπάρξει µια συνολική ανα-
διοργάνωση του δηµόσιου συστήµατος υγείας. Γιατί εµείς δεν
υπερασπιζόµαστε το ΕΣΥ τού χθες. Θέλουµε ένα νέο δηµόσιο
σύστηµα υγείας, που διευρύνει τον δηµόσιο χώρο στην περί-
θαλψη και περιορίζει την αγορά, που λειτουργεί µε ένα άλλο ερ-
γασιακό και κοινωνικό ήθος, στηριγµένο στις πιο υγιείς και
έντιµες δυνάµεις που έχει αυτό το σύστηµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Όλα αυτά, αγαπητοί συνάδελφοι, κρίνονται τελικά στο κρίσιµο
ζήτηµα της πολιτικής αξιοπιστίας. Επειδή, λοιπόν, σ’ αυτή τη
χώρα δεν έχουµε µόνο οικονοµική και κοινωνική χρεοκοπία, αλλά
έχουµε και πολιτική χρεοκοπία ενός πελατειακού και φαύλου πο-
λιτικού συστήµατος, το οποίο έχει οδηγήσει την κοινωνία σε µία
τεράστια κρίση πολιτικής εκπροσώπησης, γι’ αυτό και χρειάζεται
σήµερα αξιόπιστη πολιτική λύση, γι’ αυτό δεν µπορεί να υπάρξει
πολιτική σταθερότητα πάνω σ’ αυτά τα σαθρά κοινωνικά ερείπια
τα οποία έχετε δηµιουργήσει, γι’ αυτό και ενδυναµώνεται το αί-
τηµα να υπάρξει η µόνη δηµοκρατική πολιτική διέξοδος σήµερα,
που είναι οι εκλογές και η ανάληψη της ευθύνης της διακυβέρ-
νησης της χώρας από µία κυβέρνηση που και θα φροντίσει την
ανακούφιση της κοινωνίας και θα αποκαταστήσει τη δικαιοσύνη
και θα φέρει κι ένα άλλο πολιτικό ήθος στη χώρα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

πολύ, κύριε συνάδελφε. 
Τον λόγο έχει η κ. Ντόρα Μπακογιάννη. 
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

είθισται η συζήτηση για τον προϋπολογισµό να είναι η ουσιαστι-
κότερη πολιτική συζήτηση η οποία γίνεται στην Αίθουσα αυτή.
Σήµερα γίνεται σε ιδιαίτερα δύσκολες συνθήκες. 

Μήνες τώρα, από τις ευρωεκλογές και µετά, κυριαρχεί στη
χώρα µια άγονη και εσωστρεφής αντίληψη, που τροφοδοτείται
από τακτικισµούς, γύρω από την εκλογή του Προέδρου της Δη-
µοκρατίας και την πρόκληση πρόωρων εκλογών. Έχουν µπει στο
µικροπολιτικό παιχνίδι ως άλλοθι θέµατα καθοριστικής σηµασίας
για το µέλλον της χώρας. Όµως, δεν φαίνεται η µεγάλη πλειοψη-
φία του πολιτικού κόσµου να αντιλαµβάνεται ότι η θέση της Ελ-
λάδας κινδυνεύει.

Στο ευρύτερο περιβάλλον οι εξελίξεις είναι δυσµενείς. Οι κα-
ταστάσεις από την Ουκρανία ως τη Συρία µάς επηρεάζουν και
προκαλούν αντίκτυπο στα εθνικά µας θέµατα. Στο Κυπριακό η
προκλητική τακτική της Τουρκίας επιδιώκει την ένταση. Αντιστοί-
χως, στις ελληνοτουρκικές σχέσεις η Άγκυρα δείχνει να θέλει να
γυρίσει το ρολόι πολλά χρόνια πίσω. Ταυτόχρονα, στο Σκοπιανό,
αλλά και στα βαλκανικά παρατηρούνται συµπεριφορές που θα
έπρεπε να µας αφυπνίσουν. 

Δυστυχώς, όλα αυτά δεν καταγράφονται στην εγχώρια δηµό-
σια συζήτηση. Μιλάµε σαν να είµαστε σε συνθήκες εργαστηρίου.
Εκπονούνται κοµµατικές και προσωπικές στρατηγικές σαν να εί-
µαστε µόνοι µας. Ακόµα και στο κρίσιµο θέµα του χρέους, η πο-
λιτική αντιπαράθεση ξεκινά από µια εσφαλµένη παραδοχή, ότι
µιλάµε µε όρους εσωτερικής αντιπαράθεσης, ως σαν να αποφα-
σίζουµε µόνοι µας για τη διευθέτησή του. 

Αυτή η διαρκής οµφαλοσκόπηση και εσωστρέφεια έχουν αρ-
χίσει να µας στοιχίζουν ακριβά. Βρισκόµαστε σε µια κρίσιµη
καµπή. Δεν υπάρχει αµφιβολία ότι κλείνει η επώδυνη περίοδος
της σκληρής προσαρµογής. Πρέπει να περάσουµε στην καινούρ-
για περίοδο, εκείνη της ανάπτυξης και της εξωστρέφειας, της
οµαλής εξόδου στις αγορές. 

Απ’ ό,τι φαίνεται, από τον τρόπο µε τον οποίο εξελίσσεται η
διαπραγµάτευση για την αξιολόγηση και εξαιτίας και των λαθών
και παραλείψεων της τρόικας, η µετάβαση θα γίνει µε επώδυνο
τρόπο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για να προστατέψουµε την οµα-
λότητα απαιτείται στοιχειώδης ευθύνη από όλους. Οι συνθήκες
επιτάσσουν τη συγκρότηση ενός εθνικού µετώπου. Εθνικό µέ-

τωπο δεν σηµαίνει ότι θα συµπέσουµε σε όλα. Δεν µπορούµε,
άλλωστε. Δεν σηµαίνει να ταυτιστούµε. Σηµαίνει όµως να συµ-
φωνήσουµε στα βασικά, στα αυτονόητα. 

Τώρα πλέον κανείς δεν έχει το άλλοθι της άγνοιας. Όλοι ξέ-
ρουµε ότι από το 2010 η χώρα κινδύνεψε αρκετές φορές να βρε-
θεί εκτός ευρώ. Σχεδόν σε όλες τις περιπτώσεις, η
επιβεβαρηµένη θέση της χώρας επιδεινώθηκε από συµπεριφο-
ρές και παθογένειες που ακόµα διατρέχουν, δυστυχώς οριζόντια,
το πολιτικό σκηνικό της χώρας: οξύτητα, πόλωση, λαϊκισµός, πε-
λατειακές και συντεχνιακές λογικές, πολιτικαντισµός, πλήρης
ασυνεννοησία, ακόµα και στα θεµελιώδη. 

Δεν µπορούµε να συνεχίσουµε ούτε µε µισές αλήθειες ούτε
µε τα εξωπραγµατικά που υπόσχεται η Αντιπολίτευση και που
άκουσα πριν από λίγο τους συναδέλφους να λένε. Σωσίβιο και
δύναµη για τη χώρα και την ασφαλή µετάβαση στη νέα φάση
είναι η συνεννόηση, είναι το εθνικό µέτωπο για το οποίο σάς µί-
λησα. 

Κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, σας καλώ για µια ακόµα φορά
να συµφωνήσουµε στα βασικά: στην εκλογή του Προέδρου της
Δηµοκρατίας, στους εθνικούς µας στόχους, σε ένα εθνικό σχέδιο
ανασυγκρότησης για τη χώρα, στην Αναθεώρηση του Συντάγµα-
τος, στον προσδιορισµό της ηµεροµηνίας των εκλογών. 

Η συναίνεση είναι απαραίτητη για να σωθεί ο τόπος. Επί των
ερειπίων δεν θα χαρεί κανείς και αρχίζετε και το καταλαβαίνετε
ήδη από τις κουβέντες που κάνετε µεταξύ σας. 

Στον ΣΥΡΙΖΑ έχετε πλέον αίσθηση της ζοφερής πραγµατικό-
τητας. Μην αγκυλώνεστε πια σε ξεπερασµένες ιδεοληψίες και
φανατισµούς. Γνωρίζετε πλήρως τι συµβαίνει. Εποµένως µην
προσποιήστε το αντίθετο. Η πολιτική της πόλωσης, της οξύτητας
και του διχασµού δεν προσφέρει διέξοδο ούτε φέρνει ψήφους,
σε τελική ανάλυση, σε κανέναν. 

Το µόνο που πετυχαίνετε είναι να δηλητηριάσετε το πηγάδι
από το οποίο ελπίζουν όλοι να πιουν νερό και να κηρύσσετε τον
πόλεµο στην κοινωνία, στους παραγωγικούς και δηµιουργικούς
Έλληνες, στα νέα παιδιά, στους ανέργους. Μόνο ένα εθνικό µέ-
τωπο θα συµβάλει στην αποκατάσταση της εµπιστοσύνης προς
τη χώρα και την οικονοµία της. 

Επιτέλους, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το κατάφεραν στην
Πορτογαλία. Το κατάφεραν στην Ιρλανδία. Εµείς δεν το χρω-
στάµε αυτό στον δικό µας λαό; 

Κυρίες και κύριοι, το κλειδί της νέας περιόδου βρίσκεται στην
προώθηση των µεταρρυθµίσεων, τις οποίες η µεγάλη πλειοψη-
φία της κοινωνίας θεωρεί αυτονόητες. Αλλαγές έχουν γίνει πολ-
λές. Η Κυβέρνηση µε αίσθηση ευθύνης έχει προωθήσει πολλές
από τις διαρθρωτικές αλλαγές τα τελευταία δύο χρόνια.

Όµως είναι αναγκαίο να υλοποιήσουµε και τις µεταρρυθµίσεις
που εκκρεµούν, για να απαλλαγεί η οικονοµία από τις στρεβλώ-
σεις δεκαετιών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίας Βουλευτού)

Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα την ανοχή σας.
Για παράδειγµα, χρειαζόµαστε την τρόικα να µας πει ότι οι

εταιρείες παραγωγής κρασιού δικαιούνται να παράγουν και ξίδι;
Δεν χρειαζόµαστε υποδείξεις ή παροτρύνσεις από την τρόικα για
να ενεργοποιηθεί το Ελληνικό Επενδυτικό Ταµείο, που εγκαινιά-
στηκε το 2013 µε έδρα το Λουξεµβούργο, για να προσφερθεί
φθηνότερη χρηµατοδότηση στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις.

Δεν χρειάζεται µεγάλη σοφία για να αντιληφθούµε ότι η πολι-
τική της υπερφορολόγησης εξαντλήθηκε και ότι χρειάζεται
άµεσα σχεδιασµός ενός νέου, δίκαιου και σταθερού φορολογι-
κού συστήµατος, που να στηρίζεται σε λιγότερους φόρους, χα-
µηλότερους συντελεστές και δίκαιη κατανοµή βαρών.

Το 2015 το µεγάλο στοίχηµα, η µεγάλη πρόκληση είναι να κά-
νουµε το άλµα προς τα εµπρός, να κάνουµε την ανάπτυξη χει-
ροπιαστό έργο, να πετύχουµε τη δηµιουργία νέων θέσεων
απασχόλησης, να αυξήσουµε το οικογενειακό εισόδηµα. Χρει-
άζεται να συνεννοηθούµε, να αντιληφθούµε τις ευθύνες που
έχουµε για την πορεία της χώρας.

Όµως αν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, δεν θέ-
λετε να συνεννοηθούµε, εγώ βαθύτατα πιστεύω ότι αυτή η Βουλή
έχει την πλειοψηφία των Βουλευτών εκείνων που αντιλαµβάνον-
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ται την ευθύνη τους απέναντι στη χώρα και στις νέες γενιές.
Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Η κ. Μαρία Κα-

νελλοπούλου έχει τον λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, για τον πολιτισµό θέλω να µι-

λήσω και λυπάµαι που έχω µόνο έξι λεπτά.
Αντί, λοιπόν, για όµορφα, ποιητικά λόγια, βαρετές, χιλιοειπω-

µένες κουβέντες πως τάχα είναι η βαριά µας βιοµηχανία, ας ξε-
κινήσω µε νούµερα και αριθµούς. Θα µου επιτρέψετε
τουλάχιστον τα µαθηµατικά να τα εµπιστεύοµαι ακόµη.

Ποσοστό 0,16% θα δοθεί για το Υπουργείο Πολισµού και Αθλη-
τισµού και ειδικά για τον πολιτισµό το ιλιγγιώδες 0,12% του προ-
ϋπολογισµού! Τουτέστιν, 37 εκατοµµύρια ευρώ λιγότερα σε
σχέση µε πέρσι, 58 εκατοµµύρια ευρώ λιγότερα σε σχέση µε το
2012, ενώ το 2014 έχουµε συνολική µείωση των εισροών από τον
τακτικό προϋπολογισµό και το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύ-
σεων για το Υπουργείο σε απόλυτους αριθµούς 49,5 εκατοµµύ-
ρια ευρώ.

Κατόπιν αυτού, µιλάτε για ανάπτυξη, για αύξηση του ΑΕΠ, για
πλεόνασµα, ενώ εξαφανίσατε ευτυχώς από την καθηµερινή σας
ρητορεία το ατυχές success story. 

Ας δούµε, λοιπόν, αντί για ανάπτυξη, τι πραγµατικά έχουµε.
Έχουµε τεράστια ανεργία σε επίπεδα ανθρωπιστικής κρίσης σε
όλους τους χώρους των καλλιτεχνών. Έχουµε εκποίηση της δη-
µόσιας περιουσίας του Υπουργείου Πολιτισµού µέσω ΤΑΙΠΕΔ,
από τα ακίνητα της Πλάκας, τον Αστέρα της Βουλιαγµένης µε
τον ναό του Απόλλωνα Ζωστήρα, τη Στροφιλιά στη δυτική Αχαΐα,
το Ολυµπιακό Ιππικό Κέντρο στο Μαρκόπουλο ως τα είκοσι οχτώ
ακίνητα του δηµοσίου, που σκανδαλωδώς πουλήθηκαν σε ιδιώ-
τες φθηνά για να ενοικιαστούν εκ των υστέρων από το δηµόσιο
ακριβά.

Δεν θα παραλείψω, λόγω του πρόσφατου show-off στο Ναύ-
πλιο, µια µικρή αναφορά στα τριάντα τρία συνολικά στρέµµατα
δόµησης και περιβάλλοντος, χώρου στην Α’ ζώνη -απολύτου
προστασίας, δηλαδή- της Ακροναυπλίας, που και αυτή εκχωρή-
θηκε στο ΤΑΙΠΕΔ προς εκποίηση, µε ταυτόχρονη απαλοιφή της
ιστορικής µνήµης, ακολουθώντας τη µοίρα της µαρτυρικής
Μπουµπουλίνας.

Έχουµε νέο οργανόγραµµα του Υπουργείου, που επιφέρει πο-
λυποίκιλα προβλήµατα στη λειτουργία των υπηρεσιών, όπως
υπερσυγκέντρωση αρµοδιοτήτων στα χέρια του Υπουργού και
τεράστια προβλήµατα λειτουργίας των προγραµµάτων ΕΣΠΑ,
νέες δοµές µε απευθείας αποφάσεις του Υπουργού. Διαµορφώ-
νεται µια νέα διοικητική ιεραρχία του Υπουργείου, στελεχωµένη
µε αδιαφανή κριτήρια, καταργώντας κάθε έννοια χρηστής δηµό-
σιας διοίκησης και επαναφέροντας το ρουσφετολογικό, κοµµα-
τικό κράτος σε όλο του το µεγαλείο.

Ειρήσθω εν παρόδω, αυτό το ονοµάζετε καινούργιο και νέο.
Έχουµε στο τρίτο κεφάλαιο του προϋπολογισµού την ανησυ-

χητική πληροφορία για ολοκλήρωση της θεσµικής θωράκισης
στην επιτάχυνση αρχαιολογικών ερευνών και εργασιών στο πλαί-
σιο εκτέλεσης δηµόσιων έργων και µεγάλων επενδύσεων. Πρό-
κειται για µια µεταρρύθµιση που, µε αξιοπρόσεκτη επιµονή,
επανέρχεται συνεχώς. Διαβάζουµε «θεσµική θωράκιση», αλλά
φοβόµαστε θεσµικό αφοπλισµό.

Επιδιώκεται η µείωση του χρόνου των εργασιών πεδίου, δη-
λαδή των ανασκαφών, καθώς µε πρόσχηµα τη µείωση της γρα-
φειοκρατίας επιβάλλεται σχεδόν στην ήδη παραγκωνισµένη και
υποστελεχωµένη Αρχαιολογική Υπηρεσία να παρακάµπτει την
ορθή επιστηµονική διαδικασία, που προβλέπει συγκεκριµένους
ρυθµούς, να θέτει σε κίνδυνο αρχαιότητες και επιστηµονικά στοι-
χεία, προκειµένου να τηρηθούν τα χρονοδιαγράµµατα των µεγα-
λοεργολάβων. 

Στο ίδιο κεφάλαιο οι εξαγγελίες περί άρσης των δυσχερειών
που δηµιουργούνται στις αδειοδοτήσεις για την έναρξη οικονο-
µικών δραστηριοτήτων µάς ανησυχούν εξίσου, βλέποντας πάλι
να υπονοµεύεται η δυνατότητα της πολιτείας να ελέγχει τους
όρους προστασίας και διαχείρισης της πολιτιστικής κληρονο-
µιάς. 

Έχουµε στη σελίδα 76 αναφορά στη διατήρηση και διεύρυνση
του ωραρίου λειτουργίας µουσείων και αρχαιολογικών χώρων,
που θα διευκολύνει τη διοργάνωση εκδηλώσεων και επισκέψεων,
καθώς και την παράλληλη αύξηση εσόδων για το δηµόσιο και
τους εµπλεκόµενους φορείς οικονοµικής δραστηριότητας.
Καλώς, αλλά ποιοι είναι άραγε οι εµπλεκόµενοι φορείς οικονοµι-
κής δραστηριότητας; Απ’ ό,τι γνωρίζουµε, πλην του νέου Μου-
σείου της Ακρόπολης, που είναι νοµικό πρόσωπο δηµοσίου
δικαίου, όλα τα άλλα µουσεία της επικράτειας -πλην των ιδιωτι-
κών µουσείων και συλλογών- αποτελούν αντικείµενο διαχείρισης
του Υπουργείου διά του ΤΑΠ και δεν εµπλέκονται άλλοι φορείς.
Περιµένουµε διευκρινίσεις.

Μιας και αναφέρθηκα στο Ταµείο Αρχαιολογικών Πόρων, να
διαβεβαιώσω ότι ως αυριανή κυβέρνηση της Αριστεράς θα προ-
βούµε στην αναδιάρθρωση του ταµείου, που µπορεί να αποτε-
λέσει σηµαντικό εργαλείο ανάπτυξης των οικονοµικών του
πολιτισµού, εργαλείο που παραµένει αχρησιµοποίητο στα χέρια
της Κυβέρνησης. 

Ακόµα παραµένει πιλοτικό το ηλεκτρονικό εισιτήριο, τα ράφια
στα πωλητήρια των µουσείων µας είναι άδεια, έχουµε ανυπαρξία
ψηφιακής πλατφόρµας αγορών, έλλειψη υπηρεσίας παράδοσης
πωλητέων στο εσωτερικό και στο εξωτερικό. Δεν υπάρχουν εκ-
δόσεις, ψηφιακοί οδηγοί, ευπώλητα κ.λπ.. Ανάπτυξις!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Σας παρακαλώ, λίγο την ανοχή σας.
Προϋπολογισµός και πάλι. Διαπιστώνουµε πως το κονδύλι για

αποδοχές και συντάξεις παρουσιάζεται ελαττωµένο κατά 15 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Πώς θα επέλθει αυτή η µείωση του µισθολογικού
κόστους στο Υπουργείο, αν όχι µε µείωση µισθών και συντάξεων
και µε απολύσεις; Υπάρχει απάντηση, αντίλογος, διάψευση, δι-
ευκρίνιση; 

Διαβάζουµε για άλλη µια δραστική µείωση κατά 53% του κον-
δυλίου που αναφέρεται σε υπερωρίες, αργίες, οδοιπορικά, εξαι-
ρέσιµα. Συµπεραίνουµε ότι οι υπάλληλοι, πληρώνοντας από την
τσέπη τους, χρηµατοδοτούν την υπηρεσία, προκειµένου να επι-
τελέσουν το έργο τους. Ανάπτυξις!

Θα µπορούσαµε και θα έπρεπε να µιλάµε ώρες για τον συγκε-
κριµένο προϋπολογισµό, αλλά ο χρόνος είναι απαγορευτικός.
Εκτός των άλλων είναι ειρωνεία να µιλάµε για πολιτισµό σήµερα
που ένας νέος άνθρωπος χορεύει µε τον θάνατο διεκδικώντας
τη ζωή, µια ζωή µε δικαίωµα στη µόρφωση, µια ζωή µε ποιότητα,
ελευθερία και πολιτισµό. 

Ο πολιτισµός είναι ακριβός, όπως και η δηµοκρατία. Δεν απο-
τιµώνται, δεν υπολογίζονται, δεν τεµαχίζονται, δεν εκποιούνται,
δεν πωλούνται µε το κιλό σε χρηµατοπιστωτικά παζάρια. Δηµο-
κρατία και πολιτισµός είναι αδιαπραγµάτευτες αξίες της δικής
µας Αριστεράς και πολύ σύντοµα θα είµαστε σε θέση να υλοποι-
ούµε το δικό µας πρόγραµµα, ακυρώνοντας τον, και πολιτισµο-
κτόνο, προϋπολογισµό σας. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Τον λόγο έχει
ο Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη κ. Βα-
σίλειος Κικίλιας.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-
στασίας του Πολίτη): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 

Εγώ δεν θα χρειαστώ τα δώδεκα λεπτά, για χάρη κάποιων συ-
ναδέλφων που µόνιµα στο τέλος κάθε σοβαρής συζήτησης στο
ελληνικό Κοινοβούλιο δεν προλαβαίνουν να µιλήσουν. Θα µιλήσω
πολύ πιο σύντοµα. 

Ευχαριστώ για την ευκαιρία που µου δίνετε να µιλήσω ίσως
για τον πρώτο προϋπολογισµό της χώρας, µετά την κρίση, που
θα είναι στη µετά το µνηµόνιο εποχή. 

Θα ήθελα, όµως, πρώτα να επαναφέρω όλους µας στις παιδι-
κές µας ηλικίες και στον µύθο του Ηρακλή, στους δύο δρόµους
που είχε να επιλέξει, τον δρόµο της αρετής και τον δρόµο της
κακίας. Ο δρόµος της κακίας είναι εύκολος, φαρδύς, γεµάτος
λαϊκισµό, εύκολες υποσχέσεις, ενδεχοµένως είναι µια προσωπική
διαδροµή χωρίς βάρη στην πλάτη, αλλά µε µεγάλο κόστος για
τους συνανθρώπους µας. Ο δρόµος της αρετής είναι δύσβατος,
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δύσκολος, στενός, ανηφορικός, µε προσωπικό τίµηµα ίσως, αλλά
στο τέλος της διαδροµής έχει κανείς την αναγνώριση των αν-
θρώπων και µια θέση στην ιστορία. Ο Ηρακλής επέλεξε τον δεύ-
τερο. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ)

Όσο και αν είναι µύθος, µυθολογία, νοµίζω ότι έχει να κάνει
άµεσα µε την πραγµατικότητα την οποία βιώσαµε και βιώνουµε
στην Ελλάδα της κρίσης, στην προσπάθεια που κάνει αυτή η Κυ-
βέρνηση και το σύνολο του ελληνικού λαού -ανεξάρτητα από το
τι ψηφίζει, από το πού ανήκει, από το τι ιδεολογία έχει, τι πι-
στεύει- να βγούµε από αυτήν την εθνική µελαγχολία, να βγούµε
από την κρίση, να οδηγηθούµε σε καλύτερες µέρες, να ευηµε-
ρήσουµε. 

Το 2010 ως πολίτης –µε την υποσηµείωση ότι ήµουν υποψή-
φιος περιφερειάρχης- δήλωσα ειλικρινώς ότι το σύστηµά µας,
έτσι όπως λειτούργησε στη Μεταπολίτευση, πτώχευσε. Ενδεχο-
µένως δεν ήµασταν αρκετά ώριµοι για να το καταλάβουµε τότε
ή για να το εισπράξουµε, παρ’ όλο που η κρίση είχε αρχίσει. 

Το 2014, κάποια χρόνια µετά, η χώρα σε καιρό ειρήνης έχει
χάσει το 30% του ΑΕΠ της. Έπρεπε να αντεπεξέλθει µε 29%
ανεργία, πάνω από 50% στους νέους ανθρώπους. Ο λαός, ανε-
ξάρτητα –επαναλαµβάνω- από αυτό το οποίο πιστεύει καθένας,
ανεξάρτητα από το πού τοποθετείται καθένας πολιτικά, βίωσε
µία συγκλονιστική κρίση. 

Αποκλειστικά ο ελληνικός λαός σήκωσε το σύνολο των βαρών
στην πλάτη του, µε την αίσθηση ότι θα υπάρξει ξανά ελπίδα,
επειδή η ελπίδα είναι η κινητήριος δύναµη για τον άνθρωπο. 

Αυτά τα συναισθήµατα της ελπίδας, του σεβασµού, της αγά-
πης πιστεύω ακράδαντα και από τη θέση του Υπουργού Δηµό-
σιας Τάξης ότι είναι ανώτερα από τα συναισθήµατα της βίας, του
µίσους, της αντεκδίκησης, της κατάλυσης του κράτους και της
κοινωνικής ειρήνης. 

Άρα, αν πρέπει να βάλουµε στο ίδιο σακί όλη την προσπάθεια
που έγινε -και ενδεχοµένως ολοκληρώνεται στο πιο δύσκολο ση-
µείο της διαπραγµάτευσης το οποίο ζούµε, στο τελευταίο σκαλο-
πάτι, αυτές τις τελευταίες µέρες-, πρέπει να πούµε, αν θέλουµε
να είµαστε ειλικρινείς, ότι έχουν γίνει τεράστιες προσπάθειες να
αλλάξει η χώρα, να βελτιωθεί, να γίνουν αυτές οι µεταρρυθµίσεις,
οι τοµές και οι αλλαγές, που κάποιοι από εµάς αρνηθήκαµε να
κάνουµε στα χρόνια της Μεταπολίτευσης, τις οποίες πληρώνουµε
ακριβά και θα πληρώσουν τα παιδιά σας, η γενιά που έρχεται, η
γενιά της κρίσης και οι γενιές µετά από αυτή. 

Έτσι, κύριοι συνάδελφοι, εγώ παραδέχοµαι πρώτος –γεννηµέ-
νος το 1974, αλλά ζώντας στη Μεταπολίτευση και τώρα στην
κρίση- ότι βεβαίως έχουν γίνει και λάθη, βεβαίως έχουν γίνει και
αστοχίες, βεβαίως έχουν υπάρξει και προβλήµατα και ότι ο ελ-
ληνικός λαός δεν είναι χαζός, τα βλέπει, τα καταλαβαίνει, τα ει-
σπράττει. Βεβαίως, αυτό έχει υπάρξει ένα µεγάλο κόστος για την
Κυβέρνηση και για τους Βουλευτές των δύο κοµµάτων τώρα –
των τριών παλιότερα- τα οποία στηρίζουν αυτήν την προσπάθεια. 

Όµως, κύριε Ιωαννίδη, αν τα βάλουµε όλα µαζί σε ένα σακί, αν
τα συνυπολογίσουµε όλα, τότε σίγουρα το πρόσηµο είναι θετικό.
Σίγουρα µπροστά στον βωµό τού να τα καταφέρει η χώρα, µπρο-
στά στην προσπάθεια που γίνεται να ευηµερήσουν οι επόµενες
γενιές, να µην είναι αυτή η πρώτη γενιά στη Μεταπολίτευση που
θα ζήσει χειρότερα από την προηγούµενη, αισθάνοµαι ειλικρινώς
ότι αξίζει τον κόπο για τα µικρά, τα µικροπολιτικά, τα κοµµατικά
να υπερβούµε εαυτόν και να ξεπεράσουµε ακόµα και αυτές τις
δυστυχείς αδυναµίες και τα ζιζάνια της Μεταπολίτευσης, που
µας κατατρώνε.

Δυστυχώς, πάντα βλέπουµε, παρατηρούµε και βάζουµε σε
πρώτο πλάνο αυτά που γίνονται εσωτερικά, στον δικό µας µικρό-
κοσµο, αγνοώντας ενδεχοµένως πολύ σοβαρά πράγµατα για τη
χώρα, τα οποία έρχονται σε ένα διεθνές σύστηµα το οποίο αλ-
λάζει, σε µια γεωστρατηγική ισορροπία που είναι επικίνδυνη,
στην οποία ελλοχεύουν κίνδυνοι, που είµαι σίγουρος και αρνού-
µαι να πιστέψω ότι η οποιαδήποτε και ο οποιοσδήποτε εδώ µέσα
συνάδελφος, πολύ πιο έµπειρη και έµπειρος από εµένα, δεν
θέλει να δει, δεν θέλει να συνυπολογίσει ή δεν θα έβαζε σε
πρώτη προτεραιότητα. 

Τέλος πάντων, παρ’ όλο που µπορεί ενδεχοµένως να έχουµε
τις ιδεολογικές, τις πολιτικές µας διαφορές και µπορεί πολλές
φορές να ξεπερνάµε και τις γραµµές και την καλώς εννοούµενη
πολιτισµένη συµπεριφορά, προσπαθώντας να πείσουµε τον άλλο
για τη γνώµη µας, υπάρχει ένα πράγµα, µια ιδέα, ένα πιστεύω,
στο οποίο αυτή τη στιγµή η συντριπτική πλειοψηφία του ελληνι-
κού λαού, ανεξαρτήτως του πού ανήκει, πού στέκεται και σε τι
πιστεύει και ψηφίζει, προσυπογράφει. Και αυτό είναι η ασφάλεια
της πόλης και της χώρας και η ευηµερία της, η διασφάλιση της
κοινωνικής ειρήνης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω κάνει πολύ µεγάλες προ-
σπάθειες απ’ αυτή τη θέση τους τελευταίους πέντε µήνες –και
το λέω µε όλο τον σεβασµό προς εσάς- να υπηρετήσω θεσµικά
αυτήν τη θέση, χωρίς κοµµατικές παρωπίδες και να υπάρξει διά-
λογος ειλικρινής µε όλους τους εκπροσώπους των κοµµάτων,
τους υπεύθυνους για το Υπουργείο µου και αυτούς ακόµη που
έχουν διαφορετική άποψη και γνώµη και τη λένε έντονα και εν-
δεχοµένως ξεφεύγουν και απ’ αυτά τα οποία εγώ αντιλαµβάνο-
µαι ως πολιτικό διάλογο. Το έχω κάνει µε πολύ µεγάλο σεβασµό
απέναντι στην ελληνική κοινωνία, σε µια προσπάθεια η Ελληνική
Αστυνοµία, που είναι εκείνη η δοµή που πήρε όλο το βάρος της
κρίσης, να µην είναι απέναντι και µακριά από την ελληνική κοι-
νωνία, να µη διαρραγεί αυτή η σχέση άλλο, αλλά αντίθετα να
έρθει πιο κοντά. 

Θέλω να θυµίσω ότι στο µείζον θέµα που προέκυψε µε τις απο-
λυµένες καθαρίστριες στο Υπουργείο Οικονοµικών η Ελληνική
Αστυνοµία έδειξε το ανθρώπινο πρόσωπό της, αντιλαµβανόµενο
και το Υπουργείο την κρίση και την πραγµατικότητα. Γυναίκες
αστυνοµικοί, χωρίς κράνη, χωρίς προµετωπίδες, χωρίς προκλη-
τικότητα, στάθηκαν όπως ορίζει ο νόµος, ανεξάρτητα αν πι-
στεύουµε πως οι καθαρίστριες είχαν δίκιο ή άδικο. Γιατί δεν
µπορεί κανείς, όπως καταλαβαίνετε, να καταλύσει το Σύνταγµα
και τον νόµο και να µπει, για να διαµαρτυρηθεί ή να µην αφήσει
να λειτουργήσει µια δοµή, όπως είναι ένα Υπουργείο. 

Αµέσως µετά, διαµαρτυρήθηκαν στο κέντρο της Αθήνας έξι χι-
λιάδες  συνταξιούχοι. Ήµουν νεαρός και θυµάµαι πολύ καλά πα-
λαιότερες σκηνές µε καπνογόνα, µε ξυλοδαρµούς, σκηνές που
δεν θα θέλαµε να ξαναζήσουµε για αυτούς οι οποίοι έχουν δια-
νύσει το µεγαλύτερο κοµµάτι της ζωής τους και έχουν προσφέ-
ρει στην ελληνική κοινωνία. Άνδρες των ΥΜΕΤ, χωρίς
προστατευτικά, χωρίς κράνη, ήταν µαζί τους στην πορεία. Ο
ίδιος ο πρόεδρος των συνταξιούχων ήρθε και µε ευχαρίστησε
προσωπικά, που σηµαίνει ότι στην Ελληνική Αστυνοµία γίνονται
πολύ µεγάλες προσπάθειες να δείξει και το άλλο πρόσωπό της,
το κοινωνικό της πρόσωπο. 

Μπορώ να πω πολλά. Μπορώ να πω για τη Διεύθυνση Ηλε-
κτρονικού Εγκλήµατος και την προσπάθεια που κάνουµε στα
σχολεία για την πάταξη της παιδεραστίας, της παιδοφιλίας και
τους κινδύνους που κρύβονται για τα παιδιά και τα εγγόνια µας
στο διαδίκτυο. Μπορώ να πω για τις επιτυχίες της Ελληνικής
Αστυνοµίας σε σχέση µε απαγωγές, που αποτελούν πολύ µεγάλο
κίνδυνο για την ελληνική κοινωνία. Είναι ό,τι χειρότερο για µια
κοινωνία η απαγωγή. Διαρρηγνύει τον κοινωνικό ιστό. Μπορώ να
πω για τη µάχη που δίνουµε απέναντι στο µεγάλο έγκληµα σε
πολύ υψηλά επίπεδα και απέναντι στην τροµοκρατία επίσης. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Δακρυγόνα στα ΑΜΕΑ, κύριε Υπουργέ! Στα
ΑΜΕΑ και µας λέτε για ανθρώπινο πρόσωπο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Παρακαλώ! 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-

στασίας του Πολίτη): Κυρία συνάδελφε,…
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Συγγνώµη για τη διακοπή. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-

στασίας του Πολίτη): Δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Αλλά δεν µετανιώνω καθόλου που την

έκανα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Συνεχίστε, κύριε Υπουρ-

γέ.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-

στασίας του Πολίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Υπάρχει σεβασµός για τη συνάδελφο και το γνωρίζει, οπότε

δεν πειράζει η διακοπή και η παρατήρηση. 
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ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Έστω! 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-

στασίας του Πολίτη): Επαναλαµβάνω, λοιπόν, ότι µέσα σε µια κα-
θηµερινότητα που είναι πολύ δύσκολη είναι προφανές ότι, όπως
λέει και η κυρία συνάδελφος, µπορεί να υπάρξουν και αστοχίες.
Η βούληση, όµως, που υπάρχει, η διάθεση που υπάρχει, οι οδηγίες
που υπάρχουν είναι, για να γίνει αυτή η προσπάθεια απέναντι σε
νέα παιδιά, τα παιδιά της Ελληνικής Αστυνοµίας, που είναι τα παι-
διά και τα εγγόνια µας, είναι µέσα από τις ελληνικές οικογένειες
και βιώνουν την κρίση, κυρίες και κύριοι, όπως εµείς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Μια πολιτισµένη δια-
κοπή έφερε  ένα πολιτισµένο αποτέλεσµα. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ευτυχώς!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Συνεχίστε, κύριε

Υπουργέ.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-

στασίας του Πολίτη): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως εγώ
µπορώ να πηγαίνω στη Μυτιλήνη και τη Χίο και να µπαίνω στους
χώρους πρώτης υποδοχής και επαναπροώθησης παράνοµων µε-
ταναστών και να µιλάω µαζί τους και να το επικροτεί αυτό η ελ-
ληνική κοινωνία, µε το ίδιο θάρρος, τόλµη και υπερηφάνεια
πηγαίνω σε όλες τις διευθύνσεις της Ελληνικής Αστυνοµίας και
µιλάω µέχρι και τον τελευταίο αστυνοµικό, ακόµα και των ΜΑΤ
και των ΥΜΕΤ, που δεν επέλεξαν να είναι σε αυτή τη διεύθυνση,
που εµείς ως κοινωνία µετά τη φοίτησή τους στις αστυνοµικές
ακαδηµίες τούς βάλαµε στην τάδε θέση και να µπορώ να τους
χαιρετάω και να τους µιλάω.

Η Ελληνική Αστυνοµία έχει πολύ µεγάλες επιτυχίες κι αυτό δεν
το παραγνωρίζει κανένας. Παρ’ όλα αυτά, επαναλαµβάνω ότι γί-
νεται πολύ µεγάλη προσπάθεια να δείχνει σε διάφορες διευθύν-
σεις και τοµείς και το ανθρώπινο πρόσωπό της. 

Όµως, θα ήθελα να επιστήσω την προσοχή σας και να ολοκλη-
ρώσω, γιατί δεν δόθηκε η ευκαιρία να πω πολλά πράγµατα για
τον Προϋπολογισµό, µε το εξής:

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε ένα πολύ δύσκολο διήµερο,
τριήµερο, το οποίο έρχεται, θα πρέπει να ξέρετε ότι η κοινωνική
ειρήνη, τα αποτελέσµατα της προσπάθειας που κάνει η χώρα µε
έναν ξένο φιλοξενούµενο εδώ πέρα, µε τεταµένες σχέσεις µε τη
γείτονα χώρα, µε πολλαπλές ηµεροµηνίες που εγείρουν θέµατα -
αναφέροµαι και στην ηµεροµηνία που αφορά ένα παιδί που δολο-
φονήθηκε, που έχασε τη ζωή του- η συνισταµένη των δηλώσεών
µας όλων, της πολιτικής µας συµπεριφοράς, του τρόπου µε τον
οποίο αποφασίζουµε ελαφρά τη καρδία ενδεχοµένως να πούµε
µια κουβέντα παραπάνω, του τρόπου µε τον οποίο στεκόµαστε
µέσα στα προβλήµατα και τα θέµατα που µας απασχολούν αυτές
τις ηµέρες, καθορίζουν το αποτέλεσµα αυτού του τριηµέρου.

Θα ήθελα µε όλο τον σεβασµό να ζητήσω από όλους, πολιτι-
κούς, πολιτικά κόµµατα, φορείς και πολίτες να πέσουν οι τόνοι,
να υπάρχει κοινωνική ειρήνη, να συµφωνήσουµε ότι µπορεί να
διαφωνούµε και ότι οι ιδεολογίες µας µπορεί να είναι διαφορετι-
κές, αλλά σε καµµία των περιπτώσεων εις βάρος αυτής της
πόλης, που πλήρωσε βαρύ τίµηµα στα χρόνια που πέρασαν σε
τέτοιες ιστορίες, και σε βάρος αυτής της χώρας. 

Το ζητάω µε επίγνωση των λόγων µου από όλους και από όλες,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και σας παρακαλώ πάρα πολύ να
το σεβαστούµε αυτό και τις επόµενες ώρες και µέρες να προ-
σπαθήσουµε µερικές φορές να ξεπεράσουµε και τον ίδιο µας τον
εαυτό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Κλείνοντας, για τον προϋπολογισµό, θεωρώ ότι είναι µια πολύ
µεγάλη προσπάθεια. Αισθάνοµαι και πιστεύω ότι στη µονάδα του
χρόνου, µε δυσκολίες και µε προβλήµατα, έχουν γίνει πολλά.
Αυτή η Κυβέρνηση, η Κυβέρνηση του Αντώνη Σαµαρά, αξίζει και
δικαιούται να ολοκληρώσει αυτή την προσπάθεια. Πιστεύω ακρά-
δαντα ότι όταν ολοκληρώνονται οι προσπάθειες κρίνονται και
θεωρώ ότι, αν σεβόµαστε τα πέντε χρόνια, τα πεντέµισι, τα έξι
χρόνια των θυσιών και της προσπάθειας του ελληνικού λαού, κα-
νείς δεν µπορεί να παίξει µε τους θεσµούς, κανείς δεν µπορεί να
βάλει τρικλοποδιές. Όλοι οφείλουµε να δούµε στην πιο κρίσιµη
στιγµή ποιο θα είναι το αποτέλεσµα αυτής της προσπάθειας και

είµαι σίγουρος ότι το αποτέλεσµα αυτό θα είναι µε θετικό πρό-
σηµο, θα είναι επιτυχές, θα είναι υπέρ των συµφερόντων του ελ-
ληνικού λαού.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες της Νέας Δηµοκρατίας και

του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε πολύ, κύριε Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, σαράντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και
τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 4ο Γυµνάσιο Νέας Ιω-
νίας (Β’ τµήµα). 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Βλέποντας τους χρόνους, θα ήθελα να σας παρακαλέσω για
το εξής: Είµαστε στον τεσσαρακοστό έκτο οµιλούντα. Είναι να
µιλήσουν ακόµα άλλοι εκατόν τριάντα δύο συνάδελφοι και πάνω
από δεκαπέντε Υπουργοί και Υφυπουργοί. Θα ήθελα, λοιπόν, να
παρακαλέσω από εδώ και πέρα και αρχίζω από τον κ. Καραγ-
κούνη, που είναι ο επόµενος οµιλητής, να είµαστε όσο το δυνα-
τόν πιο συνεπείς στον χρόνο µας. 

Κύριε Καραγκούνη, έχετε τον λόγο για έξι λεπτά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε. Θα προσπαθήσω να είµαι εντός χρόνου.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε στο τέλος µιας

πάρα πολύ δύσκολης και επίπονης προσπάθειας για τον ελληνικό
λαό και αυτό που διαπραγµατευόµαστε τώρα είναι η οριστική
έξοδος από το µνηµόνιο. Ό,τι πετύχαµε µέχρι τώρα –τουλάχι-
στον στο δηµοσιονοµικό πεδίο, γιατί για άλλη µια φορά καταθέ-
τουµε έναν ρεαλιστικό, πραγµατοποιήσιµο και ισοσκελισµένο
προϋπολογισµό, στον περσινό πέσαµε µέσα σε όλες τις προβλέ-
ψεις, το ίδιο θα γίνει και φέτος- σε κάθε πεδίο, και κυρίως στο
οικονοµικό, το διασφαλίσαµε ακριβώς γιατί είχαµε πολιτική στα-
θερότητα στη χώρα.

Έτσι κρατήσαµε τη χώρα στο ευρώ το 2012, βγήκαµε δύο
φορές στις αγορές, εισήλθαν στο ελληνικό τραπεζικό σύστηµα
δεκαπέντε δισεκατοµµύρια ευρώ, αντιστρέψαµε την εκροή των
καταθέσεων προς το εξωτερικό, γιατί ακριβώς αυτό που επιβά-
λαµε κυρίως στη χώρα ήταν η πολιτική σταθερότητα. Να θυµίσω
ότι ακριβώς το ίδιο πρόβληµα αντιµετώπισαν άλλες δύο χώρες
που µπήκαν στο µνηµόνιο: η Ιρλανδία και η Πορτογαλία. Σε αυτές
τις χώρες συνεννοήθηκαν πρώτα απ’ όλα όλες οι πολιτικές δυ-
νάµεις -είχαν την πολιτική σταθερότητα- και βγήκαν γρήγορα
από τη µέγγενη των δικών τους µνηµονίων.

Σ’ αυτή την προσπάθεια των δυόµισι ετών βγάλαµε επίσης και
κάποια άλλα συµπεράσµατα: ότι οι διαπραγµατεύσεις µε τους
δανειστές δεν είναι εύκολες. Είναι µία δύσκολη υπόθεση, ειδικά
όταν βρίσκεσαι στη δυσχερή θέση να χρωστάς, να είσαι οφειλέ-
της. Μάλιστα, είναι πολύ χαρακτηριστικό το παράδειγµα δύο
χωρών, οι οποίες δεν είναι σε µνηµόνιο, οι οποίες δεν έχουν να
ξεπληρώσουν χρέη. Αυτές είναι η Γαλλία και η Ιταλία. Στη µεν
Γαλλία γνωρίζετε τι έγινε: Μέσα σε µία ηµέρα άλλαξε την κυβέρ-
νησή της. Στη δε Ιταλία προχθές ο κ. Ρέντσι πήρε επίπονα µέτρα,
διότι έκανε αλλαγές στο εργασιακό, που εδώ δεν θα τις φαντα-
ζόµασταν: απελευθέρωσε απολύσεις. Κόβουν και η Γαλλία και η
Ιταλία κοινωνικές δαπάνες, αυτό για το οποίο βεβαίως εµείς κα-
τηγορούµαστε, όταν βρισκόµαστε στη δυσχερή θέση να είµαστε
σε µνηµόνιο και θα πρέπει να αποπληρώσουµε χρέη.

Τι σηµαίνουν όλα αυτά; Σηµαίνουν ότι αδιέξοδα λόγια και λε-
ονταρισµοί δεν περνάνε, ειδικά όταν είσαι οφειλέτης. Όρια πρέ-
πει να βάλουµε –και τα βάζουµε- κόκκινες γραµµές οπωσδήποτε
πρέπει να θέσουµε, αλλά αυτό που δεν πρέπει να κάνει η εκά-
στοτε ελληνική κυβέρνηση είναι να παίρνει τα µεγάλα ρίσκα,
όπως µας αναφέρει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Γιατί τα µεγάλα
ρίσκα έχουν και µεγάλες φουρτούνες και µπορεί να οδηγήσουν
τη χώρα στην απόλυτη καταστροφή.

Νοµίζω ότι η τελευταία εµπειρία των στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ στο
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Λονδίνο τους έδωσε να καταλάβουν αρκετά πράγµατα. Πρώτα
απ’ όλα, ότι η πραγµατικότητα δεν είναι αγγελικά πλασµένη. Και
επειδή µιλάµε για mail και είναι πολύ επίκαιρα, σε mail που δια-
κινήθηκαν χαρακτήρισαν τα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ ως ειλικρινείς
και αφελείς ανθρώπους, ειδικά στο σηµείο που τέθηκε το θέµα
«κρατικοποίηση των ελληνικών τραπεζών», µε κινήσεις βεβαίως
σοβιετικού τύπου –τις έχουµε καταγγείλει µέσα στη Βουλή- υπο-
νοώντας ευθέως τους κατόχους warrants ότι ήταν χαζοί επενδυ-
τές που επένδυσαν τα χρήµατά τους σε δύο αυξήσεις των
ελληνικών τραπεζών, στην ουσία στην ανακεφαλαιοποίηση των
ελληνικών τραπεζών.

Πρέπει, όµως, να γίνει κατανοητό, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, ότι µε τα χρήµατα αυτά κεφαλαιοποιήθηκαν πλήρως οι ελ-
ληνικές τράπεζες, πέρασαν µε επιτυχία τα τεστ αντοχής και
περίσσεψαν και έντεκα δισεκατοµµύρια στο Ταµείο Χρηµατοπι-
στωτικής Σταθερότητας. Πρόκειται για τα χρήµατα αυτά, τα
οποία θέλετε να χρησιµοποιήσετε, κύριε Τσακαλώτο. Αυτά τα
χρήµατα, µε τα οποία φτιάχνετε το πρόγραµµά σας και τα οποία
εµείς έχουµε µπροστά µας για να δηµιουργήσουµε αυτήν την πι-
στοληπτική γραµµή, ώστε να µπορέσει η χώρα να φύγει οριστικά
από το µνηµόνιο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έτσι όπως έχουν έρθει τα πράγ-
µατα, δύο ενδεχόµενα έχουµε µπροστά µας, δύο διαφορετικές
περιπτώσεις πολιτικών εξελίξεων µπορεί να έχουµε από εδώ και
πέρα: Η µία περίπτωση είναι να εκλέξουµε Πρόεδρο της Δηµο-
κρατίας από την παρούσα Βουλή. Με αυτόν τον τρόπο η Ελλάδα
και θα ολοκληρώσει τις διαπραγµατεύσεις µε την τρόικα για την
οριστική αποχώρηση από το µνηµόνιο και θα αποκλιµακωθούν
τα spreads, που ανεβαίνουν βεβαίως τους τελευταίους µήνες
γιατί υπήρξε η σκέψη ότι µπορεί να οδηγηθεί η χώρα σε εκλογές
και θα επιστρέψουν οι επενδυτές, οι οποίοι -µε τις ίδιες τις δη-
λώσεις των ιδίων- έχουν παγώσει κάθε επενδυτική τους κίνηση,
ακριβώς λόγω αυτής της πολιτικής αστάθειας και βεβαίως, θα
συνεχίσει το ΑΕΠ να αυξάνεται λόγω του ότι δεν θα ενοχλεί ούτε
ο τουρισµός ούτε οι λοιπές επενδύσεις.

Οι περισσότεροι ξένοι οίκοι έχουν προβλέψει πως η χώρα, αν
παραµείνει στην οµαλότητα, θα υπάρξει αύξηση του ΑΕΠ πάνω
από 2,5%. Παράλληλα, θα εκκινηθούν οι συνοµιλίες για να µπο-
ρέσει το χρέος να ρυθµιστεί, πράγµα που θα επιτρέψει σε όλους
τους ξένους οίκους να αναβαθµίσουν την ελληνική οικονοµία,
ολοκληρώνοντας και τυπικά, αλλά και µε τη σφραγίδα, το νέο ξε-
κίνηµα της ελληνικής οικονοµίας. Την περασµένη εβδοµάδα η
«MOODY’S» ανέβαλε στην ουσία την αξιολόγηση της ελληνικής
οικονοµίας για µετά την προεδρική εκλογή. 

Αυτό, λοιπόν, είναι το ένα ενδεχόµενο.
Ας πάµε στο δεύτερο ενδεχόµενο που έχουµε µπροστά µας,

η χώρα να µην εκλέξει Πρόεδρο της Δηµοκρατίας. Όλα όσα ανέ-
φερα προηγουµένως τινάζονται στον αέρα, ακυρώνονται. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Θα πάµε σε άλλους δύο µήνες πολιτικής αβεβαιότητας. Θα

έχουµε µπροστά µας, λοιπόν, πάλι τη µη πιθανότητα εξόδου στις
αγορές. Θα κληθεί η επόµενη κυβέρνηση να πληρώσει τον Ιούνιο
υποχρεώσεις άνω των 6,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ, χωρίς πρό-
σβαση στις αγορές, χωρίς συµφωνία εξόδου, χωρίς πιστολη-
πτική γραµµή, χωρίς τίποτα από όλα αυτά που συµφωνούµε. Θα
ξανακάνουµε τότε την ίδια κουβέντα. Με λίγα λόγια, φαύλος κύ-
κλος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Και σε όλο αυτό το σκηνικό –τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- που
θέλει η Αντιπολίτευση να στηθεί, ποια είναι η τακτική που µας
προτείνει; Το σχέδιο της Θεσσαλονίκης. Σε όλα τα τεράστια ζη-
τήµατα, τις τεράστιες προκλήσεις που έχουµε µπροστά µας,
εναλλακτική είναι το σχέδιο της Θεσσαλονίκης, το οποίο κοστίζει
11 δισεκατοµµύρια ευρώ. Εµείς το κοστολογούµε 20 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ. Έχουµε να πληρώσουµε την αποπληρωµή των οµο-
λόγων από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα αξίας πάνω από
6,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, έχουµε να εξυπηρετήσουµε τα υφι-
στάµενα δάνεια πάνω από 6 δισεκατοµµύρια ευρώ, και αν κά-

νουµε τη συνολικότερη σούµα και όλες τις υποσχέσεις που έχετε
δώσει, µιλάµε για ποσά που µε χίλια µνηµόνια να βάλουµε, δεν
πρόκειται να αποπληρωθούν.

Αυτά, λοιπόν, για να είµαστε σοβαροί.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ολοκληρώστε, παρα-

καλώ. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ή µένουµε στην πορεία αυτή της σταθερότητας ή πάµε σε µια

λογική που εσείς πρέπει να µας εξηγήσετε αν έχετε µια κρυφή
ατζέντα. Διότι η κρυφή ατζέντα για να αποπληρώσετε όλα αυτά
τα χρήµατα που είπα προηγουµένως ή σηµαίνει κούρεµα κατα-
θέσεων ή σηµαίνει επαχθέστατη και βαριά φορολογία είτε εσω-
τερικό δανεισµό.

Εγώ νοµίζω ότι τίποτα από όλα αυτά δεν θα γίνει. Θα εκλέ-
ξουµε Πρόεδρο της Δηµοκρατίας. Αυτό που δεν θα γίνει σίγουρα
είναι να αποκαλυφθεί η κρυφή ατζέντα που έχετε ετοιµάσει.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Πάντως µε ξεγελάσατε,

γιατί είπατε ότι θα είστε συνεπείς στον χρόνο σας και δεν ήσα-
σταν. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Λίγο, κύριε Πρόεδρε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Φταίει η κρυφή ατζέντα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Πρέπει όλοι οι επόµενοι

να είστε συνεπείς.
Τον λόγο έχει ο κ. Αχµέτ Χατζή Οσµάν.
ΑΧΜΕΤ ΧΑΤΖΗ ΟΣΜΑΝ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν αρχίσω την

οµιλία µου, τις προηγούµενες ηµέρες στα χωριά της Ροδόπης
και στην Κοµοτηνή είχαµε έντονες βροχοπτώσεις και µεγάλες
πληµµύρες. Θέλω να εκφράσω τη συµπαράσταση και την υπο-
στήριξή µου στους πληγέντες αγρότες. Από το Βήµα της Βουλής
στέλνω το µήνυµα στις αρµόδιες υπηρεσίες να τρέξουν µια ώρα
αρχύτερα στις περιοχές που υπέστησαν ζηµιές και να γίνει
σωστή και άµεση καταγραφή. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε αυτές τις µέρες έναν
εξαιρετικά κρίσιµο προϋπολογισµό, ίσως τον πιο κρίσιµο των τε-
λευταίων ετών, έναν προϋπολογισµό µε µεγάλες προσδοκίες. Η
κρίση γονάτισε πολλά νοικοκυριά. Μπορεί τα βλέµµατα όλων να
είναι στραµµένα στην Αθήνα αλλά και ο κόσµος στην επαρχία
υποφέρει.

Σε µικρές αγροτικές κοινωνίες, όπως τα χωριά της Ροδόπης,
οι οικογένειες ζουν µε ό,τι και όσα µπορούν να παράγουν. Στα
αστικά κέντρα, στην Κοµοτηνή, µεγάλη µερίδα νοικοκυριών δεν
είναι σε θέση να αντεπεξέλθουν ούτε καν στις υποχρεώσεις
τους. Ο κόσµος πιέστηκε πολύ τα χρόνια που πέρασαν. 

Για αυτό τις επόµενες χρονιές, µε αφετηρία το 2015, περιµέ-
νουµε θετικές πρωτοβουλίες, πολιτικές που θα στηρίξουν ουσια-
στικά το εισόδηµα και των πιο αδύναµων οικογενειών, πολιτικές
που θα βγάλουν από το αδιέξοδο τους ανέργους, τους νέους
επιστήµονες και άλλες οµάδες που υποφέρουν πραγµατικά. Το
2015 περιµένουµε ουσιαστικές πρωτοβουλίες. 

Υπάρχουν εκκρεµότητες µε τους αγρότες, τους κτηνοτρόφους
και έχουµε λάβει δεσµεύσεις ότι θα λυθούν τα θέµατά τους µε
τους βοσκοτόπους. Οι αγρότες µας µπαίνουν στη νέα ΚΑΠ. Ζη-
τάµε να µπουν µε τις καλύτερες συνθήκες, µε ενεργοποιηµένα
δικαιώµατα. Όποιες µειώσεις στις επιδοτήσεις, να συµπληρω-
θούν µε προγράµµατα επιδοτούµενα από εθνικούς πόρους και
το σύστηµα των αποζηµιώσεων να λειτουργεί µε γρήγορες δια-
δικασίες και να είναι δίκαιο για όλους.

Οµοίως και για τις καλλιέργειες στη Ροδόπη, είχαµε µεγάλες
καταστροφές στον καπνό. Οι βαµβακοπαραγωγοί από τις έντο-
νες βροχοπτώσεις και τις πληµµύρες, δεν κατάφεραν να µαζέ-
ψουν τα βαµβάκια τους, δεν µπορούν να µπουν στα χωράφια
τους. Πρέπει να είµαστε γρήγοροι και δίκαιοι να στηρίξουµε αυ-
τούς τους ανθρώπους και οι εκτιµήσεις να είναι ακριβείς και να
δίνονται στην ώρα τους.

Οι άνθρωποι έχουν λυγίσει µε τους φόρους. Πρέπει να τους
ελαφρύνουµε. Μπορούµε να κάνουµε και άλλα βήµατα.

Ζήτησα µε ερώτηση ο µπασµάς της Θράκης να ενταχθεί ως
ειδική κατηγορία προϊόντος σε πολύ χαµηλό τιµολόγιο για τον
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ΟΣΔΕ, όπως συµβαίνει µε άλλα προϊόντα. Είναι χρέος µας να
στηρίξουµε αυτούς τους µικρούς και ενεργούς καπνοκαλλιεργη-
τές.

Για όλα αυτά κάνω διαρκείς παρεµβάσεις και εντός Βουλής
αλλά και στα Υπουργεία. Αναµένω τα αποτελέσµατα.

Όµως, ο προϋπολογισµός κάθε έτους είναι και απολογισµός
της χρονιάς που πέρασε. Απολογισµός για όσα έγιναν το 2014
και σχεδιασµός για το µέλλον. Γι’ αυτά θα µιλήσω και εγώ σή-
µερα. Θα αναφερθώ στη Ροδόπη και θα σας µεταφέρω τον πόνο
των συµπολιτών µου.

Θα ξεκινήσω µε τα δικά µας θέµατα, της µειονότητας, επειδή
η χρονιά ήταν γεµάτη µε εξελίξεις στα µειονοτικά. Ήταν εξελίξεις
που δεν µας έδωσαν πολλά περιθώρια να χαρούµε ότι κάτι πάει
να αλλάξει προς το καλύτερο. Μάλλον το αντίθετο. Στα εκπαι-
δευτικά είχαµε µεγάλες αλλαγές. Από τη δεκαετία του ’70 είχαν
να ψηφιστούν σε τόσο σύντοµο χρονικό διάστηµα τόσοι πολλοί
νόµοι, οι οποίοι θα µείνουν στην ιστορία της µειονοτικής εκπαί-
δευσης µε µελανά χρώµατα.

Το 2011 καταργήσαµε την ΕΠΑΘ. Είδαµε τότε ένα φως στο
βάθος του τούνελ. Γλιτώσαµε από ένα καρκίνωµα στην εκπαί-
δευση, για να µας βρει ένα νέο µε τον τελευταίο νόµο που ψηφί-
σατε την προηγούµενη εβδοµάδα για τη δηµιουργία διδασκαλείου
στην Αλεξανδρούπολη.

Από το 2011 δίνω αγώνα για να ιδρυθεί επίσηµα ο τοµέας µει-
ονοτικής εκπαίδευσης στο Αριστοτέλειο Πανεπιστήµιο Θεσσα-
λονίκης, γιατί πιστεύω ότι τα παιδιά της µειονότητας έχουν
δικαίωµα, όπως όλα τα παιδιά, σε µια ποιοτική και αναβαθµι-
σµένη εκπαίδευση.

Την προηγούµενη εβδοµάδα, εδώ, στην Ολοµέλεια, ο Υπουρ-
γός µού ανέφερε ότι η πρότασή µου είναι αντισυνταγµατική.
Όταν έκλεισε η ΕΠΑΘ, η τότε ηγεσία του Υπουργείου άρχισε να
στέλνει φοιτητές µε ειδική ποσόστωση για να σπουδάσουν στον
τοµέα. Μπήκαν πενήντα τέσσερις φοιτητές µε αυτόν τον τρόπο.

Εσείς στείλατε τα παιδιά στη Θεσσαλονίκη να σπουδάσουν.
Εσείς τους αφήσατε στο κενό. Και ρωτώ: θεωρείτε αντισυνταγ-
µατικό να σπουδάσουν τα παιδιά µας σε µια πανεπιστηµιακή
σχολή και να βγουν σωστά καταρτισµένοι δάσκαλοι, αλλά η
ΕΠΑΘ που λειτουργούσε από το 1968 δεν ήταν αντισυνταγµα-
τική;

Γιατί δεν ακυρώνετε τα πτυχία της ΕΠΑΘ, κύριε Υπουργέ; Δεν
ήταν αντισυνταγµατικό, όταν αφαιρούσατε ιθαγένειες από µέλη
της µειονότητας µε το έτσι θέλω; Δεν είναι αντισυνταγµατικό που
απαγορεύετε να διδάσκουν ελληνικά στα µειονοτικά σχολεία οι
δάσκαλοι-µέλη της µειονότητας, απόφοιτοι από τα παιδαγωγικά
τµήµατα της χώρας µας; Ρωτώ: για εµάς στη Θράκη, για τη µει-
ονότητα υπάρχει ξεχωριστό Σύνταγµα; Γιατί δεν δίνετε το δι-
καίωµα σε αποφοίτους δασκάλους της αλλοδαπής, που έχουν
αναγνωρίσει τα πτυχία τους στο ΔΟΑΤΑΠ, να διδάξουν στα µει-
ονοτικά δηµοτικά σχολεία;

Με το νοµοσχέδιο για τα ιεροσπουδαστήρια, που ψηφίστηκε
και αυτό εντός του έτους, ήταν εξαιρετικά υποβαθµισµένη η εκ-
παίδευση στα ιεροσπουδαστήρια, αλλά εσείς την αποτελει-
ώσατε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Δηµιουργήσατε ένα εποπτικό συµβούλιο, να εποπτεύει τι, να

εποπτεύει ποιον; Δηµιουργείτε άχρηστα όργανα και φορείς που
δεν καλύπτουν καµµία ανάγκη. Μάλιστα, ξοδεύετε χρήµατα για
όλα αυτά και όλα αυτά τα φέρνετε τελευταία στιγµή, χωρίς να
υπάρξει διαβούλευση.

Προσπαθούµε επί δεκαετίες να λύσουµε µειονοτικά προβλή-
µατα. Αντί γι’ αυτό, βλέπουµε να φυτρώνουν σαν τα µανιτάρια
νόµοι που δεν εξυπηρετούν κανέναν.

Τι να σχολιάσω για το άλλο µεγάλο έργο, τον νόµο για τους
ιεροδιδασκάλους; Βάλατε τους ΕΠΑΘίτες στα ιεροσπουδαστή-
ρια να διδάσκουν το Κοράνι. Μα, είναι δυνατόν να διδάσκεται το
Κοράνι στα ελληνικά; Δηµιουργείτε σύγχυση στα παιδιά, δεν το
καταλαβαίνετε;

Αυτά ζήσαµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τη χρονιά που πέ-
ρασε, µαζί µε µια σειρά από υπουργικές αποφάσεις που συµπλή-

ρωναν το κακό. Σε όλες, µα όλες τις συνεδριάσεις σάς ζήτησα
να καλέσετε φορείς της µειονότητας, να µιλήσετε µε εµάς. Γιατί
δεν συζητάτε µε µας;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Τελείωσε ο χρόνος,

κύριε συνάδελφε. Ολοκληρώστε, παρακαλώ.
ΑΧΜΕΤ ΧΑΤΖΗ ΟΣΜΑΝ: Γιατί δεν συζητάτε µε τη µειονότητα;

Γιατί παίρνετε αποφάσεις για εµάς χωρίς εµάς; Τουλάχιστον,
ακούστε τις θέσεις, τις προτάσεις µας, κάντε µια σωστή διαβού-
λευση και µετά βάλτε τα κάτω και αποφασίστε.

Αν θέλετε, µπορείτε να λύσετε το µεγαλύτερο πρόβληµα, αυτό
του µουφτή. Δεν είναι δικαίωµά µας να εκλέγουµε τον θρησκευ-
τικό µας ηγέτη; Το ίδιο και για το θεσµό του αρχιµουφτή. Γιατί
δεν βάζουµε στο τραπέζι αυτά τα θέµατα;

Νοµοθετήστε την εκλογή των µελών των διαχειριστικών επιτρο-
πών. Τα βακούφια µας διοικούνται από ανθρώπους διορισµένους
από τη χούντα. Αυτό αρµόζει στις διατάξεις περί ανθρωπίνων δι-
καιωµάτων;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Τελείωσε ο χρόνος σας,
κύριε συνάδελφε.

ΑΧΜΕΤ ΧΑΤΖΗ ΟΣΜΑΝ: Το πρόβληµα των ανιθαγενών δεν
σας απασχολεί; Γιατί δεν αποκαταστήσατε τέτοιες αδικίες;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ωραία, ολοκληρώσατε.
Σας ευχαριστούµε πολύ.

ΑΧΜΕΤ ΧΑΤΖΗ ΟΣΜΑΝ: Και εάν τελικά τόσο πολύ σας ενδια-
φέρει η µειονοτική εκπαίδευση, τότε δεχθείτε το αίτηµά µας για
ίδρυση δίγλωσσων µειονοτικών σχολείων.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε κι εµείς.
Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Γεώργιος Δεικτάκης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΔΕΙΚΤΑΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα

ακολουθήσω το παράδειγµα του εισηγητού της Αξιωµατικής Αν-
τιπολίτευσης που απέφυγε µε κάθε τρόπο και επιµελώς να µπει
στην ουσία του συζητούµενου προϋπολογισµού. Εγώ είµαι ένας
απλός επιστήµονας οδοντιατρικής και νοµίζω ότι δικαιολογούµαι.
Τι γίνεται, όµως, µε εκείνον που είναι ένας διακεκριµένος οικο-
νοµολόγος και εκπρόσωπος ενός κόµµατος που θέλει να λέγεται
ότι είναι κυβέρνηση εν αναµονή; Οι πολίτες περίµεναν να ακού-
σουν τις θέσεις του κόµµατός του και µε τι τρόπο θα µπορούσε
αυτό το κόµµα, αν έρθει στην εξουσία, να βγάλει τον τόπο από
την κρίση και τα αδιέξοδα που, όπως λέει, υπάρχουν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Πλάτωνας κατά τη συγγραφή
των Νόµων ανέφερε ότι η αθηναϊκή κοινωνία είχε θαυµατουργή-
σει όσο καιρό κυριαρχούσε στις τάξεις της η ευθύνη και η αιδώς.
Είναι προϋπόθεση για την πολιτική εξουσία και τους πολιτικούς
ηγέτες να µην τους λείπουν τα στοιχεία της ευθύνης και της αι-
δούς. Τέτοια άτοµα στερούµενα ευθύνης και αιδούς υπήρχαν
πάντοτε στον χώρο της πολιτικής που υπερέχει. Ακολουθεί η δη-
µόσια διοίκηση, οι χώροι της παιδείας και της υγείας, ακόµα και
ο χώρος της Εκκλησίας. 

Όλα αυτά, όµως, για να λειτουργήσουν, χρειάζονται µία ακόµα
προϋπόθεση που είναι η στάση της κοινωνίας, η οποία –δυστυ-
χώς- είναι αδιάφορη και καταπίνει, µάλιστα, άκριτα όλα αυτά τα
πάσης φύσεως προσφερόµενα. Είναι το πνεύµα των καιρών που
διευκολύνει αβίαστα το πέρασµα αυτών των µορφών στη δοκι-
µαζόµενη, αλλά κοιµώµενη, µάζα. 

Για το ξύπνηµα των µαζών ο µόνος τρόπος είναι να τεθούν τα
εθνικά συµφέροντα πάνω απ’ όλα, µαχόµενοι για όλα εκείνα που
αξίζουν την υπεράσπισή µας στις ευρωπαϊκές κοινωνίες, που βρί-
σκονται σε ιστορική δηµιουργία, στον κοινωνικό ιστό της οποίας
ανήκουµε κι εµείς οι Έλληνες. 

Αυτή η ευθύνη πρέπει να διακατέχει όχι µόνο την Κυβέρνηση,
αλλά όλα τα κόµµατα, ακόµα και τους πολίτες. Δεν διαπιστώνεται,
όµως, ότι υπάρχει σε ορισµένα κόµµατα και κυρίως στη Μείζονα
Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Είναι πράξη ευθύνης της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης στα δύο χρόνια κυβερνητικής θητείας να ζητά
αβασάνιστα τη διεξαγωγή εκλογών, επειδή κάποιες δηµοσκοπή-
σεις δίνουν κάποιο προβάδισµα ή επειδή προέκυψε κάποια δια-
φορά από τις Ευρωεκλογές, ενώ όλοι γνωρίζουµε τη χαλαρότητα
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αυτής της ψήφου; Σε ποια δηµοκρατική χώρα του κόσµου το
Σύνταγµα της χώρας προβλέπει εκλογές κάθε δύο χρόνια και όχι
ανά τετραετία; Τι έργο, αλήθεια, θα προέκυπτε και τι αποτέλεσµα
θα ετίθετο ενώπιον των πολιτών, ώστε να αξιολογηθεί η προσπά-
θεια της κάθε κυβέρνησης; Αυτός είναι ο λόγος που στα κράτη
γίνονται εκλογές ανά τετραετία ή και πενταετία και όχι ανά διετία. 

Ποια είναι, αλήθεια, η υπευθυνότητά σας, όταν γνωρίζετε ότι
στον χρόνο της προεκλογικής περιόδου τίποτα δεν λειτουργεί;
Τα δηµόσια έσοδα και οι εισπρακτικοί µηχανισµοί του κράτους
δεν λειτουργούν, οπότε και ο προϋπολογισµός του έτους εκτρέ-
πεται. Ιστορικά, σε όλες τις προεκλογικές περιόδους, τα µεν δη-
µόσια έξοδα και οι δαπάνες αυξάνονται, εκτρέποντας έτσι τον
προϋπολογισµό, τα δε δηµόσια έσοδα υστερούν των προβλέ-
ψεων.

Προτείνουµε, λοιπόν, εγκράτεια και υποµονή στην Αξιωµατική
Αντιπολίτευση που έτσι κι αλλιώς δεν µπορεί να επιβάλει εκλογές
µέχρι την εκλογή του Προέδρου της Δηµοκρατίας. Αν αυτή η
εκλογή δεν επιτευχθεί, τότε να προχωρήσουµε αναπόφευκτα σε
εκλογές. 

Το τετράµηνο, όµως, που θα µεσολαβήσει µέχρι το Μάρτιο, η
καταστροφή από τη συνολική απαξία θα είναι τεράστια. Όµως,
αποδεδειγµένα εσείς στηρίζετε την ανέλιξή σας στην κατα-
στροφή του τόπου. Άρα η σηµασία της λέξης «ευθύνη» για σας
δεν έχει καµµία αξία. Δεν υπάρχει καµµία ντροπή για όλα αυτά
τα «πήγαινε-έλα». Για όλους εσάς, οι απόψεις του Πλάτωνα είναι
ανεπίκαιρες και άνευ αξίας. Για µας, όµως, οι λέξεις «ευθύνη»
και «αιδώς» είναι σταθερές αξίες και η έλλειψή τους σηµαίνει αυ-
τόµατα περιφρόνηση του κοινωνικού συνόλου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Μείζονος Αντιπολίτευσης
και των δηµοκρατικών κοµµάτων, αντί, όπως λέτε, να παρακο-
λουθείτε την καταστροφή του τόπου από την ταράτσα του πολι-
τικού σας ρετιρέ, πρέπει να ανασκουµπωθούµε όλοι και να
ευθυγραµµιστούµε σε µία συναινετική πολιτική δραστηριότητα,
προκειµένου να αγωνιστούµε για να κάνουµε οι ίδιοι την ιστορία
µας και όχι να την υφιστάµεθα.

Αν το κάνουµε πολιτικοί, κόµµατα και λαός µε αποφασιστικό-
τητα όµως, θα αποδείξουµε ότι και οι σηµερινοί Έλληνες δεν στε-
ρούνται αρετών, αρετές που η ιστορία έχει αποδείξει ότι
οφείλουµε την ύπαρξή µας ως έθνος. 

Με τη συλλογική εξουσία ακολουθώντας το παράδειγµα πολ-
λών ευρωπαϊκών κρατών µε τήρηση των νόµων, σεβασµό και
αξιοπρέπεια θα εξαλείψουµε κάθε εγωιστική τάση, κάθε µέλος
του συνόλου και έτσι θα συµπεριφερόµαστε µε το εµείς και όχι
µε το εγώ. Και µην ξεχνούµε ότι έχουµε εκλεγεί για να κυβερνή-
σουµε ανθρώπους.

Μόνο εάν υπάρξουν οι προϋποθέσεις αυτές οι άνθρωποι δεν
θα συγκρούονται µεταξύ τους και θα υπάρχουν κάποιοι που θα
συντονίζουν και θα εµποδίζουν την αδικία από τον ισχυρό στον
αδύνατο. Αλλά υπάρχει και η λέξη «αιδώς», τη σηµασία της
οποίας αγνοείτε τελείως. Πώς να σας εµπιστευτούν οι Έλληνες
πολίτες όταν µιλάτε αόριστα σε βασικούς τοµείς της οικονοµίας,
στον προσανατολισµό της χώρας στην ευρωπαϊκή προσήλωση,
στην αµφισβήτηση του ΝΑΤΟ και πρόσφατα στις ανεξήγητες
θρησκευτικές σας µεταλλάξεις;  

Τον Ιούνιο του 2012 ο κ. Τσίπρας όταν ανέβηκε στη διεθνή
σκηνή έλεγε ότι όσοι επενδυτές σχεδίαζαν να επενδύσουν σε ελ-
ληνικά περιουσιακά στοιχεία θα χάσουν τα λεφτά τους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σήµερα και συγκεκριµένα στην πρώτη συνέντευξη που παρα-
χώρησε στο «BLOOMBERG» µετά τις ευρωεκλογές, παρουσιά-
ζεται φιλικότερος προς τους επενδυτές καθώς επιχειρεί να
καλλιεργήσει την εικόνα του ηγέτη της επόµενης Κυβέρνησης. 

Έπειτα από δύο χρόνια σκληρών στερήσεων και προσπάθειας
ανόρθωσης της ελληνικής οικονοµίας, πρώτη χρονιά από το
2008 η ελληνική οικονοµία εµφανίζει σηµάδια ανάκαµψης και αρ-
χίζει να αναπτύσσεται. Ακόµα και στον προϋπολογισµό της
χώρας τώρα, ο κ. Τσίπρας εµφανίζεται αλλαγµένος και οµιλεί για
παραµονή της χώρας στην Ευρωπαϊκή Ένωση και στο ευρώ, εγ-
καταλείποντας τις αρχικές θέσεις περί επιστροφής στη δραχµή
και έξοδο της Ελλάδας από το ΝΑΤΟ. Μόνο εσείς δεν αντιλαµ-

βάνεστε πόσο επικίνδυνες είναι αυτές οι θέσεις για την πατρίδα
µας. Όσον αφορά τις θρησκευτικές σας µεταλλάξεις µόνο γέλιο
και χλεύη παράγουν οι οβιδιακές σας µεταµορφώσεις. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η δηµοκρατία, ο πολιτισµός, η
πολιτική, η εξέλιξη και η ιστορία ούτε σταµατούν ούτε πεθαίνουν. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ολοκληρώστε. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΔΕΙΚΤΑΚΗΣ: Ανοίγουν διαρκώς νέα πεδία µέσα

στις κοινωνίες και διαµορφώνουν το παρόν και το µέλλον των γε-
νεών. Αν τα κόµµατα δεν διαθέτουν ένα αξιακό πλαίσιο µε πυξίδα
και αν ο προσανατολισµός τους δεν είναι σταθερός και το µυαλό
τους ανοικτό, οι πράξεις τους διαφανείς και τολµηρές ακόµα,
τότε είναι βέβαιο ότι αυτά τα κόµµατα θα πεθάνουν. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε συνάδελφε. 
Τον λόγο έχει η Πρόεδρος κ. Κόλλια-Τσαρουχά Μαρία.
ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι είναι ένας ακόµα
προϋπολογισµός εικονικός, πλασµατικός, υπό αίρεση, αφού µε-
θαύριο θα έρθει η συγκυβέρνηση να τον αναθεωρήσει. 

Όσα βιώνουµε οι Έλληνες σήµερα οφείλονται σε λάθη και εγ-
κληµατικές παραλείψεις του παρελθόντος, παραλείψεις του
χθες, εκείνων που δεν στάθηκαν στο ύψος των περιστάσεων να
πορευθούν µε τις επιλογές τους στο όνοµα των επόµενων γε-
νεών. 

Πρώτη φορά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από το 1921 οι
γεννήσεις στην πατρίδα µας είναι κάτω από τις εκατό χιλιάδες.
Την τριετία 2011-2013 οι θάνατοι ξεπέρασαν κατά τριάντα εννιά
χιλιάδες τις γεννήσεις. Αυτή είναι η πραγµατική γενοκτονία του
λαού µας, των µνηµονίων. Ανίκανοι και επικίνδυνοι, γκρεµίσατε
κάθε ελπίδα στους νέους να κάνουν οικογένεια, να φέρουν στον
κόσµο και να ζήσουν αξιοπρεπώς τα παιδιά τους. 

Στο πόρισµα της Βουλής του 1993 οµόφωνα τότε έγινε δεκτό
ότι το δηµογραφικό σε λίγα χρόνια θα πάρει ανεξέλεγκτες εθνι-
κές διαστάσεις και µπορεί σε βάθος χρόνου να απειλήσει την
εθνική µας ανεξαρτησία και την εδαφική µας ακεραιότητα. 

Σήµερα, το 20% του πληθυσµού αποτελείται από ηλικιωµένους
και τα επόµενα χρόνια τα σηµερινά παιδιά θα βρεθούν αντιµέ-
τωπα µε µια χώρα ηλικιωµένων, οι οποίοι θα συντηρούνται µε
συντάξεις τις οποίες θα καλύπτουν όλο και λιγότερο εργαζόµε-
νοι. Την ώρα που οι νέοι µας µεταναστεύουν µπροστά σε αυτήν
την συντελούµενη γενοκτονία της χώρας εξαιτίας της υπογεννη-
τικότητας αλλά και των µέτρων που έχετε λάβει τα τελευταία
χρόνια, δεν προασπίσατε και δεν θωρακίσατε την οικογένεια. 

Σήµερα δε, έχουν κοπεί και τα ελάχιστα που υπήρχαν για να
αυξηθούν οι γεννήσεις. Τα επιδόµατα των τέκνων χορηγούνται
µε φειδώ µε αποτέλεσµα αυτά που είπα προηγουµένως. 

Αλήθεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπορούµε να εµπιστευ-
τούµε τους κυβερνώντες; Πορεύονται µε αεροπλάνα που θα
απογειωθούν, µε εξαγγελίες περί απαλλαγής από τα µνηµόνια,
ότι φεύγει η τρόικα, το ΔΝΤ, την ώρα που θα έπρεπε να προετοι-
µάσουν τη χώρα και τον λαό της για αυτό που έρχεται.

‘Όσα επιδόµατα φτώχειας, κυρίες και κύριοι της συγκυβέρνη-
σης κι αν δώσετε, δεν µπορείτε να φέρετε πίσω τη χαµένη αξιο-
πρέπεια και την περηφάνια του λαού µας. 

Με βάση τα στοιχεία, µας αναλογεί χρέος 412 δισεκατοµµύρια
ευρώ προς ξένους πιστούχους, 224 δισεκατοµµύρια χρέος προς
τις τράπεζες από δάνεια στο εσωτερικό, 11,5 δισεκατοµµύρια
χρέη προς τα ταµεία, 70 δισεκατοµµύρια προς το δηµόσιο. Αυτά
είναι περίπου 717 δισεκατοµµύρια ευρώ. 

Αυτά πείτε, κυρίες και κύριοι της συγκυβέρνησης και όχι τα
µεγάλα λόγια προς την Αντιπολίτευση. 

Αν αυτούς τους αριθµούς τους ξεπερνάτε έτσι χωρίς συστολή
και αβασάνιστα, σας ενηµερώνω ότι τρεισήµισι περίπου εκατοµ-
µύρια συµπολίτες µας έχουν ληξιπρόθεσµες οφειλές στο δηµό-
σιο, ενώ τα ποσοστά της ανεργίας ιδιαίτερα των νέων είναι σε
ιστορικά χαµηλά. Η λύση είναι ο λογιστικός έλεγχος του χρέους,
η διαγραφή του επαχθούς και παράνοµου µέρους αυτού. 
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Δεν µπορείτε, κυρίες και κύριοι της συγκυβέρνησης να τιθα-
σεύσετε το χρέος όταν είστε αντιµέτωποι µε τον εκλογικό κύκλο
αλλά και µε µια Αντιπολίτευση, η οποία πλειοδοτεί προς το εκλο-
γικό σώµα χωρίς κόστος. 

Εν όψει της συνταγµατικής αναθεώρησης αλλά και για να ανα-
κτήσουµε ένα κοµµάτι της χαµένης µας αξιοπιστίας και ως πολι-
τικός κόσµος αλλά και ως χώρα, τελικά θα έπρεπε ή πρέπει να
προβλεφθεί ένα και µόνο άρθρο που θα θεσπίζει ετήσιο ποσοστό
µείωσης του δηµόσιου χρέους µε έναν ετήσιο αριθµητικό στόχο.
Τηρώντας αυτό οι πολίτες θα γνωρίζουν τι απαιτείται. Επίσης, θα
µπορούσαν να ανατραπούν τα σχέδια κάθε ανεύθυνου που θέλει
να αναλάβει τη διακυβέρνηση της χώρας και πολύ περισσότερο
αυτούς που κυβερνούν. 

Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες υποστηρίζουµε ότι ο στόχος των δα-
νειστών µας δεν είναι η πραγµατική ανασυγκρότηση της χώρας.
Είναι η µεθοδευµένη απαξίωση του εθνικού, κοινωνικού και οικο-
νοµικού ιστού της χώρας. Έχουν ξεκάθαρους στόχους: την κα-
τάργηση του κοινωνικού κράτους, την ιδιωτικοποίηση του εθνικού
µας πλούτου, τη λιτότητα, ώσπου να εξανεµιστούν τα εισοδήµατα,
η περιουσία και οι καταθέσεις όλων µας. Με την απορρύθµιση δε
των εργασιακών σχέσεων, τη φορολογική επιδροµή και τη διά-
λυση της µικροµεσαίας τάξης, εµπορικής και επαγγελµατικής, θα
αναγκάσουν και αναγκάζουν να ρευστοποιούν την ιδιωτική τους
περιουσία και τις καταθέσεις τους προκειµένου να πληρώσουν τις
υποχρεώσεις τους προς το δηµόσιο και την εφορία. 

Η µόνη λύση είναι η ανάπτυξη. Το είπαν σχεδόν όλοι οι οµιλη-
τές. Όµως αυτή δεν την είδαµε πουθενά στον προϋπολογισµό.
Συνεχίζεται αυτή η φορολόγηση της παραγωγικής οικονοµίας
κάτι που εµείς στηλιτεύουµε. Η µείωση της φορολόγησης µπορεί
να συµβεί στοχευµένα µε µείωση του κράτους, ώστε τα χρήµατα
να παραµένουν µέσα στην παραγωγική οικονοµία και να τη µε-
γαλώνουν. 

Θα ήθελα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να απευθυνθώ απευ-
θείας στον ελληνικό λαό, σε όσους τουλάχιστον µας παρακολου-
θούν αυτήν την ώρα. 

Σας εξαϋλώνουν τα εισοδήµατα, αγαπητοί συµπολίτες. Σας
έκρυψαν τις εισφορές από τα ασφαλιστικά σας ταµεία, σας µεί-
ωσαν και µειώνουν τις συντάξεις, συνεχίζουν να σας παίρνουν ει-
σοδήµατα, σας υπερφορολογούν, ώστε να αναγκαστείτε να
βγάλετε από τον τραπεζικό λογαριασµό ακόµα και το τελευταίο
ευρώ που αποταµιεύατε µια ζωή. Μα πάνω απ’ όλα σας έκλεψαν
την περηφάνεια, την αξιοπρέπειά σας, τις ελπίδες σας.

Ξαναθυµηθήκατε την Αναθεώρηση του Συντάγµατος, κύριοι
της συγκυβέρνησης. Είναι αδιανόητο εσείς που έχετε το µεγα-
λύτερο µερίδιο ευθύνης για όλα όσα βιώνουµε αλλά και για την
Ελλάδα που κληροδοτούµε στους επόµενους, εσείς να ορίσετε
την ανασύνταξη της ελληνικής κοινωνίας. Κατά τη δική µας εκτί-
µηση, των Ανεξάρτητων Ελλήνων, η πατρίδα µας χρειάζεται
εκλογές για συντακτική συνέλευση. Χρειάζεται ένα καινούριο,
εξαρχής, Σύνταγµα. Ίσως να είναι η τελευταία ιστορική ευκαιρία.
Ένα νέο Σύνταγµα που θα αποτελέσει καταλύτη για ένα ελπιδο-
φόρο κοινωνικό µετασχηµατισµό και για µια Ελλάδα που µας αξί-
ζει. Θα αποδοθεί δικαιοσύνη και ένα ακριβοδίκαιος επιµερισµός
των ευθυνών ανεξάρτητα από τα αξιώµατα που κατέχει ή κατείχε
ο καθένας. 

Και αν ξεχάσατε τη µια και µόνο εξεταστική επιτροπή για το
πώς µπήκαµε στα µνηµόνια αυτή θα την κάνουµε εµείς. Γιατί για
να γεννηθεί το καινούριο, θα πρέπει να γκρεµιστεί το παλιό.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Τον λόγο έχει ο συνά-
δελφος κ. Μίχος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Άκουσα πριν την κ. Κόλλια που είπε για το δηµογραφικό. Θα

λυθεί το δηµογραφικό πρόβληµα µε τους µετανάστες, αυτούς
που έχουµε εδώ, µε αυτούς που θα έρθουν! Το λένε αυτό δεξιοί,
το λένε αριστεροί, το λένε όλοι. Τι να κάνουµε; Νέα τάξη πραγ-
µάτων! Αλλά τι να πούµε; Είναι πολλά τα προβλήµατα.

Θυµάστε πώς ξεκίνησε τον προεκλογικό της αγώνα η Νέα Δη-
µοκρατία για τα υποβρύχια, για τη «SIEMENS»; Αυτήν τη στιγµή
η συγκυβέρνηση είναι το καλύτερο πλυντήριο ξεπλύµατος µαύ-

ρου χρήµατος από τα υποβρύχια, τη «SIEMENS» και τα σχετικά.
Και τα πληρώνει ο λαός, ο κόσµος. 

Ας µιλήσουµε και λίγο για τον προϋπολογισµό που λέει πολλά
πράγµατα ξεκάθαρα, πολλά από αυτά τα λέει εµµέσως και άλλα
τα αφήνει να εννοηθούν. 

Ένα πράγµα που λέει ξεκάθαρα και είναι αλήθεια είναι για το
χρέος της χώρας. Ποια αλήθεια; Ότι το χρέος της χώρας µας
όχι µόνο δεν είναι βιώσιµο, όχι µόνο δεν µειώνεται µετά από τόσα
χρόνια που είµαστε στο µνηµόνιο, αλλά αυξάνεται µε απίστευ-
τους ρυθµούς.

Έχουµε και λέµε: 
Το 2014 τα πιστωτικά έσοδα της χώρας, δηλαδή το επίπεδο

του κρατικού δανεισµού από την πλευρά του Υπουργείου Οικο-
νοµικών, ανήλθαν στο τροµακτικό ποσόν των 145,2 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ. Από το ποσό των 145,2 δισεκατοµµυρίων ευρώ τα
83,8 δισεκατοµµύρια αντιπροσωπεύουν τις λεγόµενες «συµφω-
νίες ανταλλαγής», κάτι που πιστοποιείται στον κωδικό 5172.

Το 2013 οι συµφωνίες ανταλλαγής στον κωδικό 5172 ήταν
µηδέν. Αυτό σηµαίνει ότι το πραγµατικό χρέος της κεντρικής κυ-
βέρνησης το 2014 δεν είναι µόνο 325,2 δισεκατοµµύρια ευρώ,
όπως καταγράφεται στον πίνακα 4,2 της εισηγητικής έκθεσης,
αλλά 409 δισεκατοµµύρια ευρώ ή 228,3% του ΑΕΠ. 

Επίσης, το 2014 τα τοκοχρεολύσια και οι λοιπές δαπάνες για
την εξυπηρέτηση του δηµόσιου χρέους ανήλθαν στα 151,9 δισε-
κατοµµύρια ευρώ. Τέτοιο ιλιγγιώδες ποσό εξυπηρέτησης του δη-
µοσίου χρέους της Ελλάδας δεν έχει καταγραφεί ουδέποτε στην
οικονοµική ιστορία του τόπου.

Επιπλέον, το 2014 οι ληξιπρόθεσµες οφειλές φυσικών προσώ-
πων και επιχειρήσεων προς το κράτος εκτιµώνται σε 74 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ έναντι 62,4 δισεκατοµµύρια ευρώ, που ήταν το
2013. Αυτά τα νούµερα δείχνουν την οικονοµική κατάσταση στην
Ελλάδα και ότι το δηµόσιο χρέος δεν είναι σε καθοδική τροχιά,
όπως παπαγαλίζουν τα καθεστωτικά µέσα µαζικής ενηµέρωσης,
αλλά είναι ανεξέλεγκτα σε ανοδική τροχιά. Αυτό δείχνει ότι η πο-
λιτική όλων αυτών των χρόνων, πέρα από καταστροφική για τον
παραγωγικό ιστό της χώρας, καταστροφική για την κοινωνία και
κάθε κοινωνική δοµή, είναι ξεκάθαρα αποτυχηµένη.

Η χώρα πρέπει να αλλάξει πολιτική, να αλλάξει σελίδα. Την
οδηγείτε µε µαθηµατική ακρίβεια στην απόλυτη καταστροφή και
στο ξεπούληµα φυσικά. Πρέπει επιτέλους να δούµε την αλήθεια
και να βάλουµε φρένο στον κατήφορο. Να βάλουµε φραγµό στις
απαιτήσεις των τοκογλύφων. Να πάψει η χώρα µας να λειτουργεί
ως ένα άθλιο προτεκτοράτο και να γίνει µία ελεύθερη και περή-
φανη χώρα. Ως προτεκτοράτο, κύριε Υπουργέ, λειτουργούµε δυ-
στυχώς εδώ και πολλά χρόνια. 

Να πάµε, λοιπόν, άµεσα σε εκλογές, διότι µόνο ο ελληνικός
λαός είναι αρµόδιος να κρίνει και να αποφασίσει για το µέλλον
του. Η αποτυχηµένη συγκυβέρνηση Σαµαρά-Βενιζέλου πρέπει να
φύγει άµεσα, για το καλό του τόπου και του ελληνικού λαού. 

Ένα δεύτερο θέµα που θέτει εµµέσως ο προϋπολογισµός και
όχι άµεσα όπως το θέµα του χρέους, είναι αυτό της ΑΟΖ, ένα
πολύ µεγάλο θέµα που έπρεπε να έχει τακτοποιηθεί εδώ και χρό-
νια. Οι σουλτάνοι, όµως, που κυβερνάνε την Τουρκία είναι πα-
τριώτες. Εδώ οι δικοί µας δεν ξέρω τι κάνουνε. Δυστυχώς! 

Δεν υπάρχει καµµία αναφορά ούτε στην ανακήρυξη της ΑΟΖ
εντός του 2015 ούτε για τα προσδοκώµενα έσοδα από την εκµε-
τάλλευσή της. Εµµέσως προκύπτει αυτό που φυσικά γνωρίζουµε
όλοι εδώ και καιρό: µε εντολή του Τούρκου σουλτάνου, ΑΟΖ
τέλος! Από τη µία, λοιπόν, έχουµε τους Τούρκους µε την ΑΟΖ.
Θα µου πείτε, βέβαια, ποια Τουρκία; Εδώ ένα κράτος από µαζέ-
µατα όπως η Αλβανία που φτιάχτηκε το Μεσαίωνα πατάει πόδι
στην Ελλάδα και δεν µιλάει κανένας. Από την άλλη έχουµε τους
Αµερικανούς που δίνουν εντολή για το τι θα κάνουµε στην Αµφί-
πολη. Μιλάµε για σοβαρό κράτος; Μιλάµε για σοβαρή Κυβέρ-
νηση; Δεν νοµίζω. 

Η επίσηµη επίσκεψη, λοιπόν, του Τούρκου στην Αθήνα θα είναι
και η επίσηµη σφραγίδα πάνω στην εθνική προδοσία για την πα-
ραχώρηση της ΑΟΖ. Και δεν θα είναι η µόνη προδοσία. Έχουν
γίνει πάρα πολλές σε αυτόν εδώ το ναό της δηµοκρατίας.

Αντί η πλευρά µας να ξεκαθαρίσει στον Τούρκο ότι δεν δια-
πραγµατεύεται κανένα κυρίαρχο της δικαίωµα, τον δέχεται στην
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πρωτεύουσα για να ζητήσει προκλητικά γη και ύδωρ, όπως κά-
νουν πάντα. Αυτοί ζητάνε και εµείς δίνουµε. Ο Νταβούτογλου
αναµένεται να θέσει όλο το πακέτο των τουρκικών αξιώσεων στο
Αιγαίο, στη Θράκη και την Κυπριακή ΑΟΖ.

Ήδη, οι Τούρκοι έχουν δώσει τα πρώτα δείγµατα για το πλαί-
σιο στο οποίο θα κινηθούν αφ’ ενός µε το αίτηµα επίσκεψης στη
Θράκη συνοδεία του µισού υπουργικού τουρκικού συµβουλίου
και αφ’ ετέρου µε την εντολή εξόδου στο Αιγαίο σχεδόν ολόκλη-
ρου του τουρκικού στόλου. Οι Τούρκοι βγάζουν καράβια, έρχον-
ται µέχρι το Σούνιο και εµείς βαράµε φλογέρα κανονικά. Η
Κυβέρνησή µας δεν κάνει τίποτα.

Από τη Δευτέρα, λοιπόν, πλοία του τουρκικού ναυτικού βρί-
σκονται στο βόρειο και στο νότιο Αιγαίο, ενώ όσο οι µέρες περ-
νούν αυξάνεται η συγκέντρωσή τους νοτιοανατολικά της Ρόδου
και νότια του Καστελόριζου όπου έχουν δεσµεύσει δύο περιοχές
για αεροναυτικά γυµνάσια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ, θα ήθελα ένα λεπτό ακόµα.
Η επιχειρησιακή εκπαίδευση κορυφώνεται σήµερα όσο καιρό

θα είναι ο Νταβούτογλου στην Αθήνα. Αυτό δεν νοµίζω να είναι
τυχαίο. Η Άγκυρα θέλει να δείξει πως αµφισβητεί το status quo
στην περιοχή του Καστελόριζου και επί της ουσίας να απαιτήσει
τη συνδιαχείριση του Αιγαίου. Επίσης, θα θέσουν το θέµα της
κυπριακής ΑΟΖ στη βάση του ότι έχουν και οι Τουρκοκύπριοι δι-
καιώµατα και η Τουρκία οφείλει να τα διασφαλίσει κ.λπ.. 

Απέναντί τους οι Τούρκοι και η προκλητικότητά τους θα βρουν
φυσικά µια Κυβέρνηση ανίκανη, να µην µπορεί να µιλήσει, να µην
µπορεί να απαιτήσει, να µην µιλήσει για κυριαρχικά δικαιώµατα
και στο τέλος να γίνει µια συµφωνία που θα είναι κατά της πα-
τρίδας µας.

Έχουµε µια Κυβέρνηση, λοιπόν, που γαντζώνεται στην εξου-
σία, κάνει τα πάντα για να κερδίσει κάποιες εβδοµάδες, έστω και
κάποιους µήνες ζωής, ανεξαρτήτως του πόσο κακό θα κάνει στα
εθνικά µας θέµατα. Τη σωστή, την εθνική απάντηση στον Τούρκο
και στις αξιώσεις του µπορεί να δώσει µόνο µια σοβαρή εθνική
κυβέρνηση…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Πέρασε το λεπτό σας,
κύριε συνάδελφε. Ολοκληρώστε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
…και σε καµµία περίπτωση οι θλιβεροί αρχηγίσκοι των πολιτι-

κών πτωµάτων που ακούν στο όνοµα ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρα-
τία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Πριν κλείσω -τελείωσα, κύριε Πρόεδρε- δεν µπορώ να µην ανα-
φερθώ στην άδικη προφυλάκιση του αρχηγού µας, του Νίκου Μι-
χαλολιάκου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Εντάξει. Τα έχετε ξανα-
πεί αυτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Από την άλλη προσπαθεί ένα ολόκληρο
σύστηµα να ηρωοποιήσει ένα Ρωµανό, έναν άνθρωπο που δεν
έχει κάνει τίποτα στη ζωή του, ένα πλούσιο παιδί.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο κ. Κυρίτσης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζούµε το θέατρο του παραλό-

γου. Συζητάµε τον προϋπολογισµό. Η Κυβέρνηση και οι Βουλευ-
τές κάνουν ότι τον πιστεύουν, όµως όλοι ξέρουµε ότι αυτός ο
προϋπολογισµός ούτε καν θα εφαρµοστεί. Δεν είναι µόνο που
την ίδια ώρα η Κυβέρνηση συζητά µε την τρόικα για νέα µέτρα,
συνεχίζοντας τη συνταγή που έφερε τη χώρα στην καταστροφή,
είναι που η Κυβέρνηση δεν έχει ούτε καν τη βούληση να εφαρ-
µόσει τίποτα, κανένα πρόγραµµα, κανένα νόµο, εκτός µόνο αυ-
τούς που πλήττουν την πλειοψηφία των πολιτών και ιδιαίτερα
τους πλέον ευάλωτους και τη µεσαία τάξη.

Μέχρι και χθες ο κ. Λυκουρέντζος παραδέχτηκε ότι δεν έχετε
στρατηγικό σχέδιο. Μέχρι το 2020, κύριε Υπουργέ, πρέπει να δί-
νουµε 20 δισεκατοµµύρια τον χρόνο σε τοκοχρεολύσια. Πώς θα
τα βγάλει αυτά η χώρα, µε ποιο παραγωγικό µοντέλο; Προσέξτε.

Μιλάµε για τοκοχρεολύσια, όχι για να ζήσουµε, το να ζήσουµε
είναι µια λέξη που την έχουµε ξεχάσει. Δεν ενδιαφέρει τους δα-
νειστές και βεβαίως και προφανώς δεν ενδιαφέρει και την Κυ-
βέρνηση. 

Το παράλογο δεν σταµατάει εδώ, γιατί αν διαβάσει κάποιος
τον προϋπολογισµό, θα συµπεράνει έκπληκτος ότι οι πλέον
πλούσιοι Έλληνες είναι οι µισθωτοί και οι συνταξιούχοι, όταν ξέ-
ρετε ότι ένα 20% περίπου των πολιτών δεν πλήρωσε ούτε ένα
ευρώ για αυτήν την κρίση, αντίθετα αύξησε την περιουσία του
µέσα σε αυτήν, γιατί ψηφίσατε σειρά µέτρων µόνο εις βάρος των
εργαζοµένων προκειµένου να διατηρήσει και να αυξήσει τον
πλούτο της η οικονοµική ελίτ αυτού του τόπου.

Αυτή είναι η τακτική σας, κύριε Υπουργέ. Νοµοθετείτε στο
πόδι και παριστάνετε τους µεγάλους µεταρρυθµιστές, τους σω-
τήρες και µετά εφαρµόζετε µόνο όσους νόµους προβλέπουν φό-
ρους και περικοπές. Δεν το λέω εγώ αυτό, το λέει η Γενική
Γραµµατεία Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων. Από τη
µια, σκαρφίζεστε παράλογους και εξοντωτικούς φόρους για τους
πολλούς και από την άλλη, την ίδια ώρα, αφήνετε τη φοροδια-
φυγή των ολίγων.

Τι λέει, λοιπόν; Κάθε χρόνο η εθνική οικονοµία, κύριοι συνά-
δελφοι, έχει απώλεια 15 δισεκατοµµύρια ευρώ από τη φοροδια-
φυγή και αντί να κυνηγήσετε τα 15 δισεκατοµµύρια ευρώ, κόβετε
το ΕΚΑΣ, δηλαδή τα 80 εκατοµµύρια, τα 200 ή 300 ευρώ που
παίρνει κάποιος για να µπορεί να ζήσει. Γιατί δεν πιάνετε τώρα
τα 15 δισεκατοµµύρια; Γιατί δεν θέλετε. Έτσι ξέρετε τόσα χρόνια
να κυβερνάτε, έτσι συνεχίζετε. Μόνο που τώρα σας έχουµε κα-
ταλάβει πια. 

Τα εργασιακά τα διαλύσατε, τις συντάξεις τις συρρικνώσατε,
στην παιδεία, την υγεία τα έχετε διαλύσει όλα. Βεβαίως συνεχί-
ζετε το γνωστό σας δόγµα πως όλα τα καλά -ποια είναι αυτά, εγώ
δεν ξέρω βέβαια- τα έκανε η Κυβέρνηση και για όλα τα κακά
φταίει η Αντιπολίτευση. Όµως, αυτό το µερικώς υπεύθυνο, µερι-
κώς ανεύθυνο, ευτυχώς δεν περνάει πια στους Έλληνες πολίτες,
όπως δεν περνάει και το παραµύθι, κύριε Υπουργέ, ότι εσείς
είστε η κοκκινοσκουφίτσα κι εµείς είµαστε οι κακοί λύκοι. 

Όµως, έχετε κάνει κάτι για την ανασυγκρότηση αυτής της
χώρας; Ας πάρουµε αυτό µε τον πολιτισµό. Εδώ τα έχετε µπερ-
δέψει όλα. Για εσάς πολιτισµός είναι η ανασκαφή. Τίποτα πέραν
αυτού. Απλές εξαγγελίες, πολλάκις ειπωµένες, οι οποίες δεν στη-
ρίζονται σε ένα ολοκληρωµένο σχέδιο για την αξιοποίηση της πο-
λιτιστικής µας κληρονοµιάς και την ανάπτυξη του σύγχρονου
πολιτισµού. Αντ’ αυτού προωθείτε την αύξηση του ΦΠΑ στα βι-
βλία και στα εισιτήρια των θεάτρων. Και για να µην σας αδικώ,
στον τοµέα του πολιτισµού δεν είναι ότι δεν θέλετε, είναι ότι δεν
ξέρετε καν τι θα πει η λέξη πολιτισµός. Γι’ αυτό µου είναι δύ-
σκολο -είναι αφηρηµένα µαθηµατικά για εσάς- να σας µιλήσω για
την υπεραξία που παράγει ο πολιτισµός. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε έξι λεπτά δεν µπορείς να µι-
λήσεις για την κατάρρευση αυτής της χώρας. Το µόνο που µπο-
ρείς να πεις είναι ότι αυτό δεν είναι  προϋπολογισµός. Κι επειδή
σας µίλησα για το θέατρο του παραλόγου, σας διαβεβαιώ ότι
ούτε στο θέατρο του παραλόγου ούτε στον Πίντερ –που έχω παί-
ξει κιόλας- δεν θα µπορούσε να γράψει ο ίδιος αυτός συγγρα-
φέας ένα τέτοιο προϋπολογισµό. 

Όσοι έχουν διαβάσει ή έχουν δει το «Περιµένοντας τον
Γκοντό» του Μπέκετ θα ξέρουν ότι ο Γκοντό στο τέλος δεν έρχε-
ται. Γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ, µην χαίρεστε, ο Γκοντό δεν θα
έρθει. Αυτό που θα έρθει είναι ο συνασπισµός αριστερών και
προοδευτικών δυνάµεων που θα αποφασίσει να αλλάξει αυτήν
τη χώρα. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Σας ευχαριστούµε
πολύ, κύριε συνάδελφε.

Τον λόγο έχει η κ. Λιάνα Κανέλλη. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι, µέσα σε έξι λεπτά θέλω να απαντήσω ως

ΚΚΕ στον προϋπολογισµό για τους νέους, δηλαδή για την παι-
δεία. Αν ανοίξω τον προϋπολογισµό και µιλήσω για την παιδεία
και τους νέους, µέρες που είναι, βλέπω ένα 4.805.000.000, που
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σηµαίνει 3,1% του προϋπολογισµού για την παιδεία, σηµαίνει όχι
απλώς ψίχουλα, αλλά πιο ψίχουλα δεν γίνεται. Δεν αντέχω, λοι-
πόν, εδώ µέσα την ευρωπαϊκή, κυβερνητική, ταξική υποκρισία ότι
όλοι κόπτονται για τους νέους.

Το 3,1% για την παιδεία των νέων είναι κατεβασµένο σε σχέση
µε το 2011 και ακόµα περισσότερο µε το 2010. Από το 2011 να
πάρω, να µην λέω πεντακόσια νούµερα: από τα 6,8 το πήγατε
κάτω 2 δισεκατοµµύρια. Πού φτάσατε; Έχετε 50% περικοπές σε
όλες τις βαθµίδες. 

Η εκπαίδευση και η παιδεία είναι το ίδιο πράγµα; Μιλάµε για
εκπαίδευση και για παιδεία. Μην µε κατηγορήσει κάποιος, εγώ
κατηγορώ τον εαυτό µου που άργησα να το παρατηρήσω.
Επειδή ακούω και κουβέντες από τον ΣΥΡΙΖΑ για την καινοτοµία,
την έρευνα, σε ένα καθεστώς ευρωπαϊκό που τίποτα δεν συνε-
πάγεται µέσα στο ρινγκ το ταξικό να γίνεται ακόµα και ως καινο-
τοµία χωρίς χορηγό, σας παρακαλώ πάρα πολύ αφαιρέστε µου
τον χορηγό από την κάρτα της Βουλής.

Η κάρτα, µε την οποία µου βάλατε την καινοτοµία να µπαινο-
βγαίνω και να ψηφίζω, δεν γράφει πουθενά «Βουλή των Ελλή-
νων». Δεν γράφει. Τον χορηγό γράφει! Τι θέλετε να κάνετε; Να
διαφηµίσετε τον χορηγό σε εµένα; Στους τριακόσιους; Αυτό είναι
ζήτηµα παιδείας, δεν είναι ζήτηµα διαφήµισης. Είναι ζήτηµα αν-
τίληψης του ποιος έχει στο βάθος και στην ουσία βάλει τα χέρια
στο µέλι. 

Σήµερα, δεν πρόκειται κανένας σας ούτε να ασχοληθεί ούτε
να νοιαστεί για έναν εργάτη της χαλυβουργίας που χάθηκε τη
νύχτα, τον Χρήστο µε τα δυο παιδιά, από την υπερεντατικοποί-
ηση της εργασίας. Δεν ξέρω τις συνθήκες. Είναι εργατικό ατύ-
χηµα. Πού; Στη Χαλυβουργία του Βόλου. 

Θέλετε να ανοίξουµε τώρα κουβέντα για τη χαλυβουργία και
την αποβιοµηχάνιση της χώρας και το πώς αντιµετωπίστηκαν οι
χαλυβουργοί και ο Μάνεσης και να το συζητήσουµε στον προ-
ϋπολογισµό; Στο πλαίσιο ποιας ανάπτυξης; 

Ακούω και πολλές κουβέντες: «Θα σωθούµε!». Η Αθήνα θα έχει
ή τουρίστες ή τουρίστες µε χειροπέδες, που είναι οι µετανάστες.
Θα έχει φτωχούς. Ακούω και τον ΣΥΡΙΖΑ: «Η ακραία φτώχεια».
Πρόκειται για µια Αριστερά που εκπροσωπεί το πιο εξαθλιωµένο
κοµµάτι της εργατικής τάξης. Και το υπόλοιπο; Το υπόλοιπο θα
µείνει να διαπραγµατεύεται; Με ποιους; Με τα funds στο Λον-
δίνο; 

Στείλατε τον Αβραµόπουλο στην Ευρώπη υπεύθυνο µετανά-
στευσης και η πρώτη ερώτηση του διαδόχου του, που κατέλαβε
την έδρα, ήταν να βγάλουµε από τα προσφυγικά την πλακέτα
που έχει µπει γι’ αυτούς που πολέµησαν τον εγγλέζικο ιµπερια-
λισµό, όταν θέριζε στην Αθήνα στα Δεκεµβριανά πριν από τόσα
χρόνια, ως µείζον πρόβληµα της Αθήνας! Αυτό είναι το µείζον
πρόβληµα της Αθήνας αυτήν τη στιγµή! Μόνο για να είναι. Γιατί
αλλιώς δεν θα ήταν ακόµα οι Άγγλοι εδώ διά του Σίτι και του αφο-
ρολόγητου εφοπλιστικού κεφαλαίου. 

Είναι γιατί αυτή η πλακέτα είναι εκεί για νεκρούς και σήµερα
έχουµε νεκρούς από τον ίδιο ιµπεριαλισµό, από τον ίδιο καπιτα-
λισµό, στην ίδια χώρα, στην ίδια πλατεία, φάτσα-κάρτα µε τους
Σύρους πρόσφυγες. Δουβλίνο Ι, Δουβλίνο ΙΙ, Δουβλίνο ΙΙΙ. Θέλετε
να ανοίξουµε συζήτηση για το ιρλανδικό, µήπως; Με ποιους
όρους, µε ποιες προϋποθέσεις; 

Αυτός ο προϋπολογισµός για την παιδεία και για τα νιάτα δεν
προβλέπει τίποτα. Όσοι, λοιπόν, θέλετε την ευρωστρούγγα, να
βγείτε να το πείτε στα ίσια. Γιατί στην ευρωστρούγγα µέσα υπάρ-
χει πολύ µεγάλη αλήθεια ότι επιτρέπεται το lockout. Όχι απλώς
επιτρέπεται, εγκρίνεται και επιβάλλεται. 

Την ίδια ώρα που νοιάζεστε για τους νέους, για το δίκαιο αί-
τηµα για εκπαιδευτική άδεια για να σπουδάσει κάποιος, την ίδια
ώρα µιλάτε για ιδιωτικά πανεπιστήµια στην αλλαγή του Συντάγ-
µατος. Στα ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια, αγαπητοί συνάδελφοι,
παίχτηκε το παιχνίδι, στην αποδοχή των τάξεων της φτώχειας. 

Κάποιοι θα ασχολούµαστε, λοιπόν, µόνο µε την ακραία φτώ-
χεια. Ακούµε για µεσαία, µικροµεσαία ή λίγο ανώτερη φτώχεια.
Ταξικοποιήσαµε και τη φτώχεια τώρα. Αυτή είναι η πρόταση των
συναδέλφων του ΣΥΡΙΖΑ, να ταξικοποιήσουµε, να αρχίσουµε από
τα κάτω µε τη φτώχεια, να µην επαναστατήσει κανένας, ουσια-
στικά να προτείνει διαφορετική πολιτική. Διότι όταν έχεις ιδιωτικά

πανεπιστήµια, ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια, τότε το πανεπιστήµιο
θα κάνει lockout, γιατί θα είναι επιχείρηση και θα είναι ευρωπαϊ-
κές αξίες και προδιαγραφές αυτές. Γιατί το ψωµί των παιδιών θα
εξαρτιέται από τι; 

Καθίσαµε να συζητήσουµε αν αυτό το ρινγκ, που λέγεται Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, είναι ζήτηµα διαιτητή και ποιος έχει καλύτερο
κροσέ, δεξί ή αριστερό, στο µποξ; Αποδεικνύεται και δεν είναι
µόνο για τον ελληνικό λαό, δεν είναι µόνο για την ελληνική νεο-
λαία στο ζήτηµα της παιδείας. Τα «ERASMUS» θα σώσουν την
ελληνική νεολαία; Τα προγράµµατα µε χορηγό; 

Η καινοτοµία γίνεται µε χορηγό, η έρευνα µε χορηγό. Όλοι
αυτοί οι χορηγοί για την ψυχή της µάνας τους το κάνουν. Ο πο-
λιτισµός, επίσης, γίνεται µε χορηγό. Ό,τι περισσεύει από το κε-
φάλαιο το δίνει και το ρίχνει για να εκπαιδεύσει µια νεολαία σε
µία καθολική υποταγή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Μέρες που είναι όποιος µιλάει για τη νεολαία µέσα στην Ευ-

ρωπαϊκή Ένωση δεν κάνει τίποτε άλλο από το να την φέρνει
µπροστά στην πραγµατικότητα: ή θα υποταγεί ή θα σηκώσει κε-
φάλι. Η πρόταση είναι να σηκώσει κεφάλι. Αυτήν τη διατυπώνει -
ευτυχώς για εµάς, δυστυχώς για όλους τους άλλους- µόνο το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας. Λέµε έξω από την Ευρωπαϊκή
Ένωση, έξω από το ΝΑΤΟ, έξω από τον ΟΑΣΑ, έξω από τα προ-
γράµµατα αντιµετώπισης και διαχείρισης της φτώχειας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ολοκληρώσατε. Ευχα-
ριστώ.

Τον λόχο έχει ο συνάδελφος, ο κ. Κασαπίδης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
«Ανάξιος όποιος δεν µπορεί µέσα στον σεισµό, τον χαλασµό,

κάστρο τη γνώµη του να χτίσει», έγραφε ο Κωνσταντίνος Παλα-
µάς το 1919, ζώντας τις τραγικές στιγµές της περιόδου εκείνης.

Πόσο επίκαιρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπορεί να είναι
τα λόγια αυτά του µεγάλου Έλληνα ποιητή την περίοδο αυτή;
Ποιος, άραγε, από τους πολιτικούς κατάφερε να στήσει κάστρο
τη γνώµη του, την άποψή του, την πολιτική του, για να βρουν κα-
ταφύγιο µέσα σε αυτόν τον χαλασµό της οικονοµικής κρίσης που
ζούµε οι φτωχοί, οι αδύναµοι και οι µη προνοµιούχοι Έλληνες;
Η απάντηση είναι στα χείλη του καθενός µας.

Όµως, θα ήθελα να υπενθυµίσω τις προσπάθειες που κατέ-
βαλε να στήσει ένα κάστρο πριν από ορισµένα χρόνια ο Κων-
σταντίνος Καραµανλής µε τις ενέργειες και την πολιτική του.
Φθάνοντας σε ένα κρίσιµο όριο, ζήτησε τότε συνεννόηση και συ-
ναίνεση από τον τότε αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολιτεύσεως,
τον κ. Παπανδρέου, για τα µεγάλα και τα δύσκολα που έρχονταν
µπροστά, όχι για την Κυβέρνηση, αλλά για τη χώρα ολόκληρη.
Τα επίχειρα αυτής της άρνησης τα ζούµε τώρα µε τον άκρατο
λαϊκισµό του τότε αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολιτεύσεως,
µε το «λεφτά υπάρχουν». Και τώρα υπάρχουν και είναι στις τσέ-
πες των Ελλήνων και έρχονται οι δανειστές µας εκβιαστικά και
επιτακτικά και τα παίρνουν.

Δεν είναι επίκαιρη, λοιπόν, και σήµερα, αυτήν την περίοδο, η
εθνική συνεννόηση γι’ αυτά τα δύσκολα, που και η συγκυβέρ-
νηση των δύο µεγαλύτερων κοµµάτων µέχρι χθες δεν κατάφερε
να λύσει; 

Μιλάω για την παραοικονοµία, τη φοροδιαφυγή, τα προβλή-
µατα µε τον δηµόσιο βίο, κύριε Υπουργέ, την έλλειψη σύγχρονου
περιβάλλοντος εργασίας για να ελέγχετε και να αξιολογείτε και
τους εργαζοµένους, αλλά να ελέγχετε και την αποδοτικότητα.
Δεν είναι αυτά βασικά και δύσκολα προβλήµατα, τα οποία επι-
βάλλουν την εθνική συνεννόηση; Δηλαδή, πρέπει να συµφωνή-
σουν όλες, χωρίς κανείς να λείπει, από τις πολιτικές παρατάξεις
ότι αυτά πρέπει να τα λύσουµε. Δεν είναι βασικά και κρίσιµα τα
θέµατα της εθνικής στρατηγικής για την παιδεία, για την εξωτε-
ρική πολιτική, για την υγεία και την πρόνοια, για ένα σχέδιο ανά-
πτυξης, που δεν το βλέπουµε, αλλά δεν το ακούµε και από την
Αξιωµατική Αντιπολίτευση;

Άρα ας µη φθάσουµε να επιβεβαιώσουµε τα λόγια ενός άλλου
ποιητή, του εθνικού µας ποιητή αυτήν τη φορά, του Διονυσίου
Σολωµού, που έγραφε στον εκατοστό τεσσαρακοστό τέταρτο
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στίχο του Εθνικού µας Ύµνου: «Η διχόνοια που βαστάει ένα σκή-
πτρο η δολερή καθενός χαµογελάει, πάρ’ το, λέγοντας, και σύ»
και καταλήγει στον εκατοστό τεσσαρακοστό έβδοµο στίχο «Μην
ειπούν στο στοχασµό τους τα ξένα έθνη αληθινά, αν µισούνται
ανάµεσά τους, δεν τους πρέπει λευτεριά».

Εκµεταλλεύονται, λοιπόν, οι φίλοι µας εντός και εκτός Ευρώ-
πης αυτήν την διχόνοια που υπάρχει ανάµεσά µας, πρωτίστως
µέσα στο Κοινοβούλιο και διαποτίζει όλη την ελληνική κοινωνία,
και µας επιβάλλουν µορφές δουλείας, αφού µας βρίσκουν δια-
σπασµένους και αδύναµους.   

Και µάλιστα το εκµεταλλεύονται µε τον χειρότερο τρόπο: Αντί
να στέλνουν e-mail –που δεν τα δέχοµαι αυτά σαν συµπεριφο-
ρές, κύριε Υπουργέ- που να λένε τι θετικό να κάνουµε εµείς ως
Έλληνες για να διορθώσουµε τα εγγενή προβλήµατα, επιβάλ-
λουν φόρους και νέους φόρους και χαράτσια που εξοντώνουν
τους Έλληνες. Αντί λοιπόν να µας βοηθήσουν να είµαστε παρα-
γωγικοί, αποτελεσµατικοί, δηµιουργικοί, µας επιβάλλουν την εξα-
θλίωση. Γιατί άραγε;

Δύο παραδείγµατα θα πω. Όταν πήραµε τα 130 δισεκατοµµύ-
ρια µε την κυβέρνηση του κ. Παπανδρέου και πανηγύριζε ότι δεν
υπάρχει άλλη χώρα στα ιστορικά που να έχει δανειστεί ένα τόσο
µεγάλο ποσό –λες και ήταν καύχηµα που µας οδήγησε εδώ!- η
Γερµανία µάς είχε δώσει τότε 22 δισεκατοµµύρια, η Ιταλία 14 δι-
σεκατοµµύρια, η Κάτω Χώρες 4,5 δισεκατοµµύρια και η Γαλλία
16 δισεκατοµµύρια.

Τι σηµαίνει, όµως, αυτό, κύριε Πρόεδρε, µε τους αριθµούς του
εµπορικού ισοζυγίου της χώρας; Κάθε χρόνο η Ελλάδα εισάγει
από τη Γερµανία προϊόντα συνολικής αξίας 6 δισεκατοµµυρίων.
Αυτό σηµαίνει ότι σε τρεισήµισι χρόνια καταναλώνουµε µε αυτά
τα χρήµατα που µας δανείζουν τα δικά τους προϊόντα, επιδοτών-
τας τις θέσεις εργασίας και τον πλούτο στη Γερµανία.

Από την Ιταλία εισάγουµε προϊόντα αξίας 5,5 δισεκατοµµυ-
ρίων. Αυτό σηµαίνει ότι σε άλλα τρεισήµισι χρόνια περίπου θα
τους τα επιστρέψουµε µέσω της κατανάλωσης αυτών των προ-
ϊόντων. Από τη Γαλλία εισάγουµε ετησίως προϊόντα αξίας 2,8 δι-
σεκατοµµυρίων και από τις Κάτω Χώρες 2,6 δισεκατοµµυρίων.
Και από αυτές τις χώρες τα επόµενα πέντε χρόνιας εµείς θα κα-
ταναλώσουµε µε τα χρήµατα που µας δάνεισαν τα δικά τους
προϊόντα και παράλληλα θα είµαστε χρεωµένοι για να τους επι-
στρέψουµε αυτά τα δανεικά που µας έδωσαν σε άλλους λογα-
ριασµούς. 

Και το χειρότερο ποιο είναι; Άντε και δεν έχουµε βαριά βιοµη-
χανία και εισάγουµε βιοµηχανικά προϊόντα. Έλα που και στον
διατροφικό τοµέα, στον πρωτογενή τοµέα, η χώρα εισάγει το
70% των βασικών ειδών διατροφής. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, εάν µου επιτρέπετε, κύριε Πρόεδρε.
Από αυτά, τα 5,5 δισεκατοµµύρια όπως αποτυπώνονται στο

ισοζύγιο του 2012 -που είναι τα σταθερά, τελικά στοιχεία της
στατιστικής υπηρεσίας- αντιπροσωπεύουν το 3% του Ακαθαρί-
στου Εγχωρίου Προϊόντος της χώρας. Τα 2,5 δισεκατοµµύρια
από τα 5,5 δισεκατοµµύρια είναι προϊόντα του ζωοκοµικού
τοµέα, δηλαδή κρέατα, γάλατα, ζωοτροφές, ζωντανά ζώα και ό,τι
αφορά την ελληνική κτηνοτροφία. Λέτε και εµείς δεν µπορούµε
να αναπτύξουµε τη δική µας κτηνοτροφία, για να καλύψουµε
τουλάχιστον τις δικές µας ανάγκες και να εξοικονοµήσουµε αυτά
τα 2,5 δισεκατοµµύρια περίπου προς όφελος της χώρας.

Αντί, όµως, για αυτό, κύριε Υπουργέ, δυστυχώς ενέργειες προ-
κλητικές από συναδέλφους σας εκχωρούν το όνοµα της φέτας
στον Καναδά, εκχωρούν το όνοµα των ελαιών Καλαµών και δυ-
στυχώς συνηγορεί η Ελλάδα διά του πρώην Υπουργού, κ. Τσαυ-
τάρη, στην έλευση των µεταλλαγµένων στη χώρα ξεκινώντας
από τις ζωοτροφές και το µεταλλαγµένο µέλι, που ακυρώνουν
την ελληνική βιοποικιλότητα και παράλληλα παρατείνεται και η
διάρκεια…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε συνάδελφε, ολο-
κληρώστε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: …για επτά ηµέρες, συµβάλλοντας
έτσι στην αύξηση των εισαγωγών.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.

Όλα αυτά, λοιπόν, ακυρώνουν τα λόγια που µπορεί να επαγ-
γέλλεστε ότι θέλουµε την ανάπτυξη και την ευηµερία στη χώρα,
αφού ουσιαστικά χαρίζουµε τα συγκριτικά µας πλεονεκτήµατα.

Αυτά, λοιπόν, δεν αποτυπώνονται –που επιβάλλεται να γίνουν-
και στον προϋπολογισµό για να σηµατοδοτήσουν ανάπτυξη, που
σηµαίνει σταθερότητα, ασφάλεια, πρόοδο και ευηµερία, και γι’
αυτόν τον καταψηφίζω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε.

Θα ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από την απόφαση που
είχαµε πάρει από την πρώτη µέρα, όπως γνωρίζετε, θα διακό-
ψουµε στις 16.00’ και θα ξεκινήσουµε στις 18.00’.

Τον λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Κόλλιας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2015

δεν είναι τίποτα λιγότερο από την ξεκάθαρη απόδειξη ότι οι θυ-
σίες του ελληνικού λαού έπιασαν τόπο.

Είναι το χειροπιαστό αποτέλεσµα ετών σκληρής, αλλά ανα-
γκαίας δηµοσιονοµικής πολιτικής, διότι µε αυτήν την πολιτική, µε
αυτές τις θυσίες µπορούµε πλέον να µετράµε θετικά αποτελέ-
σµατα, όπως είναι το πρωτογενές πλεόνασµα στο 3% του ΑΕΠ,
οι ρυθµοί ανάπτυξης στο 2,9%, η µείωση της ανεργίας στο 22,6%
και η µείωση του χρέους. 

Λένε ορισµένοι ότι αυτά δεν είναι προβλέψεις, αλλά ευσεβείς
πόθοι. Επικαλούνται, µάλιστα, τις εκτιµήσεις της τρόικας, την
οποία κατά τα άλλα ξορκίζουν. Ας αποφασίσει η Αντιπολίτευση
τι είναι κατά τη γνώµη της η τρόικα. Είναι  ένας αξιόπιστος συνο-
µιλητής ή ωµός εκβιαστής; 

Για εµάς, ο ρόλος και ο χαρακτήρας της τρόικας είναι ξεκά-
θαρος. Είναι αντιπρόσωπος των δανειστών και των εταίρων µας,
ο οποίος ναι µεν έχει απαιτήσεις, δεν έχει όµως το αλάθητο. Ήδη
έχουν πέσει δύο φορές έξω, πέρυσι και πρόπερσι. Αυτό θα συµ-
βεί και αυτήν τη φορά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

Όµως, η τρόικα έχει έναν επιπλέον λόγο να παρουσιάζεται
άτεγκτη στις απαιτήσεις της και ο λόγος είναι ο ΣΥΡΙΖΑ. Το λέµε
εδώ και καιρό ότι η ανεύθυνη στάση της Αντιπολίτευσης έχει κό-
στος για την Ελλάδα. Το παραδέχθηκε και ο ίδιος ο Πρόεδρος
του ΣΥΡΙΖΑ σε πρόσφατη συνέντευξή του. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η τρόικα εκπροσωπεί λαούς, κυ-
βερνήσεις, κοινοβούλια, επενδυτές. Είναι εποµένως απολύτως
αναµενόµενο ότι θα επιδιώξει εδώ και τώρα να διασφαλίσει τα
συµφωνηµένα, διότι µε τον ΣΥΡΙΖΑ υποψήφιο για αυριανή κυβέρ-
νηση δεν µπορεί να γνωρίζει ποια θα είναι η κατάσταση στη
χώρα. Το αλαλούµ στην ηγετική οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ, τα «ήξεις
αφήξεις» και οι αντιφάσεις δεν δηµιουργούν µόνο ανασφάλεια
στους Έλληνες πολίτες, δηµιουργούν ανασφάλεια σε όλους
όσους έχουν επενδύσει, σε όσους έχουν πληρώσει, σε όσους
έχουν στηρίξει πολιτικά την επιτυχία του ελληνικού προγράµµα-
τος. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ θα πρέπει να ξεκαθαρίσει στα ευρωπαϊκά κοινοβού-
λια που εκπροσωπούνται από την τρόικα µέσω της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής ποια συνιστώσα έχει δίκιο, αυτή που διακηρύσσει τη
µονοµερή κατάργηση των µνηµονίων και το κούρεµα του χρέους,
όπως λέει ο κ. Λαφαζάνης και ο κ. Στρατούλης -ο οποίος θέλει
να σκίσει τα µνηµόνια στην αυλή της Βουλής-, ή αυτή που µιλάει
για επιµήκυνση, όπως ο κ. Σταθάκης -την οποία παρεµπιπτόντως
ο κ. Τσίπρας έχει χαρακτηρίσει ως ένα µακρύτερο σκοινί για να
κρεµαστούµε-, ή µήπως µία τρίτη που µιλάει για απόσυρση,
όπως ακούσαµε από τον κ. Δραγασάκη, χωρίς κανείς να καταλά-
βει τι εννοούσε. 

Τελευταία λανσάρεται επισήµως η πρόταση του κουρέµατος
και της αποπληρωµής µε ρήτρα ανάπτυξης. Όταν, όµως, ερω-
τώνται τι θα κάνουν αν τα ευρωπαϊκά κοινοβούλια δεν δεχθούν
να χάσουν οι πολίτες τους τα δικά τους λεφτά, δεν έχουν να µας
πουν τίποτα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο ΣΥΡΙΖΑ οφείλει πολύ περισ-
σότερες και πολύ κρισιµότερες εξηγήσεις στον ελληνικό λαό. Τα
µισά ηγετικά στελέχη δηλώνουν ότι θα κουρέψουν το 80% των
χρεών των πολιτών και τα άλλα µισά το διαψεύδουν. Στο ερώ-
τηµα «πού θα βρείτε τα λεφτά;» µας απαντούν µονότονα µε το
ανέκδοτο «θα πατάξουµε τη φοροδιαφυγή, θα πιάσουµε τις off-
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shore εταιρείες».
Ο κ. Λαφαζάνης έχει πει ότι το ευρώ δεν είναι ταµπού.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Και άλλα πολλά έχω πει…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Γι’ αυτό και οι εκατοµµυριούχοι

µεγαλοµέτοχοι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ έχουν επενδύσει σε κερ-
δοσκοπικά χαρτοφυλάκια και σε «αµαρτωλούς» οίκους που σχε-
τίζονται µε την κρίση στη χώρα µας, για να γίνουν από
εκατοµµυριούχοι πολυεκατοµµυριούχοι, αριστεροί µε δεξιές τσέ-
πες, το πρωί διαδηλωτές, το βράδυ επενδυτές, όπως είπε παλιό
σας στέλεχος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ. 

Από την άλλη, όµως, ο κ. Τσίπρας δεν µας λέει τι θα κάνει µε
το 40% των συνέδρων του ΣΥΡΙΖΑ που ψήφισαν υπέρ της στάσης
των πληρωµών και της µονοµερούς διαγραφής του δηµόσιου
χρέους. Ποιον θα διαλέξει να απογοητεύσει ο κ. Τσίπρας, τον
σκληρό πυρήνα της παράταξής του ή τους ψηφοφόρους που θα
τον εµπιστευθούν; 

Ο κ. Τσίπρας άλλα λέει στο κόµµα, άλλα λέει στο Κόµο και
άλλα λέει στον κόσµο. Από ριζοσπάστης γίνεται κεντροαριστε-
ρός, φιλελεύθερος, ακόµη και χριστιανός. Κυρίως, όµως, γίνεται
γενναιόδωρος, όταν πρόκειται να αλιεύσει ψήφους, υιοθετεί όλα
τα αιτήµατα. 

Όταν, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, οι ερ-
γαζόµενοι στο κοµµατικό σας ραδιόφωνο απήργησαν, σπεύσατε
να τους αποκαλέσετε εκβιαστές και µετά διαρρηγνύετε τα ιµάτιά
σας ότι δήθεν η Νέα Δηµοκρατία τροµοκρατεί τον κόσµο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει µεγαλύτερη τροµοκρα-
τία και ανασφάλεια απ’ αυτήν που εσείς καλλιεργείτε, όταν σπεύ-
δετε να προδικάσετε την αποτυχία του προϋπολογισµού του
2015, όταν λέτε ότι θα φορολογήσετε καταθέσεις, ότι θα τις δε-
σµεύσετε για ανάπτυξη ή όταν µιλά ο κ. Γλέζος επανειληµµένα
για υποχρεωτικό εσωτερικό δανεισµό, όταν αρνείστε να συναι-
νέσετε για Πρόεδρο της Δηµοκρατίας, δηλώνοντας ότι θα προ-
καλείτε εκλογές µέχρι να εξασφαλίσετε την αυτοδυναµία, όταν
λέτε ότι θα διώξετε όλους τους επενδυτές, ότι θα εθνικοποιήσετε
τις τράπεζες και θα πάρετε πίσω ό,τι έχει ιδιωτικοποιηθεί, όταν
στοιχηµατίζετε στην εθνική αποτυχία, διότι µόνο έτσι έχετε λόγο
για να υπάρχετε; 

Θα χάσετε, όµως, το στοίχηµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.
Το ζητούµενο για τους πολίτες είναι η ασφάλεια, η σταθερότητα
και η εµπιστοσύνη. Και η εµπιστοσύνη κερδίζεται πολύ δύσκολα.
Και εµείς, πριν από τρία χρόνια, όταν παρέπαιε η κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ, θα µπορούσαµε να είχαµε προκαλέσει εκλογές, να πά-
ρουµε ένα ποσοστό πάνω από 45% και να κυβερνούµε αυτοδύ-
ναµα. Δεν το κάναµε, όµως, γιατί βάλαµε το συµφέρον της
πατρίδας πάνω από το κοµµατικό και προσωπικό µας συµφέρον.
Πήραµε στην πλάτη µας ευθύνες που δεν µας αναλογούσαν και
πληρώσαµε βαρύ το τίµηµα, γιατί αυτό µας υπαγόρευε το εθνικό
πατριωτικό µας καθήκον.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ολοκληρώστε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγον-

τας ότι ο προϋπολογισµός του 2015 κλείνει οριστικά το κεφάλαιο
«κρίση», φτιάχνοντας µία οικονοµία βιώσιµη, ένα έθνος ενωµένο
µπροστά σε ένα καλύτερο µέλλον για µία νέα Ελλάδα οικονοµικά
ανεξάρτητη και πολιτικά ισχυρή. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Σας ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων

κ. Καρασµάνης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση επί του προϋπολο-

γισµού του 2015 συµπίπτει χρονικά µε µία κρίσιµη, αλλά ελπιδο-
φόρα καµπή για τη χώρα µας. Μετά από τις τόσες θυσίες, στις
οποίες υποβλήθηκε τα τελευταία χρόνια ο λαός µας, δικαιούµα-
στε πλέον να αισιοδοξούµε βάσιµα ότι αφήνουµε πίσω µας ορι-
στικά µία περίοδο από τις πιο δύσκολες της σύγχρονης ιστορίας
µας. 

Σε παρόµοια κρίσιµη, αλλά επίσης ελπιδοφόρα καµπή βρίσκε-

ται σήµερα και ο αγροτικός µας τοµέας, ο οποίος όχι µόνο απλά
άντεξε µε ελάχιστες απώλειες στα χρόνια της οικονοµικής κρί-
σης, αλλά ταυτόχρονα ανέδειξε την ανάγκη κάθε οργανωµένης
κοινωνίας για έναν ισχυρό, βιώσιµο, ανεπτυγµένο και ανταγωνι-
στικό πρωτογενή τοµέα, που είναι προϋπόθεση για να µπορεί να
σταθεί στα πόδια της και να ατενίζει µε αισιοδοξία και αυτοπε-
ποίθηση το µέλλον. 

Το 2014 θα µπορούσε µε δύο λέξεις να χαρακτηριστεί ως η
χρονιά των µεγάλων προκλήσεων για τον αγροτικό µας τοµέα.
Κυβέρνηση και πολιτική ηγεσία του Υπουργείου βρεθήκαµε αν-
τιµέτωποι µε την αναθεώρηση της ΚΑΠ, αλλά και µε µία σειρά
άλλων σηµαντικών µεταβολών σε ευρωπαϊκό και διεθνές επί-
πεδο, που στο αµέσως προσεχές µέλλον θα έχουν καταλυτικές
επιπτώσεις στις εξελίξεις για τη γεωργία µας και γενικότερα για
την αγροτική µας οικονοµία. 

Βασικό µας µέληµα αποτέλεσε η προσαρµογή µε τις λιγότερες
δυνατές αναταράξεις του αγροτικού µας τοµέα στα νέα δεδο-
µένα και παράλληλα η δηµιουργική αξιοποίηση των δυνατοτήτων
που προσφέρει η καινούργια ΚΑΠ προς όφελος των αγροτών
µας και της χώρας µας. Γνώµονάς µας σε κάθε µας κίνηση είναι
το βαθύ µας πιστεύω πως ο αγροτικός τοµέας µπορεί και πρέπει
να αποτελέσει έναν από τους βασικούς πυλώνες για την ανά-
πτυξη και ανάκαµψη της ελληνικής οικονοµίας και κοινωνίας. 

Λειτουργήσαµε πάντα στο άπλετο φως, µε διαφάνεια και ειλι-
κρινή διάλογο µε όλους τους φορείς του αγροτικού κόσµου και
όλους όσους ασχολούνται δραστήρια και επαγγελµατικά στον
πρωτογενή τοµέα. Χρησιµοποιήσαµε σε κάθε περίπτωση τη
γλώσσα της αλήθειας. Δεν ωραιοποιήσαµε, ούτε συγκαλύψαµε
προβλήµατα. Επιδιώξαµε και αντιµετωπίσαµε κρίσιµα ζητήµατα
και καταστάσεις µε υπευθυνότητα, µετριοπάθεια, σωστό συνδυα-
σµό και προγραµµατισµό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλα όσα προανέφερα προηγου-
µένως, καταγράφηκαν στα µέσα του καλοκαιριού στο λεγόµενο
«εθνικό φάκελο για την εφαρµογή από 1-1-2015 της καινούργιας
ΚΑΠ», την εθνική στρατηγική, εάν θέλετε, για το πώς η ελληνική
γεωργία, κτηνοτροφία και αλιεία θα πορευτούν τα επόµενα χρό-
νια. Ταυτόχρονα, καταρτίσαµε και υποβάλαµε έγκαιρα το νέο
πρόγραµµα αγροτικής ανάπτυξης της χώρας, καθώς και το και-
νούργιο πρόγραµµα αλιευτικής πολιτικής. 

Μέσα από τις ρυθµίσεις του «εθνικού φακέλου» δώσαµε τον
τόνο του προς τα πού θα πρέπει να κινηθεί η ελληνική αγροτική
παραγωγή τα επόµενα χρόνια. 

Θέσαµε τις προτεραιότητες. Είπαµε πως πρέπει να στηρίξουµε
τους νέους ανθρώπους που ασχολούνται ή επιθυµούν να ασχο-
ληθούν µε τον αγροτικό τοµέα. Θέλουµε να «µπολιάσουµε» την
ύπαιθρο µε νέους ανθρώπους, µε νέα µυαλά. Θέλουµε να περιο-
ρίσουµε την ανεργία, να δώσουµε ευκαιρίες σε νέους ανθρώ-
πους να ορθοποδήσουν και να έχουν ένα καλύτερο µέλλον. 

Παράλληλα µε τη µεγάλη στροφή στην ηλικιακή ανανέωση του
παραγωγικού δυναµικού της ελληνικής γεωργίας, αποφασίσαµε
επίσης να στηρίξουµε ακόµα περισσότερο την κτηνοτροφία µας,
γιατί είναι ο τοµέας που υστερούµε εδώ και χρόνια. Δώσαµε κα-
τεύθυνση στο να µην έχουµε απότοµες µειώσεις, περικοπές και
απρόσµενες ανακατατάξεις στα δικαιώµατα των ενισχύσεων.
Επιλέξαµε την ήπια σταδιακή προσαρµογή, όχι τη βίαιη. Χωρί-
σαµε τη χώρα σε τρεις περιφέρειες, ανάλογα µε το είδος της
καλλιέργειας.

Στηρίζουµε έµπρακτα και οριστικά την επιχειρηµατικότητα και
παρέχουµε τη δυνατότητα για καινοτόµες δραστηριότητες σε
όλο το φάσµα του αγροτικού τοµέα. Προωθούµε νέες µορφές
παραγωγικής και συλλογικής δραστηριότητας, υποβοηθώντας
έτσι τη διασύνδεση του αγροτικού προϊόντος µε τους άλλους το-
µείς της οικονοµίας, εξασφαλίζοντάς του µεγαλύτερη πρόσβαση
στην αγορά. 

Στηρίζουµε την εξωστρέφεια, εκµεταλλευόµενοι τα προγράµ-
µατα προώθησης και προβολής των ελληνικών αγροτοδιατροφι-
κών προϊόντων στο εξωτερικό, δίνοντας ταυτόχρονα έµφαση
στην παραγωγή υγιεινών, ποιοτικών, επώνυµων και τυποποιηµέ-
νων προϊόντων µε σήµα κατατεθέν την ελληνική παράδοση, τον
ελληνικό πολιτισµό, την Ελλάδα. 

Με δύο λόγια, τους τελευταίους µήνες θέσαµε γερές βάσεις
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για ένα βιώσιµο και παραγωγικό αγροτικό τοµέα, που στο προ-
σεχές µέλλον θα εξαρτάται ολοένα και λιγότερο από τις κοινοτι-
κές ενισχύσεις και επιδοτήσεις και θα στηρίζεται περισσότερο
σε προϊόντα ανταγωνιστικά στην αγορά µε αυξηµένη προστιθέ-
µενη αξία. 

Το ίδιο κάναµε και µε το πρόγραµµα αγροτικής ανάπτυξης. Εί-
δαµε πού χωλαίνουµε, πού έχουµε ανάγκες και προς τα εκεί
στρέψαµε τα προγράµµατα. Θέλουµε να ενισχύσουµε τους
νέους, να δώσουµε έµφαση στην επιχειρηµατικότητα, να φτιά-
ξουµε καλές µονάδες, να συνδέσουµε την παραγωγή µε τη µε-
ταποίηση, το εµπόριο και τις εξαγωγές. Να έχουν τα προϊόντα
µας διέξοδο στην αγορά, να µπορούν οι παραγωγοί µας να διεκ-
δικούν καλύτερες τιµές. Να έχουµε υποδοµές, να µπολιάσουµε
τη σηµερινή κατάσταση µε νέες δραστηριότητες και καινοτοµίες.
Να κάνουµε τα προϊόντα µας επώνυµα, αναγνωρίσιµα, µε καλή
θέση στην εγχώρια και στη διεθνή αγορά. 

Η προσπάθεια δεν εξαντλήθηκε µόνο στο πώς θα απορροφή-
σουµε τα 20 δισεκατοµµύρια ευρώ από τον πρώτο και το δεύ-
τερο πυλώνα της καινούριας ΚΑΠ, που αναλογούν στη χώρα µας
για άµεσες ενισχύσεις και για διαρθρωτικά προγράµµατα. Στο
σηµείο αυτό θα ήθελα να υπενθυµίσω ότι τα 20 δισεκατοµµύρια
εξασφαλίστηκαν µετά την ισχυρή παρέµβαση του ίδιου του Πρω-
θυπουργού, του Αντώνη Σαµαρά. 

Θέλουµε αυτά τα χρήµατα να πιάσουν τόπο. Όχι µόνο να συµ-
βάλλουν στο εισόδηµα του Έλληνα αγρότη, αλλά και να δηµι-
ουργήσουν την υποδοµή για έναν σύγχρονο, ανταγωνιστικό και
αποτελεσµατικό αγροτικό τοµέα, ικανό να προσφέρει αυτά που
µπορεί στην ανάπτυξη της πατρίδος µας. 

Και πάλι δεν περιοριστήκαµε µόνο εδώ. Ήδη τρέχουµε προ-
γράµµατα, όπως αυτό της ενίσχυσης των νέων αγροτών µέσα
από το οποίο έντεκα χιλιάδες εκατόν δεκαέξι νέοι παραγωγοί θα
λάβουν ενισχύσεις 194 εκατοµµυρίων ευρώ και µάλιστα το 70%
αυτών των χρηµάτων, δηλαδή τα 136 εκατοµµύρια ευρώ θα δο-
θούν µέχρι το τέλος αυτού του χρόνου. Και αυτό γίνεται για
πρώτη φορά. 

Μέχρι σήµερα έχουν πιστωθεί οι λογαριασµοί των νέων αγρο-
τών µε 80 εκατοµµύρια ευρώ. Επιπλέον, πετύχαµε για πρώτη
φορά την ένταξη τριών χιλιάδων διακοσίων είκοσι τεσσάρων
νέων συµπολιτών µας επιλαχόντων στο πρόγραµµα µετά από µια
επίπονη συστηµατική δική µας προσπάθεια. 

Εδώ θα ήθελα να επισηµάνω ότι από την 1η Οκτωβρίου του
2014 και µέχρι σήµερα έχουµε πληρώσει στους αγρότες µας πε-
ρίπου 1,1 δισεκατοµµύρια ευρώ, εκ των οποίων τα 892,5 εκατοµ-
µύρια ευρώ αφορούν την πληρωµή της πρώτης δόσης της
ενιαίας ενίσχυσης, ενώ άλλο 1,5 δισεκατοµµύριο ευρώ θα πλη-
ρωθεί µέχρι το τέλος του Δεκεµβρίου. Σε αυτά τα χρήµατα συµ-
περιλαµβάνεται η εξισωτική αποζηµίωση του 2013, η καταβολή
της οποίας ολοκληρώνεται τώρα τον Δεκέµβριο αλλά και η πλη-
ρωµή -για πρώτη φορά από τότε που η χώρα µας έγινε µέλος
της Ευρωπαϊκής Ένωσης- της εξισωτικής αποζηµίωσης του τρέ-
χοντος έτους, δηλαδή του 2014.

Όλα αυτά προσδίδουν µια εικόνα της οικονοµικής ρευστότη-
τας στην ύπαιθρο αυτήν την περίοδο. Φυσικά -και το επαναλαµ-
βάνω και απ’ αυτό εδώ το Βήµα- σε καµµία περίπτωση για εµάς
δεν έχει λήξει το θέµα των κοινοτικών αποζηµιώσεων στους ρο-
δακινοπαραγωγούς για τις ζηµιές που υπέστησαν από την εµπό-
λεµη κατάσταση στην Ουκρανία και από το ρωσικό εµπάργκο,
όπως επίσης ανοικτό παραµένει το ζήτηµα της διαπραγµάτευσης
για την κατοχύρωση της προστασίας των ελληνικών ονοµασιών
προέλευσης για µια σειρά αγροτικών µας προϊόντων σε ξένες
αγορές.

Ταυτόχρονα, ενισχύουµε την ίδρυση και τον εκσυγχρονισµό
περίπου δύο χιλιάδων εκατό νέων µικροµεσαίων επιχειρήσεων
στην ύπαιθρο, καθώς και την ίδρυση και τον εκσυγχρονισµό τεσ-
σάρων χιλιάδων πεντακοσίων αγροτοτουριστικών επιχειρήσεων
µε ένα συνολικό προϋπολογισµό 370 εκατοµµυρίων ευρώ, ευελ-
πιστώντας να διπλασιάσουµε τις υπάρχουσες θέσεις εργασίας
σε αυτούς τους τοµείς. 

Βάλαµε µπρος για την αξιοποίηση 466 εκατοµµυρίων ευρώ για
την υλοποίηση και απλοποίηση επτάµισι χιλιάδων νέων σχεδίων
βελτίωσης αγροτικών εκµεταλλεύσεων. Παράλληλα, στηρίζουµε

τη µεταποίηση αγροτικών προϊόντων µε τριακόσιες σαράντα
νέες επενδύσεις συνολικού προϋπολογισµού 254 εκατοµµυρίων
ευρώ, συµβάλλοντας έτσι στη δηµιουργία τουλάχιστον δύο-
τριών θέσεων εργασίας ανά επενδυτικό σχέδιο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι πάντα στο µυαλό µας οι
κλιµατικές αλλαγές και οι επιπτώσεις τους στην παραγωγή. Προ-
κειµένου να διασφαλίσουµε το εισόδηµα των παραγωγών µας,
αλλά και να προστατεύσουµε την παραγωγή από φυσικές κατα-
στροφές και ακραία καιρικά φαινόµενα, κυρίως από συνεχείς και
έντονες χαλαζοπτώσεις και βροχοπτώσεις, προωθούµε ειδικά
µέτρα και δράσεις 45 εκατοµµυρίων ευρώ, που αφορούν επεν-
δύσεις αντιχαλαζικής και αντιβρόχινης προστασίας. Οι παραγω-
γοί που θα συµµετέχουν σε αυτά θα ενισχύονται για πρώτη φορά
µε εξαιρετικά υψηλά ποσοστά της τάξης του 80%, όταν πρόκει-
ται για µεµονωµένους αγρότες, και 100%, όταν συµµετέχουν σε
οµάδες παραγωγών.

Για να ισχυροποιήσουµε περισσότερο τον ΕΛΓΑ, να ενισχύ-
σουµε την ασφάλιση της φυτικής παραγωγής και του ζωικού κε-
φαλαίου και να αντισταθµίσουµε τις οικονοµικές απώλειες των
γεωργών και κτηνοτρόφων από δυσµενή κλιµατικά φαινόµενα,
ζωικές ή φυτικές ασθένειες, δηµιουργήσαµε για πρώτη φορά ένα
ειδικό µέτρο για στήριξη της ασφάλειας της γεωργικής παραγω-
γής. Το µέτρο αυτό ξεκινά µε έναν προϋπολογισµό 10 εκατοµ-
µυρίων ευρώ και αναµένεται, µετά από µία εµπεριστατωµένη
µελέτη, την οποία θα καταθέσουµε στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή,
να ανέλθει µέχρι τα 200 εκατοµµύρια ευρώ.

Μαζί µε αυτά προωθούµε την αποκέντρωση και µειώνουµε τη
γραφειοκρατία. Για να το πετύχουµε, προβλέπουµε στο καινούρ-
γιο πρόγραµµα αγροτικής ανάπτυξης την εκχώρηση του 30%
των πόρων, δηλαδή περίπου 1,8 δισεκατοµµύρια ευρώ του νέου
προγράµµατος στις δεκατρείς περιφέρειες της χώρας. Και κα-
λούνται µέσα από ένα σύνολο αναπτυξιακών παρεµβάσεων, δη-
µόσιων και ιδιωτικών, να υλοποιήσουν τις αρχικές τους επιλογές
για τον αγροδιατροφικό τοµέα, όπως αυτές προέκυψαν από τις
αντίστοιχες περιφερειακές µελέτες που εκπόνησαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ούτε για µια στιγµή δεν διανοή-
θηκα µε όσα ανέπτυξα να εµφανίσω µια εικόνα ρόδινη. Φυσικά
και προβλήµατα, αντιξοότητες και αδυναµίες υπήρξαν. Και θα
υπάρχουν. Μόνον όσοι δεν προσπαθούν, δεν αντιµετωπίζουν
προβλήµατα. Εκείνο όµως, για το οποίο θέλω να σας διαβεβαι-
ώσω είναι πως ο αγροτικός µας τοµέας ξεκινά την καινούργια
χρονιά µε µεγαλύτερη αισιοδοξία, σαφώς καλύτερη προετοιµα-
σία, από καλύτερες θέσεις και ελπιδοφόρες προοπτικές στο να
καταστεί φορέας µιας δηµιουργικής αντίληψης στη χώρα.

Θα επαναλάβω για πολλοστή φορά κάτι που αποτελεί προσω-
πική µου πεποίθηση, ειδικά σε αυτήν την κρίσιµη καµπή για τη
χώρα: Οι όποιες προσπάθειες γίνονται είναι τουλάχιστον κρίµα
να απαξιώνονται ή να επιχειρείται να απαξιωθούν από πολιτικές
ή στενότερα κοµµατικές σκοπιµότητες.

Αντίθετα, είναι καθήκον όλων µας ανεξαιρέτως να συνεισφέ-
ρουµε το µέγιστο δυνατό στην αξιοποίηση των ευκαιριών που
µας παρέχονται σήµερα και να διασφαλίσουµε το αύριο που µας
αξίζει. Δεν θα το καρπωθούµε εµείς. Θα το καρπωθεί η πατρίδα.

Τώρα που µετά από δυόµισι χρόνια σκληρής πάλης µε κύµατα
βουνά βλέπουµε επιτέλους στεριά, τώρα που επιτέλους βλέ-
πουµε να έχουν πιάσει τόπο οι τιτάνιες προσπάθειες και οι θυσίες
του λαού µας, τώρα είναι που χρειάζεται να κλείσουµε µάτια και
αυτιά στις σειρήνες της ανευθυνότητας που µας ζητούν να πι-
σωγυρίσουµε στο χθες, στο σηµείο µηδέν από όπου ξεκίνησε ο
εφιάλτης.

Η θετική ψήφος στον συζητούµενο προϋπολογισµό θα είναι η
απάντησή µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Υπουργέ.
Τον λόγο έχει ο συνάδελφος, κ. Απόστολος Αλεξόπουλος.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε

Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ως πολίτης θυµάµαι ότι
η συζήτηση του προϋπολογισµού ήταν το κορυφαίο γεγονός της
κοινοβουλευτικής διαδικασίας. Θλίβοµαι σήµερα από την εικόνα
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που παρουσιάζει η Αίθουσα των συνεδριάσεων της Ολοµέλειας
της Βουλής. Στα δύο χρόνια που είµαι Βουλευτής βλέπω ότι η
συζήτηση για τον προϋπολογισµό έχει εξελιχθεί σε µία τυπική
συµβατική διαδικασία. Θλίβοµαι. Τίποτε άλλο.

Αγαπητοί συνάδελφοι, χαµένος µέσα στους αριθµούς, τους
άπειρους κωδικούς, στα άπειρα κονδύλια που συνοδεύουν τα
έξοδα και τα έσοδα του προϋπολογισµού, προσπάθησα να κα-
ταλάβω, αλλά και να ερµηνεύσω τα όσα αναφέρονται στον συ-
ζητούµενο προϋπολογισµό.

Προσπάθησα να καταλάβω πόσο δίκιο έχουν οι συνάδελφοι
της συγκυβέρνησης που µας κατηγορούν ότι η κριτική που ασκή-
σαµε στον περυσινό και τον προπέρσινο προϋπολογισµό και οι
προβλέψεις µας για τα αποτελέσµατα της εφαρµογής τους στην
οικονοµία και στο βιοτικό επίπεδο των Ελλήνων, έπεσαν έξω. 

Την απάντηση τη βρήκα, µα τη βρήκα αλλού. Την απάντηση,
πέρα και πάνω από τους όποιους αριθµούς και τα εκατοµµύρια
των ευρώ που διαπραγµατεύεται ο Προϋπολογισµός, τη βρίσκει
κανείς παρατηρώντας τα συντρίµµια που άφησε και που αφήνει
στην κοινωνία, στην οικονοµία, στην υγεία, στην παιδεία, στις ερ-
γασιακές σχέσεις, στις συντάξεις, στην κοινωνική πρόνοια η
εφαρµογή των προηγούµενων προϋπολογισµών. 

Τη βρίσκει µετρώντας τις χιλιάδες των ανέργων, τις χιλιάδες
θέσεων εργασίας που χάθηκαν, τις χιλιάδες των καταστηµάτων
που κατέβασαν ρολά, των δεκάδων χιλιάδων µικροµεσαίων επι-
χειρήσεων που έκλεισαν, που διαλύθηκαν.

Τη βρίσκει στο ξεπούληµα της δηµόσιας περιουσίας, των λι-
µανιών της χώρας, των αεροδροµίων, των πλουτοπαραγωγικών
πηγών της χώρας, στις χιλιάδες απολύσεις εργαζοµένων. 

Τη βρίσκει κοιτώντας το ύψος των κόκκινων δανείων, στην αδυ-
ναµία του κράτους να εκπληρώσει τις ληξιπρόθεσµες οφειλές
του προς τους πολίτες, στη δέσµευση ακόµη και των αγροτικών
αποζηµιώσεων, στην αδυναµία τροφοδοσίας της αγοράς µε ρευ-
στό.

Τη βρίσκει βλέποντας τη δραµατική µείωση του ΑΕΠ και την
εκτόξευση του χρέους στα ύψη. Σε 3,5 δισεκατοµµύρια ανεβάζει
η Κυβέρνηση το πρωτογενές πλεόνασµα το 2014. Στα 5,6 δισε-
κατοµµύρια προβλέπεται ότι θα είναι το 2015. Ταυτόχρονα, στα
4,5 δισεκατοµµύρια διαµορφώνονται τα «φέσια» του ευρύτερου
δηµόσιου τοµέα στο πρώτο δεκάµηνο του 2014. Στα 311,3 δισε-
κατοµµύρια θα ανέλθει το δηµόσιο χρέος. Εάν όλο το πρωτογε-
νές πλεόνασµα δοθεί για την εξόφληση του χρέους και αν αυτό
είναι διαχρονικά σταθερό, θα χρειαστούν πάνω από ογδόντα
χρόνια για την αποπληρωµή του. 

Προηγουµένως, η κ. Μπακογιάννη είπε ότι περάσαµε µια πε-
ρίοδο σκληρής προσαρµογής. Ποια ήταν η προσαρµογή; Το να
γίνουµε µια αποικία χρέους, αυτό ήταν το αποτέλεσµα των προ-
ηγούµενων προϋπολογισµών και προς τον ίδιο στόχο, δυστυχώς,
κινείται και ο συζητούµενος προϋπολογισµός.

Εµβρόντητοι παρατηρούµε τις διαρκώς αυξανόµενες πιέσεις
της τρόικας για τη λήψη κι άλλων µέτρων. Το ίδιο άναυδοι παρα-
τηρούµε αυτές τις µέρες την καθυπόταξη της Κυβέρνησης στις
απαιτήσεις των δανειστών. Πόσο ακόµη θα τους ανεχόµαστε; 

Αγαπητοί συνάδελφοι, στον ελάχιστο χρόνο που έχω στη διά-
θεσή µου, επιτρέψτε µου να σχολιάσω το κοµµάτι του προϋπο-
λογισµού που συνδέεται µε θέµατα και αρµοδιότητες του
Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής.

Οι προθέσεις της Κυβέρνησης και οι στόχοι για το συγκεκρι-
µένο Υπουργείο αντανακλώνται στα όσα περιλαµβάνονται στο
δεύτερο Κεφάλαιο της εισηγητικής έκθεσης του προϋπολογι-
σµού, στο κεφάλαιο περί διαρθρωτικών µεταρρυθµίσεων και
εξειδικεύονται περαιτέρω µε δράσεις και πρωτοβουλίες προτε-
ραιότητας που συµπυκνωµένα παρουσιάζονται στην παράγραφο
12 της σελίδας 76 της ίδιας έκθεσης.

Δυστυχώς οι στοχεύσεις κινούνται στο πνεύµα µιας συστηµα-
τικής αποδιοργάνωσης και αναποτελεσµατικής λειτουργίας του
Υπουργείου. Συνδέονται µε την κατάργηση ή τη συγχώνευση
υπηρεσιών ή και οργανισµών, την αποδυνάµωση υπηρεσιών
µέσω διαθεσιµότητας, την ολική αποδόµηση του θεσµικού πλαι-
σίου για την προστασία του περιβάλλοντος, το σχεδιασµό του
χώρου και την αδειοδότηση δραστηριοτήτων σε αυτόν µέσα σε
ένα οικονοµικό περιβάλλον στο οποίο οι συναλλαγές µεταξύ ιδιω-

τών και κυρίαρχων λόµπι ανά τοµέα είναι ελεύθερες από κάθε
παρεµβατικό κρατικό περιορισµό, έλεγχο και προστασία. Συνδέ-
ονται µε την οικονοµική ασφυξία του Υπουργείου.

Ο προϋπολογισµός του τα τελευταία χρόνια έχει µειωθεί πάνω
από το µισό. Έχει αγγίξει το 69%. Ενδεικτικά αναφέρω ότι µε τον
παρόντα προϋπολογισµό οι πιστώσεις που αφορούν στις υπηρε-
σίες περιβάλλοντος προεκτιµώνται σε 20 περίπου εκατοµµύρια
έναντι 23 εκατοµµυρίων που είχαν διαµορφωθεί το 2014, διαγρά-
φοντας έτσι µια µείωση 3 περίπου εκατοµµυρίων ευρώ ή 12,7%.

Το γεγονός αυτό καταδεικνύει τη γενική πολιτική πλήρους
υποβάθµισης και αποδόµησης των υπηρεσιών περιβάλλοντος,
των ελεγκτικών µηχανισµών, του θεσµικού πλαισίου και των δρά-
σεων για το σύνολο των πολιτικών προστασίας του περιβάλλον-
τος και βεβαίως, αντανακλούν τις συνέπειες της πρόσφατης
αλλαγής στο οργανόγραµµα του ΥΠΕΚΑ.

Στον τοµέα της ενέργειας, οι πρωτοβουλίες που αναφέρονται
στον προϋπολογισµό, πάντα µε γενικό τρόπο, αφορούν τη συνέ-
χιση και ολοκλήρωση της νεοφιλελεύθερης αναδιάρθρωσης του
κλάδου, τόσο στο σκέλος των ιδιωτικοποιήσεων όσο και σε αυτό
της απορρύθµισης της αγοράς της ενέργειας. Όπως αναµενόταν
προβλέπεται στον προϋπολογισµό και η προκήρυξη για παραχώ-
ρηση δικαιωµάτων έρευνας και εκµετάλλευσης των υδρογοναν-
θράκων στις είκοσι θαλάσσιες περιοχές του Ιονίου και της
Κρήτης.

Κύριοι της συγκυβέρνησης, για άλλη µία φορά σας επισηµαί-
νουµε ότι δεν πρόκειται να αποδεχθούµε τη συνέχιση χωρίς ου-
σιαστική δηµόσια διαβούλευση και συζήτηση των αδιαφανών
διαδικασιών που ακολουθήθηκαν στην πρόσφατη διαδικασία κύ-
ρωσης των συµβάσεων «ανοιχτής πόρτας» για τις περιοχές Πα-
τραϊκού, Κατάκολου και Ιωαννίνων. Δεν θα αποδεχθούµε πράξεις
και αποτελέσµατα πράξεων πέραν κάθε δηµοσίου ελέγχου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, ζητώ για λίγο την ανοχή σας.
Εµείς θα πορευτούµε στη βάση ενός δηµοκρατικού µακροχρό-

νιου ενεργειακού σχηµατισµού, ενός δηµοκρατικού σχεδιασµού
ενεργειακής µετάβασης, έχοντας ως προτεραιότητα τη διασφά-
λιση του δηµόσιου συµφέροντος και των κοινωνικών ενεργει-
ακών αναγκών και βεβαίως, µε σεβασµό προς το περιβάλλον.

Στον τοµέα της διαχείρισης των απορριµµάτων και στερεών
αποβλήτων, πέρα από τις δράσεις και τις πρωτοβουλίες που επί
της ουσίας αφορούν την εφαρµογή της ευρωπαϊκής νοµοθεσίας,
των αντιστοίχων οδηγιών, καθώς και του εθνικού νοµοθετικού
πλαισίου βάσει των πρώτων, το κρίσιµο θέµα που εµφανίζεται είναι
η αναφορά που παραπέµπει σε ενεργειακή αξιοποίηση σύµµει-
κτων απορριµµάτων, προδιαγραφές χρήσης προϊόντων επεξερ-
γασίας σύµµεικτων αστικών αποβλήτων και απορριµµατογενών
καυσίµων, που αποδεικνύεται ότι οι σχεδιασµοί καύσης είναι
ακόµα παρόντες.

Οι δικές µας ενέργειες θα στηρίζονται στο γενικό πλαίσιο δια-
λογή – ανακύκλωση – επαναχρησιµοποίηση – κοµποστοποίηση
– περιορισµός του παραγόµενου όγκου απορριµµάτων – ελαχι-
στοποίηση των υπολειµµάτων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Δυστυχώς, κύριοι της Κυβέρνησης, εµµένετε στην εφαρµογή

µιας καταστροφικής πολιτικής, µίας πολιτικής που είναι απόρ-
ροια µονοµερών και παράλογων απαιτήσεων της τρόικας -αυ-
τούς τους χαρακτηρισµούς χρησιµοποίησε χθες στην οµιλία του
ο συνάδελφος κ. Παυλόπουλος- µιας πολιτικής που δεν επιτρέπει
να βγει ο τόπος από τον εφιάλτη του µνηµονίου. Και αυτή είναι
έκφραση του κ. Παυλόπουλου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Ο φετινός σας προϋπολογι-
σµός, που παραµένει αίνιγµα αν τελικά θα είναι ο ίδιος τις επό-
µενες µέρες, συνεχίζει αυτήν την καταστροφή. Προφανώς και
τον καταψηφίζω.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ο συνάδελφος κ. Χρι-
στογιάννης έχει τον λόγο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΧΡΙΣΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

είναι η τρίτη φορά που απ’ αυτό το Βήµα της Βουλής καλούµαι να
µιλήσω για την ψήφιση ή µη του κρατικού προϋπολογισµού. Πριν
από δύο χρόνια, από το ίδιο ακριβώς Βήµα είχα κληθεί να πράξω
παρόµοια, αλλά σε ένα τελείως διαφορετικό κλίµα. Τότε, επικρα-
τούσε η φήµη ότι η Ελλάδα θα βγει από το ευρώ και την Ευρω-
ζώνη, ότι η πτώχευση θα µας χτυπήσει την πόρτα, ότι οι
τραπεζικές καταθέσεις θα αποσυρθούν και κατά συνέπεια το τρα-
πεζικό σύστηµα θα καταρρεύσει και στη χώρα θα επέλθει κυβερ-
νητική αστάθεια και αναξιοπιστία.

Την πεποίθηση αυτή ενίσχυε και το γεγονός ότι τότε η χώρα
είχε ύφεση -7% και τόσο οι ηγέτες των άλλων κρατών όσο και τα
διεθνή µέσα µαζικής ενηµέρωσης εκτόξευαν εχθρικές δηλώσεις
για τη χώρα µας.

Η ατµόσφαιρα που επικρατεί τώρα θα έλεγε κανείς πως σε
καµµία των περιπτώσεων δεν αποπνέει σηµάδια της προ διετίας
εποχής. Η Ελλάδα σήµερα παραµένει πιστά µία χώρα του ευρώ,
η ύφεση από το -7% το 2012, είναι στο +6% το 2014, η ανεργία
ύστερα από έξι χρόνια ύφεσης για πρώτη φορά υποχώρησε, η
εξαγωγή από το αρνητικό -1,7% ανήλθε στο +4%. Το έλλειµµα
όχι µόνο πέτυχε το στόχο του, αλλά και τον ξεπέρασε, φτάνοντας
το 2%. Η ικανότητα της χώρας να έχει ξανά πρόσβαση στις αγο-
ρές έχει ενισχύσει την ανταγωνιστικότητά της.

Το κλίµα έχει αναστραφεί τελείως σε σύγκριση µε το κλίµα που
επικρατούσε τότε. Από το περίφηµο grexit η Ελλάδα περνά στην
εποχή της σταθερότητας, παραµένοντας στην Ευρωζώνη. Η βιω-
σιµότητα του τραπεζικού συστήµατος επετεύχθη µέσω της ολι-
κής αναµόρφωσης των τραπεζών της. Η ανταγωνιστικότητα της
χώρας έχει βελτιωθεί και οι µεταρρυθµίσεις απέδωσαν καρπούς.
Η ανεργία υποχωρεί και νέες θέσεις εργασίες δηµιουργούνται.

Η Ελλάδα του σήµερα µέσα σε δύο χρόνια ανέτρεψε την
ύφεση, αποκλιµάκωσε την ανεργία και εµφάνισε πρωτογενές
πλεόνασµα. Φρόντισε να καλύψει τους ανασφάλιστους πολίτες,
να περιορίσει τη λαθροµετανάστευση και να αντιµετωπίσει την
εγκληµατικότητα και την τροµοκρατία. Η Κυβέρνηση απέκτησε
µε σταθερά και σίγουρα βήµατα τη θέση που της ανήκει στο διε-
θνές γίγνεσθαι και σύντοµα θα χρηµατοδοτείται από τις αγορές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένας άλλος τοµέας όπου η Κυ-
βέρνηση αυτή εστίασε το ενδιαφέρον της, είναι η ενίσχυση της
κοινωνικής συνοχής. Όλοι γνωρίζουµε πως η κοινωνική συνοχή
είναι το αποτελεσµατικότερο µέσο για την επιβίωση του έθνους
σε καιρό κρίσεως και εµείς φροντίσαµε και φροντίζουµε να την
ενισχύουµε. Τα µέτρα που πάρθηκαν για την ενίσχυση της κοι-
νωνικής συνοχής είναι αρκετά. Η διανοµή κοινωνικού µερίσµατος
σε πεντακόσιες εβδοµήντα έξι χιλιάδες δικαιούχους, στους οποί-
ους καταβλήθηκαν συνολικά 375 εκατοµµύρια ευρώ, είναι ένα
απ’ αυτά.

Επίσης, το επίδοµα που δόθηκε στους ασφαλισµένους του
ΟΑΕΕ, αλλά και η εφαρµογή του µέτρου προκαταβολικής σύν-
ταξης, αποτελούν σήµερα µέτρα της κοινωνικής συνοχής.
Ακόµα, οι ανασφάλιστοι πολίτες και τα εξαρτώµενα µέλη της οι-
κογένειάς τους απέκτησαν δικαίωµα πρόσβασης σε ιατροφαρ-
µακευτική περίθαλψη. Δόθηκαν επιδόµατα στους µακροχρόνια
ανέργους. Στο τραπέζι των συζητήσεων βρίσκεται η πιλοτική
εφαρµογή για το ελάχιστο εγγυηµένο εισόδηµα. Τέλος, περίπου
4 δισεκατοµµύρια ευρώ πρόκειται να αξιοποιηθούν στο διάστηµα
2014-2020 για την αντιµετώπιση της ανεργίας, την καταπολέ-
µηση της φτώχειας και του κοινωνικού αποκλεισµού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από τον Μάρτιο του 2014 η Κυ-
βέρνηση Σαµαρά προχώρησε σε αλλαγές που η κοινωνία και το
κράτος επιζητούσαν. Έγινε η διανοµή κοινωνικού πλεονάσµατος
και προχώρησε σε µείωση εργοδοτικών- ασφαλιστικών εισφο-
ρών. Ήρθε αντιµέτωπη µε την πρόκληση να µειώσει το ΦΠΑ στην
εστίαση, κόντρα σε όσους πίεζαν για το αντίθετο. Μείωσε στο
30% τον ειδικό φόρο πετρελαίου και την έκτακτη εισφορά κατα-
νάλωσης. 

Κράτησε την υπόσχεσή της να αυξήσει τους µισθούς στους
ενστόλους και να διορθώσει µε αυτόν τον τρόπο την αδικία που

είχε δηµιουργηθεί σε βάρος των µισθών τους. Πρόσφατα ψηφί-
στηκε και το σχέδιο για τη ρύθµιση των κόκκινων δανείων, αλλά
και η αύξηση των δόσεων για τη διευκόλυνση αποπληρωµής
χρεών στο δηµόσιο και στα ασφαλιστικά ταµεία. 

Κόντρα σε όλα αυτά που έρχονται να λειτουργήσουν ως λύση
στα οικονοµικά αδιέξοδα των επαγγελµατιών και επιχειρήσεων,
βρίσκονται κάποιοι που θέλουν πάντα να λένε όχι, ακόµα και όταν
πρόκειται για όφελος του ελληνικού λαού. Θέλουν πάντα να βλέ-
πουν συνωµοσίες και επικοινωνιακά τεχνάσµατα, ενώ η Κυβέρ-
νηση προσπαθεί να αξιοποιήσει κάθε δηµοσιονοµικό περιθώριο
της χώρας µε στόχο τη σταδιακή µείωση της φορολογικής επι-
βάρυνσης των επιχειρηµατιών και των επιχειρήσεων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Στόχος της Κυβέρνησης Σαµαρά είναι να υλοποιήσει στο ακέ-
ραιο το πρόγραµµά της, ένα πρόγραµµα που προσβλέπει στη
διασφάλιση της πρόσβασης της Ελλάδας στις χρηµαταγορές και
στην έξοδό της από το µηχανισµό χρηµατοδότησης και το µνη-
µόνιο. Η Κυβέρνηση στοχεύει στην παραγωγή και την οικονοµική
ανασυγκρότηση. Καταβάλλει δυνάµεις να διατηρήσει τη δηµο-
σιονοµική της πειθαρχία, να ενισχύσει την ανταγωνιστικότητα της
χώρας, να αυξήσει την παραγωγή της και να συνεχίσει τη µεταρ-
ρύθµιση του κράτους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση στο διάστηµα των
δύο ετών απέδειξε ότι µπορεί να πετύχει τους στόχους της. Μπο-
ρεί να µιλά για ρυθµούς ανάπτυξης, µπορεί να κάνει αναφορές
σε βήµατα προόδου και εξέλιξης, αλλά πάνω απ’ όλα σκοπός της
Κυβέρνησης είναι να προστατεύσει την πολιτική και οικονοµική
σταθερότητα του κράτους. Μιλάµε για µία οικονοµική και πολι-
τική σταθερότητα που εξαιτίας κάποιων που θέλουν να οδηγή-
σουν τη χώρα στις κάλπες, κινδυνεύει να ανατραπεί, γεγονός
που προσωπικά απεύχοµαι, γιατί οι περισσότεροι γνωρίζουµε
πως το κριτήριο της επιτυχίας κάθε προγράµµατος είναι η επί-
τευξη της σταθερότητας και ότι η σταθερότητα είναι θέµα επι-
βίωσης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Λέω όχι στις δυνάµεις οπισθοδρόµησης, σε όσους θέλουν να

θέσουν σε κίνδυνο τη χώρα και να την εκτροχιάσουν από την
οµαλή της πορεία, σε όσους υπόσχονται παλάτια φτιαγµένα στην
άµµο και δεν έχουν να παρουσιάσουν ένα ρεαλιστικό πρόγραµµα
ή έστω ένα σχέδιο Β’, σε αυτούς που µέσα από τα προγράµµατα
που παρουσιάζουν στους διεθνείς οικονοµικούς οίκους δηµιουρ-
γούν την εντύπωση στο εξωτερικό και στην Ελλάδα ότι δεν υπάρ-
χει αίσθηση της πραγµατικότητας και ενθαρρύνουν τους σκληρο-
πυρηνικούς της Ευρώπης να αυξήσουν την πίεση προς τη χώρα
µας µε τις παράλογες απαιτήσεις τους.

Επίσης, λέω όχι σε εκείνους που µε την απειλή τους ότι δεν
πρόκειται να ψηφίσουν για Πρόεδρο της Δηµοκρατίας υπονο-
µεύουν το µέλλον της χώρας µας στέλνοντάς την σε εκλογές.
Αυτοί µε τον ανερµάτιστο και λαϊκιστικό λόγο διέκοψαν κάθε δί-
αυλο επικοινωνίας µε την Κυβέρνηση για εθνική συνοχή και
έξοδο της χώρας από την κρίση.

Για να µη χαθούν, λοιπόν, οι προσπάθειες της ελληνικής κοι-
νωνίας και για να µην επιστρέψει η χώρα στο σηµείο µηδέν, στη-
ρίζω και λέω ναι στον κρατικό προϋπολογισµό.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πολύ.
Τον λόγο έχει η συνάδελφος κ. Ευγενία Ουζουνίδου.
ΕΥΓΕΝΙΑ ΟΥΖΟΥΝΙΔΟΥ: Κυρίες και κύριοι, δεν είναι απλώς ο

τελευταίος απαράδεκτος προϋπολογισµός αυτός που συζητάµε.
Είναι ο επιθανάτιος ρόγχος µίας πολιτικής που δοκιµάστηκε και
απέτυχε παταγωδώς. Είναι το τέλος της συγκυβέρνησής σας και
όλων των µεθοδεύσεών σας να παραµείνετε γαντζωµένοι στην
εξουσία. Είναι, βέβαια και η αφετηρία της επιστροφής των πολι-
τών στο προσκήνιο, των ανθρώπων που θέτουν επιτακτικά το αί-
τηµα της ανατροπής σας τώρα, για να επιστρέψουν οι αξίες της
εργασίας, της αλληλεγγύης, της ισότητας και της δηµοκρατίας,
αξίες που διαλύσατε και απαξιώσατε.
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Πολλοί είναι εκείνοι που υποστηρίζουν ότι το µνηµόνιο απέ-
τυχε. Εγώ θα συµφωνήσω µε τους κυβερνητικούς παράγοντες
που λένε ότι το µνηµόνιο πέτυχε. 

Πράγµατι το µνηµόνιο πέτυχε τους στόχους του. Κατάφερε µε
τους τετρακόσιους πενήντα νόµους του να ισοπεδώσει µια ολό-
κληρη κοινωνία, να καταστρέψει ολόκληρες γενιές και να θυσιά-
σει κάθε αναπτυξιακή προσπάθεια της χώρας µας στον βωµό της
υποταγής στο αδίστακτο γηγενές ευρωπαϊκό και παγκόσµιο αε-
ριτζίδικο κεφάλαιο, να δηµιουργήσει στρατιές ανέργων, να δια-
λύσει την πραγµατική οικονοµία, να κάνει real estate τις
υποδοµές της χώρας, να καταλύσει εν τέλει τη δηµοκρατία στη
χώρα. 

Το παρόν νοµοσχέδιο προϋπολογισµού, κύριοι, συνεχίζει να
υπηρετεί το πετυχηµένο µνηµόνιο, παρ’ ότι η συγκυβέρνηση δια-
τυµπάνιζε εδώ και µέρες ότι βγαίνουµε από αυτό. Αποτυπώνει το
κοινωνικό µοντέλο που επιθυµείτε να εφαρµόσετε και το 2015
και µάλιστα ακόµη πιο σκληρά. Οι συντάξεις, η περίθαλψη, η παι-
δεία, η εργασία και εν γένει τα δηµόσια αγαθά και οι υποδοµές
που ιδιωτικοποιούνται πληρώνουν την απαίτηση για µικρότερο
κράτος. 

Κύριοι, που βασίζονται οι εκτιµήσεις σας ότι το 2015 θα απο-
τελέσει έτος ανάπτυξης 2,9%; Η βιοµηχανική παραγωγή της
χώρας µειώθηκε σε τρέχουσες τιµές και µάλιστα µε επιταχυνό-
µενο ρυθµό. Οι εξαγωγές και αυτές µειώθηκαν. Ο αποπληθωρι-
σµός έχει εγκατασταθεί για τα καλά στη χώρα µας και εντείνεται.
Η εσωτερική κατανάλωση µειώθηκε και οι εισαγωγές αυξήθηκαν. 

Οι ιδιωτικές επενδύσεις δεν θα γίνουν µε αποπληθωρισµό από
τον οποίο κερδίζουν ακριβώς όσοι δεν επενδύουν. Με Πρό-
γραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων περαιτέρω µειούµενο, πώς είναι
δυνατόν µια χώρα να πετύχει ανάπτυξη; Για τον ΣΥΡΙΖΑ η παρα-
γωγική ανασυγκρότηση της χώρας στηρίζεται στις δηµόσιες
επενδύσεις. 

Με τις λεγόµενες διαθρωτικές παρεµβάσεις στον τοµέα των
µεταφορών, συνεχίζετε να ολοκληρώνετε το ξεπούληµα της δη-
µόσιας περιουσίας µεταφορών. Για το σιδηρόδροµο ήδη εξετά-
ζετε τα προαπαιτούµενα της πώλησης των «ΤΡΑΙΝΟΣΕ» και
ΕΕΣΣΤΥ, προκειµένου τον Ιανουάριο να ολοκληρώσει το ΤΑΙΠΕΔ
την πώληση, ενώ δηλώνετε ρητά ότι θα κάνετε τα αναγκαία για
την πλήρη απελευθέρωση της σιδηροδροµικής αγοράς.

Κύριοι, είστε σταθεροί και ακλόνητοι στη διάλυση του δηµό-
σιου σιδηρόδροµου, αντιγράφοντας το αποτυχηµένο µοντέλο
της Μεγάλης Βρετανίας αντί να προχωρήσετε σε έναν ενιαίο σι-
δηρόδροµο µε λογιστικό διαχωρισµό όπως υποστηρίζει ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ.

Η λειτουργική συγχώνευση και εξυγίανση των αστικών συγκοι-
νωνιών του ΟΑΣΑ στην οποία αποσκοπείτε σύµφωνα µε τον προ-
ϋπολογισµό, συνδυαζόµενη µε τις διατάξεις που ψηφίσατε για
την έκδοση και διάθεση εισιτηρίου από ιδιώτες, τι θα σηµαίνει
για τον οργανισµό και τους εργαζοµένους του; Σας το είπαµε και
το τονίζουµε: Έχετε ιδεοληπτική εµµονή που σε καµµιά των πε-
ριπτώσεων δεν τεκµηριώνεται από την αποκτηθείσα εµπειρία. 

Σε ό,τι αφορά τον ΟΑΣΘ µας κοροϊδεύετε όταν βάζετε στόχο
την εξυγίανσή του; Είναι δυνατόν να πραγµατοποιηθεί όσο πα-
ραµένει ιδιωτικός; Θα τον εξυγιάνετε χαρίζοντας δεκάδες εκα-
τοµµύρια στους µετόχους και παραχωρώντας τους το
ηλεκτρονικό εισιτήριο για όλα τα µέσα µαζικής µεταφοράς; 

Κατακυρώθηκε ο ανάδοχος του διαγωνισµού πώλησης των δε-
κατεσσάρων περιφερειακών αεροδροµίων. Πουλάτε τον ελλη-
νικό κρατικό πλούτο σε άλλο κράτος. Αυτό δεν είναι
ιδιωτικοποίηση. Είναι εθελοντική µεταβίβαση κυριαρχίας. Η πώ-
ληση αυτής της δηµόσιας υποδοµής προσβάλλει επίσης το δη-
µόσιο συµφέρον. Φυσικά δεν σας απασχολεί το γεωγραφικό
ανάγλυφο της χώρας και το συνταγµατικό δικαίωµα του πολίτη
στη µετακίνηση και καταδικάζετε ολόκληρες περιοχές στην απο-
µόνωση. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ)

Παράλληλα, µειώνετε το ποσοστό συµµετοχής του ελληνικού
δηµοσίου στο «Ελευθέριος Βενιζέλος». Παραχωρείτε δέκα περι-
φερειακά λιµάνια. Στοχοθετείτε και το 90% πώλησης των µετο-
χών των ελληνικών ταχυδροµείων. Όλα προς πώληση! 

Ένα πάντως είναι παράξενο: Στα πέντε εκατοµµύρια επιβάτες
στο «Ελευθέριος Βενιζέλος», προβλέψατε τα 60 εκατοµµύρια
που του δίνονται από το σπατόσηµο να µπουν στον κρατικό προ-
ϋπολογισµό; Αυτό δεν φαίνεται πουθενά. Θέλουµε απαντήσεις. 

Κυρίες και κύριοι, δεσµευόµαστε για άµεση ακύρωση όλων
των διαγωνισµών παραχωρήσεων σε εξέλιξη ταυτόχρονα µε την
κατάργηση του ΤΑΙΠΕΔ. Και για την ήδη παραχωρηµένη περιου-
σία του δηµοσίου θα προβούµε σε όλες τις νόµιµες ενέργειες
για να διασφαλίσουµε το δηµόσιο συµφέρον και τον καταλογι-
σµό. 

Αυτός ο προϋπολογισµός, όπως και οι προηγούµενοι, κυρίες
και κύριοι, είναι µαχαιριά στην πλάτη του ελληνικού λαού, στους
κατοίκους της δυτικής Μακεδονίας που είναι πρωταθλήτρια της
ανεργίας και οσονούπω ιδιωτικό φέουδο µε την πώληση της
ΔΕΗ. 

Είναι φανερό ότι είναι κάτι παραπάνω από αναγκαία για τον
λαό και τον τόπο η κυβέρνηση της Αριστεράς, η οποία µε την
ενεργή στήριξη του λαϊκού παράγοντα θα µετατρέψει τη χώρα
από πειραµατόζωο των χειρότερων νεοφιλελεύθερων πολιτικών
επιλογών σε πεδίο ριζοσπαστικών προοδευτικών µετασχηµατι-
σµών που θα µπορέσουν να δηµιουργήσουν ένα ντόµινο θετικών
εξελίξεων στη χώρα αλλά και σε όλη την Ευρώπη. 

Ήθελα να τελειώσω µε το εξής. Ο Ζαν Πολ Σαρτρ είπε «η ζωή
αρχίζει στην άλλη πλευρά της απελπισίας». Εµείς, λοιπόν, θα ζή-
σουµε. Επιλέγουµε την άλλη πλευρά.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από
τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης της Βουλής, τριάντα οκτώ
µαθήτριες και µαθητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το
Γυµνάσιο Ματαράγκας Αιτωλοακαρνανίας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. Καλή σας πρόοδο. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Ιωαννίδης. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η φετινή περίοδος που καταρ-

τίζεται και ψηφίζεται ο κρατικός προϋπολογισµός του 2015 δεν
έχει καµµία σχέση µε την αντίστοιχη περυσινή. Ένα χρόνο πριν
στην ίδια συζήτηση οι προβλέψεις δεν ήταν τόσο θετικές και όλοι
µας ελπίζαµε απλώς για το καλύτερο. Υπήρχαν ενθαρρυντικές
ενδείξεις. Τα οικονοµικά µεγέθη άφηναν περιθώρια αισιοδοξίας
για ξεπέρασµα της κρίσης. Φέτος όχι µόνο υπάρχουν απτές εν-
δείξεις αλλά και ικανές αποδείξεις ότι η ύφεση σε λίγο θα ανήκει
ολοκληρωτικά στο παρελθόν. 

Αυτές οι αποδείξεις είναι ότι πρώτον, η χώρα θα κλείσει το
2014, σύµφωνα µε τις προβλέψεις, µε αύξηση του ΑΕΠ κατά
0,6% ύστερα από έξι χρόνια ύφεσης. Μάλιστα στο τρίτο τρίµηνο
η αύξηση είναι 1,7%. 

Δεύτερον, η ανεργία υποχωρεί από σειρά µηνών έστω και
οριακά. 

Τρίτον, ο πληθωρισµός συνεχίζει να υποχωρεί όντας ο χαµη-
λότερος µεταξύ όλων των κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης.

Τέταρτον, το ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών είναι σηµαντικά
πλεονασµατικό και διαµορφώθηκε στο τέλος Σεπτεµβρίου στα
3,8 δισεκατοµµύρια ευρώ έναντι πλεονάσµατος 2,4 δισεκατοµ-
µυρίων την αντίστοιχη περυσινή περίοδο. Προφανώς σε αυτό
έπαιξε τον κύριο λόγο η εκπληκτική αύξηση των τουριστικών αφί-
ξεων. Παρ’ όλα αυτά παραµένει πολύ ικανοποιητική επίδοση. 

Πέµπτον, για τρεις συνεχόµενες χρονιές επιτυγχάνουµε τους
δηµοσιονοµικούς στόχους που τίθενται, όπως για παράδειγµα το
πρωτογενές πλεόνασµα που εκτιµάται ότι θα διαµορφωθεί στα
3,3 δισεκατοµµύρια ευρώ ή στο 1,8% του ΑΕΠ, ενώ κάποιες
άλλες προσαρµογές πιθανόν να το διαµορφώσουν σε ακόµα
υψηλότερα επίπεδα. Ας  µη ξεχνάµε ότι έγινε κατορθωτό να κα-
ταβληθεί το κοινωνικό µέρισµα ύψους 525 εκατοµµυρίων ευρώ,
να αυξηθούν οι αποδοχές και οι συντάξεις των δικαστικών και
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των στελεχών των Ενόπλων Δυνάµεων και Σωµάτων Ασφαλείας,
εν ενεργεία και συνταξιούχων, ύψους 541 εκατοµµυρίων ευρώ,
σύµφωνα µε δικαστική απόφαση και να µειωθεί ο ειδικός φόρος
κατανάλωσης στο πετρέλαιο θέρµανσης. 

Έκτον, το δηµόσιο χρέος σταθεροποιείται στα 318 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ µε βελτίωση κάποιων ποιοτικών χαρακτηριστικών
του όπως, για παράδειγµα, η µέση υπολειπόµενη φυσική διάρ-
κειά του που από τα 6,3 έτη το 2011 έχει πλέον υπερδιπλασιαστεί
και διαµορφώνεται στα 16,5 έτη. Το µέσο σταθµικό επιτόκιο νέου
δανεισµού διαµορφώθηκε στο 2,7%. 

Έβδοµον, οι δαπάνες για τόκους του χρέους συνεχίζουν να
µειώνονται και θα φτάσουν τα 5,7 δισεκατοµµύρια ευρώ, δηλαδή,
κατά 53% λιγότερες σε σχέση µε το 2012 και 65% λιγότερες σε
σχέση µε το 2011.   

Αυτά τα λέµε για να θυµόµαστε. 
Επειδή, λοιπόν, µιλάµε για τον προϋπολογισµό, παρ’ ότι είµαι

εναντίον των αριθµών, είµαι υποχρεωµένος να τα πω, για να
ακούσει ο κόσµος γιατί είναι η πιο βασική συνεδρίαση που γίνεται
στο Κοινοβούλιο.

Γενικά στο σκέλος των εξόδων επικράτησε πειθαρχία, ώστε
οι διαρθρωτικές παρεµβάσεις να έχουν ουσιώδη αποτελέσµατα.
Για το δε 2015, µε τη συνέχιση της υλοποίησης των διαρθρωτι-
κών µεταρρυθµίσεων, της αναδιοργάνωσης του δηµοσίου τοµέα
και τη βελτίωση του επιχειρηµατικού περιβάλλοντος, αναµένον-
ται εντυπωσιακές επιδόσεις. Δεν θα αργήσει η ηµέρα που θα
γίνει πράξη η πρόθεσή µας για σταδιακή ελάφρυνση του φορο-
λογικού βάρους των πολιτών. 

Κατά τη γνώµη µου, τα πιο σηµαντικά σηµεία του προϋπολο-
γισµού του 2015 είναι τα εξής: 

Η άνοδος του ΑΕΠ κατά 2,9%, κυρίως από ανάκαµψη της ιδιω-
τικής κατανάλωσης και την περαιτέρω ενίσχυση των επενδύσεων
και των εξαγωγών. Με όλον τον σεβασµό που έχω για τον οικο-
νοµολόγο του ΣΥΡΙΖΑ, τον πανεπιστηµιακό, τον κ. Τσακαλώτο, ο
οποίος πράγµατι είναι καλός, δεν µπορώ να µην σηµειώσω ότι
δεν ανέφερε πουθενά την ανάπτυξη από τον ιδιωτικό τοµέα. 

Η πιο ενεργός υλοποίηση του προγράµµατος αποκρατικοποι-
ήσεων και αξιοποίησης της περιουσίας του δηµοσίου, προσδο-
κώντας έσοδα 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, ενώ µέχρι τώρα έχουν
υλοποιηθεί από το ΤΑΙΠΕΔ έργα αποκρατικοποιήσεων συνολικής
αξίας 5,4 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Επίσης, η ενίσχυση της ρευστότητας της ελληνικής οικονο-
µίας, αλλά και τα επιτυχηµένα stress tests των ελληνικών τραπε-
ζών. Αποδεικνύεται η αντοχή και η δυναµική τους και κατά
συνέπεια σύντοµα θα είναι και πάλι αρωγοί στην επιχειρηµατικό-
τητα. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι γεγονός ότι η χώρα µας ει-
σέρχεται µε αξιώσεις σε περίοδο πρωτογενών δηµοσιονοµικών
πλεονασµάτων, θετικών ρυθµών οικονοµικής µεγέθυνσης, βελ-
τιωµένων οικονοµικών µεγεθών και εντεινόµενων αναπτυξιακών
διαδικασιών. 

Πιστεύω –για να µπω και λίγο στο ρεζουµέ µεταξύ µας- ότι εδώ
όλοι είναι πατριώτες. Δεν νοµίζω ότι υπάρχει ένας άνθρωπος ο
οποίος να µην αγαπάει την πατρίδα του και να µην θέλει το καλό
της πατρίδας.

Κάποτε όταν ο Θουκυδίδης έγραψε την ιστορία του Πελοπον-
νησιακού Πολέµου, είπε: «Το γράφω, για να µάθουµε και να µην
ξανακάνουµε τα ίδια λάθη». Μετά από αιώνες αιώνων επαναλαµ-
βάνονται τα ίδια λάθη. Πριν από έξι χρόνια, µε τον Πρόεδρο της
Δηµοκρατίας πάλι, φτάσαµε σε ένα σηµείο να έρθει το ΔΝΤ και
να πανηγυρίζει τότε ο Πρωθυπουργός, ο οποίος είπε «λεφτά
υπάρχουν». Ο Καραµανλής ζήτησε από τους Αρχηγούς να απο-
φασίσουν, γιατί υπήρχε πρόβληµα, τι µέτρα πρέπει να παρθούν.
Τους είπε: «Εγώ µε εκατόν πενήντα έναν Βουλευτές και µε τα
συνδικάτα εναντίον δεν µπορώ να αναλάβω το βάρος να πάρω
τέτοια µέτρα». Και του είπαν «όχι, θα πάµε σε εκλογές». 

Εγώ µια φορά θέλω κάποτε να καταλάβω. Εµείς έχουµε αυτήν
τη στιγµή αντίπαλο την τρόικα, το µνηµόνιο. Εσείς λέτε ότι εκ-
προσωπείτε το αντι-µνηµόνιο. Εγώ δεν ξέρω να υπάρχει οµάδα
αντι-ΠΑΟΚ, αντι-Ολυµπιακός. Όταν µπαίνει το «αντί», µετά φεύ-
γει το όνοµα που ακολουθεί. Να αποφασίζουµε θετικά και όχι διά
της εις άτοπον απαγωγής. Να αποφασίζουµε και να λέµε τι πρέ-

πει να κάνουµε. Δεν µπορούµε να το κάνουµε αυτό; 
Είπαν οι προηγούµενοι οµιλητές ορισµένα πράγµατα, τα οποία

είναι σοβαρά. Δεν µπορούµε, δηλαδή, κάποτε να καθίσουµε να
συζητήσουµε, να βρούµε σε ποια συµφωνούµε τουλάχιστον, για
να πολεµήσουµε αυτήν τη στιγµή τον αντίπαλο, ο οποίος πρέπει
να φύγει για να αναπνεύσει ο ελληνικός λαός; Με το αίµα του ελ-
ληνικού λαού έχουµε φτάσει εδώ που έχουµε φτάσει, σε αυτές
τις επιτυχίες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συντοµεύετε,
κύριε συνάδελφε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Εποµένως κάποτε πρέπει να συµφω-
νήσουµε. Εγώ ως παράδειγµα αναφέρω το εξής: Όταν αυτήν τη
στιγµή έχουµε –ήταν εδώ και ο Υπουργός Ανάπτυξης- από το
2000 µέχρι το 2010  εισαγωγές 63 δισεκατοµµύρια ευρώ στον
πρωτογενή τοµέα, όταν από το 1984 έχουµε πάρει µόνο 62 δισε-
κατοµµύρια ευρώ, άρα έχουµε κάθε χρόνο 6,3 δισεκατοµµύρια
ευρώ χαµένα. Και δεν δίνουµε κίνητρα. Πρέπει όλοι µαζί να συµ-
φωνήσουµε να φύγουν πλέον τα παιδιά στην ύπαιθρο, γιατί δεν
υπάρχουν δουλειές στις πόλεις. Τι να τα κάνουµε; Να τα διώ-
ξουµε όλα τα παιδιά έξω. Να ασχοληθούν µε τη γεωργία, την κτη-
νοτροφία κ.ο.κ.. Αυτά τα θέµατα είναι πολύ σοβαρά. 

Δεν µπορεί τα δικά µας τα παιδιά να πίνουν γάλα-σκόνη από
την Ολλανδία και το δικό µας το γάλα να βγαίνει έξω. Τη φέτα
θα πρέπει να την προφυλάξουµε. Όλοι µαζί πρέπει να τα κάνουµε
αυτά. Δεν γίνεται να είµαστε αντίπαλοι εδώ πέρα µέσα, όταν
έχουµε κοινό εχθρό. Ας τελειώσουµε µε τον εχθρό και από εκεί
και πέρα ας αποφασίσει ο λαός ό,τι θέλει. Θέλει εσάς; Με το
καλό να έρθετε. Θέλει εµάς; Με το καλό να µείνουµε.

Πρέπει, λοιπόν, κάποτε να µαθαίνουµε να συνεργαζόµαστε.
Γενικά οι Έλληνες είµαστε πρωταθλητές στην ατοµικότητα.

Ψηφίζω τον προϋπολογισµό.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Μεγάλη παρά-

ταση πήρατε, κύριε συνάδελφε.
Τον λόγο έχει κ. Πετράκος.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, κύριοι Υπουργοί, ο µνηµονιακός προϋπολογισµός
του 2015 συνεχίζει για έκτη χρονιά τη λιτότητα, συνεχίζει την
άγρια φοροεπιδροµή µε νέους φόρους 1,4 δισεκατοµµυρίων και
πετσοκόβει περαιτέρω τις δηµόσιες δαπάνες κατά 1,5 δισεκα-
τοµµύριο σε κοινωνικά κρίσιµους τοµείς και όλα αυτά για να
πείτε ότι πιάσατε τον προκρούστειο στόχο του πλεονάσµατος. 

Μετά, όµως, από τις τελευταίες εξελίξεις καταρρέει και η φι-
λολογία σας περί εξόδου από το µνηµόνιο. Η Κυβέρνηση εκλι-
παρεί την τρόικα για την ολοκλήρωση της αξιολόγησης και την
εκλιπαρεί να µην ψηφιστούν όλα τα µέτρα πριν την άνοιξη, τα
οποία όµως βρίσκονται στις σαράντα επτά σελίδες που έστειλε
ο κ. Χαρδούβελης στην τρόικα. 

Μπροστά, λοιπόν, στη χρεοκοπία της κυβερνητικής πορείας,
µόνη σας διέξοδος είναι η κινδυνολογία µε στόχο την τροµοκρά-
τηση του λαού. Έχετε ψηφίσει κάθε χρόνο µέτρα πολλών δισε-
κατοµµυρίων και στήνετε τώρα σκηνικό θρίλερ για 1,5
δισεκατοµµύριο. Όποια, όµως, κινδυνολογία και να επιστρατεύ-
σετε, ο λαός όταν γίνουν εκλογές ένα είναι βέβαιο: θα αναδείξει
αυτοδύναµη κυβέρνηση τον ΣΥΡΙΖΑ. Ό,τι και να σκαρφιστείτε
εσείς και η τρόικα για να ναρκοθετήσετε τον δρόµο της αυριανής
κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ, σας τονίζουµε: η Ελλάδα της Αριστε-
ράς µε τον Τσίπρα Πρωθυπουργό δεν θα γίνει Κύπρος της Δε-
ξιάς µε τον Αναστασιάδη. 

Με την ενεργή στήριξη του λαού θα εφαρµόσουµε το πρό-
γραµµά µας µέχρι τέλους, σταµατώντας την κοινωνική και οικο-
νοµική καταστροφή της χώρας. Δεσµευόµαστε να καταργήσουµε
τις καταστροφικές µνηµονιακές πολιτικές, οι οποίες τα τελευταία
πέντε χρόνια προκάλεσαν µείωση του Ακαθάριστου Εθνικού Προ-
ϊόντος κατά 25%, ένα εκατοµµύριο επτακόσιες χιλιάδες ανέργους
και δυόµισι εκατοµµύρια φτωχούς. Δεσµευόµαστε για µια ισχυρή
διαπραγµάτευση µε στόχο τη διαγραφή του µεγαλύτερου µέρους
του χρέους που είναι µη εξυπηρετήσιµο και µη βιώσιµο παρά τα
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όσα λένε οι κύριοι Σαµαράς και Βενιζέλος.
Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει σχέδιο παραγωγικής ανασυγκρότησης µε αύ-

ξηση του Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων κατά 4 δισεκα-
τοµµύρια, σταδιακή επαναφορά µισθών και συντάξεων, ώστε να
τονωθεί στη ζήτηση, στήριξη των αγροτών, των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων αλλά και της βιοµηχανίας µε µείωση του ενεργει-
ακού κόστους και ρήτρα απασχόλησης, επένδυση στη γνώση και
τη νέα τεχνολογία για να γυρίσουν πίσω οι νέοι επιστήµονες. 

Η συγκυβέρνηση, όµως, µειώνει δραµατικά τις δηµόσιες επεν-
δύσεις 25% σε σχέση µε το 2009. Μετά από τέτοια δραµατική
ύφεση µόνο η αύξηση των δηµοσίων επενδύσεων και το σταµά-
τηµα της πολιτικής λιτότητας είναι οι αναγκαίες προϋποθέσεις
για την επανεκκίνηση της οικονοµίας και τη δηµιουργία και ιδιω-
τικών επενδύσεων. 

Η ενέργεια είναι δηµόσιο και κοινωνικό αγαθό και βασικός πυ-
λώνας στον οποίο πρέπει να επενδύσει η χώρα για να πετύχει
την παραγωγική της ανασυγκρότηση. Η ανασυγκροτηµένη και
πραγµατικά ενιαία Δηµόσια Επιχείρηση Ηλεκτρισµού, αλλά και η
ύπαρξη δηµόσιων επιχειρήσεων στο πετρέλαιο και το φυσικό
αέριο είναι οι αναγκαίες και ικανές προϋποθέσεις για όλα αυτά.

Η ιδιωτικοποίηση των ΕΛΠΕ, που έχει ως συνέπεια τη δηµιουρ-
γία δύο ιδιωτικών ολιγοπωλίων µαζί µε τους υπερβολικούς φό-
ρους, είναι η βασική αιτία που δεν πέφτουν οι τιµές στο πετρέλαιο
και στη βενζίνη. 

Αυτές είναι οι απαντήσεις στα ερωτήµατα των εισαγγελέων
που από προχθές ψάχνουν. 

Αντί για τις ιδιωτικοποιήσεις, λοιπόν, που είναι το δικό σας
story, οι οποίες φέρνουν από επένδυση και αυξάνουν ελλείµµατα
χρέος και τιµές για τον καταναλωτή γιατί δηµιουργούν ιδιωτικά
ολιγοπώλια, εµείς θα ακυρώσουµε τις προωθούµενες ιδιωτικο-
ποιήσεις του ΑΔΜΗΕ, της ΔΕΗ, της ΔΕΠΑ, της ΔΕΣΦΑ, και των
ΕΛΠΕ και θα τα ανακτήσουµε πλήρως. Επίσης, θα ακυρώσουµε
και τη σκανδαλώδη παραχώρηση του ορυχείου της Βεύης που
προχωρήσατε σε υπογραφή.

Ο ΣΥΡΙΖΑ θα προχωρήσει στην ανασυγκρότηση της ΔΕΗ µε
ενοποίηση των θυγατρικών της, αναδιάρθρωση της λειτουργίας
της, επενδύσεις για εκσυγχρονισµό των µονάδων της και περι-
βαλλοντική τους αναβάθµιση και πάνω από όλα στελέχωσή της
µε µόνιµο προσωπικό, µελέτη και σχεδιασµό νέων µικρών και µε-
γαλύτερων υδροηλεκτρικών έργων.

Η Κυβέρνηση αντιθέτως επιδοτεί µε εκατοµµύρια τους µεγα-
λοϊδιώτες παραγωγούς ενέργειας και τους χαρίζει και χρήµατα
από το ΕΣΠΑ, αυξάνοντας υπέρογκα το ενεργειακό κόστος.

Για άλλοθι κούρεψε τις τιµές στα µικρά φωτοβολταϊκά, οι-
κιακά, αγροτικά και κατοστάρια, τις οποίες ο ΣΥΡΙΖΑ δεσµεύεται
να επανεξετάσει µε κριτήρια καµµία νέα αύξηση στο ειδικό τέλος
και µείωση του επιτοκίου δανεισµού. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει το σχέδιο και τη βούληση για µείωση του ενερ-
γειακού κόστους µέσω της παραγωγής ενέργειας από τη δηµό-
σια ΔΕΗ και παρεµβαίνοντας στο 70% του κόστους που δεν
σχετίζεται µε την παραγωγή της ενέργειας από τη ΔΕΗ, επιδο-
τήσεις σε ιδιώτες, υπερβολικοί φόροι κ.λπ.. Σταµατήστε την πε-
ραιτέρω εµπορευµατοποίηση και ιδιωτικοποίηση της ενέργειας
και τη δηµιουργία του χρηµατιστηρίου ενέργειας, το οποίο σκο-
πεύετε να παραδώσετε στους Γερµανούς. 

Κύριοι της συγκυβέρνησης, σταµατήστε την επίδειξη πολιτικής
αναλγησίας απέναντι σε ένα παιδί είκοσι χρονών, του οποίου η
ζωή κινδυνεύει. Οι ευθύνες σας θα είναι τεράστιες από δω και
πέρα για ό,τι συµβεί. Δεν θα σωθείτε µέσω της επίδειξης πυγµής
και του σκηνικού νόµου και τάξης. Επιδείξτε πυγµή, αν θέλετε
και έχετε τον τσαµπουκά, στους τραπεζίτες που κλέβουν χρή-
µατα από τα βιβλιάρια φτωχών βιοπαλαιστών και τους οδηγούν
σε αυτοκτονίες. Επιδείξτε πυγµή στους λαθρέµπορους και στους
απατεώνες Μηλιώνηδες και Φλώρους. Επιδείξτε πυγµή στους
Χριστοφοράκους και σε όσους δωροδόκησε η «Siemens», στην
ίδια τη «Siemens» που δεν τηρεί ούτε την κατάπτυστη συµφωνία.
Όµως, δεν µπορείτε, γιατί η «Siemens» κρατάει στο χέρι το
ΠΑΣΟΚ και τη Νέα Δηµοκρατία. Ο Χριστοφοράκος κατέθεσε ότι
δωροδόκησε και έναν πρώην Πρωθυπουργό, οπότε εξαντλείτε
τον τσαµπουκά σας απέναντι στο Ρωµανό και τους ΑΜΕΑ που
χτυπήσατε προχθές. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Η µόνη θετική υπηρεσία που µπορείτε να προσφέρετε, στον

λαό και τον τόπο, είναι να προκηρύξετε τώρα εκλογές. Δεν έχει
κανένα νόηµα ο παρών προϋπολογισµός, ο οποίος εξάλλου είναι
υπό αναθεώρηση από την τρόικα. Δεν έχετε κανένα νόηµα.
Επειδή είστε πια Κυβέρνηση παραδοµένη στην τρόικα, µαζί µε
την οποία αν παραµείνετε, θα ολοκληρωθεί η κοινωνική και οικο-
νοµική καταστροφή του τόπου, καλούµε τη νεολαία και τον λαό
να βάλουν τη σφραγίδα τους στις εξελίξεις µε µαζικά και απολύ-
τως ειρηνικά συλλαλητήρια, ώστε να συµβάλουν στη δηµιουργία
θετικών εξελίξεων για τον τόπο. 

Διότι το πραγµατικό δίληµµα, ό,τι κι αν λέτε, είναι: συνέχιση
αυτής της καταστροφικής πολιτικής µε αυτήν την Κυβέρνηση ή
ανατροπή της µε µία νέα ισχυρή και αυτοδύναµη Κυβέρνηση του
ΣΥΡΙΖΑ; 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει η
Υφυπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Δια-
κυβέρνησης, κ. Παρασκευή Χριστοφιλοπούλου.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Διοικητι-
κής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε τον προϋπολογισµό του
επόµενου έτους, ίσως στην πιο δύσκολη στιγµή µετάβασης που
έχει ζήσει η χώρα από το 2010 που ξεκίνησε µία προσπάθεια δύ-
σκολη, µία προσπάθεια επίπονη σε αχαρτογράφητα νερά, σε µία
Ευρώπη σκληρά συντηρητική, ώστε να βρεθεί τρόπος επιβίωσης
για την Ελλάδα και τις άλλες χώρες του Νότου, επιβίωσης εντός
της Ευρωζώνης και του ευρώ αλλά επιβίωσης τελικά και της ίδιας
της Ευρωζώνης και του ευρώ. 

Η µετάβαση, λοιπόν, προσδιορίζεται από τα εξής χαρακτηρι-
στικά: Η δύσκολη προσαρµογή έφερε την αντιµετώπιση των δί-
δυµων ελλειµµάτων, ελλειµµάτων τα οποία κληροδότησε σε
µεγάλο βαθµό, όχι σε απόλυτο, τον εκτροχιασµό τους η πενταε-
τία 2004 – 2009. Διότι άκουσα κάποια πράγµατα από τον αγα-
πητό συνάδελφο και φίλο, κ. Ιωαννίδη που πρέπει να βάλουµε τα
πράγµατα σε τάξη, τουλάχιστον να εναρµονιστούµε όσοι συγκυ-
βερνούµε. Δεν ταυτιζόµαστε αλλά πρέπει να λέµε κάποιες αλή-
θειες εδώ. 

Το 2010, λοιπόν, ξεκίνησε µία µεγάλη προσπάθεια. Αυτή συ-
νεχίστηκε το 2011 και µε την κυβέρνηση συνεργασίας Παπαδή-
µου, η οποία έθεσε τότε ορίζοντα εκλογών. Και τότε η Νέα
Δηµοκρατία ζητούσε επίµονα εκλογές. Διότι πρέπει να δούµε συ-
νολικά τα λάθη, προσπαθώντας να βγάζουµε τις κοµµατικές πα-
ρωπίδες κι εµείς στο ΠΑΣΟΚ τις δικές µας και η Νέα Δηµοκρατία. 

Τι κρίµα πραγµατικά για τη χώρα να έχει µία Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση η οποία, όχι απλώς χρησιµοποιεί ένα µηδενιστικό
λόγο, αλλά ένα λόγο µίσους. Πριν από λίγο ακούσαµε ένα κή-
ρυγµα µίσους. Το απόλυτο σκότος από τη µία πλευρά, η απόλυτη
αλήθεια και το απόλυτο φως από την άλλη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ζωή δεν είναι ποτέ τόσο από-
λυτη. Η οικονοµία, η κοινωνία, οι θεσµοί της χώρας, οι θεσµοί
της Ευρώπης κλυδωνίζονται. 

Ζούµε σε µια Ευρώπη η οποία ταλανίζεται και όχι µόνο για το
ποιο οικονοµικό µοντέλο θα ακολουθήσει τελικά. Διότι φαίνεται
ότι ακόµη και εντός της Γερµανίας υψώνονται οι φωνές εναντίον
αυτής της συνεχιζόµενης παρατεταµένης λιτότητας και κατανο-
ούµε και από την πλευρά της ελληνικής διεκδίκησης πως δεν
είναι δυνατόν µέσω και µόνο της ανάπτυξης πρωτογενών πλεο-
νασµάτων να µπορέσουµε να αντιµετωπίσουµε το χρέος, αλλά
µέσω κυρίως της ανάπτυξης. 

Αυτή, λοιπόν, είναι η αλλαγή που πρέπει να υπάρξει στην Ευ-
ρώπη. Διότι  όσο δεν υπάρχει η αλλαγή του οικονοµικού µοντέ-
λου της Ευρώπης δεν µπορεί να υπάρξει και η µείωση της
ακροδεξιάς, του φασισµού που ελλοχεύει, των κινηµάτων λαϊκι-
σµού και παροχολογίας, που τελικά θα καταλήξουν στην απο-
γοήτευση των λαών και στις περαιτέρω κοινωνικές εκρήξεις. 

Χρειαζόµαστε, λοιπόν, νηφαλιότητα, χρειαζόµαστε όµως και
δηµόσιες και ιδιωτικές επενδύσεις. Εµένα δεν µου αρέσει να
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ωραιοποιώ τα πράγµατα. Γι’ αυτό θα πω ότι δεν είναι όσο τονι-
σµένες θα θέλαµε οι δηµόσιες επενδύσεις, όµως, ακριβώς
επειδή η χώρα πάει σε ανάκαµψη, οι δηµόσιες επενδύσεις για
τον επόµενο χρόνο είναι ελαφρά αυξηµένες και µέχρι το 2018 θα
προσεγγίσουν τα 27 εκατοµµύρια ευρώ. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Κυρία Υπουργέ…. 
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Διοικητι-

κής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Δείτε
τα στοιχεία. Είναι και ο κ. Σταϊκούρας εδώ, ο οποίος µπορεί να
σας δώσει λεπτοµερή στοιχεία, κύριε Πετράκο. Δεν είναι εκεί το
θέµα. Σας παρακαλώ. Άκουσα τον καταγγελτικό λόγο σας, χωρίς
να πω κουβέντα. Κάντε το ίδιο και για µένα. Να είστε καλά. 

Λέω, λοιπόν, ότι είναι ανάγκη σήµερα και σε ευρωπαϊκό επί-
πεδο, αλλά και εδώ εσωτερικά να δούµε τις δηµόσιες επενδύσεις
εξαρχής και να τονωθεί η δηµόσια επένδυση και ιδιαίτερα σε το-
µείς που πονάνε. 

Είναι, όµως, αναγκαίο επίσης -και σε αυτό θέλω να επικεν-
τρωθώ στην οµιλία µου, στα λεπτά που µου αποµένουν- να πάµε
στη µετάβαση από τους ποσοτικούς στόχους στους ποιοτικούς
στόχους σε ό,τι αφορά τις διαρθρωτικές µεταρρυθµίσεις. 

Σε ό,τι έχει να κάνει µε τις µεταρρυθµίσεις στο κράτος, τελει-
ώνει ένα επώδυνο πρόγραµµα και µε πολύ σκληρή διαπραγµά-
τευση. Διότι άκουσα εδώ µέσα ότι «εκλιπαρούµε». Εµείς στο
ΠΑΣΟΚ έχουµε µιλήσει από το 2012 για εθνική οµάδα διαπραγ-
µάτευσης. Ελάτε έστω ως παρατηρητές, για να δείτε ένα θρίλερ
για γερά νεύρα. Θα πρέπει να έχετε πάρα πολλά νεύρα για να
µπείτε µέσα στη διαπραγµάτευση, να δείτε τι γίνεται εκεί µέσα,
να δείτε πόσα επιχειρήµατα επί επιχειρηµάτων λέγονται, πολι-
τικά, τεκµηριωµένα, µε νούµερα, αλλά και µε ουσία. Δεν είναι
απλή η διαπραγµάτευση. Πολύ εύκολα οι παρόλες εκτοξεύονται
µέσα στη Βουλή. 

Με σκληρή, λοιπόν, διαπραγµάτευση, όχι µόνο δεν µπαίνουν
νέοι ποσοτικοί στόχοι, αλλά πρέπει να δούµε ότι η ελληνική δη-
µόσια διοίκηση δεν χρειάζεται να µικρύνει πια. Έχουµε διακόσι-
ους πενήντα χιλιάδες λιγότερους υπαλλήλους. Έχουµε ένα
µειωµένο κόστος. Αυτή τη στιγµή χρειαζόµαστε επένδυση στην
ποιότητα. 

Περνάµε, λοιπόν, σε µια φάση όπου χρειάζονται πολύ µεγάλες
αλλαγές. Δύο από αυτές τις ψηφίσαµε και θέλω να εκφράσω
πραγµατικά εδώ την ικανοποίησή µου που το ελληνικό Κοινοβού-
λιο ψήφισε µε ελάχιστες εξαιρέσεις –αφού ψήφισαν και η Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση και άλλα κόµµατα της Αντιπολίτευσης- τις
διατάξεις για τα ανοικτά δεδοµένα του δηµοσίου και για την επέ-
κταση του προγράµµατος «ΔΙΑΥΓΕΙΑ». 

Το πρόγραµµα «ΔΙΑΥΓΕΙΑ» που τότε ο ΣΥΡΙΖΑ βεβαίως το είχε
καταψηφίσει, αλλά δεν έχει σηµασία. Σηµασία έχει ότι τις σχετι-
κές διατάξεις σήµερα τις ψήφισαν, όπως είπα, τα περισσότερα
κόµµατα. Άρα αυτές οι διατάξεις της διαφάνειας και των ανοι-
κτών δεδοµένων ανοίγουν τον ορίζοντα για ένα κράτος ανοικτό,
ένα κράτος διαφανές, ένα κράτος που µε τη βοήθεια της νέας
τεχνολογίας µπορεί να δώσει την πληροφορία, την στήριξη, τε-
λικά την ενηµέρωση αλλά και την τεκµηρίωση που χρειάζεται ο
νέος επενδυτής, ο νέος επιστήµονας, ο επιχειρηµατίας, ο απλός
πολίτης που αναζητά τη γνώση. 

Δεύτερο σκέλος και πολύ σηµαντικό της αλλαγής του κράτους
είναι ότι περνάµε, µετά τον εξορθολογισµό των δοµών -γιατί εί-
χαµε δεκαετίες, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να αλλάξουµε τα
οργανογράµµατα των Υπουργείων- σε δοµές πιο λιτές, πιο ορ-
θολογικές, αλλά και πιο ουσιαστικές, όσον αφορά την εξυπηρέ-
τηση του πολίτη. Και συνεχίζουµε, µεταβιβάζοντας περισσότερες
αρµοδιότητες σε ένα θεσµό που έχει αγαπήσει ο ελληνικός λαός,
σε έναν θεσµό που ο ελληνικός λαός τον ξέρει, γιατί είναι θεσµός
της γειτονίας του και δίπλα στον πολίτη, ένα θεσµό που το
ΠΑΣΟΚ ίδρυσε, τα ΚΕΠ. 

Έχουµε ήδη µεταβιβάσει πολύ περισσότερες αρµοδιότητες
στα ΚΕΠ και συνεχίζουµε. Ο στόχος µας είναι όχι µόνο οι αιτή-
σεις συντάξεων, αλλά και η πλήρης παρακολούθηση της συντα-
ξιοδότησης να γίνεται πλέον από τα ΚΕΠ. Δηλαδή να
µεταφερθούν όχι µόνο τα ληξιαρχικά πιστοποιητικά και οι φορο-
λογικές ενηµερότητες, αλλά όλο το κράτος στα ΚΕΠ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας της κυρίας Υπουργού)
Πρέπει να υπάρξει η απόλυτη δυνατότητα στον πολίτη να µην

έρχεται σε επαφή -και αυτός είναι ο µεγάλος στόχος- παρά µόνο
στην υπηρεσία του ΚΕΠ.

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα για ένα λεπτό την ανοχή σας και τε-
λειώνω.

Η µεγάλη ποιοτική αλλαγή θα έλθει µέσα από τη δυνατότητα
επιλογής των προϊσταµένων στο δηµόσιο µε έναν τρόπο που νο-
µοθετήσαµε χωρίς παραταξιακές λογικές και σε συνδυασµό µε
το νέο πάγιο σύστηµα αξιολόγησης των δηµοσίων υπαλλήλων
σε συνεργασία µε το Υπουργείο Οικονοµικών, το οποίο θα συν-
δέεται, βεβαίως, µε τις προαγωγές.

Θα πρέπει να κινηθούµε, λοιπόν, χωρίς ποσοστώσεις, χωρίς τις
δυσκολίες που το µεταβατικό σύστηµα επέδειξε και χωρίς τις αδυ-
ναµίες, µε ασφάλεια για τους υπαλλήλους, γιατί, όπως είπα, δεν
υπάρχουν ποσοτικοί στόχοι, δεν υπάρχει πια διαθεσιµότητα και κι-
νητικότητα και, βεβαίως, µε µια εσωτερική αγορά εργασίας στον
δηµόσιο  τοµέα, που θα µπορούµε µε ασφάλεια, χωρίς διαθεσι-
µότητα, να µετακινούνται οι υπάλληλοι εκεί όπου τους χρειάζεται
περισσότερο η δηµόσια υπηρεσία, εκεί που τους  χρειάζεται ο πο-
λίτης.

Όλες αυτές οι αλλαγές δεν έχουν να κάνουν ούτε µε µνηµόνια
ούτε µε τρόικες. Έχουν να κάνουν µε ένα κράτος, το οποίο σέ-
βεται τον πολίτη, απλοποιεί τις διαδικασίες του για να εξυπηρε-
τήσει τον επιχειρηµατία και, τελικά, είναι διάφανο και επιτρέπει
τον έλεγχο όχι µόνο µέσα από τα ελεγκτικά σώµατα, αλλά τον
έλεγχο από κάθε πολίτη, κάθε στιγµή, όταν έχουµε αυτήν τη
στιγµή µέσω του προγράµµατος «ΔΙΑΥΓΕΙΑ» πάνω από 11 εκα-
τοµµύρια πράξεις του κράτους και της αυτοδιοίκησης  αναρτη-
µένες για πλήρη έλεγχο απ’ όλους µας.

Νοµίζω, λοιπόν, ότι αυτός ο προϋπολογισµός, ο προϋπολογι-
σµός µετάβασης, θα είναι ένας προϋπολογισµός, ο οποίος θα
φέρει τη χώρα στο ξέφωτο της ανάπτυξης.

Μία τελευταία κουβέντα θα πω. Όχι µόνο δεν εκλιπαρούµε,
αλλά και δεν υποχωρούµε πια ως ελληνική Κυβέρνηση. Είναι η
ώρα των µεγάλων αποφάσεων. Είναι η ώρα των µεγάλων συναι-
νέσεων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,
κυρία Υπουργέ.

Τον λόγο έχει ο κ. Αλέξανδρος Κοντός, Βουλευτής της Νέας
Δηµοκρατίας.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΟΝΤΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συ-
ζητούµε αυτές τις µέρες τον προϋπολογισµό του 2015, έναν προ-
ϋπολογισµό που είναι και ρεαλιστικός και υλοποιήσιµος. 

Η αλήθεια είναι ότι το 2015, µετά από πολλούς κόπους και στε-
ρήσεις του ελληνικού λαού, µετά από δύσκολες αποφάσεις που
πήραµε εµείς, οι Βουλευτές  που στηρίζουµε την Κυβέρνηση, για
να µην αφήσουµε τη χώρα ένα ακυβέρνητο καράβι να καταστρα-
φεί στα βράχια, όλοι οι οικονοµικοί δείκτες προβλέπεται να είναι
σηµαντικά πιο βελτιωµένοι σε σχέση µε το 2014. Υπάρχει δε τε-
ράστια διαφορά σε σχέση µε το 2010, όταν η χώρα µπήκε στο
µνηµόνιο και αυτό –αν µη τι άλλο- µας δίνει ελπίδα για το µέλ-
λον.

Ο προϋπολογισµός του 2015 προβλέπει ανάπτυξη 2,9% µετά
από πολλά χρόνια ύφεσης, προβλέπει µείωση του δηµόσιου χρέ-
ους σε σχέση µε το 2014, τάση -έστω και µε µικρά βήµατα στην
αρχή και µε πιο γοργά βήµατα στη συνέχεια- αποκλιµάκωσης της
ανεργίας. Για πρώτη φορά στη µεταπολεµική περίοδο προβλέπει
ισοσκελισµένο ισοζύγιο γενικής κυβέρνησης, γεγονός που ση-
µαίνει ότι το 2015 θα µπορέσουµε να καλύψουµε όλες τις ανάγ-
κες του κράτους και των τόκων, χωρίς την ανάγκη νέου
δανεισµού. Βέβαια, είναι πολύ σηµαντικό ότι προβλέπει πλεονα-
σµατικό ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα, στην οποία θα έπρεπε να στα-
θούµε, το πώς η χώρα µε αργά, αλλά σίγουρα και σταθερά βή-
µατα, αρχίζει να βλέπει φως στον ορίζοντα, το πώς τα θετικά
πρόσηµα που άρχισαν να διαφαίνονται στους οικονοµικούς δεί-
κτες θα περάσουν και άρχισαν να περνούν στην κοινωνία και
στους πολίτες.

Δυστυχώς, όµως, ο λαϊκισµός και η δίψα για εξουσία της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης δεν µας αφήνει να επικεντρωθούµε στην
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ουσία, αλλά µας παρασύρει σε µία διαµάχη επί των εντυπώσεων.
Προσπαθούν να επιβάλουν µία ατζέντα συζήτησης, η οποία δεν
προσφέρει τίποτε στη µεγάλη προσπάθεια που γίνεται στη χώρα.
Καταφεύγουν σε εντελώς ξεπερασµένες, παλαιοκοµµατικές λο-
γικές άκρατης παρoχολογίας. Προσπαθούν µε απειλές και υβρι-
στικούς χαρακτηρισµούς να εκβιάσουν πολιτικές εξελίξεις,
προκαλώντας µεγάλη ανασφάλεια στην κοινωνία, ανασφάλεια
στους πολίτες και, βέβαια, θέτοντας σε επιφυλακή τους δανει-
στές µας την ώρα των ιδιαίτερα κρίσιµων διαπραγµατεύσεων για
τη χώρα.

Για τους λόγους αυτούς τελικά το µείζον ερώτηµα που τίθεται
σε αυτήν τη φάση είναι εάν θα σεβαστούµε τις τεράστιες θυσίες
του ελληνικού λαού ή θα τινάξουµε στον αέρα ό,τι έως τώρα πε-
τύχαµε. 

Διότι όλοι γνωρίζουµε σε αυτήν την Αίθουσα ότι κοµβικό στοι-
χείο για την επίτευξη των στόχων µας το 2015 αποτελεί η πολιτική
σταθερότητα, την οποία άλλοι προσπαθούν να θωρακίσουν και
άλλοι καταβάλλουν κάθε προσπάθεια να τορπιλίσουν. Οι συνεχείς
εκβιασµοί και οι πιέσεις από πλευράς µέρους της Αντιπολίτευσης
για προκήρυξη εκλογών µε αφορµή την εκλογή Προέδρου της Δη-
µοκρατίας, αλλά και οι καταγγελίες του Προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ
περί µεθόδευσης αποστασίας προσβάλλουν κάθε έννοια πολιτικής
νοµιµότητας και πολιτισµού, οδηγούν σε ραγδαία επιδείνωση των
σχέσεων της Κυβέρνησης µε την τρόικα και µπλοκάρουν κάθε
επενδυτική και µεταρρυθµιστική προσπάθεια. 

Οφείλω δε να υπενθυµίσω στον κ. Τσίπρα –γιατί η ιστορία πρέ-
πει να µας διδάσκει- ότι και κάποιος άλλος µε υπέρµετρο λαϊκι-
σµό πίεζε και απειλούσε να ρίξει την κυβέρνηση Καραµανλή µε
όχηµα την εκλογή του Προέδρου της Δηµοκρατίας και τελικά
έµεινε στην ιστορία σαν αυτός ο οποίος έριξε τη χώρα στα βρά-
χια και µας οδήγησε στα µνηµόνια.

Επίσης, θέλω να πω και κάτι που είναι σηµαντικό. Ο Εθνάρχης,
o Κωνσταντίνος Καραµανλής, εξελέγη στην πρώτη του προ-
εδρική εκλογή µε εκατόν ογδόντα ψήφους Βουλευτών -είναι ση-
µαντικό αυτό που λέω- και µάλιστα κάποιοι από τους Βουλευτές
αυτούς δεν ανήκαν στη Νέα Δηµοκρατία. Ουδέποτε ο εκρηκτικός
Ανδρέας Παπανδρέου επιχείρησε να θέσει θέµα αποστασίας. Και
αυτό γιατί; Για να µην διακόψει την οµαλή πορεία της χώρας,
κάτι που δυστυχώς δεν κάνει σήµερα ο κ. Τσίπρας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να θέσω ένα θέµα που
αποτελεί κοµβικής σηµασίας ζήτηµα για εµένα όσον αφορά την
ανάπτυξη της χώρας. Η ανάπτυξη της πατρίδας µας στηρίζεται
στον τουρισµό, στις δηµόσιες και ιδιωτικές επενδύσεις και στις
υπηρεσίες. Και πιστεύω ότι θα µπορούσε να κινείται µε πολύ πιο
γρήγορους ρυθµούς εάν συνοδευόταν από µια πιο δυναµική ανα-
πτυξιακή πολιτική του αγροτικού τοµέα. 

Η πολιτική που εφαρµόζεται σήµερα από την Κυβέρνηση, από
το Υπουργείο Γεωργίας είναι µια πολιτική –πρέπει να οµολογή-
σουµε- καλής διαχείρισης. Και οι αποφάσεις που πάρθηκαν για
το ύψος των ενισχύσεων της περιόδου 2015-2020 ήταν σωστές
αποφάσεις. 

Θα πρέπει, όµως, να κινηθούµε µε πολύ πιο γρήγορα βήµατα,
µε µεγαλύτερο δυναµισµό, µε µεγαλύτερη επιθετικότητα, έτσι
ώστε να αναδείξουµε τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα της ελληνι-
κής γεωργίας και κτηνοτροφίας, να τονώσουµε την ανταγωνιστι-
κότητά τους, να δοθεί ώθηση και εξαγωγικός προσανατολισµός
στις προοπτικές των ελληνικών αγροτικών προϊόντων, να ανα-
βαθµίσουµε την ποιότητα των προϊόντων µας, να στηριχθούν πε-
ρισσότερο οι νέοι αγρότες, να ενισχυθούν οι συλλογικές δράσεις
τους. Ο αγροτικός τοµέας µπορεί να συµβάλει αποτελεσµατικά
στην ανάπτυξη της χώρας, στη στήριξη της οικονοµίας, στην
ανάπτυξη της υπαίθρου και της ελληνικής περιφέρειας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Αντώνης Σαµαράς και η Κυ-
βέρνηση καταβάλλουν µια πολύ µεγάλη προσπάθεια για να ξε-
περαστούν τα προβλήµατα. Τα δύσκολα είναι πίσω. Χρειάζεται
σοβαρότητα και υπευθυνότητα για να βαδίσουµε από εδώ και
πέρα –και βαδίζουµε- στον δρόµο της ανάπτυξης, στον δρόµο
που δίνει καλύτερη προοπτική για την πατρίδα, καλύτερη προ-
οπτική για τη χώρα µας. 

Στο πλαίσιο αυτό στηρίζω την προσπάθεια αυτή και υπερψη-
φίζω τον προϋπολογισµό του 2015.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο

κ. Κουτσογιανακόπουλος.
Θα µιλήσετε από τη θέση σας, κύριε συνάδελφε;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Έτσι δεν λέει

ο Κανονισµός;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Αυτό λέει ο Κα-

νονισµός. Αλλά, είπαµε, εθιµικώ δικαίω, εάν θέλει κάποιος να
έρθει από εδώ, ας έρθει.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρό-

εδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πολύ συνοπτικά, γιατί είναι
πολύτιµος ο χρόνος σε αυτό το κοινοβούλιο -και εδώ παρεµπι-
πτόντως θέλω να πω ότι µαζί µε τη συνταγµατική αναθεώρηση
επιβάλλεται και αναθεώρηση του Κανονισµού της Βουλής- θα πω
γιατί όχι µόνο πρέπει να ψηφιστεί αυτός ο προϋπολογισµός, όχι
µόνο γιατί πρέπει να εκλεγεί Πρόεδρος της Δηµοκρατίας, όχι
µόνο γιατί δεν πρέπει να πάµε σε πρόωρες εκλογές, αλλά θα
προσπαθήσω να εξηγήσω και γιατί θα πρέπει να αρχίσει να απο-
µακρύνεται ο ελληνικός λαός που πλαισιώνει τον ΣΥΡΙΖΑ ως
Αξιωµατική Αντιπολίτευση. 

Θα προσεγγίσω αυτό που πριν λίγο ανέφερε η καλή και συµ-
παθέστατη σε εµένα κ. Ουζουνίδου, την άλλη µεριά, την άλλη
πλευρά. Δεν µας την έχουν πει. Τροµάξαµε να τη βρούµε. Αναρ-
τήθηκε τον Ιούνιο του 2014 σε ένα από τα κείµενα. Βέβαια, έχουν
και µια συνήθεια τώρα, απαλείφουν θέσεις από τα κείµενα του
Ιουνίου, ένα το έχουν εξαφανίσει τελείως από την ιστοσελίδα. Γι’
αυτό και εγώ, πριν το εξαφανίσουν ή βγάλουν κανένα κοµµάτι,
θα το καταθέσω στα Πρακτικά στο τέλος. 

Εδώ, λοιπόν, περιγράφουν, εκτός των άλλων, ποιο είναι το σχέ-
διο παραγωγικής ανασυγκροτήσεως. Οι τίτλοι τους είναι κατα-
πληκτικοί, δεν παλεύονται! 

Το σχέδιο παραγωγικής ανασυγκροτήσεως, λοιπόν, επειδή θα
εξελιχθεί –λένε- µέσα σε δυσµενείς οικονοµικές και κοινωνικές
συνθήκες, ιδιαίτερα το πρώτο διάστηµα διακυβέρνησης του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, το χωρίζουν σε δύο φάσεις. 

Τα χαρακτηριστικά της πρώτης φάσης προσδιορίζουν ότι θα
είναι οι περιορισµένοι δηµόσιοι πόροι και η ασθενής ανάκαµψη.
Στη φάση αυτή απαιτείται ο σχεδιασµός σε συνθήκες στενότητας
πόρων. Συνεχίζουν λέγοντας ότι η εσωστρέφεια της παραγωγικής
ανασυγκρότησης κατά την πρώτη φάση θα αποτελέσει σηµαντικό
πλεονέκτηµα στην περίπτωση παρατεταµένης διαπραγµάτευσης
µε τους δανειστές –κρατήστε το!- για τη διαγραφή του µεγαλύτε-
ρου µέρους του δηµοσίου χρέους και ύπαρξης σοβαρών προβλη-
µάτων χρηµατοδότησης των δηµοσίων δαπανών και ρευστότητας. 

Με άλλα λόγια, ξέρουν πολύ καλά ότι αφ’ ης στιγµής αναλά-
βουν και θελήσουν να πάνε σε διαπραγµάτευση, όπως την εννο-
ούν και καταρρεύσει οτιδήποτε µέχρι αυτήν τη στιγµή έχει
συµφωνηθεί –και δεν θα τηρείται τίποτα από τα διαρθρωτικά και
τα µεσοπρόθεσµα- θα πάψει η στρόφιγγα. Ξέρουν πολύ καλά ότι
θα πάµε σε συνθήκες άγριας φτώχειας. Ξέρουν πάρα πολύ καλά
ότι δεν θα υπάρχει σεντς. 

Και τι ετοιµάζουν; Ετοιµάζουν –λέει το κείµενο- «ειδικά τοπικά
ή περιφερειακά σχέδια, όπου ρόλο θα έχουν συνεργατικά σχή-
µατα ανέργων ή υποαπασχολουµένων». Στην προτεραιότητα
αυτή, λοιπόν, που θα ενεργοποιήσουν αυτά τα σχήµατα και όλα
αυτά θα εξελίσσονται µέσα από ειδικά και περιφερειακά σχέδια,
αυτά θα συµπληρώνονται και θα ολοκληρώνονται µε τοπικά συ-
στήµατα συναλλαγών. Κοιτάξτε τι ωραία! Τοπικά συστήµατα συ-
ναλλαγών! Με άλλα λόγια, δούναι και λαβείν. Θα πάνε στο
ανταλλακτικόν. Αυτό µας λένε. Θα ανταλλάσσουµε προϊόντα µε-
ταξύ µας. Να ήταν, όµως, µόνο αυτό; Έχει και συνέχεια. 

Διαβάζω: «Κατά την πρώτη φάση της ανασυγκρότησης θα συ-
νεχίσουν να παίζουν σηµαντικό ρόλο οι τοπικές αλληλέγγυες
πρωτοβουλίες» –άλλη παραλλαγµένη εκδοχή- «µε τοπικού ή ει-
δικού χαρακτήρα αναδιανοµή εισοδήµατος». Εδώ θα ήθελα κά-
ποιος να είχε το θάρρος να µας εξηγήσει τι εννοείτε, ποια θα
είναι, τι µορφή θα έχει, ποιο είναι το περιεχόµενο της αναδιανο-
µής του εισοδήµατος. Ακούστε τώρα το καλύτερο: «µέσω εθε-
λοντικής εργασίας και προσφορών σε είδος». Σταχάνοφ, Στάλιν,
Μεγάλος Λιµός: «Δεν έχω να σε πληρώσω, θα το βαφτίσουµε
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εθελοντική εργασία. Δεν έχω να σου δώσω σεντς, θα παίρνεις
σε είδος το µισθό, τη σύνταξη». 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Οι τροτσκιστές τα γράφουν
αυτά, όχι ο Στάλιν. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Λαφα-
ζάνη, ο Σταχάνοφ τότε ήταν. «Σταχανοβίτες» θα µας κάνετε; Να
µας το πείτε! Βλέπω ότι συµφωνείτε και ότι αυτό έχετε κατά νου. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Άσχηµα είναι;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Και αφού

συµβούν όλα αυτά, αφού δεν ξέρουµε πόση θα είναι η παρατε-
ταµένη περίοδος της διαπραγµατεύσεως –διότι για να είναι πα-
ρατεταµένη, σηµαίνει ότι τον οπλαρχηγό Αλέξη τον είδαν και δεν
τροµοκρατήθηκαν, για να παραδώσουν οι άλλοι τα όπλα- συνε-
χίζουµε στο δεύτερο στάδιο. 

Το δεύτερο στάδιο έχει τις εξής τρεις καταπληκτικές προϋπο-
θέσεις: Πρώτον, ότι αποδέχθηκαν οι ύαινες, τα αρπακτικά, όπως
τους λέτε όλους αυτούς, τη διαγραφή του µεγαλύτερου µέρους
του χρέους. Βεβαίως, δεν µας είπατε ποτέ ποιο είναι αυτό το πο-
σοστό που εσείς προσδιορίζετε ως διαγραφή του µεγαλύτερου
µέρους του χρέους. Θα ήταν χρήσιµο να το ακούσουµε. Δεύτε-
ρον, αφού το κάνουν αυτό, εµείς θα αναβάλουµε την εξυπηρέ-
τηση του εναποµείναντος τµήµατος και αφού το κάνουµε και
αυτό, θα πάµε σε αναδιανοµή του εισοδήµατος. Τρίτον, αφού
γίνει και αυτό -σε πόσα τέρµινα κάποιος να µας το πει, αφού
έχετε τόσους οικονοµολόγους καθηγητές διεθνούς φήµης κ.λπ.-
τότε οι δηµόσιες επενδύσεις µε µακροπρόθεσµο ορίζοντα θα
υποστηρίζουν τα πέντε παραγωγικά συµπλέγµατα που περιλαµ-
βάνει το ΣΠΑ.

Αυτή είναι η άλλη µεριά, η άλλη πλευρά. Αυτήν επιφυλάσσει
για την Ελλάδα ο ΣΥΡΙΖΑ, οι εγγυηταί και τα παρακολουθήµατά
του σε περίπτωση που αναλάβουν την εξουσία. 

Ο λαός, λοιπόν, έχει να επιλέξει, αν και δεν µας λένε πολλά
εδώ µέσα. Δεν µας λένε τι θα γίνει αν δεν διαγραφεί το χρέος.
Δεν µας λένε ότι το επόµενο είναι η δραχµή και όχι η δραχµή του
2000, αλλά η κατοχική και µετακατοχική δραχµή, που θα πηγαί-
νουµε να πάρουµε ψωµί και θα έχουµε µία σακούλα µε χαρτονο-
µίσµατα για να πληρώσουµε ένα καρβέλι. 

Σε αυτά πρέπει να απαντήσετε, να τοποθετηθείτε και να πά-
ρετε θέση, γιατί αυτά είναι επικίνδυνα πράγµατα. Αυτά µαρτυ-
ρούν µια άλλη Ελλάδα, µια Ελλάδα που δεν έχει υπάρξει ποτέ.
Άλλες «δηµοκρατίες» υπήρξαν έτσι και ξέρουµε πάρα πολύ καλά
τι τους συνέβη. Αυτά επί του παρόντος.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε

πολύ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ τον

λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο

κ. Λαφαζάνης.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν θέλω να σχολιάσω τα περί

Σταχάνοφ, οπλαρχηγού κ.λπ., επιτρέψτε µου όµως, κύριε Πρό-
εδρε, να κάνω µία παρέµβαση γι’ αυτά τα αίσχη, τους αυταρχι-
σµούς και τις αθρόες προσαγωγές που γίνονται στο κέντρο της
Αθήνας µε εντολή της Κυβέρνησης από την Αστυνοµία. Βεβαίως,
έρχεται ο κ. Νταβούτογλου στην Αθήνα, αλλά δεν είναι δυνατόν
να µετατραπεί η Ελληνική Δηµοκρατία σε Τουρκική Δηµοκρατία,
προκειµένου, υποτίθεται, να µην ενοχλήσετε την επίσκεψη και να
βρίσκετε άλλοθι την επίσκεψη για να κάνετε αθρόο αυταρχισµό. 

Αυτήν την ώρα πληροφορούµαστε ότι εκατό και πλέον νεαροί
έχουν προσαχθεί στην Ασφάλεια, χωρίς να έχουν κάνει απολύ-
τως τίποτα. Παρακαλούµε, κύριε Πρόεδρε, και φέρνουµε και την
Κυβέρνηση ενώπιον των ευθυνών της, να δώσει αµέσως εντολή
να αφεθούν ελεύθεροι οι προσαχθέντες, οι οποίοι δεν έχουν
κάνει απολύτως τίποτε και να σταµατήσει αυτός ο αποκλεισµός
του κέντρου, όπου απαγορεύονται και συναθροίσεις και συγκεν-
τρώσεις. Αυτά τα µέτρα θυµίζουν άλλες σκοτεινές εποχές, σκο-
τεινότατες εποχές, για να µην χρησιµοποιήσω βαρύτερη
έκφραση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Κύριε Πρόεδρε, πα-

ρακαλώ τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Είστε Κοινοβου-

λευτικός Εκπρόσωπος, κύριε Κουίκ; 
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Όχι. Δεν µπορεί να

είναι εδώ σαράντα οκτώ ώρες το εικοσιτετράωρο ο Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Με συγχωρείτε,
αλλά δεν γίνεται να λάβετε τον λόγο. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Πάντως, εµείς στις
17.30’ πρέπει να είµαστε στα Προπύλαια για τον οθωµανιστή…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Να είστε, κύριε
Κουίκ.

Ο κ. Χαϊκάλης έχει τον λόγο.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Θα είµαι, βεβαίως. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Δεν το απαγο-

ρεύει κανείς. 
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Μπορώ να πω κάτι;

Απαγορεύει…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν είπε κάτι τέτοιο, δεν κατα-

λάβατε, κύριε Πρόεδρε. Μέχρι στα γραφεία των κοµµάτων…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ο κ. Κουίκ είναι

Βουλευτής και µπορεί να πάει οπουδήποτε θέλει. Είπε ότι θα
είναι στα Προπύλαια. Να πάει στα Προπύλαια.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα, για διαδηλώσεις µιλάµε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Και εγώ θα είµαι

στο σπίτι µου, τι να κάνουµε;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν θα πάει βόλτα, για διαδή-

λωση θα πάει. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Χαϊκάλη,

έχετε τον λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΧΑΪΚΑΛΗΣ: Στη Βουλή δεν θα είναι κανείς, πάντως.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Από τις 16.00’

έως τις 18.00’ θα έχουµε διακοπή, κύριε συνάδελφε, αν δεν το
ξέρετε. 

Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΧΑΪΚΑΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά από

πέντε χρόνια ύφεσης θα φανταζόταν κανείς πως ό,τι και αν έχει
συµβεί θα µπορούσε να ξεκινήσει µια διόρθωση, µια αναπτυξιακή
στροφή, εάν θέλετε, στη χώρα, για να δούµε λίγο φως. Αντίθετα,
όµως, µε τον προϋπολογισµό που καταθέσατε, ο οποίος µόνο
αναπτυξιακός δεν µπορεί να χαρακτηριστεί, αλλά θα έλεγα ότι
επικήδειος, ταφόπλακα θα είναι στην πορεία της χώρας, συνεχί-
ζεται ο κατήφορος και όλοι αναρωτιούνται πόσο ακόµη απέ-
χουµε από τον πάτο του βαρελιού.

Ρητορικό βέβαια το ερώτηµα, εφόσον ο Πρωθυπουργός ο
ίδιος δεν γνωρίζει την απάντηση. Είµαστε έρµαιο των αποφά-
σεων των δανειστών, αυτό είναι το µόνο σίγουρο. 

Επιλέξατε να το παίξετε καλά παιδιά. Είπατε ναι σε όλα, περι-
µένοντας ότι οι ευρωπαίοι θα τηρήσουν τις δεσµεύσεις τους για
αναδιάρθρωση του χρέους. Τους παραπλανήσατε όµως και µαζί
µε αυτούς και όλον τον ελληνικό λαό. Γιατί, κύριοι της συγκυβέρ-
νησης, δεν µπορείτε να παίρνετε τα λεφτά και να κάνετε τα µισά
ή ακόµα και λιγότερα από αυτά που έχουν υπογράψει οι αρχηγοί
σας, ο κ. Σαµαράς και ο κ. Βενιζέλος. Ή τηρείτε τις υπογραφές
σας ή αντιστέκεστε. Εσείς διαλέξατε τον εύκολο δρόµο της υπο-
ταγής. Είπατε ψέµατα στους τροϊκανούς, για να τους αποσπά-
σετε τα χρήµατά τους, είπατε και ψέµατα στον ελληνικό λαό, για
να αρπάξετε τις οικονοµίες του. Και αφού τα πήρατε από όλους,
τι καταφέρατε; Ανοίξατε την όρεξη στα αρπακτικά που τώρα θέ-
λουν περισσότερα. Σίγουρα, όµως, εσείς που τους στρώσατε το
τραπέζι, δεν µπορείτε να τους σταµατήσετε. 

Η λύση που επιβάλλουν οι καιροί -το έχουµε ξαναπεί- είναι να
παραιτηθείτε και να οδηγηθούµε σε µια κυβέρνηση εθνικού σκο-
πού, µε άλλον βέβαια πρωθυπουργό και άλλον αντιπρόεδρο.
Μόνο µια κυβέρνηση εθνικής ενότητας θα πείσει τους δανειστές
ότι όλοι οι Έλληνες είναι ενωµένοι, συσπειρώνονται υπό ένα
σκοπό, ένα στόχο και διεκδικούν όλοι µαζί συλλογικά εν ονόµατι
όλων των Ελλήνων. Αλλιώς, µε αυτήν την Κυβέρνηση στο τιµόνι,
δεν υπάρχει ελπίδα, κυρίες και κύριοι. Και δεν µιλάω κοµµατικά,
µιλάω καθαρά, παρατηρώντας την πορεία της Κυβέρνησης τα
δύο τελευταία χρόνια. Δεν έχετε πλέον το πρόσωπο, πιστεύω,
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ούτε το ανάστηµα να αλλάξετε ριζικά ρότα στο καράβι και οι
εταίροι µας το γνωρίζουν αυτό, όπως και εσείς το γνωρίζετε.

Σας είπε ο Πρόεδρός µας «αφήστε τον προϋπολογισµό µέχρι
να ολοκληρωθεί η υποτιθέµενη διαπραγµάτευση». Η ψήφισή του
και κατόπιν η ανατροπή του, σύµφωνα µε τις εντολές που θα λά-
βετε από την τρόικα, είναι προσβολή στη δηµοκρατία. Δεν βά-
λατε µυαλό µε το φιάσκο των εκατό δόσεων. Για να δούµε όµως
τι µας επιφυλάσσετε για το 2015; 

Με τον κατατιθέµενο προϋπολογισµό προβλέπονται έσοδα
από αύξηση φόρων 1,3 δισεκατοµµύρια ευρώ, ενώ από την άλλη
οι δηµόσιες επενδύσεις θα µειωθούν κατά 400 εκατοµµύρια σε
σχέση µε φέτος. Θα επαναλάβω τις λέξεις του Πρωθυπουργού
τρεις φορές: «Ανάπτυξη, ανάπτυξη, ανάπτυξη». Πώς γίνεται αυτό
δεν το ξέρω. Συνεχίζεται, όµως, κάθε χρόνο η περικοπή των δα-
πανών για κοινωνική ασφάλιση και περίθαλψη. Συρρικνώνεται
ακόµα περισσότερο το κοινωνικό κράτος, αφού οι δαπάνες των
Υπουργείων Παιδείας, Υγείας και Εργασίας θα µειωθούν πάνω
από 1,1 δισεκατοµµύριο σε σχέση µε φέτος, παρά το γεγονός
ότι το Υπουργείο Εργασίας έχει να χρηµατοδοτήσει τους οργα-
νισµούς κοινωνικής ασφάλισης και το ασφαλιστικό σύστηµα. Και
οι δαπάνες για τόκους χρέους της κεντρικής διοίκησης προβλέ-
πεται να διαµορφωθούν στα 5,9 δισεκατοµµύρια ευρώ, µειωµέ-
νες κατά 200 εκατοµµύρια ευρώ σε σχέση µε το µεσοπρόθεσµο
πρόγραµµα.

Επιπλέον, όπως ανέφερε και ο εισηγητής µας στην επιτροπή,
την ίδια χρονιά που το δηµόσιο περιορίζει τις επενδύσεις του,
προβλέπει στον προϋπολογισµό τόνωση των συνολικών δηµό-
σιων και ιδιωτικών επενδύσεων κατά 11,8% από µόλις 1% που
είναι η εκτίµηση για το 2014. Αυτό το ενδεχόµενο δηλαδή του
δεκαπλασιασµού των επενδύσεων δεν νοµίζω να έχει συµβεί
πουθενά παγκόσµια. Προβλέπονται, επίσης, έσοδα 2,5 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ από αποκρατικοποιήσεις. Ποιες αποκρατικοποι-
ήσεις; Όνειρα θερινής νυκτός. Είµαι σίγουρος ότι ο λαός το έχει
καταλάβει και δεν πρόκειται να το επιτρέψει αυτό.

Όσον αφορά το δηµόσιο χρέος, θέλω να σας µεταφέρω ένα
απόσπασµα από το άρθρο στο capital.gr του κ. Δηµήτρη Μάρδα,
καθηγητής στο Αριστοτέλειο Πανεπιστήµιο Θεσσαλονίκης, ο
οποίος γράφει: «Ως προς το δηµόσιο χρέος ο κρατικός προϋπο-
λογισµός του 2015 προβλέπει µείωσή του κατά ένα περίπου δι-
σεκατοµµύριο ευρώ. Η ίδια εκτίµηση για µείωση ενός
δισεκατοµµυρίου ευρώ υπήρχε και πέρυσι σε σχέση µε το 2013.
Έχοντας υπ’ όψιν τις παραπάνω εξελίξεις για µείωση του χρέους
κατά ένα δισεκατοµµύριο κάθε έτος και δεδοµένου ότι το χρέος
µας το 2015 θα είναι της τάξεως των 316,9 δισεκατοµµυρίων,
τότε εύλογα θα µπορούσαµε να κάνουµε µεταξύ σοβαρού και
αστείου την υπόθεση ότι θα χρειαστούµε τουλάχιστον τριακόσια
δεκαέξι χρόνια για να αποπληρώσουµε το δηµόσιο χρέος µας,
αν όλα πάνε καλά». 

Τέλος, θα αναφερθώ στον πολύπαθο τοµέα των εργασιακών
και της ασφάλειας, όπου έχω να πω «ουδέν µονιµότερο του προ-
σωρινού». Οι ενοποιήσεις ταµείων, η αρπαγή των αποθεµατικών,
τα πάντα θυσιάζονται στον βωµό των δανειστών, προκειµένου να
καλυφθούν οι υποχρεώσεις των ασφαλιστικών ταµείων, εφόσον
οι κοινωνικοί πόροι των ταµείων έχουν πλέον καταργηθεί και η
κρατική επιχορήγηση είναι αµελητέα σε σχέση µε τις υποχρεώ-
σεις των ταµείων. 

Και τα λεγόµενά µου έρχεται να επιβεβαιώσει σηµερινό δηµο-
σίευµα που αναφέρει: «Έλλειµα µαµούθ στον προϋπολογισµό
του ΙΚΑ για το 2015, το οποίο υπολογίζεται περίπου στα 983 εκα-
τοµµύρια ευρώ». 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Το πάγωµα και οι επαναλαµβανόµενες µειώσεις σε µισθούς

και συντάξεις έχουν πλέον καταστεί το µόνο σίγουρο έσοδό σας.
Καµµία πρόβλεψη για επαναφορά της σύνταξης των ανασφάλι-
στων υπερήλικων Ελλήνων αλλά και Ποντίων, Βορειοηπειρωτών,
Κωνσταντινουπολιτών και τόσων άλλων συνανθρώπων µας που
βρίσκονται στα όρια της φτώχειας. Καµµία πρόβλεψη για τους
τρίτεκνους και τους πολύτεκνους. Παρ’ ότι γνωρίζετε ότι έχουµε
σοβαρότατο δηµογραφικό πρόβληµα, δείχνετε ανεπίτρεπτη

αδιαφορία προς όλους αυτούς τους ανθρώπους που πίστεψαν
στις προεκλογικές σας υποσχέσεις.

Όλα τα παραπάνω συγκλίνουν σε ένα και µόνο συµπέρασµα.
Έχετε αποτύχει και ήρθε η ώρα να παραιτηθείτε. Και δεν είναι
τυχαίο το τραγούδι που ακούγεται στα χείλη των περισσότερων
Ελλήνων: «Το αύριο πλησιάζει, ο ήλιος χαράζει και διώχνει το
χθες µακριά». 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο
κ. Μπαρµπαρούσης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΜΠΑΡΟΥΣΗΣ: Ευχαριστώ.
Πάντως, κύριε Πρόεδρε, κι εγώ Βουλευτής ήµουν, αλλά στον

Μελιγαλά δεν µπορούσα να πάω και πιθανόν να έρθει εδώ και να
µου αρθεί η ασυλία, επειδή δεν σταµάτησα στην Αστυνοµία.

Η υποκρισία σε αυτήν τη χώρα περισσεύει. Μας έχουν ζαλίσει
όλα τα κανάλια και τα ραδιόφωνα δέκα µέρες τώρα για το αν θα
πιει το γάλα του ο Ρωµανός, ενώ για το ότι επτά Βουλευτές της
Χρυσής Αυγής βρίσκονται στη φυλακή και δεν µπορούν να έρ-
θουν να ψηφίσουν για ένα τόσο σηµαντικό θέµα δεν λέτε τίποτα,
φαρισαίοι υποκριτές!

Πριν ξεκινήσω να αναφέροµαι στον προϋπολογισµό, θα ήθελα
να σχολιάσω το εξής παράδοξο που συµβαίνει εδώ στη χώρα
µας: Σε όλες τις πρωτεύουσες της Ευρώπης στολίζουν τις κεν-
τρικές πλατείες για τα Χριστούγεννα. Εµείς τι ακριβώς έχουµε
εδώ κάτω; Γιατί βλέπω στην πλατεία Συντάγµατος σκηνές. Ο κ.
Καµίνης πέρσι έστελνε τα ΜΑΤ γιατί χαλούσαµε την αισθητική
της πλατείας µε τα συσσίτια. Αυτό που συµβαίνει τώρα δεν τον
ενοχλεί;

Και να έρθουµε τώρα στον προϋπολογισµό. Αλήθεια, κύριε
Υπουργέ, να σας ρωτήσω: Ο προϋπολογισµός της Ελλάδας σάς
ήρθε µεταφρασµένος από τη Γερµανία ή τον µεταφράσατε
εσείς; Τελικά, άλλοι είναι οι γερµανοτσολιάδες εδώ µέσα.

Ο εγγονός της Πηνελόπης Δέλτα, που απ’ ό,τι φαίνεται δεν
πήρε και πολλά γονίδια απ’ αυτήν, µας έχει ταράξει στην ανά-
πτυξη. Δεν ξέρω πώς θα αντέξει ο ελληνικός λαός µε τόση ανά-
πτυξη. Αν διαβάσει κανείς τον προϋπολογισµό, θα παρατηρήσει
ένα κάρο αοριστολογίες. Είναι όλο «αν» και «θα».

Τα πράγµατα είναι απλά, αρκεί να υπάρχει θέληση. Θα µπο-
ρούσε η πρωτογενής παραγωγή να αποτελέσει τη βάση για την
ανάπτυξη και την παραγωγική ανασυγκρότηση της χώρας, θα
µπορούσε να συντελέσει στη µείωση της ανεργίας, στο να κατα-
στεί πλεονασµατικό το εµπορικό ισοζύγιο, να βοηθήσει στην απο-
κέντρωση και γενικότερα να βελτιώσει την ποιότητα ζωής ενός
µεγάλου µέρους Ελλήνων.

Αν δεν χρηµατοδοτήσετε τους αγρότες και τους κτηνοτρό-
φους, αν δεν µειώσετε τον ΦΠΑ, αν δεν σταµατήσετε τις ανεξέ-
λεγκτες εισαγωγές κρέατος και γάλακτος, αν το κράτος δεν
βγάλει τα σιτηρά και τις ζωοτροφές από το Χρηµατιστήριο και
δεν ορίσει τις τελικές τιµές, δεν πρόκειται να επιτευχθεί η ανά-
πτυξη.

Βέβαια, για να συµβούν όλα αυτά, θα έπρεπε να υπάρχει µια
κυβέρνηση που θα ενδιαφέρεται για τον λαό της. Αντίθετα, η πα-
τρίδα µας αυτήν τη στιγµή έχει µια Κυβέρνηση υποτακτική στον
ξένο παράγοντα αλλά και στους εγχώριους νταβατζήδες. 

Η Κυβέρνησή σας θέτει καθηµερινά σε κίνδυνο όχι µόνο την
επιβίωση του απλού πολίτη αλλά και τις εθνικές υποθέσεις. Έχει
αφήσει τις µυστικές υπηρεσίες της Τουρκίας να αλωνίζουν. Η
Τουρκία εξοπλίζεται συνεχώς, ενώ από την άλλη εµείς µειώνουµε
τα κονδύλια για τα εξοπλιστικά και για την άµυνα της χώρας.
Είναι 46% κάτω οι αµυντικές δαπάνες για το 2015 και µείον 65%
οι εξοπλιστικές, µαζί µε τα ανταλλακτικά. Ανταλλακτικά για τα
F16 έχετε να παραγγείλετε από το 2008. Από τα εξήντα εκπαι-
δευτικά αεροσκάφη στη Σχολή Ικάρων στην Καλαµάτα επιχειρη-
σιακά είναι µόνο τα είκοσι δύο. 

Η αλήθεια είναι βέβαια ότι το φρόνηµα των Ενόπλων Δυνά-
µεων είναι υψηλό, αλλά όχι γιατί τους βοηθάτε εσείς.

Είναι υψηλό χάρη στο φιλότιµό τους και επειδή αυτό που κά-
νουν το αγαπούν.

Για την υγεία τι να πούµε; Αν κάποιος πάει µια βόλτα στα δη-
µόσια νοσοκοµεία, θα διαπιστώσει την τραγική κατάσταση στην
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οποία βρίσκονται. Οι νοσηλεύτριες για να κάνουν τη δουλειά
τους, αναγκάζονται να αγοράζουν από τα φαρµακεία γάζες και
σύριγγες ή ζητούν από τους ασθενείς να φέρνουν τα αναλώσιµα
υλικά. Για τέτοια κατάντια και για τέτοια ξεφτίλα µιλάµε! Αυτό
είναι ένα µόνο παράδειγµα.

Αν συνεχίσουµε µε τα κακώς κείµενα στην υγεία, µπορούµε να
µιλάµε για µέρες. Ασθενοφόρα δεν υπάρχουν, γιατροί στα νοσο-
κοµεία και στα κέντρα υγείας της επαρχίας δεν υπάρχουν. Ο Έλ-
ληνας έχει πληρώσει πάρα πολλά χρήµατα για την υγεία -ίσως
τα πιο πολλά από τον κάθε Ευρωπαίο πολίτη- και δεν του παρέ-
χονται ούτε τα βασικά.

Βέβαια, τι να περιµένει κανείς από τη στιγµή που στο Υπουρ-
γείο Υγείας βρίσκεται ο άνθρωπος που για πρώτη φορά δηµόσια
από την Κυβέρνησή σας, λειτουργώντας προφανώς ως λαγός
συµφερόντων, είχε πει σε συνέντευξή του αυτό που πρόκειται
σύντοµα να εφαρµόσετε, δηλαδή την κατάσχεση της πρώτης κα-
τοικίας από τις τράπεζες.

Για να µην πλατειάζουµε, όµως, αν θέλετε να αντιµετωπίσετε
τα επείγοντα προβλήµατα στην υγεία, µειώστε την τιµή των φαρ-
µάκων, εξοπλίστε τα νοσοκοµεία µε υλικά και δώστε κίνητρα
στους γιατρούς να πάνε στην επαρχία. Είναι αδιανόητο να ξενι-
τεύονται οι καλύτεροι επιστήµονες, επειδή η χώρα µας έχει κα-
ταντήσει Μπανανία και δεν µπορεί να τους προσφέρει ευκαιρίες
εργασίας και επαγγελµατικής καταξίωσης. Το µόνο που προσφέ-
ρει η Ελλάδα είναι µισθούς πείνας και εξευτελιστικές συντάξεις.

Επειδή ο προϋπολογισµός αφορά όλους τους κλάδους και τα
επαγγέλµατα, ο χρόνος για ένα τόσο σηµαντικό θέµα είναι πολύ
λίγος για να προλάβουµε να καλύψουµε τα πάντα.

Εγώ, κλείνοντας, θέλω να απευθυνθώ σε όλους τους Έλληνες
και να τους ευχηθώ για τις άγιες µέρες που έρχονται να έχουν
υγεία και δύναµη, να µην ξεχνούν ότι κάποιοι θα βρίσκονται µα-
κριά από τους δικούς τους, στη φυλακή, όχι επειδή λήστεψαν
τράπεζες, αλλά µόνο και µόνο επειδή αγαπούν την πατρίδα τους
και αντιστέκονται στο ξεπούληµά της.

Όσο για εσάς της συγκυβέρνησης, θα σας δώσω µια συµ-
βουλή: Φύγετε όσο είναι καιρός. Φύγετε µε το καλό, γιατί ο κό-
σµος έχει αγριέψει και δεν σας βλέπω καθόλου καλά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο
κ. Ψύρρας.

ΘΩΜΑΣ ΨΥΡΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ενώ συζητάµε για τον προϋπο-

λογισµό του 2015, πράξαµε ένα πρωθύστερο και ένα µη λογικά
αναγκαίο: Δεν αποτιµήσαµε επαρκώς τον προϋπολογισµό του
2014, τον προϋπολογισµό του προηγούµενου χρόνου. Πρόκειται
για ένα µόνιµο πρόβληµα, µια διαρκή ανακολουθία, που δείχνει
ακριβώς τη νεοελληνική αδυναµία -να µην την ονοµατίσω τσαπα-
τσουλιά- στο να αξιολογούµε, να θέτουµε στόχους, να υλοποι-
ούµε.

Πού πέτυχε ακριβώς ο περσινός προϋπολογισµός; Πού απέ-
τυχε; Πού βγήκε εκτός στόχου και γιατί, κυρίως, βγήκε;

Για να είµαστε καίριοι, κύριοι συνάδελφοι, απαιτείται πάντοτε
να έχουµε εκτιµήσει την πραγµατικότητα. Όταν δεν υπάρχει µια
τέτοια αναλυτική διαδικασία πριν τη συζήτηση του νέου προϋπο-
λογισµού, όλα όσα ακούγονται σε τούτη την Αίθουσα µοιραία,
πιθανώς, να είναι κουβέντες µετέωρες, απλώς για τις εντυπώ-
σεις.

Ρίξτε µια µατιά στον προϋπολογισµό, σε κάποια κρίσιµα ση-
µεία και θα το διαπιστώσετε. Παραδείγµατος χάριν, νοµίζω ότι
σε αυτή την Αίθουσα δεν υπάρχει ούτε ένας που να µην αποδέ-
χεται αυτό που κατά κόρον λέγεται, ότι ο πρωτογενής τοµέας
και ο τουρισµός είναι οι βασικοί τοµείς για την ανάκαµψη. Το
έχουµε πει σε όλους τους τόνους.

Αν δούµε τώρα τι περιλαµβάνει ο προϋπολογισµός γι’ αυτούς
τους δύο τοµείς και µάλιστα συγκριτικά µε τον περσινό προϋπο-
λογισµό, θα διαπιστώσετε µε έκπληξή σας ότι µιλούν ακριβώς
για τα ίδια πράγµατα, για τις ίδιες «µεταρρυθµίσεις», σαν να µην
πέρασε ούτε µια µέρα, όπως και πέρσι.

Θα ήθελα να σας δώσω ένα παράδειγµα. Υπάρχει ενίσχυση
της έρευνας µε εκατό ερευνητές. Είναι το ίδιο µε το περυσινό.
Επίσης, υπάρχει η µεταφορά των Υπηρεσιών του ΥΠΑΑΤ σε ενι-
αίο κτήριο. Και στον προηγούµενο και στον προπροηγούµενο και

στον παραπροπροηγούµενο προϋπολογισµό υπήρχε το ίδιο
πράγµα. Υπάρχει η αξιολόγηση των δοµών των εποπτευόµενων
ΔΕΚΟ. Ακόµα περιµένουµε τα πορίσµατα του εξωτερικού αξιο-
λογητή. Υπάρχει επίσης η εφαρµογή του νέου Οργανισµού του
ΕΛΓΟ-«ΔΗΜΗΤΡΑ», κ.λπ..

Τα ίδια ακριβώς µπορούµε να διαπιστώσουµε και στον τουρι-
σµό. Η παραδοχή ότι πρόκειται για βασικό τοµέα για την ανά-
πτυξη κυριολεκτικά δεν αποτυπώνεται στον προϋπολογισµό. Αντί
να ενισχύεται ένας κλάδος που συνεισφέρει τόσα πολλά, παρα-
τηρούµε να µειώνονται τα κονδύλια που τον στηρίζουν.

Το χειρότερο είναι ότι η συζήτηση γίνεται για έναν προϋπολο-
γισµό υπό αίρεση και µέσα σε ένα κλίµα µαταίωσης, αφού όλοι
ξέρουµε ότι οι απαιτήσεις της τρόικας και του ΔΝΤ θα επιβάλουν
αναθεώρηση των µεγεθών του προϋπολογισµού και σε ένα µε-
γάλο βαθµό θα ανατρέψουν τα νούµερα βάσει των οποίων γίνε-
ται η σηµερινή συζήτηση. 

Κύριοι συνάδελφοι, η τρόικα και το ΔΝΤ, καθώς δεν υπάρχει
πλέον σοβαρή απειλή να µεταδοθεί η κρίση στις υπόλοιπες αδύ-
ναµες οικονοµίες της Ευρωζώνης, επιδιώκουν να δεσµεύσουν λι-
γότερα νέα κεφάλαια στην Ελλάδα και, εποµένως, συµπιέζουν
αφόρητα και τον κατατεθειµένο προϋπολογισµό, µε αποτέλεσµα
να µην αφήνουν περιθώριο και για ελάχιστες, πιεστικά απαραί-
τητες, δηµόσιες επενδύσεις και να µη φαίνεται στον ορίζοντα
σχεδόν ούτε ίχνος από την περιπόθητη ανάπτυξη.

Το ερώτηµα είναι πώς εµείς αντιδρούµε σ’ αυτήν την κατά-
σταση, πώς αντιδρά το πολιτικό µας σύστηµα.

Κύριοι συνάδελφοι, όλοι εντοπίζουµε τις υστερήσεις, αλλά ενώ
εύκολα προβαίνουµε σε διαπιστώσεις –οι διαπιστώσεις είναι
πολύ αυτονόητες- δύσκολα προχωρούµε στην υλοποίησή τους.
Έχουµε µετατραπεί σε χώρα της διαρκούς µαταίωσης. Είµαστε
η χώρα των αυτονόητων διαπιστώσεων µεν, αλλά που οδηγούν-
ται στη χώρα του Ποτέ. Πώς θα πυροδοτήσουµε την ουσιαστική
µεταρρύθµιση των θεσµών; Πώς θα ενεργοποιήσουµε το σύνολο
των δυνάµεων της κοινωνίας, για να αντιµετωπίσουµε την κρίση;
Πώς θα δώσουµε την εικόνα της σταθερότητας και της σύµ-
πνοιας και πώς θα διαπραγµατευτούµε µε τον πλέον αποτελε-
σµατικό τρόπο µε τους δανειστές;

Τέτοια ερωτήµατα έχουν µία –τουλάχιστον- προϋπόθεση: τη
συναίνεση, τη συνεννόηση. Πριν από λίγο κατατέθηκε στον Πρό-
εδρο της Βουλής µία πρόταση Βουλευτών που περιγράφει ένα
πακέτο ενεργειών συναίνεσης. Σκοπός είναι να υπάρξει µία συµ-
φωνία, για να αρχίσει η Αναθεώρηση του Συντάγµατος, για την
εκλογή Προέδρου και για τον χρόνο των εκλογών. Απευθύνεται
σε όλα τα κόµµατα, ιδίως στα δύο µεγάλα, από τα οποία και
εξαρτάται η υλοποίησή της. 

Η αποδοχή αυτής της πρότασης θα έχει µόνο θετικά αποτελέ-
σµατα. Πρώτον, θα αποδείξει ότι οι πολιτικές δυνάµεις δεν έχα-
σαν τη δυνατότητα της στοιχειώδους συνεννόησης και θα
µεταφέρουν ένα µήνυµα σ’ αυτή τη ρηµαγµένη πατρίδα. Δεύτε-
ρον, θα αποφορτίσει το κακό κλίµα που τείνει να οδηγήσει στην
κακοφόρµιση –που έχει δηµιουργηθεί βέβαια- και αύριο σε
εφιαλτικές καταστάσεις πόλωσης. Τρίτον, θα δώσει την αίσθηση,
µια απάντηση στους ξένους ότι η χώρα πορεύεται συντεταγµένα
και µε σταθερότητα, γεγονός που θα διευκολύνει τη διαπραγµά-
τευση µε τους εταίρους και το ΔΝΤ και θα θέσει τις βάσεις για
καλύτερη διαπραγµάτευση του χρέους.

Κύριοι συνάδελφοι, αυτή η πρόταση θα έχει ένα αποτέλεσµα:
Δεν θα µεταθέσει την Αναθεώρηση του Συντάγµατος πέρα από
το 2020. Έτσι θα υπάρξει ο χρόνος για να γίνουν οι συνταγµατι-
κές αλλαγές για το πολιτικό σύστηµα, για τις εξουσίες του Προ-
έδρου, για την ευθύνη των Υπουργών, για τους πόρους της
αυτοδιοίκησης, για το εκλογικό σύστηµα, για το σταθερό φορο-
λογικό σύστηµα. Αυτές οι συνταγµατικές αλλαγές είναι απαραί-
τητες, γιατί είναι το θεµέλιο των µελλοντικών µεταρρυθµίσεων
που έχει ανάγκη η χώρα. 

Πρόκειται για µία πρόταση- έκκληση για στοιχειώδη συνεν-
νόηση. Ελπίζω να εισακουσθεί.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο
κ. Λαµπρούλης από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.

2858 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μέσω του προϋπολογισµού που συζητούµε αυτές τις µέρες

αναδεικνύεται η περαιτέρω συνέχιση και κλιµάκωση της αντιλαϊ-
κής φοροεπιδροµής, αφ’ ενός µέσω της αύξησης των εσόδων
που προκύπτουν από τη φορολογία –την άµεση φορολογία, αλλά
και την αύξηση των έµµεσων φόρων- και αφ’ ετέρου µέσω της
περαιτέρω µείωσης των δαπανών στην παιδεία, στην υγεία, στα
ασφαλιστικά ταµεία, κ.λπ..

Και η υλοποίηση αυτής της αντιλαϊκής πολιτικής θα συνεχιστεί,
όχι µόνο για να επιτύχουµε ανάπτυξη αλλά και να διατηρήσουµε
την ανάπτυξη. Αυτό το προαπαιτούµενο βεβαίως δεν το θέτει
ούτε η τρόικα ούτε η Κυβέρνηση, αλλά το θέτουν οι βιοµήχανοι,
οι τραπεζίτες και οι εφοπλιστές και προϋποθέτει το συνεχές µά-
τωµα του λαού µας. 

Έτσι, αυτό που καθορίζει τον αντιλαϊκό χαρακτήρα των µέτρων,
για παράδειγµα στην υγεία και στην πρόνοια, είναι ότι εντάσσονται
και υπηρετούν το σχέδιο της καπιταλιστικής ανάπτυξης και µάλι-
στα σε συνθήκες έντονου ανταγωνισµού και οικονοµικής κρίσης.
Είναι µια ανάπτυξη η οποία στηρίζεται στην εκµετάλλευση του
λαού και που είναι αντίθετη µε τα λαϊκά συµφέροντα και τις λαϊκές
ανάγκες.

Έτσι και οι νέες περικοπές στην υγεία, την πρόνοια, τα ασφα-
λιστικά ταµεία αποτελούν κατεύθυνση της Ευρωπαϊκής Ένωσης
για µείωση των δηµόσιων δαπανών στα συστήµατα υγείας-πρό-
νοιας και στο κοινωνικοασφαλιστικό. Αποτελούν βασικό εργαλείο
συµπίεσης της τιµής της εργατικής δύναµης για την πολύπλευρη
στήριξη του κεφαλαίου.

Αντικειµενικά µπαίνει το ερώτηµα: Μπορούν να αντιµετωπι-
στούν τα λαϊκά προβλήµατα στην υγεία, την πρόνοια εάν η ορ-
γάνωση και η πάλη της εργατικής τάξης και των άλλων λαϊκών
στρωµάτων στοχεύει στην ανατροπή αυτής της ανάπτυξης, εάν
δεν εντάσσει τον αγώνα για να βάλει φρένο στα αντιλαϊκά µέτρα,
ενδεχοµένως να αποσπάσει και κάποιες λύσεις στην προοπτική
να χαράξει τον λαϊκό δρόµο ανάπτυξης καταργώντας τις αιτίες
που αναπαράγουν τα λαϊκά προβλήµατα, δηλαδή τα µονοπώλια
και την καπιταλιστική εκµετάλλευση;

Αυτά που βιώνει ο λαός µας για την υπεράσπιση της υγείας
του, για τη δραµατική κατάσταση που επικρατεί στο σύστηµα,
πρέπει για όλα αυτά να βγουν συµπεράσµατα. Να µπορέσει να
κρίνει ποιοι είναι οι φίλοι και ποιοι οι αντίπαλοι του. Να δει την
αιτία που η ζωή του γίνεται κόλαση και ανάλογα να πάρει θέση
και να καθορίσει τις πολιτικές και τις γενικότερες επιλογές του. 

Να µετρήσει πολύ σοβαρά την εκτίµηση του Κοµουνιστικού
Κόµµατος ότι η σηµερινή κατάσταση δεν οφείλεται σε κάποιος
ανίκανες κυβερνήσεις ή στις κυβερνήσεις που εφάρµοσαν λάθος
συνταγή στην πολιτική διαχείρισης ή για το ποιος είναι καλύτε-
ρος διαπραγµατευτής. Εάν οφείλονταν σε αυτήν την ανικανότητα
ή στο είδος της διαχείρισης, κάποια από όλες τις συνταγές θα
είχε πιάσει τόπο, τόσο εδώ στην Ελλάδα όσο και στις άλλες κα-
πιταλιστικές χώρες.

Το γεγονός είναι ότι στη σηµερινή εποχή µε την τεράστια δυ-
νατότητα που προσφέρει η παραγωγικότητα της εργασίας, οι κα-
τακτήσεις της επιστήµης, τα επιτεύγµατα της τεχνολογίας, η
ύπαρξη ενός πολυάριθµου εξειδικευµένου υγειονοµικού δυναµι-
κού, όλα αυτά δεν µπορούν να αξιοποιηθούν από όλο και µεγα-
λύτερο τµήµα των λαϊκών στρωµάτων. Αυτό ακριβώς αποδεικνύει
τη µεγάλη σαπίλα του καπιταλιστικού συστήµατος, ενός συστή-
µατος που έχει φάει τα ψωµιά του. Γίνεται όλο και πιο επιθετικό,
υποτάσσει τα πάντα ακόµα και την υγεία στις ανάγκες του κέρ-
δους. 

Αυτή η πραγµατικότητα όσο καλύτερα και γρηγορότερα γίνει
κατανοητή µπορεί να αποτελέσει ισχυρό παράγοντα αποφασι-
στικής ενίσχυσης της λαϊκής πάλης, ανασύνταξης του εργατικού
λαϊκού κινήµατος, χειραφετηµένου από το σαράκι ότι «δεν γίνε-
ται αλλιώς», ότι χωρίς ρίξεις µε τα µονοπώλια και την Ευρωπαϊκή
Ένωση µπορεί να µπουν σε πορεία λύσης οι λαϊκές ανάγκες στην
υγεία και την πρόνοια. 

Η συνύπαρξη δηµόσιου και ιδιωτικού επιχειρηµατικού τοµέα
στην υγεία, η στήριξη των υγιών επιχειρηµατιών, οι κανόνες λει-
τουργίας και ελέγχου τους, που υποστηρίζει και ο ΣΥΡΙΖΑ, είναι
θέσεις που δίνουν εξετάσεις καταλληλόλητας στο κεφάλαιο.

Είναι θέσεις που σπέρνουν αυταπάτες και αποσκοπούν στην εν-
σωµάτωση της αγανάκτησης των λαϊκών στρωµάτων, των ασθε-
νών, των µισθωτών αλλά και των αυτοαπασχολούµενων
υγειονοµικών ότι δήθεν υπάρχει ο τρόπος να συγκεραστούν αν-
τίθετα συµφέρονται και τελικά όλοι να ωφεληθούν.

Ο ΣΥΡΙΖΑ τάζει στον λαό ότι µε τη δική του Κυβέρνηση θα ενι-
σχυθεί ο δηµόσιος τοµέας της υγείας. Όµως ακριβώς τα ίδια
έλεγε και το ΠΑΣΟΚ της δεκαετίας του ’80, αλλά µας προέκυψε
η ραγδαία ενίσχυση των επιχειρηµατικών οµίλων στην υγεία και
ταυτόχρονα η προσαρµογή της λειτουργίας του κρατικού τοµέα
µε τα γνωστά επιχειρηµατικά κριτήρια. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ τάζει ότι µε την κυβέρνησή του θα αναπτυχθεί ένα
πανελλαδικό δηµόσιο σύστηµα πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας
που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες. Δεν απαντάει όµως: Αφού θα
συµβαίνει αυτό, σε τι ακριβώς θα χρειάζεται ο ιδιωτικός τοµέας
που θα συνεχίσει να υπάρχει; Φυσικά ο ΣΥΡΙΖΑ δεν µιλάει σε καµ-
µία περίπτωση για κατάργησή του, ούτε στην πρωτοβάθµια ούτε
στη δευτεροβάθµια κ.λπ.. 

Είναι επίσης γνωστή η θέση του και η πρακτική του στον τοµέα
του φαρµάκου. Η αντιπαράθεσή του µε την Κυβέρνηση στο ζή-
τηµα της τιµολόγησης εν προκειµένω ήταν στη βάση υποστήρι-
ξης ενός τµήµατος κεφαλαίου των φαρµακοβιοµηχάνων λες και
αυτοί παράγουν µε κριτήριο την ικανοποίηση των λαϊκών αναγ-
κών και όχι της κερδοφορίας.

Από τη στιγµή, λοιπόν, που τάζει στους καπιταλιστές, δεν µπο-
ρεί να τάζει και στα λαϊκά στρώµατα. Γι’ αυτό και τα µαζεύει και
εξαρτά τις παροχές από την πορεία ανάκαµψης της καπιταλιστι-
κής οικονοµίας και εφόσον οι δηµοσιονοµικές συνθήκες το επι-
τρέψουν. Δηλαδή, ούτε στη Δευτέρα Παρουσία.

Προωθεί και υποστηρίζει µια πολιτική και µέτρα αντίστοιχα µε
τις κατευθύνσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τα οποία στην καλύ-
τερη περίπτωση οδηγούν στη διαχείριση των πιο ακραίων κοινω-
νικών φαινοµένων εξαθλίωσης και φτώχειας. 

Θέτουµε, λοιπόν, το εξής ερώτηµα: Μπορεί η υγεία και οι υπη-
ρεσίες που σχετίζονται µε την πρόληψη, τη θεραπεία, την απο-
κατάσταση να είναι κοινωνικά αγαθά, δηλαδή να παρέχονται σε
όλους χωρίς όρους και προϋποθέσεις ανάλογα µε τις ανάγκες
τους, από τη στιγµή που υπάρχει ανάπτυξη της επιχειρηµατικής
δράσης ή και σε συνθήκες συνύπαρξης κρατικού και ιδιωτικού
τοµέα υγείας;

Εµείς ξεκάθαρα λέµε όχι, γιατί στο πλαίσιο αυτής της καπιτα-
λιστικής ανάπτυξης και της επιχειρηµατικής δράσης οι κανόνες
της αγοράς και του κέρδους µετατρέπουν την υγεία σε ακριβο-
πληρωµένο εµπόρευµα. Το κάνουν απρόσιτο για το µεγαλύτερο
µέρος των λαϊκών στρωµάτων, ενώ παράλληλα έχει και αρνητι-
κές επιπτώσεις και στην ίδια την ανάπτυξη του συστήµατος
υγείας, τη στελέχωση, τον εξοπλισµό κ.λπ.. 

Το κριτήριο της ανάπτυξης δεν καθορίζεται από την ικανοποί-
ηση των κοινωνικών αγαθών, αλλά από το πού είναι πιο αποδοτι-
κές οι επενδύσεις του κεφαλαίου, σε ποιες περιοχές και σε
ποιους τοµείς, εν προκειµένω υγειονοµικών υπηρεσιών. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Συνεπώς οι απαντήσεις στα ερωτήµατα είναι ενδεικτικά γι’

αυτό που υποστηρίζει το Κοµµουνιστικό Κόµµα. Δηλαδή, µέσα
από το πρόβληµα της υγείας µε όλες τις µορφές και τους τρό-
πους που εκδηλώνεται και βασανίζει τον λαό, αναδεικνύεται η
αντιπαράθεση ουσιαστικά των δύο δρόµων ανάπτυξης. 

Η θέση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος για αποκλειστικά κρα-
τικό και δωρεάν σύστηµα υγείας πρόνοιας µε κατάργηση κάθε
επιχειρηµατικής δράσης είναι η µόνη ρεαλιστική πρόταση, γιατί
είναι αυτή που ανταποκρίνεται στα συµφέροντα της πλειοψηφίας
του λαού µας.

Η προσφορά του Κοµµουνιστικού Κόµµατος δεν αφορά µόνο
ότι διατυπώνει τα χαρακτηριστικά ενός συστήµατος υγείας που
ανταποκρίνεται στις ανάγκες του λαού, υγιών και ασθενών, αλλά
κυρίως έχει να κάνει µε το γεγονός ότι αποδεικνύει τη δυνατό-
τητα να πραγµατοποιηθεί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
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Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. 
Δείχνει τους κοινωνικούς και πολιτικούς όρους που µπορούν

να διαµορφώσουν τα λαϊκά στρώµατα για να δηµιουργήσουν
αυτές τις προϋποθέσεις. Είναι πολιτική διεξόδου, που έχει επε-
ξεργαστεί το Κοµµουνιστικό Κόµµα, που θωρακίζει τα λαϊκά
στρώµατα απέναντι σε όλους αυτούς που σπέρνουν το δηλητή-
ριο του καπιταλιστικού µονόδροµου. Λένε «καλά είναι αυτά που
λέει το Κοµµουνιστικό Κόµµα, αλλά δεν γίνονται». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ολοκληρώνετε,
κύριε συνάδελφε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε δέκα
δευτερόλεπτα.

Εµείς λέµε ότι γίνονται, αρκεί ο λαός να το αποφασίσει. Σή-
µερα, λοιπόν, που ο ίδιος ο λαός βοµβαρδίζεται µε διάφορες
συνταγές, πρέπει να δοκιµάσει τη δική του συνταγή, γραµµένη
µε τα δικά του χέρια και µε τα δικά του υλικά. Εγγύηση γι’ αυτό
η ισχυροποίηση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος για την ανασυγ-
κρότηση του εργατικού λαϊκού κινήµατος απέναντι σε κάθε αντι-
λαϊκή κυβέρνηση, στην πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του
µονοπωλίου, σε ρήξη συνολικά µε τον σηµερινό δρόµο ανάπτυ-
ξης και τις όποιες κυβερνητικές λύσεις φέρνουν από την πίσω
πόρτα την ίδια πολιτική.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει η

κ. Γιαταγάνα.
Ελάτε, κυρία συνάδελφε.
Όσο µπορούµε να σεβόµαστε τον χρόνο, παρακαλώ πολύ.
ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, µελετώντας κανείς τον υπό ψήφιση προϋπο-
λογισµό διαπιστώνει ότι οι προοπτικές της ελληνικής οικονοµίας
είναι οι καλύτερες δυνατές των τελευταίων πέντε ετών. Προβλέ-
πεται αύξηση του Ακαθάριστου Εθνικού Εισοδήµατος κατά 2,9%
σε σχέση µε το 2014, αύξηση των ιδιωτικών επενδύσεων κατά
11,7%, µείωση της ανεργίας κατά 2,6%, ισοσκελισµένος προϋπο-
λογισµός µε πρωτοφανές πρωτογενές πλεόνασµα 5,9%.

Αν τα στοιχεία αυτά ήταν αληθινά τότε προς τι αυτές οι έντο-
νες αντιδράσεις του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου και της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης; Γιατί άραγε αρνούνται ακόµα και να έρθουν
στην Ελλάδα να συνεχίσουν τη διαπραγµάτευση, αν δεν ληφθεί
µια σειρά πρόσθετων επώδυνων µέτρων σε βάρος του ελληνικού
λαού, όπως οριζόντια µείωση µισθών και συντάξεων, αύξηση
ορίων συντάξεων ηλικίας και δραστική µείωση των συντάξεων,
αύξηση του ΦΠΑ στον τουρισµό από 6,5% στο 13%, αύξηση του
ΦΠΑ των φαρµάκων και των τροφίµων οµοίως στο 13%, κατάρ-
γηση των εκατό δόσεων για αποπληρωµή χρεών προς το δηµό-
σιο και τα ασφαλιστικά ταµεία, που µόλις πρόσφατα ψηφίστηκε
από το ελληνικό Κοινοβούλιο, ψήφιση νοµοθεσίας που ουσια-
στικά θα αναιρεί το συνταγµατικό δικαίωµα στην απεργία, χρη-
µατοδοτικό κενό 2,5-3 δισεκατοµµύρια ευρώ που πρέπει να
καλυφθεί µε νέο δανεισµό;

Αυτό συµβαίνει γιατί οι αριθµοί που αναφέρονται στον προ-
ϋπολογισµό του 2015 εκφράζουν µια εικονική πραγµατικότητα
που πόρρω απέχει από την οδυνηρή πραγµατικότητα που καλεί-
ται να βιώσει ο ελληνικός λαός το 2015.

Ο προϋπολογισµός εξετάστηκε εξαντλητικά, µε την τρόικα να
αµφισβητεί πολλά σηµεία του. Ούτως ή άλλως δεν έχει πάρει το
πράσινο φως των δανειστών. Συνεπώς συζητάµε στον αέρα,
αφού όλα είναι έωλα. Δεν µπορείτε να µας εγγυηθείτε ότι δεν θα
πάρετε εκ των υστέρων όλα τα σκληρά µέτρα που συµπεριλαµ-
βάνονται στο e-mail της τρόικας, το οποίο καταθέτω για να κα-
ταχωριστεί στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Χρυσούλα-Μαρία Γιαταγάνα
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η πρόβλεψη για ρυθµό ανάπτυξης 2,9% το 2015 κρίθηκε ότι
δεν είναι ρεαλιστική. Οι ίδιοι οµολογείτε ότι υπάρχει έλλειψη ενός
σαφούς αναπτυξιακού σχεδίου για τη χώρα µας. Η φιλοσοφία
του προϋπολογισµού παραµένει στο πνεύµα λιτότητας. 

Φυσικά η ύφεση απειλεί όλη την Ευρώπη µε στασιµότητα. Ο
ΟΟΣΑ εκπέµπει σήµα κινδύνου για την Ευρωζώνη και προτείνει

συγκεκριµένα µέτρα, ασκώντας ταυτόχρονα δριµεία κριτική στη
Γερµανία για την οικονοµική πολιτική λιτότητας που έχει επιβά-
λει. Προτείνει, λοιπόν, ο ΟΟΣΑ να προχωρήσει η Κεντρική Ευρω-
παϊκή Τράπεζα σε αγορές κρατικών οµολόγων και τα κράτη-µέλη
να χαλαρώσουν τη λιτότητα. Ήδη η Ιταλία και η Γαλλία κατέθε-
σαν προϋπολογισµούς µε χαλάρωση της νοµισµατικής και δηµο-
σιονοµικής πολιτικής, για να µπορέσουν το όποιο πρωτογενές
πλεόνασµα να το δώσουν στην τόνωση της εθνικής τους οικονο-
µίας.

Το µείζον πρόβληµα της ελληνικής κοινωνίας είναι η ανεργία.
Με σχεδόν δύο εκατοµµύρια ανέργους, εκ των οποίων οι περισ-
σότεροι είναι µακροχρόνια άνεργοι, δεν είναι δυνατόν στον προ-
ϋπολογισµό να υπολογίζεται µείωση της ανεργίας κατά 2,6%. Ο
ΟΟΣΑ υπολογίζει ότι η ανεργία στο τέλος του 2015 θα είναι 27%. 

Η Κυβέρνηση, παρά τις προπαγανδιστικές προβλέψεις για
απασχόληση εξακοσίων έως επτακοσίων χιλιάδων ανέργων, ου-
δόλως µείωσε την ανεργία. Αντιθέτως, εφήρµοσε ηµίµετρα όπως
οι δίµηνες και πεντάµηνες συµβάσεις απασχόλησης, που αποτε-
λούν «παρηγοριά στον άρρωστο». Το µόνο που επιτυγχάνουν
αυτές οι ολιγόµηνες συµβάσεις είναι να µειώνουν προσωρινά
τους δείκτες ανεργίας. Ενώ από την Ευρωπαϊκή Ένωση υπήρχαν
προγράµµατα για την αντιµετώπιση της νεανικής ανεργίας και
άλλες χώρες του Νότου άντλησαν εκατοντάδες εκατοµµύρια
ευρώ για την αντιµετώπιση του οξυµµένου αυτού προβλήµατος,
η χώρα δεν συµµετείχε καν στο συγκεκριµένο πρόγραµµα. 

Στην τελευταία έκθεση του προϋπολογισµού της Βουλής ανα-
φέρεται ότι είµαστε στην εικοστή όγδοη θέση, δηλαδή τελευ-
ταίοι, στην πρόσβαση στην εκπαίδευση. Είµαστε επίσης στην
εικοστή όγδοη θέση, δηλαδή τελευταίοι, στην ισότητα των γε-
νεών, ενώ στην πρόληψη της φτώχειας κατέχουµε την εικοστή
πέµπτη θέση και την εικοστή τέταρτη θέση στη βελτίωση της
υγείας.

Είσαστε, όµως, πρωτοπόροι σε ανευθυνότητα, αφού εσείς που
κυβερνήσατε εναλλάξ –και τώρα από κοινού- την Ελλάδα τα τε-
λευταία σαράντα χρόνια, επιρρίπτετε ευθύνες για την κατάντια
της χώρας στην Αντιπολίτευση και δη στην Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση.

Τέλος, όσον αφορά το δηµόσιο χρέος, παρά τις ποµπώδεις
εξαγγελίες εκ µέρους της Κυβέρνησης, τόσο του Αντιπροέδρου
όσο και του ιδίου του Πρωθυπουργού, ουδείς δέχεται τα σαθρά
επιχειρήµατα για το τεράστιο αυτό οικονοµικό πρόβληµα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζούµε κρίσιµες στιγµές. Πρέπει
να σταθούµε στο ύψος των περιστάσεων. Η µόνη λύση είναι η
άµεση προσφυγή στην κρίση του ελληνικού λαού, ο οποίος είναι
ο µόνος που πρέπει να αποφασίσει αν επιθυµεί να συνεχιστεί
αυτή η πρωτοφανής οικονοµική κρίση που βιώνει και οδηγεί σε
φαύλο κύκλο ή θα αγωνιστεί για την ανάκτηση της εθνικής µας
κυριαρχίας, ώστε να έχουν καλύτερες µέρες τα παιδιά και τα εγ-
γόνια του. Κοντολογίς, αν θέλει να ξεκινήσει η οικονοµική ανά-
πτυξη της χώρας µε κοινωνικό πρόσωπο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ο κ. Χατζηδά-

κης έχει τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, από την αρχή θέλω να αναγνωρίσω ότι η Αν-
τιπολίτευση έχει δίκιο σε ένα πράγµα, ότι ζούµε µια πρωτοφανή
οικονοµική κρίση. Έχει δίκιο να επισηµαίνει η Αντιπολίτευση ότι
η ανεργία είναι πρωτοφανής, ότι τα νοικοκυριά τα φέρνουν δύ-
σκολα βόλτα, ότι υπάρχει πίεση λίγο ως πολύ σε κάθε ελληνική
οικογένεια.

Εκεί είναι, όµως, που σταµατάνε και τα δίκια της Αντιπολίτευ-
σης, διότι από εκεί και πέρα κανένας δεν µπορεί να υποβαθµίσει
ότι η χώρα έκανε µια πολύ σηµαντική πρόοδο τα τελευταία δυό-
µισι χρόνια, πρόοδο που δεν ήταν καθόλου αυτονόητη τον Ιούνιο
του 2012. 

Παραµείναµε στο ευρώ, οι τράπεζες έµειναν όρθιες, πετύχαµε
πρωτογενές πλεόνασµα, βγήκαµε δοκιµαστικά στις αγορές τον
περασµένο Απρίλιο και η χώρα γύρισε από την ύφεση στην ανά-
πτυξη. Ναι, έχουν µπει τα θεµέλια για την ανάπτυξη. Τα δηµόσια
έργα που ήταν λιπόθυµα, σταµατηµένα, πήραν και πάλι µπροστά.
Στο ΕΣΠΑ είµαστε πλέον τρίτοι στις είκοσι οκτώ χώρες της Ευ-
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ρωπαϊκής Ένωσης ως προς τις απορροφήσεις. Στις διαρθρωτι-
κές αλλαγές είµαστε πρώτοι στη σχετική λίστα του ΟΟΣΑ. 

Όλα αυτά έγιναν για τον πολύ απλό λόγο ότι η Κυβέρνηση συ-
νεργασίας έµεινε πιστή στον δρόµο της υπευθυνότητας, της σο-
βαρότητας, της κοινής λογικής. Αυτήν την πορεία, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, είναι που πρέπει να διατηρήσουµε. Ας µην
κρυβόµαστε, όµως, πίσω από το δάχτυλό µας. Η πορεία αυτή
απειλείται από δύο πλευρές: αφ’ ενός από τους ακραίους της
τρόικας κι αφ’ ετέρου από τους λαϊκιστές στην Ελλάδα. Για να
παραφράσω τον Καβάφη, βλάπτουν και οι δυο τους την Ελλάδα
το ίδιο.

Από την µια πλευρά οι ακραίοι της τρόικας επιµένουν σε ορι-
σµένες ανεδαφικές εκτιµήσεις. Παραγνωρίζουν την αποτυχία
στις δικές τους προβλέψεις ως προς τα δηµοσιονοµικά πέρσι και
πρόπερσι. Παραγνωρίζουν, επίσης, τις δικές τους δηλώσεις για
την επιτυχία της χώρας τα τελευταία δυόµισι χρόνια στα δηµο-
σιονοµικά και στα διαρθρωτικά.

Από την άλλη πλευρά οι λαϊκιστές στην πατρίδα µας συνεχί-
ζουν φυσικά ατάραχοι το βιολί τους. Δεν διδάχτηκαν τίποτε από
την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, που µπήκαν µετά από εµάς στο
µνηµόνιο και φύγαν πριν από εµάς προφανώς διότι δεν επικρά-
τησε εκεί η οξύτητα, ο λαϊκισµός, η δηµαγωγία. Δεν διδάχτηκαν
τίποτα από τις αντιδράσεις που έχουν ήδη προκληθεί διεθνώς
και τα ερωτηµατικά που δηµιουργούνται εξαιτίας της επιµονής
τους να προτείνουν πολιτικές αντίθετες στην πορεία εξυγίανσης
και ανάπτυξης του τόπου.

Βρισκόµαστε πέντε χρόνια ακριβώς µετά το «λεφτά υπάρχουν»
του 2009. Βρισκόµαστε πέντε χρόνια ακριβώς µετά τον εκβιασµό
σε πρόωρες εκλογές µε αφορµή την εκλογή Προέδρου της Δη-
µοκρατίας. Και όµως σήµερα ο εκβιασµός επαναλαµβάνεται και
το «λεφτά υπάρχουν» παίρνει µεγαλύτερες διαστάσεις, το
ακούµε πια στο τετράγωνο και στον κύβο.

Για να µην παρεξηγηθώ, κυρίες και κύριοι, του ΣΥΡΙΖΑ ιδίως,
δεν υποστηρίζω πως είµαστε φυσικά καταδικασµένοι να συµφω-
νούµε, αλλά -και αν θέλετε το σκεφτόσαστε- θα ήταν πολύτιµο
για τη χώρα, αλλά και για την Αντιπολίτευση αν η τελευταία συ-
ναινούσε στοιχειωδώς σε ορισµένους άξονες για να περάσει η
Ελλάδα στη µετά µνηµόνιο εποχή. Συνέβη στις άλλες χώρες που
είναι σε πρόγραµµα. Υπήρξε µια συναίνεση και στην Πορτογαλία
και στην Ιρλανδία και στην Κύπρο. Πρωτίστως οφείλετε να κά-
νετε κάτι τέτοιο για την εκλογή του Προέδρου της Δηµοκρατίας. 

Θα ήταν πολύτιµο για τη χώρα αν η Αντιπολίτευση αντιλαµβα-
νόταν πως αν είναι σήµερα δύσκολο για την Κυβέρνηση να κλεί-
σει τη διαπραγµάτευση, επειδή υπάρχει διαφορά µε την τρόικα
1 - 1,5 δισεκατοµµύριο, τότε µε τα επιπλέον 12 δισεκατοµµύρια
που υπόσχεται να µοιράσει ο κ. Τσίπρας -αυτές είναι οι δικές σας
εκτιµήσεις, 12 δισεκατοµµύρια- οι περιπέτειες φυσικά θα ξεπερ-
νούσαν κάθε προηγούµενο. Αν ισχύει το έλασσον, ισχύει πολύ
περισσότερο φυσικά το µείζον. 

Θα ήταν ακόµη περισσότερο χρήσιµο για τη χώρα αν η Αντιπο-
λίτευση αντιλαµβανόταν πως η ακύρωση των αποκρατικοποι-
ήσεων που ευαγγελίζεται και η κατάργηση όλων των µεταρρυ-
θµίσεων σε µια εποχή που υπάρχει διεθνώς ανταγωνισµός για την
προσέλκυση επενδύσεων πολύ απλά καταδικάζει τους ανέργους
σε µόνιµη ανεργία.

Αυτή είναι η κοινωνική σας πολιτική. Διότι δεν είναι θέµα προ-
θέσεων, είναι θέµα αποτελέσµατος. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζούµε σε έναν τόπο –το ξέρω-
όπου οι φωνές της µετριοπάθειας, του πραγµατισµού, της συνη-
γορίας για την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας ενοχοποιούνται
πάρα πολύ συχνά, σάµπως και η εθνική συνεννόηση έβλαψε ποτέ
κάποιο έθνος, σάµπως κάποιος από εµάς εδώ στη Βουλή –εγώ
για παράδειγµα- έχει λόγο να γίνεται συνειδητά δυσάρεστος, µι-
λώντας βασιζόµενος στην πραγµατικότητα κι όχι στις ευχές και
τις επιθυµίες του καθενός και σάµπως µπορούµε να βαδίσουµε
µόνοι µας χωρίς την Ευρώπη ή µπορούµε εµείς, µια από τις εί-
κοσι οκτώ χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, επειδή θα αλλάξει η
κυβέρνηση στον τόπο µας, να αλλάξουµε συνολικά τους κανόνες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, για να µην πω συνολικά τον τρόπο που

πορεύεται όλη η υφήλιος. Διότι αυτό εισπράττω εγώ προσωπικά
από τον ΣΥΡΙΖΑ. 

Κυρίες και κύριοι, επειδή οι στιγµές είναι ιστορικές, ακόµα πε-
ρισσότερο εµείς οφείλουµε να συνεχίσουµε να περπατάµε τον
δρόµο του ρεαλισµού. Όποιος θέλει, µπορεί να πάρει φυσικά
διαζύγιο µε την πραγµατικότητα. Εµείς, όµως, δεν θα ακολουθή-
σουµε τον ΣΥΡΙΖΑ στον δρόµο της πλειοδοσίας. Εµείς έχουµε
την ευθύτητα να λέµε «ναι, µέχρι εδώ µπορούµε». Εσείς, που πι-
στεύετε τόσο πολύ στις δυνάµεις σας, δοκιµάστε να αλλάξετε
όλη την Ευρωπαϊκή Ένωση κι όλο τον κόσµο. Φοβούµαι, όµως,
ότι βάζετε µεγάλους µπελάδες στο κεφάλι σας και ακόµα µεγα-
λύτερους µπελάδες στο κεφάλι κάθε Έλληνα, κάθε Ελληνίδας.

Αυτό που εξελίσσεται µπροστά µας, κυρίες και κύριοι, τι είναι;
Τίποτα λιγότερο, τίποτα περισσότερο από τον πόλεµο της δικής
µας γενιάς και η Ελλάδα έχει µόνο µία επιλογή: να τα καταφέρει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ολοκληρώνετε,
κύριε συνάδελφε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε. 
Ας αφήσουµε, λοιπόν, επιτέλους στην άκρη τον λαϊκισµό. Ας

εγκαταλείψουµε τον φανατισµό και τις ακρότητες και ας πά-
ρουµε στην πλάτη µας την πατρίδα µας, γιατί η Ελλάδα πρέπει
να µείνει όρθια και δυνατή. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, απ’ ό,τι εκτιµώ, µέχρι τις 16.00’ η ώρα που θα
διακόψουµε, θα µιλήσουν ακόµα τέσσερις συνάδελφοι: η κ. Γε-
ροβασίλη, ο κ. Μαρκόπουλος, η κ. Βαµβακά και ο κ. Μωραϊτάκης. 

Τον λόγο έχει η κ. Όλγα Γεροβασίλη.
ΟΛΓΑ ΓΕΡΟΒΑΣΙΛΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν ξε-

κινήσω θέλω να καταγγείλω από αυτό εδώ το Βήµα την άρνηση
της Διοίκησης του Νοσοκοµείου «Γεννηµατάς» να ενηµερώσουν
οι γιατροί για την κατάσταση της υγείας του Ρωµανού τους γο-
νείς του. Είναι πρωτοφανές ότι δόθηκε αυτή η εντολή σε για-
τρούς, να µην ενηµερώσουν για κατάσταση υγείας ασθενούς. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση βρίσκεται µε την
πλάτη στον τοίχο, γι’ αυτό και γίνεται επικίνδυνη. Βρίσκεται µε
την πλάτη στον τοίχο γιατί επέλεξε να καθυστερήσει την υλοποί-
ηση προαπαιτούµενων µέτρων, γνωστών από πολύ πριν, πι-
στεύοντας ότι κάτι θα της χαρίσει η τρόικα. Ακολούθησε δηλαδή
τη λογική του καλού µαθητή, του καλού παιδιού, πιστεύοντας ότι
θα έρθει η ανταπόδοση, η οποία όµως δεν ήρθε ποτέ. Ήταν µά-
λιστα τόσο σίγουρη γι’ αυτό που έστηνε επικοινωνιακά success
stories, ενώ ταυτόχρονα ο κ. Σαµαράς έσκιζε τα µνηµόνια και σή-
µερα βρίσκεται στο απόλυτο αδιέξοδο. 

Είναι υποχρεωµένη να εµφανίσει ένα καινούργιο µνηµόνιο,
όπως και να το ονοµάσει αυτό, είναι δηλαδή υποχρεωµένη να εµ-
φανίσει αυτό που πολλούς µήνες τώρα προσπαθεί να κρύψει.
Ενώ, βέβαια, η αποτυχία του ακραίου νεοφιλελεύθερου προ-
γράµµατος έχει αποκαλυφθεί πλήρως και µάλιστα µε παταγώδη
τρόπο, µας φέρνετε έναν υπό αίρεση προϋπολογισµό κοµµένο
και ραµµένο στην ίδια λογική. Μισθοί και συντάξεις θα περικο-
πούν, το προσωπικό θα µειωθεί, οι δηµόσιες επενδύσεις µειώνον-
ται µε τάση εξαέρωσης, το κοινωνικό κράτος έχει µείνει δύο
ωραίες λέξεις που απλώς υπάρχουν. 

Στο ίδιο µοτίβο φυσικά κινείται και ο προϋπολογισµός του
Υπουργείου Εσωτερικών, εµπλουτισµένος µε µερικά πολιτικά τε-
χνάσµατα που θα τα πω παρακάτω. 

Ο συνολικός προϋπολογισµός του Υπουργείου Εσωτερικών
προβλέπει 3,5 δισεκατοµµύρια περίπου κι είναι µειωµένος κατά
6% σε σχέση µε τον περσινό. Σηµαντική µείωση σε αυτόν είναι η
µείωση της χρηµατοδότησης των πολιτικών κοµµάτων, όπως ψη-
φίστηκε πρόσφατα στο αντίστοιχο νοµοσχέδιο. 

Μια καίρια µείωση, όχι πολύ µεγάλη στα νούµερα, αλλά πολύ
σηµαντική είναι η µείωση κονδυλίων για λειτουργικά έξοδα σχο-
λείων, αυτά δηλαδή που δίνονται στους δήµους και κατανέµονται
µετά στις σχολικές επιτροπές. Στα 2/5 µειώνονται οι πιστώσεις
για την πρωτοβάθµια εκπαίδευση και στο 1/5 οι πιστώσεις για τη
δευτεροβάθµια εκπαίδευση. Σας θυµίζω την περσινή κατάσταση
των σχολείων και πόσο κρύο πέρασαν οι µαθητές, για να µην
πούµε τι θα γίνει µετά. 
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Φέρνουν, λοιπόν, µέσα από αυτόν τον προϋπολογισµό την ίδια
πολιτική. Εξακολουθούν να θέλουν δήµους και περιφέρειες πο-
λιτικά απονευρωµένες, διοικητικά αποδιαρθρωµένες και οικονο-
µικά εξοντωµένες. Θέλουν µια τοπική αυτοδιοίκηση αδύναµη να
επιτελέσει τον πολύ σοβαρό ρόλο της, µέσα στις ιδιαίτερες συν-
θήκες της οικονοµικής κρίσης. 

Το ίδιο τέχνασµα, δε, που χρησιµοποίησε η Κυβέρνηση στον
κρατικό προϋπολογισµό για το πρωτογενές πλεόνασµα το εφάρ-
µοσε και στην αυτοδιοίκηση. Έτσι, λοιπόν, οι ΟΤΑ εµφανίζουν
φέτος 863 εκατοµµύρια πλεόνασµα. Τι είναι αυτό το πλεόνασµα,
κύριοι συνάδελφοι; 

Το πλεόνασµα προκύπτει από µειώσεις στις δαπάνες της αυ-
τοδιοίκησης σε βασικούς τοµείς. Είναι ένα εικονικό, δηλαδή, πλε-
όνασµα, στη λογική «βελτιώνουµε τους δείκτες ανεξάρτητα από
ό,τι συµβαίνει στην κοινωνία και ποιες είναι οι ανάγκες της». 

Ακριβώς έτσι έγινε και µε τον προϋπολογισµό του 2015. Οι µει-
ώσεις που θα γίνουν είναι οι εξής: Λειτουργικά έξοδα κατά 85
εκατοµµύρια ευρώ κάτω, δηµόσιες επενδύσεις κατά 156 εκατοµ-
µύρια κάτω, δαπάνες µισθοδοσίας κατά 83 εκατοµµύρια κάτω.
Το µόνο που αυξάνεται είναι τα έσοδα από τοπικούς φόρους. 

Στα παραπάνω προσθέστε ότι µειώνονται οι ΚΑΠ, ενώ την ίδια
στιγµή αυξάνεται η φορολογία προς τους πολίτες, είτε αφορά
τον φόρο εισοδήµατος φυσικών προσώπων και νοµικών προσώ-
πων είτε αφορά τον ΕΝΦΙΑ. Επιπλέον, δεν φαίνεται να αποδίδον-
ται τα έσοδα από τα παρελθόντα οικονοµικά έτη, παρ’ όλο που
το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους επανειληµµένα έχει παραδεχ-
θεί το δίκαιο του αιτήµατος. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στα χρόνια του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ»
-για εµάς, είναι στα αλήθεια συνώνυµο των µνηµονίων- µέχρι
τώρα τα έσοδα των ΟΤΑ ελαττώθηκαν περίπου κατά 60%. Πρέ-
πει, όµως, να δούµε τι έγινε µε τις αρµοδιότητες. Μεταφέρθηκαν
αρµοδιότητες -πολλές από αυτές και εµείς θα θέλαµε να είναι
στην αυτοδιοίκηση- χωρίς όµως τους αντίστοιχους οικονοµικούς
πόρους, όπως λέει η κοινή λογική, όπως έπρεπε να γίνει. 

Ενώ αυτό καταγγέλλεται από όλους τους αιρετούς, ανεξαρτή-
τως πολιτικής τοποθέτησης, από τα συλλογικά όργανα ΚΕΔΕ-
ΕΝΠΕ, την Πέµπτη πήραµε και την εξής καταγγελία από την
ΕΝΠΕ: Με ΚΥΑ µεταφέρεται η δαπάνη για την κατανάλωση ηλε-
κτρικού ρεύµατος για ηλεκτροφωτισµό του οδικού δικτύου στις
αιρετές περιφέρειες, µε συντήρηση ολόκληρου του οδικού δι-
κτύου. 

Αν αυτό δεν ήταν τραγικό, απλά θα βάζαµε τα γέλια. Προκει-
µένου να εµφανίσετε µείωση των κρατικών δαπανών, στέλνετε
στον λογαριασµό όπου να είναι. Και αυτό ονοµάζετε «µεταρρύθ-
µιση». 

Βλέπουµε και το αντίστροφο. Όταν η Περιφέρεια Αττικής και
η Ρένα Δούρου αποφάσισαν να αλλάξουν τα διαχειριστικά σχέ-
δια για τα απορρίµµατα, εµφανίστηκε νοµοσχέδιο -στη διαβού-
λευση είναι- που αφαιρεί την αρµοδιότητα από τις περιφέρειες. 

Επιβεβαιώνετε, λοιπόν, κυρίες και κύριοι της συγκυβέρνησης,
µε αυτόν τον τρόπο ότι αλλιώς µαζεύει τα σκουπίδια ο µνηµονια-
κός δήµαρχος και αλλιώς ο αντιµνηµονιακός! Το επιβεβαιώνετε. 

Επίσης, από αυτό το Βήµα θέλω να καλέσω τον Υπουργό Εσω-
τερικών σήµερα να διευκολύνει να υλοποιηθεί η απόφαση της
Περιφέρειας Αττικής να διατεθούν 2,5 εκατοµµύρια ευρώ για την
επανασύνδεση ρεύµατος σε οικογένειες της Αττικής οι οποίες
κινδυνεύουν να µείνουν στο σκοτάδι τα Χριστούγεννα. Και το
ποσό αυτό και η απόφαση αυτή βγήκαν από την Περιφέρεια Ατ-
τικής. Ζητάµε από τον Υπουργό Εσωτερικών να διευκολύνει την
υλοποίηση της απόφασης. 

Η δική µας πρόταση για την αυτοδιοίκηση, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, βρίσκεται ακριβώς στον αντίποδα αυτής της πολι-
τικής και εµπεριέχει εξασφαλισµένα, εγγυηµένα, σταθερά έσοδα
στο πλαίσιο της συνολικής φορολογικής µεταρρύθµισης, την
ίδρυση αναπτυξιακής τράπεζας ειδικού σκοπού, όπως και παρεµ-
βάσεις στο νέο ΕΣΠΑ, ούτως ώστε η αυτοδιοίκηση να παίξει τον
ρόλο της στην παραγωγική και κοινωνική ανασυγκρότηση της
χώρας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση δεν ήθελε µικρό,
ευέλικτο και παραγωγικό κράτος. Ήθελε ένα κράτος συρρικνω-
µένο, πελατειακό, ελεγχόµενο απόλυτα από την πολιτική εξου-
σία, ισχυρό όµως, ώστε να µπορεί να επιβάλει ένα µοντέλο που
θα εξυπηρετεί µόνο τα µεγάλα συµφέροντα και τις αγορές, ένα
κράτος στιβαρό για να αυξάνει την καταστολή, να καταπατά ατο-
µικά, κοινωνικά και πολιτικά δικαιώµατα, να µπορεί να απαγο-
ρεύει στον νεαρό Ρωµανό να σπουδάσει, να βασανίζει
κρατούµενους ευτελίζοντας την ανθρώπινη ζωή και ν’ ασκεί κα-
ταστολή σε ανάπηρους, όπως είδαµε προχθές να συµβαίνει.

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, είναι η ώρα να φύγετε και
το γνωρίζετε. Φύγετε! Φροντίστε να το κάνετε χωρίς φασαρία και
χωρίς να τορπιλίζετε το πολιτικό κλίµα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Με την πρακτική

η οποία ακολουθείται τελευταία από τους συναδέλφους οµιλητές
τα έξι λεπτά τα µετατρέψαµε σε οκτώ λεπτά. 

Δεν το λέω µόνο για εσάς, κυρία συνάδελφε. Γενικώς το λέω.
Οι προηγούµενοι συνάδελφοι το ίδιο έκαναν. Εγώ δεν θέλω να
χτυπώ συνέχεια το κουδούνι και δεν θέλω να δηµιουργούνται εν-
τάσεις, αλλά κατ’ αυτόν τον τρόπο πιστεύω ότι λειτουργούµε σε
βάρος των συναδέλφων που θέλουν κι αυτοί να µιλήσουν.

Κύριε Μαρκόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ελπίζω να τα καταφέρω,

κύριε Πρόεδρε, στον χρόνο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαι υποχρεωµένος να απαν-

τήσω στην αξιότιµη συνάδελφο του ΣΥΡΙΖΑ που µόλις κατήλθε
από το Βήµα. Με την ευκαιρία της απάντησης θέλω να υπενθυ-
µίσω σ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής ότι δεν είναι η Κυβέρνηση
στον τοίχο, γιατί η διαπραγµάτευση δεν αφορά την Κυβέρνηση.
Η διαπραγµάτευση αφορά τη χώρα. Μου κάνει πολύ µεγάλη εν-
τύπωση, γιατί στην πιο κρίσιµη, διληµµατική φάση της µεταπολι-
τευτικής περιόδου της χώρας, στην πιο δύσκολη στιγµή,
υπάρχουν σοβαρές απουσίες και υπάρχει και η κακή µετάφραση
του τι ακριβώς συµβαίνει εδώ. 

Δεν είναι, λοιπόν, η Κυβέρνηση στη γωνία. Αν κάποιος πιέζεται
γιατί είναι στη γωνία, είναι η χώρα. Ναι, πράγµατι, οι δανειστές
έχουν, απ’ ό,τι φαίνεται, παράλογα αιτήµατα. Και ναι, η ελληνική
Κυβέρνηση προσπαθεί κατά τον καλύτερο τρόπο να αποδεσµευ-
θεί από το µνηµόνιο δηλώνοντας τι δεν µπορεί σε κάθε περί-
πτωση να αποδεχθεί. Νοµίζω ότι αυτά είναι πολύ εµφανή. Το
ζήτηµα είναι τι κάνουν οι πολιτικές δυνάµεις σ’ αυτήν την Αί-
θουσα, γιατί ο πολιτικός µας λόγος εδώ δεν ακούγεται µόνο από
τους Έλληνες πολίτες, αλλά ακούγεται και έξω από την Ελλάδα.
Αυτό δεν αφορά τα πρόσωπα κατ’ εξοχήν, αλλά βεβαίως αφορά
τα κόµµατα.

Δηλαδή, θέλω να πω ότι ο διχασµός του πολιτικού συστήµατος
σε µνηµονιακούς και αντιµνηµονιακούς, σε ένα δίληµµα που
αφορά τη χώρα, υπηρετεί αυτούς που την πιέζουν, γιατί θα ψά-
ξουν να βρουν -το λέει η εθνική ιστορία, ας πάµε δεκαετίες και
εκατονταετίες πίσω- µέσα από έναν διχασµό τους πιο ευένδο-
τους.

Εδώ θα θέσω ένα ερώτηµα προς την Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση, γιατί τουλάχιστον η θέση της Κυβέρνησης –καλώς ή
κακώς, για όσους δεν το επιθυµούν, κακώς, για όσους το κρίνουν
ότι είναι σωστό, καλώς- είναι εµφανής σε ό,τι αφορά την πολι-
τική, τις αποφάσεις και την πορεία την οποία έχει.

Το µέγα ερώτηµα στον έτερο πόλο του πολιτικού συστήµατος
είναι τι λέει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση όταν βγαίνει από την Ελ-
λάδα. Τι λέει δηλαδή η Αξιωµατική Αντιπολίτευση όταν συναντούν
οι Βουλευτές της τα funds στο Λονδίνο;  Τι λέει η Αξιωµατική Αν-
τιπολίτευση όταν συναντά τον κ. Άσµουσεν στο Βερολίνο; Τι λέει;
Επ’ αυτών, δεν έχουµε τίποτα.

Θα ήταν πάρα πολύ ωραίο και πάρα πολύ ωφέλιµο για τη χώρα
να ακούγαµε ότι λέει αυτά που λέει και µέσα στην Αίθουσα.
Όµως, δεν τα µαθαίνουµε. Τα κρύβετε; Δεν θέλετε να τα πείτε ή
λέτε άλλα; Οµολογώ ότι δεν µπορώ να απαντήσω.

Ακούω κριτική σ’ αυτή την Αίθουσα ότι οι δηµόσιες επενδύσεις
είναι µειωµένες σε αυτόν τον προϋπολογισµό. Ναι, είναι λίγο µει-
ωµένες. Γιατί η φτώχεια, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι πολύ δύ-
σκολο να µοιραστεί. Ο πλούτος είναι εύκολο να µοιραστεί και
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όταν έπρεπε να τον µοιράσουµε σαν πολιτικό σύστηµα, Κυβέρ-
νηση και Αντιπολίτευση –γιατί και οι δύο συµµετέχουµε σε αυτό
το παίγνιο και στην ψυχολογία του κόσµου και στον κοινωνικό
διάλογο και στις πολιτικές αποφάσεις- το κάναµε κακώς και εθι-
στήκαµε σε αναπηρίες που µας άφησε η πολιτική περίοδος της
δεκαετίας του 80’, να ζούµε και να αναπτυσσόµαστε µε δανεικά
επί των δανεικών. 

Τώρα, λοιπόν, που βρισκόµαστε εδώ, που πρέπει πράγµατι να
έχουµε µία φωνή, που βρισκόµαστε στη στιγµή κατά την οποία
κάνουµε αρνητική κρίση για τον προϋπολογισµό –αναφέροµαι
στην Αντιπολίτευση- ότι οι δηµόσιες δαπάνες είναι λιγότερες, δεν
αντιλαµβανόµαστε ότι και όταν ήταν περισσότερες, αποτύχαµε
και ότι η απόδοση των κεφαλαίων των δηµοσίων δαπανών ήταν
πολύ, πολύ µικρότερη από τις ιδιωτικές δαπάνες; 

Γιατί δεν µπορούµε να συµφωνήσουµε σε αυτή την Αίθουσα
ότι εάν χρειαζόµαστε περισσότερο πλούτο, αυτός είναι ένας
πλούτος, χρήµα που θα έρθει από τα έξω, από εκτός Ελλάδος,
µέσα στην Ελλάδα και όχι µε δανεικά; Τρεις πηγές είναι. Δεν
χρειάζεται να είναι κανείς νοµπελίστας οικονοµίας για να το κα-
ταλάβει. 

Το πρώτο είναι το τουριστικό συνάλλαγµα που έρχεται -και
δόξα τω θεώ πάει καλά ο τουρισµός.  Το δεύτερο είναι οι εξαγω-
γές. Και πρέπει εδώ να πω στην Κυβέρνηση ότι, βεβαίως, υπάρ-
χει το άλλοθι της κρίσης στη Ρωσία, αλλά οι εξαγωγές είναι επί
πολλούς µήνες µε αρνητικό πρόσηµο και αυτό σηµαίνει ότι η Κυ-
βέρνηση πρέπει να το δει αυτό το ζήτηµα. Και ο τρίτος πυλώνας
είναι οι επενδύσεις και οι αποκρατικοποιήσεις. Εάν υπάρχει τέ-
ταρτος, παρακαλώ ένας συνάδελφος να µε διορθώσει. 

Γιατί, λοιπόν, διαφωνούµε στις επενδύσεις και στις ιδιωτικο-
ποιήσεις; Γιατί δηλαδή επιθυµούµε να νοθεύουµε τον πολιτικό
διάλογο και να ξεφεύγουµε από την κοινή λογική; 

Λένε πολλοί συνάδελφοι ότι χρειάζεται µια κυβέρνηση εθνικού
σκοπού. Ερωτώ: Χρειάζεται προσκλητήριο για έναν συνάδελφο
που δεν ανήκει στα δύο κόµµατα που στηρίζουν την Κυβέρνηση,
να στηρίξει τις εθνικές επιλογές; Χρειάζεται προσκλητήριο; Χρει-
άζεται να συµµετέχει οπωσδήποτε στην Κυβέρνηση για να συµ-
µετέχει και να στηρίζει µια κυβέρνηση που θα διαπραγµατευτεί;
Υπάρχει άλλος τρόπος ή άλλη πρόταση να διαπραγµατευτούµε
όλοι µαζί; Ορίστε, λοιπόν, εδώ στην Αίθουσα, στο τραπέζι! Δεν
ακούω από πουθενά.

Ακούω µόνο διαπιστώσεις. Μα, µε διαπιστώσεις η χώρα δεν
µπορεί να προχωρήσει, δεν µπορεί να αντιµετωπίσει τα διλήµ-
µατα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τριάντα δευτερόλεπτα, κύριε Πρόεδρε.
Στηρίζω, λοιπόν, τον προϋπολογισµό, γιατί είναι ο πρώτος

προϋπολογισµός µετά από πέντε, έξι χρόνια διαρκούς ύφεσης
που υπηρετεί δύο βασικούς στόχους: την πολιτική αυτοπεποί-
θηση αυτού του πολιτικού συστήµατος για όσους το πιστεύουν
–εγώ το πιστεύω- και τη σχετική οικονοµική αυτονοµία της χώρας
µέσα στο πλαίσιο των υποχρεώσεων στην Ευρωπαϊκή Ένωση.
Γιατί, ναι, έχει και πρωτογενές πλεόνασµα και είναι για πρώτη
φορά ισοσκελισµένος. Γιατί για πρώτη φορά µετά από τρεις δε-
καετίες µπορούµε να αισθανθούµε ότι ναι, µπορούµε –πιο
φτωχά- να ζήσουµε µε τα δικά µας χρήµατα και να πορευτούµε
µε ελπίδα στο µέλλον.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει η

κ. Βαµβακά.
ΕΥΓΕΝΙΑ (ΤΖΕΝΗ) ΒΑΜΒΑΚΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, Βουλευτές της παρούσας συγ-

κυβέρνησης –όσοι είστε ακόµη εδώ- κύριε Υφυπουργέ Οικονο-
µικών, αδίκως µπήκατε εφέτος εσείς και τα επιτελεία σας, σε
τόσο κόπο να µεταφράσετε από τη γερµανική γλώσσα ένα τόσο
µεγάλο κείµενο, όσο ο φετινός προϋπολογισµός. Είναι γεγονός
ότι δεν θα χρειαστεί τελικά. Το 2015 δεν θα είστε πλέον κυβέρ-
νηση. 

Κύριοι Υπουργοί Εργασίας, Παιδείας, Υγείας -που δεν είστε
εδώ αυτή τη στιγµή, αλλά από κάπου θα µας βλέπετε ή θα δια-

βάσετε τα Πρακτικά- είναι πασίδηλο ότι εσείς δεν µπήκατε σε κα-
νέναν κόπο να µεταφράσετε, αφού οι φίλες µας οι αγορές δεν
θεώρησαν ότι χρειάζονται η υγεία, η εργασία και η παιδεία στον
ελληνικό λαό, οπότε δεν συµπεριέλαβαν σχετικά κονδύλια.

Χαιρετίζω από εδώ που είµαι την ακλόνητη βούληση της πα-
ρούσας συγκυβέρνησης να διατηρήσει και να ενισχύσει τη φτώ-
χεια, την ανεργία και την κοινωνική αφαίµαξη. 

Χαιρετίζω, επίσης, µε τον εξαιρετικά εύστοχο όρο «φοροαπο-
φυγή» τη δυνατότητα που δίδει η παρούσα συγκυβέρνηση στους
καλύτερους φίλους της να ευδοκιµήσουν και να εκµεταλλευθούν
τις ευκαιρίες µιας κρίσης που δεν τους αφορά. Αυτή η κρίση
αφορά µόνο τον «λαουτζίκο» της Ελλάδας. 

Κάπως έτσι πρέπει να συνετάγη και ο γαλλικός προϋπολογι-
σµός από τη Μαρία Αντουανέτα το 1788. Ο Χάουαρντ Ζιν είπε
κάποτε ότι η κοινωνική ανυπακοή δεν είναι το πρόβληµά µας, ότι
το πρόβληµά µας είναι η κοινωνική υπακοή. 

Δεν γνωρίζω πόσο ο κύριος Υπουργός Εργασίας –που δεν
είναι ούτε και αυτός εδώ αυτήν τη στιγµή- χαίρεται που το σχε-
δόν ολοκληρωµένο Κέντρο Είσπραξης Ασφαλιστικών Οφειλών
θα πάει τρέχοντας µε τις παρούσες προβλέψεις να επιστρέψει
αυτά που φάγαµε όλοι µαζί στους δανειστές χρηµάτων που δεν
είδαµε. 

Δεν µπορώ παρά να επικροτήσω την πρόσφατη επιστροφή στη
νοµιµότητα των ατόµων µε ειδικές ανάγκες, τα οποία όλως προ-
σφάτως συνετίστηκαν, όπως τους έπρεπε, από τις δυνάµεις της
Τάξεως, όταν αποπειράθηκαν να συναντήσουν τον κύριο
Υπουργό Οικονοµικών. Είµαι βέβαιη ότι µε βάση τον φετινό προ-
ϋπολογισµό θα εξαλειφθούν όσοι περισσότεροι ΑΜΕΑ γίνεται,
ώστε οι εναποµείναντες να µπορέσουν µε άνεση να συναντήσουν
τον κύριο Υπουργό, γιατί θα είναι λιγότεροι. 

Είµαι βέβαιη ότι ο Υπουργός Υγείας είναι υπέρµαχος του συν-
θήµατος «ένα νοσοκοµείο κλειστό, ένα νεκροταφείο ανοιχτό».
Έτσι θα γλιτώσουµε και από το κόστος των φαρµάκων, όπως είχε
δηλώσει ο προκάτοχός του, που είναι συντονισµένος στο ίδιο
µήκος κύµατος. 

Είµαι πεπεισµένη ότι η φίλη και σύµµαχος Γερµανία θα χαρεί
ιδιαίτερα, όταν ολοκληρωθεί το «χωρίς λεφτά», όπως η παλιά
διαφήµιση-πρόγραµµα της νέας µορφωτικής πρακτικής που ορα-
µατίζεται ο κύριος Υπουργός Παιδείας. Τότε αµόρφωτοι και ανει-
δίκευτοι Έλληνες εργάτες θα πληµµυρίσουν τα εργοστάσια της
φίλης και συµµάχου, ώστε και να συσφιχθούν οι σχέσεις µεταξύ
των δύο χωρών και να µη χρειαστεί επιστροφή των πολεµικών
αποζηµιώσεων. 

Όµως, σοβαρά τώρα, πόσος καιρός νοµίζετε ότι σας αποµένει
και έχετε το θράσος –γιατί είναι θράσος αυτό- να µας παρουσιά-
ζετε αυτήν την άδεια σύριγγα και να µας ζητάτε να τη γεµίσουµε
µε αίµα, όπως είναι ο προϋπολογισµός σας; Τι σας κάνει να νο-
µίζετε ότι µετά από πέντε χρόνια κοροϊδίας µπορείτε να µας κο-
ροϊδεύσετε και έκτο χρόνο; Πώς αποτολµάτε σαφείς, ευθείες και
ξεκάθαρες βολές προς την καρδιά του ελληνικού λαού; Πώς δια-
λύετε την αγροτική πολιτική; Πώς ξεπουλάτε τα δηµόσια λιµάνια
της χώρας µας; Πώς διώχνετε τους νέους µας για µετανά-
στευση, επειδή δεν έχουν µέλλον εδώ; Μέχρι πότε θα εξυπηρε-
τείτε δήθεν το δηµόσιο χρέος υπέρ ανθελλήνων µε αντάλλαγµα
την καρέκλα σας; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Το χρεοκοπηµένο τραπεζικό σας σύστηµα µαζεύει το τελευ-

ταίο χρήµα µε τη δική σας συνδροµή, αφού εσείς αδειάζετε τα
ταµεία µε τις οικονοµίες των ασφαλισµένων και όχι ο ΣΥΡΙΖΑ, αν
έβγαινε. 

Τα νοµοθετήµατά σας δείχνουν όλα προς µία κατεύθυνση,
αυτή του πλιάτσικου. 

Αυτός ο προϋπολογισµός καθρεφτίζει την κοινωνική, οικονο-
µική, εργασιακή, εκπαιδευτική εξαχρείωση µε δική σας βούληση.
Αυτός ο προϋπολογισµός σκοτώνει ανήµπορους, εκτελεί τον
πληθυσµό, δεν κάνει διακρίσεις ανάµεσα σε αριστερούς, δεξιούς
και κεντρώους συµµέτοχους ή αµέτοχους στην πολιτική ζωή. 

Χωρίς γιατρούς και φάρµακα όλοι είµαστε ίσοι έναντι του µοι-
ραίου. Να µην πω ποιο είναι το µοιραίο. Όµως, συγχρόνως, βο-
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λεύετε τους ελάχιστους αριβίστες δικούς σας. Αυτό µόνο σας
ενδιαφέρει πριν τη δική σας µοιραία έξοδο. Γι’ αυτό, παραιτη-
θείτε! Δεν έχετε άλλον χρόνο!

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο
κ. Μωραϊτάκης από τη Νέα Δηµοκρατία.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΩΡΑΪΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι η πρώτη οµιλία µου στην

Ολοµέλεια της Βουλής. Μέχρι τώρα εκαλούµην και µιλούσα σαν
τεχνοκράτης στα τµήµατα και συνήθως στο τµήµα Οικονοµικών.
Παρακολουθώντας τη συνεδρίαση από την τηλεόραση, βλέπω
ότι οι περισσότεροι συνάδελφοι που ήταν στην Αίθουσα -και όχι
µόνο τώρα- κάνουν διαπιστώσεις, θέλω να πω ότι πράγµατι στις
διαπιστώσεις τα περισσότερα είναι σωστά. Μάλιστα, τα διανθί-
ζουν και µε κορώνες ευαισθησίας και αυτά γίνονται πιο ελκυ-
στικά.

Επειδή θέλω να είµαι χρήσιµος και ωφέλιµος στην πατρίδα
µου, επειδή γι’ αυτό δέχθηκα να ορκιστώ Βουλευτής και ευχαρι-
στώ τους συµπολίτες µου της Αθήνας που µε εξέλεξαν, θέλω να
πω ότι έχω γράψει ένα κείµενο δεκαέξι σελίδων που έχει και προ-
τάσεις και το καταθέτω στα Πρακτικά, ώστε να το διαβάσουν και
οι Υπουργοί και τα οικονοµικά επιτελεία όλων των κοµµάτων. Πι-
στεύω ότι θα βοηθηθούν και θα µπορέσουµε έτσι να βοηθήσουµε
την πατρίδα µας. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αλέξανδρος Μωραϊτάκης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Παρακολούθησα προηγουµένως τις κατηγορίες της οµιλού-
σης εξαιρετικής συναδέλφου, ότι δηλαδή έστειλαν τον προϋπο-
λογισµό Γερµανοί. Κάποιοι άλλοι είπαν ότι δεν συµφωνεί η
τρόικα. Εάν τον είχαν στείλει οι Γερµανοί, πώς δεν συµφωνεί η
τρόικα; Υπάρχει, δηλαδή, µία αντίφαση καταφανής και καλό είναι
να το σηµειώσουµε και αυτό. 

Απευθυνόµενος στους πολίτες της χώρας, θα έλεγα ότι ο προ-
ϋπολογισµός είναι δηµοσιονοµικά ορθός, αφού δεν δηµιουργεί
καινούργια χρέη, είναι νοικοκυρεµένος, γιατί προσπαθεί να κα-
λύψει τις ανάγκες του δηµοσίου περιορίζοντας σπατάλες, δηµι-
ουργεί τις προϋποθέσεις για σταδιακές ελαφρύνσεις. Και επειδή
λήγουν αρκετά οµόλογα µέσα στο 2015, µετά τη λήξη, στο τέλος
του 2015 θα υπάρξει αισιοδοξία ενός καλύτερου προϋπολογι-
σµού τα επόµενα χρόνια.

Επιπλέον, θα ήθελα να παρατηρήσω ότι ο προϋπολογισµός
είναι ισοσκελισµένος. Όµως, αυτό δεν οφείλεται µόνο στην Ελ-
λάδα, οφείλεται στο ότι όλες οι χώρες, ακόµη και η Γερµανία,
υποχρεώθηκε να έχει έναν ισοσκελισµένο προϋπολογισµό.

Είναι ενδιαφέρον ότι το 2015 είναι η δεύτερη συνεχόµενη χρο-
νιά αύξησης του ΑΕΠ, η τρίτη συνεχόµενη χρονιά πρωτογενούς
πλεονάσµατος και παρά τα σοβαρά διαρθρωτικά προβλήµατα
της οικονοµίας, είναι ένα ακόµα έτος µε θετικό ισοζύγιο τρεχου-
σών συναλλαγών. Επιπλέον, για πρώτη φορά –το τονίζω ότι είναι
για πρώτη φορά- µετά από δεκαπέντε χρόνια θα µειωθεί ο δεί-
κτης του δηµοσίου χρέους. 

Ένα τρίτο σηµείο που πρέπει να προσέξουµε είναι ότι χάρη
στην απόφαση του Eurogroup, που πέτυχε ο Πρωθυπουργός κ.
Αντώνης Σαµαράς τον Νοέµβριο του 2012, θα πληρώσουµε για
τόκους το 2015 5,7 δισεκατοµµύρια ευρώ, ενώ πληρώσαµε το
2010 13 δισεκατοµµύρια. Είναι, οπωσδήποτε, µία πολύ σηµαντική
και ικανοποιητική βελτίωση. 

Για την ελάφρυνση του χρέους έχουν ακουστεί διάφορες από-
ψεις. Κάποιοι λένε για «κούρεµα» σκίζοντας τα µνηµόνια, κάποιοι
άλλοι θεωρούν ότι το χρέος πρέπει να παραταθεί και να µειωθεί
το επιτόκιο. Το είπαν και οι δύο καθηγητές που πήγαν στο Λον-
δίνο από πλευράς ΣΥΡΙΖΑ. Αυτό θα ήταν θαυµάσιο να γίνει, πι-
στεύω όµως ότι θα ήταν καλό να συζητηθεί µετά τις συµφωνίες,
διότι δεν µπορούµε να έχουµε τόσα πολλά ανοιχτά µέτωπα,
όπως έχουµε τώρα.

Θέλω, επίσης, να ενηµερώσω όλες τις πλευρές ότι δεν έχει κα-
θοριστεί ποιο χρέος είναι βιώσιµο. Δεν υπάρχει µία ερµηνεία του
χρέους. Κάποιοι παίρνουν το λόγο χρέος προς ΑΕΠ και κάποιοι

άλλοι παίρνουν το ποσό εξυπηρέτησης του χρέους, το ESM. Ο
κ. Ρέγκλινγκ και σε εµένα έχει πει και έχει διατυπώσει δηµόσια
ότι κατ’ αυτόν το ποσό της εξυπηρέτησης του χρέους είναι ση-
µαντικό και πράγµατι η Ελλάδα έχει ικανοποιητικό χαµηλό επί-
πεδο εξυπηρέτησης του χρέους.

Επίσης, παρακολούθησα προ ηµερών στο Ελληνοαµερικανικό
Επιµελητήριο την παρουσίαση της εταιρείας «JAPONICA», η
οποία υποστηρίζει ότι χρησιµοποιώντας τα διεθνή λογιστικά πρό-
τυπα IPSAS θα έχουµε κάτω από το 60%. Το καταθέτω στα Πρα-
κτικά. Είναι και αυτό κάτι σηµαντικό.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αλέξανδρος Μωραϊτάκης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα παρουσίαση, η
οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Είναι και αυτό σηµαντικό. Πάντως, πρέπει να ξέρουµε ότι αυτά
τα λογιστικά πρότυπα επίσηµα θα εισαχθούν σε όλες τις χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης το 2021 και η Ελλάδα, απ’ ό,τι καταλα-
βαίνω, µιας και είναι και ο κύριος Υπουργός εδώ, ίσως µέσα στο
2015 θα τα εισαγάγει. 

Τα λέω όλα αυτά γιατί καλό είναι να τα ξέρουµε, γιατί αν δεν
ξέρουµε τα επιχειρήµατα τα οποία µπορούν να αντιτάξουν, τότε
θα πάθουµε πανωλεθρία στην προάσπιση των απόψεών µας.

Να πω, όµως, και ορισµένα σηµεία που χρειάζονται βελτίωση
στην οικονοµική πολιτική που βρίσκεται πίσω από τον προϋπο-
λογισµό. Υπάρχει ένα πολιτικό ρίσκο εκτέλεσης του προϋπολο-
γισµού. Η εκλογική διαδικασία θα καθυστερήσει πολύ. Πρέπει
οπωσδήποτε να υπάρξει ένα συµπληρωµατικό µε το µνηµόνιο
σχέδιο ανάπτυξης. Έχω πολλές προτάσεις, ελπίζω να διαβα-
στούν και εγώ δέχοµαι µε οποιονδήποτε θέλει να τα συζητή-
σουµε. Πρέπει η Ελλάδα να γίνει κέντρο επαγγελµατικών δρα-
στηριοτήτων εύπορων ανθρώπων του πλανήτη και προορισµός
για χιλιάδες ιδιώτες τουρίστες υψηλού εισοδήµατος. Έχει συµ-
φωνήσει και η Αντιπολίτευση, δεν έχουµε παρά να τα κάνουµε
µε την Κυβέρνηση. Θέλω να είναι η γέφυρα για να µπορέσουµε
να κάνουµε τέτοια αναπτυξιακά µέτρα. Οι τράπεζες επίσης, πρέ-
πει να δώσουν τη ρευστότητα. 

Στα φορολογικά πρέπει οπωσδήποτε να τροποποιήσουµε όλες
αυτές τις πεπονόφλουδες που µας βάλανε, γιατί δυστυχώς πα-
ρατήρησα –από την εµπειρία µου αυτά τα λέω- ότι σύµβουλοι
των Υπουργών, όχι υψηλής τεχνοκρατικής γνώσης συζητούσαν
µε, επίσης, όχι υψηλής τεχνοκρατικής γνώσης ανθρώπους της
τρόικας και στο τέλος πάρθηκαν αποφάσεις οι οποίες βλάπτουν
τα ελληνικά συµφέροντα και αυτά πρέπει να τα αλλάξουµε. 

Στο φορολογικό τοµέα. Είναι πάρα πολλά τα φορολογικά. Στο
θέµα των ακινήτων, επίσης, πρέπει οι εκατό δόσεις να περιλαµ-
βάνουν όλους τους ιδιοκτήτες ακινήτων. Δεν κάνανε τίποτα κακό
οι άνθρωποι, απλώς δεν έχουν να πληρώσουν τα χρήµατα. 

Οι αντικειµενικές αξίες του ΕΝΦΙΑ πρέπει να µειωθούν στις
πραγµατικές και να καταργηθεί ο εισοδηµατικός φόρος για την
αστική ακίνητη περιουσία άνω των 300 χιλιάδων. Είναι βέβαιο ότι
εάν υπήρχε µόνο ένας φόρος ανά ακίνητο µε τις τιµές στο πά-
τωµα και τον φόρο µεταβίβασης στο 3%, θα είχαµε ανάπτυξη της
αγοράς ακινήτων. 

Οι ευρωπαϊκοί πόροι πρέπει να υφίστανται µόχλευση. Είναι
απαραίτητο να γίνεται αυτό, θα δώσουν πολλαπλασιαστική δύ-
ναµη και θα δηµιουργηθούνε οι επενδύσεις.

Η περιουσία του δηµοσίου πρέπει να αξιοποιηθεί και είναι
πολύ σηµαντικό, διότι υπάρχουν ακίνητα που µένουν αδρανή,
ενώ ο κόσµος χρειάζεται άµεσα λύσεις.

Οι κουρεµένοι οµολογιούχοι µε το PSI και οι ασφαλισµένοι
στην «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» πρέπει να βρουν και αυτοί δικαίωση.

Η δικαιοσύνη πρέπει να απονέµεται ταχύτερα και µε δίκαιο
τρόπο. Δεν πρέπει να υπάρχει κατ’ αρχαιότητα προαγωγή των
δικαστικών λειτουργών και επίσης, πρέπει να γίνεται επαρκής
έλεγχος των δικαστικών αποφάσεων. 

Πιστεύω ότι το υπερ-Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας-Οικονο-
µικών θα πρέπει να σπάσει. Να είναι ένα το «Υπουργείο Εθνικής
Οικονοµίας» και ένα το «Υπουργείο Προϋπολογισµού». 

Επίσης, το συνταξιοδοτικό θέµα είναι ένας πονοκέφαλος, το
καταλαβαίνω. Το 25% των εσόδων του κράτους θα καλύψει την
τρύπα των ασφαλιστικών ταµείων µόνο για συντάξεις, εκτός από
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την υγεία. Αυτά, όµως, πρέπει να βελτιωθούν και πρέπει να υπάρ-
χει δίκαιος τρόπος, ώστε οι ασφαλιστικές εισφορές που κατέβα-
λαν οι πολίτες κατά τη διάρκεια του εργασιακού τους βίου να
προχωρήσουν. 

Επίσης πρέπει να σηµειώσουµε δύο πολύ σηµαντικά σηµεία.
Η φοροδιαφυγή εξαλείφεται στο διεθνές επίπεδο. Δεν το έχει
αναφέρει κανείς, το αναφέρω για πρώτη φορά.

Από 1-1-2015 θα υπάρχει αυτόµατη ανταλλαγή τραπεζικών
πληροφοριών από όλες τις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης
προς την ελληνική φορολογική αρχή. Υπάρχει και το περιουσιο-
λόγιο µέχρι τον Ιούνιο και από 1-1-2018 θα υπάρξει αυτόµατη αν-
ταλλαγή τραπεζικών πληροφοριών σε όλες τις χώρες του ΟΟΣΑ.
Εποµένως η διεθνής φοροδιαφυγή θα εξαλειφθεί, θα µένει µόνο
η εντόπια δυνατότητα µε ανταλλαγή µετρητών που και αυτό εύ-
κολα ή δύσκολα θα αντιµετωπιστεί. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ συν-
τοµεύετε, κύριε συνάδελφε.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΩΡΑΪΤΑΚΗΣ: Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Επίσης, οι offshore εταιρείες έχουν καταργηθεί στην πράξη.

Τον Ιούλιο του 2013 ψηφίστηκε νόµος και όλες είναι ελληνικές
εταιρείες. Καλό είναι να κάνουµε τις απαραίτητες διορθώσεις.

Ένα τελευταίο και πολύ σηµαντικό είναι το εξής. Το ξέρετε και
εσείς, κύριε Υπουργέ, ότι είναι πολύ σηµαντικό να είναι χαµηλό
το επιτόκιο δανεισµού του δηµοσίου και γι’ αυτό βγάζουµε τα
πλεονάσµατα. Αυτό, όµως, επιτυγχάνεται και µε θεµελιώδεις λό-
γους και µε τεχνικούς τρόπους. Και πρέπει να καταλάβει όλος ο
κόσµος ότι αν αυτό γίνει, τότε θα ανεβεί η αξία και των εισηγµέ-
νων ελληνικών εταιρειών και αυτών που έχει το ΤΑΙΠΕΔ και των
ελληνικών επιχειρήσεων. Είναι πάρα πολύ σηµαντικό και υπάρ-
χουν και τεχνικοί τρόποι. Καλό είναι, λοιπόν, να ενώσουµε τα
οµόλογα τα οποία λήγουν σε διάφορες ηµεροµηνίες σε ένα κ.λπ..

Όλα αυτά είναι γραµµένα και παρακαλώ πολύ όποιον ενδια-
φέρεται πραγµατικά για την πρόοδο της ελληνικής οικονοµίας,
να τα διαβάσει.

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και για την ανοχή σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριοι συνάδελ-

φοι, όπως έχει συµφωνηθεί στο σηµείο αυτό θα διακόψουµε τη
συνεδρίαση και θα επανέλθουµε στις 18:00’.

(ΔΙΑΚΟΠΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση.

Τον λόγο έχει ο συνάδελφος Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Γεώρ-
γιος Βαρεµένος για έξι λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ένα ερώτηµα εξακολουθεί να αιωρείται σε αυτήν την Αίθουσα:

Για ποιον προϋπολογισµό συζητούµε; 
Το λέω αυτό διότι η ανταλλαγή e-mails µε την τρόικα συνεχί-

ζεται. Εµείς θα κληθούµε να ψηφίσουµε στις δώδεκα το βράδυ
και το τελευταίο e-mail µπορεί να έρθει τα µεσάνυχτα στις 14 Δε-
κεµβρίου. Και το ερώτηµα θα είναι τι συζητήσαµε τελικά και τι
ψηφίσαµε σε αυτήν την Αίθουσα. Και δεν ξέρω αν το γεγονός ότι
αυτά τα e-mails ανταλλάσσονται µέσα στη µαύρη νύχτα εµπεριέ-
χει και κάποιο συµβολισµό. 

Εν πάση περιπτώσει, ένα άλλο ερώτηµα που τίθεται είναι ο
ρόλος που παίζουµε εµείς σε αυτήν εδώ την Αίθουσα, την οποία
ο κύριος Πρωθυπουργός έκανε την έκπληξη και επισκέφθηκε
στην αρχή της συζήτησης. Θα έλεγε κανείς ότι θέλει να γνωρίσει
την Ολοµέλεια, λίγο πριν µια πιθανή διάλυση των εργασιών της
Βουλής. Δεν πρόκειται, όµως, γι’ αυτό. Ήθελε να ρίξει το βάρος
σε έναν καταιγισµό εντυπώσεων και επικοινωνίας, κάτω από τον
οποίο κρύβεται ένα οργιαστικό παρασκήνιο που στόχο έχει την
απόσπαση των εκατόν ογδόντα Βουλευτών για την εκλογή Προ-
έδρου της Δηµοκρατίας.   

Εκεί, όµως, που έφτασαν τα πράγµατα, ο ελληνικός λαός πα-
ρακολουθεί και θα κρίνει τελικά, εκτός όλων των άλλων και τη
στάση µας και τα κίνητρα της στάσης µας για την εκλογή Προ-
έδρου της Δηµοκρατίας. Θα κρίνει όλους µαζί και τον καθένα ξε-
χωριστά αν προέταξε την πορεία της χώρας ή δεύτερες σκέψεις,

όπως για παράδειγµα το πόσο θα διαρκέσει η θητεία ενός εκά-
στου των Βουλευτών, τα συνταξιοδοτικά του δικαιώµατα ή ό,τι
άλλο ήθελε προσδιορίσει το παρασκήνιο. Θα κρίνει και αυτό ο
ελληνικός λαός. 

Τίθεται, όµως, το εξής ερώτηµα: Ακόµα και αν η Κυβέρνηση
µπορούσε να αποσπάσει τους εκατόν ογδόντα Βουλευτές, θα εί-
χαµε πολιτική σταθερότητα; Θα έπαυε η αστάθεια και η ρευστό-
τητα; Ποια πολιτική σταθερότητα επιδιώκουν όσοι χρησιµοποιούν
αυτό το σκεπτικό; 

Εµείς λέµε ότι συµβαίνει το αντίθετο. Ακόµα κι αν έπαιρναν –
υποτεθεί- τους εκατόν ογδόντα Βουλευτές, θα συνεχιζόταν η πο-
ρεία της φθοράς, θα πολλαπλασιάζονταν οι δεσµεύσεις µε τις
οποίες αλυσοδένεται η χώρα, δεσµεύσεις τις οποίες οι δανειστές
επιχειρούν να καταστήσουν µη αντιστρεπτές. Και αναφέροµαι
στους δανειστές γιατί όλοι οι υπόλοιποι θεωρούνται αναλώσιµοι. 

Ποια, λοιπόν, σταθερότητα µπορεί να επικρατήσει κάτω από
αυτές τις συνθήκες; Μια σταθερότητα ενός κοινωνικού νεκροτα-
φείου, όπου τελικά ο λαός θα υποχρεωθεί να αποδεχθεί την ορι-
στική του ήττα; Πιστεύει κανείς ότι µπορεί να υπάρξει τέτοιου
είδους σταθερότητα; 

Παράγων αστάθειας και ρευστότητας είναι η συγκυβέρνηση,
η οποία ανανεώνει κάθε φορά τους εκβιασµούς απέναντι στους
ίδιους τους Βουλευτές της και πορεύεται µε αυτόν τον τρόπο.
Είναι αλήθεια ότι η πολιτική ηγεσία του κ. Σαµαρά, του κ. Γεωρ-
γιάδη και των υπόλοιπων δηµοκρατικών δυνάµεων δεν διστάζει
να «ερωτοτροπήσει» και µε την άβυσσο, προκειµένου είτε να
αποτρέψει τις εκλογές είτε να αποτρέψει ένα συγκεκριµένο εκλο-
γικό αποτέλεσµα, στην περίπτωση που θα διεξαχθούν αυτές. 

Και εκεί τίθεται το ερώτηµα: Το κόµµα της Νέας Δηµοκρατίας,
που υπερηφανεύεται ότι ο ιδρυτής του έπαιξε σηµαντικό ρόλο
στην αποκατάσταση της δηµοκρατίας, θα αποδεχθεί αυτούς
τους τυχοδιωκτισµούς, οι οποίοι απειλούν να µην αφήσουν τε-
λικά τίποτα όρθιο, από αυτό που λέγεται πολιτικό σύστηµα, σε
αυτήν εδώ τη χώρα;

Εµείς, κύριοι συνάδελφοι, θεωρούµε ότι αυτό που έχει ανάγκη
η χώρα δεν είναι πολιτικές ίντριγκες. Αυτό που έχει ανάγκη η
χώρα είναι ένα δηµιουργικό σοκ, το οποίο θα δηµιουργήσει µία
ανάταση και θα φέρει στην επιφάνεια τις δηµιουργικές δυνάµεις
αυτού εδώ του τόπου. 

Ο κ. Δένδιας προτίµησε χθες να µιλήσει περισσότερο ως
Υπουργός Ανάπτυξης παρά ως Υπουργός Εθνικής Άµυνας.
Έκανε και νύξεις για την περιφρόνηση της επιχειρηµατικότητας
σε αυτήν εδώ τη χώρα. Εγώ θα έλεγα ότι κάποιες φορές σε
αυτήν τη χώρα καίγονται και τα χλωρά µαζί µε τα ξερά. 

Το ερώτηµα, όµως, είναι τι εστί επιχειρηµατικότητα. Οι πτω-
χευµένες επιχειρήσεις και οι πλούσιοι επιχειρηµατίες, για παρά-
δειγµα, είναι επιχειρηµατικότητα; Το ότι για να επιχειρήσεις
πρέπει να έχεις σώνει και καλά το κράτος µε το µέρος σου είναι
επιχειρηµατικότητα; Ούτε καν καπιταλισµός είναι. Αυτό οι οικο-
νοµολόγοι το λένε «µερκαντιλισµό µε έντονα στοιχεία Λατινικής
Αµερικής». 

Δεν έχει να φοβηθεί από τον ΣΥΡΙΖΑ η υγιής και καινοτόµος
επιχειρηµατικότητα. Αντίθετα, έχει να κερδίσει. Έχω εδώ τις προ-
τάσεις που έκανε ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ στο Ελληνοϊταλικό Ιν-
στιτούτο. Δεν έχω χρόνο να τις αναπτύξω, θα το κάνουν όµως
άλλοι συνάδελφοι αρµοδιότεροι εµού. 

Ο κ. Δένδιας δεν ευτύχησε περισσότερο, όταν µίλησε ως
Υπουργός Εθνικής Άµυνας. Δεν έκανε καµµία κουβέντα και καµ-
µία νύξη για το επίπεδο διαβίωσης και αξιοπρέπειας –εάν θέλετε-
των ανδρών των Ενόπλων Δυνάµεων. Δεν έκανε επίσης καµµία
νύξη για τα ταµεία. Υπάρχουν ογδόντα χιλιάδες µάχιµοι και εκα-
τόν είκοσι χιλιάδες συνταξιούχοι!

Αυτή είναι η αντανάκλαση της τραγικής σχέσης που έχει το
ενεργό οικονοµικά δυναµικό αυτής της χώρας µε το µη ενεργό
οικονοµικά. Πάει πουθενά έτσι αυτή η χώρα; Εάν δεν αντιστραφεί
αυτή ή πορεία, εµείς λέµε ότι βαδίζει στο πλήρες αδιέξοδο και
ισχυριζόµαστε ότι µε το πρόγραµµα που παρουσιάσαµε µπο-
ρούµε να αντιστρέψουµε αυτήν την πορεία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ο κ. Δένδιας επέλεξε να συγκρίνει τον προϋπολογισµό του
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2015 µε αυτόν του 2011. Αυτή η σύγκριση είναι αδόκιµη, ενδε-
χοµένως και παραπλανητική. Το 2013 ο προϋπολογισµός προ-
έβλεπε 350 εκατοµµύρια για εξοπλιστικά και 700 εκατοµµύρια ο
τωρινός! Και δεν ξέρουµε εάν σε αυτά τα 700 εκατοµµύρια περι-
λαµβάνονται το 85% των παραγγελιών που κάναµε εσπευσµένα
µέσα στο καλοκαίρι. Το ερώτηµα, λοιπόν, είναι εάν από αυτά τα
700 εκατοµµύρια αφαιρέσουµε το 85% τι αποµένει για τις υπό-
λοιπες λειτουργικές ανάγκες των Ενόπλων Δυνάµεων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Παρακαλώ ολοκλη-
ρώστε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ: Έχω εδώ τα στοιχεία για το πόσο
κοστίζει, για παράδειγµα η πτήση ενός F-16 ή ενός MIRAGE. Θα
ήθελα να ρωτήσω την Κυβέρνηση, µε αυτά τα νούµερα που πα-
ρουσίασε για τα Επιτελεία, πόσες πτήσεις των F-16 εγγυάται και
πόσες πλεύσεις των µέσων του Πολεµικού Ναυτικού, για παρά-
δειγµα. 

Όµως, επειδή δεν έχω άλλο χρόνο, θέλω να πω καταλήγοντας
ότι εµείς επανειληµµένα κάναµε συγκεκριµένες προτάσεις, πολ-
λές φορές εις ώτα µη ακουόντων. Κάποια φορά ευτυχήσαµε να
ακούσουµε ότι γίνεται αποδεκτή η πρότασή µας για τον έλεγχο
των συµβάσεων και τη ρήτρα διαφθοράς σε αυτές και ότι θα
έρθει ρύθµιση εν ευθέτω χρόνο. Έκτοτε, ούτε φωνή ούτε ακρό-
αση! 

Όµως, εµείς έχουµε την πεποίθηση ότι ο ελληνικός λαός θα
µας δώσει τη δυνατότητα –όσα µέσα και αν χρησιµοποιήσουν-
να εφαρµόσουµε το πρόγραµµά µας. 

Τα τελευταία τέσσερα-πέντε χρόνια σε αυτή χώρα η οικονοµία
υπέστη ανεπανόρθωτη ζηµιά, η κοινωνία κατακερµατίστηκε και
επλήγη η δηµοκρατία. Εµείς όµως πιστεύουµε ότι στο τέλος η
δηµοκρατία θα νικήσει!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τον λόγο έχει η συ-

νάδελφος Βουλευτής κ. Μαρία Σταυρινούδη-Σόδη για έξι λεπτά. 
ΜΑΡΙΑ ΣΤΑΥΡΙΝΟΥΔΗ-ΣΟΔΗ: Άκουσα προηγουµένως τον

κύριο συνάδελφο να µιλάει λίγο ειρωνικά για τον Πρωθυπουργό
µας, που τον είδε στην έναρξη των εργασιών για τον προϋπολο-
γισµό. Όµως εγώ, που είµαι τρεις µήνες Βουλευτής, τον κ. Τσί-
πρα τον είδα µια φορά µέσα σε αυτή την Αίθουσα!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε αυτές τις µέρες τον
προϋπολογισµό του 2015. Είναι µια ιστορική στιγµή που, κατά
την άποψή µου, κρίνεται η τύχη της χώρας. Από τη µία έχουµε
να επιλέξουµε τον δύσκολο δρόµο των µεταρρυθµίσεων και από
την άλλη τον δρόµο της κινδυνολογίας, των µεγάλων υποσχέ-
σεων, του λαϊκισµού και της οπισθοδρόµησης. 

Ο προϋπολογισµός αυτής της χρονιάς σηµατοδοτεί την ολο-
κλήρωση µιας τεράστιας προσπάθειας του ελληνικού λαού. Τα
σηµαντικά επιτεύγµατα στην οικονοµία σε τόσο σύντοµο χρονικό
διάστηµα επιβεβαιώνουν ότι στη χώρα υπάρχει προσήλωση στη
συνετή δηµοσιονοµική διαχείριση. 

Βρισκόµαστε σε µια πορεία αποκατάστασης των απωλειών
των τελευταίων δύσκολων χρόνων, ώστε η οικονοµία να κινείται
σε βιώσιµους ρυθµούς ανάπτυξης. Αυτός ο προϋπολογισµός
είναι αποτέλεσµα συνεχούς δουλειάς και σκληρής διαπραγµά-
τευσης µε τους δανειστές µας.

Όµως, η ψήφισή του σήµερα δεν έχει µόνο τη στενή οικονο-
µική διάσταση, αλλά συνιστά και πρέπει να συνιστά ένα ξεκά-
θαρο µήνυµα ευθύνης και σοβαρότητας για το κύρος και την
αξιοπιστία της Ελλάδας µας στο εξωτερικό. 

Η Ελλάδα βαδίζει σε περίοδο πρωτογενών δηµοσιονοµικών
πλεονασµάτων και θετικών ρυθµών ανάπτυξης. Αυτή τη θετική
εξέλιξη πρέπει να τη διατηρήσουµε. Για να γίνει αυτό, απαιτείται
µια ισχυρή Κυβέρνηση µε ξεκάθαρη πολιτική, µακριά από ακρο-
βατισµούς, προσωπικά ή κοµµατικά παιχνίδια εξουσίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκλέχθηκα Βουλευτής, όπως
προείπα, πριν ακριβώς τρεις µήνες. «Από σπόντα» λένε κάποιοι,
«θέληµα θεού» λέω εγώ. Δεν είµαι παιδί του σωλήνα, είµαι
ενεργό µέλος της κοινωνίας. Κατάγοµαι από το πιο περήφανο
και όµορφο νησί του κόσµου, τη Χίο. Εκεί µεγάλωσα, εκεί γεννή-
θηκαν τα παιδιά µου και εκεί ζω πενήντα χρόνια τώρα. 

Θα αναρωτιέστε τι σχέση έχει αυτό µε τον προϋπολογισµό που
συζητάµε σήµερα. Κι όµως πιστεύω ότι µόνο αυτό έχει σχέση,

πώς δηλαδή θα επιβιώσουν οι παραµεθόριες και «περιθωριακές»
για κάποιους περιοχές της Ελλάδας µας, όπως η Χίος, τα Ψαρά
και οι Οινούσσες. 

Τι νοµίζετε ότι έχει σχέση µε τον προϋπολογισµό; Το ξάπλωµα
του κ. Τσίπρα στην πολυθρόνα του πριν λίγες µέρες σε κάποια
συνέντευξη, κοµπάζοντας ότι η σωτηρία της χώρας είναι η αυ-
τοδυναµία του; Ή µήπως αυτά που ο ίδιος και τα στελέχη του
εµφανίζουν ως λύσεις, που όµως δεν πείθουν κανένα; Μόνο
σκοπό έχουν την παραπλάνηση του ελληνικού λαού.

Ελάτε, κύριε Τσίπρα, στη Χίο να σας πούµε πώς επιβιώνουµε
εµείς εκεί, να σας πούµε πώς επιβιώνει ένας επαγγελµατίας,
ένας κάτοικος ενός ακριτικού νησιού µε δεκάδες προβλήµατα,
αναχρονιστικές λογικές και κοστολόγια προσαυξηµένα, τουλά-
χιστον 50%, από την πρωτεύουσά σας. Ποιος φταίει, ποιος ευ-
θύνεται; 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Για τα µέτρα φταίει ο Τσίπρας;
ΜΑΡΙΑ ΣΤΑΥΡΙΝΟΥΔΗ-ΣΟΔΗ: Παρακαλώ µη µε διακόπτετε. 
«Φυσικά η Κυβέρνηση» θα απαντήσετε, το ξέρω. Κάποτε στην

εταιρεία που ήµουν µέλος είχαµε ένα σύνθηµα «Το µέλλον σή-
µερα». Εσείς όµως εύχεστε το µέλλον να µη φτάσει ποτέ, εύχε-
στε την αποτυχία της προσπάθειας που στήριξε ο ελληνικός
λαός. Πώς θα διορθώσουµε τις αδεξιότητες του συστήµατος και
της πολιτικής µας; Με προγράµµατα «Τσοβόλα, δώσ’ τα όλα» εν
έτει 2015; 

Η χώρα µας χρειάζεται συµµάχους, έχει ανάγκη από επενδύ-
σεις και σταθερότητα. Πείτε µου, κύριοι συνάδελφοι της Αντιπο-
λίτευσης, µια αναπτυξιακή πρόταση που έχει καταθέσει το κόµµα
σας για τη Χίο. Σας λέω εγώ: καµµία! Γιατί ανάπτυξη και αντα-
γωνιστικότητα είναι λέξεις άγνωστες για όλους σας. Να σας πω
σε πόσες προτάσεις ζωτικής σηµασίας για την επιβίωσή µας εκεί
κάτω, στα νησιά, έχετε πει «όχι»; Εµείς εκεί αργοπεθαίνουµε και
εσείς στην πλάτη µας τοποθετείτε την καρέκλα σας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είτε το θέλετε είτε όχι, είµαστε
µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης και χαίροµαι γι’ αυτό. Θα κάνω
ό,τι µπορώ να παραµείνουµε µέλη της, γιατί εκεί πιστεύω ότι ανή-
κουµε. Δεν ανήκουµε στον τέταρτο κόσµο που ανακαλύψατε
εσείς. 

Από αυτή τη θέση που µου δόθηκε θα παλέψω να λυθούν όσα
περισσότερα προβλήµατα του τόπου µου γίνεται, να αλλάξω νο-
οτροπίες, λογικές παρωχηµένες, αρνητές της δεκάρας και µάγ-
κες της κονσέρβας. Είµαι δε της άποψης ότι κανείς δεν χάνεται
παρά µόνο αυτός που κρύβεται πίσω από το δάχτυλό του. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας σέβοµαι και σας εκτιµώ
όλους. Σας στέλνω όµως µια κραυγή παραµεθόριας αγωνίας να
προχωρήσουµε όλοι µαζί. Κανείς ποτέ δεν κατάφερε κάτι µόνος
του. Το λέω, το πιστεύω και θα το λέω πάντα. Πνεύµα ενότητας
για να πορευτούµε σωστά! Για να συνεχιστεί η ανοδική πορεία,
χρειάζεται να συµφωνήσουµε στην υιοθέτηση σχεδίου οικονοµι-
κής ανασυγκρότησης και ανάπτυξης. 

Αυτό όµως πρέπει να στηριχθεί από ευρύτερες κοινωνικές και
πολιτικές δυνάµεις. Το µέλλον της χώρας αξιώνει να υπερβούµε
τις άγονες αντιπαραθέσεις και τις απατηλές διαχωριστικές γραµ-
µές. Η συστηµατική προσπάθεια και η σκληρή δουλειά οδηγούν
πάντα σε ορατά αποτελέσµατα. Ο λαϊκισµός, οι ουτοπίες και οι
αυταπάτες της Αντιπολίτευσης οδηγούν πάντα στην κατα-
στροφή. Ας αναλογιστούµε την ευθύνη που έχουµε απέναντι
στους πολίτες που µας έστειλαν εδώ και ειδικά απέναντι στη νέα
γενιά που προσδοκά από εµάς ένα καλύτερο αύριο. 

Τελειώνοντας, θα ήθελα να δηλώσω ότι δεν ψηφίζω απλώς
έναν προϋπολογισµό. Νιώθω βαθιά υποχρέωση αλλά ταυτό-
χρονα είµαι και υπερήφανη που θα υπερψηφίσω τον δεύτερο
πλεονασµατικό προϋπολογισµό στην ιστορία της νεότερης Ελ-
λάδας. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τον λόγο έχει ο

Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Χρυσοχοΐδης
για δώδεκα λεπτά.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι µια ευκαιρία το τέλος του
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χρόνου και η συζήτηση για τον προϋπολογισµό να κάνουµε στην
Αίθουσα αυτή και να µας ακούσουν οι πολίτες έναν εποικοδοµη-
τικό και χρήσιµο διάλογο για να εξάγουµε τα αναγκαία συµπε-
ράσµατα και να βελτιώσουµε τις αποδόσεις µας όλοι, Κυβέρνηση
και Αντιπολίτευση, όλη η χώρα, όλος ο λαός, στην πέµπτη κατά
σειρά χρονιά που διερχόµαστε αυτή τη δυσάρεστη κατάσταση
της κρίσης.

Το έργο του Υπουργείου, στο οποίο έχω την τιµή να υπηρετώ,
είναι παραγωγικό και οικονοµικά αποδοτικό για την οικονοµία και
την απασχόληση. Είναι έργο που προάγει τις νέες τεχνολογίες
στον τοµέα των τηλεπικοινωνιών και έχει κοινωνικό χαρακτήρα,
καθώς εξυπηρετεί εκατοµµύρια ανθρώπους καθηµερινά. Υπηρε-
τεί µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο, µέσα από την προσπάθεια
που κάνουν όλοι οι παράγοντες –εργαζόµενοι, διοικήσεις και η
ίδια η διοίκηση των οργανισµών- προς την κατεύθυνση της βελ-
τίωσης των υπηρεσιών.

Είναι έργο που στηρίζεται –και θέλω να το τονίσω αυτό- σε
ολοκληρωµένες πολιτικές. Δεν αποτελείται, δηλαδή, από απο-
σπασµατικά µέτρα. Είναι πολιτικές καλά σχεδιασµένες µε µετρή-
σιµους στόχους οι οποίοι έχουν µετρήσιµα αποτελέσµατα στη
ζωή των ανθρώπων και την καθηµερινότητά τους. 

Θέλω να ξεκινήσω, λοιπόν, την περιγραφή αυτού του έργου,
θυµίζοντάς σας ότι πέρυσι τέτοιον καιρό σε αυτή την Αίθουσα
αποφασίσαµε να ξαναζωντανέψουµε τους αυτοκινητόδροµους
που ήταν «στοιχειωµένοι» από την κρίση.

Σήµερα, έναν χρόνο µετά, έχουµε απορροφήσει 500 εκατοµ-
µύρια ευρώ. Έχουµε δέκα χιλιάδες εργαζόµενους, χίλιες πεντα-
κόσιες µικρές και µεσαίες επιχειρήσεις που απασχολούνται στα
έργα και δρόµους οι οποίοι σε λίγο θα συνδέουν από και προς
άλλες πολλαπλές κατευθύνσεις τη χώρα.

Πρόκειται για µεγάλα αναπτυξιακά έργα και υποδοµές που
βοηθούν την ανάπτυξη: η Ολυµπία Οδός Κόρινθος-Πάτρα, η
Ιόνια Οδός από το Αντίρριο µέχρι τα Γιάννενα, ο δρόµος των Τεµ-
πών και του Πλαταµώνα -όπου για πρώτη φορά δηµιουργούνται
πολύ µεγάλες σήραγγες που εκτρέπουν την κυκλοφορά από
τους σηµερινούς δρόµους οι οποίοι ήταν επικίνδυνοι- και η Αµ-
βρακία Οδός ή Άκτια Οδός, η οποία πήρε µπροστά και απέκτησε
άλλους ρυθµούς. 

Επίσης, δηµοπρατήθηκαν ο δρόµος Πάτρα-Πύργου και το νέο
αεροδρόµιο του Καστελίου της Κρήτης «Δοµίνικος Θεοτοκόπου-
λος», το οποίο θα αποτελέσει αναπτυξιακό σταθµό για την πο-
ρεία των υποδοµών στη χώρα.

Είµαι περήφανος ως πολιτικός και ως Υπουργός Υποδοµών,
γιατί για πρώτη φορά εφαρµόσαµε στη χώρα µε νόµο πια, µε
υπουργική απόφαση, αναλογικά διόδια στην Εγνατία Οδό. Όσα
χιλιόµετρα κάνεις τόσα θα πληρώνεις. 

Όσον αφορά τον σιδηροδροµικό άξονα της χώρας από την
Πάτρα µέχρι τη Θεσσαλονίκη, κατασκευάζεται αυτή τη στιγµή
ολοκληρωτικά το τµήµα Πάτρα-Κόρινθος όπου εκεί διατίθεται 1
δισεκατοµµύριο ευρώ αυτήν τη στιγµή, µε τρεις µεγάλες εργο-
λαβίες, µε τη διάτρηση της Όθρυος και του Καλλιδρόµου. Και
ολοκληρώνεται σε δύο χρόνια ένας σύγχρονος σιδηροδροµικός
άξονας, ο οποίος θα πραγµατοποιείται µε την επιβατική αµαξο-
στοιχία Αθήνα-Θεσσαλονίκη σε τρεισήµισι ώρες. 

Αλλά δεν είναι µόνο αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Η µε-
γάλη ευκαιρία για τη χώρα είναι οι νέες δραστηριότητες που ανα-
λαµβάνει η «ΤΡΑΙΝΟΣΕ» και ο ΟΣΕ µε την µεταφορά
εµπορευµάτων από το Ικόνιο, δηλαδή από το λιµάνι του Πειραιά,
στα µεγάλα µεταφορικά κέντρα της Ευρώπης -την Τσεχία και την
Ουγγαρία- όπου σήµερα, υπό τις παρούσες συνθήκες, εκτελούν-
ται σαράντα δροµολόγια της «COSCO» τον µήνα από τον Πειραιά
προς την Κεντρική και Βόρειο Ευρώπη. Αύριο, όταν θα ολοκληρω-
θεί ο άξονας αυτός, τα δροµολόγια αυτά θαγίνουν διακόσια. 

Επίσης, πολύ σηµαντικό αποτέλεσµα των τελευταίων ηµερών
αποτελεί αυτό των περιφερειακών αεροδροµίων. 

Δεν είναι µόνο τα 1,2 δισεκατοµµύρια, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, δεν είναι µόνο τα 23 εκατοµµύρια, ετησίως, ως συµπλη-
ρωµατικό µίσθωµα, είναι και 400 εκατοµµύρια ευρώ επενδύσεις
που θα γίνουν τα επόµενα τέσσερα χρόνια. Είναι οι χιλιάδες ερ-
γαζόµενοι που θα εργαστούν στα περιφερειακά αεροδρόµια της
χώρας, γιατί οι παραχωρησιούχοι έχουν πολλούς λόγους και κί-

νητρα να δηµιουργήσουν ώστε να φέρουν εκατοµµύρια επισκέ-
πτες στην Ελλάδα. 

Άκουσα µάλιστα και ενστάσεις πάνω στο συγκεκριµένο ζήτηµα
και αναρωτιέµαι σε τι συνίστανται. Αλήθεια, υπάρχει η λογική που
λέει, κόντρα στην κοινωνική δικαιοσύνη, κόντρα στο αίσθηµα δι-
καίου που πρέπει να υπάρχει σε κάθε χώρα, ότι τα αεροδρόµια
αυτά πρέπει να τα πληρώνουν αυτοί που τα επισκέπτονται, δηλαδή
οι χρήστες και δεν πρέπει να πληρώνει, ενδεχοµένως, το αερο-
δρόµιο της Ρόδου ή το αεροδρόµιο της Κρήτης ο συνταξιούχος
του Έβρου; Με ποια λογική; Με ποια λογική, δηλαδή, ζητάµε να
χρησιµοποιούνται δηµόσιες υποδοµές και να πληρώνονται από
πολίτες που δεν φταίνε; 

Αυτό δεν λέγεται κοινωνική δικαιοσύνη. Αυτό λέγεται µια ισο-
πεδωτική, πελατειακή λογική που κατέστρεψε την Ελλάδα τόσα
χρόνια. Αυτό κατέστρεψε τη χώρα, δηλαδή η αντίληψη µιας πε-
λατειακής λογικής ότι είµαστε όλοι για όλα, µε αποτέλεσµα να
αδικούµε τους ανθρώπους και κυρίως να αδικούµε τους φτω-
χούς.

Είµαι, λοιπόν, περήφανος γιατί επί των ηµερών µου έγινε µια
πολύ µεγάλη προσπάθεια, διαµορφώσαµε το θεσµικό πλαίσιο,
προετοιµάσαµε τον διαγωνισµό και τελικώς βγήκε ένα πολύ καλό
αποτέλεσµα µε διαφάνεια και νοµιµότητα. Αυτό ας το γράψουµε
κι ας το κρατήσουµε, διαφάνεια και νοµιµότητα. 

Επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε ένα πάρα πολύ
σύνθετο και δύσκολο εγχείρηµα στον τοµέα των τηλεπικοινωνιών
και των νέων τεχνολογιών. Φαίνεται όµως ότι και σε αυτόν τον
τοµέα αποκτούµε µια εµπειρία, ένα know how. Ήδη υπογράφον-
ται οι συµβάσεις για τη διασπορά σχεδόν σε όλες τις πόλεις της
χώρας -σε σηµεία που έχουν υποδείξει οι δήµαρχοι, όλοι οι δή-
µαρχοι της χώρας- και την εγκατάσταση στις πλατείες, σε κοινό-
χρηστους χώρους, wi-fi για να υπάρχει η δυνατότητα ελεύθερης
πρόσβασης στο ίντερνετ. Η εγκατάσταση, η υλοποίηση και η
εφαρµογή αυτού του έργου ξεκινάει τον Γενάρη. 

Επίσης, υπογράφονται µέχρι τέλος του χρόνου οι συµβάσεις
για τις ευρυζωνικές υποδοµές στις αγροτικές περιοχές και στις
ορεινές δυσπρόσιτες περιοχές, δηλαδή να εγκαταστήσουµε υπη-
ρεσίες ίντερνετ σε περιοχές που είναι ορεινές, δυσπρόσιτες, σε
κτηνοτροφικές µονάδες, τουριστικές κι αγροτουριστικές µονάδες,
αγροτικές µεταποιητικές επιχειρήσεις. Έτσι και θα προσφέρουµε
κοινωνικό έργο στους ανθρώπους που είναι αποµονωµένοι και
ανάπτυξη χρησιµοποιώντας αυτές τις υποδοµές. 

Σε ό,τι αφορά τις αστικές συγκοινωνίες, θέλω να πω δυο λόγια:
Είναι ένα πολύ καλό παράδειγµα –επιτρέψτε µου να πω- άσκησης
πολιτικής. Να ορίσουµε το πεδίο της πολιτικής, λοιπόν, το πεδίο
άσκησης της πολιτικής. Είναι ένα πολύ καλό παράδειγµα οι συγ-
κοινωνίες καταµεσής της κρίσης. Επτά χιλιάδες εργαζόµενοι
έκαναν πέρυσι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έξι µήνες απεργία
σχεδόν. 

Διοικήσεις στις επιχειρήσεις. Σήµερα έχουν κάνει συλλογικές
συµβάσεις εργασίας όλοι. Διοικήσεις κι εργαζόµενοι είναι σε κα-
θεστώς πλέον κοινωνικής, εργασιακής ειρήνης µε πλήρεις συλ-
λογικές συµβάσεις, µε συναίνεση. Τι κάνουν; Εξυγιαίνουν τις
εταιρείες, µείωσαν τα κόστη, µειώνουν κάθε χρόνο όλο και πε-
ρισσότερο την κρατική επιδότηση. 

Πρέπει να σας πω ότι η εταιρεία του µετρό, του τραµ και του
ηλεκτρικού, πλέον, είναι µια εταιρεία ετησίως κερδοφόρα. Δεν
παίρνει, δηλαδή, χρήµατα από τον κρατικό προϋπολογισµό. Έχει
και κάποια κέρδη κατά χρήση. Αυτές οι εταιρείες λοιπόν, µαζί µε
την εταιρεία των λεωφορείων, µεταφέρουν ενάµισι εκατοµµύριο
πολίτες καθηµερινά. Και κάθε µέρα που περνάει βελτιώνουµε τις
υπηρεσίες. Μείωσαν –όχι εγώ, οι εργαζόµενοι και οι διοικήσεις-
τις τιµές των εισιτηρίων και µε 1 ευρώ ταξιδεύεις σε όλο το Λε-
κανοπέδιο όλη τη µέρα, µε όλα τα µέσα ή µε µισό ευρώ, αν είσαι
σπουδαστής, συνταξιούχος ή ανήκεις σε άλλη ειδική κατηγορία
πολιτών.

Αυτό είναι, λοιπόν, το πεδίο άσκησης της πολιτικής. Νοµίζω
ότι πολλά από τα υπόλοιπα πράγµατα που κάνουµε, δεν ακουµ-
πάνε κανέναν και δεν αγγίζουν τους πολίτες στη ζωή τους, στην
καθηµερινότητά τους. 

Όσον αφορά στο µετρό της Αθήνας, έχει κατασκευαστεί πε-
ρίπου το 1/3 του έργου από το Χαϊδάρι µέχρι τον Πειραιά. Ήδη
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αυτήν τη στιγµή προχωρούν οι διαδικασίες της κατασκευής του
πάρα πολύ γρήγορα. Στο πολύπαθο έργο του µετρό της Θεσσα-
λονίκης έχουµε εξελίξεις. Θα το «καθαρίσουµε» και αυτό και θα
το προχωρήσουµε, γιατί το έχει ανάγκη η πόλη. Η «ΑΤΤΙΚΟ
ΜΕΤΡΟ Α.Ε.» δηµοπρατεί σε λίγε µέρες τη νέα γραµµή από το
Γαλάτσι µέχρι του Ζωγράφου και του Γουδή. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα προηγουµένως έναν
συνάδελφο ο οποίος ρώτησε τι προτάσσουµε, το εθνικό συµφέ-
ρον, το συµφέρον της χώρας ή τις προσωπικές µας επιδιώξεις;
Λίγο-πολύ εµφανίστηκε ως αποκλειστικός εκπρόσωπος των συµ-
φερόντων της χώρας. Αυτό είναι πάρα πολύ επικίνδυνο, όπως
καταλαβαίνετε, διότι οδηγεί σε άλλου είδους συµπεριφορές, αυ-
ταρχικές, στις πολιτικές της αυθεντίας.  

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Το δεύτερο που θέλω να τονίσω είναι το εξής. Θα ήθελα να θυ-

µίσω, σε ορισµένες πλευρές της Αίθουσας αυτής, ότι τον Μάρτιο
έχουµε εκλογή Προέδρου της Δηµοκρατίας. Έτσι λέει το Σύν-
ταγµα. Μάλιστα, προηγουµένως άκουσα ότι πρέπει να προστα-
τεύεται κατ’ αυτήν την έννοια το συµφέρον της χώρας. Έτσι είναι; 

Έχουµε, λοιπόν, εκλογές Προέδρου της Δηµοκρατίας, δεν
έχουµε εθνικές εκλογές. Κάποιοι ανακάλυψαν ότι εκτός από τα
µνηµόνια είναι ώρα να σκίσουµε το Σύνταγµα και τους θεσµούς.
Είναι έτσι; Αυτό θέλει η Ελλάδα αυτήν τη στιγµή; Αυτό ζητάει η
Ελλάδα; 

Εγώ έκανα µία πρόταση πριν από λίγο καιρό, τον Σεπτέµβριο,
να καθίσουµε και να βρούµε συναινετικές λύσεις σε ό,τι αφορά
έναν Πρόεδρο της Δηµοκρατίας, ο οποίος θα εκπροσωπεί επάξια
τη χώρα στο εξωτερικό, µε κύρος, θα είναι υπέρ των αλλαγών
στη χώρα και θα εκπροσωπεί την εθνική και λαϊκή ενότητα. Δεν
θέλετε και δεν θέλετε, επειδή θέλετε να σκίσετε και το Σύνταγµα
εκτός από το µνηµόνιο! 

Γι’ αυτό, λοιπόν, πιστεύω ότι πρέπει να σταµατήσει αυτό το
οποίο άρχισε και είναι πάρα πολύ επικίνδυνο. Και τι εννοώ; Άρ-
χισε να απευθύνεται µία απειλή εδώ µέσα περί αποστατών.
Όποιος, δηλαδή, δεν συµφωνεί µε µια τάση, µε µία άποψη είναι
αποστάτης. Θέλω να σας πω, λοιπόν, το εξής: Δεν έχετε καµµία
σχέση µε την αποστασία εσείς και τα ιστορικά γεγονότα εκείνης
της εποχής. Με τα ιστορικά γεγονότα έχει σχέση η δηµοκρατική
παράταξη, η οποία εκφράστηκε εκείνη την εποχή από την Ένωση
Κέντρου. Οι αποστάτες τότε υπονόµευσαν και έριξαν µια λαϊκή
κυβέρνηση, η οποία εξελέγη µε τεράστιο ποσοστό 53% και επι-
χειρείτε σήµερα, χωρίς να έχετε καµµία σχέση µε εκείνα τα ιστο-
ρικά γεγονότα, να τα οικειοποιηθείτε. Θα τρίζουν τα κόκαλα του
Γεωργίου Παπανδρέου, ειλικρινά! 

Γι’ αυτό, λοιπόν, σας καλώ να υπάρξει το αυτονόητο αυτήν τη
στιγµή. Το αυτονόητο είναι ένας κοινός τόπος, τον οποίο επιζη-
τούν όλοι οι πολίτες για να υπηρετήσουµε τα συµφέροντα της
χώρας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ.
Χάρηκα ιδιαίτερα, κύριε Υπουργέ, που αναφερθήκατε στο ίν-

τερνετ. Ξέρετε τη Χαλκιδική το ίδιο καλά µε µένα. Η πιο τουρι-
στική περιοχή, η Κασσάνδρα, η Καλλιθέα δεν έχει ίντερνετ και
αυτό είναι ένα τεράστιο πρόβληµα. Ευχαριστούµε για την εξαγ-
γελία. 

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων): Ήδη προχωρούµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τον λόγο έχει ο συ-
νάδελφος κ. Κωνσταντόπουλος για έξι λεπτά. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι εξελίξεις στα οικονοµικά της
χώρας τα τελευταία χρόνια, µε σύντοµους δηµοσιογραφικούς
τίτλους, χαρακτηρίζονται από τις σηµαντικές θυσίες του ελληνι-
κού λαού και αντίστοιχα από τις αντιπολιτευτικές φωνές για τον
διωγµό του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου και την ακύρωση
των µνηµονίων. 

Ζούµε µέρες αβεβαιότητας τόσο λόγω των παρατεταµένων

διαπραγµατεύσεων µε την τρόικα όσο και λόγω του εκβιασµού
εκ µέρους της Αντιπολίτευσης να πάµε σε εκλογές, µη συναινών-
τας στην εκλογή Προέδρου της Δηµοκρατίας, δυναµιτίζοντας
έτσι την πολιτική σταθερότητα και αποδυναµώνοντας τις προσ-
δοκίες για τις καλές προοπτικές της ελληνικής οικονοµίας και θέ-
τοντας έτσι σε κίνδυνο την ανάκαµψη που πετύχαµε όλοι µε
κόπους και θυσίες.

Είναι γεγονός ότι κινδυνεύουµε να παγιδευτούµε σε «συµπλη-
γάδες» ανάµεσα στην αβεβαιότητα σχετικά µε τις προοπτικές
της χώρας και τις νέες πιέσεις των δανειστών που –ας µην κρυ-
βόµαστε- θα τις κληρονοµήσει και η όποια νέα Βουλή προκύψει
αν διεξαχθούν εκλογές κάτω από τις συνθήκες της ίδιας αβεβαι-
ότητας. 

Κι, όµως, υπάρχουν σηµαντικά σηµεία στην οικονοµική πορεία
της χώρας που αντανακλούν σε µεγάλο βαθµό την αύξηση της
ανταγωνιστικότητας της ελληνικής οικονοµίας, όπως είναι ο το-
µέας των εξαγωγών αγαθών αλλά και υπηρεσιών. 

Οι εξελίξεις του εξωτερικού τοµέα της ελληνικής οικονοµίας
κατά τη διάρκεια των τελευταίων πέντε ετών υπήρξαν σηµαντι-
κές. Η ανταγωνιστικότητα της οικονοµίας, µε όρους κόστους ερ-
γασίας, αποκαταστάθηκε. Το έλλειµµα του ισοζυγίου τρεχουσών
συναλλαγών που πριν από λίγα χρόνια άγγιξε το 15% του ΑΕΠ,
µετατράπηκε σε µικρό πλεόνασµα ύψους 1% του ΑΕΠ το 2013
και αναµένεται ότι θα αυξηθεί το 2014 και τα επόµενα χρόνια. Η
ανάκαµψη των υλικών εξαγωγών τα τελευταία τρία χρόνια ήταν
αξιόλογη και η συµµετοχή τους στο συνολικό ΑΕΠ αυξήθηκε
κατά περίπου 30%. 

Κατά τη διάρκεια των τελευταίων τεσσάρων ετών οι εξαγωγές
αγαθών σε ονοµαστικούς όρους αυξήθηκαν συνολικά κατά 60%
έναντι αύξησης 34% στις χώρες-µέλη της ζώνης του ευρώ και
µάλιστα άνοιξαν και νέες αγορές για τα ελληνικά προϊόντα εκτός
των παραδοσιακών, όπως η Ρωσία, η Κίνα, η Μέση Ανατολή και
η Βόρεια Αφρική. Για πρώτη φορά το 2012 και το 2013 οι εξαγω-
γές αγαθών ήταν υψηλότερες από τις εξαγωγές υπηρεσιών,
ακόµη και παρά τις εντυπωσιακές επιδόσεις που σηµείωσε τα τε-
λευταία δύο χρόνια ο τουρισµός µας. 

Καταθέτω στα Πρακτικά της Βουλής στοιχεία και µελέτες για
τις ελληνικές εξαγωγές τα τελευταία χρόνια από την Τράπεζα
της Ελλάδος. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Κωνσταντόπουλος
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κι όµως, αυτή η νέα εξαγωγική δύναµη της χώρας δεν φαίνε-
ται να ενισχύεται και αγνοείται από την οικονοµική πραγµατικό-
τητα και αυτό γιατί αντίθετα µε τον τουρισµό και τη ναυτιλία, που
είναι τα «φρούρια» των ελληνικών εξαγωγών, τα ελληνικά αγαθά
δεν έχουν το brand name που τους αξίζει και χρειάζεται µια ου-
σιαστική πολιτική επένδυση-µεταρρύθµιση προς αυτή την κατεύ-
θυνση, µε τη συνδροµή και τη συνοχή όλων των φορέων και των
εξαγωγικών συνδέσµων της χώρας, τους οποίους πρέπει να
αφουγκραστούµε στα αιτήµατά τους για την ενίσχυση της αντα-
γωνιστικότητάς τους, όπως για παράδειγµα στην κατάργηση της
εισφοράς του 0,6% του ν. 128/1975 για κάθε τραπεζική συναλ-
λαγή τους, προκειµένου να ενισχυθεί ουσιαστικά η ελληνική πρω-
τογενής παραγωγή ως ουσιαστικός «µοχλός» ανάπτυξης της
οικονοµίας µας. 

Αναφέρω ενδεικτικά ότι η στενή σχέση µεταξύ ανταγωνιστικό-
τητας και εξαγωγικής επίδοσης «έσπασε», σύµφωνα µε τα στοι-
χεία που κατέθεσε πριν από δυο µέρες ο Δηµήτρης Μαλλιαρό-
πουλος ως εκπρόσωπος της Τράπεζας της Ελλάδος το 2009. Ενώ
η ανταγωνιστικότητα κόστους εργασίας στο διάστηµα 2010-2013
αυξήθηκε κατά 25%, οι εξαγωγές αυξήθηκαν µόνο κατά 5% πε-
ρισσότερο από τις εξαγωγές της Ευρωζώνης. Τα αίτια θα πρέπει
να αναζητηθούν στην έλλειψη ρευστότητας και τραπεζικού δανει-
σµού, στην αβεβαιότητα και το αρνητικό επενδυτικό κλίµα. Γνωρί-
ζετε µε τι επιτόκιο δανείζονται οι ελληνικές εξαγωγικές επιχειρή-
σεις και µε τι επιτόκιο δανείζονται αντίστοιχες εξαγωγικές επιχει-
ρήσεις σε άλλες χώρες της Ευρωζώνης.

Άλλωστε, η ίδια υψηλή αβεβαιότητα σε σχέση µε τις προοπτι-
κές της χώρας επηρέασε αρνητικά τον τουρισµό ως τα µέσα του
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2012, οδήγησε σε εκροή καταθέσεων και αδυναµία του τραπεζι-
κού συστήµατος να στηρίξει την πραγµατική οικονοµία, ενώ µεί-
ωσε σηµαντικά τις επενδύσεις και κατά συνέπεια και το
παραγωγικό δυναµικό του εξαγωγικού τοµέα. 

Ευτυχώς, το κλίµα άλλαξε τα δύο τελευταία χρόνια χάρη στην
πολιτική σταθερότητα που υπήρξε και στην οποία πίστεψαν οι
αγορές και φάνηκαν τα αποτελέσµατα.

Η εξωστρέφεια, οι επενδύσεις και η πολυπόθητη ανάπτυξη,
όµως -για να επανέλθω στην αρχική µου τοποθέτηση- δεν θα
ευοδωθούν ποτέ µέσα στο κλίµα της πολιτικής αβεβαιότητας και
αστάθειας που δηµιουργεί µόνο αρνητικές προοπτικές για τους
επενδυτές, τους δανειστές και τις αγορές. Για να αποφευχθεί
αυτός ο σκόπελος θα πρέπει όλοι µας να αναλάβουµε τις ευθύ-
νες µας και να µην επιτρέψουµε να δηµιουργηθούν νέες συνθή-
κες αβεβαιότητας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι εξαιρετικά επιτα-
κτικό και επίκαιρο να αναφερθούµε και στα γεγονότα που συµ-
βαίνουν σήµερα έξω από αυτή την Αίθουσα. Κατανοώ την
προσπάθεια ετερόκλητων κύκλων να επενδύσουν και να καρπω-
θούν τη συµβολοποίηση της υπόθεσης Ρωµανού, εκµεταλλευό-
µενοι την παθογένεια του σωφρονιστικού µας συστήµατος, που
κατά κοινή οµολογία έχει παραµείνει στάσιµο και τυφλό, σε µία
κοινωνία που τρέχει και βλέπει µπροστά. Γι’ αυτό χρειάζεται να
ληφθεί πρωτοβουλία. Χαιρετίζουµε την πρωτοβουλία του Υπουρ-
γού Δικαιοσύνης.

Όµως, θέλω να υπενθυµίσω ότι µε τους ανέµους που σπέρ-
νουν σήµερα κάποιοι, τόσο εύκολα αύριο –ίσως, κυριολεκτικά
αύριο- θα κληθούµε όλοι να θερίσουµε θύελλες. Και τότε κανέ-
νας δεν θα έχει δικαίωµα να σφυρίζει αδιάφορα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ψηφίζω τον τακτικό προϋπολο-
γισµό του 2015, όχι επειδή µου το επιβάλλουν λόγοι κοµµατικής
πειθαρχίας, αλλά επειδή στο µέσο περίπου της θητείας αυτής
της δικοµµατικής Κυβέρνησης είναι αρκετά πλέον τα σηµεία ανά-
καµψης της ελληνικής οικονοµίας στους διεθνείς οικονοµικούς
κύκλους και σε έναν χρόνο περίπου θα είναι ορατά και στα ελλη-
νικά νοικοκυριά.

Τη στιγµή που διαπραγµατευόµαστε όσο πιο σκληρά γίνεται
µε την τρόικα για να πετύχουµε το καλύτερο δυνατό αποτέλε-
σµα, δεδοµένων των προκαταλήψεων των δανειστών µας, που
πολλές φορές οδηγούν το πλοίο στα βράχια για να µας σώσουν
από τη θαλασσοταραχή, εµείς οι Έλληνες Βουλευτές έχουµε
υποχρέωση µε την υπερψήφιση του προϋπολογισµού του 2015
να στείλουµε προς την τρόικα το δικό µας µήνυµα, ότι περάσαµε
ως χώρα και άλλες θαλασσοταραχές στο παρελθόν, αλλά δεν
πέσαµε στα βράχια. 

Θα τα καταφέρουµε και αυτή τη φορά µε εµπιστοσύνη στην
Κυβέρνηση Σαµαρά, µια Κυβέρνηση που ξέρει πολύ καλά ότι και
µόνο η ιδέα ότι µπορεί να γίνει κάποιου άλλου είδους διαπραγ-
µάτευση -συµβατή µε την παραµονή της χώρας στην Ευρωπαϊκή
Ένωση και την Ευρωζώνη- είναι µία χίµαιρα, εκτός κι αν κάποιοι
τρέφονται µε το να κυνηγούν χίµαιρες. Αναφέροµαι σε όλους αυ-
τούς που έχουν την τάση να ρουφούν τον αέρα της φαντασίας
πριν βουτήξουν στα αβυσσαλέα ύδατα των ουτοπιστικών αναζη-
τήσεών τους. Καλή είναι η φαντασία, αλλά µόνο χέρι-χέρι µε τη
λογική µπορούν να διαλύσουν τα νέφη της αβεβαιότητας

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Η λογική είναι αυτή που
πρέπει να οδηγήσει όλους, τόσο εντός αυτής της Αίθουσας,
αλλά και τον ελληνικό λαό που µας παρακολουθεί, να µην γκρε-
µίσουµε µε µία κίνηση όσα µε τόσους κόπους και θυσίες χτίσαµε
τα τελευταία χρόνια.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Έχει ζητήσει τον λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της

Νέας Δηµοκρατίας. Ξέρετε ότι έχετε…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Για τρία λεπτά µόνο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Προφανώς θέλετε

την πρωτολογία σας.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Όχι, έχει προκύψει ένα

σοβαρό πολιτικό θέµα. Θέλω τον λόγο για τρία λεπτά, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Θα κάνετε χρήση της
τριτολογίας σας για τρία λεπτά.

Ορίστε, κύριε Γεωργιάδη, έχετε τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ενώ όλα

τα κόµµατα και όλοι έχουµε ζητήσει να υπάρχει αυτοσυγκράτηση
λόγω των ηµερών, δυστυχώς πριν από λίγες ώρες συνέβη ένα
γεγονός, το οποίο θέλουµε να καταγγείλουµε. Επιθυµούµε να το-
ποθετηθούν και τα άλλα κόµµατα της Βουλής και προφανώς να
καταδικάσουν αυτό το απίστευτο γεγονός που έχει συµβεί.

Η Ε’ ΕΛΜΕ, δηλαδή των καθηγητών, απευθύνει ένα γράµµα,
εκ µέρους της Γενικής της Συνελεύσεως, προς τους µαθητές εν
όψει της αυριανής ηµέρας.

Διαβάζω µερικά πράγµατα από αυτό το έγγραφο, γιατί είναι
µεγάλο. Γράφει: «Ο έφηβος Νίκος Ρωµανός διάλεξε έναν δικό
του προσωπικό τρόπο να συγκρουστεί µε ένα κράτος δολοφό-
νων που τροφοδοτείται από µία κοινωνία απάθειας, αδιαφορίας
και συνενοχής.». 

Λίγο παρακάτω λέει: «Όλο αυτό το διάστηµα της φυλάκισης
και των κακοποιήσεων ο Νίκος αρνήθηκε να προσκυνήσει. Κρά-
τησε ψηλά το κεφάλι. Αντιστάθηκε. Έφτυσε στα µούτρα τους βα-
σανιστές του και τους πολιτικούς τους προϊσταµένους που
φτάνουν µέχρι και τον “αγωνιστή” -σε εισαγωγικά- Πρόεδρο της
σηµερινής Δηµοκρατίας.». 

Διαβάζω λίγο παρακάτω: «Έτσι το κράτος δολοφόνων αποφά-
σισε έξι χρόνια µετά τη δολοφονία του φίλου του Αλέξη να οδη-
γήσει και τον Νίκο στο θάνατο, απορρίπτοντας την αίτησή του». 

Παρακάτω καλούν τα παιδιά σε εξέγερση. Διαβάζω: «Η στάση
του κράτους απέναντι στον Νίκο Ρωµανό συµβολίζει µε το πιο
χαρακτηριστικό τρόπο τη στάση του συστήµατος που αυτό το
κράτος εκπροσωπεί απέναντι στη σηµερινή νεολαία, σε εσάς,
στα παιδιά µας.». 

Κύριε Πρόεδρε, αναφέροµαι και κάνω ιδιαίτερη έκκληση στον
ΣΥΡΙΖΑ, γιατί ο Πρόεδρος της OΛΜΕ είναι στέλεχός του και ήταν
υποψήφιος Ευρωβουλευτής, ο κ. Κοτσιφάκης. 

Και λίγο παρακάτω λέει: «Φίλοι µαθητές, βοηθήστε να σωθεί ο
Νίκος και να κερδίσει το στοιχειώδες, ίδιο µε το δικό σας, δι-
καίωµα στη µόρφωση και τη ζωή. Όταν η τυραννία είναι νόµος,
η εξέγερση δεν είναι απλά ο τρόπος ζωής που έχει το περισσό-
τερο νόηµα. Όπως διδάσκουν ο Αρµόδιος και ο Αριστογείτονας,
γίνεται καθήκον». 

Κύριε Πρόεδρε, αναφέροµαι στους καθηγητές της Ε’ ΕΛΜΕ οι
οποίοι είναι δηµόσιοι υπάλληλοι που έχουν ορκιστεί πίστη στο
Σύνταγµα και τους νόµους του κράτους. 

Καταθέτω το έγγραφο στα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γεωργιά-

δης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Οι καθηγητές, λοιπόν, καλούν τους µαθητές να φτύνουν τον
Πρόεδρο της Ελληνικής Δηµοκρατίας -τον οποίο θεωρούν
«δήθεν αγωνιστή»- χαρακτηρίζουν το κράτος, στους νόµους του
οποίου έχουν ορκιστεί πίστη, ως «κράτος δολοφόνων» και κα-
λούν τους νέους, δηλαδή τους µαθητές τους, σε εξέγερση εναν-
τίον αυτής της τυραννίας και του κράτους δολοφόνων. Και όλα
αυτά µια µέρα πριν την επέτειο του θανάτου του Γρηγορόπουλου
και ενώ όλα τα κόµµατα της Βουλής έχουµε κάνει έκκληση για
ψυχραιµία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Θέτουµε, λοιπόν, αυτό το θέµα ενώπιον της Βουλής και ζητάµε

από όλα τα κόµµατα της Βουλής να καταδικάσουν φυσικά το εν
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λόγω ψήφισµα, το οποίο αποτελεί ντροπή στη σελίδα της ελλη-
νικής εκπαιδευτικής κοινότητας και φυσικά καλούµε…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο
µετά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Βούτση…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Βούτση, επιτρέψτε

µου να ολοκληρώσω. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Δεν υπάρχουν τέτοια. Θέλετε να υπο-

γράψω ότι είµαι εγώ Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος; Στηµένες
καταστάσεις µέσα στη Βουλή; Προβοκάτσιες;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Με συγχωρείτε,
κύριε Βούτση. Αφήστε τον κ. Γεωργιάδη να ολοκληρώσει. 

Ολοκληρώστε, κύριε Γεωργιάδη. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Καλούµε, λοιπόν, τα κόµ-

µατα της Βουλής να τοποθετηθούν σ’ αυτό το αίσχος, όπου κα-
θηγητές, δηµόσιοι υπάλληλοι, ορκισµένοι πίστη στο Σύνταγµα
και τους νόµους του κράτους, φτύνουν τον Πρόεδρο της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας, χαρακτηρίζουν την Ελληνική Δηµοκρατία ως
τυραννία, καλούν τους µαθητές σε εξέγερση και ονοµάζουν το
κράτος της Ελλάδος, την Ελληνική Δηµοκρατία, ως «κράτος δο-
λοφόνων».

Καλούµε τον κύριο Υπουργό της Παιδείας να αναλάβει άµεσα
όλα τα πειθαρχικά µέτρα –γιατί φυσικά όλα αυτά που γράφουν,
επισείουν βαριές πειθαρχικές κυρώσεις- αλλά κυρίως καλούµε
τα κόµµατα της Βουλής και ιδίως τον ΣΥΡΙΖΑ -του οποίου ο Πρό-
εδρος της ΟΛΜΕ αποτελεί κοµµατικό του στέλεχος και υποψή-
φιο Ευρωβουλευτή- να καταδικάσουν απερίφραστα αυτό το
πραγµατικό αίσχος. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε, κύριε

Γεωργιάδη. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο εκ

µέρους του ΣΥΡΙΖΑ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Μισό λεπτό, κύριε

Βούτση. Ζητάτε τον λόγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Βεβαίως, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Δεν είστε ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Δεν πειράζει. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ξέρετε καλύτερα και

από εµένα –και µη µε φέρνετε σε δύσκολη θέση- ότι θα έρθει ο
Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Τι λέτε, κύριε Πρόεδρε; Δεν υπάρχουν
αυτά! Τι λέτε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Με συγχωρείτε…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Δώστε του τον λόγο, κύριε Πρόεδρε. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, και ένας Βουλευτής

του ΣΥΡΙΖΑ να ήταν µέσα…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Βούτση, µην

ανησυχείτε και θα σας δώσω τον λόγο. Μην ανησυχείτε!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Φτιάξαµε παράσταση για τα δελτία των

20.00’! Δεν περνάνε αυτά! Καταλάβατε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Βούτση, µην

ανησυχείτε και θα σας δώσω τον λόγο. Μην ανησυχείτε! Σας πα-
ρακαλώ, να καθίσετε κάτω και µην εκνευρίζεστε!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δώστε
του τον λόγο!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εγώ οφείλω να
εφαρµόζω τον Κανονισµό, κάτι που ξέρετε καλά, όπως το ξέρετε
και εσείς, κύριε Παφίλη. 

Λέω, λοιπόν, ότι εκ του Κανονισµού, οι µόνοι που έχουν δι-
καίωµα διακοπής -να πάρουν, δηλαδή, τον λόγο- είναι οι Κοινο-
βουλευτικοί Εκπρόσωποι. Και αυτό είναι κάτι που γνωρίζετε όλοι. 

Παρ’ όλα αυτά και µε τη συναίνεση του Σώµατος -εφόσον το
Σώµα εγκρίνει, γιατί εγώ δεν µπορώ να αυθαιρετώ- και εφόσον
ζητάτε τον λόγο, κύριε Βούτση, θα σας δώσω τον αντίστοιχο
χρόνο, δηλαδή τρία λεπτά. 

Κύριε Βούτση, θα πρέπει να είµαστε συνεπείς µε την τήρηση
του Κανονισµού και όλα θα πάνε οµαλά. 

Έχετε, λοιπόν, τον λόγο για τρία λεπτά. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Δεν θα αντιδικήσουµε διαδικαστικά,
κύριε Πρόεδρε, διότι τα πράγµατα είναι πιο σοβαρά, είτε έτσι
είτε αλλιώς. 

Το µεσηµέρι ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ Πα-
ναγιώτης Λαφαζάνης κατήγγειλε την απίστευτη αστυνοµοκρατία
που έχει εφαρµοστεί στην Αθήνα, µε αφορµή την επίσκεψη Ντα-
βούτογλου, από τους κυρίους, από την Κυβέρνηση, µε εκατό
προληπτικές συλλήψεις, οι οποίες είχαν γίνει µέχρι το µεσηµέρι
για τη δηµιουργία ενός κλίµατος εν όψει και της αυριανής ηµέ-
ρας. Γίνεται, λοιπόν, κάθε προσπάθεια από αρκετές πλευρές,
µπροστά στα αδιέξοδά τους, να δηµιουργήσουν ένα κλίµα το
οποίο θα είναι κλίµα σύγκρουσης και το οποίο θα πρέπει να απο-
φευχθεί.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας µία
ώρα πριν από τα δελτία των 20.00’ έδωσε τη σηµερινή του εκ-
δοχή για τη λειτουργία του Κοινοβουλίου –δεν λέω παράσταση-
φέρνοντας ένα κείµενο το οποίο προφανώς δεν το έχουµε υπ’
όψιν µας. Όµως, από την ώρα που είναι υπογεγραµµένο –εάν
είναι υπογεγραµµένο- από συνδικαλιστικό όργανο, µπορεί προ-
φανώς το ίδιο το συνδικαλιστικό όργανο, ο ίδιος ο θεσµός που
το έχει υπογράψει, να αναλάβει την ευθύνη του ή να διαλεχθεί
µε τον κ. Γεωργιάδη ή µε οποιονδήποτε άλλον. Το ζήτηµα είναι
ότι πρόκειται για µία πρόκληση, για µία κλιµάκωση έντασης. 

Θα υπενθυµίσω στον κ. Γεωργιάδη ότι αύριο δεν είναι τα έξι
χρόνια από τον θάνατο του Αλέξη Γρηγορόπουλου, αλλά από τη
δολοφονία του Αλέξη Γρηγορόπουλου. Συνειδητά δεν το λέτε
«δολοφονία», κάπου έπαθε το παιδί αυτό κάτι –χτύπα ξύλο- δεν
άντεξε ίσως η καρδιά του και πέθανε. Και για όλα, όµως, αυτά
τα συµβάντα επί χρόνια έχετε το δικό σας αφήγηµα, τη δική σας
άποψη και την προσωπική -ενδεχοµένως και της παράταξής σας-
που µπορείτε να την εκθέτετε. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρα-
καλώ τον λόγο επί προσωπικού! 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Εµείς να πέσουµε σε αυτό το επίπεδο
της αντιπαράθεσης για να υπάρξει σήµερα µία όξυνση, η οποία
θα κυριαρχήσει επάνω στη συζήτηση του προϋπολογισµού –επα-
ναλαµβάνω- για τα δελτία των 20.00’, έχουµε την εµπειρία και τη
σωφροσύνη να µη το κάνουµε. Και δεν θα το κάνουµε. Εδώ εί-
µαστε όλοι, παρόντες και κρινόµαστε.

Η συνεχής αναφορά στον ΣΥΡΙΖΑ, έτσι ώστε να επανέλθει
στην περίφηµη στρατηγική των δύο άκρων για άλλους που τους
έχουν βάλει µέσα και για άλλους, οι οποίοι προβλέπουν να µπουν
µέσα, αυτά δεν περνάνε εδώ πέρα. Η δηµοκρατία, τα κινήµατα,
οι εκδηλώσεις που θα γίνουν αύριο –που πιστεύουµε πως θα
είναι µαζικές και ειρηνικές- θα δώσουν την απάντησή τους σε
αυτό το κλίµα. 

Παραµένω σε αυτό. Δεν κάνω οποιαδήποτε άλλη ερµηνεία
προθέσεων ή οποιαδήποτε άλλη επιτίµηση. Θεωρώ όµως, πως η
επιλογή γι’ αυτή τη στηµένη συζήτηση, η οποία θα συνεχιστεί
προφανώς, δεν είναι προς όφελος της δηµοκρατίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και επαναλαµβάνω, το µεσηµέρι έµεινε αναπάντητο –διότι τι
να απαντήσει κανείς- το θέµα που έθεσε ο Παναγιώτης ο Λαφα-
ζάνης για το τι συµβαίνει στην Αθήνα αυτές τις ώρες. Έχουν απα-
γορεύσει και τις εκδηλώσεις µέχρι αύριο στις 15.00’ το µεσηµέρι.
Σας λέω, όµως, από το Βήµα της Βουλής, ότι εµείς αύριο στις
13.00’ το µεσηµέρι -όχι η ΕΛΜΕ, κύριε Γεωργιάδη- όλη η Κοινο-
βουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ -και η ΕΛΜΕ και η ΟΛΜΕ και όλοι
αυτοί που καλούνε στα Προπύλαια- θα είµαστε εκεί. 

Εσείς στις 15.00’ η ώρα και στις 17.00’ και στις 19.00’ κάντε
όποια απαγόρευση θέλετε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε παρα-
καλώ, κύριε Βούτση.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Είναι παράνοµη, αντισυνταγµατική, δι-
χαστική. Και πρέπει να είµαστε πάρα πολύ προσεκτικοί σε τέτοι-
ους καιρούς, όταν εσείς λέτε ότι «µας πιέζουν και από το
εξωτερικό», «υπάρχουν για τη χώρα και την πατρίδα…». Πρέπει
να ξέρουµε να σώζουµε εαυτούς, αλλήλους, τη δηµοκρατία και
ει δυνατόν, κύριε Γεωργιάδη- και την ψυχή µας και την υστερο-
φηµία µας.
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Σας ευχαριστούµε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Είναι δεκαπέντε οι ΕΛΜΕ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρα-

καλώ τον λόγο επί προσωπικού.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Μισό λεπτό, κύριε

Γεωργιάδη. Θέλετε τον λόγο επί προσωπικού;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Επί προσωπικού, κύριε

Πρόεδρε. Ο κ. Βούτσης αναφέρθηκε σε εµένα, στο όνοµά µου
και µου απηύθυνε κατηγορίες. Θα ήθελα να απαντήσω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Πείτε τον λόγο του
προσωπικού.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Λοιπόν, κύριε Γραµµατέα
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ, φυσικά και είναι
φόνος. Απεφάνθη δικαστήριο που καταδίκασε τους δολοφόνους,
τον δολοφόνο, για ανθρωποκτονία. Άρα δεν περιµένουµε από
εσάς να µάθουµε. 

Οι νόµοι της Ελληνικής Δηµοκρατίας είναι αυτοί που συνέλα-
βαν τον δολοφόνο και τον καταδίκασαν, αυτοί οι νόµοι, αυτής
της δηµοκρατίας, που οι δικοί σας κοµµατικοί εγκάθετοι τη χα-
ρακτηρίζουν «τυραννία» και που εκπροσωπείται από αυτόν τον
Πρόεδρο της Δηµοκρατίας, που οι δικοί σας κοµµατικοί φίλοι
λένε, «θέλουµε να τον φτύνουµε».

Σας είπα, λοιπόν, και σας ζήτησα, κύριε Βούτση, να καταδικά-
σετε ένα κείµενο, που εάν δεν το ξέρετε, µπορείτε να το ζητήσετε
και να το διαβάσετε. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Να µοιραστεί.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Το άκουσε ο κ. Βού-

τσης!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Επίσης, δεν έχει διαψευ-

σθεί από την ΕΛΜΕ, µε την οποία συνοµίλησα εγώ στο ραδιό-
φωνο και το παραδέχθηκε ότι είναι όντως δικό τους το κείµενο. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Σήµερα όλη την ηµέρα µε αυτό ασχο-
ληθήκατε!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Άρα, κύριε Βούτση, εάν ο
ΣΥΡΙΖΑ δεν µπορεί σήµερα να καταδικάσει αυτό το κείµενο, το
οποίο χαρακτηρίζει την Ελληνική Δηµοκρατία «τυραννία», τον
Πρόεδρο της Ελληνικής Δηµοκρατίας «αγωνιστή» και καλεί τους
µαθητές σε εξέγερση, τότε όλα τα άλλα που είπατε περί δήθεν
ηρεµίας και ειρηνικών διαδηλώσεων είναι καθαρή υποκρισία.

Αν έχετε, λοιπόν, εσείς ψυχή και θάρρος να σηκωθείτε και να
καταδικάσετε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Γεωργιάδη,
σας παρακαλώ!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Και να πάρετε και τον κοµ-
µατικό σας φίλο, τον κ. Κοτσιφάκη,…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Σας παρακαλώ,
κύριε Γεωργιάδη!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: …που τον είχατε υποψή-
φιο Ευρωβουλευτή, να τον ρωτήσετε αν και αυτός θα καταδικά-
σει αυτό το σηµερινό αίσχος!

Ευχαριστώ πολύ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον

λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Δεν υπάρχει προσω-

πικό, κύριε Γεωργιάδη, µε την έννοια ότι πολιτικές απόψεις κα-
τατέθησαν. Τώρα αν θα απαντήσει ή δεν απαντήσει ο κ. Βούτσης,
είναι δικαίωµά του.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Σιγά µην απαντήσει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Είσαι καλά; Εµείς έχουµε αγώνες εναν-

τίον της τυραννίας, όλη µας η παράταξη. Σιγά τώρα να µη δί-
νουµε στον κ. Γεωργιάδη πιστοποιητικά…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Παφίλη, µισό
λεπτό. 

Θα ήθελα να κάνω έκκληση κι εγώ να σεβαστούµε πριν από
όλους τις κρίσιµες στιγµές που έχουµε µπροστά µας και να µη
ρίχνουµε λάδι στη φωτιά. 

Δεύτερον, υπάρχουν συνάδελφοι οι οποίοι πρέπει να µιλή-
σουν. Είναι και οι Υπουργοί και θα πέσουµε εντελώς έξω στο
πρόγραµµα. 

Κύριε Παφίλη, υπάρχει κάτι το οποίο θέλετε…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Φαντάζοµαι ότι τα τρία λεπτά που θα
µιλήσω δεν θα ανατρέψουν όλο το πρόγραµµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εσείς κατά παρά-
βαση του Κανονισµού…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Δεν είναι παραβίαση του Κανονισµού.
Είµαι Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος και µπορώ να έχω τον
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συγγνώµη, εσείς
έχετε δίκιο. Με συγχωρείτε. Έχετε απόλυτο δίκιο. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ας µη γινόµαστε τυ-
πολάτρεις. Συνηθίζεται όταν δεν είναι Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος µέσα στην Αίθουσα, να δίνεται ο λόγος ακόµα και σε έναν
Βουλευτή, όταν προκύψει ένα θέµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εσείς µπορεί να µην
είστε τυπολάτρης. Όµως, ο Πρόεδρος πρέπει να τηρεί τον Κα-
νονισµό και το ξέρετε. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον
λόγο τώρα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Βεβαίως και έχετε
τον λόγο για τρία λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατ’αρχάς, θα έλεγα ότι οι εντυπώ-
σεις και όλη αυτή η συζήτηση που αφορά και τα δελτία των
20.00’, αλλά και γενικότερα, δεν είναι ό,τι καλύτερο µπορεί να
υπάρχει αυτή τη στιγµή.

Δεύτερον, σε ό,τι αφορά το συγκεκριµένο θέµα, το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδας έχει τοποθετηθεί επανειληµµένα. Επισκε-
φθήκαµε τον Υπουργό Δικαιοσύνης και καταθέσαµε συγκεκρι-
µένες προτάσεις. Θεωρούµε ότι η Κυβέρνηση πρέπει να βρει
άµεσα έναν τρόπο και να λύσει το θέµα. Υπάρχουν τρόποι. Είναι
κρίσιµο και πρέπει να αναλάβει και την πολιτική ευθύνη. 

Σε ό,τι αφορά τα έγγραφα: Συγγνώµη, κύριε Γεωργιάδη, «αυτά
είναι από τα άγραφα» που λέµε και στο χωριό µου. Δηλαδή,
όποιο έγγραφο βγαίνει, θα βγαίνουµε εδώ και θα παίρνουµε
θέση αν το καταδικάζουµε ή αν συµφωνούµε; Τις θέσεις του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας τις ξέρετε άπαντες για αυτά τα
θέµατα: Οργανωµένο, µαζικό, λαϊκό κίνηµα µε στόχους κ.λπ., πε-
ριφρουρηµένο. Είναι γνωστή η στάση του κάθε κόµµατος. Τι θα
κάνουµε εδώ δηλαδή; Τον σχολιαστή των δελτίων που βγάζει
οποιοδήποτε συνδικαλιστικό όργανο; Ας φέρουµε κι εµείς καµµία
εικοσαριά εδώ άλλους που λένε τα ανάποδα και να σας ρωτή-
σουµε τι θέση παίρνετε. 

Νοµίζω ότι αυτό δεν έχει καµµία σχέση, το αν θα καταδικά-
σουµε ή όχι. Δηµιουργεί λανθασµένες εντυπώσεις γιατί είναι
γνωστές οι θέσεις των κοµµάτων. 

Εµείς, λοιπόν, καλούµε την Κυβέρνηση κατ’ αρχάς να πάρει
άµεση πρωτοβουλία για να αφαιρέσει προσχήµατα –θα πάω σε
ακραία περίπτωση, που δεν είναι έτσι- και να λύσει αυτό το θέµα.

Καλούµε τους εργαζόµενους την Κυριακή στις 17.30’, όπου θα
ψηφίζεται ο προϋπολογισµός, στην Οµόνοια σε ένα µεγάλο συλ-
λαλητήριο. Τους καλούµε και για το ασφαλιστικό συνολικά. Άλ-
λωστε θα έχουµε και εκείνη τη βδοµάδα κινητοποιήσεις. Τους
καλούµε να µην πέσουν στην παγίδα του αποπροσανατολισµού
και σε διάφορα σχέδια που µπορεί να εξυφαίνονται από κρατι-
κούς, παρακρατικούς και άλλους µηχανισµούς και τα οποία ίσως
να έχουν τη συναίνεση άλλων δυνάµεων. Και δεν εννοώ από εδώ
µέσα, εννοώ γενικότερα. Καλούµε τους εργαζόµενους να περι-
φρουρήσουν τις κινητοποιήσεις και να βάλουν στο στόχαστρο
αυτή την πολιτική της Κυβέρνησης της Ευρωπαϊκής Ένωσης συ-
νολικά που κάνει τη ζωή τους κυριολεκτικά κόλαση. 

Επαναλαµβάνουµε για τρίτη φορά ότι η Κυβέρνηση πρέπει
άµεσα να βρει λύση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι ένα µέλη από την Οµοσπονδία Συλλόγων
Ελλάδας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
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Ήρθε η σειρά σας, κύριε Κουίκ. Έχετε τον λόγο για έξι λεπτά.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Κύριε Πρόεδρε, θα

αναγκαστώ να πάρω και ένα λεπτό εξτρά για το θέµα που τέθηκε.
Σας παρακαλώ. Δεν θα το αφήσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Έχετε έξι λεπτά,
κύριε Κουίκ. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Μπορεί να είναι έξι
λεπτά, αλλά αν δεν µιλήσω, θα µου λένε ότι δεν µιλάω για το
θέµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Μπορούσατε να λά-
βετε τον λόγο και εσείς όπως οι άλλοι. Εν πάση περιπτώσει.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Όχι, δεν είµαι Κοινο-
βουλευτικός. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εντάξει. Κατά παρέκ-
κλιση θα σας δοθεί και εσάς ο χρόνος. Αρκεί αυτό τώρα να µη
γίνει αφορµή…

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Απλά και µόνο θέλω
να πω ότι δεν θα αλλάξουµε την ατζέντα της ηµέρας… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Μισό λεπτό. Δεν το
λέω για εσάς. Λέω να µη γίνει αφορµή αυτό, ώστε όλοι να ζητούν
να µιλήσουν γι’ αυτό το θέµα. Σαν εκπρόσωπος του κόµµατος θα
µιλήσετε. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: …επειδή έτσι το σκέ-
φθηκε η προπαγάνδα από τη µία πλευρά. Από την άλλη, όµως,
οφείλω να κάνω δύο ξεκάθαρες τοποθετήσεις. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ωραία, σαν εκπρό-
σωπος του κόµµατος µπορείτε να τοποθετηθείτε. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Η µία πλευρά δεν θα
πυροδοτεί και η άλλη πλευρά θα φροντίζει να φτιάχνει σωστή
παιδεία. 

Επίσης, καλώ την Κυβέρνηση να µου απαντήσει τι έγινε µε
εκείνο τον λυκειάρχη της Γ’ λυκείου στην Άρτα που απειλούσε
τα παιδιά που είναι σε κατάληψη ή σε κινητοποιήσεις –διαφωνώ
µε τις καταλήψεις και τις κινητοποιήσεις, το ξεκαθαρίζω- ότι
όποιος έχει γονέα δηµόσιο υπάλληλο, θα πάει σε διαθεσιµότητα.
Ακόµα δεν έχω πάρει απάντηση από την Κυβέρνηση. 

Ηρεµία, όµως, αύριο. Μην ξαναζήσουµε τα του 2008, που δεν
ξέρω αν θα βολέψουν τελικά κάποιους που θέλουν να δηµιουρ-
γήσουν ανωµαλία στη χώρα. 

Όλα αυτά συµβαίνουν, την ώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
που έχουµε την επίσκεψη του νεοοθωµανιστή Νταβούτογλου
εδώ στην Αθήνα. Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες διαφωνήσαµε. Και
αυτό το είπαµε και στο Εθνικό Συµβούλιο Εξωτερικής Πολιτικής.
Και το είπε και δηµόσια ο Πρόεδρος µας, Πάνος Καµµένος µε
δήλωση του. 

Διαφωνούµε µε αυτήν τη διπλωµατική ενδοτικότητα που αντι-
µετωπίζουµε την Άγκυρα, την ώρα που γίνονται συνεχείς παρα-
βιάσεις του εναέριου χώρου, την ώρα που κάνει βόλτες ο στόλος
ο τουρκικός µέχρι το Σούνιο, την ώρα που παρενοχλείται το Σι-
νούκ που µετέφερε τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, την ώρα που
κάνει προκλητικές δηλώσεις ο Νταβούτογλου είκοσι τέσσερις
ώρες πριν έρθει εδώ και λέει όχι, κύριοι, το «Μπαρµπαρός» δεν
θα φύγει από χωρικά ύδατα της Κύπρου, αν δεν σταµατήσει η
Κυπριακή Δηµοκρατία -δεν το είπε έτσι- αν δεν σταµατήσει η Κύ-
προς, τις έρευνες του φυσικού αερίου. 

Εκβιασµοί, εκβιασµοί, εκβιασµοί. Και εµείς, θα έπρεπε να δεί-
ξουµε διπλωµατική σκληρότητα και να πούµε: «Όχι, κύριοι, µα-
ταιώνουµε τις συνοµιλίες. Δεν έρχεστε. Θα βρούµε άλλο χρόνο,
όταν θα συνέλθετε». 

Μιλάµε, µάλιστα, για µια χώρα, η οποία έχει ακόµα σε ισχύ το
casus belli. Και µιλάµε για µια χώρα η οποία µας φορτώνει συνε-
χώς µε µετανάστες. Μιλάµε για µια χώρα η οποία θέλει να µετα-
τρέψει την Ελλάδα σε µουσουλµανικό προτεκτοράτο µε
µουσουλµάνους υπηκόους. Μιλάµε για µια χώρα που στέλνει τον
Νταβούτογλου σήµερα για να µιλήσει –λέει- και για το θέµα το
µεταναστευτικό, που δεν θέλει να το λύσει η «µερκελοποιηµένη»
Ευρώπη. Μιλάµε για µια χώρα, για την Τουρκία, που «παίζει
µπάλα» µε τον Νύσσης και που ήταν η πρώτη µε τον Νταβούτο-
γλου –κατά σύµπτωση τότε ήταν Υπουργός Εξωτερικών, σήµερα
είναι Πρωθυπουργός- που έτρεξε στην κυβέρνηση του νεοναζί
της Ουκρανίας. Πάλι καλά που διπλωµατικά έβαλε µια φραγή η

Αθήνα στην πρόθεση Νταβούτογλου να πάει στη Θράκη. 
Αναρωτιέµαι: Στις κατ’ ιδίαν συζητήσεις που θα γίνουν εδώ µε-

ταξύ Πρωθυπουργού και Νταβούτογλου θα του πει κάτι για τη
Θράκη; Θα του πει ότι θα σταµατήσουν τα παιχνίδια µε τη
Θράκη; Θα του υπενθυµίσει την ελληνικότητα της Θράκης; Θα
του µιλήσει για τους Έλληνες πολίτες, για τους πολίτες Ποµά-
κους Έλληνες, για τους πολίτες Ροµά Έλληνες; Θα του πει
άραγε ο Έλληνας Πρωθυπουργός του νεοοθωµανιστή Νταβού-
τογλου ότι θα πρέπει να µαζέψει τον τουρκοπράκτορα πρόξενο
που έχει εγκαταστήσει εκεί;

Και µε την ευκαιρία, θα ήθελα να θυµίσω –σε λίγους, ελάχι-
στους ευτυχώς- ότι εδώ βρισκόµαστε στη Βουλή των Ελλήνων,
κύριοι. Επαναλαµβάνω: Εδώ, βρισκόµαστε στη Βουλή των Ελλή-
νων. Δεν βρισκόµαστε στη Βουλή του τουρκικού προξενείου της
Κοµοτηνής. Είναι η ελληνική Βουλή. Είναι η Βουλή της πατρίδας
µου, της Ελλάδας και όχι η Βουλή της Άγκυρας. Και να συνειδη-
τοποιήσουν άπαντες ότι την παιδεία στη Θράκη την καθορίζει η
ελληνική Κυβέρνηση, την καθορίζουµε εµείς εδώ, οι Έλληνες
Βουλευτές του ελληνικού Κοινοβουλίου και δεν µπορεί να την
καθορίζουν τουρκοπράκτορες του Νταβούτογλου και του προ-
ξενείου της Κοµοτηνής. 

Αύριο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι του Αγίου Νικο-
λάου. Χρόνια πολλά στους ναυτικούς µας. Έχουν µείνει µόνο
εννέα χιλιάδες ναυτικοί εγγεγραµµένοι. Απίστευτο! Και κατεβαί-
νει η µία ελληνική σηµαία πίσω από την άλλη. Θλιβερό! Χρόνια
πολλά και στο Πολεµικό Ναυτικό. 

Και θέλω να σφίξω το χέρι µου σε έναν Έλληνα αξιωµατικό,
τον Θοδωρή. Λέω έτσι το όνοµά του για να σφίξω το χέρι σε
όλους τους υπηρετούντες στο Πολεµικό Ναυτικό. 

Μιας που είναι και ο Νταβούτογλου εδώ, να σας πω και κάτι
το οποίο αφορά τον τουρισµό: Με τα e-mails εντέλλεται η ελλη-
νική Κυβέρνηση να αυξήσει τον ΦΠΑ στα ξενοδοχεία, κάτι που,
όπως αντιλαµβάνεστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της συγκυ-
βέρνησης, δηµιουργεί µια τεράστια εµπλοκή, απίστευτη ανα-
τροπή στους ξενοδόχους για το ποιος θα πληρώσει αυτή τη
διαφορά. Και θα το κάνετε. Θα ψηφίσουµε έναν προϋπολογισµό
ο οποίος είναι «µαϊµού» προϋπολογισµός, δεν είναι ο πραγµατι-
κός, γιατί µετά θα έρθουν τα ρυθµιστικά, σε ένα άρθρο σαράντα
οκτώ διαφορετικά πράγµατα. 

Ποιος θα πληρώσει τη διαφορά, κύριε Υπουργέ των Οικονοµι-
κών, µε αυτό που πάτε να κάνετε µε τα ΦΠΑ στα ξενοδοχεία; Θα
την πληρώσει ο τουριστικός πράκτορας; Όχι. Θα την πληρώσει
ο πελάτης του; Φυσικά, όχι. Θα γίνουν ακυρώσεις. Θα την πλη-
ρώσουν οι ξενοδόχοι µας; Αντέχουν; 

Όµως να σας πω κάτι; Έχουµε επιπλέον και την εξοµοίωση
που εντέλλεστε, επίσης, να κάνετε, στον ΦΠΑ του Αιγαίου µε τον
ΦΠΑ της ηπειρωτικής χώρας. Αυτό είναι άλλο ένα κτύπηµα στο
κεφάλι του τουρισµού. Θα σας το πω πολύ απλά: Όλα αυτά είναι
δυο πολύ χοντρά δώρα στον Αχµέτ Νταβούτογλου, ο οποίος
δουλεύει στη χώρα του τις τουριστικές υπηρεσίες µε 8% και µά-
λιστα σε µια διαλυµένη Μεσόγειο λόγω ISIS, λόγω Τζιχαντιστών,
λόγω Αραβικής Άνοιξης. Εκεί που θα µπορούσαµε να µαζέψουµε
το περισσότερο χρήµα από τον τουρισµό, τους σπρώχνουµε
προς τα εκεί που έχουν κάνει οι Γερµανοί τις επενδύσεις, στα πα-
ράλια της Τουρκίας. Αυτό το έχετε σκεφθεί; Έχετε αντιληφθεί τι
παιχνίδι παίζετε µε τις υπογραφές σας και µε τα e-mails;

Και να δώσω µια απάντηση στον κ. Χρυσοχοΐδη που µίλησε για
Σύνταγµα. Αναρωτιέµαι. Το Σύνταγµα απαγορεύει τις εκλογές,
όταν µάλιστα υπάρχει κι ένα τεράστιο πρόβληµα επιβίωσης της
Ελλάδας και των ήδη εξαθλιωµένων Ελλήνων; Πού το Σύνταγµα
απαγορεύει την αναγκαιότητα των εκλογών; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκλογές χθες, εκλογές τώρα!
Το είπε προηγουµένως και ο συνάδελφός µου Παύλος Χαϊκάλης
ότι πρέπει να παραιτηθεί η Κυβέρνηση. Αυτό αυτονόητα σηµαίνει
εκλογές. Κι αυτό σηµαίνει ότι αµέσως µετά πρέπει να γίνει µια
κυβέρνηση εθνικής ενότητας, εθνικού σκοπού, που µε εθνική σω-
φροσύνη θα εκλέξει τον επόµενο Πρόεδρο της Ελληνικής Δηµο-
κρατίας. Θα είναι, όµως, ένας Πρόεδρος ο οποίος δεν θα
υπερβαίνει τις κόκκινες γραµµές κάθε τόσο µε πράξεις νοµοθε-
τικού περιεχοµένου και που δεν θα σηκώνεται από την προεδρική
καρέκλα, όπως τον Οκτώβριο του 2011, να φεύγει από την πα-
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ρέλαση της Θεσσαλονίκης και να παίρνει το αεροπλάνο και να
φεύγει έντροµος προς την Αθήνα. 

Θέλουµε µια κυβέρνηση ενωτική, η οποία θα τιµήσει τη Βουλή
των Ελλήνων και όχι τη Βουλή της τρόικας. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Τον λόγο έχει ο κ. Κουκούτσης για έξι λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Δυστυχώς ο κ. Χρυσοχοΐδης έφυγε. Θα ήθελα, όµως, να τον

ρωτήσω κάτι προσωπικά: Ρουσφετάκι καινούργιο στους κανα-
λάρχες λίγο πριν την έναρξη της διαδικασίας για την εκλογή
Προέδρου της Δηµοκρατίας. Επιλέγει µε τροπολογία που υπο-
γράφεται από τον ίδιο και τον Υπουργό Επικρατείας Δηµήτρη
Σταµάτη, να «παρατείνει» προσωρινά τη λειτουργία των τηλεο-
πτικών και ραδιοφωνικών σταθµών. Και η νοµολογία του Συµβου-
λίου της Επικρατείας που το απαγορεύει; Μετά µιλάµε για
νόµους.

Το καταθέτω για τα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Κουκούτσης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Μιλώ στην Ολοµέλεια. Μάλιστα. Ποια Ολοµέλεια; Κολοβή-
Ολοµέλεια είναι, µε διακόσιους ενενήντα δύο Βουλευτές, χωρίς
τους φυλακισµένους συναγωνιστές µας και χωρίς τον Αρχηγό
του κινήµατός µας. 

Είπε ό,τι είπε πριν ο κ. Χρυσοχοΐδης. Αναφέρθηκε στη δηµο-
κρατική παράταξη, στον Γεώργιο Παπανδρέου, ο οποίος καλά
να είναι ο άνθρωπος που άνοιξε τις φυλακές το ’44 και ο οποίος
είχε πει ότι το ΚΚΕ είναι το κόµµα του µίσους, του αίµατος και
της προδοσίας. Δεν τα είπε κανένας ακροδεξιός ούτε δεξιός.
Αυτά τα είπε η δηµοκρατική παράταξη!

Τώρα εγώ σαν σωστός και τίµιος Βουλευτής του ελληνικού
Κοινοβουλίου θα πρέπει να σας πω για τα 4,2 δισεκατοµµύρια
ευρώ έναντι των 4,7 δισεκατοµµυρίων ευρώ το 2014 που θα είναι
οι συνολικές δαπάνες του Υπουργείου Υγείας, ότι οι καχεκτικές
ασφαλιστικές εισφορές δεν επιτρέπουν στα ταµεία, που υποτί-
θεται ότι λειτουργούν ακόµη, να µαζέψουν περισσότερο από το
2% του ΑΕΠ, ότι η µέση δηµόσια δαπάνη στην Ευρωζώνη ήταν
7% το 2012 ενώ στην Ελλάδα είχε κρατηθεί στο 6,2%, ότι η
τρόικα έκανε πολύ µεγάλη ζηµιά στην υγεία, ότι δεν υπάρχουν
περιθώρια αισιοδοξίας, ότι η δηµόσια φαρµακευτική δαπάνη πα-
ραµένει η ίδια µε το 2014, ότι πρέπει να προσληφθούν άµεσα
πέντε χιλιάδες γιατροί και δέκα χιλιάδες νοσηλευτές. Τα είπαµε
σε αυτήν εδώ την Αίθουσα, τα ξαναείπαµε, τα ξαναείπαµε. Λύση
δεν βρέθηκε. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, ως καλός πολίτης θα πω κάποια άλλα πράγ-
µατα.

Μιλήσατε για συγκεντρώσεις. Αύριο έχει  ο ΣΥΡΙΖΑ, µεθαύριο
το ΚΚΕ. Έχουµε κι εµείς συγκέντρωση, γιατί για εµάς Δεκεµ-
βριανά δεν είναι αυτά που λέτε εσείς. Εµείς θυµόµαστε ότι Δε-
κεµβριανά είναι κάποια άλλα, µε τη σφαγή Ελλήνων από την
Αριστερά. 

Και µη µας πείτε ότι ανακινούµε το θέµα και δηµιουργούµε
πρόβληµα. Η λύση δεν πρέπει να είναι µονόπλευρη. Εµείς δεν εί-
παµε «το όπλο παρά πόδα». Εµείς λέµε να ξεχαστούν. Δεν µας
αφήνετε να τα ξεχάσουµε. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, στις 9.30’ το πρωί έχουµε µνηµόσυνο στο Σύν-
ταγµα χωροφυλακής Μακρυγιάννη. Θα είναι και η Νέα
Δηµοκρατία εκεί; Θα είναι; Δεν νοµίζω. Η Νέα Δηµοκρατία  τα
έχει ξεχάσει αυτά εδώ και χρόνια, όπως ξέχασε και την
αείµνηστη Ελένη Παπαδάκη. Ούτε κι αυτή την αναφέρει κάπου.
Δεν πειράζει! 

Μας ρωτάνε, όµως, οι Βουλευτές της Νέα Δηµοκρατίας στους
διαδρόµους της Βουλής: «Καλά, θα αφήσουµε τη χώρα στους
κουµουνιστές; Δεν θα ψηφίσετε για Πρόεδρο;». Μας κλείσανε
φυλακή, µας κλείσανε στα σπίτια µας, µας έχουν διαβάλει
παντού, θέλουν και την ψήφο µας! Να µη σας πω τι θα πάρουν. 

Για πείτε µου έναν λόγο για να ψηφίσει ένας χρυσαυγίτης
Πρόεδρο της Δηµοκρατίας. Διότι και αυτός που θα εκλεγεί θα

έχει τη µοίρα του «Αγκαλίτσα». Τον θυµόσαστε τον «Αγκαλίτσα»;
Έτσι θα γελάνε και µε αυτόν και θα λένε ότι ήταν προϊόν… Ξέρω
κι εγώ; Θα δούµε. Ελπίζουµε η παρούσα Βουλή να το κάνει.
Όµως, τι θα είναι; Ένας ακόµα απρόσωπος αχυράνθρωπος του
καθεστώτος. 

Εσείς καλύψτε τα ανοµήµατα των πράσινων συνεταίρων σας
και αφήστε τη Χρυσή Αυγή σε µιαν άκρη. Τι να σου κάνει και η
Χρυσή Αυγή τώρα; Ο Μπόµπολας λέει ότι έχει 2%-3%. Οι
Λαµπρακέοι -άλλοι από εκεί!- λένε ότι έχουµε 3%-4%. Μας δίνουν
και κάτι παραπάνω. Ποιος φοβάται τώρα τη Χρυσή Αυγή µε τον
Αρχηγό της στη φυλακή; 

Εµείς είµαστε περήφανοι που δεν συµµετέχουµε στο
πρόστυχο αυτό αλισβερίσι. Εσείς οι άλλοι τρέξτε να σωθείτε βρε!
Άλλοι να βγείτε βουλευτάκια µε τον ΣΥΡΙΖΑ, άλλοι µε τη Νέα
Δηµοκρατία, άλλοι να εξασφαλίσετε τα εγγόνια σας, άλλοι να
γλιτώσετε από το ΣΔΟΕ, άλλοι να κάνετε τα παιδιά σας
Βουλευτές. Όλοι κάτι θα κάνετε. Αριστεροί, δεξιοί, ριζοσπάστες,
µεταρρυθµιστές, γονατίστε, γλείψτε εκεί που φτύσατε! Δυο
χρόνια µας φλοµώσατε εδώ µέσα στον αντιµνηµονιακό λόγο και
τώρα τούµπα όλα! 

Όσο για τον Πρωθυπουργό της χώρας, θα του απευθύνω µόνο
ένα δίστιχο. «Δώσε ένα τέλος να αρµόζει, κάνε µία έξοδο µεγάλη,
να σε χειροκροτήσουν όλοι, τα πλήθη µάγεψε και πάλι».

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και ο Σφακιανάκης

στη Βουλή.
Λοιπόν, τον λόγο έχει η συνάδελφος κ. Φούντα για έξι λεπτά. 
ΝΙΚΗ ΦΟΥΝΤΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, αυτό που έµαθα τα δυόµισι τελευταία χρόνια

µέσα σε αυτήν την Αίθουσα είναι ότι δεν υπάρχουν αυτονόητα
στην πολιτική. Αρνούµαι, όµως, να δεχτώ το να µην υπάρχει κοινή
λογική και ελπίζω µε όρους κοινής λογικής και κυρίως µε όρους
περιεχοµένου και ουσίας, να αντιµετωπιστεί και η πρόταση που
καταθέσαµε µερίδα Βουλευτών και αφορά το µέλλον της χώρας
σε αυτό το κοµβικό σηµείο. Το µέλλον της χώρας. Ούτε της Νέας
Δηµοκρατίας και της συγκυβέρνησης, ούτε του ΣΥΡΙΖΑ, ούτε
προσωπικά κάποιου από τους Βουλευτές. 

Γιατί η εθνική συνεννόηση είναι τόσο δύσκολη, ακριβώς, γι’
αυτόν τον λόγο. Δεν αφορά κάποιον µεµονωµένα, αλλά αφορά
το κοινό καλό και το συµφέρον της χώρας, το δηµόσιο συµφέ-
ρον. Είναι έννοιες που τις έχουµε ξεχάσει, τις έχουµε απαξιώσει,
σε ένα υπερπέραν που λες πως δεν µας αφορά. Όχι εµάς, όχι τη
χώρα µας, µόνο κάποιους άλλους. 

Ας ξεκινήσουµε, όµως, µε το σήµερα, µε τη διαµορφωµένη
πραγµατικότητα. Σε ποιο σηµείο βρισκόµαστε; Βρισκόµαστε υπό
τη σκιά των άγονων µέχρι σήµερα διαπραγµατεύσεων και συζη-
τούµε έναν προϋπολογισµό που αποτελεί µία µονοµερή ενέργεια
της συγκυβέρνησης, χωρίς φυσικά την έγκριση της τρόικας.
Όλα, δηλαδή, βρίσκονται στον αέρα. 

Αυτή είναι η δεύτερη τέτοιου είδους απόπειρα. Ήδη, η πρώτη
µονοµερής ενέργεια, που αφορούσε τις εκατό δόσεις, τροποποι-
ήθηκε λίγο µετά την έγκρισή της στη Βουλή και µετατράπηκε σε
πολιτικό φιάσκο. Οι δανειστές φυσικά συνεχίζουν να ζητούν επί-
µονα και νέες αλλαγές. 

Τι µεσολάβησε σε όλο αυτό; Η σιγουριά της συγκυβέρνησης
που σύντοµα µετατράπηκε σε πανικό. Τι ακούγαµε έως τώρα;
Ακούγαµε διθυραµβικούς αχούς περί εξόδου από το µνηµόνιο
και την κρίση. Ο κ. Βενιζέλος αποκάλεσε «τυπικότητες» τις δια-
πραγµατεύσεις, ενώ ο κ. Σαµαράς µάς είπε πως το χρέος είναι
βιώσιµο και πως έχουµε βγει ήδη από το µνηµόνιο από τον Φε-
βρουάριο κιόλας, ενώ το Σεπτέµβρη δήλωνε αυτολεξεί ότι «θα
έχουµε µια καλή χρονιά για την Ελλάδα, για τη σταθερότητα, για
την ανάπτυξη και κυρίως για τη µείωση της ανεργίας». Ε, δεν
έχουµε!

Από την άλλη, υπάρχει µια Αξιωµατική Αντιπολίτευση που πον-
τάρει στην πόλωση και θεωρεί πως θα βαράει το ζουρνά και ντα-
ούλια και οι δανειστές θα χορεύουν, πριν καλά καλά αναλάβει.
Δεν ξέρω αν η επιλογή του χορού ήταν τυχαία και αφορά την ελ-
ληνικότητα και την αποµόνωση, γιατί οι ευρωπαϊκοί χοροί, δυ-
στυχώς και συνήθως, θέλουν δύο. 

Και διερωτάται, λογικά πιστεύω, κάποιος, µήπως και αυτή η
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ρητορική φαντάζει επικίνδυνη; Μήπως δεν πρέπει να τη χρησι-
µοποιούµε; Η αλήθεια είναι πως, δυστυχώς, φτάσαµε πάλι στο
σηµείο µηδέν. Τα spreads «βρίσκονται στον θεό», οι αγορές σε
απόλυτη αναµονή και σε απόλυτη ετοιµότητα για τα πάντα πλέον
και τα πρώτα άρθρα θέσης για το σενάριο grexit επιστρέφουν
απειλητικά. Ποιος θα τα βγάλει πέρα µόνος του; Ποιος θα ανα-
λάβει αυτό το φορτίο; Εκεί οφείλει να έρθει πάλι η κοινή λογική
και η συναίνεση. Όχι στο απώτερο µέλλον, τώρα. 

Εµείς, δυστυχώς, στη χώρα δεν µάθαµε ιστορικά σε συµβιβα-
σµούς πολιτικούς και σε συγκυβερνήσεις. Η πολιτική κουλτούρα,
όµως, αυτής της χώρας οφείλει και πρέπει να αλλάξει, ειδικά σή-
µερα. 

Οκτώ Βουλευτές, λοιπόν, καταθέσαµε ένα κείµενο-πρόταση
τριών προϋποθέσεων. Αυτές οι τρεις προϋποθέσεις είναι πακέτο.
Σε τι αφορά, πραγµατικά, η πρόταση αυτή; Θα αναφερθώ µετά
στο τι εννοώ «πραγµατικά». Αφορά στην εθνική συνεννόηση ως
µία έκκληση προς όλα τα κόµµατα του δηµοκρατικού τόξου και
φυσικά κυρίως προς τους κυρίους Τσίπρα και Σαµαρά. 

Πρώτον, για τη συνταγµατική Αναθεώρηση που θα περιλαµ-
βάνει απαραίτητες αλλαγές, που οι περισσότερες πλευρές του
Κοινοβουλίου έχουν επισηµάνει, για το πολιτικό σύστηµα και την
αναβάθµισή του, το νόµο περί ευθύνης Υπουργών, τον εκλογικό
νόµο κ.λπ. 

Δεύτερον, την «ψήφιση Προέδρου της Δηµοκρατίας κοινής
αποδοχής» -έτσι λέει το κείµενο- και κοινής αποδοχής σηµαίνει
από τον ΣΥΡΙΖΑ και τη Νέα Δηµοκρατία, αποσυνδέοντας επιτέ-
λους το θεσµό από τις εκλογές. Αυτή η προσθαφαίρεση Βουλευ-
τών είναι κάτι που δεν τιµάει κανέναν µας.

Τρίτον, τη διεξαγωγή των εκλογών µέσα στο 2015, σε ορατό,
συγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα που προφανώς θα συναποφασι-
στεί, γιατί πάντα µιλάµε για εθνική συµφωνία-συνεννόηση. Οι
εκλογές θα είναι το Μάιο, θα είναι το Σεπτέµβρη; Θα είναι πάν-
τως µετά από κάποιους λίγους µήνες που επιτέλους θα µιλή-
σουµε γι’ αυτά που πρέπει να µιλήσουµε. Θα κάνουµε τις
σοβαρές συζητήσεις που αφορούν τη χώρα και που θα αφορούν
κυρίως τη ρύθµιση του χρέους.

Η πρόταση αυτή µάλιστα είναι πάρα πολύ κοντά σε προτάσεις
στελεχών της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης – είναι και κάποιοι
εδώ. 

Από αυτό το κείµενο εθνικής συνεννόησης, τι προβλήθηκε τε-
λικά από κάποιους; Η ψήφιση του Προέδρου της Δηµοκρατίας!
Το κείµενο δεν µιλάει για την εκλογή του Προέδρου της Δηµο-
κρατίας. Ας µην αλλοιωθεί δηµοσιογραφικά, παρακαλώ, αυτή η
προσπάθεια. Είναι µια προσπάθεια που πολλοί, πέραν των όσων
συνυπογράφουν, υποστήριξαν από αυτό το Βήµα της Βουλής.
Και αυτό νοµίζουµε ότι είναι ένα τεράστιο βήµα προς τα µπρο-
στά. 

Πρέπει να υπάρξει εθνική συνεννόηση, λοιπόν, για τα βασικά.
Γιατί, µόνο τότε θα µπορούσε µε ευρεία κοινωνική συναίνεση να
γίνει γενική συζήτηση για το ολοκληρωµένο σχέδιο ανασυγκρό-
τησης της χώρας, το φορολογικό, το ασφαλιστικό και φυσικά την
καταπολέµηση της ανεργίας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Μόνο τότε η διαπραγµατευτική ισχύς της χώρας θα ήταν τέ-

τοια που θα µπορούσε να εξασφαλίσει αυτό που είπα πριν, δη-
λαδή τη ρύθµιση του χρέους, που αποτελεί και το µεγάλο
ζητούµενο. Έτσι θα µπορέσουµε να µιλήσουµε για τα υπόλοιπα
µετά µε ιδεολογικό πια µανδύα, γυρίζοντας σελίδα.  

Κάνω έκκληση και θα πολεµήσω µε τις όποιες κοινοβουλευτι-
κές δυνάµεις µου να έρθουµε επιτέλους σε εθνική συνεννόηση.
Πέρα από την πρόταση, όµως, εάν αποδειχθεί όνειρο θερινής νυ-
κτός, η Κυβέρνηση πρέπει επιτέλους να αναλάβει τις ευθύνες
της! Είναι σαφές πως πλέον δεν µπορεί και δεν µπορεί µόνη της.
Τότε, ελπίζω ότι θα αποφασίσει να πάµε άµεσα σε εκλογές ή σε
κυβέρνηση εθνικού σκοπού. Δεν αξίζει η χώρα να σέρνεται πια
πίσω από τις εξελίξεις, όντας στον αυτόµατο πιλότο, ουσιαστικά
διασωληνωµένη στο όνοµα µιας µανίας για διατήρηση της εξου-
σίας. Και αυτό αφορά κάθε πλευρά. 

Η νέα αυτή σελίδα οφείλει να έρθει έπειτα από µια πραγµατική

λύση των αδιεξόδων, χωρίς άλλα τεχνητά ψευδοδιλλήµατα και
χωρίς άλλες µικροπολιτικές σκοπιµότητες. 

Κλείνοντας, όσον αφορά στον προϋπολογισµό, φυσικά κατα-
ψηφίζω έναν προϋπολογισµό που δεν αλλάζει σε τίποτα σε
σχέση µε τα περσινά δεδοµένα, δεν έχει καµµία επαφή µε την
πραγµατικότητα και δεν απαλύνει λίγο την κοινωνική κατάσταση
σε αυτήν τη χώρα.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Τον λόγο έχει η συνάδελφος κ. Ελένη Γερασιµίδου, για έξι

λεπτά, αν και ξέρω ότι δεν χρειάζεται να το υπενθυµίσω στην κ.
Γερασιµίδου, γιατί όλα τα χρόνια είναι συνεπέστατη στο χρόνο.

ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ: Μου χρωστάτε πολλά λεπτά!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Αφού «µαζί τα φάγατε»!
ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ: Από την είσοδό µου στη Βουλή το

2012 άλλαξαν πολλά στη ζωή µου: έµαθα να χειρίζοµαι το κοµ-
πιούτερ, να παίρνω και να στέλνω e-mail, να µπαίνω στο you tube,
σε sites, blogs κ.λπ.. Έµαθα να «σκανάρω», να «γκουγκλάρω» και
οπωσδήποτε να λέω «no» στο facebook και στο twitter, µια και
δεν προτίθεµαι να βρίσω κανέναν εδώ µέσα.

Επιπροσθέτως, για να κατανοήσω τα αγγλικά, τα γαλλικά, τα
γερµανικά της οικονοµικής ορολογίας, εκµεταλλεύτηκα την «op-
portunity» που µου έδωσε το «Parliament» και εκπαιδεύτηκα τα-
χυρρύθµως στις ξένες γλώσσες.

Έπρεπε επειγόντως να µάθω τι σηµαίνει «success story». Στη
µετάφρασή του για τον απλό ελληνικό λαό, τον εργαζόµενο, τον
άνεργο δεν σηµαίνει τίποτα βεβαίως, γιατί αυτές οι επιτυχίες
συµβαίνουν αλλού και για όφελος άλλων, οπότε, για εµάς είναι
λέξεις κενές περιεχοµένου. 

Ωστόσο, οι λέξεις αυτές πλουτίζουν το λεξιλόγιο και δεν υστε-
ρεί κάποιος, εάν χρειαστεί –που λέει ο λόγος- να καταρτίσει ένα
«plan A» ή και «Β» στο τέλος τέλος, ή εάν χρειαστεί φερ’ ειπείν
να δώσει µια συνέντευξη στον «ECONOMIST».

Εάν δεν ξέρεις το «fast track», πώς θα συνεννοηθείς µε τον κα-
πιταλιστή της γειτονιάς σου; Δεν µπορεί να µην γνωρίζεις το
«management f» και το «success f». Θα το καταλάβει ο άλλος ότι
είσαι άσχετος. Άσε που παραφυλάει ο επίδοξος µε το hedge fund
να αποδείξει ότι είναι ικανότερος στο management και θα σου
το αρπάξει το «f» στο πι και φι. 

Η «directional strategy» έτσι και αλλιώς είναι µια και µοναδική
και ο στόχος γνωστός. Είτε µε τον ένα τρόπο στραµπουλίξετε τη
γλώσσα είτε µε τον άλλον, το αποτέλεσµα είναι ένα και το αυτό:
Θυσίες του λαού στο βωµό του καπιταλισµού, µέχρις εξαλείψεως
των δικαιωµάτων! Όσων απέµειναν από την επέλαση της Euro-
pean Union, στο όνοµα της οποίας φανατικά ορκίζεστε και δίνετε
κάθε µέρα τα διαπιστευτήριά σας. 

Όµως, αδειάζει η «think tank» από επιχειρήµατα και τεχνά-
σµατα, για να ξεγελάτε οι µεν µε τις επιτυχίες σας, οι δε µε την
αλαζονική βεβαιότητα της επερχόµενης επιτυχίας που θα είναι
µεγαλύτερη.  

Διότι το θέµα είναι στην ποιότητα της διαπραγµάτευσης, στον
τρόπο βρίσκεται η γοητεία. Το αποτέλεσµα για εµάς ζοφερό,
όταν η «ξεπερασούρα» γίνεται για άλλα συµφέροντα. Πολυτέλεια
τα απαραίτητα, η υγεία, η παιδεία, η µητρότητα, η αξιοπρέπεια
στα γηρατειά. 

Γι’ αυτόν τον καθηµερινό πολιτισµό ήθελα να πω, τι νοµίζετε;
Σιγά µην πω για το θέατρο, τα µουσεία, τους αρχαιολόγους, τους
εικαστικούς, τους µουσικούς, τα ωδεία. Περισσεύει χρόνος και
χρήµα γι’ αυτό; Εδώ έχουµε να αντιµετωπίσουµε την ακραία φτώ-
χεια, να αποδεχθούµε την ύπαρξή της. Πάρε το ξεροκόµµατο της
ελεηµοσύνης και µη µιλάς. Δόξασε τον ευεργέτη σου. 

Εµείς λέµε όχι σε αυτήν την πολιτική. No pasaran στον προ-
ϋπολογισµό σας και στα τερτίπια σας! Αγώνας παντού για το δι-
καίωµα στη ζωή. Και είναι γνωστό τοις πάσι ότι αυτός ο αγώνας
δίνεται κάθε στιγµή µε όλη µας τη δύναµη. Ακόµα και όσοι δεν
έχουν κάνει το βήµα γνωρίζουν καλά πού θα µας βρουν. Καµµία
ανάγκη δεν έχουν το silver alert, θα συναντηθούµε στους δρό-
µους του αγώνα. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Όχι µόνο δεν µε διέ-
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ψευσε, αλλά ήταν συντοµότατη και µεστότατη η οµιλία της.
Τον λόγο έχει ο Υφυπουργός Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότη-

τας κ. Κωνσταντινόπουλος. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ: Εγώ πότε θα µιλήσω, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Έχει ζητήσει τον

λόγο ο Υφυπουργός για επτά λεπτά, κύριε Αηδόνη. Είµαι υπο-
χρεωµένος εκ του Κανονισµού. Αν θέλει όµως, ας προηγηθείτε. 

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Ανάπτυ-
ξης και Ανταγωνιστικότητας): Παρακαλώ, δεν υπάρχει πρό-
βληµα. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ: Όχι, δεν υπάρχει πρόβληµα. Ελπίζω
µόνο να µην προκαλέσει την έκρηξη εδώ µέσα. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μεταξύ συντρόφων, κύριε
Πρόεδρε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ωραία, µεταξύ φίλων
δεν υπάρχει παρεξήγηση. 

Κύριε Κωνσταντινόπουλε, έχετε τον λόγο για επτά λεπτά.
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Ανάπτυ-

ξης και Ανταγωνιστικότητας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και
ευχαριστώ και τον συνάδελφο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση του προϋπολογι-
σµού γίνεται σε µια πολύ κρίσιµη φάση και καθοριστική διαπραγ-
µάτευση για την έξοδο από την κρίση, µια προσπάθεια που
ξεκίνησε από το 2009. Η σηµερινή συζήτηση δεν αφορά απλώς
τα οικονοµικά µεγέθη µιας χρονιάς, αλλά το συνολικότερο προ-
ϋπολογισµό. 

Αυτές τις µέρες βρισκόµαστε µεταξύ της δήθεν αποστασίας
και της πραγµατικής ευθύνης. Δίνουµε µία µεγάλη µάχη ως χώρα
να αναγνωριστούν οι µεγάλες προσπάθειες που έχουµε καταβά-
λει, η εντατική και συνεπής δουλειά και πάνω απ’ όλα οι τερά-
στιες θυσίες του ελληνικού λαού. 

Δυστυχώς για όλους εµάς η αµφισβήτηση αυτών των τερά-
στιων προσπαθειών, των θυσιών των πολιτών και του επιχειρη-
µατικού κόσµου προέρχεται από δυο πλευρές: Από µία µερίδα
των εταίρων µας οι οποίοι φαίνεται να δίνουν µεγαλύτερη βαρύ-
τητα στους δικούς τους επανειληµµένως λανθασµένους προϋπο-
λογισµούς από ό,τι στην πραγµατική κατάσταση της χώρας µας
και των ανθρώπων της και αφ’ ετέρου από την ίδια την Αξιωµα-
τική Αντιπολίτευση, που αρνείται πως οι θυσίες του λαού µας
έπιασαν τόπο και δηλώνει πως θα τις διαγράψει µε µια µονοκον-
τυλιά. 

Και ρωτώ, αγαπητοί συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, τι επιδιώκετε;
Την εξουσία εδώ και τώρα; Με κάθε τίµηµα; Με κάθε επιχείρηµα;
Με κάθε µέσο; Τόσο ιερός σκοπός είναι για εσάς η εξουσία, που
θεωρείτε πως θα αγιάσει και όλα τα µέσα που θα χρησιµοποι-
ήσετε για την κατάκτησή της; 

Οι Έλληνες επιχειρηµατίες όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν
θα στείλουν πίσω στις Βρυξέλλες, µαζί µε τα δήθεν σκισµένα
µνηµόνια, τα 20 και πλέον δισεκατοµµύρια ευρώ του ΕΣΠΑ.
Έχουν ανάγκη να αξιοποιήσουν τα 2,6 δισεκατοµµύρια για τις µι-
κροµεσαίες επιχειρήσεις. Και µιλάτε για διαπραγµάτευση, όµως
είµαστε η µοναδική χώρα και το Υπουργείο µας διαπραγµατεύ-
τηκε σκληρά, ώστε να µπορεί να έχει εµπροσθοβαρείς δράσεις
και το επόµενο χρονικό διάστηµα να διοχετευθούν, εµπροσθο-
βαρώς, 100 εκατοµµύρια ευρώ στους µικροµεσαίους και στην
ελληνική αγορά. 

Στον τοµέα µου κάναµε µεγάλες προσπάθειες, ώστε τα είκοσι
εννέα επιχειρησιακά προγράµµατα της χώρας να υποβληθούν
εγκαίρως. Και έγινε. Και έχουµε τις διαδικασίες έγκρισής τους,
οι οποίες θα προχωρήσουν άµεσα το επόµενο χρονικό διάστηµα.
Ακόµα και οι  δικοί σας εκλεγµένοι περιφερειάρχες, οι οποίοι έλε-
γαν ότι θα αλλάξουν τα προγράµµατα, προχώρησαν ακριβώς
στις συντεταγµένες γραµµές και σήµερα, σε λίγο καιρό, θα ολο-
κληρωθούν οι διαδικασίες. 

Ο εφαρµοστικός νόµος για το ΕΣΠΑ είναι έτοιµος και προς
διαβούλευση και το επόµενο χρονικό διάστηµα θα έρθει στη
Βουλή. 

Η απορρόφηση των πόρων του προγράµµατος 2007-2013 θα
είναι πλήρης και δεν θα χρειαστεί να επιστρέψουµε ούτε ένα
ευρώ στις Βρυξέλλες. 

Παράλληλα, προωθούµε σε θεσµικό επίπεδο τη δυνατότητα

στα επιµελητήρια να εµπλακούν άµεσα και ενεργά στη διαδικα-
σία αδειοδότησης των επιχειρήσεων, έτσι ώστε να σπάσουµε τη
γραφειοκρατία, αλλά παράλληλα, µέσα από το ΕΣΠΑ, να δώ-
σουµε πόρους στα επιµελητήρια, για να µπορέσουν να γίνουν
πραγµατικοί σύµβουλοι της πολιτείας. Προχωρούµε στην απλο-
ποίηση του φακέλου, ώστε οι επιχειρηµατίες και οι επενδυτές να
έχουν πιο φιλικό περιβάλλον. 

Η επιτυχηµένη διαδικτυακή πλατφόρµα του «StartupGreece»
για τις νεοφυείς επιχειρήσεις είναι µία καλή πρακτική, την οποία
ζητούν κι άλλες χώρες. Σήµερα ολοκληρώθηκε η συνεργασία νε-
οφυών επιχειρήσεων της Ελλάδας και του Ισραήλ, µία εξαιρετική
πρωτοβουλία µεταξύ του Υπουργείου Ανάπτυξης και του ΣΕΒ,
που είχε εξαιρετικά αποτελέσµατα. 

Η χρηµατοδότηση έργων αποκατάστασης και ανασυγκρότη-
σης των πληγεισών περιοχών από τις πυρκαγιές του καλοκαιριού
του 2007 ξεµπλόκαρε και παράλληλα, δόθηκε η δυνατότητα απο-
πληρωµής όλων των εγκεκριµένων δικαιούχων των προγράµµα-
τος «Εξοικονοµώ κατ’ Οίκον», 100 εκατοµµυρίων που αφορά
δέκα χιλιάδες οικογένειες. 

Αυτά ήταν ίσως τα σηµαντικότερα. Υπάρχουν όµως µικρά και
µεγάλα έργα που υλοποιούµε σε κάθε γωνιά της χώρας, µέσα
από τις διαδικασίες του ΕΣΠΑ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διαψεύσαµε τις «Κασσάνδρες».
Διαψεύσαµε όσους φοβούνταν κι όσους ήλπιζαν ότι δεν θα τα
καταφέρουµε. Δεν ήµασταν πολλοί αυτοί που το πιστεύαµε από
την αρχή. Εµείς οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, που βαδίζαµε όλο
αυτό τον δύσκολο δρόµο τα τελευταία πέντε χρόνια, µε αποδο-
κιµασίες, προπηλακισµούς, ύβρεις από πολλούς, το ξέρουµε
καλά. Η παράταξή µας πλήρωσε βαρύ τίµηµα για τη υπεύθυνη
και ειλικρινή στάση της. Εµείς ούτε µνηµόνια τάχα σκίσαµε ούτε
τα καταργήσαµε, δήθεν µε ένα άρθρο, ούτε καταθέσεις διώξαµε
από τη χώρα ούτε επενδυτές απειλήσαµε. 

Όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, έχω ένα ερώτηµα για τους Βου-
λευτές και κυρίως τους Ανεξάρτητους Βουλευτές, αλλά και άλ-
λους πολλούς, οι οποίοι θέλουν και πραγµατικά πιστεύουν στην
πολιτική σταθερότητα και θέλουν να ψηφίσουν για Πρόεδρο της
Δηµοκρατίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πολιτική σταθερότητα δεν
είναι χωρίς περιεχόµενο. Η ψήφιση του προϋπολογισµού είναι
προϋπόθεση. Άρα, αγαπητοί συνάδελφοι, για να έχουµε πολιτική
σταθερότητα πρέπει να έχουµε κι ένα πολιτικό πλαίσιο για το
επόµενο χρονικό διάστηµα. 

Η Νέα Δηµοκρατία που συντάχθηκε µε αυτήν την υπεύθυνη
στάση, έστω και την τελευταία στιγµή –δεν ξεχνάµε τις ευθύνες
της- σήµερα καταγγέλλει τη στάση του ΣΥΡΙΖΑ, ενώ πριν από
δυόµισι χρόνια την ακολουθούσε. 

Η Αντιπολίτευση, ο ΣΥΡΙΖΑ σήµερα, όπως η Νέα Δηµοκρατία
τότε, προσπαθεί να πει στους πολίτες κάτι πολύ απλό, ότι η έξο-
δος από το µνηµόνιο είναι υπόθεση πολιτικής βούλησης που
δήθεν την έχουν αυτοί, αλλά όχι εµείς. Κι επιµένουν να στέκονται,
ακόµη και σήµερα, απέναντί µας παρέα µε τους παράλογους και
τους ακραίους, λες και επιχειρείται να στηθεί το σκηνικό του
2012.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το µήνυµα πρέπει να είναι ξε-
κάθαρο. Η Ελλάδα µπαίνει ξανά στον δρόµο της ανάπτυξης και
θέλει όλους τους πολίτες -τους µικροµεσαίους και τους επαγ-
γελµατίες- συµµάχους κι όχι εχθρούς. Πρέπει να πάρουµε δια-
ζύγιο από τον λαϊκισµό και το ψέµα. 

Εµείς στο ΠΑΣΟΚ δεν παίξαµε µε τη χώρα όπως έπαιξαν άλλοι.
Δουλεύουµε για να αποκτήσουµε πραγµατικά µία προοδευτική
και εξωστρεφή προοπτική για την πατρίδα µας. Δεν θα επιτρέ-
ψουµε η µέχρι σήµερα προσπάθεια να παιχτεί µε µία ζαριά, όπως
θέλει η Αντιπολίτευση.

Ο ρόλος της κεντροαριστεράς σε αυτήΝ την προσπάθεια είναι
κοµβικός, µε την προϋπόθεση της ενότητας και του εποικοδοµη-
τικού διαλόγου, αλλά δεν είµαστε διατεθειµένοι να συνεχίσουµε
να σηκώνουµε βάρη που δεν µας αναλογούν. 

Ο δρόµος της οριστικής εξόδου από την κρίση στον οποίο
ανάβει φως αυτός ο προϋπολογισµός δεν είναι εύκολος. Όλοι
βλέπετε και όλοι γνωρίζουµε τα προβλήµατα της διαπραγµάτευ-
σης. Η Ελλάδα έχει όλα τα δεδοµένα που της επιτρέπουν να
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κάνει το µεγάλο βήµα σε µια νέα εποχή σοβαρότητας, υπευθυ-
νότητας και ισοτιµίας µε τα άλλα κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

Εµείς, ως Κυβέρνηση, ως Βουλευτές, έχουµε ένα και µόνο
στήριγµα για να πάρουµε τις αποφάσεις και να οδηγήσουµε τη
χώρα σε αυτήν την εποχή: Τη βούληση των πολιτών. Αυτό είναι
το σηµείο εκκίνησης κι αναφοράς µας σε όλη µας την πορεία.
Και οι πολίτες γνωρίζουν το παρελθόν και πιστεύουν κι ελπίζουν
στο µέλλον.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε τον Υπουργό Ανάπτυξης κι Ανταγωνιστικότητας τον κ.
Κωνσταντινόπουλο. 

Τον λόγο έχει τώρα ο συνάδελφος κ. Αηδόνης Χρήστος για έξι
λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συζήτηση για τον

προϋπολογισµό γίνεται µέσα σε ένα φλεγόµενο πολιτικό πεδίο.
Ο επιδιωκόµενος απεγκλωβισµός από το µνηµόνιο και η προσπά-
θεια εξόδου στις αγορές µετατρέπονται σε µια ουτοπία. 

Είχα επισηµάνει κατά τη συζήτηση της ψήφου εµπιστοσύνης
ότι το σχέδιο της Κυβέρνησης στηρίζεται σε υποθέσεις που προ-
ϋποθέτουν την πολιτική σταθερότητα, ενώ το σχέδιο της Αντιπο-
λίτευσης αποτελεί µια ριπή στο κενό που ενισχύει την πολιτική
αβεβαιότητα. Η αναγκαία οπισθοχώρηση στη γραµµή πιστολη-
πτικής στήριξης δεν εξασφάλισε, δυστυχώς, την αναγκαία ισορ-
ροπία και η παρουσία των προτάσεων του ΣΥΡΙΖΑ για τα ξένα
funds ενίσχυσαν την αβεβαιότητα και προς τους εταίρους µας,
αλλά και προς τους «γύπες» των αγορών. Η Ελλάδα βρίσκεται,
για µια ακόµη φορά, µέσα στην άβυσσο της αβεβαιότητας και ο
ελληνικός λαός αντιµέτωπος µε την ανασφάλεια, µέσα στη σύγ-
χυση, και µε χιλιάδες γιατί. 

Μπορεί να µου απαντήσει κανείς υπεύθυνα γιατί η Πορτογαλία
και η Ιρλανδία µέσα σε τρία χρόνια µπόρεσαν να εξέλθουν των
µνηµονίων τους, ενώ στην Ελλάδα µετά από πέντε χρόνια αυτό
µοιάζει µε όνειρο θερινής νυκτός που τείνει να γίνει εφιάλτης
χωρίς τέλος; Ο ελληνικός λαός ζητά αυτήν την απάντηση και την
κωδικοποιεί µέσα σε δύο λέξεις: «Ως πότε»; 

Τη συζήτηση για τον προϋπολογισµό θα την κατανοούσα µόνο
ως µια πρόκληση για να απαντηθούν αυτά τα χιλιάδες γιατί και
όχι ως µια αντιπαράθεση για την αναπαραγωγή του δικοµµατι-
σµού. Θα µπορούσα να την αντιληφθώ ως µια συζήτηση που
απαντά στις πραγµατικές ανάγκες της χώρας και των πολιτών. 

Ποιος µπορεί να απαντήσει υπεύθυνα για το χρόνο απορρό-
φησης στην αγορά εργασίας των δύο εκατοµµυρίων ανέργων; Η
ελληνική οικονοµία µπορεί µε τους δικούς της ρυθµούς ανάπτυ-
ξης να παράξει πενήντα χιλιάδες θέσεις ετησίως. Χωρίς ξένες
επενδύσεις, οι εκατοµµύρια άνεργοι συµπατριώτες µας θα συ-
νεχίσουν να ζουν για δεκάδες χρόνια µέσα στον Καιάδα της
ανεργίας.

Θα συµφωνήσουµε επιτέλους στα βασικά αυτονόητα που
απαιτούνται για να υπάρξει επανεκκίνηση της οικονοµίας; Θα
υπάρξει µια κοινή συµφωνία για ένα βασικό εθνικό στόχο, δη-
λαδή, τη δηµιουργία ενός σταθερού φορολογικού περιβάλλον-
τος; Ποιος µπορεί να µου απαντήσει πότε θα τελειώσει η
ταλαιπωρία των Ελλήνων πολιτών και της επιχειρηµατικότητας
µέσα στο λαβύρινθο της γραφειοκρατίας; Θα συµφωνήσουµε ότι
η χώρα χρειάζεται ένα παραγωγικό τοµέα µε αφαίρεση των αρ-
µοδιοτήτων από τις κοιτίδες διαφθοράς του ελληνικού δηµοσίου
ή θα συνεχίσουµε να υποκρινόµαστε ότι τίποτα δεν συµβαίνει
γύρω µας; Θα µιλήσουµε για τη µετρήσιµη αποδοτικότητα και
τον προσδιορισµό του παραγόµενου έργου ή θα αρκούµαστε σε
τεχνικές διευθετήσεις συρρίκνωσης των οργανικών µονάδων του
δηµοσίου; Θα υιοθετήσουµε µια αξιολόγηση που θα αφορά το
παραγόµενο έργο ή θα κρυβόµαστε πίσω από εκθέσεις αξιολό-
γησης που γίνονται για τα µάτια της Χαλιµάς; Θα ανταµείψουµε
την παραγωγικότητα του δηµοσίου υπαλλήλου ή θα παραµεί-
νουµε στο σηµερινό καθεστώς που ενισχύει την αδράνεια και την
αδιαφορία; 

Ποιος µπορεί να µου απαντήσει αν η χώρα µπορεί να συνεχίσει
να πορεύεται µε ένα ασφαλιστικό σύστηµα που υπονοµεύει το

µέλλον των επόµενων γενεών; Θα συνεχίσουµε να θωπεύουµε
την εκλογική µας πελατεία ή θα κάνουµε τις αναγκαίες τοµές και
ρήξεις που θα θωρακίσουν το ασφαλιστικό σύστηµα; Θα συνεχί-
σουµε να δίνουµε συντάξεις σε υπαλλήλους κάτω των πενήντα
ετών ή θα προχωρήσουµε σε αλλαγές που θα καταστήσουν το
ασφαλιστικό σύστηµα βιώσιµο; Θα συνεχίσει η Κυβέρνηση και η
Αντιπολίτευση µαζί µε τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης να κρύβουν
την αλήθεια από τον ελληνικό λαό ή θα τολµήσουµε να πούµε
την αλήθεια για να υπάρξουν γενναίες αλλαγές; Θα συνεχιστεί η
οικονοµική αυτοκτονία της χώρας µε την προσθήκη κι άλλων
πρόωρων συντάξεων στα τρία εκατοµµύρια συνταξιούχων, µε
αποτέλεσµα η Ελλάδα να έχει περισσότερους συνταξιούχους
από απασχολούµενους στον ιδιωτικό τοµέα ή θα σταµατήσουµε
τις πρόωρες συνταξιοδοτήσεις των πενηντάρηδων στο δηµόσιο,
στις ΔΕΚΟ ή και αλλού;

Θα σταµατήσουµε να θυσιάζουµε τα δυναµικά κοµµάτια της
οικονοµίας µας, όπως τώρα µε τον τουρισµό και την αύξηση των
ΦΠΑ, ή θα τολµήσουµε να κάνουµε τις αναγκαίες αλλαγές που
θα απελευθερώσουν την οικονοµία; Μάλιστα, όλα τα στοιχεία της
Τράπεζας της Ελλάδος δείχνουν ότι αναµφισβήτητα η δύναµη
της ελληνικής οικονοµίας είναι ο τουρισµός µε 12 δισεκατοµµύ-
ρια έσοδα το 2013, αυξηµένα κατά 2 δισεκατοµµύρια σε σχέση
µε το 2012 και µε 1,5 δισεκατοµµύριο προσδοκία επιπλέον
φέτος, καθώς και µε µια ισχυρή προσδοκία για τα επόµενα έτη. 

Έχει κανείς δικαίωµα να ανακόψει αυτήν την πορεία, γιατί δεν
µπορεί να κάνει όλα τα υπόλοιπα; Ποιος είναι αυτός, λοιπόν, που
του επιτρέπουµε να είναι εκείνος ο οποίος χειροδικεί απέναντι
στα συµφέροντα αυτής της χώρας; Ποιος µπορεί να µου απαν-
τήσει για το πώς θα λυθεί το ζήτηµα του δηµοσίου χρέους, όταν
σε αυτό το τόσο σηµαντικό µέτωπο δεν υπάρχει καν ένα µίνιµουµ
πλαίσιο σύγκλισης. 

Η Ελλάδα έχει καταβάλει οδυνηρές προσπάθειες και ο ελλη-
νικός λαός µεγάλες θυσίες. Σήµερα είναι η ώρα των Ευρωπαίων
εταίρων µας να τηρήσουν τη δική τους δέσµευση για ελάφρυνση
του δηµοσίου χρέους το συντοµότερο δυνατόν. Αυτό µόνο όταν
υπάρχει ένα ενιαίο ισχυρό µέτωπο µπορεί να εξασφαλιστεί. Όχι
νωπές εντολές στο 35%. Δεν εξασφαλίζονται τα συµφέροντα της
χώρας µε αυτόν τον τρόπο. 

Ποιος µπορεί να µου απαντήσει υπεύθυνα αν η χώρα δεν έχει
ανάγκη της συνταγµατικής Αναθεώρησης; Θα αφήσουµε να
χαθεί αυτή η τεράστια ευκαιρία για ουσιαστικές αλλαγές που θα
ενισχύσουν τη δηµοκρατία ή θα υποκρινόµαστε ότι επιθυµούµε
δήθεν αλλαγές στο πολιτικό σύστηµα; 

Η διαδικασία Αναθεώρησης του Συντάγµατος ολοκληρώνεται
µέσα σε δύο βουλευτικές περιόδους και η µη εκκίνηση της δια-
δικασίας από την παρούσα Βουλή σηµαίνει ότι η αναγκαία συν-
ταγµατική Αναθεώρηση αναστέλλεται µέχρι το 2021. Δηλαδή,
κύριοι, σηµαίνει ότι ο νόµος περί ευθύνης Υπουργών, άρθρο 85,
συνεχίζει να υπάρχει και εδώ µέσα όποιοι «βουτήξουν», συνεχί-
ζουν την πλάκα τους. Θα το επιτρέψετε;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξαρτήτων Δηµο-
κρατικών Βουλευτών)

Θα δώσετε, λοιπόν, το δικαίωµα να γίνουν αυτές οι αλλαγές
τις οποίες χρειάζεται η χώρα; Θα δώσετε το δικαίωµα στη χώρα
επιτέλους να αποκτήσει ένα σταθερό κύκλο διακυβέρνησης; Σε
λίγο κλείνω έντεκα χρόνια Βουλευτής και καλούµαι να συµµε-
τέχω στην έκτη εκλογική µου προσπάθεια. Είναι δυνατόν; Πέντε
θητείες µέσα σε έντεκα χρόνια; Αντέχει αυτή η χώρα αυτήν τη
συνεχή διαδικασία εκλογικών αναµετρήσεων; Πιστεύετε ότι αυτό
µας βοηθάει; Πρέπει να κλείσουµε αυτήν την τεράστια παθογέ-
νεια, αυτήν την τεράστια πλάκα, η οποία δυστυχώς µας καθηλώ-
νει στο παρελθόν. Αυτήν την ευκαιρία δεν µπορεί να την αφήσει
να πάει κανείς χαµένη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστεύω ότι είµαστε σε µία κρί-
σιµη καµπή και η χώρα έχει ανάγκη της εθνικής συνεννόησης,
για να δώσουµε οριστικές απαντήσεις σε παθογένειες που µας
κρατούν καθηλωµένους. Όσοι νοµίζουν ότι µόνοι τους αυτήν τη
περίοδο µπορούν να µας πάνε στο µέλλον, δυστυχώς θα ζήσουν
εκείνοι τον εφιάλτη.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

2876 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Πλεύρης για έξι λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα

προηγούµενα χρόνια η Αξιωµατική Αντιπολίτευση µας κατηγο-
ρούσε ότι φέρνουµε έναν προϋπολογισµό, ο οποίος είναι υπα-
γορευµένος από την τρόικα. Σήµερα και χθες µας εγκάλεσε για
ποιο λόγο φέρνουµε έναν προϋπολογισµό που δεν έχουµε έλθει
ακόµα στην πλήρη συµφωνία µε την τρόικα. Διότι στην πραγµα-
τικότητα ο ΣΥΡΙΖΑ έχει γίνει ο καλύτερος σύµµαχος της τρόικας.
Θέλει να ζει µε την τρόικα.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Θα µας τρελάνετε!
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Θέλει να ζει µε την τρόικα! Επενδύετε

στο να µην υπάρξει συµφωνία. Επενδύετε στο να µείνει η χώρα
στο πρόγραµµα. Η ύπαρξή σας, αυτή η τερατογένεση του κόµ-
µατός σας, έχει να κάνει αποκλειστικά και µόνο µε ένα εµπόριο
ελπίδας, ένα αµάλγαµα της παλαιάς Αριστεράς, της µαρξιστικής,
µαζί µε ένα κοµµάτι του ΠΑΣΟΚ, το οποίο είχε µάθει όλο αυτό το
διάστηµα να ζει όπως έζησε και µε συνθήκες που έφεραν τη
χώρα εδώ. Αυτό ήσασταν. Αυτό δηµιουργήθηκε τα τελευταία
τρία χρόνια από εσάς. 

Ευαγγελίζεστε ότι είστε ένα καινούργιο κόµµα, ένα κόµµα παρ-
θενογένεσης, ενώ στην πραγµατικότητα υπερασπίζεστε µέχρι τε-
λευταίας ρανίδας του αίµατός σας να µην αλλάξει τίποτα σε
αυτόν εδώ τον τόπο. Οτιδήποτε πάει να αλλάξει σας βρίσκει αν-
τίθετους! Λέτε ψέµατα στον κόσµο ότι µπορεί να ζήσει όπως
έζησε όλα αυτά τα χρόνια, ενός πελατειακού κράτους το οποίο
εσείς υπερασπίζεστε σήµερα, γιατί σωστά πολλές φορές λέτε
ότι µπορεί κάποιοι άλλοι να ευθύνονται γι’ αυτό το κράτος, αλλά
εσείς είστε σήµερα αυτοί που υπερασπίζεστε αυτό το κράτος.  

Απευθύνεστε στους κοµµατικούς στρατούς που σας ακολου-
θούν συνεχώς σ’ ό,τι λέτε και έχετε καταφέρει να είστε ένα
κόµµα τηλεπαιχνίδι, «τροχός της τύχης». 

Τάζετε σ’ όλους τα πάντα. Όταν έρχεται η ώρα να πάτε να πα-
ρουσιάσετε το πρόγραµµά σας στο Λονδίνο –δυστυχώς δεν
πήγαν ο κ. Λαφαζάνης ή ο κ. Στρατούλης, κάτι που θα είχε πολύ
µεγαλύτερο ενδιαφέρον, πήγε ο κ. Μηλιός µε τον κ. Σταθάκη-
αυτό το οποίο αποκάλυψε χθες ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικο-
νοµικών και δεν έχει απαντήσει κανένας από σας, είναι ότι καθώς
αναφέρατε εκεί πέρα ότι πιστεύετε στους ισοσκελισµένους προ-
ϋπολογισµούς και ότι δεν θα µειώσετε δαπάνες, στην πραγµατι-
κότητα αυτό που είπατε είναι ότι θα αυξήσετε τη φορολογία. 

Τι µας λέτε; «Ναι, εµείς έχουµε ένα φορολογικό σύστηµα µε
το οποίο θα φορολογούµε ορθότερα, θα φορολογούµε αρτιό-
τερα τη µεγάλη περιουσία». Όταν σας ρωτάµε «πείτε µας ποια
είναι αυτή η µεγάλη περιουσία», δεν έχετε απάντηση.

Το πρόγραµµα µε το οποίο πήγατε στο Λονδίνο, στο βαθµό
που λέτε ότι πιστεύετε σε ισοσκελισµένους προϋπολογισµούς,
αλλά δεν θέλετε να µειώσετε τις δαπάνες, στην πραγµατικότητα
είναι ότι θα αυξήσετε τα έσοδα και τα έσοδα αυξάνονται µέσα
από τους φόρους. Άρα, αυτό που τους είπατε είναι ότι θα αυξή-
σετε τους φόρους. 

Το ωραίο στην υπόθεση είναι ότι, ενώ είπατε όλα αυτά εκεί
πέρα, στην πραγµατικότητα την επόµενη µέρα βγήκαν όλες οι
εκθέσεις. Να µην πούµε για το e-mail το οποίο αµφισβητείται από
σας, αλλά υπάρχει η έκθεση της Bank of America που µε ξεκά-
θαρο τρόπο σας είπε ότι δεν έχετε σχέδιο Β και δεν καταφέρατε
να πείσετε ποιους; Αυτούς από τους οποίους θέλετε αύριο να
έλθουν εδώ πέρα και να βάλουν τα λεφτά τους για επενδύσεις.

Εµείς όλα αυτά τα χρόνια έχουµε κάνει έναν αγώνα να έχουµε
ισοσκελισµένους προϋπολογισµούς, να έχουµε προϋπολογι-
σµούς τους οποίους θα έπρεπε να έχει αυτό το ελληνικό κράτος,
διότι το να έχεις προϋπολογισµό που θα λέει ότι «θα ζω µε αυτά
τα οποία παράγω, θα ζω µε αυτά τα οποία βγάζω και δεν θα δη-
µιουργώ ελλείµµατα τα οποία θα πληρώσουν οι επόµενες γε-
νιές», θα έπρεπε να ήταν ο στόχος µας. 

Αυτό που εµείς κάνουµε τώρα είναι να πούµε ποιος είναι ο σχε-
διασµός για τα επόµενα χρόνια. Ο σχεδιασµός για το 2015 είναι
η ιδεολογική µάχη που έχουµε να δώσουµε µαζί σας, γιατί εµείς
πιστεύουµε ότι η ανάπτυξη θα έλθει από τον ιδιωτικό τοµέα. 

Εµείς δεν πιστεύουµε σ’ έναν κρατισµό που εσείς στηρίζετε

µέχρι την πιο ακραία µορφή του. Εµείς πιστεύουµε ότι µέσα από
τις επενδύσεις που θα έλθουν από τον ιδιωτικό τοµέα, από τις
αποκρατικοποιήσεις, από τις µεταρρυθµίσεις, από την προσέλ-
κυση κεφαλαίων, θα µπορέσει να γίνει η παραγωγική ανασυγ-
κρότηση αυτού του τόπου.

Ποια είναι η θέση που εσείς φέρνετε σ’ αυτό το µοντέλο; Στην
πραγµατικότητα το µόνο που λέτε είναι να µην αλλάξει τίποτα,
ότι δεν µπορεί να αποκρατικοποιηθεί τίποτα, δεν µπορεί να γίνει
καµµία µεταρρύθµιση και σ’ όποιον εµφανίζεται λέτε «ναι». 

Στον τοµέα της υγείας, λόγου χάριν, ενώ υποτίθεται ότι είστε
κόµµα κατά του κεφαλαίου, υπερασπιστήκατε πλήρως ό,τι σας
έφερε η φαρµακοβιοµηχανία για τη µη µείωση της φαρµακευτι-
κής δαπάνης. Πήρατε τις θέσεις τους ακριβώς και ήταν οι θέσεις
τις οποίες έφερε ο ΣΥΡΙΖΑ εδώ πέρα. 

Είστε ένα κόµµα το οποίο δηµιουργήθηκε στην κρίση και όσο
η χώρα θα αφήνει πίσω της την κρίση, θα τελειώνει. Είπε κάτι ο
Πρόεδρός σας για αποστασία, προσπαθώντας να πιέσει Βουλευ-
τές του ελληνικού Κοινοβουλίου. Ο κ. Σκουρλέτης µε τον κ.
Παππά είχαν ανακαλύψει τους χρηµατισµούς οι οποίοι µετά έλα-
βαν και χώρα µέσω facebook σε ποσό τριών εκατοµµυρίων. Εν
συνεχεία ο κ. Τσίπρας ανακάλυψε την αποστασία. 

Εγώ σ’ αυτήν τη Βουλή έχω δει Βουλευτές να έχουν φύγει από
Κοινοβουλευτικές Οµάδες και να φλερτάρουν µαζί σας. Δεν έχω
δει Βουλευτές να έχουν φύγει από άλλες Κοινοβουλευτικές Οµά-
δες και να έρχονται προς τα δω. Μαζί σας φλερτάρουν σχεδόν
απ’ όλες τις Κοινοβουλευτικές Οµάδες. 

Η ουσία, λοιπόν, είναι η εξής: Μην απειλείτε τους Βουλευτές.
Το τι θα ψηφίσει για Πρόεδρο της Δηµοκρατίας είναι µια επιλογή
του Βουλευτή, αλλά είναι πολιτικά άτιµο από τώρα εσείς να πάτε
να δηµιουργήσετε συνθήκες ότι όποιος θέλει να ψηφίσει Πρό-
εδρο της Δηµοκρατίας, όπως είπε και ο κ. Βαρεµένος πριν από
λίγο, στην πραγµατικότητα έχει µια παράνοµη συνδιαλλαγή.

Εσείς ελπίζετε αποκλειστικά και µόνο στην αποτυχία του προ-
γράµµατος, στην αποτυχία της χώρας. Όπως σας διαψεύσαµε
τα δύο τελευταία χρόνια, όπως διαψεύσαµε και την τρόικα ανα-
φορικά µε τους δηµοσιονοµικούς στόχους, έτσι και τώρα θα ψη-
φίσουµε αυτόν τον προϋπολογισµό, θα εφαρµοστεί αυτός ο
προϋπολογισµός και το 2015 θα είναι µια καλύτερη χρονιά για
τον τόπο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Στρατούλης για έξι λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Θα ήθελα να κάνω τρεις επισηµάνσεις. Η πρώτη επισήµανση

αφορά τους οκτώ Βουλευτές και Βουλευτίνες που µε κείµενό
τους το πρωί δήλωσαν, µε το δικό τους τρόπο, πρόθυµοι να δώ-
σουν ένα χέρι βοήθειας στην Κυβέρνηση  Σαµαρά-Βενιζέλου, µε
το πρόσχηµα της ανάγκης εθνικής συνεννόησης, εθνικής συναί-
νεσης, βάζοντας, µάλιστα, και τρεις προϋποθέσεις.

Θέλω να τους δώσω από µεριάς του ΣΥΡΙΖΑ τρεις καθαρές
απαντήσεις στις τρεις προϋποθέσεις που βάζουν. 

Πρώτον, κύριοι και κυρίες, οκτώ Βουλευτές και Βουλευτίνες,
εφόσον µε τον δικό σας τρόπο και το κείµενό σας και τις οµιλίες
σας σήµερα συναινείτε στην παράταση της παραµονής στην
εξουσία αυτής της Κυβέρνησης, γίνεστε απόλυτοι συνεργοί στη
συνέχιση των καταστροφικών µνηµονίων, είτε µε την παράταση
του ήδη υπάρχοντος µνηµονίου είτε µε νέο µνηµόνιο που θα συ-
νοδεύσει την ενισχυµένη πιστωτική γραµµή, όπως και να το ονο-
µάσουν αυτό το µνηµόνιο. 

Δεύτερον, κύριοι και κυρίες, οκτώ Βουλευτές και Βουλευτίνες,
σας διαβεβαιώνω ότι ο ΣΥΡΙΖΑ δεν υπάρχει καµµία περίπτωση
ούτε να συνεννοηθεί ούτε να συναινέσει µε το ΠΑΣΟΚ και τη Νέα
Δηµοκρατία ούτε για την εκλογή του Προέδρου της Δηµοκρα-
τίας, ούτε για εφαρµοζόµενες µνηµονιακές πολιτικές, ούτε για
κυβερνήσεις εθνικού ή ειδικού σκοπού, οι οποίες παραπέµπουν
σε καταστροφικές κυβερνήσεις «τύπου Παπαδήµου». 

Ο ΣΥΡΙΖΑ δεν πρόκειται να συνεννοηθεί και να συναινέσει µε
το ΠΑΣΟΚ και τη Νέα Δηµοκρατία, όχι µόνο γιατί δεν υπάρχει
κοινή προγραµµατική βάση µαζί τους, αλλά κυρίως, µα κυρίως,
γιατί τα δύο αυτά κόµµατα ως κυβερνήσεις ή ως κυβέρνηση από
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κοινού φτωχοποίησαν το ελληνικό λαό, µάλιστα ταπείνωσαν την
πατρίδα, δίνοντας δυνατότητα σε υπαλληλίσκους υπαλλήλων –
δηλαδή την τρόικα- να εξευτελίζουν διεθνώς τη χώρα και µάλιστα
σε παγκόσµια θέα.

Τρίτη απάντηση είναι η εξής, όσο και να είναι σκληρή γιατί τα
πράγµατα πρέπει να λέγονται όπως είναι: Θα πρέπει να ξέρετε
ότι ο λαός µας και η ιστορία µας ποτέ δεν δικαίωσαν, αλλά έχουν
γράψει στα πιο µαύρα κατάστιχα πολιτικούς, οι οποίοι αποστά-
τησαν από προγράµµατα πολιτικά για τα οποία πήραν την ψήφο
του λαού και συνήθως ο λαός µας τέτοιες περιπτώσεις τις κατα-
τάσσει δίπλα στο αποκρουστικό πρόσωπο του Εφιάλτη.

Επισήµανση δεύτερη, την οποία ήθελα να κάνω για τον κ. Βε-
νιζέλο: Πριν λίγο διαβεβαίωσε τον ελληνικό λαό ότι η συµφωνία
µε την τρόικα θα κλείσει µέχρι τις 15 του µήνα και δεν θα περιέχει
νέα δηµοσιονοµικά µέτρα ούτε νέες µειώσεις µισθών και συντά-
ξεων. Ο κ. Βενιζέλος, ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης, για άλλη
µια φορά επιδιώκει να µας δουλέψει και να δουλέψει τον ελλη-
νικό λαό «ψιλό γαζί», όταν µε το e-mail, µε το οποίο απάντησε η
Κυβέρνηση την Κυριακή τα ξηµερώµατα στην τρόικα έχει ήδη
αποδεχθεί όλες τις θρασύτατες απαιτήσεις της τρόικας και µά-
λιστα µε επώδυνα µέτρα ύψους 980 εκατοµµύρια ευρώ, περίπου
1 δισεκατοµµυρίου ευρώ. 

Και ρωτάω τον κ. Βενιζέλο…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δραχµών είπατε;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Ήθελα να πω 980 εκατοµµυρίων

ευρώ ή ενός δισεκατοµµυρίου ευρώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Μη διακόπτετε, κύριε

Γεωργιάδη.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Βλέπω τη δραχµή έχετε

στο µυαλό σας!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Κύριε συνάδελφε, εντάξει. Με

γεια σας, µε χαρά σας µε τις φαντασιώσεις σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Σας παρακαλώ!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Τον κ. Σταθάκη τον ρωτή-

σατε για αυτό; Πήρατε την άδειά του;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Θα κάνω και για εσάς επισή-

µανση. 
Λέω, λοιπόν, τώρα και ρωτάω, κύριε Βενιζέλο, κύριε Άδωνι Γε-

ωργιάδη και κύριοι της Κυβέρνησης, το µέτρο της τρόικας που
αποδεχτήκατε για αύξηση από δεκαπέντε σε είκοσι των ετών
ασφαλισµένης εργασίας, ώστε να πάρουν την κατώτερη σύνταξη
οι συνταξιούχοι, τι είναι; Είναι µέτρο υπέρ των συνταξιούχων; 

Τα µέτρα, που συµφωνήσατε µε την τρόικα να πάρετε, για κα-
τάργηση των πρόωρων συνταξιοδοτήσεων, για τις µητέρες µε
ανήλικα παιδιά, για τα άτοµα µε αναπηρία, για τους εργαζόµε-
νους τα βαριά και ανθυγιεινά επαγγέλµατα, το µέτρο για τα πά-
γωµα των συντάξεων -και για το 2016 και για το 2017-, το µέτρο
για αυστηρότερα εισοδηµατικά κριτήρια και επιπλέον για περι-
ουσιακά κριτήρια για όσους παίρνουν το ΕΚΑΣ και είναι χαµηλο-
συνταξιούχοι, το µέτρο για θέσπιση εισοδηµατικών και
περιουσιακών κριτηρίων για τη χορήγηση των προνοιακών επι-
δοµάτων στα ΑΜΕΑ, το µέτρο για συνέχιση της εφαρµογής της
ρήτρας µηδενικού ελλείµατος και της ρήτρας θανάτου στις επι-
κουρικές συντάξεις και του νέου µαθηµατικού τύπου στις εφά-
παξ παροχές τι είναι; 

Σας ρωτώ: Τι είναι αυτά τα νέα µέτρα που συµφωνήσατε ήδη
µε την τρόικα; Είναι υπέρ των συντάξεων; Είναι υπέρ των συντα-
ξιούχων; Είναι υπέρ των ΑΜΕΑ; Όχι, βέβαια! Είναι µέτρα κατα-
στροφής των συντάξεων, είναι µέτρα κοινωνικής ευθανασίας και
των συνταξιούχων και των ΑΜΕΑ.

Επίσης, ρωτώ και τον κ. Βενιζέλο, αλλά και εσάς κύριε Γεωρ-
γιάδη και την Κυβέρνηση: Δεν θα µειώσετε τους µισθούς; Τι είναι
τότε το νέο µισθολόγιο των δηµοσίων υπαλλήλων, για το οποίο
δηλώσατε στην τρόικα µε το email ότι συµφωνείτε να αλλάξει µε
µειώσεις µισθών; Τι είναι αυτό; Τις µειώσεις τις λέµε κάπως αλ-
λιώς; Μπορείτε να βαφτίσετε το κρέας ψάρι και να βαφτίσετε τις
µειώσεις τις οποίες έχετε συµφωνήσει ως αυξήσεις; Όσες πολι-
τικές ταχυδακτυλουργίας και να κάνετε, δεν θα το καταφέρετε
να ξεγελάσετε και πάλι τον λαό. 

Επίσης, κύριοι της Κυβέρνησης, κύριε Βενιζέλε και κύριε Γε-
ωργιάδη, Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε της Νέας Δηµοκρατίας,

σας ρωτάω το εξής: Ποιος, µα ποιος, σας έδωσε το δικαίωµα να
διαπραγµατεύεστε και να συµφωνείτε µε την τρόικα για την κα-
τάργηση συνταγµατικά κατοχυρωµένων και κατακτηµένων µε θυ-
σίες και αίµα του λαού δικαιωµάτων, όπως είναι το δικαίωµα της
απεργίας και το δικαίωµα του συνδικαλισµού; Σας ρωτάω: Ποιος
σας έδωσε το δικαίωµα να διαπραγµατεύεστε και να συµφωνείτε
την απελευθέρωση των οµαδικών απολύσεων, όταν έχετε οδη-
γήσει ενάµισι εκατοµµύριο συµπατριώτες µας στην ανεργία; 

Κοιτάξτε να δείτε. Τώρα πρέπει να καταλάβετε ότι και εµείς
αλλά και όλοι έχουµε καταλάβει ότι όταν διαπραγµατεύεστε και
συµφωνείτε αυτά τα πράγµατα, δεν το κάνετε για να λύσετε το
δηµοσιονοµικό πρόβληµα της χώρας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω σε ένα λεπτό. 
Και εσείς, αλλά και η τρόικα υπηρετείτε µε αυτά τα µέτρα ιδιο-

τελή οικονοµικά συµφέροντα, είτε Ελλήνων τραπεζιτών, εφοπλι-
στών και µεγαλοξενοδόχων είτε γερµανικών εταιρειών, που
θέλουν να αγοράσουν «µπιρ παρά» την ιδιωτική, τη δηµόσια και
την κοινωνική περιουσία της χώρας και να έχουν εργαζόµενους
σύγχρονους σκλάβους. 

Και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε την τρίτη και τελευταία επι-
σήµανση. 

Κοιτάξτε να δείτε. Μας φέρατε να ψηφίσουµε έναν προϋπολο-
γισµό που είναι κοινωνικά και ταξικά άδικος και σε βάρος του
λαού, µε µειωµένες τις κοινωνικές δαπάνες και µε νέες φοροµ-
πηχτικές πολιτικές. Μας φέρατε να ψηφίσουµε έναν προϋπολο-
γισµό, που συνεχίζει τη λιτότητα µε µειώσεις στις συντάξεις και
τους µισθούς και µε συνέχιση της λεηλασίας της δηµόσιας περι-
ουσίας και του ξεπουλήµατός της. 

Ακόµα, µας φέρατε να ψηφίσουµε έναν προϋπολογισµό κατα-
στροφικό για την οικονοµία, γιατί µειώνει ακόµα περισσότερο
κατά 400.000.000 ευρώ το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων
και έναν προϋπολογισµό που είναι ο πιο ψεύτικος, ο πιο εικονι-
κός, ο πιο αναξιόπιστος, ο πιο αφερέγγυος και ο πιο µαϊµουδέ-
νιος που έχετε καταθέσει τα πέντε τελευταία χρόνια, γιατί δεν
περιέχει τη συµφωνία στην οποία θα καταλήξετε µε την τρόικα
για νέα αντικοινωνικά µέτρα. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα
τον λόγο µετά.   

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Ένα –και µην εξανίσταστε, κύριε
Γεωργιάδη!- σας λέµε: Αυτός θα είναι ο τελευταίος κρατικός
προϋπολογισµός που θα ψηφίσετε ως κυβέρνηση. Αν καταφέ-
ρετε να τον ψηφίσετε! Θα είναι ο τελευταίος! Δεν θα προλάβετε
ούτε να τον εφαρµόσετε αυτόν τον προϋπολογισµό!

ΜΑΞΙΜΟΣ ΣΕΝΕΤΑΚΗΣ: Αυτό το πήρατε από τη συζήτηση
του περσινού προϋπολογισµού, κύριε Στρατούλη!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Στρατούλη, κά-
νετε προσωπικές αναφορές και µετά θα δηµιουργήσετε θέµα επί
προσωπικού. Δεν το καταλαβαίνετε; 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Τέλειωσα, κύριε Πρόεδρε!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Θα απαντήσω αµέσως

µετά, κύριε Πρόεδρε!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Ο λαός µε τους αγώνες και την

ψήφο του θα πετάξει την Κυβέρνησή σας στο σκουπιδοτενεκέ
της ιστορίας και θα δώσει ένα τέλος στη σύγχρονη ελληνική τρα-
γωδία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κύριε
Στρατούλη!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Τέλειωσα, κύριε Πρόεδρε. 
Επίσης, θα ήθελα να πω και από το Βήµα αυτής της Βουλής

ότι είµαστε υποχρεωµένοι –και είναι χαρά µας να το κάνουµε- να
καλέσουµε τον ελληνικό λαό σε µαζική συµµετοχή στο µεγάλο
συλλαλητήριο της Κυριακής στις 18.00’ στο Σύνταγµα, προκει-
µένου να µην περάσει ο αντικοινωνικός προϋπολογισµός, να µην
περάσουν τα νέα µέτρα και να φύγει η Κυβέρνησή σας πριν κα-
ταστρέψετε τα πάντα. 

Και να ξέρετε, κύριε Άδωνι Γεωργιάδη και κ. Βούλτεψη, ότι η
κινδυνολογία και η τροµολαγνεία, την οποία χρησιµοποιείτε σε
βάρος του ΣΥΡΙΖΑ, δεν τροµάζει πια κανέναν και καµµία σ’ αυτήν
τη χώρα. 
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Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα
τον λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Μισό λεπτό, κύριε
Γεωργιάδη! Σηκωθήκατε όρθιος πριν καν σας δώσω τον λόγο!
Καθίστε κάτω. 

Κύριε Στρατούλη, δεν ξέρω αν κάνετε τις προσωπικές αναφο-
ρές εκ συστήµατος. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε, δεν το κάνω
εκ συστήµατος!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Με αυτόν τον τρόπο,
όµως, δηµιουργείτε θέµατα επί προσωπικού και δίνετε τώρα την
ευκαιρία να πάρει τον λόγο ο κ. Γεωργιάδης. 

Ορίστε, κύριε Γεωργιάδη, έχετε τον λόγο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ένα λεπτό θέλω µόνο,

κύριε Πρόεδρε, για να δώσω τρεις σύντοµες απαντήσεις ως
προς τη σκληρή απάντηση του κ. Στρατούλη στους οκτώ Βου-
λευτές και Βουλευτίνες, όπως είπε. Τύχη αγαθή µετά από έναν
οµιλητή…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Εσείς τι σχέση έχετε µε τους
οκτώ; Είναι προσωπικό για εσάς οι οκτώ;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Αφήστε να ολοκληρώσω
τη σκέψη µου, κύριε Στρατούλη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Στρατούλη,
αυτό δεν θα το κρίνετε εσείς!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μετά από έναν οµιλητή –
ευτυχώς!- ανεβαίνει, κύριε Πρόεδρε, ο κ. Σταθάκης, ο οποίος
προ δεκαπέντε ηµερών διατύπωσε την ακριβώς ανάποδη θέση.
Άρα, περιµένω σ’ αυτό να σας απαντήσει ο σύντροφός σας. 

ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ: Πού είναι το προσωπικό θέµα; 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Πάµε όµως, τώρα στο

προσωπικό! Πάµε, στις προσωπικές αναφορές που έγιναν σε
µένα, στην κ. Βούλτεψη και στα λοιπά. 

Ακούστε, κύριε Στρατούλη: Πρώτον, όλο το τελευταίο κοµµάτι
της οµιλίας σας, αν ψάξουµε τώρα στα Πρακτικά περί προϋπο-
λογισµού, είµαι βέβαιος ότι πέρυσι το είπατε το ίδιο κατά λέξη.
Πέρυσι κλείσατε λέγοντας: «Δεν θα εφαρµόσετε  αυτόν το προ-
ϋπολογισµό». Κι όµως, τον εφαρµόσαµε!

Ακούστε όµως, τι δεν είπατε και περίµενα να το πείτε. Δεν
απαντήσατε στον κ. Σταϊκούρα, τον Αναπληρωτή Υπουργό Οικο-
νοµικών, που χθες κατέθεσε εδώ από του Βήµατος της Βουλής
στα αγγλικά την παρουσίαση του κ. Σταθάκη και σας βγάζει ψεύ-
τες! 

Γιατί εσείς µας έχετε πει στα κανάλια ότι είστε κατά του πρω-
τογενούς πλεονάσµατος. Όµως, ο κ. Σταθάκης στα funds είπε
τα ανάποδα. Και εγώ περίµενα εσείς που είστε ικανός οµιλητής
και θαρραλέος, να του απαντήσετε του συντρόφου σας. Δεν του
απαντήσατε όµως! Και ακούστε το τελευταίο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε παρα-
καλώ, κύριε Γεωργιάδη.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κλείνω αµέσως.
Όταν έκανα τη δήλωση, κύριε Στρατούλη, για τις καταθέσεις

-τη γνωστή-, ο σεβαστός κ. Σταθάκης, τα χαρακτήρισε αυτά
ανοησίες. Το θυµάστε, κύριε Σταθάκη; 

ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: Τώρα θα µιλήσει και θα σας
απαντήσει.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Το µεγαλύτερο fund της
γης, το «Capital», όπως και οι µεγαλύτερες τράπεζες της γης,
υιοθέτησαν τις δικές µου ανοησίες, κύριε Σταθάκη. Μα, για φαν-
ταστείτε! Τα µεγάλα funds και µεγάλες τράπεζες, υιοθέτησαν την
άποψη του Γεωργιάδη και χαρακτήρισαν ανοησίες αυτά που λέει
ο Σταθάκης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε παρα-
καλώ! Κλείστε!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Άρα, κύριε Στρατούλη, να
είστε λίγο πιο προσεκτικός. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Το προσωπικό πού ήταν, κύριε

Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Σας είπα και πριν,

κύριε Στρατούλη! 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Το προσωπικό πού ήταν;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εντάξει, γνωριζόµα-

στε όλοι εδώ. Μην κάνετε αυτά τα πράγµατα! Προκαλείτε αυτό
που προκαλείτε!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Α, εγώ φταίω και γι’ αυτά που
λέει ο κ. Γεωργιάδης! Δεν φταίει κανένας άλλος; Εγώ φταίω!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Μπορούσατε να
πείτε τα ίδια πράγµατα χωρίς προσωπικές αναφορές. Και το ξέ-
ρετε καλά. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής των Ελλήνων, τριάντα οκτώ µαθητές και µαθήτριες και τρεις
συνοδοί εκπαιδευτικοί τους από το Γυµνάσιο Πάργας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ορίστε, κύριε Νεράντζη, έχετε τον λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Η τύχη το φέρνει δύο χρονιές, την 5η Δεκεµβρίου, να διαδέχο-

µαι τον κ. Στράτουλη στον προϋπολογισµό. 
Ο κ. Στράτουλης αφιέρωσε ένα λεπτό στον προϋπολογισµό.

Χρησιµοποίησε τέσσερις φορές και επικαλέστηκε τη λέξη «τελει-
ώνω». Το κακό µε τον κ. Στρατούλη, το φίλο µου, είναι ότι δεν ξέ-
ρεις εάν είναι τελειωτική η περικοπή του ή ατελείωτη. Περιµένεις.
Έχεις ένα πρόβληµα µαζί του. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα  καταλαµβάνει η  ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ.  ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ)

Είπατε ότι είναι καταστροφικός και εικονικός, κύριε Στρατούλη
µου. Είπατε ότι είναι ταξικός. Έχω εδώ το περσινό Πρακτικό και
την αγόρευσή σας: «Ταξικό», «δολοφονικό», «εικονικό» και τα
λοιπά, αυτά αναφέρατε. 

Παρά ταύτα, ο προϋπολογισµός, εκτελέστηκε –µαζί όµως και
µε τις απόψεις σας, που εκτελέστηκαν στην ουσία, στο απόσπα-
σµα της κοινής λογικής- αλλά… 

ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ: Πόσοι άνθρωποι «εκτελέστηκαν»;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Καθίστε, κυρία! Είστε η κ. Στρα-

τούλη; Ποια είστε;
ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ: Είµαι η κ. Σταµπουλή!
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Είστε η µόνιµη διακοψίας! Κατά-

λαβα. Ναι, συνεχίστε!
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Είναι Σερραία,
να την προσέχετε!

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Άρα, τιµωρήθηκε και «εκτελέ-
στηκε» η άποψή σας, κύριε Στρατούλη, ακριβώς από το γεγονός
ότι δεν υπήρξε τίποτα από αυτά που είπατε, αλλά αντίθετα τα µε-
γέθη διέψευσαν τις προσδοκίες σας. 

Ο φανατισµός και ο φανατικός στην Αίθουσα αυτή, αλλά και
στο λαό πρέπει να εκλείψει. Πρέπει να αντιληφθείτε ότι µερικές
τέτοιες πολιτικές στάσεις είναι λείψανα µιας παρωχηµένης επο-
χής. Εσείς, µε αυτά τα επιχειρήµατα, διαλογίζεστε µε στερεό-
τυπα, κύριε Στρατούλη. Εσείς µε αυτά τα επιχειρήµατα
διαλέγεσθε και συνοµιλείτε µε συνθήµατα που αντί να είναι αυτά
που πρέπει, εσείς τοποθετείτε αντίστροφα. 

Παρακαλώ καταθέτω αυτό για τα Πρακτικά. Είναι η περσινή
αγόρευσή του κ. Στρατούλη. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αναστάσιος Νεράντζης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εµείς θέλουµε να σας υπενθυµίσουµε τα εξής. Με κάνετε βέ-
βαια και διακόπτω τον ειρµό µου, αλλά όσο και να προσπαθήσετε,
δεν µπορείτε να το επιτύχετε. Εκείνο που πρέπει να τονίσουµε
είναι πώς είναι δυνατόν να υποστηρίζονται τέτοια πράγµατα εδώ
από ένα κόµµα που έχει φιλοδοξίες -και είναι θεµιτό να έχει φιλο-
δοξίες- και να παραγνωρίζονται, ενώ υπάρχει αυτός ο προϋπολο-
γισµός, ο ταξικός, ο δολοφονικός, ο εικονικός και όλα αυτά τα σε
«ικος» επίθετα -πού ανοίξατε το λεξικό και βρήκατε όλες τις συ-
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νώνυµες λέξεις και τις κάνατε παρήχηση, -δεκτό κι αυτό- όλα όσα
συµβαίνουν στο διάστηµα αυτό του χρόνου.

Σας λέω, λοιπόν, πώς είναι δυνατόν να σηµειώνεται µείωση της
ανεργίας -κατά τι, αλλά και µείωση- καθώς και κατά τι µείωση
του πληθωρισµού; Πώς είναι δυνατόν να συµβαίνουν αυτά; Πώς
είναι δυνατόν να υπάρχει αύξηση των εξαγωγών, αύξηση των
επενδύσεων, µείωση του γενικού χρέους της Κυβερνήσεως και
µάλιστα µε σηµαντικό ποσοστό; Πώς είναι δυνατόν να συµβαί-
νουν όλα αυτά; Κάτι δεν πάει καλά.

Κύριε Στρατούλη, τα βλέπετε και εσείς και το κόµµα σας όλα
µαύρα, γιατί η αντιπολίτευση για εσάς δεν είναι ένα στοιχείο µιας
γόνιµης ανοικοδοµήσεως του κράτους, είναι µια αφορµή να
ασκήσετε µία στείρα αντιπολίτευση. Η αντιπολίτευση για την αν-
τιπολίτευση είναι φανερό ότι δεν οικοδοµεί, κατεδαφίζει, αλλά τι
να κατεδαφίσετε όταν και ο κατεδαφιστής δεν έχει πνοή, δεν εµ-
φανίζει τη λογική που ούτως ή άλλως διαθέτει; 

Ας πάµε τώρα στο ποια είναι τα γενικά χαρακτηριστικά αυτού
του προϋπολογισµού, τον οποίο απαξιώσατε γενικά και σαν
θεσµό µε το να αφιερώσετε µόνο ενάµισι λεπτό από την επτάλε-
πτη και πλέον αγόρευσή σας, ενώ στο υπόλοιπο κάνατε επερώ-
τηση και στρεφόσασταν κατά του Βενιζέλου και κατά του
Γεωργιάδη. Διαφήµιση του κάνατε του φίλου µου, του Άδωνι και
πολύ καλά κάνατε! 

Όµως, προχωρούµε παρακάτω. Γιατί δεν βλέπετε τα γενικά
χαρακτηριστικά; Γιατί δεν βλέπετε την περαιτέρω αύξηση του
πρωτογενούς πλεονάσµατος, η οποία οφείλεται και στη δραστη-
ριοποίηση των µηχανισµών εκείνων που θα συλλάβουν τη φορο-
διαφυγή, αλλά και στην αύξηση των εσόδων συνεπεία της
αυξήσεως του ρυθµού αναπτύξεως;

Γιατί δεν βλέπετε ότι ο προϋπολογισµός αυτός επιτρέπει στο
κράτος να εκτελέσει τις υποχρεώσεις του, να τις εκπληρώσει -
και τους τόκους µαζί- χωρίς να δανειστεί; Γιατί άραγε δεν βλέ-
πετε ότι είναι ισοσκελισµένος αυτός ο προϋπολογισµός; 

Αυτά όλα για εσάς δεν έχουν καµµία, µα καµµία αξία και καµ-
µία σηµασία; Και το σπουδαιότερο, γιατί δεν βλέπετε ότι δεν προ-
βλέπεται από τον προϋπολογισµό αυτό κανένα νέο εισπρακτικό
µέσο; Επιτέλους, η Κυβέρνηση βρέθηκε στην ευχάριστη θέση να
δικαιώσει έναν γνωστό ορισµό που είχε δώσει ο Αριστοτέλης ότι
ο άξιος πολιτικός είναι εκείνος «όστις προσόδους πλείονας πα-
ρασκευάζει, µηδένα των ιδιωτών δηµεύων». Γιατί ουσιαστικά
κάθε απόπειρα και άλλη σκέψη για επιβολή καινούργιου φόρου
θα σήµαινε δήµευση.

Εµείς, οι παρατάξεις αυτές, οι οποίες στηρίζουν την Κυβέρ-
νηση, δεν θεωρούµε τον προϋπολογισµό, όπως εσείς, µία
αφορµή για να κάνουµε αντιπολίτευση. Δεν θεωρούµε τον προ-
ϋπολογισµό σαν µία παράθεση στείρων αριθµών. Θεωρούµε τον
προϋπολογισµό όπως τον επιτάσσει το Σύνταγµα και οι συνθήκες
του πολιτεύµατος, δηλαδή σαν έναν ύψιστο δηµοσιονοµικό
θεσµό, ο οποίος περιγράφει την κατάσταση και ενσωµατώνει τις
δικές µας προσδοκίες, τους δικούς µας σχεδιασµούς, τη δική
µας πεποίθηση.

Επιτέλους, ο προϋπολογισµός αυτός εγγυάται ότι υπάρχει πι-
στοποιηµένη ελπίδα, υπάρχει βεβαιωµένη αισιοδοξία και υπάρχει
εν τέλει η ικανοποίηση ότι αυτές οι αιµατηρές θυσίες, που υπο-
χρεώθηκε να κάνει και να υποστεί ο ελληνικός λαός, έπιασαν επι-
τέλους τόπο. Με αυτό το περιεχόµενο ο Προϋπολογισµός αυτός
περιλαµβάνει εκείνα τα στοιχεία που ανταποκρίνονται στη γενι-
κότερη χαλεπότητα της συγκυρίας, γι’ αυτό και εµείς τον ψηφί-
ζουµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μπράβο, µπράβο!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ο κ. Γεώργιος

Σταθάκης έχει τον λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Δεν λέτε, κυρία Πρόεδρε, ότι τε-

λείωσα στην ώρα µου και δεν χρειάστηκα ούτε καν τα επτά
λεπτά, όπως έκαναν άλλοι!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Για να µη χάνω
χρόνο, κύριε Νεράντζη. Όντως έτσι είναι και µπράβο σας.

Κύριε Σταθάκη, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ: Αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι,

πάντα θεωρούσα δεδοµένο ότι η πολιτική ασκείται µε τη διατύ-

πωση θέσεων, αντιπαραθέσεων πάνω σε συγκεκριµένα θέµατα
στρατηγικής ή αντιλήψεων και ότι δεν κατασκευάζεται ένας κό-
σµος στον οποίο ούτε η Κυβέρνηση παρουσιάζει τη θέση της,
αλλά φτιάχνει µία κατασκευή ψευδή για τη θέση της και το ακόµη
χειρότερο, δεν ασκείται κριτική στην Αντιπολίτευση µε βάση τις
θέσεις της, αλλά µε βάση µία εντελώς πλασµατική αντίληψη για
το ποιες είναι οι θέσεις της Αντιπολίτευσης. 

Το τελευταίο διάστηµα, εξ αιτίας προφανώς των πολιτικών επι-
τυχιών που έχει η Αντιπολίτευση, η Κυβέρνηση έχει διολισθήσει
σε µία επικοινωνιακή τακτική αλλοίωσης του τι κάνει η Αντιπολί-
τευση, πώς το κάνει, γιατί το κάνει κ.λπ., µ’ έναν εξωφρενικό -θα
έλεγα- εξωθεσµικό πλέον τρόπο.

Παράδειγµα πρώτο: Ο Αλέξης Τσίπρας εξαγγέλλει ένα πρό-
γραµµα στην Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης. Το Υπουργείο Οι-
κονοµικών -το επαναλαµβάνω, το Υπουργείο Οικονοµικών-
δηλαδή οι δηµόσιοι υπάλληλοι οι οποίοι εργάζονται µε τα χρή-
µατα του Έλληνα φορολογούµενου, περνάνε µία ολόκληρη
εβδοµάδα και βγάζουν ένα κείµενο σαράντα σελίδων που λέει
ότι η Αντιπολίτευση δεν ξέρει να κοστολογεί τα µέτρα. Επανα-
λαµβάνω, το Υπουργείο Οικονοµικών! 

ΜΑΞΙΜΟΣ ΣΕΝΕΤΑΚΗΣ: Δεν οφείλει να εξετάζει τις προτά-
σεις;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ: Παράδειγµα δεύτερο: Εµφανίζονται
στο Λονδίνο, µετά από πρόσκληση, οικονοµολόγοι του ΣΥΡΙΖΑ,
εγώ και ο Μηλιός. Την επόµενη ηµέρα η διοίκηση µιας τράπεζας
αυτής της χώρας -ονόµατα δεν λέµε- γίνεται παραλήπτης ενός
e-mail ενός αγνώστου ανθρώπου, απόντα µετά βεβαιότητας από
τις δικές µου συναντήσεις, άρα µε ψευδή δήλωση ότι ήταν
παρών στις δικές µου. Η διοίκηση αυτής της τράπεζας διοχετεύει
το e-mail στο Μαξίµου και το Μαξίµου το διοχετεύει στα µέσα
µαζικής επικοινωνίας. 

Εµφανίζεται, λοιπόν, µία εικόνα για το τι λέει ο ΣΥΡΙΖΑ στις
συγκεντρώσεις αυτές, η οποία είναι αυτή που δείχνει το περι-
βόητο -πλαστό από ό,τι φαίνεται- e-mail, καθώς δεν εκφράζει κα-
νέναν. Διαψεύδεται από την εταιρεία που λέει ότι αυτά δεν
αποτελούν κανενός είδους αντικείµενο συζήτησης. Διαψεύδεται
από τους διοργανωτές ότι ήταν εκεί. Διαψεύδεται ότι αυτή ήταν
τέλος πάντων η παρουσίαση και η πολιτική του ΣΥΡΙΖΑ. Διαψεύ-
δεται και το γεγονός ότι οι άνθρωποι πηδούσαν από τα παρά-
θυρα, µόλις άκουσαν δύο ή τρία παράλογα πράγµατα. 

Για του λόγου το αληθές, εφόσον διέρρευσε η παρουσίαση
την οποίαν κάναµε εκεί, άκουσα τον Αναπληρωτή Υπουργό χθες
να λέει ότι έχει την παρουσίαση αυτή, πάλι από διαρροή. Επανα-
λαµβάνω, ο Υπουργός µιας χώρας δεν ζητάει την παρουσίαση
από εµένα ή από τους διοργανωτές. Είναι από διαρροή και αυτή.
Η πολιτική των διαρροών δηλαδή! Αυτή είναι η θεσµική µας υπό-
σταση. Δεν λέω αν είναι αληθής ή όχι. Δεν έχει και τόση σηµασία. 

Καταθέτει την παρουσίαση στα Πρακτικά της Βουλής και δεν
ασκεί κριτική επί της ουσίας σε αυτό που λέει αυτή η παρου-
σίαση, δηλαδή γιατί απέτυχε το µνηµόνιο, γιατί έχουν µείνει
άλυτα τα βασικά προβλήµατα µε τα οποία ξεκινήσαµε το 2009 –
όπως το δηµόσιο χρέος, το ιδιωτικό χρέος, η ύφεση κ.λπ.-, γιατί
πρέπει να αλλάξει αυτή η στρατηγική µέσα από µια κωδικοποι-
ηµένη ανάλυση. Πρώτα να αναλύσουµε το πρόβληµα του δηµό-
σιου χρέους, µετά του ιδιωτικού χρέους κ.ο.κ.. Δεν έχει σηµασία.
Έχει µια λογική. Μπορεί να συµφωνεί ή να διαφωνεί κάποιος. 

Αντ’ αυτού, λοιπόν, ανακαλύπτει ο Αναπληρωτής Υπουργός
µία κρυφή ατζέντα. Ακυρώνεται δηλαδή το επιχείρηµα ότι άλλα
λέµε στο εσωτερικό και άλλα στο εξωτερικό. Ακυρώθηκε το επι-
χείρηµα. Το επαναλαµβάνουν µόνο λίγοι άνθρωποι, αλλά δεν τεκ-
µαίρεται από πουθενά. Ακυρώνεται το επιχείρηµα ότι λέµε
τρέλες και οι άνθρωποι πηδάνε από τα παράθυρα. 

Και ανακαλύπτουµε µία τρίτη ατζέντα! Αυτήν την ατζέντα πα-
ρουσίασε χθες ο Αναπληρωτής Υπουργός. Είπε ότι έχουµε
κρυφή ατζέντα στο ΣΥΡΙΖΑ, ότι λέµε για ισοσκελισµένο προϋπο-
λογισµό, πρωτογενή, αλλά δεν το εννοούµε, διότι εννοούµε ότι
θα αποπληρώνουµε και το χρέος των 4,5% του ΑΕΠ ετησίως. 

Καλώ την Κυβέρνηση για πολλοστή φορά. Η θέση µας είναι
τόσο σαφής, την έχουµε πει εκατό φορές, θα είναι ισοσκελισµέ-
νος ο πρωτογενής προϋπολογισµός. Δεν πρόκειται να παρά-
γουµε πλεονάσµατα 4,5-5% το χρόνο, όπως λέει το
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µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα για τα επόµενα δέκα χρόνια, διότι
αυτό σκοτώνει την ανάπτυξη, το ξέρετε όλοι. Επίσης, δεν µπο-
ρείς να έχεις 3,5% ανάπτυξη µε τέτοια πλεονάσµατα, ούτε θα φέ-
ρουµε 22 δισεκατοµµύρια ευρώ από τις ιδιωτικοποιήσεις. Θα πω
µετά µία κουβέντα για τις ιδιωτικοποιήσεις, τις οποίες έχει το µε-
σοπρόθεσµο πρόγραµµα. Αυτά είναι εκτός τόπου και χρόνου. 

Γι’ αυτό και χρειάζεται µία µεγάλη αναδιάρθρωση του χρέους,
προκειµένου να είναι βιώσιµο, ώστε να βγει η Ελλάδα από την
παγίδα του χρέους, να στρέψει τις προσπάθειές της σε αυτό που
αποτελεί τη βασική στρατηγική του ΣΥΡΙΖΑ, Οικονοµική ανά-
πτυξη µε κοινωνική δικαιοσύνη. 

Άρα χάνεται όλη η συζήτηση επί της ουσίας. Εµφανίζεται και
αναπαράγεται µία εντελώς παραπλανητική εικόνα, ενώ τα πράγ-
µατα είναι πολύ πιο απλά. Το Σίτι κάλεσε εµάς -καλεί και τους
«Podemos» την επόµενη βδοµάδα- διότι µας θεωρεί Κυβέρνηση
εν αναµονή, κόµµα το οποίο κατά πάσα πιθανότητα, πολύ πιθα-
νόν θα είναι η επόµενη κυβέρνηση της χώρας. 

Η αποκαθήλωση αυτής της πραγµατικότητας δεν µπορεί να γί-
νεται παραπλανώντας, κινητοποιώντας εξωθεσµικά, κατασκευά-
ζοντας παραπλανητικές εικόνες. Αυτά δεν λειτούργησαν στο
παρελθόν. Αυτό κάνετε δυόµισι χρόνια για το ΣΥΡΙΖΑ. Αυτό δεν
εµπόδισε το ΣΥΡΙΖΑ να έχει την εµπιστοσύνη των πολιτών. Οι πο-
λίτες έχουν πλέον σαφή και το δίληµµα και την απάντηση σε αυτό
το δίληµµα. 

Έχουµε µια πολιτική, η οποία δεν έχει τίποτα το πολιτικό στο
εσωτερικό της. Είναι µια πολιτική θεσµικής διάλυσης. Είναι µια
πολιτική ψεύδους και ανακατασκευής ψευδών και παραπλανητι-
κών ιδεών. Αυτή η πολιτική χρεοκόπησε. Προφανώς, η «Πολιτική»
-µε πι κεφαλαίο- είναι αυτή η οποία θα ανοίξει νέους δρόµους
για τη χώρα. Οι πολίτες εµπιστεύονται το ΣΥΡΙΖΑ για την αλή-
θεια, για τη σταθερότητα, για τη σαφήνεια της στρατηγικής της
πολιτικής τους. Είστε χαµένοι! 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Κι εγώ ευχα-
ριστώ. 

Τον λόγο έχει ο Υπουργός κ. Σταϊκούρας. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Επειδή ο αγαπητός και αξιόλογος συνάδελφος, ο κ. Σταθάκης

έκανε αναφορές στη χθεσινή δική µου τοποθέτηση, θα ήθελα
πρώτα από όλα να του ξεκαθαρίσω ότι µε θέσεις και αντιπαρα-
θέσεις τοποθετήθηκα χθες. Μίλησα για δώδεκα αλήθειες, για το
πού είµαστε σήµερα και για το ποιες είναι η προτεραιότητες της
Κυβέρνησης για την επόµενη µέρα της ελληνικής οικονοµίας, µε
πολύ ξεκάθαρο και διαυγή τρόπο. 

Ο λόγος που ασχολήθηκα µε το ΣΥΡΙΖΑ δεν ήταν οι επιτυχίες,
αλλά γιατί αρχίζει να ξεδιπλώνει τις θέσεις του που δείχνουν τις
αντιφάσεις. Και απορώ γιατί µιλήσατε για διαρροές. Συνηθίζω
στη ζωή µου, όταν παρουσιάζω κάτι, να το δηµοσιοποιώ. Φοβά-
στε τις διαρροές; Φοβηθήκατε την παρουσίαση αυτή; 

Και εξηγούµαι. Τι αποτυπώθηκε από την παρουσία σας σή-
µερα εδώ, στο Βήµα, αλλά και από την παρουσία, την οποία κά-
νατε στο Λονδίνο; Πρώτα από όλα, φάνηκε η διγλωσσία του
ΣΥΡΙΖΑ εντός κι εκτός Ελλάδος και η πολυγλωσσία του ΣΥΡΙΖΑ
εντός Ελλάδος και θα εξηγηθώ.

Παρακολουθήσαµε, συνεπώς, τον ΣΥΡΙΖΑ εσωτερικού και εξω-
τερικού, τον ΣΥΡΙΖΑ των πολλών αποχρώσεων, τον ΣΥΡΙΖΑ του
κρυφού σχεδίου αύξησης των φόρων –το επαναλαµβάνω- τον
ΣΥΡΙΖΑ του µηδενισµού. 

Πρώτον, είµαστε συνάδελφοι και εντός και εκτός Βουλής.
Όταν λέτε «ισοσκελισµένος προϋπολογισµός», «balanced
budget» σε όλα τα εγχειρίδια περιλαµβάνει και τους τόκους. Κα-
νένα εγχειρίδιο δεν υπάρχει που να λέει «balanced budget» χωρίς
τους τόκους. Άρα, υποστηρίξατε στο εξωτερικό ισοσκελισµένο
προϋπολογισµό, δηλαδή πρωτογενές πλεόνασµα 3% όσο και ο
προϋπολογισµός. Αυτή είναι η αλήθεια. 

Δεύτερον, αυτό σηµαίνει ότι αυτοµάτως, για να πετύχετε ισο-
σκελισµένο προϋπολογισµό του χρόνου, µόνο για το 2015, έχετε
4,5 δισεκατοµµύρια νέους φόρους. Έχετε 4,5 δισεκατοµµύρια
νέους φόρους µόνο για το 2015. Αυτή είναι η κρυφή πραγµατι-

κότητα. Το µόνο, αλλά κύριο που παραλείπετε να µας πείτε είναι
ποιους φόρους θα αυξήσετε. 

Επειδή είµαι καλόπιστος, θα προσχωρήσω για λίγο στο επιχεί-
ρηµά σας και θα δεχθώ ότι ξεχάσατε ή παραλείψατε να βάλετε
τη λέξη «primary», «πρωτογενές» στον τίτλο. Υποθέτω θα το διορ-
θώσετε σε επόµενη παρουσίαση. Ας δεχθούµε συνεπώς ότι έχει
λογική αυτός ο ΣΥΡΙΖΑ του εσωτερικού. 

Εδώ, πέφτουµε σε καινούργιες αντιφάσεις. Προσχωρώ στο
σκεπτικό σας. Από κάτω τι λέτε; Λέτε να µείνουν σταθερές οι δα-
πάνες στο 44%. Πράγµατι, φέτος οι δαπάνες είναι 44%. Και µας
λέτε στο πρόγραµµα –είναι στη δεύτερη γραµµή, δεν πιστεύω κι
εδώ να κάνουµε λάθος- να µείνουν σταθερές στο 44%. Τότε πώς
θα αυξήσετε τις δαπάνες για την παιδεία, την υγεία, την κοινω-
νική ασφάλιση, τον πολιτισµό που λέγατε; Είκοσι οµιλητές έχω
ακούσει. Έχω ακούσει εδώ ό,τι µπορείτε να φανταστείτε. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Στον κ. Στρατούλη…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Θα προσλάβετε όλους τους εκπαιδευτικούς που ετέθη-
σαν σε διαθεσιµότητα. Θα καταργήσετε ευέλικτες µορφές
εργασίας. Θα αυξήσετε το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων
κατά 25%. Ψάχνω αυτόν που το είπε -δεν είναι αυτήν τη στιγµή
στην Αίθουσα- γιατί είπε ότι τόσο µειώθηκε τα τελευταία χρόνια.

Για τις προσλήψεις, τους µισθούς και τις συντάξεις, αφού θα
µείνετε σταθεροί το 2015 στα 44%, πώς είναι δυνατόν να µείνετε
σταθεροί και ταυτόχρονα να τα κάνετε όλα αυτά; Αν τα κάνετε
όλα αυτά, η αύξηση των φόρων θα είναι ακόµα µεγαλύτερη. Δεν
γίνεται και το ένα και το άλλο. Είναι έωλες και ψεύτικες υποσχέ-
σεις και τεράστια αύξηση φόρων. 

Επειδή µιλήσαµε για προβλέψεις, η εκτέλεση του προϋπολο-
γισµού είναι αντιµέτωπη µε την προβλεπόµενη αναθεώρησή της
τον Απρίλιο του 2014, καθώς τότε θα αποτυπωθούν οριστικά τα
αποτελέσµατα του 2013 και θα οριοθετηθεί το περίφηµο δηµο-
σιονοµικό κενό του 2014. Αυτά είπε ο κ. Σταθάκης στις 27-12-
2013. 

Όχι µόνο δεν είχαµε δηµοσιονοµικό κενό, όχι µόνο εκτελέ-
στηκε κανονικά ο προϋπολογισµός, αλλά δώσαµε και κοινωνικό
µέρισµα µισό δισεκατοµµύριο και δώσαµε άλλα 500 εκατοµµύρια
ως κοµµάτι παροχών αύξησης εισοδηµάτων στους ένστολους.
Δεν χρειάζεται δε να επαναλάβω τι έλεγαν όλοι οι συνάδελφοί
σας εδώ σε αυτήν την Αίθουσα πέρσι. Τα έχω καταγράψει.
Έχουµε τις ίδιες οµιλίες ακριβώς φέτος. Έχω ακούσει είκοσι οµι-
λίες µε ίδια ακριβώς επιχειρήµατα. 

Συµπερασµατικά, δυστυχώς, κατά τη συζήτηση στη Βουλή
µέχρι τώρα -µπορεί να έχουµε κάποια βελτίωση της κατάστασης
από εδώ και πέρα- παρατηρείται ότι πολλοί Βουλευτές της Αντι-
πολίτευσης και όχι µόνο της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, διαγ-
κωνίζονται σε προσεγγίσεις µιζέριας και λαϊκισµού. 

Διατυπώνονται µε ευκολία, όπως νοµίζω ότι απέδειξα, γενικο-
λογίες και απλουστεύσεις. Ακούγονται ανακρίβειες, αοριστολο-
γίες, µοιράζονται ψευδαισθήσεις, αραδιάζονται ανέφικτα αιτήµα-
τα, παράδειγµα 25% αύξηση στο Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύ-
σεων, εκφράζονται αφορισµοί, ισοπεδωτικοί χαρακτηρισµοί. 

Συνάδελφός σας είπε σήµερα το πρωί αν προλάβαµε να µετα-
φράσουµε τον προϋπολογισµό που µας έστειλαν στα γερµανικά.
Μα, από τη µία µας λέτε ότι ο προϋπολογισµός είναι στον αέρα
και από την άλλη µας λέτε ότι µας τον έστειλαν από τη Γερµανία.
Δεν γίνονται και τα δύο! Αποφασίστε επιτέλους ποιο επιχείρηµα
στέκει. Κυριαρχεί ο µηδενισµός και δυστυχώς απουσιάζει το
µέτρο. Απουσιάζουν ουσιαστικές απαντήσεις, λύσεις και προτά-
σεις. 

Θα επαναλάβω ότι είπα και χθες κλείνοντας την τοποθέτησή
µου. Η κρισιµότητα των στιγµών και η κατάσταση στην οποία βρί-
σκεται η χώρα απαιτεί απ’ όλους µας σοβαρότητα, υπευθυνό-
τητα, όχι θριαµβολογίες, αλλά όχι και µηδενισµούς. Απαιτεί να
είµαστε µακριά από επικίνδυνους ακροβατισµούς και αδιέξοδους
τυχοδιωκτισµούς. 

Φυσικά -και το γνωρίζω- η δηµιουργική σύνθεση δεν επιτυγχά-
νεται µε εξαναγκασµούς. Η ιστορική, όµως, πολιτική, οικονοµική
και κοινωνική πραγµατικότητα και η κρισιµότητα των στιγµών
είναι τέτοια που επιβάλλει συγκλίσεις, δηµιουργικές συνθέσεις,
συναίνεση, εθνικό σχέδιο, σκληρή δουλειά, επιτάσσει πατριωτική
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συνείδηση, ρεαλισµό, απαιτεί πολιτική και κοινωνική σταθερό-
τητα, ασφάλεια και αίσθηµα δικαιοσύνης.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Στα-

θάκη, έχετε τον λόγο για δύο, τρία λεπτά. Παρακαλώ να µην ανοί-
ξει αυτός ο διάλογος. Απαντήστε.

Ορίστε, κύριε Σταθάκη. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ: Δεν θα τα χρειαστώ. Η αποκατάσταση

της αλήθειας είναι πάρα πολύ απλή. 
Αν κάνατε τον κόπο να κοιτάξετε τρία σλάιντς πριν, όταν αρχί-

ζουν οι προτάσεις του ΣΥΡΙΖΑ -µια που έχετε όλα τα σλάιντς
µπροστά σας, εγώ τα θυµάµαι µάλλον- θα διαπιστώνατε ότι η
πρώτη πρόταση που υπάρχει αφορά το δηµόσιο χρέος και την
αποµείωση του δηµόσιου χρέους, έτσι που να απαλλαγεί η χώρα
από την ανάγκη παραγωγής πλεονασµάτων. Έχει όλες τις προ-
τάσεις µέσα. 

Άρα, στο τέταρτο κατά σειρά σλάιντ, όταν αναφέρεται στον
προϋπολογισµό, το balance budget δεν εξέπληξε κανέναν. Μόνο
εσείς το ερµηνεύσατε όπως το ερµηνεύετε, διότι είχαν προηγη-
θεί οι όροι και οι προϋποθέσεις κάτω από τις οποίες δεν χρειάζε-
ται η χώρα να παράγει τέτοια πλεονάσµατα. 

Άρα, είναι πολύ απλό, έπρεπε να το βάλω «primary», µια και
δεν ήξερα ότι δουλεύει το σύστηµα ανάλυσης των αναλύσεών
µας µε τόση ακρίβεια. Την επόµενη φορά θα προσθέσω το «pri-
mary», λοιπόν, για να µην υπάρχει η παραµικρή παρεξήγηση. 

Δεύτερον, επιµένω ότι ο ΣΥΡΙΖΑ έχει δεσµευτεί για το 2015 σε
ένα πολύ συγκεκριµένο πρόγραµµα, εάν γίνουµε κυβέρνηση.

Δεν πρέπει να συγχέετε τη διάθεση και την πρόθεση να ενι-
σχύσουµε το κοινωνικό κράτος, που αποτελεί όντως βασικό
σκοπό του ΣΥΡΙΖΑ, -γι’ αυτό, υποθέτω, θα µας ψηφίσουν και οι
πολίτες- µε το ότι το 2015 θα γίνουν όλα ως δια µαγείας. 

ΜΑΞΙΜΟΣ ΣΕΝΕΤΑΚΗΣ: Τις πρώτες εκατό µέρες είχατε πει.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Α, όχι από το 2015. Μετά

το 2015.
Να σας καταγγείλουν αµέσως. Είναι «δολοφόνος».
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριοι συνά-

δελφοι, σας παρακαλώ! 
Κύριε Σταθάκη, συνεχίστε, µην απαντάτε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ: Υποθέτω ότι αυτό το οποίο έχει δε-

σµευθεί να κάνει το 2015 ο ΣΥΡΙΖΑ είναι το πρόγραµµα της Θεσ-
σαλονίκης βήµα προς βήµα, από την πρώτη µέρα που θα βγει
κυβέρνηση. Γι’ αυτό και έφτιαξε ένα πρόγραµµα το οποίο, υπό
τους δεδοµένους δηµοσιονοµικούς περιορισµούς, θα εφαρµο-
στεί από την πρώτη µέρα. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Η κ. Γεωργία
Μπατσαρά έχει τον λόγο. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Έχει ζητήσει τον λόγο ο
κύριος Υπουργός!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εντάξει, κύριε
Γεωργιάδη! Το δίκιο δεν θα το φάµε µε τίποτα. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Να χάσουµε τέτοια ευκαι-
ρία; Τους ξεµπροστιάζουµε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Υπουργέ,
έχετε τον λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Το 44% από πρωτογενείς δαπάνες, από πότε συνεπώς;
Είπατε για 44% πρωτογενείς δαπάνες. Από πότε; Εσείς το λέτε.
Δεν έχει ηµεροµηνία. Σας ακούω! 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Το 2015, το 2016, το 2017, το 2018;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Από το 2015.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Πείτε µας πότε, για να ξέρουµε πότε θα αυξήσετε µι-
σθούς και συντάξεις ή πότε θα αυξήσετε φόρους. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ορίστε, κύριε

Σταθάκη. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ: Τι παραλάβατε πριν από τρία χρόνια

και τι παραδίδετε τώρα από άποψη πρωτογενών δηµοσίων δα-

πανών; Πείτε αυτά τα δύο νούµερα. Τι παραλάβατε και τι παρα-
δίδετε. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Από πότε; Μην ντρέπεστε.
Μην είστε ντροπαλός. Πείτε µας από πότε να ξέρει ο ελληνικός
λαός. Πείτε µας από πότε. Ψεύτες! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Γεωρ-
γιάδη, πρέπει να φωνάζετε; Μόνο εσείς θέλετε να µάθετε; 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μα, τι λέτε τώρα; Έχουµε
ξεφύγει! Να ξέρει ο ελληνικός λαός. Κοροϊδεύουν τον ελληνικό
λαό! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Μην φωνάζετε!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κάνει πρόβα αντιπολίτευσης…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Τι να τον κάνω,

κύριε Βούτση; 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ: Πόσο περικόπησαν οι δηµόσιες δα-

πάνες τα τριάµισι αυτά χρόνια; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Παρακαλώ,

απαντάει ο κ. Σταθάκης και κλείνουµε. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον λόγο; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Μα, δεν µπορεί

να συνεχιστεί αυτό!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μα, τι λέτε, κυρία Πρό-

εδρε; Αυτό είναι το καλύτερο κοµµάτι της συζητήσεως. Αποδει-
κνύεται ότι ο κ. Στρατούλης δεν ήξερε το πρόγραµµα του
ΣΥΡΙΖΑ! Άλλα είπε ο κ. Στρατούλης, άλλα ο κ. Σταθάκης.  

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Τα ίδια είπαµε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Δεν γράφεται

τίποτα από αυτά που λέει ο κ. Γεωργιάδης.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. Πείτε µια κουβέντα, κλείστε

και να προχωρήσουµε. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Συνεπώς…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ρεζίλι έγιναν…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Γεωρ-

γιάδη, έχετε τον Υπουργό εδώ να απαντήσει. Γιατί φωνασκείτε
εσείς; 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μας πνίγει το δίκιο µας!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εντάξει, αλλά

δεν αφήνετε τον Υπουργό σας να µιλήσει. 
ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ο Υπουργός µε την Κυβέρνηση και

εµείς µε το κόµµα. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Δέχοµαι, συνεπώς, ότι θα κρατήσετε σταθερές –stabi-
lization λέει η παρουσίαση-  τις δαπάνες στο 44%. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Αυτό δεν θα πει ίδιες δαπάνες κατά
τοµέα. Τι κάνετε τώρα;   

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Ωραία. Συµφωνώ. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Αυτό είναι καινούργιο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Συµφωνώ. Πάω να σας βοηθήσω. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Φέρτε την Αστυνοµία και πάρτε τον κω-

δικό και βάλτε τον στην υγεία. Μας κάνετε πλάκα, τώρα; 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δηλαδή να κόψουµε από

την Αστυνοµία. Να το ξέρουµε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Παρακαλώ, κύ-

ριοι συνάδελφοι. Τελείωσε αυτό. Περιµένουν και άλλοι συνάδελ-
φοι να τοποθετηθούν.

Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, κλείστε την παρέµβασή σας. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Καταλαβαίνω, συνεπώς, ότι υπάρχει µία δέσµευση του
ΣΥΡΙΖΑ να σταθεροποιηθούν οι δαπάνες στο 44%. Δεν ξέρουµε
πότε ακριβώς. Καταλαβαίνω ότι θα υπάρξουν µεταβολές, αλλά
µέχρι τώρα από τις είκοσι οµιλίες άκουσα µόνο για αυξήσεις, δεν
άκουσα ούτε για µία µείωση.

Επίσης, να σας πω ότι το 80% είναι µισθοί και συντάξεις.
Απορώ τι αναπροσαρµογές θα κάνετε. Αν µείνετε εδώ τέλος, µι-
λάµε για τεράστια αύξηση φόρων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Η κ. Γεωργία
Μπατσαρά έχει τον λόγο. 
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ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον
λόγο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Δεν γίνεται,
κύριε Σταθάκη. Δύο φορές σηκώθηκε η κυρία συνάδελφος. 

Ορίστε, έχετε ένα λεπτό και κλείνουµε. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ: Θα σας πω σε πολύ απλά ελληνικά τι

εστί µνηµόνιο σε σχέση µε τις δηµόσιες δαπάνες. Τρία νούµερα
θα σας πω. Η Ελλάδα είχε πρωτογενείς δαπάνες 45% του ΑΕΠ
στον ευρωπαϊκό µέσο όρο.

Τώρα είναι στο 42% και ο στόχος του µνηµονίου είναι να κατέ-
βει στο 38% του ΑΕΠ. Υπενθυµίζω ότι η χώρα µε τις χαµηλότερες
δηµόσιες δαπάνες είναι η Βουλγαρία, µε 36%. 

Η θέση που διατυπώνει ο ΣΥΡΙΖΑ σε αυτό είναι ότι η Ελλάδα
θα είναι µία κανονική ευρωπαϊκή χώρα µε ύψος δηµοσίων δαπα-
νών στο 44%, δηλαδή µία µονάδα κάτω από τον ευρωπαϊκό µέσο
όρο, ταγµένη στο να υπηρετεί ένα ισχυρό κοινωνικό κράτος µε
εκπαίδευση, υγεία, συντάξεις και κοινωνική ασφάλιση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ, τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Κύριε Σταθάκη, εξαντλήσαµε νοµίζω τα επιχειρήµατα.
Θα ήθελα µόνο να κάνω ένα τελευταίο σχόλιο τους αριθµούς
σας. Κάπου έχετε χάσει κάτι δισεκατοµµύρια πάλι!

Ο µέσος όρος των πρωτογενών δαπανών είναι 44,2% ως προς
το ΑΕΠ στην Ελλάδα το 2014 και όχι 41% ή 42% που ψελλίσατε.
Ο µέσος ευρωπαϊκός όρος είναι 45%. Αυτό το λέω για την απο-
κατάσταση, για άλλη µία φορά, της αλήθειας.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ: Το µεσοπρόθεσµο βάζει στόχο
38%!

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Η κ. Μπατσαρά

έχει τον λόγο.
Τα υπόλοιπα πείτε τα µε δελτία Τύπου. Δεν γίνεται άλλο!
ΓΕΩΡΓΙΑ ΜΠΑΤΣΑΡΑ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συνεχίζεται

για τρίτη ηµέρα σήµερα η συζήτηση του προϋπολογισµού και
πραγµατικά όλοι όσοι βρισκόµαστε µέσα σε αυτήν εδώ την Αί-
θουσα, οφείλουµε να οµολογήσουµε ότι το τελευταίο ηµίωρο
ήταν και το πιο ζωντανό της συζήτησης που διεξάγεται µέχρι σή-
µερα.

Ευτυχώς, βέβαια, γιατί αυτήν τη ζωντανή συζήτηση την πυρο-
δότησε ο ΣΥΡΙΖΑ µέσα από τις αντιφατικές εισηγήσεις του κ.
Στρατούλη και του κ. Σταθάκη και µέσα από την έλλειψη επιχει-
ρηµάτων –ακράδαντων όµως- και στοιχείων που πραγµατικά να
αιτιολογούν και να δικαιολογούν αυτά τα οποία ισχυρίζονται. Ο
ΣΥΡΙΖΑ –παρόντος του Αναπληρωτή Υπουργού, ο οποίος διαθέ-
τει και όλα τα στοιχεία και όλα τα επιχειρήµατα του λόγου του-
απέδειξε για άλλη µία φορά στον ελληνικό λαό το πόσο γυµνός
εµφανίζεται ενώπιων του!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός και η συζή-
τησή του αποτελεί µία κορυφαία κοινοβουλευτική διαδικασία,
κατά την οποία παρουσιάζονται ενώπιον της Εθνικής Αντιπροσω-
πείας και του ελληνικού λαού οι στόχοι, τα οικονοµικά µεγέθη
και η εν γένει οικονοµική πολιτική της Κυβέρνησης για τα επό-
µενα έτη. Ταυτόχρονα, γίνεται απολογισµός του κυβερνητικού
έργου των προηγούµενων ετών, ο οποίος επιτρέπει τη χάραξη
και υλοποίηση νέων σχεδιασµών και στόχων. 

Επιπλέον, δίδεται η δυνατότητα σε κάθε Βουλευτή να εκφρά-
σει ελεύθερα και αβίαστα τις θέσεις και τις απόψεις του, τόσο
για τα πεπραγµένα της Κυβέρνησης, όσο και επί του προϋπολο-
γισµού. 

Επίσης, δίδεται η δυνατότητα στην Αντιπολίτευση όχι απλά να
εκφράσει µία στείρα αντιπολιτευτική κριτική, αλλά να παρουσιά-
σει τη δική της πολιτική πρόταση, τον δικό της στρατηγικό σχε-
διασµό.

Τέλος, η ψήφος στον προϋπολογισµό σηµαίνει ψήφο εµπιστο-
σύνης στην Κυβέρνηση και τον Πρωθυπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για τον κρατικό

προϋπολογισµό διεξάγεται σε µία ιδιαίτερη κρίσιµη συγκυρία για
τη χώρα, µε τις διαδικασίες για την τελική αξιολόγηση να βρί-
σκονται σε εξέλιξη σε ένα ιδιαίτερα ασφυκτικό περιβάλλον για
τη χώρα µας. 

Η τρόικα σε αυτό το τελευταίο στάδιο εξαντλεί τη διαπραγµα-
τευτική της πίεση. Εµφανίζει σήµερα το πλέον σκληρό της πρό-
σωπο, προσβάλλει βάναυσα τη χώρα και το λαό µας, αγνοεί ή
κάνει πως αγνοεί το κοινώς παραδεκτό διεθνώς, ότι δεν υπάρχει
άλλος λαός στη σύγχρονη ιστορία ο οποίος να έχει υποστεί
τόσες θυσίες σε ειρηνική περίοδο. 

Δεν υπάρχουν ή σπανίζουν οι κυβερνήσεις οι οποίες έχουν
υλοποιήσει τόσες διαρθρωτικές αλλαγές και µεταρρυθµίσεις σε
τόσο σύντοµο χρόνο, χωρίς να υπολογίζουν το πολιτικό τους κό-
στος. 

Κι, όµως, η τρόικα δεν σέβεται τίποτα. Τούτη τη δύσκολη ώρα
ο Πρωθυπουργός, ο Αντώνης Σαµαράς, το δήλωσε ξεκάθαρα:
«Καµµία υποχώρηση στις παράλογες απαιτήσεις της τρόικας».
Αυτό εκφράζει τον λαό, ο οποίος δεν αντέχει ούτε άλλους φό-
ρους ούτε άλλες θυσίες. Αυτό εκφράζει, επίσης, τον κάθε Βου-
λευτή, ο οποίος στηρίζει την κυβερνητική πολιτική, προκειµένου
να βγούµε από την κρίση και απολογείται γι’ αυτή τη στήριξη κα-
θηµερινά στον λαό του, στην περιφέρειά του. Τούτη τη δύσκολη
για την πατρίδα ώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έπρεπε Κυ-
βέρνηση και Αντιπολίτευση να είµαστε όλοι µια γροθιά απέναντι
στην τρόικα. 

Αντ’ αυτού ο κ. Τσίπρας και ο ΣΥΡΙΖΑ, συνεπικουρούµενοι από
τον κ. Καµµένο και τους ΑΝΕΛ, εξακολουθούν να δυναµιτίζουν
και να υπονοµεύουν κάθε προσπάθεια της Κυβέρνησης για οµα-
λότητα και σταθερότητα. Επιµένουν στη διεξαγωγή πρόωρων
εκλογών, µε αφορµή την εκλογή Προέδρου της Δηµοκρατίας.
Εξυφαίνουν σενάρια αποστασίας αργυρώνητων Βουλευτών,
προκειµένου να δηµιουργήσουν κλίµα αστάθειας και πολιτικής
αβεβαιότητας. Εκβιάζουν και µέµφονται τους Βουλευτές, οι
οποίοι δηλώνουν ή σκέφτονται να ψηφίσουν Πρόεδρο της Δηµο-
κρατίας, δηλαδή αυτούς που απλώς σέβονται το Σύνταγµα και
αναγνωρίζουν την αδήριτη ανάγκη εκλογής Προέδρου της Δη-
µοκρατίας, η οποία εξασφαλίζει την πολιτική σταθερότητα, την
οποία τόσο πολύ έχει ανάγκη η χώρα αφ’ ενός για να µπορέσει
η Κυβέρνηση να συνεχίσει το έργο των διαρθρωτικών αλλαγών
και µεταρρυθµίσεων και αφ’ ετέρου να εµπνεύσουµε εµπιστο-
σύνη στις αγορές και το διεθνές περιβάλλον. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα αποφύγω να αναφερθώ στον
υπό συζήτηση προϋπολογισµό µε λεπτοµέρειες, σε λογιστικούς
αριθµούς και εν γένει ποσοτικά στοιχεία. Αυτό έχει γίνει, άλλω-
στε, µε πολύ σαφή τρόπο από τους γενικούς και ειδικούς ειση-
γητές µας, από άλλους συναδέλφους, αλλά ιδιαίτερα από τους
καθ’ ύλην αρµόδιους Υπουργούς. Θα συνιστούσε, όµως, πι-
στεύω, σοβαρή παράλειψη η αποφυγή εκ µέρους µου της περι-
γραφής της δηµοσιονοµικής κατάστασης στην οποία ευρίσκετο
η χώρα όταν ανέλαβε τις τύχες της αυτή η Κυβέρνηση και ο Πρω-
θυπουργός Αντώνης Σαµαράς. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Σε ένα λεπτό τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Πριν από δυόµισι χρόνια, λοιπόν, η χώρα ευρίσκετο προ των

πυλών της χρεοκοπίας. Η έξοδος από την Ευρώπη και το ευρώ
και η επιστροφή στη δραχµή εθεωρείτο σχεδόν βέβαιη. Η Κυβέρ-
νηση, όµως, τα κατάφερε, παρά τις δυσοίωνες κάθε φορά προ-
βλέψεις της Αντιπολίτευσης. Κράτησε τη χώρα στην Ευρώπη και
το ευρώ, εξασφάλισε τη βιωσιµότητα του τραπεζικού συστήµα-
τος, πέτυχε πρωτογενή πλεονάσµατα, βγήκε ξανά στις αγορές,
προκάλεσε τις θετικές αξιολογήσεις από διεθνείς οίκους. 

Σήµερα, η οικονοµία αρχίζει να ανακάµπτει. Επιτυγχάνεται
µικρή, αλλά σταθερή µείωση της ανεργίας. Κατατίθεται ένας ρε-
αλιστικός, ισοσκελισµένος για πρώτη φορά, µετά από σαράντα
χρόνια, προϋπολογισµός. Και όλα αυτά µε τις πρωτοβουλίες και
τους χειρισµούς της Κυβέρνησης και του Αντώνη Σαµαρά και
προπαντός τις αιµατηρές θυσίες του ελληνικού λαού. 

Κι εσείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, δυ-
στυχώς δεν συνεισφέρετε το παραµικρό σε αυτήν την προσπά-
θεια. Ειρωνικά και αυτάρεσκα αναφέρεστε στο δηµοσιονοµικό
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κενό -και επιχαίρετε κιόλας!-, το οποίο εντοπίζει η τρόικα, και στις
δυσκολίες της διαπραγµάτευσης. Αγνοείτε ότι η όποια δυσκολία
αφορά τη χώρα, αφορά την πατρίδα, αφορά τον λαό µας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρία Μπα-
τσαρά, κλείστε. 

ΓΕΩΡΓΙΑ ΜΠΑΤΣΑΡΑ: Κλείνω, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θεωρώ ότι η ψήφιση του προ-

ϋπολογισµού µας αφορά όλους, όπως όλους µας αφορά και η
εκλογή Προέδρου της Δηµοκρατίας, για να µπορέσει η χώρα να
πορευτεί σε µια οµαλή πορεία ανάκαµψης, ανάπτυξης και προ-
όδου, για να µπορέσει η Βουλή και η Κυβέρνηση να ολοκληρώ-
σουν το έργο τους µε αιχµή του δόρατος την Αναθεώρηση του
Συντάγµατος. 

Σας ευχαριστώ θερµά.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε, κυρία Μπατσαρά.
Τον λόγο έχει ο κ. Δηµήτριος Γάκης. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Ο κ. Γεωργιάδης λείπει. Κύριε Υπουργέ,

απευθύνοµαι τότε σε εσάς. 
Κοιτάξτε, όσο και να προσπαθείτε να καλύψετε την αλήθεια,

όσο και να προσπαθείτε να ξεγελάσετε τον ελληνικό λαό, όσο
και να χτυπιέστε εδώ µέσα, δεν µπορείτε να κρύψετε ότι έχετε
υπογράψει, στο τέλος της µνηµονιακής σύµβασης, ότι οι δαπά-
νες µας θα είναι στο 37% του ΑΕΠ, αντί του 44%, όπως προβλέ-
πεται στις άλλες ευρωπαϊκές χώρες. 

Αυτό καταδεικνύει την «κανονικότητα» που ονειρεύεστε για τη
χώρα µας, µία κανονικότητα που µοιάζει µε τη Βολιβία, την Αίγυ-
πτο και τη Βουλγαρία. Αυτό δεν κρύβεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κυρία Πρόεδρε, στην αρχή της
κοινοβουλευτικής περιόδου βρήκα σε κάποιο συρταράκι στα
έδρανα της Βουλής ένα «σκονάκι», ένα σηµείωµα, το οποίο θα
καταθέσω στα Πρακτικά, από µαθητές της ΙΔ’ Συνόδου της Βου-
λής των Εφήβων το 2009. Το είχαν αφήσει σαν µήνυµα στο µπου-
κάλι, στο χρόνο, για τους επόµενους Βουλευτές, για εµάς
δηλαδή.

Τι λέει αυτό το µήνυµα; Αφού αναφέρει πάνω ότι είναι από τη
ΙΔ’ Σύνοδο του 2009 γράφει στο χαρτάκι: «Χαιρετίσµατα από
τους Εφήβους Βουλευτές, Κωνσταντίνο Ηλιακόπουλο Β’Αθήνας,
Βαρβέρη Νικόλαο Νάουσα Ηµαθίας». Και από κάτω µάς αφήνουν
το µήνυµά τους: «Μην ξεχνάτε τα πραγµατικά προβλήµατα».
Είναι ένα µήνυµα επίκαιρο όσο ποτέ σήµερα. Μην ξεχνάτε τα
πραγµατικά προβλήµατα και κυρίως εσείς που κυβερνάτε. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Γάκης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Ο προϋπολογισµός που συζητάµε σήµερα αγγίζει στο ελάχι-
στο αυτό που µας ζητούν οι νέοι της χώρας; Ανταποκρίνεται στο
αίτηµα των δύο εφήβων ή όλης της νεολαίας σήµερα; Αντιµετω-
πίζει τα πραγµατικά προβλήµατα των πολιτών;

Μια µατιά στους προϋπολογισµούς των κοινωνικών Υπουρ-
γείων κυρίως –Παιδείας, Υγείας και Εργασίας- µάς αποδεικνύει
το αντίθετο. Στο Υπουργείο Παιδείας έχουµε µείωση δαπανών
κατά 5,12%. Στο Υπουργείο Υγείας έχουµε µείωση κατά 10,88%.
Στο Υπουργείο Εργασίας έχουµε µείωση κατά 2,77%. 

Επιπλέον, το 2009 είχαµε 11% ανεργία και 129% του ΑΕΠ δη-
µόσιο χρέος. Τώρα έχουµε 27% ανεργία και 177% δηµόσιο
χρέος. Η αύξηση των επενδύσεων το 2015 αναµένεται να προ-
έλθει µόνο από τον ιδιωτικό τοµέα, αφού οι δηµόσιες επενδύσεις
θα µειωθούν κατά 400 εκατοµµύρια ευρώ σε σχέση µε το 2014. 

Είναι σουρεαλιστική η πρόβλεψη ότι θα έχουµε 2,9% αύξηση
του ΑΕΠ και 3% πλεόνασµα; Αλήθεια, πώς θα το πετύχετε αυτό,
όταν το κράτος αποστερεί από την οικονοµία πόρους δισεκατοµ-
µυρίων που πάνε στην αποπληρωµή του χρέους; 

Δεν µας παίρνει ο χρόνος να αναφερθώ στην ακτοπλοΐα, τις
άγονες γραµµές, την τοπική αυτοδιοίκηση, την έρευνα και την
καινοτοµία.

Όµως, κύριοι Υπουργοί και κύριοι Βουλευτές της συµπολίτευ-
σης, µην κλείνετε τα µάτια στα προβλήµατα της κοινωνίας, κυρίως
των λιγότερο ευνοηµένων περιοχών όπως είναι οι νησιωτικές. Οι

κοινωνίες δεν αντέχουν νέα µέτρα. Οι νησιώτες δεν αντέχουν την
κοροϊδία και τον εµπαιγµό. Κανένας συµβιβασµός που να υπονο-
µεύει τη νησιωτική οικονοµία! Καµµία αλλαγή στο όνοµα της δήθεν
διαπραγµάτευσης σε έκτακτα µέτρα που δυσχεραίνουν την του-
ριστική ανάπτυξη και τη νησιωτική οικονοµία!

Η πώληση των αεροδροµίων, µεταξύ των οποίων της Ρόδου
και της Κω, που είναι από τα µεγαλύτερα και περισσότερο κερ-
δοφόρα της χώρας, σε συνδυασµό µε την επικείµενη αύξηση του
ΦΠΑ στις τουριστικές υπηρεσίες και την πιθανή κατάργηση των
µειωµένων συντελεστών, θα επηρεάσουν καθοριστικά την πορεία
της οικονοµίας αλλά και του τουρισµού, προς δυσµενέστερες
κατευθύνσεις και θα οδηγήσουν τις τοπικές κοινωνίες σε µαρα-
σµό.

Το παράδειγµα του κ. Χρυσοχοΐδη ήταν ατυχές. Το αεροδρό-
µιο της Ρόδου «αιµοδοτεί» τον κρατικό προϋπολογισµό. Δεν «αι-
µοδοτείται» από τους κατοίκους της Αλεξανδρούπολης, όπως
είπε. Αυτό το είπε, όµως, για να κρύψει τη µεγάλη αλήθεια ότι τα
αεροδρόµια τα πουλήσατε µπιρ παρά.

Η λειτουργία των αεροδροµίων δεν επιβαρύνει τον κρατικό προ-
ϋπολογισµό. Τα έσοδα από την πώλησή τους οδηγούνται σταθερά
στη µαύρη τρύπα του χρέους και η απόφαση που πήρατε είναι κα-
θαρά εισπρακτικού χαρακτήρα και απόλυτα αντιαναπτυξιακού χα-
ρακτήρα. Επιπλέον, θα επιβαρύνει τον οικογενειακό προϋπολο-
γισµό των νησιωτών µε επιπλέον κόστος 15 περίπου ευρώ για
κάθε µετακίνησή τους.

Οι πολίτες, κύριε Υπουργέ, θα πληρώσουν το κόστος της
«µυωπικής» σας πολιτικής. Και ξέρετε, εµείς στα Δωδεκάνησα –
αλλά και σε όλα τα νησιά- χρησιµοποιούµε το αεροπλάνο όχι για
να πηγαίνουµε διακοπές, αλλά κυρίως για να προστατεύσουµε
την υγεία µας, να υπερασπίσουµε τη ζωή µας.

Επιπλέον, αφήνετε το κράτος χωρίς εργαλεία σχεδιασµού,
ανάπτυξης και εφαρµογής πολιτικής.

Όσον αφορά το ΦΠΑ: Η αύξησή του ΦΠΑ στις τουριστικές
υπηρεσίες και η πιθανή κατάργηση των µειωµένων συντελεστών
που ισχύουν στα νησιά, αποτελεί µια ωρολογιακή βόµβα για την
προοπτική και το αναπτυξιακό µέλλον της νησιωτικής χώρας.
Εξασθενεί την ανταγωνιστικότητα του τουριστικού προϊόντος,
οδηγεί στην υποβάθµιση της ποιότητας των παρεχόµενων υπη-
ρεσιών, θα ενισχύσει τη φοροδιαφυγή, θα ενισχύσει τη µαύρη κι
ανασφάλιστη εργασία, θα προκαλέσει αύξηση της ανεργίας
στους ξενοδοχοϋπάλληλους και θα ενισχύσει την εργασία των
περίφηµων σπουδαστών του εξωτερικού.

Το κόστος που θα προκαλέσουν οι αποφάσεις σας, θα µετα-
κυλήσει στα συνήθη υποζύγια, στους εργαζόµενους, µε µείωση
των αποδοχών τους κι εντατικοποίηση των εργασιακών συνθη-
κών. 

Όλα αυτά θα προκαλέσουν χιονοστιβάδα αρνητικών αποτελε-
σµάτων που θα επηρεάσουν όλη την αγορά µε όλους τους πο-
λύτιµους πόρους που θα της αποστερήσουν. 

Κύριοι συνάδελφοι, ήρθε η ώρα να αναζητήσουµε λύσεις διε-
ξόδου και προοπτικές πέρα από τα µνηµόνια, πέρα από τον νεο-
φιλελευθερισµό. Υπάρχει και άλλος δρόµος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα χρειαστώ µισό λεπτό ακόµη, κυρία Πρόεδρε.
Κι αυτός ο δρόµος είναι ο δρόµος της ανάπτυξης, της κοινω-

νικής συνοχής. Ο ΣΥΡΙΖΑ θα ακολουθήσει αυτόν το δρόµο µε την
υλοποίηση ενός προγράµµατος θεσµικής ανασυγκρότησης, άµε-
σης απόδοσης για τους εργαζόµενους και την κοινωνία, µε ένα
ευρύτερο σχεδιασµό που να επιβάλλει κοινωνική δικαιοσύνη και
ισότητα. Αυτός θα είναι ο άξονας του δικού µας σχεδιασµού και
η προσπάθεια να εξειδικευτεί σε συγκεκριµένες δράσεις προς
όφελος των περιοχών του Αιγαίου και της νησιωτικής οικονοµίας. 

Κύριοι συνάδελφοι, το σχέδιο του ΣΥΡΙΖΑ αντιπαρατίθεται σε
έναν προϋπολογισµό που δεν είναι απλά αναποτελεσµατικός,
αλλά είναι καταστροφικός, είναι µνηµονιακός, αντικοινωνικός,
προσωρινός, δεν έχει πυξίδα, δεν περιέχει καµµιά κατεύθυνση
για ανάπτυξη. Είναι ένας προϋπολογισµός που εκ των πραγµά-
των θα αναθεωρηθεί σίγουρα, από µας, ίσως όµως και από σας,
αφού η τρόικα φαίνεται να έχει τέτοιους σκοπούς. Τόσο γρή-
γορα. 

2884 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Ένας φίλος µου, κύριε Υπουργέ και κύριοι της συγκυβέρνη-
σης, µου είπε να µεταφέρω στη Βουλή σήµερα -και θα το πω εν
συντοµία, για να µην χρησιµοποιήσω κι άλλο χρόνο- το εξής: «Ξέ-
ρεις κάτι; Αφού µας φάγατε όλα τα λεφτά, µας στείλατε και το
λογαριασµό». Όµως, ο λαός δεν ξεχνά, πίσω έχει η αχλάδα την
ουρά. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ο κ. Νικήτας
Κακλαµάνης έχει τον λόγο.

ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και
κύριοι της Κυβέρνησης, πριν µπω στην τοποθέτησή µου για τον
προϋπολογισµό, ελπίζω ότι σε σαράντα οκτώ ώρες ακριβώς από
τώρα ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ο κ. Τσίπρας,
θα απαντήσει ξεκάθαρα στα ερωτήµατα που έθεσε ο κ. Σταϊκού-
ρας στον κ. Σταθάκη και -κατά την άποψή µου- δεν πήρε απάν-
τηση.

Ο κ. Σταθάκης είναι ένας συνάδελφος -δεν έχω κανένα λόγο
να µην δηµοσιοποιήσω αυτό που του έχω πει κατ’ ιδίαν- τον
οποίο συµπαθώ σε προσωπικό επίπεδο και τον εκτιµώ σαν επι-
στηµονική και πολιτική οντότητα. 

Όµως, κύριε Σταθάκη, ενώ µας είπατε –κι εγώ σας πιστεύω-
ότι δεν ισχύουν αυτά που γράφτηκαν στο γνωστό e-mail, ότι θα
πέφτανε από τα παράθυρα αν βγαίνατε κυβέρνηση κλπ., δεν µας
είπατε, όµως, τελικά τι σας είπαν. Μήπως τρελάθηκαν από τη
χαρά τους µε αυτά που τους είπατε; Μείνανε άφωνοι, µε ανοιχτό
το στόµα; Διότι ιατρικά, ξέρετε, άµα πάθεις αφωνία ξαφνική, είναι
ή από µεγάλη χαρά ή από µεγάλο σοκ. Στην Ιατρική δεν υπάρχει
τρίτη λύση επ’ αυτού. 

Περίµενα να µας πείτε, λοιπόν, ποια ήταν η αντίδρασή τους.
Εγώ δέχοµαι ότι δεν σας είπανε ότι θα πέσουν από τα παράθυρα.
Τι σας είπαν όµως; Σας είπαν ότι τρελαθήκανε από τη χαρά τους,
ότι συµφωνούν µε όλα αυτά που τους είπατε;

Όπως, επίσης, επειδή δηµοσίως βγήκα και τοποθετήθηκα θε-
τικά στην επίσκεψη του κ. Τσίπρα στον Ποντίφικα, εν αντιθέσει
µε άλλους συναδέλφους του κόµµατός µου που είπαν άλλα
πράγµατα, δεν µου απήντησε ποτέ κανείς ποιος προκάλεσε
αυτήν τη συνάντηση. Ο κ. Τσίπρας τη ζήτησε και ο Ποντίφηξ την
απεδέχθη ή ο Ποντίφηξ την εζήτησε και ο κ. Τσίπρας την απε-
δέχθη; Ξέρετε, έχει σηµασία αυτό που σας ερωτώ. 

Όπως δεν πήραµε απάντηση, όταν συναντήθηκε αντιπροσω-
πεία του κόµµατός σας µε τον κ. Άσµουσεν στη Γερµανία, καλύ-
πτοντας το θέµα πίσω από το ότι ήταν µια άτυπη συνάντηση, στο
εξής ερώτηµα: Το θέµα του δηµόσιου χρέους του το θέσατε; Εάν
του το θέσατε, είτε ήταν τυπική είτε ήταν άτυπη είτε ήταν επί-
σηµη είτε ανεπίσηµη, ρωτώ συνεχώς δηµοσίως όπου βρεθώ µε
συνάδελφο του Τσίπρα σε κάποιο κανάλι, τι σας είπαν, ποια ήταν
η αντίδραση και δεν µας απαντάτε.

Ελπίζω ότι την Κυριακή το βράδυ ο κ. Τσίπρας θα µας απαν-
τήσει και επ’ αυτού. Τι σας είπε ο κ. Άσµουσεν; Τι θα κάνει µε το
χρέος; Θα το κουρέψει, όπως του είπατε και του προτείνατε; Πε-
ριµένουµε την απάντηση.

Έρχοµαι σε σας, κύριοι της Κυβέρνησης. Δεν θα µπω στα νού-
µερα του προϋπολογισµού. Διότι, αν θα έµπαινα στα νούµερα
του προϋπολογισµού, θα έπρεπε να σας ρωτήσω πώς βλέπετε
να βγαίνει η ιστορία «υγεία» µε µείον 190 εκατοµµύρια, πώς βλέ-
πετε να βγαίνει η ιστορία του Υπουργείου Εσωτερικών µε µείον
215 εκατοµµύρια, όταν είναι γνωστό ότι όλοι οι δήµοι έχουν ανα-
λάβει στην ουσία την προνοιακή πολιτική του κράτους; Επίσης,
πώς βλέπετε να βγαίνει η ιστορία του Υπουργείου Πολιτισµού µε
µείον σαράντα; 

Εδώ ανοίγω µία παρένθεση για να πω κι εγώ και να προσυπο-
γράψω τα όσα είπε ο Πρωθυπουργός για την πολιτιστική αθλιό-
τητα που κάνουν οι Βρετανοί, στέλνοντας εκθέµατα από τον
Παρθενώνα στη Ρωσία, ενώ τους φαίνεται περίεργο να µας τα
γυρίσουν πίσω. Πρόκειται περί πολιτιστικής αθλιότητας! Θα
έπρεπε να πω -και θα το πω, γιατί το έχω πει δηµόσια- ότι κι εγώ,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξέρω ότι είναι επώδυνος συνδυα-
σµός η αύξηση του ΦΠΑ στις διανυκτερεύσεις, στα ξενοδοχεία
µόνο, διότι το άλλο, για τα νησιά που είπαν οι συνάδελφοι, ξέρετε
ότι δεν έχει γίνει αποδεκτό. Ξέρω ότι είναι επώδυνο τα δεκαπέντε

χρόνια να γίνουν είκοσι. Δεν θα κρυφτώ πίσω από το δάκτυλό
µου. 

Υπάρχει, όµως, ένας πολύ σηµαντικός πολιτικός λόγος, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, που εγώ θα υπερψηφίσω τον προϋπολο-
γισµό. Αφού αυτόν τον προϋπολογισµό δεν τον γουστάρουν οι
τροϊκανοί και οι κρυπτόµενοι πίσω από αυτούς, τον γουστάρω
εγώ και γι’ αυτό τον λόγο τον ψηφίζω. Μόνο και µόνο επειδή δεν
τον γουστάρουν αυτοί!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Δεν σας ζητά κανείς να εγκαταλείψετε τις θέσεις σας. Έπρεπε,

όµως, για τον ίδιο λόγο να είστε διαφορετικοί στις τοποθετήσεις
σας για το φετινό προϋπολογισµό. Το εάν και πόσο θα εκτελεστεί
εδώ θα είµαστε και θα το δούµε. 

Ερχόµαστε τώρα γιατί γίνεται αυτή η ιστορία µε τους τρεις
καµπαλέρο. Και στην ουσία όχι µε αυτούς -αυτοί παίζουν θαυµά-
σια το ρόλο τους-  αλλά µε αυτούς που κρύβονται από πίσω.
Μέχρι πρότινος ο µεγαλύτερος σύµµαχός µας ήταν το ΔΝΤ.
Έλεγε κι αυτό υπέρ του κουρέµατος. Ήµουν από αυτούς που
είπαν: «Τι µας ήρθε τώρα και είπαµε να φύγει το ΔΝΤ στις 31 Δε-
κεµβρίου; Αφού είναι σύµµαχός µας. Αφού µας δανείζει µε µι-
κρότερο επιτόκιο από αυτό που θα µας δάνειζαν στις αγορές».
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ΔΝΤ, όµως, σηµαίνει Ηνωµένες
Πολιτείες της Αµερικής. Μην έχουµε καµµία αυταπάτη. Το ελέγ-
χουν από την αρχή µέχρι το τέλος. Αυτό µε βάζει σε µεγάλες
υποψίες για το τι υποκρύπτεται πίσω από αυτήν την αδιαλλαξία. 

Και επειδή εγώ πάντοτε µιλώ για τα εθνικά θέµατα, πάντοτε
πιστεύω ότι σε περιόδους οικονοµικής κρίσης, που το ενδιαφέ-
ρον του απλού κόσµου είναι αλλού στραµµένο και δικαιολογη-
µένα, µπορεί να απεργάζονται λύσεις για τα εθνικά θέµατα,
Σκόπια, Κύπρος. Αφήστε κάτω την υφαλοκρηπίδα της Κύπρου
και την ΑΟΖ της Κύπρου. Δεν γίνεται ο καβγάς για εκεί. Γίνεται
για το Καστελόριζο η ιστορία. Και τρέµω µήπως πίσω από αυτήν
την αδιαλλαξία κρύβονται άλλοι σκοποί που θα µας τους ζητή-
σουν, ενδεχοµένως, ως ανταλλάγµατα σε µία Ευρώπη η οποία
είναι ανύπαρκτη, η οποία είναι σαν να µην υπάρχει. 

Είναι γνωστό ότι είµαι ευρωσκεπτικιστής. Δεν το έκρυψα ποτέ.
Όµως, ενώ θα έπρεπε να είµαι σε δύσκολη θέση και να µην
µπορώ να τα λέω αυτά, αυτοί ρίχνουν νερό στη σκέψη των αν-
θρώπων που έχουµε αυτήν την άποψη. Φινλανδία, το οικονοµικό
θαύµα; Από «3Α» πήγε «2Α». Γιατί; Διότι η Γερµανία αφού ακο-
λούθησε την πολιτική του σκληρού µάρκου και έτσι κάθισε στο
κεφάλι και στο σβέρκο όλων των Ευρωπαίων, τώρα θέλει να ακο-
λουθήσει την πολιτική του σκληρού ευρώ για τον ίδιο ακριβώς
λόγο. 

Τελειώνοντας, προσέξτε κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ: Θέλετε να προκαλέσετε εκλογές εξαιτίας µη εκλογής Προ-
έδρου Δηµοκρατίας. Δεν ξέρω αν θα το πετύχετε. Εδώ θέλω να
πω ότι η πρόταση των οκτώ συναδέλφων της Αριστεράς, είναι
µία πρόταση που πρέπει να συζητηθεί. Εγώ τη βρίσκω ενδιαφέ-
ρουσα και πρέπει να συζητηθεί. Δεν κάνω τους σχολιασµούς που
άκουσα από τον κ. Στρατούλη. Προσέξτε, όµως, µην τυχόν οδη-
γηθούµε σε εκλογές λόγω µη συµφωνίας. Και το «όχι» δεν θα το
έχετε πει εσείς. Θα το έχει πει ο Σαµαράς και η Κυβέρνηση. Τότε,
ξέρετε ποιο θα είναι το δίληµµα στον ελληνικό λαό; Από τη µία
µεριά θα είστε εσείς και η τρόικα, άσχετα που έχετε ξεκινήσει
από διαφορετικές αφετηρίες. Θα έχετε τον ίδιο στόχο, να προ-
καλέσετε πολιτική αστάθεια, εσείς γιατί θέλετε να γίνετε κυβέρ-
νηση -εγώ δεν σας ενοχοποιώ για άλλα πράγµατα- και η τρόικα
για τους δικούς της λόγους.

Το δίληµµα στον ελληνικό λαό θα είναι «Διαλέξτε. ΣΥΡΙΖΑ και
τρόικα θέλετε και αυτούς που κρύβονται από πίσω, ή θέλετε τα
άλλα ελληνικά κόµµατα, όποια και αν είναι αυτά;». Εκεί θα πέσει
το δίληµµα -και θυµηθείτε το- εάν συνεχιστεί αυτή η κατάσταση. 

Σ’ αυτήν την ιστορία απευθύνοµαι πλέον µέσα από τη Βουλή
στο ένα εκατοµµύριο των Ελλήνων και Ελληνίδων που εγκατέλει-
ψαν την παράταξη στην οποία ανήκω από τον Οκτώβριο του 2009
µέχρι τις τελευταίες ευρωεκλογές. Τους καλώ απόψε µέσα από
το Κοινοβούλιο, γιατί εγώ είµαι θεσµικός ως παλιός Βουλευτής.
Όποια κι αν είναι η οργή τους, όχι για όσα λάθη έχουµε κάνει,
αλλά για όσες ιδεολογικές αποκλίσεις έχουµε κάνει ως παράταξη
και ως κόµµα, να ξανασυσπειρωθούν στην παράταξη που γεννή-
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θηκαν, γιατί ο αγώνας θα είναι σκληρός, αλλά εγώ πιστεύω ότι
µπορεί να είναι νικηφόρος, εάν και εφόσον οδηγηθούµε σε εκλο-
γές. 

Εκεί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, έχουµε να
πούµε πολλά. Θα δούµε και ποιοι είναι οι πλουτοκράτες Βουλευ-
τές που φροντίζουν την πλουτοκρατία και ποιοι είναι οι πένητες
που είναι υπέρ του λαού. Εκεί θα είναι σκληρή η αντιπαράθεση,
διότι όπως και να το κάνουµε, έχετε και πένητες, αλλά έχετε και
πλουσίους. 

Κύριε Σταθάκη µου, δεν µπορώ να αντιληφθώ πώς οι πλούσιοι
θα ψηφίσουν νόµους µε τους οποίους θα τους παίρνετε αυξη-
µένη φορολογία υπέρ των πένητων.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ο κ. Παναγιώ-

της Ρήγας έχει τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζη-

τάµε τον προϋπολογισµό σε συνθήκες ιδιαίτερα ανησυχητικές
και έχοντας την αίσθηση ότι η χώρα µας είναι παγιδευµένη ανά-
µεσα στην αδιαλλαξία, τα αντικρουόµενα συµφέροντα, τις εµµο-
νές, τις ιδεολογικές ακρότητες και των δανειστών µας -και
κυρίως του ΔΝΤ- και στα δικά µας πολιτικά σφάλµατα, στη δική
µας αδυναµία να αρθρώσουµε έναν ενιαίο εθνικό λόγο, µια ενιαία
πρόταση απέναντι σ’ αυτούς που µετά από τόσες θυσίες που
έκανε ο ελληνικός λαός και τόσες επιτυχίες που και οι ίδιοι ανα-
γνωρίζουν, επιµένουν να προσβάλλουν τη χώρα µας, επιµένουν
να µας ωθούν όχι προς την έξοδο από την κρίση, αλλά να µας
ξαναβυθίσουν στην κρίση που επί πέντε χρόνια βιώνει ο ελληνι-
κός λαός. Αυτήν την ευθύνη ο καθένας από µας, ο κάθε πολιτικός
φορέας, ο κάθε Βουλευτής ως πρόσωπο, πρέπει να την αναλά-
βει. 

Εµείς έχουµε υπηρετήσει µε συνέπεια επιλογές δύσκολες,
οδυνηρές, επώδυνες για τον ελληνικό λαό, όµως αποδεικνύεται
ότι οι δυνατότητες να επιλέξεις, όντας µέσα στην Ευρωπαϊκή
Ένωση και στην Ευρωζώνη, µια άλλη πολιτική, έναν άλλο δρόµο,
δεν υπήρχαν. 

Με σφάλµατα ίσως, µε αδυναµίες, µε αβελτηρίες, µε αγκυλώ-
σεις, προχωρήσαµε σ’ έναν πολύ µεγάλο βαθµό τη διόρθωση
των δηµοσιονοµικών αποκλίσεων που είχε η χώρα το 2009. Μει-
ώσαµε σε βαθµό πρωτοφανή για τα ευρωπαϊκά και παγκόσµια
δεδοµένα τα δύο µεγάλα ελλείµµατα, το δηµοσιονοµικό έλλειµµα
και το έλλειµµα του ισοζυγίου εξωτερικών συναλλαγών. Ταυτό-
χρονα, κατορθώσαµε να διατηρήσουµε σε επίπεδα ανεκτά και να
βελτιώσουµε την ανταγωνιστικότητα της χώρας.

Σήµερα, αφού επί τρία και πλέον χρόνια σηκώσαµε µόνοι µας
το βάρος αυτής της ευθύνης και πληρώσαµε πολύ ακριβά και
πληρώνουµε ακόµα σε πολιτικό κόστος τις επιλογές µας, συµµε-
τέχουµε µαζί µε τη Νέα Δηµοκρατία στην Κυβέρνηση που προ-
σπαθεί από το 2012, µε τις αδυναµίες της, τις αντιθέσεις
ανάµεσα στα δύο κόµµατα, τις διαφορετικές ιδεολογικές αφετη-
ρίες και απόψεις, να βγάλει τη χώρα από την κρίση.

Σε αυτήν µας την προσπάθεια είχαµε από την µια πλευρά µια
Ευρώπη η οποία δεν έχει ενιαίο λόγο, δεν εκφράζεται µε τα ίδια
συµφέροντα και τις ίδιες απόψεις και αντιλήψεις, µία Ευρώπη µε
τιµωρητική διάθεση, όπου κυριαρχεί ο γερµανικός προτεσταντι-
σµός και ένα εσωτερικό µέτωπο, το οποίο υπονοµεύει από την
πρώτη στιγµή την προσπάθεια. Μία παράταξη, η οποία διογκώ-
θηκε ξαφνικά, η οποία καβάλησε το κύµα της οργής των πολιτών
και έφτασε σήµερα να διεκδικεί την Κυβέρνηση και την εξουσία. 

Μιλώ για πέντε χρόνια υπονόµευσης, πέντε χρόνια άρνησης,
ούτε ένα «ναι» σε µέτρα τα οποία σήµερα τα επικαλούνται, ούτε
ένα «ναι» στους οικονοµικούς εισαγγελείς, στο άνοιγµα των λο-
γαριασµών, ούτε ένα ναι στις θεσµικές αλλαγές. Και σήµερα κό-
πτονται για αυτά και ολοφύρονται. Γιατί; Επειδή, όπως λένε, «δεν
τα αξιοποιεί η Κυβέρνηση».

Άρα, φτάνουµε σήµερα, τη στιγµή που η χώρα µας έχει πετύ-
χει όλα αυτά τα δηµοσιονοµικά πλεονάσµατα, τα πρωτογενή πλε-
ονάσµατα, την ανατροπή των ρυθµών στην ύφεση, όπου έχουµε
για πρώτη χρονιά, έστω και χαµηλούς ρυθµούς ανάπτυξης, όπου
έχουµε για πρώτη φορά σταθεροποίηση -αν θέλετε- και ανακοπή
της αύξησης της ανεργίας, αυτή τη δύσκολη στιγµή που η χώρα

µας δίνει τη µεγάλη µάχη, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση πάλι να
επενδύει στην πολιτική ανασφάλεια και την πολιτική αβεβαι-
ότητα. 

Το πρόβληµα αυτήν τη στιγµή της χώρας είναι η εικόνα που
εκπέµπει. Πρόκειται για εικόνα µιας χώρας διχασµένης, µιας
χώρας που δεν έχει συγκροτήσει εθνικό µέτωπο, µιας χώρας
ευάλωτης που δεν µπορεί να απαντήσει µε σταθερό τρόπο στην
ανάγκη να βγει µε τρόπο ασφαλή και βιώσιµο από το µνηµόνιο
και το πρόγραµµα, το οποίο εφαρµόσαµε πέντε χρόνια.

Έφτασε η ώρα, αγαπητοί συνάδελφοι, επιτέλους οι θυσίες του
ελληνικού λαού να πιάσουν τόπο. Συζητούµε σήµερα ένα προ-
ϋπολογισµό, ο οποίος είναι προϋπολογισµός της ανάγκης, προ-
ϋπολογισµός προσαρµοσµένος στις δυνατότητες της ελληνικής
οικονοµίας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μαγικές συνταγές και λύσεις υπήρχαν κάποτε, τότε που ο
προϋπολογισµός αποτύπωνε τις επιθυµίες µας. Σε αυτούς τους
προϋπολογισµούς πιθανόν αναφέρεστε, διότι όποιος γνωρίζει
στοιχειωδώς πώς συγκροτείται ένας προϋπολογισµός, ξέρει ότι
τα έσοδα και τα έξοδα έχουν συγκεκριµένες πηγές. 

Όταν ακούω, λοιπόν, τον κ. Τσίπρα και τους οικονοµολόγους
του ΣΥΡΙΖΑ να λένε ότι δεν θα χρειαστούµε νέο δανεισµό και ταυ-
τόχρονα θα έχουµε και δηµοσιονοµική σταθερότητα αλλά και πα-
ροχές και αποκατάσταση των αδικιών και θα κάνουµε και
διανοµή επιπλέον σε κοινωνικά ασθενείς οµάδες, µε την αύξηση
των µισθών, µε την αύξηση των συντάξεων, αυτό το πράγµα δεν
βγαίνει. Αυτό είναι µια αυταπάτη, είναι µία προσπάθεια εξαπάτη-
σης του λαού, ο οποίος αγχωµένος, πιεσµένος, γονατισµένος,
προφανώς δεν έχει την ψυχραιµία να καθίσει και να αναλύσει αν
αυτά που ακούγονται µπορούν να στηριχθούν κάπου.

Αυτήν τη στιγµή, λοιπόν, η χώρα µας δίνει τη µάχη στις δια-
πραγµατεύσεις µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, την Ευρωπαϊκή Κεν-
τρική Τράπεζα και το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. Έχουµε
δηλώσει ξεκάθαρα µέχρι πού µπορούµε να φτάσουµε, προκειµέ-
νου να υπάρξει συµφωνία, να κλείσουµε αυτήν τη συµφωνία. 

Έχουµε, επίσης, δηλώσει ξεκάθαρα ότι από ένα σηµείο και
έπειτα δεν πρόκειται να υποχωρήσουµε. Ο καθένας, λοιπόν, από
εδώ και πέρα θα αναλάβει τις ευθύνες του. Η χώρα, η Κυβέρνηση
δεν θα κλείσει πάση θυσία τη συµφωνία. Πρόθεσή µας είναι να
διατηρήσουµε τη χώρα ασφαλή, όχι όµως έναντι οποιουδήποτε
τιµήµατος. 

Αυτό, αγαπητοί φίλοι του ΣΥΡΙΖΑ, σας το λέµε γιατί ακούµε
κάποιους, όπως τον κ. Σταθάκη, να λέει ότι πρέπει να κλείσει η
συµφωνία και να πάµε σε εκλογές. 

Ε, όχι λοιπόν! Δεν θα κλείσει η συµφωνία αν αυτήν τη στιγµή
οι τροϊκανοί εξακολουθούν να πιέζουν. Θα κλείσει η συµφωνία
όταν είναι για το συµφέρον του ελληνικού λαού. Και αν δεν µπο-
ρεί να κλείσει η συµφωνία, θα κληθούν όλες οι πολιτικές δυνά-
µεις να αναλάβουν τις ευθύνες τους. Όλες οι πολιτικές δυνάµεις
και όλοι οι πολίτες! Δεν υπάρχει κανένας ανεύθυνος. Θα κληθεί,
λοιπόν, ο καθένας να κάνει την επιλογή του. Και τότε θα δουν κά-
ποιοι –γιατί κάποιος είπε από τους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ ότι
«πίσω έχει η αχλάδα την ουρά»- «πόσα απίδια πιάνει ο σάκος»
και τότε θα δούµε πόσο εύκολα λέµε µε λόγια ωραία πράγµατα.
Όµως, όταν έρθει η ώρα της ευθύνης, θα δούµε πώς θα σας αν-
τιµετωπίσει και εσάς ο ελληνικός λαός. Εύχοµαι για τη χώρα,
αλλά και για σας να µην το αντιµετωπίσετε σύντοµα. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Τον λόγο έχει

ο κ. Γρηγόριος Ψαριανός. 
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Δυστυχώς, έφυγε ο φίλος µου Δηµήτρης Στρατούλης, ο

οποίος σήµερα µας έκανε την τιµή –σε εµένα και σε άλλους επτά
συναδέλφους- να µας κάνει ένα µεγάλα αφιέρωµα για την πρω-
τοβουλία που πήραµε και την πρόταση που καταθέσαµε. 

Ο κ. Στρατούλης περίπου ως Δον Κιχώτης ζωγράφισε έναν
ανεµόµυλο και τον πυροβόλησε, διότι η πρόταση που κάναµε δεν
είναι ούτε για να στηρίξει την Κυβέρνηση Σαµαρά ούτε για να
δώσει πόντους στη µελλοντική κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ. Η πρόταση
που κάναµε δεν είναι ούτε υπέρ κανενός κόµµατος ούτε κατά του
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Σαµαρά ούτε κατά του Τσίπρα. Είναι η συζήτηση του αυτονόητου
που γίνεται σε όλη την Ελλάδα και εδώ και δεκαετίες σε πολλές
άλλες πολιτισµένες χώρες. 

Η Πορτογαλία και η Ιρλανδία µπήκαν δύο χρόνια µετά από
εµάς στα µνηµόνια και βγήκαν αρκετούς µήνες πριν. Όµως, εκεί
εκπονήθηκε ένα σχέδιο ξεπεράσµατος της κρίσης. Η Κυβέρνηση
και η Αντιπολίτευση συµφώνησαν σε ένα µίνιµουµ σχέδιο ξεπε-
ράσµατος της κρίσης και πήγαν σε εκλογές. 

Η πρότασή µας, λοιπόν, λέει ακριβώς ή σχεδόν ακριβώς αυτό:
Να συναινέσουµε µε τη µέγιστη δυνατή πλειοψηφία και να εκλέ-
ξουµε Πρόεδρο της Δηµοκρατίας έναν άξιο, επιφανή, εµβληµα-
τικό Έλληνα –και θα συµπλήρωνα κατά προτίµηση εκτός
κοµµατικών σωλήνων- µε µία µέγιστη πλειοψηφία, µε διακόσιες
εβδοµήντα, διακόσιες ογδόντα ψήφους, όλοι µαζί και να συµφω-
νήσουµε στα σηµεία της συνταγµατικής Αναθεώρησης και να
προλάβουµε, για να µη γιορτάσουµε την Αναθεώρηση του Συν-
τάγµατος µαζί µε τα διακόσια χρόνια από την Επανάσταση του
’21. 

Αυτό θα πρέπει να γίνει τώρα, η επόµενη Βουλή θα πρέπει να
είναι αναθεωρητική και να συµφωνήσουµε στην αναθεώρηση
αυτών που περιγράφουµε όλοι. Και ο ΣΥΡΙΖΑ και η Νέα Δηµο-
κρατία και το σχέδιο της Κυβέρνησης έχουν τέσσερα, πέντε ση-
µεία, στα οποία συµφωνούν. Αυτά είναι ο νόµος περί ευθύνης
Υπουργών, ένας δικαιότερος –αν όχι δικαιότατος- εκλογικός
νόµος, ένα πάγιο εκλογικό σύστηµα. Αυτό είναι κάτι στο οποίο
θα πρέπει να συµφωνήσουµε και να µην παίζουµε τις κουµπάρες
και αλλάζουµε τον εκλογικό νόµο κάθε τρεις και λίγο, ο καθένας
κατά το δοκούν και όπως τον συµφέρει και ανάλογα µε το πώς
µας βολεύει. 

Θέλουµε, λοιπόν, ένα πάγιο εκλογικό σύστηµα και να συµφω-
νήσουµε στις συνταγµατικές αλλαγές που πρέπει να κάνουµε για
το νόµο περί ευθύνης Υπουργών κ.λπ.. Αυτό είναι το δεύτερο ση-
µείο. 

Θα πρέπει, λοιπόν, να εκλέξουµε από κοινού -το δηµοκρατικό
τόξο, όπως λέµε- τον Πρόεδρο της Δηµοκρατίας, να συµφωνή-
σουµε στη συνταγµατική Αναθεώρηση και να κερδίσουµε το
χρόνο που πρέπει να κερδίσουµε. 

Τρίτον, θα πρέπει να πάµε σε εκλογές τάχιστα. Σε τρεις µήνες;
Σε τέσσερις; Σε έξι µήνες; Θα πρέπει να το συζητήσουµε και να
τα βρούµε. Και όποιος βγει πρώτος και κάνει την κυβέρνηση που
µπορέσει να κάνει, ας βγάλει τη χώρα από την κρίση. 

Εγώ θα προτιµούσα να βγάζαµε τη χώρα από την κρίση περισ-
σότερα από ένα κόµµα. Καλύτερα θα ήταν δύο ή τρία ή τέσσερα
κόµµατα. Προσωπικά έχω διατυπώσει αυτήν την άποψη εδώ και
πολλά χρόνια, πριν ακόµα σκάσει στα µούτρα µας αυτή η κρίση,
γιατί όλοι το βλέπαµε να έρχεται και µερικοί δραπέτευαν ένας-
ένας. Όµως, κάναµε και κάτι άλλο. Παρουσιάζαµε ως προαπαι-
τούµενα πράγµατα που δεν ζητούσαν οι καταραµένοι τροϊκανοί
και τα µνηµόνια, αλλά διάφοροι –ήταν εσωτερικά κόλπα- από εδώ
µέσα. Και αυτά τα παρουσιάζαµε ως προαπαιτούµενα. 

Και πράγµατα που δικαίως έλεγαν οι τρισκατάρατοι δανειστές
και που έπρεπε να τα έχουµε κάνει από µόνοι µας εδώ και δε-
καετίες και κάναµε την πάπια και πηγαίναµε µε µονοκοµµατικές
κυβερνήσεις και έκανε κάθε ένας ό,τι γούσταρε για τρία ή τέσ-
σερα χρόνια ή και δύο, ενώ θα έπρεπε να έχουµε προχωρήσει
σε αυτά τα πράγµατα, σε µεγάλες θεσµικές αλλαγές και µεταρ-
ρυθµίσεις, δεν τις κάναµε από µόνοι µας και δεν τις κάναµε ούτε
όταν δικαίως τις ζητούσαν οι δανειστές, για να γίνει το «κατσα-
πλιαδιστάν» µια κανονική ευρωπαϊκή χώρα. 

Ξέρετε πολύ καλά για τι πράγµατα µιλάµε. Ξέρετε πολύ καλά
ότι µια κανονική ευρωπαϊκή χώρα δεν είµαστε. Μερικοί δεν θέ-
λουν να είµαστε, θέλουν να είµαστε η Λαϊκή Δηµοκρατία της Σο-
µαλίας, κάτι άλλο, η Μπουργκίνα Φάσο, η Σιέρα Λεόνε. Περίπου
έτσι είµαστε ήδη. 

Το ζητούµενο, λοιπόν, είναι να γίνει η Ελλάδα µια κανονική ευ-
ρωπαϊκή χώρα. Για να γίνει αυτό θα πρέπει να γίνουν µεγάλες
µεταρρυθµίσεις. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Όµως, το πελατειακό µας σύστηµα δεν το επέτρεψε ούτε στον
Παπανδρέου ούτε στον Παπαδήµο ούτε στον Σαµαρά ούτε σε

κανέναν. Και οι ίδιοι ενδεχοµένως δεν το ήθελαν, επειδή οι πε-
λάτες είναι πελάτες και οι κοινωνικές οµάδες είναι κοινωνικές
οµάδες. Αλλά ξέρετε κάτι; Το ενάµισι ή τα δύο εκατοµµύρια
άνεργοι δεν έχουν κανένα συνδικάτο, δεν είναι ούτε ΠΟΣΠΕΡΤ
ούτε ΓΕΝΟΠ ΔΕΗ ούτε ΓΣΕΕ ούτε ΑΔΕΔΥ ούτε τίποτα, δεν τους
υπολογίζει κανένας, ενώ από ένα πλεονασµατάκι µπορούµε να
δώσουµε στους ένστολους, ας πούµε, και στους δικαστικούς, οι
οποίοι «κρατάνε το µαχαίρι, κρατάνε και το πεπόνι» και είναι οι
ισχυροί της κοινωνίας.

Αυτές τις µεγάλες µεταρρυθµίσεις που έπρεπε να κάνουµε δεν
τις κάναµε, γι’ αυτό µας κυνηγάνε και µας εκβιάζουν και µας πιέ-
ζουν τώρα οι δανειστές. Γιατί δεν κάναµε αυτά και πάµε να κά-
νουµε τη σύνταξη της γιαγιάς, που είναι 60 ευρώ, 52 ευρώ. Και
αυτό είναι µεγάλη νίκη της Ελλάδας για να παραµείνει στην Ευ-
ρωζώνη! 

Τέτοια κάνουµε. Συνεχώς κάνουµε τέτοια: περικοπές µισθών
και συντάξεων και υπερφορολόγηση. Δεν κάναµε ένα δίκαιο φο-
ρολογικό σύστηµα. Είπαµε ότι θα πατάξουµε τη φοροδιαφυγή.
Ας µην πω τι κάναµε! Η µαύρη οικονοµία που ήταν 40%, µπορεί
να έχει πάει 60% τώρα µε την υπερφορολόγηση. 

Είπαµε ότι θα πατάξουµε το λαθρεµπόριο καυσίµων και κά-
νουµε το παπί. Ενώ έχουµε ψηφίσει κανονιστικές διατάξεις και
νοµοθετήµατα και νόµους και τρόπους για να αντιµετωπίσουµε
το λαθρεµπόριο καυσίµων, δεν το έχουµε κάνει. 

Έχουµε πει ότι θα αναµορφώσουµε το σωφρονιστικό σύ-
στηµα. Δεν το έχουµε κάνει. 

Μεγάλες µεταρρυθµίσεις στις εφορίες, στη σύνδεση των
Υπουργείων και των οργανισµών µεταξύ τους -µε µια πλαστική
κάρτα, κάθε οικονοµική συναλλαγή απευθείας να καταγράφεται
στο Υπουργείο Οικονοµικών- δεν έχουµε κάνει. Γιατί; Γιατί δεν
θέλουµε να τα κάνουµε. Γιατί έχουµε τα «πελατάκια» µας και δεν
θέλουµε να τσιγκλήσουµε το πελατειακό σύστηµα ως σύγχρονοι
ευρωπαϊστές «Μαυρογιαλούροι». Μόνο που στην Ευρώπη οι
«Μαυρογιαλούροι» είναι άγνωστο είδος. Και αυτοί έχουν κόλπα.
Και αυτοί έχουν πελάτες. Και αυτοί έχουν συµφέροντα να εξυ-
πηρετήσουν, αλλά µερικά πράγµατα µπορούν να τα βάλουν σε
µια σειρά. Εµείς µπορούµε; 

Αυτή είναι -λίγο πιο ανεπτυγµένη- η πρόταση που κάναµε οι
επτά Βουλευτές. Θα ήθελα να είναι πενήντα αυτοί οι Βουλευτές,
γιατί πάνω από τριάντα µάς έχουν δηλώσει ότι συµφωνούν, αλλά
δεν µπορούν γιατί θα τους τραβήξει το κόµµα, το σακάκι ή το µα-
νίκι. Και ενώ είπαν: «Θα υπογράψουµε», δεν υπέγραψαν. Είναι
αρκετοί Βουλευτές τέτοιοι. 

Και ένα τελευταίο. Με συγχωρείτε για το ενάµισι λεπτάκι που
κλέβω, αλλά πολλοί άλλοι έχουν κλέψει πολλά περισσότερα. 

Θέλω να πω γι’ αυτήν τη χυδαία, την άθλια συζήτηση που γί-
νεται περί χρηµατισµού Βουλευτών και περί αποστασίας –βε-
βαίως και άνθρωποι πολιτικοί έχουν χρηµατιστεί στην  Ελλάδα
και αποστασίες είχαµε- ότι αυτοί που λένε τώρα για χρηµατισµό
Βουλευτών και για αποστάτες, ας κοιτάξουν καλά-καλά τους κα-
θρέφτες τους. Γιατί δεν είναι για όλους τα φράγκα πάνω από
όλα, κύριοι σύντροφοι, µερικοί-µερικοί. Δεν χρηµατίζονται όλοι,
ούτε αποστατούν όλοι. 

Καµµιά δεκαριά αποστάτες στο ΣΥΡΙΖΑ έχω µετρήσει ήδη.
Μπορώ να σας πω και τα ονόµατα, εάν θέλετε. 

ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: Πείτε τα!
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Εάν θέλετε να σας τα πω. 
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΕΛΑΛΗΣ: Να µας τα πείτε.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Θέλετε να σας τα πω;
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΕΛΑΛΗΣ: Βεβαίως!
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Να σας τα δώσω γραπτά αύριο. 
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΕΛΑΛΗΣ: Δεν είναι δυνατόν να λέτε τέτοια

πράγµατα!
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Θα σας τα δώσω αύριο γραπτώς. 
ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: Τώρα να τα πείτε.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΡΙΑΝΟΣ: Γιατί οι αποστάτες είναι και αυτοί

που πάνε στους εκατόν είκοσι. Χρηµατίζονται και αυτοί  που πάνε
στα «όχι» και όχι µόνο αυτοί που πάνε στα «ναι», όπως εγώ που
πήρα προκαταβολή µια Ferrari, όπως γράφουν τα διάφορα
«µπλόγκια» του ΣΥΡΙΖΑ. Εντάξει; 

Δεν υπάρχει χρηµατισµός Βουλευτών, κύριοι σύντροφοι, ούτε
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αποστάτες. Αυτά να τα ψάχνετε αλλού, εκεί που ξέρετε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ο κ. Κλειτσιώ-

της έχει τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΛΕΙΤΣΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριοι Υπουργοί, κυρία Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, είναι η

τρίτη χρονιά που είµαι στη συζήτηση του προϋπολογισµού και
δυστυχώς η Αξιωµατική Αντιπολίτευση τα ίδια και τα ίδια λέει.

Κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, διαψευ-
σθήκατε και πέρυσι και φέτος. Τα στοιχεία του προϋπολογισµού
του 2014 σας διέψευσαν. Έχει ανακοινωθεί από τον Αναπληρωτή
Υπουργό ότι τους στόχους που είχαµε βάλει πέρυσι στον προ-
ϋπολογισµό κατά γράµµα τους έχουµε πιάσει. Γιατί επιµένετε και
ισχυρίζεστε ότι είναι ένας προϋπολογισµός τον οποίον θα αναγ-
καστούµε να αναθεωρήσουµε και ο οποίος δεν θα πιάσει τους
στόχους; Επαναλαµβάνω, τα ίδια λέγατε και πέρυσι και διαψευ-
σθήκατε. Αλλάξτε αυτήν τη συµπεριφορά σας. 

Να έρθω στη σηµερινή συζήτηση. Με την κύρωση του προϋπο-
λογισµού του έτους 2015 η Κυβέρνηση παγιώνει την επιστροφή
της Ελλάδας στο επιτακτικό καθεστώς της πολιτικής και κοινω-
νικής σταθερότητας κόντρα στις ιδιαίτερα δυσµενείς, προκλητι-
κές και ασταθείς διεθνώς συνθήκες. Συνεχίζουµε µε αµείωτο
ζήλο την προσπάθειά µας ρεαλιστικά, υπεύθυνα και µε απόλυτο
σεβασµό προς το εθνικό συµφέρον για ασφαλή και σταδιακά βή-
µατα προς την επίτευξη του καθήκοντος που µας ανατέθηκε από
τον ελληνικό λαό για την ανάκτηση της οικονοµικής δύναµης και
ανεξαρτησίας της χώρας µας µέσα στην Ευρώπη.

Μέχρι και σήµερα έχουµε καταφέρει µε τη βοήθεια του ελλη-
νικού λαού, που µε τις δυνάµεις του και τις αντοχές του µας στη-
ρίζει, να µας διαψεύσουµε ουκ ολίγες φορές τις δυσοίωνες,
κακεντρεχείς προβλέψεις που αφορούσαν τόσο την έξοδο της
Ελλάδας από την Ευρωζώνη όσο και τη σίγουρη κατά τα άλλα
αποτυχία των οικονοµικών µας προβλέψεων µε τελική κατάληξη
την χρεοκοπία. 

Δεν είναι τυχαίο το γεγονός ότι για τρίτη χρονιά επιτυγχάνουµε
θεαµατικά τους στόχους του επιβεβληµένου οικονοµικού προ-
γράµµατος, ενώ για δεύτερη χρονιά σφραγίζουµε και αποδει-
κνύουµε την προσαρµοστικότητά µας µε πρωτογενή πλεονά-
σµατα, που µας παρέχουν τη δυνατότητα συγκριτικών πλεονασµά-
των δυναµικής διαπραγµάτευσης, αλλά και σεβασµού από τους
εταίρους µας. 

Επίσης, είναι πλεονάσµατα που δίνουν την ευκαιρία ανταπο-
δοτικότητος, εξισορρόπησης και άµβλυνσης των οικονοµικών και
κοινωνικών αδικιών, όπως και άλλοτε είχαµε δεσµευθεί. 

Αποτέλεσµα της ορθής εκτέλεσης του προϋπολογισµού του
2014 αλλά και επίτευξης του στόχου του οικονοµικού προγράµ-
µατος είναι η σταθερή και σταδιακή υποχώρηση του δηµοσίου
χρέους, που προβλέπεται να διαµορφωθεί στα 318 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ, δηλαδή στο 175% του ΑΕΠ µε τις δαπάνες για την
εξυπηρέτηση των τόκων να βρίσκονται σε µια διαρκή τροχιά µεί-
ωσης.

Η διαπραγµάτευση µε τους εταίρους µας µε στόχο την ολο-
κλήρωση της αξιολόγησης πριν από το τέλος του οικονοµικού
προγράµµατος θα επικεντρωθεί και στη διεκδίκηση επιµήκυνσης
του χρόνου αποπληρωµής του χρέους και ελάφρυνσής του µε
στόχο την ορθότερη και πληρέστερη διαχείρισή του.

Έχοντας διανύσει έξι συναπτά έτη βαθιάς και συνεχόµενης
ύφεσης, αναµένεται να αποκλιµακωθεί σταθερά η µείωση του
ΑΕΠ, το οποίο και προβλέπεται να αυξηθεί κατά 0,6%, σε αντί-
θεση µε το 2013 όταν η µείωσή του ήταν 3,9%. 

Το φρένο αυτό στη µείωση του ΑΕΠ δεν είναι φυσικά τυχαίο,
αφού ανακάµπτει το επενδυτικό κλίµα, αυξάνεται ο τουρισµός
στη χώρα µας, µειώνονται οι ασφαλιστικές εισφορές και διανέ-
µεται κοινωνικό µέρισµα. Τη µεγαλύτερη και εξαιρετικά επίπονη
πρόκληση διαµορφώνει το µεγάλο ποσοστό ανεργίας, που φαί-
νεται να µειώνεται σταδιακά σύµφωνα µε τα επίσηµα στοιχεία
της ΕΛΣΤΑΤ. 

Παρ’ όλα αυτά, αποτελεί τον τοµέα, στον οποίο χωρίς δεύτερη
σκέψη, οφείλουµε να επικεντρωθούµε και να συνεχίσουµε τις µε-
ταρρυθµίσεις για τη δηµιουργία νέων, σταθερών και βιώσιµων
θέσεων εργασίας. 

Ιδιαίτερα σηµαντικό είναι το γεγονός πως ο προϋπολογισµός

του 2014 θα εµφανίσει πρωτογενές πλεόνασµα 3,3 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ ή 1,8% του ΑΕΠ, ξεπερνώντας και τις εκτιµήσεις για
το ύψος του στα 3 δισεκατοµµύρια ευρώ ή στο 1,6% του ΑΕΠ. 

Οι συνεχείς µας επιτυχίες στην εκτέλεση του οικονοµικού προ-
γράµµατος συναινούν στη διατήρηση της αισιοδοξίας µας, στην
πίστη στις δυνάµεις µας και στη συνέχιση προς την βιώσιµη ανά-
πτυξη και την οικονοµική µας ανεξαρτησία. Απαραίτητη φυσικά
προϋπόθεση για την µετέπειτα ενίσχυση και επίτευξη όλων των
εθνικών µας στόχων είναι η πολιτική σταθερότητα που καθηµε-
ρινά και απερίσκεπτα υπονοµεύεται δυστυχώς από εσάς, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. 

Εδώ, κύριε Υπουργέ, επειδή έχω γράψει πολλά να πω και ο
χρόνος τελειώνει, θα ήθελα να αναφερθώ σε αυτό που έχουµε
υποσχεθεί επανειληµµένα: τη µείωση των φορολογικών συντελε-
στών. 

Κύριε Υπουργέ, ήµασταν στην Αίθουσα της Επιτροπής
Οικονοµικών και αναφερθήκαµε εκεί σε αυτό. Είναι επιτακτική
ανάγκη να µειωθούν οι φορολογικοί συντελεστές. Εσείς, άλλωστε,
κύριε Μαυραγάνη, σε κάποιο φόρουµ στη Θεσσαλονίκη
αναφερθήκατε στην προοπτική αυτή. Θα ήθελα να είστε στην
ευχάριστη θέση στις αρχές του χρόνου να ανακοινώσετε µέσα
από αυτήν την Αίθουσα τη µείωση των συντελεστών. 

Τελειώνοντας, κυρία Πρόεδρε, θα αναφερθώ και στην
φορολόγηση των αγροτών. Όπως όλοι γνωρίζουµε, οι αγρότες
µας για τα εισοδήµατα του 2014 θα φορολογηθούν µε ποσοστό
13% από το πρώτο ευρώ. 

Εδώ, κύριε Υπουργέ, θα πρέπει εσείς που είστε άνθρωπος της
αγοράς να το επανεξετάσετε αυτό. Θα πρέπει να δούµε και να
θεωρήσουµε τους γεωργούς και κτηνοτρόφους ως εργάτες γης.
Ο γεωργός και ο κτηνοτρόφος, κύριε Υπουργέ, δεν είναι
επιχειρηµατίας, δεν είναι επιτηδευµατίας. Γι’ αυτό θα σας παρα-
καλέσω πάρα πολύ να δείτε τι κόστος θα έχει αυτό για τα έσοδα
του δηµοσίου και να αναθεωρήσουµε, βάζοντας ένα ελάχιστο
αφορολόγητο στον πρωτογενή τοµέα. 

Θα ήµουν πολύ ευτυχής αν θα ήσασταν στη θέση το επόµενο
διάστηµα να ανακοινώσετε αυτό το αφορολόγητο για τον
πρωτογενή τοµέα. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κι εµείς.
Τον λόγο έχει ο κ. Μάρκος Μπόλαρης.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.    
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

όταν χάνουµε την πολιτική, κυριαρχεί η επικοινωνία και η
διαχείριση –κυρίως η κακή διαχείριση. Την άνοιξη βιώσαµε το suc-
cess story της Κυβέρνησης ως επικοινωνία, η οποία ήθελε να
καλύψει ελλείµµατα πολιτικής. Το φθινόπωρο ακούσαµε για το
σκίσιµο των µνηµονίων από την Κυβέρνηση –µαζεύαµε τα φύλλα
τα οποία έπεφταν- µέχρις ότου, κλείνοντας το φθινόπωρο, η χώρα
βρέθηκε σε ένα κλίµα του 2011 και στις διεθνείς αγορές και στο
χρηµατιστήριο και στην πραγµατική οικονοµία και στις σχέσεις µε
τους δανειστές, όπου ήταν προφανές ότι το επικοινωνιακό
εργαλείο κατέρρευσε. 

Ήταν φανερό ότι όλα όσα είχαν λεχθεί, ειπώθηκαν για να
καλύψουν το έλλειµµα, το πραγµατικό έλλειµµα στην πολιτική.
Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση θέλει να
ασχολείται µε το δηµοσιονοµικό. Στον προϋπολογισµό επιβάλ-
λεται να ασχοληθεί µε τα δηµοσιονοµικά, αλλά αυτά είναι ο
καθρέφτης µιας οικονοµίας. 

Η Κυβέρνηση, λοιπόν, έπρεπε –και αυτό διακηρύχθηκε και
είναι πραγµατική ανάγκη του τόπου- στα δυόµισι χρόνια που πέ-
ρασαν να έχει βελτιώσει τα πράγµατα στο δηµόσιο χώρο. Η Κυ-
βέρνηση έπρεπε να είχε κάνει καλύτερο, δικαιότερο, διαφα-
νέστερο, αποτελεσµατικότερο το δηµόσιο. Θα έπρεπε να έχει
κάνει δικαιότερο το φορολογικό σύστηµα. Θα έπρεπε να είχε εµ-
πεδώσει εµπιστοσύνη στους πολίτες, οι οποίοι γονάτισαν κάτω
από το βάρος της κρίσης. Το πέτυχε; Έγιναν µήπως καλύτερες
και πιο διάφανες οι υπηρεσίες στα Υπουργεία;

Ξέρετε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ένα µικρότερο κράτος
αν εξακολουθεί να είναι αναποτελεσµατικό, γραφειοκρατικό, µε
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αδιαφάνειες -και ό,τι σηµαίνει και συνεπάγεται η λέξη αυτή- δεν
είναι ένα καλό κράτος. Εκείνο που έχει ανάγκη η Ελλάδα είναι
ένα κράτος, το οποίο σέβεται τον πολίτη, σέβεται την επιχειρη-
µατικότητα, σέβεται και υπηρετεί τα εθνικά συµφέροντα, σέβεται
και υπηρετεί τα κοινωνικά συµφέροντα, σέβεται και υπηρετεί
τους πολίτες του. 

Έχει η Κυβέρνηση στην κατεύθυνση αυτή, αυτά τα δυόµισι
χρόνια, να µας δείξει κάτι; Δυστυχώς, όχι. Θα µου έπαιρνε πολύ
ώρα να αναφέρω παραδείγµατα για την αναποτελεσµατικότητα
αυτή στη λειτουργία του βασικού Υπουργείου. 

Ξέρετε, χρησιµοποιώ τον όρο «Υπουργείο εισπράξεων». Λυ-
πούµαι που δεν µπορώ να χρησιµοποιήσω τον όρο «Υπουργείο
Οικονοµικών», γιατί η οικονοµία είναι ζωντανό και δηµιουργικό
πράγµα. Κι αυτή η Κυβέρνηση το Υπουργείο Οικονοµικών το έχει
υποβαθµίσει σε «Υπουργείο εισπράξεων». 

Δυστυχέστερα είναι τα παραγωγικά Υπουργεία, για να ανα-
φερθώ τώρα στον παραγωγικό τοµέα της χώρας. Γιατί εάν υπάρ-
χει ένα µείζον πρόβληµα για τη χώρα αυτό είναι ο παραγωγικός
τοµέας, η κατάρρευση αυτού και της παραγωγικής βάσης της
χώρας. Και σε αυτόν τον τοµέα, αγαπητοί συνάδελφοι, ο πρώτος
παράγων, ο οποίος είναι ανασταλτικός, ο πρώτος παράγων ο
οποίος δηµιουργεί ασφυξία στην πραγµατική οικονοµία είναι η
Κυβέρνηση. 

Γιατί τι λέει η αγορά; Τι λένε τα επιµελητήρια; Τι λένε οι οργα-
νώσεις των επαγγελµατιών; Τι φωνάζουν καθηµερινά στο δηµό-
σιο λόγο; Ρευστότητα! Υποστηρίξτε µας για να παραχθεί στον
τόπο χρήµα. Υποστηρίξτε µας, µη µας πνίγετε, µη µας πίνετε το
αίµα που έχουµε, τη δυνατότητα να δουλέψουµε για να δηµιουρ-
γήσουµε θέσεις εργασίας!

Λυπούµαι κάθε φορά που ακούω τους κυβερνητικούς, Υπουρ-
γούς και µη, να λένε «πού θα βρείτε τα λεφτά;». Μα, αφού πνί-
γετε την αγορά και σταµατάει να παράγει και να εξάγει ο τόπος
και χάνονται θέσεις εργασίας, φυσικά δεν θα βρούµε λεφτά. Ανα-
ρωτιέται η Κυβέρνηση πού θα βρει λεφτά µέσα στο πλαίσιο του
αδιεξόδου, στο οποίο είναι εγκλωβισµένη, µέσα στο αδιέξοδο
της ύφεσης, στο οποίο βρίσκεται. Γιατί δεν µπορεί να στηρίξει
την επιχείρηση και την αναγκάζει, λόγω της λάθος πολιτικής που
εφαρµόζεται, να φύγει να µετακοµίσει, να πάει στη Βουλγαρία.
Γιατί πήγαν είκοσι πέντε χιλιάδες επιχειρήσεις στη Βουλγαρία;
Ποιος τους έδιωξε; Η Κυβέρνηση τους έδιωξε και η λάθος και
υπέρµετρη φορολόγηση. 

Είναι πολλά τα ζητήµατα. Εκείνο, το οποίο είναι σαφές είναι
ότι στον τόπο πράγµατι χρειάζεται συναίνεση. Όµως, η συναί-
νεση, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, γίνεται στη βάση της
πολιτικής. Εάν για όλα όσα προηγουµένως είπαµε ήθελε η Κυ-
βέρνηση συναίνεση, θα έπρεπε να είχε την πρωτοβουλία να συ-
νεννοηθούµε για το καλύτερο δηµόσιο, να συνεννοηθούµε για
διαφάνεια στις λειτουργίες του δηµοσίου, να συνεννοηθούµε για
το πώς θα πάρουµε τα χρήµατα τα οποία είναι στο εξωτερικό
αφορολόγητα, να συνεννοηθούµε για το πώς θα υποστηρίξουµε
την ελληνική µικροµεσαία επιχείρηση, τον παραγωγικό τοµέα,
τον αγρότη, για το πώς θα είναι καλύτερη η παιδεία µας. Αυτά
είναι τα ζητήµατα της συναίνεσης, όχι η επικοινωνία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Κυρία Πρόεδρε, ολοκληρώνω σε πολύ µικρό χρονικό διά-
στηµα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη χώρα βρίσκεται ο Τούρκος
Πρωθυπουργός. Η χώρα είναι φιλόξενη και τον καλωσορίζει.
Θέλω απλώς να θυµίσω ότι αστόχως από πλευράς Κυβέρνησης
αυτή η πρόσκληση έγινε, ενώ γινόταν στην Κυπριακή ΑΟΖ η πα-
ραβίαση από το ερευνητικό πλοίο, το οποίο έχει το όνοµα ενός
µουσουλµάνου πειρατή, του Μπαρµπαρόσα. 

Θέλω να θυµίσω ότι ο Τούρκος Πρωθυπουργός πριν από µε-
ρικά χρόνια έγραψε ένα περισπούδαστο βιβλίο, µε το οποίο ανέ-
λυε τη θεωρία του για το πώς από τη Βοσνία-Ερζεγοβίνη µέχρι
το Τουρκµενιστάν και τα βάθη της Ασίας, τα σύνορα µε την Κίνα,
θα µπορούσε να επικρατήσει ο τουρανισµός και επικεφαλής
αυτών των κρατών και των λαών θα έπρεπε να είναι η Τουρκία.
Ο Τούρκος Πρωθυπουργός έχει διαψευσθεί, όλο του το βιβλίο
έχει διαψευσθεί, όλες του οι προβλέψεις έχουν διαψευσθεί. Αυτό

για εµάς δεν είναι κακό. Το κακό είναι ότι ο Πρόεδρός του το
2014 εφευρίσκει µουσουλµάνους θαλασσοπόρους, οι οποίοι κα-
τέλαβαν την Αµερική. Αυτό θα µπορούσε να ήταν για γέλια σε
άλλες περιπτώσεις. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Την ανακάλυψαν, δεν την κατέλαβαν.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ: Την ανακάλυψαν και την κατέλαβαν.

Ξέρετε τι έγινε από τους θαλασσοπόρους που την «ανακάλυψαν»
και τι σφαγές έκαναν στους λαούς εκεί.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Έτσι µπράβο!
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ: Όταν δίπλα σου είναι κάποιος ο

οποίος έχει χάσει το µέτρο, πρέπει να είσαι προβληµατισµένος
και να παίρνεις τα µέτρα σου. Αυτή η πολιτική διαχείρισης των
εθνικών θεµάτων στην Κύπρο, στην ΑΟΖ, στο Αιγαίο, στα Σκόπια,
στη Θράκη, στις προκλήσεις των Τούρκων και στις προκλήσεις
των Σκοπιανών ήταν επίσης αντικείµενο συναίνεσης, την οποία
θα έπρεπε να είχε επιχειρήσει η Κυβέρνηση και δεν την επιχεί-
ρησε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός είναι προ-
ϋπολογισµός ο οποίος καλείται να ψηφισθεί στο πλαίσιο ενός θε-
άτρου του παραλόγου, διότι τα νούµερα, οι αριθµοί οι οποίοι
µετά βεβαιότητος εξαγγέλλονται από το Βήµα αυτό από την Κυ-
βέρνηση, βρίσκονται σε αµφισβήτηση και αβεβαιότητα από τους
δανειστές. Αυτός ο προϋπολογισµός δεν µπορεί να εγκριθεί από
την ελληνική Βουλή. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Δηµο-

κρατικών Βουλευτών)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Μπόλαρη.
Τον λόγο έχει ο κ. Εµµανουήλ Κόνσολας. 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΟΝΣΟΛΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συνεχίζοντας

αυτά που είπε ο κ. Μπόλαρης δεν θα µπορούσε κανείς να αµφι-
σβητήσει ότι η συζήτηση διεξάγεται σε ένα ιδιαίτερα φορτισµένο
κλίµα, τουλάχιστον γι’ αυτούς που δεν έχουν άγνοια κινδύνου. 

Η ολοκλήρωση της αξιολόγησης αποτελεί αναγκαία συνθήκη,
αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, για να προχωρήσουµε στη
συµφωνία µε τους εταίρους µας. Είναι απαραίτητη προϋπόθεση
για τα επόµενα βήµατα, τα οποία πρέπει να γίνουν µε ασφάλεια.
Ο κίνδυνος πολιτικής αποσταθεροποίησης, αλλά και το έλλειµµα
µιας στοιχειώδους πολιτικής συναίνεσης είναι οι παράγοντες που
τροφοδοτούν ακραίες απαιτήσεις από την πλευρά των δανει-
στών. Έχει τονισθεί από πολλούς συναδέλφους απ’ όλες τις πτέ-
ρυγες της Βουλής. 

Η δυσκολία στη διαχείριση και στην ολοκλήρωση αυτής της
διαπραγµάτευσης δεν αφορά στην Κυβέρνηση. Όσοι επιχαίρουν
και επιµένουν σε νέα µέτρα δεν έχουν αντιληφθεί απ’ ό,τι φαίνε-
ται ότι αυτό το δυσµενές πλαίσιο που τείνει να δηµιουργηθεί,
αφορά στη χώρα και τους πολίτες, αφορά ολόκληρο το πολιτικό
σύστηµα, αφορά την επόµενη µέρα για τη χώρα. Δεν µπορεί να
µετατραπούν σε διακύβευµα οι θυσίες των Ελλήνων, που όλα
αυτά τα χρόνια έχουν υποστεί. 

Η συνεννόηση, λοιπόν, και η πολιτική συναίνεση είναι δεδο-
µένο ότι κάποια στιγµή θα επιτευχθούν. Θα επιτευχθούν επειδή
θα επιβληθούν από τους ίδιους τους πολίτες, αλλά µπορεί να επι-
βληθούν και κάτω από οριακές συνθήκες, κάτι που απεύχοµαι
προσωπικά, όπως και πολλοί από εµάς στην Αίθουσα αυτή. 

Ξέρετε είµαι τριάντα µήνες Βουλευτής -και πολλοί από µας εί-
µαστε στην ίδια  µοίρα- και δεν θυµάµαι ειλικρινά να υπήρξε ποτέ
µια πολιτική συναίνεση, από την πλευρά της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης ιδιαίτερα, ακόµα και για το µέτρο των εκατό δόσεων
για τις οφειλές προς το δηµόσιο και τα ασφαλιστικά ταµεία και
είναι αλήθεια να ξαναθυµηθούµε ότι η Αξιωµατική Αντιπολίτευση
ούτε σ’ αυτό συναίνεσε και ψήφισε «παρών».

Αλήθεια, το «παρών», αγαπητοί συνάδελφοι, µε πιο σκεπτικό
συνδέεται; Ποιο είναι το µήνυµα που στέλνει στην κοινωνία και
ιδίως σε όλους αυτούς που έχουν ενταχθεί στη ρύθµιση και πλη-
ρώνουν τώρα τις δόσεις τους και επεδίωξαν να ενταχθούν σ’
αυτήν τη ρύθµιση; 

Υπήρξε αµφισβήτηση από την πλευρά σας για το πρωτογενές
πλεόνασµα, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι της Αντιπολίτευ-
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σης, και δεν πιστεύατε -και το είχατε πει και σε δηµόσιες δηλώ-
σεις σας- ότι θα επιτευχθεί. 

Επιβεβαιώθηκε, όµως. Το είπε ο κ. Σταϊκούρας, το είπαν και
άλλοι Υπουργοί της Κυβέρνησης και άλλοι συνάδελφοι. Επιβε-
βαιώθηκε και η πρόβλεψη και όπως αναφέρεται το νέο πρωτο-
γενές πλεόνασµα, για την επόµενη χρονιά, θα είναι στο ύψος των
5,5 δισεκατοµµυρίων. 

Σηµασία, όµως, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, έχει ότι
το πρωτογενές πλεόνασµα αποτελεί το πιο ισχυρό διαπραγµα-
τευτικό µας χαρτί, το πιο σκληρό διαπραγµατευτικό µας όπλο,
απέναντι σε όσους ζητούν µέτρα σε βαρύ οικονοµικό και κοινω-
νικό κόστος. 

Και άλλες φορές έχουν ζητηθεί µέτρα από την τρόικα και υπεν-
θυµίζω τις ενστάσεις για τη µείωση των φορολογικών συντελε-
στών του ΦΠΑ στην εστίαση. Προχωρήσαµε, όµως, σε αυτήν τη
ρύθµιση, σε αυτήν την κατεύθυνση και δικαιωθήκαµε, αφού
υπάρχουν αυξηµένα έσοδα. Το είδαν όλοι και σε εθνικό και σε
διεθνές επίπεδο. 

Το ίδιο, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, προκύπτει και από
τη ρύθµιση για τις εκατό δόσεις, όπου το δηµόσιο εισπράττει
χρήµατα που δεν θα µπορούσαν να εισπραχθούν ποτέ στο πα-
ρελθόν, ιδιαίτερα τα τελευταία χρόνια. 

Το πιο σηµαντικό είναι ότι επιστρέφουν στην κοινότητα φορο-
λογούµενοι, επαγγελµατίες και επιχειρήσεις µε κανονικό ρυθµό.
Ο οριακός ρυθµός θετικής ανάπτυξης του τελευταίου τριµήνου
του 2014 δείχνει πάρα πολλά και προδιαθέτει για τις προοπτικές
που έχουν οικοδοµηθεί για την επιστροφή της χώρας στην ανά-
πτυξη. 

Σε αυτήν τη κρίσιµη συγκυρία δεν µπορούµε να αποδεχθούµε
άλλα υφεσιακά µέτρα, εισπρακτικά µέτρα. Η Ελλάδα, οι Ελληνί-
δες και οι Έλληνες πολίτες απαιτούν το ελάχιστο, απαιτούν το
αυτονόητο, το σεβασµό στην τιτάνια προσπάθεια που έκαναν τα
προηγούµενα χρόνια. Οι µεταρρυθµιστικές προσπάθειες δεν θα
ανακοπούν. Οφείλουµε, όµως, να τις συνδέσουµε µε πολιτική συ-
ναίνεσης και αυξηµένη κοινωνική αποδοχή. 

Είναι πολύ δύσκολο να πείσουµε τους εταίρους µας για την
αναγκαιότητα, ωστόσο, να υπάρχουν στην Ελλάδα συνταξιούχοι
στην ηλικία των σαράντα πέντε και πενήντα χρόνων. Αυτό προ-
σκρούει στην κοινή λογική όλων µας. Παράλληλα, για να συντη-
ρηθεί αυτό το σύστηµα, οδηγούµαστε σε περικοπή πόρων από
την πραγµατική οικονοµία. Πρέπει να διαλέξουµε. Πραγµατική
οικονοµία δεν είναι η κατανάλωση και οι παροχές µε δανεικά.
Είναι η δηµιουργία, είναι η επιχειρηµατική δραστηριότητα που
δηµιουργεί θέσεις εργασίας, ανάπτυξη και παράγει πλούτο. 

Η αξιολόγηση στο δηµόσιο εφαρµόζεται σε όλες τις ευρωπαϊ-
κές χώρες. Κι εδώ υπάρχει άρνηση, χωρίς νοµιµοποιητική βάση.
Αποµακρύνθηκαν επίορκοι δηµόσιοι υπάλληλοι µε πλαστά πτυ-
χία. Και είναι δυνατόν σήµερα να σκεφτεί κανείς ότι κάποιοι από
εµάς ψαρεύουν σε θολά νερά; 

Μεταρρύθµιση συνιστούν και οι παρεµβάσεις στο θεσµικό
πλαίσιο που δηµιουργούν τις προϋποθέσεις ενός νέου αναπτυ-
ξιακού προτύπου για τη χώρα. Η επένδυση στην έρευνα, στην
τεχνολογική ανάπτυξη και στην καινοτοµία συνδέθηκαν µε το νο-
µοσχέδιο που πριν λίγες µέρες ψηφίστηκε και έγινε νόµος του
κράτους. Είναι υπόθεση όλων µας, αγαπητοί συνάδελφοι. Είναι
υπόθεση όλων µας να του δώσουµε ουσιαστικό περιεχόµενο, να
συνδέσουµε αυτό το νέο θεσµικό πλαίσιο µε εθνικές περιφερει-
ακές πολιτικές. Πρέπει να διασυνδέσουµε πανεπιστήµια µε ερευ-
νητικά κέντρα, µε επιχειρήσεις, την αγορά, την αυτοδιοίκηση. 

Την υστέρηση της χώρας στον τοµέα της έρευνας και της και-
νοτοµίας τη γνωρίσαµε και τη γνωρίζουµε όλοι. Η Ελλάδα είναι
µία χώρα που στηρίζεται, κατά κύριο λόγο, στον τουρισµό. Είναι
δυνατόν µέχρι σήµερα να µην υπήρχε ένα ινστιτούτο τουριστικών
ερευνών; Είναι δεδοµένο πλέον και αυτό. 

Η Ελλάδα θα αλλάξει µε µοχλό το τρίγωνο της γνώσης. Η δη-
µιουργία νέων πανεπιστηµιακών τµηµάτων στον τουρισµό είναι
πλέον κάτι το δεδοµένο και έτσι πλέον η Ελλάδα µετεξελίσσεται
σε έναν βασικό πόλο τουριστικής εκπαίδευσης στην ευρύτερη
Μεσόγειο, στην ευρύτερη περιοχή και σηµατοδοτεί τη διασύν-
δεση της εκπαίδευσης µε το αναπτυξιακό µας πρότυπο. Με
αυτόν τον τρόπο αναλαµβάνει και το Πανεπιστήµιο Αιγαίου έναν

ηγετικό ρόλο που του έλειπε. Βλέπουµε την Κύπρο, βλέπουµε τη
γείτονα χώρα στα θέµατα αυτά. Η Ελλάδα οφείλει να προχωρή-
σει σε αλλαγές, σε θεσµικές µεταρρυθµίσεις στο συγκεκριµένο
τοµέα. 

Θα πρέπει, λοιπόν, σε αυτήν την κατεύθυνση να αρθούν τα
συνταγµατικά εµπόδια -το τόνισε και ο εισηγητής µας ο κ. Λυ-
κουρέντζος στην αναφορά του. Αντιλαµβάνονται όλοι ότι εύκο-
λες λύσεις οδηγούν σε δύσκολες καταστάσεις. Επιστροφή στο
παρελθόν δεν µπορεί να υπάρξει.

Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση είναι δεδοµένο ότι έχει εγκατα-
λείψει ακραίες θέσεις -αυτό είναι η αλήθεια- όπως η στάση πλη-
ρωµών, η στάση ότι το ευρώ δεν είναι φετίχ. Το ευρώ, όµως, είναι
κάτι πολύ περισσότερο για εµάς όλους, αγαπητοί συνάδελφοι
της Αντιπολίτευσης. Αποτελεί την ασφαλιστική δικλίδα για να
µπορέσουµε να παραµείνουµε στο χώρο της Ευρωζώνης, της ευ-
ρωπαϊκής οικογένειας, στο ευρώ, σε µια νοµισµατική ένωση που
προσφέρει ασφάλεια και προοπτική για τον τόπο, για την Ελ-
λάδα.                               

Ωστόσο, η στροφή του ΣΥΡΙΖΑ προς το ρεαλισµό και η εγκα-
τάλειψη ουτοπικών θέσεων είναι άτολµη και αργή. Φαίνεται πως
µερικές φορές υπονοµεύεται από την άρνηση συνεννόησης και
από κοµµατικές σκοπιµότητες µιας άλλης εποχής, όπως η πρό-
κληση πρόωρων εκλογών µε µοχλό πίεσης τον θεσµό που αφορά
την εκλογή του Προέδρου της Δηµοκρατίας. Αυτό είναι κάτι που
επίσης πρέπει να ξεκαθαρίσουµε µέσα από τη συνταγµατική Ανα-
θεώρηση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Το πλέον δυσάρεστο είναι ότι αυτές οι πρακτικές υπονοµεύουν

την ίδια τη χώρα, κύριοι συνάδελφοι. Αδυνατίζουν τη διαπραγ-
µατευτική ικανότητα της χώρας και δηµιουργούν ένα κλίµα αβε-
βαιότητας. Διαβάζετε όλοι διεθνή Τύπο και ξέρετε ότι είναι µία
και µόνο η λύση: η ανάγκη εθνικής ενότητας και συνεννόησης
που αποκτά νοµοτελειακό χαρακτήρα κάτω από αυτές τις συν-
θήκες. 

Ευχόµαστε και ελπίζουµε η Αντιπολίτευση και ιδιαίτερα η Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση, σε αυτήν την κατεύθυνση και αυτές τις
ηµέρες, να συγκλίνει µε έναν και µόνο στόχο: την ασφάλεια, την
προοπτική της χώρας, την ανάπτυξή της.

Γι’ αυτόν τον λόγο και εγώ, κυρία Πρόεδρε, ψηφίζω τον προ-
ϋπολογισµό που έχει φέρει το Υπουργείο Οικονοµικών.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Κόνσολα. 
Η κ. Αφροδίτη Σταµπουλή έχει τον λόγο. 
ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά από όσα

πολύ υψιπετή ακούστηκαν αισθάνοµαι αναγκασµένη να ανα-
φερθώ σε κάποια πολύ πεζά πράγµατα, αρχίζοντας βέβαια από
µια επαναφορά στην πραγµατικότητα και στο γενικό πλαίσιο. 

Θυµίζω, λοιπόν, ότι η Κυβέρνηση φέρνει προς ψήφιση τον
προϋπολογισµό του 2015 στη Βουλή. Είναι µια Βουλή της οποίας
η αναντιστοιχία µε τη λαϊκή βούληση έχει εκφραστεί όχι απλά σε
σφυγµοµετρήσεις αλλά σε αληθινές εκλογές, δηλαδή στις ευ-
ρωεκλογές του Ιουνίου, που δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι ανέδειξαν
το ΣΥΡΙΖΑ πρώτο κόµµα και µε σηµαντική διαφορά από το δεύ-
τερο!

Αυτή η Κυβέρνηση θεωρεί ως επιτυχία το γεγονός ότι στον
προϋπολογισµό που φέρνει προβλέπει µικρή αύξηση του ΑΕΠ,
θεωρώντας ότι αυτό µπορεί να κάνει να ξεχαστεί ότι απώλεια του
ΑΕΠ τα τελευταία χρόνια αφορά στο σύνολό της τον κόσµο της
εργασίας και καθόλου στο 10% των πλουσιότερων κατοίκων της
χώρας, που αύξησε το µερίδιό του από το 48% στο 56% περίπου. 

Διότι πρέπει να είστε βέβαιοι και βέβαιες ότι κανένα πολλοστη-
µόριο της αύξησης του ΑΕΠ δεν θα µεταβιβαστεί, για παρά-
δειγµα, στους αγρότες, που θα εξακολουθήσουν να πληρώνουν
οι ίδιοι τη δαπάνη για την παραλαβή της αίτησής τους από το
ΟΣΔΕ, µια που στο φετινό προϋπολογισµό του Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης -όπως και στον προηγούµενο- έχουν περι-
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κοπεί τα σχετικά κονδύλια. 
Ακόµα περισσότερο περικοµµένες είναι οι δαπάνες των περι-

φερειακών υπηρεσιών γενικά –άρα και των ΔΑΟΚ- οι οποίες απο-
ψιλωµένες θα εξακολουθήσουν να µην επαρκούν, ακόµα και για
την άσκηση στοιχειωδών λειτουργιών, όπως η πρόληψη και η έγ-
καιρη πιστοποίηση ζωονόσων -για παράδειγµα του καταρροϊκού
πυρετού- καθιστώντας ουσιαστικά αδύνατη την καταβολή απο-
ζηµιώσεων στους κτηνοτρόφους, ώστε να ολοκληρωθεί η οικο-
νοµική καταστροφή που προκάλεσαν οι οικτροί της Κυβέρνησης
σχετικά µε τους βοσκότοπους.

Ασφαλώς, κανένα πολλοστηµόριο της αύξησης του ΑΕΠ δεν
διατίθεται στον προϋπολογισµό του Υπουργείου Δικαιοσύνης για
τη βελτίωση της διαβίωσης των κρατουµένων στις ελληνικές φυ-
λακές. Θα εξακολουθήσουν να κοιµούνται πέντε σε ένα κελί δύο
ατόµων, όπου έχουν στριµωχτεί δύο διώροφες κουκέτες και ο
πέµπτος στο πάτωµα! Θα εξακολουθήσουν να υποσιτίζονται,
τρώγοντας κρέας λίγες φορές το µήνα, σε βαθµό που θα άξιζε
να εκπονηθούν ιατρικές εργασίες για τα σχετικά προβλήµατα
υγείας αυτών των ανθρώπων, όπως και των προσφύγων και των
µεταναστών που κρατούνται στα δυσώνυµα στρατόπεδα συγκέν-
τρωσης του Υπουργείου Δηµόσιας Τάξης ανά την επικράτεια και
θα εξακολουθήσουν όλοι αυτοί να ξεπαγιάζουν το χειµώνα, λόγω
έλλειψης πετρελαίου θέρµανσης. 

Κάτω από αυτές τις ελεεινές συνθήκες παρουσιάζεται από τον
Υπουργό Δικαιοσύνης σαν λύση στο ζωτικό αίτηµα των κρατού-
µενων για µόρφωση –αίτηµα για το οποίο υπενθυµίζω ότι βρίσκε-
ται σε κίνδυνο η ίδια η ζωή του Νίκου Ρωµανού, εκτός εάν όπως
εύχοµαι υπάρχει κάποια εξέλιξη και κάποια λύση που δεν την ξέ-
ρουµε και η Κυβέρνηση φέρει ακέραια την ευθύνη για την όποια
εξέλιξη- η εκπαίδευση µέσω τηλεδιασκέψεων.

Πουθενά όµως στον προϋπολογισµό δεν υπάρχει πρόβλεψη
για τη δαπάνη που θα απαιτηθεί, ώστε η πρόταση του Υπουργού
να έχει το παραµικρό αντίκρισµα και να µην είναι ένα ακόµη πρό-
σχηµα για να στερούνται εκπαιδευτικές άδειες όλοι οι κρατού-
µενοι, ακόµη και όσοι είχαν κάποια πιθανότητα να τις πάρουν,
ακόµη και εκείνοι που επανειληµµένα έχουν αποδειχθεί αντάξιοι
της εµπιστοσύνης που τους έδειξε η πολιτεία. Γιατί οι άλλες
άδειες έχουν έτσι κι αλλιώς κοπεί, φέροντας σε απόγνωση τους
έγκλειστους. 

Επίσης, κανένα πολλοστηµόριο της αύξησης του ΑΕΠ, κανένα
κλάσµα του προϋπολογισµού δεν διατίθεται για τη µείωση της
γυναικείας ανεργίας, που εξακολουθεί να παραµένει αρκετές πο-
σοστιαίες µονάδες υψηλότερη από την ανδρική, ούτε για τη στή-
ριξη µονογονεϊκών οικογενειών -ειδικά όταν αυτές δεν είναι
τρίτεκνες ή πολύτεκνες- και των οποίων βέβαια την ευθύνη σε
συντριπτικό ποσοστό έχει µία γυναίκα. 

Ο προϋπολογισµός της Γενικής Γραµµατείας Ισότητας παρα-
µένει το ίδιο µειωµένος, εδώ και τέσσερα χρόνια και δεν υπάρχει
καµµία πρόβλεψη για τη δαπάνη που θα απαιτηθεί για τη συνέ-
χιση της λειτουργίας των συµβουλευτικών κέντρων και των κέν-
τρων φιλοξενίας για γυναίκες- θύµατα βίας και τα παιδιά τους,
των οποίων η ευρωπαϊκή χρηµατοδότηση τελειώνει το 2015. 

Δεν υπάρχει πιθανότητα ο περικοµµένος προϋπολογισµός του
Υπουργείου Υγείας να καλύψει τις ανάγκες ολόκληρου του γυ-
ναικείου πληθυσµού της χώρας σε παροχές που αφορούν τη σε-
ξουαλική και αναπαραγωγική υγεία των γυναικών, όπως απαιτεί
µε ιδιαίτερη µνεία της η επιτροπή του ΟΗΕ για τον έλεγχο της
εφαρµογής της CEDAW στη χώρα µας, στην έκθεσή της, ούτε
σε ό,τι αφορά τον προσυµπτωµατικό έλεγχο των καρκίνων του
γυναικείου γεννητικού συστήµατος.

Αν έχετε, κύριοι Υπουργοί, την αίσθηση ότι τα έχετε ξανακού-
σει αυτά, τα έχετε ξανακούσει. Τα είπα και πέρυσι και δεν έγινε
τίποτε. Η Επιτροπή του ΟΗΕ για την εφαρµογή της CEDAW θα
ξανάρθει. Να δω τι αναφορά θα δώσει αυτή η χώρα. 

Με τις ανωτέρω δειγµατοληπτικές αναφορές, απλά επιβεβαι-
ώνεται ο εισηγητής µας, ο Ευκλείδης Τσακαλώτος, ο οποίος επε-
σήµανε πως, όταν το ποσοστό του ΑΕΠ που διατίθεται για τις
δηµόσιες δαπάνες είναι προσανατολισµένο στον στόχο του µε-
σοπρόθεσµου, δηλαδή να καταλήξει σε πραγµατικό 33%, ούτε
κοινωνικό κράτος µπορεί να υπάρξει ούτε καν δηµόσιες υπηρε-
σίες που να επιτελούν µε επάρκεια την αποστολή τους. 

Ασφαλώς και θα καταψηφίσουµε τον προϋπολογισµό σας, κυ-
ρίες και κύριοι της συγκυβέρνησης. Ασφαλώς και θα χρησιµο-
ποιήσουµε κάθε συνταγµατικό µέσο για να απαλλαγεί η κοινωνία
από τη διακυβέρνησή σας, για να εφαρµοστεί µια άλλη πολιτική,
η πολιτική της κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ, η πολιτική της οικονοµι-
κής ανασυγκρότησης, µε έµφαση στην πρωτογενή παραγωγή και
τον αγροτοδιατροφικό τοµέα, µε κοινωνικό κράτος και προστα-
σία των ευάλωτων οµάδων και µε καθολικό σεβασµό στη δηµο-
κρατία, στην ισότητα και στα ανθρώπινα δικαιώµατα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κυρία συνάδελφε. 
Η κ. Χαραλαµπίδου έχει τον λόγο.
ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι πρέπει, για να είµαστε ειλικρινείς
τουλάχιστον σε αυτόν εδώ τον χώρο, να συνοµολογήσουµε τέσ-
σερις παραδοχές όλοι µας, όλοι και όλες που είναι σε αυτή την
Αίθουσα. 

Παραδοχή πρώτη: Η ρητορική για την έξοδο από το µνηµόνιο
έχει καταρρεύσει. Παραδοχή δεύτερη: Ο προϋπολογισµός που
συζητάµε είναι και πάλι ένας προϋπολογισµός λιτότητας. Παρα-
δοχή τρίτη: Ο προϋπολογισµός δεν περιλαµβάνει τα νέα µέτρα
που έρχονται. Παραδοχή τέταρτη: Για να είµαστε πολύ ειλικρι-
νείς, η συζήτηση αυτή γίνεται ενώ στο πίσω µέρος του µυαλού
µας -του µυαλού κυρίως των στελεχών και των µελών της Κυβέρ-
νησης- παίζεται η τελευταία πράξη του παιχνιδιού που παίζεται
µε την τρόικα. 

Εγώ, αγαπητοί συνάδελφοι και συναδέλφισσες, θα σταθώ
στην κορυφαία αυτή διαδικασία, κυρίως στα µεγέθη του κοινω-
νικού προϋπολογισµού, µεγέθη που προαναγγέλλουν ακόµα πιο
δύσκολες µέρες για τους ασφαλισµένους και τους συνταξιού-
χους. 

Θα ήθελα να κάνω τέσσερις αρχικές παρατηρήσεις. Παρατή-
ρηση πρώτη. Τα συνολικά έσοδα το 2015 για τον κοινωνικό προ-
ϋπολογισµό προβλέπονται µειωµένα κατά 1,6 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Μειώνονται οι µεταβιβάσεις από τον τακτικό προϋπολογι-
σµό και καταργούνται οι µη ανταποδοτικοί πόροι. 

Δεύτερη παρατήρηση: Η συνταξιοδοτική δαπάνη παραµένει
στα ίδια επίπεδα, παρά το γεγονός ότι ο αριθµός των συνταξιού-
χων έχει αυξηθεί. Αφού έχει µειωθεί η συνταξιοδοτική δαπάνη
κατά 6 δισεκατοµµύρια ευρώ από το 2009 µέχρι το 2014, τώρα
ετοιµάζεστε να την περικόψετε κι άλλο, ακολουθώντας πιστά τις
επιταγές της τρόικα.

Τρίτη παρατήρηση: Σε ό,τι αφορά τα ασφαλιστικά ταµεία, µε
βάση τα στοιχεία του προϋπολογισµού, τα νούµερα και τα µε-
γέθη δεν βγαίνουν. Εκτός από τη µείωση της κρατικής χρηµατο-
δότησης και των µη ανταποδοτικών πόρων που καταργούνται, η
λογική του Υπουργείου Εργασίας και η στρατηγική που ακολού-
θησε µέσα στο 2014, δηλαδή το να παίρνει συνεχώς χρήµατα
από τα αποθεµατικά των ασφαλιστικών ταµείων για να καλύψει
τις ανάγκες που η µνηµονιακή πολιτική δηµιούργησε, έγινε προ-
κειµένου να µην επιβαρυνθεί ο προϋπολογισµός του 2014 και να
µην «τσαλακωθεί» η εικόνα του πλεονάσµατος. 

Έτσι, όµως, µε αυτή την τακτική και µε αυτή την πολιτική, άρ-
χισαν να «στεγνώνουν» τα αποθεµατικά των ασφαλιστικών τα-
µείων, οδηγώντας σε πιο ασφυκτικές συνθήκες το τεράστιο
πρόβληµα της κοινωνικής ασφάλισης. 

Τέταρτη παρατήρηση: Σε ό,τι αφορά τα ελλείµµατα, το ταµείο
του ΙΚΑ για τη νέα χρονιά «µπαίνει µέσα» και πάλι, για πρώτη
φορά όµως κατά 1 δισεκατοµµύριο ευρώ. Η κρατική επιχορή-
γηση για την καταβολή των συντάξεων είναι µειωµένη κατά
6,42%. Παρ’ ότι ο αριθµός των ασφαλισµένων για τον κλάδο της
κύριας σύνταξης υπολογίζεται ότι θα αυξηθεί, είναι µειωµένα τα
έσοδα από τις ασφαλιστικές εισφορές, λόγω της µείωσης που
κάνατε στους εργοδότες κατά 3,9% -όπως έχετε δεσµευτεί από
το µνηµόνιο- αλλά και λόγω της τεράστιας ανεργίας. Και την ίδια
στιγµή, το έλλειµµα ενός άλλου µεγάλου ταµείου, του Οργανι-
σµού Ασφάλισης Ελεύθερων Επαγγελµατιών, έχει περάσει το
µισό δισεκατοµµύριο ευρώ. 

Αυτή είναι η κατάσταση των ασφαλιστικών ταµείων, την ίδια
στιγµή που στον προϋπολογισµό µιλάτε για µείωση της κρατικής
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χρηµατοδότησης του ασφαλιστικού, ακολουθώντας πιστά τις εν-
τολές που σάς έστειλε η τρόικα µέσω mail. 

Πάει, λοιπόν, περίπατο η αγαπηµένη φράση όλων των µνηµο-
νιακών Υπουργών ότι δεν θα υπάρξουν άλλες περικοπές στις
συντάξεις και κατά τα άλλα, η επιχειρηµατολογία σας είναι ότι
«έχουµε πλεόνασµα και έχουµε θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης».
Τελευταία λέτε ότι «αν έµπαινε και ο ΣΥΡΙΖΑ σε συνεννόηση µε
την Κυβέρνηση, θα είχαµε βγει και από το µνηµόνιο». Τι άλλο θα
ακούσουµε; 

Ας δούµε, όµως, τι σηµαίνουν για τους ασφαλισµένους τα
πρωτογενή πλεονάσµατα και τι σηµαίνουν, ουσιαστικά, τα νέα
µέτρα που ετοιµάζετε. 

Σηµαίνουν ότι θα αυξηθούν πάλι οι ελάχιστες προϋποθέσεις
συνταξιοδότησης και ως προς τα όρια ηλικίας, αλλά και ως προς
τον απαιτούµενο αριθµό ηµερών ασφάλισης. 

Σηµαίνουν ότι ο απαιτούµενος αριθµός ηµερών ασφάλισης,
δηλαδή τα ένσηµα για τη θεµελίωση, θα αυξηθούν από τεσσερι-
σήµισι χιλιάδες, που ισχύει σήµερα, σε έξι χιλιάδες. 

Σηµαίνουν ότι αυξάνονται, επίσης, τα ελάχιστα ηλικιακά όρια
για τη θεµελίωση δικαιώµατος συνταξιοδότησης από τα δεκα-
πέντε έτη, όπως ισχύει σήµερα για όλα τα ασφαλιστικά ταµεία,
στα είκοσι έτη. 

Αυτό το µέτρο θα πλήξει άµεσα τις µητέρες ανήλικων, συνο-
λικά κυρίως τη νέα γενιά και τις γυναίκες εργαζόµενες. Επίσης,
θα πλήξει εργαζόµενους σε αρκετές ΔΕΚΟ και τους εργαζόµε-
νους σε ειδικότητες που εντάσσονται στα βαριά και ανθυγιεινά
επαγγέλµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τα νέα µέτρα σηµαίνουν ότι οδηγούνται σε σταδιακή αύξηση
όλες οι ηλικίες συνταξιοδότησης, προκειµένου να κλείσουν οι
πόρτες εξόδου πριν το εξηκοστό δεύτερο και το εξηκοστό
έβδοµο έτος ηλικίας. Αυτό σηµαίνει πρακτικά για τριακόσιες χι-
λιάδες ασφαλισµένους ότι ανατρέπεται ο προγραµµατισµός
τους και για τη συνταξιοδότηση.

Και σαν να µην έφταναν όλα αυτά -δηλαδή αυτά που προετοι-
µάζετε, τα οποία σηµαίνουν ότι οι εργαζόµενοι θα αναγκάζονται
να δουλεύουν µέχρι τα βαθιά γεράµατα- σκοπεύετε να πάρετε
και άµεσα ταµειακά µέτρα. Και µε ό,τι είναι γνωστό µέχρι σή-
µερα, µιλάµε για νέα µείωση στις κύριες συντάξεις έως το 30%,
µιλάµε για αλλαγή στον τρόπο υπολογισµού των κύριων συντά-
ξεων από το 2015. Αυτό σηµαίνει βάρβαρη παρέµβαση στους
συντελεστές του υπολογισµού των συντάξεων. 

Τα νέα µέτρα σηµαίνουν ανατροπές στα βαριά και ανθυγιεινά
επαγγέλµατα, όπου γίνεται λόγος για µια σειρά επαγγελµάτων
τα οποία κινδυνεύουν να τεθούν έξω από τις λίστες, µε ό,τι αυτό
συνεπάγεται για τις συντάξιµες αποδοχές τους και τα ηλικιακά
όρια. Σηµαίνει συρρίκνωση, έως κι εξαφάνιση, των επικουρικών
συντάξεων, την οποία ήδη έχετε ξεκινήσει από το καλοκαίρι και
σκοπεύετε να την ολοκληρώσετε µέσα από την ενοποίηση και
την κατάργηση των ταµείων επικουρικής σύνταξης και ασφάλι-
σης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
κυρία Χαραλαµπίδου, παρακαλώ.

ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Τέλος, θέλετε να βάλετε κι ένα νέο ψαλίδι στο ΕΚΑΣ, για το

οποίο µειώνεται το κονδύλι στον προϋπολογισµό κατά 120 εκα-
τοµµύρια, καθιερώνοντας νέα κλίµακα κριτηρίων για να παίρνει
κάποιος το ΕΚΑΣ.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ)

Όλα αυτά είναι επικίνδυνα. Εµείς, όπως είναι γνωστό, θα κα-
ταψηφίσουµε τον προϋπολογισµό. Καλούµε, λοιπόν, τους εργα-
ζόµενους να είναι στο δρόµο, να πάρουν µέρος µαζικά στις
συγκεντρώσεις που θα γίνουν σε όλες τις πόλεις, έτσι ώστε να
ανοίξει ο δρόµος για να έρθουν οι εργαζόµενοι στο προσκήνιο.

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Ο Υπουργός κ. Ντινόπουλος έχει τον λόγο για δώδεκα λεπτά.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.  
ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Και µετά

από όλα αυτά που ακούστηκαν, κύριοι συνάδελφοι, θα µπορούσε
κανείς, ανεβαίνοντας στο Βήµα, να πει: Ας έρθουµε στην πραγ-
µατικότητα, γιατί τίποτα από όλα αυτά που είπατε δεν θα συµβεί. 

Θα περιοριστώ, όµως, σήµερα να απαντήσω σε αυτά τα ασύ-
στολα ψεύδη τα οποία εκστοµίσατε, ανερυθρίαστα κιόλας, από
αυτό εδώ το Βήµα. Γιατί το να ψεύδεστε, τέλος πάντων, σε άλλα
φόρα, µπορεί να πει κανείς ότι γίνεται. Να έρχεστε όµως εδώ
πέρα και από αυτό εδώ το Βήµα, από το ναό της Δηµοκρατίας,
να λέτε ψέµατα ασύστολα, χωρίς ντροπή και να δηµιουργείτε,
πρώτα απ’ όλα στους εργαζόµενους, µια µεγάλη ανασφάλεια,
αυτό δεν νοείται. 

Να σας πω και κάτι; Δεν σεβαστήκατε ούτε τα παιδιά του δη-
µοτικού. Η αναλγησία σας –η πολιτική αναλγησία σας, εννοώ-
φτάνει µέχρι εκεί. Άκουσα την κ. Γεροβασίλη -την οποία πρέπει
να πω ότι προσωπικά εκτιµώ- και απορώ πώς ανέβηκε σε αυτό
εδώ το Βήµα και είπε αυτά τα οποία είπε. 

Δεν σκέφτηκε ότι, τέλος πάντων, την ακούει και κόσµος σε όλη
την Ελλάδα; Βγήκε και είπε –άκουσον, άκουσον!- ότι µειώθηκαν
οι πόροι τους οποίους δίνει το Υπουργείο Εσωτερικών -δηλαδή
οι Έλληνες φορολογούµενοι- προς τις σχολικές επιτροπές κατά
το 1/5. Είπε δηλαδή ένα ψέµα το οποίο είναι τόσο τερατώδες που
αναρωτιέται κανείς, δεν άνοιξε κανένα βιβλίο να δει τι γίνεται;

ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ: Ανοίξαµε, γι’ αυτό τα λέµε αυτά.
ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Και η

πραγµατικότητα, κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι το 2014 τα χρή-
µατα τα οποία δόθηκαν στις σχολικές επιτροπές για τα λειτουρ-
γικά έξοδα των σχολείων και για τη θέρµανση ήταν 87
εκατοµµύρια και το 2015 είναι 100 εκατοµµύρια. Και βγήκατε και
είπατε από αυτό εδώ το Βήµα, χωρίς να ντρέπεστε, ότι µειώθη-
καν, λέει, στο 1/5. Να δεχτώ ότι είναι λάθος; Δεν µπορώ να το
φανταστώ.

Να γίνεται, δηλαδή, τέτοια πολιτική σπέκουλα, τέτοιος πολιτι-
κός τζόγος µε τα παιδιά του δηµοτικού και του γυµνασίου, µε τα
ελληνόπουλα της ακριτικής Ελλάδας που πηγαίνουν στα σχο-
λειά, να τους λέτε ότι δεν θα έχουν θέρµανση; Δηλαδή, λίγη -πο-
λιτική πάντα εννοώ- τσίπα, λίγο φιλότιµο δεν υπάρχει πια σε σας; 

Να συνεχίσω, όµως, µε τα ψεύδη σας, διότι κάποια στιγµή πρέ-
πει εδώ να βάλουµε και λίγο τα πράγµατα στη θέση τους. Βγήκε
η Εκπρόσωπός σας και είπε «το 2015 µειώνονται οι πόροι προς
την Αυτοδιοίκηση». Η αλήθεια ποια είναι; Οι πόροι για την Αυτο-
διοίκηση το 2014 ήταν 2,9 δισεκατοµµύρια. Από τους Έλληνες
φορολογούµενους πήγαν 2,9 δισεκατοµµύρια στις δεκατρείς πε-
ριφέρειες και στους τριακόσιους είκοσι πέντε δήµους της χώρας.
Μειώθηκαν -λέει- οι πόροι για το 2015. Το 2015 είναι 2,917 δισε-
κατοµµύρια. Άλλο ψέµα και αυτό! 

Θέλετε να σας πω και άλλα; Βγήκατε και µιλήσατε για τα κοι-
νωνικά επιδόµατα και το κοινωνικό πρόσωπο και δήθεν κόπτεστε.
Για ενηµέρωσή σας τα λέω. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Μείωση δεν είναι; Ποσοστιαία; 
ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Σας ενο-

χλεί, κύριε Βούτση. Για ενηµέρωσή σας τα λέω.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Δεν είναι µείωση; 
ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Ακού-

στε, κύριε Βούτση…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας παρακαλώ.
Κύριε Υπουργέ, αν θέλετε, µην απευθύνεστε προσωπικά.
ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Ξέρω

πάρα πολύ καλά ότι, όταν τα ακούτε αυτά, εκνευρίζεστε, γιατί
ακούτε τις αλήθειες.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Αφού είναι το ίδιο ποσό σε 4% λιγό-
τερο.

ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Ακούτε
τις αλήθειες. 

Σας λέω, λοιπόν, ότι τα προνοιακά επιδόµατα ήταν 755 εκα-
τοµµύρια το 2014, 755 εκατοµµύρια είναι και το 2015. Γιατί, λοι-
πόν, εσκεµµένα δηµιουργείτε αυτή την αναστάτωση στον κόσµο
της τοπικής αυτοδιοίκησης; 

Θέλετε να σας πω και κάτι ακόµα; Από την αρχή προσπαθή-
σατε να κάνετε αυτό που οι παλαιοί στην πολιτική και οι παλαιοί
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στην αυτοδιοίκηση δεν το κάνουν ποτέ. Ούτε αυτό δεν σέβεστε.
Εγώ θα σας έλεγα να ρωτήσετε κανέναν παλαιό, δικό σας δή-
µαρχο για να σας ανοίξει τα µάτια, διότι πρέπει να ξέρετε πως
στην τοπική αυτοδιοίκηση υπάρχουν ευρύτερες συναινέσεις. 

Για ενηµέρωσή σας τα λέω, γιατί από ό,τι φαίνεται τα αγνοείτε.
Ειδικά µετά τις πρόσφατες δηµοτικές εκλογές στη µεγάλη πλει-
οψηφία -για να µην σας πω στην συντριπτική πλειοψηφία- των
δήµων, οι πλειοψηφούσες παρατάξεις -όπου και αν αυτές ανή-
κουν, από όπου κι αν είχαν µία στήριξη- έχουν στους κόλπους
τους αυτοδιοικητικούς από όλο το φάσµα της πολιτικής ζωής.
Σας λέω απλές αλήθειες.

Για ποιο λόγο, αγαπητοί µου; Διότι για να βγει κάποιος δήµαρ-
χος θέλει πάνω από το 50%. Ποιο κόµµα έχει σήµερα πάνω από
50%; Άρα, ακόµα και οι δικοί σας δήµαρχοι έχουν µέσα στις πο-
λιτικές τους παρατάξεις, στις αυτοδιοικητικές τους παρατάξεις,
στελέχη της αυτοδιοίκησης από ευρύτερους χώρους. 

Προβλήµατα τους δηµιουργείτε, όταν κάνετε µικροκοµµατική
σπέκουλα στην τοπική αυτοδιοίκηση και σας γυρίζουν και την
πλάτη. Διότι, από την πρώτη στιγµή που είµαστε στο Υπουργείο
Εσωτερικών, είπαµε κάτι και κάνουµε αυτό που εσείς δεν κάνετε.
Δεν ξεχωρίζουµε και δεν βάζουµε κοµµατικές γραµµές. Η πόρτα
µας είναι ανοιχτή σε όλους τους αυτοδιοικητικούς, όπου και αν
αυτοί ανήκουν. 

Η τοπική αυτοδιοίκηση έχει πετύχει -και σας λέω να ρωτήσετε
παλαιούς, δικούς σας- αυτό που είναι ζητούµενο στην κεντρική
πολιτική σκηνή. Το πέτυχε σε κάποιο βαθµό, δεν λέω απόλυτα.
Πέτυχε να έχει ευρύτερες συναινέσεις, γιατί λένε ότι τα προβλή-
µατα των δήµων δεν έχουν χρώµατα. Εσείς, λοιπόν, ούτε αυτή
την πολιτική αρχή δεν σέβεστε. 

Να σας πω και τι άλλο κάνατε. Προσπαθείτε εδώ και τέσσερις-
πέντε µήνες να δηµιουργήσετε µια ευρύτερη αναστάτωση στο
χώρο των δήµων και σε κάποιο βαθµό και των περιφερειών. Τι
δεν είπατε για τις απολύσεις. «Έρχονται απολύσεις». Ακούγον-
τάς σας, αγαπητέ κυρία συνάδελφε, προηγουµένως, το συµπέ-
ρασµα που θα έβγαζε κανείς είναι ότι δεν θα υπάρχουν πια
καθόλου συντάξεις.

Έτσι λέγατε και για την τοπική αυτοδιοίκηση: «Θα απολυ-
θούν». Η αλήθεια ποια είναι; Δηµιουργήσατε µια τεράστια ανα-
στάτωση. Δεν σέβεστε ούτε αυτό το µεροκάµατο, δεν σέβεστε
ούτε την ψυχική ηρεµία που θέλουν να έχουν οι εργαζόµενοι. 

Να δεχτώ ότι εξαιτίας της οικονοµικής κρίσης έχουν υποστεί
περικοπές των µισθών τους. Τους λέγατε συνέχεια: Θα σας διώ-
ξουν οι µνηµονιακοί. Προσπαθήσαµε από την πρώτη ώρα να δη-
µιουργήσουµε ένα κλίµα εργασιακής ειρήνης και βγήκαµε και
είπαµε ότι δεν θα γίνει καµµία απόλυση στην τοπική αυτοδιοί-
κηση. Ερχόµαστε ύστερα από κάµποσους µήνες και σας ρωτάµε:
Έγιναν απολύσεις;

ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: Οι σχολικοί φύλακες δεν απο-
λύθηκαν;

ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Σας λέω
για το τελευταίο χρονικό διάστηµα. Θα σας απαντήσω και σ’
αυτό, γιατί κάποια στιγµή πρέπει να δώσουµε και τα πραγµατικά
νούµερα, ποιοι έχουν απολυθεί και ποιοι έχουν µεταταγεί σε
άλλες υπηρεσίες, γιατί, για εκεί πέρα σπεκουλάρατε. 

Εγώ θα σας πω για την εθελουσία διαδηµοτική κινητικότητα.
Τι µου λέγατε; «Δεν θα πιάσετε τα νούµερα και θα τους διώξετε
αυτούς και θα τους υποχρεώσετε να µετακινηθούν µε τη βία» και
δηµιουργήσατε ένα κλίµα αναστάτωσης. 

Θα σας πω κάτι ακόµα και θα σας µιλήσω και µε δικούς σας
όρους. Το κίνηµα –χρησιµοποιώ δικούς σας, αριστερούς όρους-
το συνδικαλιστικό κίνηµα σας ξεπέρασε, σας άφησε πίσω εσάς
που σας θεωρούν και λίγο ελίτ, όχι όλους βέβαια. 

Σας ξεπέρασε και ξέρετε τι κατάλαβαν οι άνθρωποι; Κάτσαµε
και τα συζητήσαµε, γιατί και αυτοί δεν νοιάζονται για τα κόµµατα.
Νοιάζονται για το µεροκάµατο. Έκατσαν και σκέφτηκαν ότι δεν
έχουν τίποτα να φοβηθούν. Βγαίναµε όλοι, και ο Υφυπουργός και
ο Υπουργός και ο Αναπληρωτής Υπουργός και τους λέγαµε «δεν
έχετε τίποτα να φοβηθείτε» και πιάσαµε τα νούµερα και µετακι-
νήθηκαν µόνοι τους και διασφαλίσαµε την εργασιακή ειρήνη, που
εσείς προσπαθούσατε να «τορπιλίσετε». Αυτή τη στιγµή έχουν
πάει πάλι σε υπηρεσίες των δήµων ή των περιφερειών, που οι

ίδιοι επέλεξαν και εργάζονται κανονικά.
Εµείς καταφέραµε, παρά τη δική σας υπονοµευτική πολιτική,

να δηµιουργήσουµε τέτοιες συνθήκες. Αυτό το µέτρο που µας
είχαν επιβάλει οι θεσµικοί µας εταίροι, καταφέραµε και το προ-
σαρµόσαµε στις ανάγκες και της αυτοδιοίκησης και της κοινω-
νίας. Σήµερα έχουµε πιάσει το στόχο και οι ίδιοι οι εργαζόµενοι
ζητάνε να συνεχιστεί το µέτρο. 

Θέλω να πω –µου δίνεται η ευκαιρία και απ’ αυτό το Βήµα- ότι
πριν από µια εβδοµάδα περάσαµε µια νοµοθετική ρύθµιση και η
εθελουσία διαδηµοτική κινητικότητα συνεχίζεται -γιατί το ζητάνε
οι ίδιοι οι εργαζόµενοι πια- µέχρι τις 19 Δεκεµβρίου.

Καθίστε και σκεφτείτε, λοιπόν, ότι µ’ αυτή την πολιτική που
ακολουθείτε –σας µιλάω για το χώρο της τοπικής αυτοδιοίκησης,
γιατί και ο χρόνος είναι περιορισµένος- σας ξεπερνάει η ίδια η
πραγµατικότητα, σας ξεπερνάνε οι ίδιοι οι εργαζόµενοι, σας γυρ-
νάνε οι ίδιοι την πλάτη, όπως και οι δήµαρχοί σας, όταν προσπα-
θείτε να αποκοµίσετε µικροκοµµατικά οφέλη και όταν τους
βάζετε καµµιά φορά να κάνουν µικροπολιτικές, οι οποίες τελικά
γυρίζουν εις βάρος τους. 

Κλείνοντας, θα ήθελα να πω µια κουβέντα για τις πρόσφατες
εξελίξεις. Πραγµατικά, καµµιά φορά αναρωτιέµαι: Πρεσβεύετε
µια ιδεολογία. Στην ουσία η διαφορά µας, πέρα από οτιδήποτε
άλλο, είναι καθαρά ιδεολογική. Είστε αριστεροί, ένα µεγάλο
µέρος της παράταξής σας πιστεύει στο µαρξισµό-λενινισµό. Εί-
µαστε δεξιοί και πιστεύουµε στην ευρωπαϊκή ιδέα και στην
αστική δηµοκρατία και στους κοινοβουλευτικούς θεσµούς. 

Καµµιά φορά αναρωτιέµαι και σας το λέω: Τη σέβοµαι την ιδε-
ολογία σας, αλλά ασκώντας κριτική θα σας πω ότι είναι λιγάκι
σαν τα δισκάδικα. Θυµάστε τους δίσκους βινυλίου; Έχουν ξεπε-
ραστεί πια. Μόνο για µουσεία είναι στην εποχή της ψηφιακής
πλατφόρµας. Μ’ αυτή την ιδεολογία, λοιπόν, µε τυχοδιωκτικές
επιδιώξεις και µε µικροκοµµατικά παιχνίδια όσον αφορά κορυ-
φαίες κοινοβουλευτικές και πολιτικές διαδικασίες, νοµίζετε ότι
θα κερδίσετε την εµπιστοσύνη του ελληνικού λαού.

Θα σας γυρίσουνε την πλάτη. Ο ελληνικός λαός θα επιλέξει
την οµαλότητα, θα επιλέξει τη σταθερότητα και τη σταθερή ευ-
ρωπαϊκή πολιτική. 

Με αυτήν την έννοια, λοιπόν, καλώ όλες τις πτέρυγες της Βου-
λής να ψηφίσουν έναν προϋπολογισµό ο οποίος -σκεφτείτε το
αυτό, γιατί ξέρω ότι κατά βάθος ενοχλεί- παρά τα όσα δηµαγω-
γικά ακούστηκαν και απολύτως ατεκµηρίωτα -και σας είπα για
την αυτοδιοίκηση ότι ήταν ένα ατέλειωτο ψέµα και λυπάµαι που
έγινε αυτό- παρά τα όσα ψευδή είπατε, ύστερα από έξι χρόνια
ύφεσης φέρνει σε αυτή τη χώρα, επιτέλους, την ανάπτυξη.

Και πάρτε το είδηση ότι µόνο µε την ανάπτυξη, µόνο µε την
ιδιωτική πρωτοβουλία, µόνο µε την πρωτοβουλία του ίδιου του
απλού Έλληνα, θα µπορέσει αυτός ο τόπος να πάει µπροστά.
Και µην τορπιλίζετε τις προσπάθειες της κοινωνίας να βγει από
την κρίση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κ. Δήµας έχει τον
λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Ντινόπουλε, χθες απολύθηκαν
οριστικά οι εκατόν ενενήντα καθαρίστριες του Υπουργείου Οικο-
νοµικών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε συνάδελφε,
ολοκλήρωσε την οµιλία του ο κύριος Υπουργός. Ό,τι είχε να πει,
το είπε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Οριστικά!
ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Βλέπω

πόσο σε ενθουσιάζουν.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Δεν σε θίγει αυτό; Δεν σε θίγει, που

είσαι και λαϊκός άνθρωπος;
ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Βλέπω

πόσο σε ενθουσιάζουν. Το λες και χαίρεσαι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Το χαίροµαι; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ!
Ορίστε, κύριε Δήµα, έχετε τον λόγο.
ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν υπάρχει ένας γενικός κανό-

νας στον οποίο θα έπρεπε να υπάρχει καθολική αποδοχή από
όλες τις πτέρυγες του Κοινοβουλίου στην κατάρτιση και εκτέ-
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λεση των προϋπολογισµών µας, αυτός είναι ότι πρέπει να ξο-
δεύουµε σύµφωνα µε τις δυνατότητές µας. Πρέπει, δηλαδή, να
είµαστε νοικοκύρηδες και να µην ξοδεύουµε περισσότερα χρή-
µατα από όσα εισπράττουµε. 

Όλοι θα θέλαµε να επαναφέρουµε µισθούς και συντάξεις στα
προ κρίσης επίπεδα. Επίσης, θα θέλαµε να ξοδεύαµε περισσό-
τερα χρήµατα σε αρκετούς τοµείς, όπως είναι η υγεία και η παι-
δεία. 

Βέβαια, πρέπει να θυµόµαστε ότι όταν ζητάµε αύξηση χρηµα-
τοδότησης, το δηµόσιο δεν είναι ανεξάντλητη πηγή, αλλά έχει
συγκεκριµένες οικονοµικές δυνατότητες. Όµως, η απαίτηση να
αυξηθεί η χρηµατοδότηση για οποιοδήποτε στόχο, είναι πολύ εύ-
κολη όταν δεν σε βαραίνει εσένα η ευθύνη πληρωµής ή κατάρτι-
σης και εκτέλεσης του προϋπολογισµού.

Η τήρηση ισοσκελισµένων προϋπολογισµών είναι υποχρέωση
της Κυβέρνησης και του κράτους απέναντι σε όλους τους πολί-
τες, ειδικά σε αυτούς που το τελευταίο χρονικό διάστηµα έχουν
επιµεριστεί πολύ µεγαλύτερο βάρος από αυτό που τους αναλο-
γεί. 

Συνεπώς, το να παίζουµε µικροκοµµατικά παιχνίδια µε τις θυ-
σίες που έχουν κάνει οι Ελληνίδες και οι Έλληνες είναι απαρά-
δεκτο! 

Ο προϋπολογισµός του τρέχοντος έτους, του 2014, αλλά και
ο προϋπολογισµός του 2015, είναι συνεπείς και οι δύο σε αυτόν
τον κανόνα: Ξοδεύουµε σύµφωνα µε τις δυνατότητές µας.

Επιτρέψτε µου σε αυτό το σηµείο να τονίσω πως σε µία ευνο-
µούµενη κοινωνία ο παραπάνω κανόνας είναι δεδοµένος. Δυστυ-
χώς, όµως, στην Ελλάδα θεωρείται και είναι επίτευγµα. Για ποιο
λόγο; Εάν πάµε πίσω στο 2012, όταν ανέλαβε η σηµερινή Κυβέρ-
νηση, όλοι θυµόµαστε ότι το έλλειµα ήταν στο µείον 10%. Μέσα
σε δύο χρόνια, µε τις θυσίες που έκαναν οι Έλληνες πολίτες, κα-
ταφέραµε να µηδενίσουµε το έλλειµα και να έχουµε πρωτογενές
πλεόνασµα.

Ο επόµενος στόχος που θέτουµε είναι να µπορέσουµε να
έχουµε και δηµοσιονοµικό πλεόνασµα. Και επαναλαµβάνω ότι
όλα αυτά γίνονται χάρη στις θυσίες που έχουν κάνει οι Έλληνες
πολίτες.

Μεγαλύτερη αξία, όµως, αποκτά η δηµοσιονοµική προσαρ-
µογή ρεκόρ εάν σκεφτούµε υπό ποιες συνθήκες επετεύχθη. Πάλι
το 2012 είχαµε αρνητικούς ρυθµούς ανάπτυξης της τάξεως του
µείον 7%. Μέσα σε δύο χρόνια καταφέραµε να αντιστρέψουµε
το κλίµα και από το µείον 7% να φτάσουµε στο 2,9%, θετικός
ρυθµός οικονοµικής ανάπτυξης για το επόµενο έτος.

Μάλιστα, σήµερα είχαµε και την ανακοίνωση της EUROSTAT,
σύµφωνα µε την οποία η Ελλάδα για το τρίτο τρίµηνο του 2014
έχει τους µεγαλύτερους ρυθµούς ανάπτυξης στην ευρωζώνη µε
0,7%.

Γιατί, όµως, είναι σηµαντικοί οι θετικοί ρυθµοί ανάπτυξης; Είναι
και ένα θέµα το οποίο ανέφεραν αρκετοί συνάδελφοι και από την
Αντιπολίτευση και από τη Συµπολίτευση. Το µεγαλύτερο πρό-
βληµα που αντιµετωπίζουµε σήµερα, ως ελληνική κοινωνία, το
οποίο αγγίζει όλες τις οικογένειες και όλα τα νοικοκυριά, έχει να
κάνει µε την ανεργία. Η ανεργία είναι σε ανεπίτρεπτα υψηλά πο-
σοστά, ειδικά η ανεργία των νέων, η οποία είναι πάνω από 50%. 

Σε πολλές περιπτώσεις, όµως, έχουµε νέους οι οποίοι µετανα-
στεύουν ή σκέφτονται να µεταναστεύσουν στο εξωτερικό για να
βρουν µια επαγγελµατική αποκατάσταση. Αυτή είναι η λεγόµενη
«διαρροή εγκεφάλων», που συνήθως µάλιστα είναι το λαµπρό-
τερο ανθρώπινο δυναµικό, το οποίο δεν φοβάται να ανταγωνιστεί
µε τους Ευρωπαίους στο εξωτερικό για µια θέση εργασίας. Είναι
το υπ’ αριθµόν ένα ζήτηµα και αισιοδοξούµε ότι µέσα στο 2015
µε τους θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης θα συνδυαστεί και µε τη
γέννηση νέων θέσεων εργασίας. 

Η επόµενη µέρα στην Ελλάδα δεν αργεί να έρθει. Όταν ολο-
κληρωθεί επιτυχώς η τελευταία αξιολόγηση και κλείσει η συµφω-
νία µε τους Ευρωπαίους εταίρους για την προληπτική γραµµή
πίστωσης, όπως και η συµφωνία για την ελάφρυνση του χρέους
του Νοεµβρίου του 2012 -την οποία δεν θα αθετήσουν οι Ευρω-
παίοι εταίροι, διότι πολύ απλά οι Ευρωπαίοι δεν µπορούν να είναι
ανακόλουθοι στις αποφάσεις τους- τότε αισιοδοξούµε ότι θα
έχουµε αφήσει πίσω µας το χειρότερο κοµµάτι και η επόµενη

µέρα θα είναι πολύ καλύτερη. 
Εφόσον ξεπεράσουµε και το ζήτηµα της πολιτικής αστάθειας

µε την εκλογή του Προέδρου της Δηµοκρατίας και συνεχίσουµε
µε αµείωτους ρυθµούς τις µεταρρυθµίσεις, τότε πιστεύουµε ότι
και θα µειωθεί η ανεργία –θα αυξηθεί, δηλαδή, η απασχόληση-
και θα µειωθούν οι αποδόσεις του δεκαετούς οµολόγου και θα
βελτιωθεί η πιστοληπτική ικανότητα της χώρας, αλλά και θα
έχουµε καλύτερο µέλλον µπροστά µας. 

Επιτρέψτε µου, όµως, να υπογραµµίσω πως όλα αυτά έγιναν
µέσα σε ένα πολιτικά τεταµένο και πολωµένο πολιτικό κλίµα. Η
Κυβέρνηση πολεµήθηκε ποικιλοτρόπως. Δυστυχώς, ούτε στο ελ-
ληνικό Κοινοβούλιο –και αυτό είναι ευθύνη όλων των πολιτικών
κοµµάτων- δεν καταφέρνουµε να έχουµε την ελάχιστη πολιτική
συναίνεση, που είναι τόσο απαραίτητη και την απαιτεί η πλειοψη-
φία των πολιτών. 

Ελπίζω πως από το νέο έτος και έχοντας ξεπεράσει τους κιν-
δύνους, θα µιλάµε πλέον µε όρους εθνικής συµφιλίωσης και όχι
µε όρους πόλωσης και έντασης που πολλές φορές είναι ανούσια
και το µόνο που καταφέρνουµε είναι να απαξιώνουµε τους θε-
σµούς, όπως είναι το Κοινοβούλιο. 

Συνεπώς, επειδή ο προϋπολογισµός προσπαθεί να νοικοκυρέ-
ψει τα δηµόσια οικονοµικά, τον υπερψηφίζω. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς τον κ. Δήµα. 
Τον λόγο έχει η κ. Αγνή Καλογερή και µετά ο κ. Κωνσταντίνος

Κατσαφάδος. 
Ορίστε, κυρία Καλογερή, έχετε τον λόγο. 
ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Πριν ξεκινήσω, πιστεύω ότι πρέπει να κάνω και εγώ µια ερώ-

τηση στον Υπουργό Εσωτερικών, διότι µόλις χθες ανακοινώθηκε
ότι απολύθηκαν οριστικά οι εκατόν ενενήντα καθαρίστριες του
Υπουργείου Οικονοµικών. Ίσως θα έπρεπε να πείτε κάτι γι’ αυτό,
κύριε Υπουργέ, αντί να χρησιµοποιήσετε τα δώδεκα λεπτά της
οµιλίας σας, όχι για να δείξετε το έργο και το πρόγραµµα που
έχετε για το Υπουργείο Εσωτερικών και για το τι είναι αυτό που
θέλετε να κάνετε τον επόµενο χρόνο, αλλά για να απαντήσετε
και να µιλήσετε µόνο για το τι κάνει ο ΣΥΡΙΖΑ. Αυτό θα ήταν ίσως
µία αναβάθµιση της λειτουργίας του Κοινοβουλίου και όχι αυτό
που κάνατε. 

Συνεχίζουµε, λοιπόν, µε τα δικά µας. 
Αυτές τις µέρες συζητάµε για τον προϋπολογισµό της Κυβέρ-

νησης για την επόµενη χρονιά, έναν προϋπολογισµό που παρ’
όλες τις φιλότιµες προσπάθειες -είδαµε και προηγούµενα µία τέ-
τοια- των κυβερνητικών Βουλευτών να µας πείσουν ότι από εδώ
φαίνεται η έξοδος από την κρίση, η ανάκαµψη και η ανάπτυξη,
µας δείχνει πολύ καθαρά µε την ανάγνωση των αριθµών τον βα-
θύτατα ταξικό, αντιλαϊκό και ισοπεδωτικό για την κοινωνία χαρα-
κτήρα του. Πρόκειται για έναν προϋπολογισµό στα ίδια πλαίσια
µε τους προηγούµενους, ο οποίος ανεξάρτητα από την «λήξη» ή
και το χρόνο «λήξης» ίσως του µνηµονίου –κάτι που όµως, δεν
αποφασίζεται σ’ αυτή την Αίθουσα και ούτε καν συζητιέται εδώ-
διατηρεί όλο το πλέγµα των µέτρων και των αδικιών που έφερε
το µνηµόνιο. 

Όµως, υπάρχει µια ποιοτική διαφορά αυτή τη χρονιά, σε σχέση
µε τις προηγούµενες, αφού το βιοτικό επίπεδο της κοινωνίας και
τα συσσωρευµένα προβλήµατα των προηγούµενων χρόνων δεν
αφήνουν περιθώρια για οποιαδήποτε περαιτέρω µείωση των δα-
πανών που αφορούν την υγεία, την παιδεία, την εργασία και τις
κοινωνικές παροχές. 

Ας δούµε, λοιπόν, πίσω από τους αριθµούς ποιο είναι το µέλλον
για την επόµενη χρονιά που προδιαγράφεται για τους πολίτες
αυτού του τόπου, για τις αποµακρυσµένες νησιωτικές περιοχές,
για τους άνεργους και για τη νεολαία αν αυτή η Κυβέρνηση συνε-
χίσει να υπάρχει και την επόµενη χρονιά. 

Οι δαπάνες, λοιπόν, των κοινωνικών Υπουργείων µειώνονται
ακόµα περισσότερο. Συγκεκριµένα διαβάζω: Για το Υπουργείο
Παιδείας προβλέπεται µείωση του προϋπολογισµού του κατά
5,12%. Για το Υπουργείο Υγείας προβλέπεται µείωση κατά
10,88% και για το Υπουργείο Εργασίας προβλέπεται µείωση κατά
2,77%. 
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Αυτό, µε απλά λόγια, µεταφράζεται στο ότι δεν υπάρχει περί-
πτωση να διοριστούν δάσκαλοι και καθηγητές για να καλύψουν
τις κενές θέσεις των σχολείων, ούτε καθηγητές για την Ειδική
Αγωγή.

Στον τοµέα της υγείας η µείωση τα προηγούµενα τέσσερα
χρόνια στις δαπάνες είχε φτάσει στο 50%. Αυτό µεταφράζεται
στο ότι για άλλη µια χρονιά δεν θα έχουµε στη Σάµο και την Ικα-
ρία την πολυτέλεια -όπως είχε πει ένας προηγούµενος Υπουρ-
γός- της κάλυψης των νησιών µε ασθενοφόρα του ΕΚΑΒ. Θα
βλέπουµε να συνεχίζουν συνάνθρωποί µας να αγωνιούν, να κιν-
δυνεύουν και, ακόµη, να χάνουν τη ζωή τους στην άσφαλτο, πε-
ριµένοντας το ασθενοφόρο που δεν έρχεται, αφού οι
προτεραιότητες είναι άλλες. 

Δεν προκύπτει από τους αριθµούς ότι θα γίνουν προσλήψεις
στα νοσοκοµεία, τα κέντρα υγείας και τα αγροτικά ιατρεία, παρά
τις εξαγγελίες, αφού οι πιστώσεις στην κεντρική υπηρεσία του
Υπουργείου Υγείας είναι µειωµένες κατά 30% και των νοσοκο-
µείων κατά 15%. 

Έτσι λοιπόν, για άλλη µία χρονιά δεν θα έχουµε µονάδα τεχνη-
τού νεφρού στην Ικαριά, ογκολόγο στη Σάµο, ψυχίατρο, αγρο-
τικό γιατρό στο Καρκινάγρι και στα άλλα αγροτικά ιατρεία. 

Οι εξαγγελίες σας για κάλυψη τουλάχιστον, σε φάρµακα των
ανασφάλιστων πολιτών, δεν προκύπτει από το σχετικό κονδύλι
του ΕΟΠΥΥ. Η ηγεσία του Υπουργείου Υγείας υπολόγιζε ότι θα
χρειαζόταν 340.000.000 για αυτήν τη δαπάνη. Και η αύξηση στο
σχετικό κονδύλι είναι µόλις 70.000.000. 

Οι ανασφάλιστοι, λοιπόν -αυτό είναι το συµπέρασµα- µπορούν,
όπως λέτε κύριοι της Κυβέρνησης, να περιµένουν. Οι δανειστές
ποτέ. 

Ο προϋπολογισµός του Υπουργείου Ναυτιλίας και Αιγαίου
είναι και αυτός µειωµένος κατά 15,6 εκατοµµύρια. Το µεγάλο,
όµως, βάρος αυτής της µείωσης είναι στη Γραµµατεία Νησιωτι-
κής Πολιτικής. Ακόµα και ο τοµέας της ακτοφυλακής, της επιτή-
ρησης στη θάλασσα, παρά τα όσα γίνονται σε καθηµερινή βάση
στη µεθόριο και παρά το βάρος του που επωµίζονται από την εί-
σοδο των µεταναστών, είναι µειωµένες. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Η επιδότηση για την κάλυψη των ακτοπλοϊκών γραµµών είναι
και αυτή  µειωµένη κατά 13,4 εκατοµµύρια, ενώ αναµένεται µε-
γάλη αύξηση κατά 33% στα έσοδα από τον επίναυλο. Και εδώ
αναρωτιόµαστε εάν αυτό προοιωνίζει κάποια αύξηση στον επί-
ναυλο και άρα, στο εισιτήριο του καραβιού, µε ό,τι αυτό συνεπά-
γεται για τη ζωή στις νησιωτικές κοινωνίες, για την ανάπτυξη και
τον τουρισµό. 

Πίσω από αυτούς τους αριθµούς φαίνεται το βάρος που δεν
δίνει η Κυβέρνηση στους νησιώτες, για τη νησιωτικότητα, για την
εδαφική συνοχή, για την ισόρροπη ανάπτυξη της πατρίδας µας. 

Στον προϋπολογισµό, όµως, του Υπουργείου Ναυτιλίας φαίνε-
ται και ο προσανατολισµός και η ταξικότητα της πολιτικής σας.
Ενώ, για τον κάθε συµπολίτη µας η φορολογία, οι απανωτές αυ-
ξήσεις, ο ΕΝΦΙΑ, έχουν γίνει ο µεγάλος βραχνάς και είναι απο-
λύτως υποχρεωτικά, χιλιάδες συνάνθρωποί µας ζουν σήµερα µε
τον κίνδυνο κατάσχεσης της περιουσίας τους, µε την πιθανότητα
να βρεθούν στη φυλακή, εάν δεν µπορέσουν να ανταπεξέλθουν
στις υποχρεώσεις της φορολογίας και νιώθουν ότι η Κυβέρνηση
τους κοροϊδεύει µε ρυθµίσεις που αλλάζουν ανάλογα µε τις προ-
τάσεις των δανειστών και τελικά δεν λύνουν το πρόβληµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού) 

Κάποιοι άλλοι συνάνθρωποί µας, οι εφοπλιστές, καλέστηκαν
οικειοθελώς να εισφέρουν στα κρατικά έσοδα. Στον προϋπολο-
γισµό, λοιπόν, του Υπουργείου Ναυτιλίας προϋπολογίσατε µόνο
105.000.000 το χρόνο. Από αυτά πέρυσι εισπράξατε 45.000.000.
Τι σας κάνει να πιστεύετε ότι θα εισπράξετε 104,4 εκατοµµύρια
για το 2015; 

Εδώ ισχύει για τους πολίτες το «ουκ αν λάβοις παρά του µη
έχοντος», ενώ για την προβλεπόµενη φορολογία από τους φί-
λους σας ισχύ το «ουκ αν λάβοις παρά του µη θέλοντος». 

Μιλάµε σε αυτήν την Αίθουσα για τον προϋπολογισµό και όλοι
ξέρουµε κι οµολογούµε ότι αυτός µπορεί να βρεθεί στον αέρα.

Κι αυτό µπορεί να γίνει µε ένα e-mail στα πλαίσια µιας υποτιθέ-
µενης διαπραγµάτευσης µε την τρόικα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώστε παρα-
καλώ, κυρία συνάδελφε. 

ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ: Ολοκληρώνω, σε ένα λεπτό. Σας ευχαριστώ. 
Ξέρουµε, για παράδειγµα, ότι τα εργασιακά δικαιώµατα, οι επι-

κουρικές συντάξεις, το ΦΠΑ στα νησιά και τον τουρισµό, δηλαδή,
πράγµατα σοβαρά και καθοριστικά για τη ζωή µας, δεν υπάρχουν
καν στη σηµερινή συζήτηση. Η Κυβέρνηση δεν µπαίνει στη βά-
σανο να τα καταθέσει σαν προτάσεις στο σηµερινό προϋπολογι-
σµό και να ψηφιστούν ή όχι από τη Βουλή.   

Κάπου αλλού αποφασίζονται για εµάς και χωρίς εµάς, χωρίς
να γίνεται καν προσπάθεια για τη δηµοκρατική νοµιµοποίησή
τους. 

Ένα από τα µέτρα που και εµείς µαθαίνουµε από τις διαρροές,
φαίνεται να είναι η απαίτηση των δανειστών για αύξηση των µει-
ωµένων συντελεστών ΦΠΑ στα νησιά.

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, επειδή αυτή η συζήτηση
έρχεται και παρέρχεται πολλές φορές θα πρέπει να ξέρετε τα
εξής: Οι µειωµένοι συντελεστές ΦΠΑ δεν είναι χάρισµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας παρακαλώ, ολο-
κληρώστε, γιατί αν έχουµε δύο λεπτά απώλεια στον κάθε ένα οµι-
λητή, στους τρεις κάποιος δεν µπορεί να µιλήσει. 

ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ: Ολοκληρώνω αµέσως την πρότασή µου. 
Οι συντελεστές αυτοί, λοιπόν, έγιναν για να απαλύνουν υπαρ-

κτά προβλήµατα, ανισότητες, το κόστος µεταφοράς, τη διαβίωση
και την επαγγελµατική δραστηριότητα ιδιαίτερα στα αποµακρυ-
σµένα νησιά. Θεσπίστηκαν πριν από χρόνια για να βοηθήσουν
στοιχειωδώς την ανάπτυξη, την εδαφική συνοχή και την άµυνα
αυτών των ευαίσθητων περιοχών.

Η πάνδηµη διαµαρτυρία αυτοδιοικητικών, παραγωγικών φο-
ρέων, αλλά και κυβερνητικών Βουλευτών, δείχνει το µέγεθος και
τη σοβαρότητα του προβλήµατος. 

Μην αφήσετε, λοιπόν, κάτι τέτοιο να γίνει. Μη διαλύσετε τον
τουρισµό και τον παραγωγικό ιστό.

Κύριοι της Κυβέρνησης, µπορεί στον προϋπολογισµό να φαί-
νεται ότι ξέρετε όλες τις τιµές. Αυτό, όµως, που επίσης φαίνεται
είναι ότι δεν ξέρετε τις αξίες. Για εµάς οι αξίες της αξιοπρέπειας,
της δηµοκρατίας, της δικαιοσύνης, της υπερηφάνειας, της αν-
θρωπιάς, η αγάπη για τα παιδιά µας, η αγάπη για την πατρίδα
µας είναι τα ανίκητα όπλα µας. Είναι αυτές οι αξίες που δεν µπο-
ρείτε ούτε θα µπορέσετε ποτέ να υποτάξετε. Είναι το στηµόνι
πάνω στο οποίο θα υφάνουµε την καινούρια µας Ελλάδα, όταν
εσείς θα είστε παρελθόν. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κ. Κατσαφάδος
έχει τον λόγο και µετά ο κ. Σηφουνάκης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για τον προϋπολο-

γισµό συµπίπτει µε την τελευταία αξιολόγηση του ελληνικού προ-
γράµµατος. Για κάποιους, η χρονική αυτή συγκυρία είναι η
τελευταία ευκαιρία, για την τρόικα που θέλει να επιβάλλει τις
απόψεις της, αφού το πρόγραµµα εκπνέει στις 31 Δεκεµβρίου,
για τον ΣΥΡΙΖΑ που θεωρεί ότι είναι η τελευταία ευκαιρία να προ-
καλέσει πολιτική αποσταθεροποίηση, χρησιµοποιώντας την
εκλογή Προέδρου της Δηµοκρατίας και αλλοιώνοντας πλήρως
το πνεύµα του Συντάγµατος.

Το προηγούµενο διάστηµα ο ΣΥΡΙΖΑ απειλούσε τους επενδυ-
τές. Τώρα απειλεί και συκοφαντεί τους Βουλευτές που θα θελή-
σουν να ψηφίσουν Πρόεδρο Δηµοκρατίας, µια προσωπικότητα
η οποία θα ενώνει και δεν θα διχάζει, διασφαλίζοντας, ταυτό-
χρονα, την πολιτική σταθερότητα που είναι απαραίτητη για την
οικονοµία αλλά και την τήρηση του Συντάγµατος.

Όµως, η χώρα πρέπει να βγει από το πρόγραµµα και να συµ-
φωνήσει µε τους εταίρους της επάνω σε µια ισότιµη σχέση τα
επόµενα βήµατα τα οποία πρέπει να κάνουµε. Είναι βήµατα που
πρέπει να γίνουν στην ασφάλεια που προσφέρει το ευρωπαϊκό
πλαίσιο και εγγυάται την απρόσκοπτη επιστροφή της χώρας στις
αγορές. 

Υπάρχουν, λοιπόν, δύο εκ διαµέτρου αντίθετες αντιλήψεις.
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Υπάρχει µια Κυβέρνηση και ένας Πρωθυπουργός, που διαπραγ-
µατεύεται σκληρά, επιχειρεί να επιτύχει την ολοκλήρωση της
αξιολόγησης του προγράµµατος µε το ελάχιστο δυνατό οικονο-
µικό και κοινωνικό κόστος, µια Κυβέρνηση που έχει σχέδιο και
θέλει να οδηγήσει την πατρίδα µε ασφάλεια στην επόµενη
ηµέρα, µια Κυβέρνηση που δούλεψε σκληρά και αποτελεσµατικά
µαζί µε το λαό, σταθεροποίησε την οικονοµία και τη χώρα και πέ-
τυχε µία πρωτόγνωρη δηµοσιονοµική προσαρµογή.

Υπάρχει, όµως, και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, η οποία, δυ-
στυχώς, πολιτεύεται µε όρους του παρελθόντος, που έχει επεν-
δύσει στην καταστροφή και στην χρεωκοπία, που δεν αρνείται
απλά να λάβει ευθύνες, αρνείται και την ελάχιστη πολιτική συ-
ναίνεση. 

Είναι βέβαιο ότι κάποιοι µέσα σε αυτή εδώ την Αίθουσα θα αι-
σθάνονταν ανακουφισµένοι αν η Κυβέρνηση έκλεινε όπως-όπως
την αξιολόγηση, αποδεχόµενη όσα ζητούσε η τρόικα. Θα ήταν
ευτυχείς αν παρατεινόταν το µνηµόνιο για να µπορούν να συνε-
χίσουν το εµπόριο πόνου και ψεύτικης ελπίδας.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα πράγµατα είναι δια-
φορετικά. Και το αποδείξαµε στον περυσινό προϋπολογισµό. Το
2014 πετύχαµε πρωτογενές πλεόνασµα, κάτι το οποίο αµφισβη-
τούσατε. Όµως, διαψευσθήκατε. Το 2015 θα υπάρχει και πάλι
πρωτογενές πλεόνασµα ύψους 5.500.000.000 ευρώ από το οποίο
θα υπάρχει και πάλι κοινωνικό µέρισµα. 

Για πρώτη φορά η Ελλάδα, όχι µόνο δεν έχει έλλειµµα στο εµ-
πορικό της ισοζύγιο, αλλά έχει πλεόνασµα. Άρχισε η πρώτη
φάση της σταδιακής αποκατάστασης των εισοδηµάτων των εν-
στόλων. Μειώθηκε ο ειδικός φόρος στο πετρέλαιο θέρµανσης.
Δικαιώθηκε η επιλογή της Κυβέρνησης να προχωρήσει στη µεί-
ωση του ΦΠΑ στην εστίαση. Η ρύθµιση για τις εκατό δόσεις λει-
τουργεί ήδη. Διασώζει επιχειρήσεις, θέσεις εργασίας, δίνει
διέξοδο σε επαγγελµατίες και φορολογουµένους. Το κυριότερο,
όµως, είναι ότι αποφέρει και έσοδα στο δηµόσιο. 

Το 2014 κλείνει µε οριακό ποσοστό ανάπτυξης, ενώ για το
2015 προβλέπεται ανάπτυξη της τάξης του 2,9%. Η ανεργία φρέ-
ναρε και ξεκινάει αργά, αλλά σταθερά, να µειώνεται.

Κανείς δεν ισχυρίζεται ότι υπάρχει µία ιδεατή εικόνα, ότι τα
προβλήµατα έχουν ξεπεραστεί, ότι δεν γίνονται λάθη και αδικίες.
Αυτές, όµως, είµαστε εδώ να διορθώσουµε, κρατώντας παράλ-
ληλα τη χώρα ασφαλή και όρθια, ξέροντας τον πόνο που έχουν
προκαλέσει διάφορες αποφάσεις µας, οι οποίες, όµως, ήταν
αναγκαστικές, αλλά και κάνοντας βήµατα υπέρβασης,
προχωρώντας σε ουσιαστικές µεταρρυθµίσεις. 

Υπάρχουν πλέον επιχειρηµατικές πρωτοβουλίες και επενδύσεις
για τη χώρα. Η αξιοποίηση των δεκατεσσάρων περιφερειακών
αεροδροµίων µε ιδιαίτερα υψηλό τίµηµα και ευνοϊκούς όρους, η
µετατροπή του Πειραιά σε διαµετακοµιστικό κέντρο και κόµβο
εµπορευµάτων δείχνουν πολλά. 

Το νέο θεσµικό πλαίσιο για την έρευνα, την τεχνολογική
ανάπτυξη και την καινοτοµία δηµιουργεί τις συνθήκες και τις
προϋποθέσεις για να συνδεθεί η επιστηµονική κοινότητα, τα
ερευνητικά κέντρα και τα πανεπιστήµια, µε την πραγµατική
οικονοµία και τις επιχειρήσεις, κυρίως για να αξιοποιηθούν στην
έρευνα και στον παραγωγικό ιστό όλοι οι νέοι επιστήµονες, νέα
παιδιά µε ικανότητες, λαµπρές σπουδές που δεν πρέπει να
φεύγουν στο εξωτερικό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η επιλογή της χώρας δεν µπορεί
να είναι η επιστροφή στο χθες, δεν µπορεί να είναι οι πολιτικές
του κρατισµού, οι πολιτικές που υποθήκευαν το µέλλον των
επόµενων γενιών. 

Σέβοµαι τις διαφορετικές απόψεις. Δεν µπορώ, όµως, να
αποδεχτώ ως αξιόπιστη εναλλακτική πρόταση το συνονθύλευµα
ιδεοληψιών και γενικοτήτων του ΣΥΡΙΖΑ. 

Ζούµε σε µία παγκοσµιοποιηµένη οικονοµία και υπάρχει
ελεύθερη διακίνηση κεφαλαίου. Οι λεγόµενες «αγορές» είναι
αυτές που τοποθετούν κεφάλαια, επενδύουν σε µία χώρα ή στα
οµόλογά της. Είναι σαφές ότι µονοµερείς κινήσεις αποµονώνουν
τη χώρα και τη βάζουν σίγουρα σε περιπέτειες. 

Αυτό το οποίο εµφανίζεται ως πρόγραµµα του ΣΥΡΙΖΑ, και
ιδιαίτερα στην οικονοµία, δεν έχει καµµία αντιστοίχιση µε τη
σύγχρονη πραγµατικότητα. Ένα κόµµα το οποίο έχει δαιµο-

νοποιήσει την επιχειρηµατικότητα, που αρνείται τους κανόνες
που διέπουν τη νοµισµατική ένωση, δεν µπορεί να πείσει. 

Το 2015 περιµένουµε να εισρεύσουν 12 δισεκατοµµύρια ευρώ
από το ΕΣΠΑ της προηγούµενης περιόδου, αλλά και από
εµπροσθοβαρείς δράσεις της νέας προγραµµατικής περιόδου
2014-2020. Είναι ευρωπαϊκοί πόροι, όπως ευρωπαϊκοί είναι και οι
πόροι της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας που διοχετεύουν
ρευστότητα. Ευρωπαϊκοί είναι και οι πόροι του Ταµείου Χρηµα-
τοπιστωτικής Σταθερότητας. 

Όσοι, λοιπόν, πιστεύουν ότι οι πόροι αυτοί θα είναι στη
διάθεση της χώρας ακόµα και αν προχωρήσει σε µονοµερείς
ενέργειες ή έρθει σε ρήξη µε τους εταίρους µας, µάλλον δεν
έχουν καµµία αίσθηση της πραγµατικότητας. 

Οι εύκολες λύσεις στηρίζονται σε εύκολα λόγια. Οι µαγικές
λύσεις στηρίζονται µόνο στο ψέµα και στον λαϊκισµό. Οι απο-
φάσεις ευθύνης, όµως, στηρίζονται σε µία ειλικρινή σχέση µε
τους πολίτες, στην σκληρή δουλειά και στην προσπάθεια που
πρέπει να κάνουµε όλοι. 

Η χώρα, λοιπόν, δεν µπορεί να επιστρέψει στο χθες, στα
ελλείµµατα, στον υπερµεγέθη δηµόσιο τοµέα, η συντήρηση του
οποίου στερεί πολύτιµους πόρους από την οικονοµία, τον
ιδιωτικό τοµέα και τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις. 

Ο δικός σας στόχος µπορεί να είναι να ξανανοίξετε την ΕΡΤ,
να αποκαταστήσετε προνοµία συνδικαλιστών, ενδεχοµένως να
επαναφέρετε ακόµα και τους επίορκους δηµοσίους υπαλλήλους
που απολύθηκαν και όσους συνελήφθησαν να έχουν πλαστά
πτυχία. 

Ο δικός µας ρόλος και η δική µας αγωνία πρέπει να είναι το ένα
εκατοµµύριο ανέργων του ιδιωτικού τοµέα, οι τριακόσιες χιλιάδες
άνεργοι νέοι. Σε αυτούς, λοιπόν, καλούµαστε εµείς να δώσουµε
ελπίδα για να έχουν προοπτική σε µία χώρα που θα προσελκύει
επενδύσεις, θα ανήκει στην ευρωπαϊκή οικογένεια, θα έχει αφήσει
πίσω της οριστικά τις παθογένειες του παρελθόντος.

Αυτή, λοιπόν, είναι η δική µας µάχη. Αυτή είναι η δική µας
αγωνία. Και αυτή τη µάχη καλούµαστε να κερδίσουµε. 

Γι’ αυτό τον λόγο, κύριε Πρόεδρε, υπερψηφίζω τον προϋπολο-
γισµό που κατέθεσε η Κυβέρνηση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει ο κ.

Σηφουνάκης και µετά ο κ. Στύλιος. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι,  κύριε Υπουργέ, η συζήτηση του προϋπολογισµού
διεξάγεται σ’ ένα κλίµα γενικής αστάθειας. Οι πρόωρες εκλογές
είναι στο προσκήνιο. Στην κοινωνία ο διχασµός αναπτύσσεται, τη
στιγµή που κάποια ανάπτυξη καταγράφεται το τρίτο τρίµηνο το
2014. 

Τα αποτελέσµατα που έχουν επιτευχθεί µε θυσίες είναι
πρωτόγνωρα: Μείωση του ελλείµµατος την πενταετία του 2009-
2013 από 20 δισεκατοµµύρια ευρώ σε 3 δισεκατοµµύρια ευρώ,
όταν από το 2004 έως το 2009 το έλλειµµα εκτοξεύθηκε από το
7,6% στο 15,7% και φτάσαµε στην πτώχευση, στην χρεοκοπία, η
οποία έφερε συρρίκνωση του ΑΕΠ κατά 50 δισεκατοµµύρια
ευρώ, 1,3 εκατοµµύρια ανέργους, µείωση εισοδήµατος κατά
35% και στην ένδεια σε χιλιάδες πολίτες. 

Το κόµµα µας, το κόµµα µου, µόνο του σήκωσε το βάρος, όταν
όλες οι άλλες παρατάξεις αρνιόντουσαν να βοηθήσουν στα πολύ
δύσκολα χρόνια 2009-2011, τότε που ο ΣΥΡΙΖΑ µε τη Νέα Δηµο-
κρατία συναθροιζόταν στο ενιαίο αντιµνηµονιακό µπλοκ στις πλα-
τείες της χώρας. 

Το ζήτηµα της διευθέτησης του χρέους παραµένει και η βα-
σική υποχρέωση, η δηµιουργία πρωτογενούς πλεονάσµατος,
έχει επιτευχθεί. Βιώνουµε για πολλοστή φορά την ένταση στις
διαπραγµατεύσεις µε τους δανειστές µας. Η Κυβέρνηση κατη-
γορήθηκε για επιπολαιότητα, διότι καλλιέργησε ένα κλίµα ορι-
στικής εξόδου από το µνηµόνιο και διότι επικράτησαν πολιτικές
σκοπιµότητες και άκαιρα προεξόφλησε την έξοδο. Αυτά είναι
ερασιτεχνισµοί; Είναι προχειρότητες; 

Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση από την πλευρά της εκµεταλλεύε-
ται, ακολουθώντας την πάγια τακτική κάθε αντιπολίτευσης των
τελευταίων δεκαετιών, της άρνησης, της επίδοσης σε παροχο-
λογία και υποσχεσεολογία µε επιδίωξη τις πρόωρες εκλογές και
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την εξουσία. Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση υπόσχεται µια άλλου
τύπου διαπραγµάτευση µε τους δανειστές µας, οι οποίοι ως διά
µαγείας θα υποκλιθούν µπροστά της. 

Δυόµισι χρόνια τώρα πετύχαµε στόχους, αλλά λησµονήσαµε
και βασικές αιτίες της κρίσης. Όλα τα κόµµατα εξήγγειλαν πριν
δυόµισι χρόνια και έθεσαν στο ράφι την αναθεώρηση του Συν-
τάγµατος και δεν υπάρχει καµµία πρόταση ολοκληρωµένη.
Προχθές, έγινε η πρώτη συνάντηση της Επιτροπής της Νέας Δη-
µοκρατίας, που ορίστηκε πριν µια βδοµάδα. 

Η εκλογή του Προέδρου της Δηµοκρατίας και ο κίνδυνος της
διάλυσης της Βουλής εν µέσω κρίσιµων διαπραγµατεύσεων είναι
µια επικίνδυνη οδός. Εγώ αν ήµουν ΣΥΡΙΖΑ δεν θα ήθελα να ανα-
λάβω κάτω από αυτές τις συνθήκες. Δεν υπάρχει Σύνταγµα στον
κόσµο που η εκλογή του ανώτατου πολιτειακού άρχοντα σε κα-
θεστώς προεδρευοµένης δηµοκρατίας να οδηγεί σε διάλυση της
Βουλής. Αυτό δεν συµβαίνει ούτε στη Γερµανία ούτε στην Ιταλία
και όπου βεβαίως απαιτείται το 50% συν 1%. 

Το 1988 κατέθεσα την παρακάτω πρόταση στην τότε Επιτροπή
Αναθεώρησης, στην οποία συµµετείχε και ο κ. Δραγασάκης, η
οποία τι έλεγε; Έλεγε ότι εάν κανένας από τους υποψήφιους για
το αξίωµα του Προέδρου της Δηµοκρατίας δεν συγκεντρώνει τον
αριθµό των απαιτούµενων ψήφων που προβλέπει το Σύνταγµα,
τότε η Βουλή δεν θα διαλύεται, αλλά θα αποσύρονται οι υπάρ-
χουσες υποψηφιότητες και τα πολιτικά κόµµατα θα οδηγούνται
σε νέες. Απερρίφθη εκείνη η πρόταση και απερρίφθη και µετά
βαΐων και κλάδων από τη Νέα Δηµοκρατία, η οποία τώρα έχει µια
άλλη θέση. Και χαίροµαι γι’ αυτό. 

Καταθέτω, λοιπόν, αυτήν την πρόταση στα Πρακτικά. Παρα-
καλώ, κύριε Πρόεδρε, να µοιραστεί στους συναδέλφους, γιατί
έχει ενδιαφέρον. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Σηφουνάκης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Παρ’ όλα αυτά, τα είκοσι τελευταία χρόνια οι Πρόεδροι εκλέχ-
θηκαν συναινετικά -από το 1995 µέχρι σήµερα εκλέγουµε συναι-
νετικά Προέδρους- και προέρχονται από την Αντιπολίτευση και
όχι από τη Συµπολίτευση. 

Άρα, τον πρώτο λόγο σήµερα για την εκλογή Προέδρου της
Δηµοκρατίας τον έχουν τα κόµµατα της συγκυβέρνησης, το
ΠΑΣΟΚ και η Νέα Δηµοκρατία. Τα κόµµατα της συγκυβέρνησης
έχουν την ευθύνη να προτείνουν ένα πρόσωπο εγγυηµένου κύ-
ρους, πέρα από τα στενά κοµµατικά όρια. 

Κατατέθηκαν ονόµατα από το χώρο του πνεύµατος, της επι-
στήµης, της δηµιουργίας. Αυτό δεν σηµαίνει ότι δεν υπάρχουν
αµιγώς πολιτικά πρόσωπα ευρύτερης αποδοχής. Σε αυτήν όµως
την περίπτωση –επαναλαµβάνω- θα πρέπει να προέρχεται από
το χώρο της Αντιπολίτευσης.

Ένα τέτοιο πρόσωπο θα σας πω εγώ. Είναι ο Νίκος Κωνσταν-
τόπουλος. Προτάθηκε και πριν δέκα χρόνια για Πρόεδρος της
Δηµοκρατίας. Πρόκειται για ένα πρόσωπο µε ιστορία, µε αγώνες,
ο οποίος αποτελεί µέρος µίας αδικηµένης γενιάς. Είναι ένα πρό-
σωπο µε το οποίο µπορούµε να προστατεύσουµε τη θεσµική
αξιοπρέπεια και τη θεσµική αυτάρκεια και αυτοδυναµία που πρέ-
πει να έχει το ανώτατο πολιτειακό αξίωµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Θα χρειαστώ την ανοχή σας για λίγο, κύριε Πρόεδρε. 
Ο Πρόεδρος της Δηµοκρατίας πρέπει να µείνει εκτός κοµµα-

τικών παιγνίων. Ο Πρόεδρος της Δηµοκρατίας είναι πολιτικός θε-
σµός και το Κοινοβούλιο οφείλει να λειτουργεί πολιτικά και να
επιλέγει µε πολιτικά κριτήρια. 

Μετά τις εκλογές, αν γίνουν πρόωρες, ο επόµενος Πρόεδρος
δεν θα είναι από την Αριστερά, θα είναι από την άλλη παράταξη.
Δείτε στη γειτονική Ιταλία. Ο Πρόεδρος της Δηµοκρατίας, ο
Τζόρτζιο Ναπολιτάνο, έχει την καθολική αποδοχή. Υπήρξε ισχυ-
ρότατο στέλεχος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος και την κρίση
αυτή την πέντε τελευταίων χρόνων τη φορτώθηκε, δεν τη φοβή-
θηκε. Ο Καραµανλής και ο Παπανδρέου το 2009 και 1999 αρνιόν-
τουσαν την εκλογή Προέδρου της Δηµοκρατίας. Μετά άλλαξαν
αµέσως γνώµη και ψήφισαν. 

Δεν είναι κακό να αλλάξετε, κύριες και κύριοι συνάδελφοι. Και
κάποτε η τετραετία πρέπει να λειτουργεί. Αυτό που προβλέπει
το Σύνταγµα για τέσσερα χρόνια κυβέρνηση, πρέπει να λειτουρ-
γεί. 

Θα πάει πίσω η αναθεώρηση του Συντάγµατος. Ειπώθηκε και
θέλω να το επαναλάβω. Μετά από δέκα χρόνια θα ξαναπούµε
πώς να καθιερώσουµε έναν καινούργιο νόµο για την ευθύνη
Υπουργών, για την απλή αναλογική, για το διαχωρισµό Εκκλη-
σίας-κράτους κλπ.. Εκατόν ογδόντα ψήφους θα έχει ποτέ κανείς;
Δεν θα έχει. Άρα στο εξής απαιτείται συµπόρευση µε αναγκαίες
καινοτοµίες και αλλαγές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώνετε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Έρχοµαι σε ένα άλλο θέµα, την επιτάχυνση της απονοµής της

δικαιοσύνης. Ενηµερωνόµαστε από τα µέσα για όσα εξελίσσον-
ται στην Κύπρο, όπου διερευνώνται από τις εκεί δικαστικές αρχές
οι ευθύνες για την κατάρρευση της κυπριακής οικονοµίας, οι ευ-
θύνες που αποδίδονται σε όσους την προκάλεσαν. Το δικαστήριο
της Λευκωσίας στις 23 Μαΐου 2014 επικύρωσε την απόφαση που
εκδόθηκε τον Ιούνιο του 2013 για το µπλοκάρισµα περιουσιακών
στοιχείων κατόπιν αιτήµατος της διαχειρίστριας της Λαϊκής Τρά-
πεζας για τους υπεύθυνους της κατάρρευσης, µεταξύ των
οποίων και ο κ. Βγενόπουλος.

Καταθέτω στα Πρακτικά τα δηµοσιεύµατα της εφηµερίδας «ΦΙ-
ΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ» στις 24/5/2014. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Σηφουνάκης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα δηµοσιεύµατα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ο ανώτατος αστυνοµικός της Κύπρου κ. Νικολέτης, ένας εκ
των βασικών στελεχών της αρµόδιας ανακριτικής επιτροπής που
ερευνά το σκάνδαλο της κυπριακής οικονοµίας, σε πολυσέλιδη
εµπιστευτική του επιστολή στις 23 Σεπτεµβρίου 2014 που είδε
το φως της δηµοσιότητας, αναφέρει επί λέξει, κύριε Υπουργέ:
«Μπορεί να στοιχειοποιηθούν πέραν των αστικών ευθυνών στους
κατά νόµον υπευθύνους και ποινικές ευθύνες για τις πράξεις και
τις παραλείψεις που τέλεσαν στην Ελληνική Δηµοκρατία κατά
την τέλεση των τραπεζικών τους καθηκόντων». Και αναφέρει διε-
ξοδικά τι συνέβη στην Ελλάδα µε τη Marfin και στην Κύπρο µε τη
Λαϊκή. Στην Ελλάδα πέντε χρόνια χρειάσθηκαν για να παραπεµ-
φθούν οι υπεύθυνοι του σκανδάλου Βατοπεδίου. Το παράπλευρο
σκάνδαλο της Marfin Bank, που ανέδειξε το πόρισµα, πού βρί-
σκεται;

Καταθέτω στα Πρακτικά τα δηµοσιεύµατα της εφηµερίδας
«ΠΟΛΙΤΗΣ».

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Σηφουνάκης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα δηµοσιεύµατα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε συνάδελφε,
δυστυχώς δεν έχουµε τη δυνατότητα για περισσότερο χρόνο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, και
θα κλείσω µε αυτό που είπα και στην αρχή. 

Ο δρόµος της χώρας µας ήταν δύσκολος τα τελευταία χρόνια.
Οι ευθύνες είναι όσων κυβέρνησαν, ασυζητητί. Δεν είναι, όµως,
χωρίς ευθύνες και εκείνοι που δεν κυβέρνησαν και το ξέρετε
πάρα πολύ καλά. Εκείνο που θέλω να πω είναι, ας µην οδηγή-
σουµε τη χώρα περαιτέρω σε αδιέξοδα. Να δώσουµε το σήµα
σε αυτούς που σήµερα εκβιάζουν εµάς και αύριο θα εκβιάζουν
εσάς. Πρέπει να στείλουµε ένα µήνυµα συναίνεσης. Κι αυτό θα
το στείλουµε µε την εκλογή του Προέδρου της Δηµοκρατίας,
ενός Αριστερού Προέδρου. Θα είναι η πρώτη φορά που θα υπάρ-
χει ένας Αριστερός Πρόεδρος. Ξανασκεφτείτε το, αγαπητοί
φίλοι.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει ο κ.

Στύλιος.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΥΛΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, η συζήτηση του προϋπολογισµού είναι µία κορυφαία κοι-
νοβουλευτική διαδικασία, ειδικά για την εποχή µας όπου
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βιώνουµε µία πρωτοφανή οικονοµική κρίση, µία οικονοµική κρίση
η οποία επηρεάζει τη ζωή όλων µας, µια κρίση την οποία αυτή η
Κυβέρνηση προσπαθεί να αντιµετωπίσει τόσο στο εξωτερικό όσο
βεβαίως και στο εσωτερικό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση διεξάγεται σε µία
ιδιαίτερη χρονική συγκυρία, σε µια κρίσιµη περίοδο. Και γιατί
είναι κρίσιµη; Γιατί η πατρίδα µας, µετά από µια πολυετή δύ-
σκολη προσπάθεια από όλους τους Έλληνες, σταθεροποιεί την
οικονοµία της, βελτιώνει τη θέση της στο διεθνές περιβάλλον και
περισσότερο στο ευρωπαϊκό στερέωµα. 

Στη χώρα µας, όµως, δυστυχώς υπάρχει διάχυτο κλίµα δυσπι-
στίας λόγω µιας πιεστικής εκλογολογίας που απορρέει από λό-
γους και έργα της αντιπολίτευσης. Το κλίµα επιδρά αρνητικά
στην ψυχολογία των πολιτών και στον τρόπο λειτουργίας του δη-
µόσιου και του ιδιωτικού τοµέα.

Ειδικά στο δεύτερο, αποτελεί κυριολεκτικά τροχοπέδη για
κάθε σκέψη, για κάθε ανάληψη επιχειρηµατικής πρωτοβουλίας.
Δηµιουργείται σύγχυση, ακόµη και στον πιο κατασταλαγµένο πο-
λίτη. Ο πολίτης ζητά απάντηση στο ερώτηµα αν θα γίνουν εκλο-
γές ή όχι. 

Προσωπικά, πιστεύω ότι οι Βουλευτές, τα κόµµατα, θα στα-
θούν στο ύψος των περιστάσεων, θα αναλογιστούν τις ευθύνες
τους και δεν θα γίνουν εκλογές, ψηφίζοντας και εκλέγοντας Πρό-
εδρο της Δηµοκρατίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο κρατικός προϋπολογισµός
του 2015 επιδιώκει αυξανόµενο πρωτογενές πλεόνασµα. Η επί-
τευξη του πλεονάσµατος αυτού είναι αποτέλεσµα της ανάπτυξης
της οικονοµίας. Η χώρα µας εισέρχεται σε µία νέα εποχή οικο-
νοµικής σταθερότητας και δηµοσιονοµικής πειθαρχίας, αφήνον-
τας πίσω της σταδιακά τα δύσκολα χρόνια της µακροχρόνιας
ύφεσης. 

Με την επίτευξη για τρίτη συνεχόµενη χρονιά πλεονάσµατος,
ενισχύονται οι ουσιαστικές προϋποθέσεις για τη βιώσιµη ανά-
πτυξη της οικονοµίας µας, τη µείωση της ανεργίας και την άνοδο
του βιοτικού επιπέδου. Ένας ακόµα στόχος επιτυγχάνεται. Η αν-
ταγωνιστικότητα της οικονοµίας µας ενισχύεται µετά την ανακε-
φαλαιοποίηση των τραπεζών και την επιτυχηµένη ολοκλήρωση
των ελέγχων της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τι επιδιώκουµε; Επιδιώκουµε
ένα ξεκάθαρο περιβάλλον, πολιτικό και οικονοµικό. Ένα ουσια-
στικό και ρεαλιστικό σχέδιο οικονοµικής πολιτικής προϋποθέτει
έναν ανάλογο προϋπολογισµό, κάτι που επιβεβαιώνεται µε το κα-
τατεθέντα προϋπολογισµό. Οι βασικοί πυλώνες του είναι η στα-
διακές φοροελαφρύνσιες των πολιτών, η αναδιοργάνωση του
δηµοσίου τοµέα, καθώς και η αναβάθµιση του επιχειρηµατικού
περιβάλλοντος. Όλα αυτά, βέβαια, γίνονται µε τις µεταρρυθµί-
σεις, που µε τόση συνέπεια η Κυβέρνηση και ο Πρωθυπουργός
προωθεί. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το 2015 θα είναι το τρίτο κατά
σειρά έτος στο οποίο το έλλειµµα διαµορφώνεται πολύ κάτω από
το 3% της Συνθήκης του Μάαστριχτ και η πρώτη φορά, µετά από
πολλά χρόνια, όπου ο προϋπολογισµός στο σύνολό του, συµπε-
ριλαµβανοµένων δηλαδή των πληρωµών για τόκους, θα είναι ισο-
σκελισµένος, όπως επιτάσσει το Σύµφωνο Σταθερότητας και
Ανάπτυξης στη ζώνη του ευρώ. 

Σηµειώνεται ότι στα ανωτέρω στοιχεία δεν συµπεριλαµβάνον-
ται τα έσοδα από τις επιστροφές στην Ελλάδα των κερδών της
Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας και των Εθνικών Κεντρικών
Τραπεζών της ζώνης του ευρώ από τα ελληνικά κρατικά οµόλογα
που είχαν στην κατοχή τους. Για το 2014 εκτιµώνται στα 2,5 δι-
σεκατοµµύρια περίπου. 

Τα µεγέθη αυτά είναι αποτέλεσµα πρωτόγνωρων θυσιών της
ελληνικής κοινωνίας, η οποία κλήθηκε να προσαρµοστεί µε πρω-
τόγνωρους ρυθµούς. Ας µην ξεχνάµε ότι επί δεκαετίες είχαµε
µάθει να ζούµε µε δανεικά. Το καταναλωτικό µας επίπεδο αυξα-
νόταν, ενώ η ανταγωνιστικότητα της οικονοµίας µας υποχω-
ρούσε.  Ακολουθούσαµε µία καταναλωτική νοοτροπία µε πόρους
που προέρχονταν σε σηµαντικό βαθµό από το δανεισµό. 

Δυστυχώς, όµως, δεν µπορέσαµε να συγκρατήσουµε σε ικα-
νοποιητικά επίπεδα την ανταγωνιστικότητα της οικονοµίας µας.
Η γραφειοκρατία και οι καθυστερήσεις που επιφέρει, τα προνό-

µια των λίγων, η φοροδιαφυγή και τα ελλείµµατα συνέβαλλαν
κατά πολύ στο να φτάσουµε στη σηµερινή Ελλάδα, που µαστίζε-
ται από την οικονοµική κρίση. 

Πριν την κρίση η Ελλάδα από πλευράς ανταγωνιστικότητας
βρισκόταν στην ενενηκοστή θέση, στις διακόσιες χώρες διεθνώς.
Τα τελευταία δύο-τρία χρόνια βρίσκεται στην πεντηκοστή θέση.
Τι σηµαίνει αυτό; Αυτό σηµαίνει βελτίωση του επιχειρηµατικού
περιβάλλοντος και κλίµα ανάκαµψης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ραχοκοκαλιά της ελληνικής
οικονοµίας είναι οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Δίνουν εισόδηµα
σε πολλές οικογένειες, συµβάλλουν στη διατήρηση του κοινωνι-
κού ιστού. Είναι ανάγκη να τους δείξουµε το δρόµο προς την
ανάκαµψη, υιοθετώντας συγκεκριµένες ενέργειες, όπως είναι ο
εκσυγχρονισµός και η βελτίωση των δοµών τους, η χρήση απο-
δοτικότερων µεθόδων παραγωγής, η χρήση των νέων τεχνολο-
γιών, η παραγωγή καινούργιων προϊόντων και η εξειδικευµένη
στόχευση των αγορών. Η υγιής επιχειρηµατική δραστηριότητα
θα αξιοποιήσει το άριστο, εξειδικευµένο ανθρώπινο δυναµικό
που ήδη υπάρχει, προσφέροντας κέρδη, σταµατώντας τη µετα-
νάστευση των νέων επιστηµόνων. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι η ώρα οι Ελληνίδες και οι
Έλληνες, µε περισσότερη αυτοπεποίθηση να κοιτάξουν ενωµένοι
προς το µέλλον. Είναι η ώρα η Κυβέρνηση να επικεντρωθεί στις
αναπτυξιακές πρωτοβουλίες, σε διορθωτικές µεταρρυθµίσεις, σε
καινοτόµες δράσεις. Τώρα που το κλίµα έχει αλλάξει, πρέπει να
διεκδικήσουµε µε δυναµισµό όσα µας στέρησαν τόσα χρόνια οι
στρεβλώσεις και οι παθογένειες του κράτους.                 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι η ώρα για ένα νέο σχέδιο
ανάπτυξης που θα είναι πολυπολικό, πολυκεντρικό, µε έµφαση
στην περιφέρεια. Ένα σχέδιο, που θα βασίζεται στην εξειδί-
κευση, την ποιότητα, την καινοτοµία και την κατάρτιση. Η Ελλάδα
πρέπει να συνεχίσει να κοιτάζει µπροστά. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Τον λόγο έχει ο κ. Αµανατίδης και µετά η κ. Ιατρίδη. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυ-

ρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση έχει στήσει τις τελευ-
ταίες µέρες ένα σκηνικό «µάχης» που δίνει. 

Ωστόσο, εάν µπορούσαµε να µεταφέρουµε εικονικά τη συγκυ-
βέρνηση σε αυτό το πεδίο µάχης, θα αντικρίζαµε µια διαλυµένη
στρατιά µε φοβισµένους ηγήτορες. Χωρίς καν να δώσουν τη
µάχη είναι έτοιµοι να υπογράψουν οποιαδήποτε συνθηκολόγηση,
άνευ ορίων και άνευ όρων. Εκλιπαρούν για µια συνθηκολόγηση,
που δεν θα σώζει κανέναν άλλο, εκτός από τους ίδιους. 

Στη σηµερινή συζήτηση ξαναβλέπουµε το ίδιο έργο σε επανά-
ληψη. Μόνο τα πρόσωπα εναλλάσσονται στη σκηνή, ερµηνεύον-
τας όµως τους ίδιους ρόλους. Οιηµατίες Οιδίποδες αρνούνται
να δουν την τραγική ειρωνεία που παραµονεύει στο τέλος. Με
αλαζονεία κραυγάζουν απειλές στο εσωτερικό και ψελλίζουν για
έλεος στην αλλοδαπή προστάτιδά τους. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, επιτρέψτε µου, πριν να µπω στα
προβλήµατα της παιδείας, να αναφέρω δύο µεγάλα προβλή-
µατα, τα οποία νοµίζω ότι πρέπει να δούµε: Το ένα είναι ο δηµο-
γραφικός όλεθρος της χώρας µας και το δεύτερο η αποψίλωση
από το νέο επιστηµονικό δυναµικό και το πιο παραγωγικό κοµ-
µάτι, τη νεολαία µας. 

Οι δηµογραφικές τάσεις στην Ελλάδα έχουν λάβει απότοµη
στροφή προς τα κάτω. Οι πολιτικές λιτότητας που φαινοµενικά
σχεδιάστηκαν για να βοηθήσουν την Ελλάδα να σταθεί και πάλι
στα πόδια της έχουν δηµιουργήσει έναν δηµογραφικό όλεθρο. 

Χάρη στην νοοτροπία των περικοπών ως αυτοσκοπό το κρά-
τος, αντί να παρέχει κίνητρα στα ζευγάρια να αποκτήσουν παιδιά,
φαίνεται να τα αποθαρρύνει, κόβοντας βασικές υπηρεσίες
υγείας για ανασφάλιστες εγκύους και παιδιά. 

Μάλιστα, φτάσαµε σε σηµείο τα παιδιά να θεωρούνται «τεκµή-
ριο» και να φορολογούνται! Διακόσια χρόνια µετά την απελευθέ-
ρωσή µας, φαίνεται ότι οι κυβερνώντες ζήλεψαν το οθωµανικό
δίκαιο. Γιατί µόνο οι Οθωµανοί φορολογούσαν τους Έλληνες
υποτελείς, επειδή τεκνοποιούσαν.
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Χρέη, λοιπόν, που δεν λαµβάνουν υπόψη τη µείωση του πλη-
θυσµού δεν µπορούν ποτέ να πληρωθούν. Καµµία νοµισµατική
πολιτική, καµµία φορολογική πολιτική, καµµία χρηµατοοικονο-
µική τεχνική, καµµία διάσωση δεν µπορεί να αναστρέψει τις τά-
σεις. Εάν υπάρχει µείωση του πληθυσµού ακολουθεί απο-
µόχλευση, γιατί υπάρχουν λιγότερα µελλοντικά εισοδήµατα για
να γίνει η µόχλευση. 

Τέλος, ενώ την ώρα αυτή η συγκυβέρνηση προσπαθεί να
σωθεί, χιλιάδες άνεργοι νέοι αναζητούν εργασία σε όλη την Ευ-
ρώπη, αποψιλώνοντας την πατρίδα µας από το παραγωγικό δυ-
ναµικό της. Και δεν είναι οι µόνοι: Χιλιάδες απόφοιτοι των
ελληνικών πανεπιστηµίων εντάσσονται σε αυτή την αναζήτηση.
Το εκπαιδευτικό µας σύστηµα µετατρέπεται σε στρατόπεδο πα-
ραγωγής προσωπικού για τις εύρωστες οικονοµίες του Βορρά. 

Η διαρροή επιστηµόνων, η κατάρρευση της γονιµότητας και
οι περικοπές στις υποδοµές και στις επενδύσεις των ζωτικών
αγαθών της εκπαίδευσης και της υγείας νοµίζω ότι καταδει-
κνύουν το πόσο έωλος είναι ο ισχυρισµός ότι το φάρµακο της λι-
τότητας θα βοηθήσει τελικά την Ελλάδα και τα άλλα κράτη του
Νότου να ανακάµψουν µεσοπρόθεσµα ή έστω και µακροπρόθε-
σµα, εάν θέλετε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εάν τα πράγµατα συνεχίσουν
αυτή την πορεία, οι χώρες του Νότου, τα Βαλκάνια και ένα µε-
γάλο µέρος της Κεντρικής και Ανατολικής Ευρώπης θα µετατρα-
πούν από κυρίαρχα κράτη σε εκκενούµενες ζώνες, που θα
αδειάζουν από τη διπλή πίεση της µετανάστευσης και της υπο-
γεννητικότητας.

Βέβαια, η χώρα µας έχει το υψηλότερο ποσοστό µείωσης των
κοινωνικών δαπανών µεταξύ των χωρών του ΟΟΣΑ, κατακτώντας
µια ακόµη θλιβερή πρωτιά: Σύµφωνα µε τα στοιχεία, οι δαπάνες
για το κοινωνικό κράτος υποχώρησαν κατά σχεδόν δύο ποσοστι-
αίες µονάδες του ΑΕΠ µέσα σε δύο χρόνια, από το 2012, κατα-
γράφοντας την ταχύτερη µείωση δαπανών από όλες τις χώρες
που εξετάστηκαν.

Με τον προϋπολογισµό που κατατέθηκε, το 2015 οι δαπάνες
των Υπουργείων Υγείας, Εργασίας και Παιδείας µειώνονται κατά
1,1 δισεκατοµµύριο σε σχέση µε φέτος. Τα αγαθά αυτά µπαίνουν
για µια ακόµη φορά στην προκρούστεια κλίνη των πολιτικών του
µνηµονίου. 

Βέβαια, για το Υπουργείο Παιδείας η µείωση κατά 5,2%, δη-
λαδή κατά 265 εκατοµµύρια το 2015 σε σχέση µε το 2014 οδηγεί
στη διάλυση όλες τις εκπαιδευτικές δοµές. 

Αυτές οι µειώσεις, λοιπόν, είναι που έχουν σαν συνέπεια τις
καταργήσεις των σχολείων, την υποβάθµιση και κατάργηση υπο-
στηρικτικών δοµών, όπως η ενισχυτική διδασκαλία και οι βιβλιο-
θήκες. Επίσης, έχουν σαν συνέπεια την κατάργηση τοµέων και
ειδικοτήτων, διαθεσιµότητες, απολύσεις, µηδενικούς διορισµούς
και εκπαιδευτικά κενά σε όλη τη χρονιά, µεγέθυνση τµηµάτων
και µεγάλες περικοπές στους µισθούς, έως και 45% και πιο κάτω. 

Το Υπουργείο Παιδείας µάς λέει συνέχεια ότι θα κάνει µεταρ-
ρυθµίσεις. Στην πρωτοβάθµια εκπαίδευση προχειρότητα και βια-
σύνη χαρακτηρίζει την πρότασή του, που θα εφαρµοστεί στα
σχολεία από τη νέα σχολική χρονιά, καθώς είναι αδύνατο µέσα
σε έξι µήνες να γίνει η αξιολόγηση των παλαιών αναλυτικών προ-
γραµµάτων και των σχολικών εγχειριδίων, η αναµόρφωση των
παλαιών ή η συγγραφή νέων προγραµµάτων και κατόπιν η συγ-
γραφή νέων σχολικών. Το πιο πιθανό είναι ότι το Υπουργείο θα
προχωρήσει σε αποσπασµατικές παρεµβάσεις και µόνο στα
υπάρχοντα αναλυτικά προγράµµατα, µε σκοπό την περικοπή της
ύλης. 

Η ανάθεση µεγάλου µέρους της ευθύνης για τη χρηµατοδό-
τηση της λειτουργίας τους, τους προσανατολισµούς κάθε εκπαι-
δευτικού ιδρύµατος στο εκπαιδευτικό προσωπικό, τους
εκπαιδευόµενους, τους γονείς, την τοπική κοινωνία και τους πα-
ραγωγικούς φορείς είναι φανερό ότι καλλιεργεί την τάση των εκ-
παιδευτικών ιδρυµάτων να υποχωρήσουν στις απαιτήσεις των
«πελατών», αφού η συντήρηση και η ανάπτυξή τους εξαρτώνται
άµεσα από τη «ζήτηση» των εκπαιδευτικών προϊόντων τους. 

Οι µετανεωτερικές αντιλήψεις για την εκπαίδευση συγκλίνουν
στην αντίληψη ότι οι µεταρρυθµίσεις στα σχολεία χρειάζεται να
ανταποκρίνονται στην αγορά εργασίας και άρα συγκλίνουν σε

πρακτικές όµορες της νεοφιλελεύθερης αντίληψης για την εκ-
παίδευση. Και η Κυβέρνηση προσπαθεί να χτίσει το νέο µεταµον-
τέρνο σχολείο της αγοράς στα ερείπια του δηµόσιου µαζικού
δωρεάν σχολείου, που δηµιουργεί µε τη συστηµατική µείωση
κάθε χρόνο της δηµόσιας χρηµατοδότησης για την εκπαίδευση.

Οι προτάσεις µας έχουν ακουστεί -δεν θα τις επαναλάβω- και
επικεντρώνονται στην κατάργηση των µνηµονιακών νόµων που
αφορούν την παιδεία και τη θέσπιση ενός µεταβατικού δηµοκρα-
τικού θεσµικού πλαισίου λειτουργίας όλων των βαθµίδων της εκ-
παίδευσης. 

Κύριε Πρόεδρε, κλείνοντας, θα ήθελα να πω ότι η διαδικασία
για µια µεγάλη εκπαιδευτική µεταρρύθµιση, την οποία θέλουµε
να κάνουµε, έχει έναν στόχο: Την καθολικότητα του δικαιώµατος
στη µόρφωση σε ένα δηµόσιο ποιοτικό εκπαιδευτικό σύστηµα,
µε δίχρονη υποχρεωτική προσχολική αγωγή και εκπαίδευση και
ενιαία δωδεκάχρονη υποχρεωτική εκπαίδευση για όλα τα παιδιά.
Ικανή και αναγκαία συνθήκη είναι ο πραγµατικός και όχι προσχη-
µατικός διάλογος µε όλους τους εκπαιδευτικούς, τους µαθητές,
φοιτητές και γονείς για την αναγέννηση της παιδείας του τόπου
µας. 

Κύριε Πρόεδρε, από το Γραφείο Προϋπολογισµού του Κρά-
τους σάς καταθέτω τα στοιχεία τα οποία δείχνουν ότι η χώρα µας
βρίσκεται τελευταία στους δείκτες της κοινωνικής δικαιοσύνης,
που έχουν σχέση µε την πρόσβαση στην εκπαίδευση, αγορά ερ-
γασίας, κοινωνική συνοχή και αποφυγή διακρίσεων, ισότητα γε-
νεών, βελτίωση στην υγεία, πρόληψη της φτώχιας. Βέβαια, αυτό
είδε ίσως ο κύριος Υπουργός και έβαλε το κοινωνικό σχολείο.
Όµως στο κοινωνικό σχολείο οι γονείς ξέρουν ποια διατροφή
χρειάζονται τα παιδιά τους. Το πρόβληµα είναι ότι δεν την έχουν. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αµανατίδης καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ ολοκλη-
ρώστε, κύριε συνάδελφε. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Θέλω να κλείσω, κύριε Πρόεδρε, µε
αυτούς τους στίχους, που είναι επίκαιροι, αυτό στο οποίο θα δώ-
σουµε κι εµείς σηµασία σαν ΣΥΡΙΖΑ. «Και όταν θα ‘ρθουν οι και-
ροί που θα ‘χει σβήσει το κερί στην καταιγίδα, υπερασπίσου το
παιδί, γιατί αν γλυτώσει το παιδί, υπάρχει ελπίδα». 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς. 

Τον λόγο έχει η κ. Ιατρίδη και µετά ακολουθεί ο κ. Κοντονής. 
ΤΣΑΜΠΙΚΑ ΙΑΤΡΙΔΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι αλή-

θεια ότι πολλές φορές µία οποιαδήποτε κυβέρνηση µπορεί να
κάνει τους αριθµούς να πουν αυτά που η ίδια θέλει να πει. Είναι
αλήθεια ότι κι αυτή τη φορά ο προϋπολογισµός προσπαθεί να
πει αυτά που η συγκυβέρνηση θέλει να πει, αυτά που η συγκυ-
βέρνηση θέλει να πείσει τους Έλληνες πολίτες ότι θέλει να κάνει.
Τον προϋπολογισµό, λοιπόν, µπορείτε να τον φτιάξετε και να δώ-
σετε κι επιχειρήµατα στους Βουλευτές που σας στηρίζουν για να
τα επαναλαµβάνουν εδώ, από το Βήµα της Βουλής.

Την πραγµατικότητα όµως δεν µπορείτε να τη φτιάξετε, δεν
µπορείτε να την αλλάξετε, δεν µπορείτε να τη βάλετε σε ένα
όµορφο πακέτο και να την προσφέρετε στους Έλληνες και στις
Ελληνίδες. Η πραγµατικότητα είναι εδώ, τη ζούµε όλοι µας και
εµείς οι νησιώτες την αντιµετωπίζουµε ως µία σφοδρή τρικυµία
που ανταριάζει τη θάλασσα του Αιγαίου. 

Το πρώτο κύµα που δεχόµαστε είναι η πλήρης απαξίωση της
ζωής των νησιωτών, το γεγονός ότι χάσαµε πρόσφατα, χωρίς
λόγο, δύο µωρά παιδιά για λόγους υγείας, επειδή δεν υπάρχει
µονάδα εντατικής θεραπείας νεογνών σε µία περιφέρεια εξήντα
κατοικηµένων νησιών, επειδή δεν υπάρχουν οι κατάλληλες υπο-
δοµές, ο τεχνικός εξοπλισµός και οι γιατροί για να αντιµετωπί-
ζουν τέτοιες καταστάσεις, το γεγονός ότι δεν έχουµε δασκάλους
και βιβλία στα σχολεία των νησιών µας -έχω λάβει και συνεχίζω
να λαµβάνω επιστολές διαµαρτυρίας και οργής όπως από το Γυ-
µνάσιο Αρχαγγέλου, το 2ο Δηµοτικό Σχολείο στην Κω και από
αλλού- το γεγονός ότι παρά την αύξηση του τουρισµού, η ανερ-
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γία στα νησιά µας είναι πολύ υψηλή κι εδώ και τρία χρόνια έχει
ξεκινήσει µεγάλο κύµα µετανάστευσης νέων κυρίως ανθρώπων.  

Και πώς απαντά σε όλα αυτά ο προϋπολογισµός; Μα, µε τη
συρρίκνωση ακόµη περισσότερο του κοινωνικού κράτους, αφού
οι δαπάνες των Υπουργείων Παιδείας, Υγείας και Εργασίας θα
µειωθούν παραπάνω από 1,1 δισεκατοµµύριο ευρώ σε σχέση µε
το 2014. Έτσι, από το 2008 µέχρι και το 2015, η συνολική περι-
κοπή δαπανών για τα παραπάνω Υπουργεία θα ανέλθει σε 8,8 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ. Ειδικά οι δαπάνες των Υπουργείων
Παιδείας και Υγείας έχουν µειωθεί κατά 39,3% και 44,3% αντί-
στοιχα. Αυτή είναι η απάντηση του προϋπολογισµού.

Το δεύτερο κύµα έχει να κάνει µε την ανακοίνωση για την αύ-
ξηση του ΦΠΑ διαµονής στα ξενοδοχεία, κατ’ απαίτηση της τρόι-
κας. Η επιστήµη εδώ σηκώνει τα χέρια ψηλά. Εσείς οι ίδιοι θέτετε
σε άµεσο κίνδυνο την τουριστική µας ανάπτυξη. 

Έχω µαζί µου την επιστολή της Ένωσης Ξενοδόχων από την
Κω. Όλες οι ξενοδοχειακές επιχειρήσεις αντιδρούν και επισηµαί-
νουν ότι µία τέτοια αύξηση θα οδηγήσει σε µείωση του ΑΕΠ της
χώρας και σε απώλεια τριάντα πέντε-σαράντα χιλιάδων θέσεων
εργασίας και σε πτώση των µισθών των εργαζοµένων, πολύ πε-
ρισσότερο όταν τα συµβόλαια των επόµενων ετών µε τα ταξιδιω-
τικά πρακτορεία έχουν ήδη υπογραφεί και δεν µπορούν να
διαπραγµατευτούν. Και σε αυτό θα πρέπει να απαντήσουν και οι
δανειστές κι εσείς. Γιατί βάζετε τέτοια τρικλοποδιά στον τουρι-
σµό µας, στη βαριά µας βιοµηχανία; 

Το τρίτο κείµενο είναι σαν το τσουνάµι. Έχει ήδη ξεκινήσει την
πορεία του και φτάνει να ξεσπάσει σε λίγο στις ακτές των νησιών
µας. Πρόκειται για το σοβαρό πλέον ενδεχόµενο της κατάργη-
σης των µειωµένων συντελεστών ΦΠΑ σε όλο το Αιγαίο. Το συγ-
κεκριµένο ζήτηµα το είχα θέσει, ακριβώς πριν τέσσερα χρόνια.
Υπάρχει ήδη από το πρώτο µνηµόνιο και προβλέπεται ρητά στο
δεύτερο µνηµόνιο, στις σελίδες 384 και 414. 

Τότε, πολλοί µε είχαν αποκαλέσει γραφική και λαϊκίστρια.
Τώρα, σύσσωµοι όλοι οι φορείς όλου του Αιγαίου, ανεξάρτητα
από τις κοµµατικές τους πεποιθήσεις και προελεύσεις, σας
έχουν βοµβαρδίσει µε επιστολές, γιατί όλοι ξέρουν ότι η τρόικα
δεν θα κάνει πίσω, γιατί όλοι ξέρουν ότι παραδίδετε τα πάντα
αµαχητί, χωρίς καµµία διαπραγµάτευση. Αφήστε δε, που το θέµα
έχει ήδη τεθεί και ως εκβιασµός στους νησιώτες, ποντάροντας
έτσι η Κυβέρνηση, για άλλη µία φορά, στον κοινωνικό αυτοµατι-
σµό είτε γίνεται αποδεκτή η αύξηση του ΦΠΑ στη διαµονή -µε
όποιο κόστος κι αν έχει αυτό στον τουρισµό και πάλι στα νησιά-
είτε προωθείται η κατάργηση των µειωµένων συντελεστών ΦΠΑ
για όλο το Αιγαίο.

Κι επειδή τέτοιου είδους ρυθµίσεις έρχονται ως ένα άρθρο
που περιλαµβάνει εκατοντάδες άλλες, οι κυβερνητικοί νησιώτες
Βουλευτές θα είναι οι ίδιοι υπεύθυνοι, αν ψηφίσουν την κατάρ-
γηση των µειωµένων συντελεστών ΦΠΑ, αν βάλουν τέλος στην
οικονοµική και κοινωνική ζωή των νησιών από τα οποία εκλέχθη-
καν, εκτός κι αν σκοπεύετε να το κάνετε δώρο στον κ. Νταβού-
τογλου, ο οποίος επισκέπτεται τη χώρα µας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή είναι η πραγµατικότητα.
Αυτή είναι η τρικυµία που ζούµε όλοι µας. Αυτή τη στιγµή δεν ξέ-
ρουµε αν αυτός ο προϋπολογισµός θα είναι και ο τελικός. Αυτό
που ξέρουµε είναι ότι ο προϋπολογισµός του 2015 προβλέπει
πρόσθετους φόρους 1,4 δισεκατοµµύρια ευρώ σε σχέση µε το
2014. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κύριε Πρόεδρε, θα χρειαστώ την ανοχή σας για ένα λεπτό. Ευ-
χαριστώ.

Εάν σε αυτούς προστεθούν και οι δηµοσιονοµικές παρεµβάσεις
ύψους 1,1 δισεκατοµµυρίου ευρώ που προτείνει η Κυβέρνηση
στην τρόικα στις εν εξελίξει διαπραγµατεύσεις, οδηγούµαστε σε
µια πολύ χειρότερη κατάσταση απ’ ό,τι τα προηγούµενα χρόνια. 

Και η πραγµατικότητα είναι ότι η οικονοµική ιστορία –παλαι-
ότερη και πρόσφατη- έχει δείξει πως δεν υπάρχει βιώσιµο χρέος
µε δρακόντεια µέτρα λιτότητας. Και η λιτότητα είναι και δρακόν-
τεια και χωρίς αποτέλεσµα. Φαίνεται και από την πορεία του δη-
µόσιου χρέους. 

Ο κρατικός προϋπολογισµός του 2015 προβλέπει µείωσή του

κατά 1 περίπου δισεκατοµµύριο ευρώ. Η ίδια εκτίµηση για µεί-
ωση 1 δισεκατοµµυρίου υπήρχε και πέρυσι, σε σχέση µε το 2013.

Έχοντας, λοιπόν, υπόψη τις παραπάνω εξελίξεις µείωσης του
χρέους κατά 1 δισεκατοµµύριο ευρώ ανά έτος και δεδοµένου ότι
το χρέος µας θα είναι της τάξης των 316,9 δισεκατοµµυρίων
ευρώ το 2015, ας αναλογιστούµε τι συµβαίνει πραγµατικά µε το
χρέος της πατρίδας µας. 

Το µειώνουµε µόνο κατά ένα δισεκατοµµύριο ετησίως, εδώ και
τρία χρόνια κι όλα αυτά µε αιµατηρές θυσίες των Ελλήνων και
Ελληνίδων, οι οποίοι νιώθουν ήδη προδοµένοι. Και παρ’ όλα
αυτά, συνεχίζετε κι έχετε το θράσος και µιλάτε στον ελληνικό
λαό, στο συνταξιούχο, στο νέο επιστήµονα ο οποίος ξενιτεύεται,
στην αστυνοµικό µάνα που έχει τρία παιδιά µε άνεργο σύζυγο,
στον επιχειρηµατία που έχει βάλει λουκέτο, στον ιδιωτικό υπάλ-
ληλο που προσπαθεί να ζήσει τετραµελή οικογένεια µε πενιχρά
µέσα, για ανάπτυξη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για όλους αυτούς τους λόγους
καταψηφίζω τον προϋπολογισµό του 2015. Αυτή η πολιτική δεν
µπορεί να συνεχιστεί γιατί έχει υποβάλει τους Έλληνες και τις
Ελληνίδες στο µαρτύριο της σταγόνας, αλλά κάποια στιγµή οι
σταγόνες ξεχειλίζουν από το ποτήρι. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας ευχαριστούµε κι

εµείς.
Τον λόγο έχει ο κ. Κοντονής.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αυτό που συµβαίνει µε την παρούσα συζήτηση, τη συζήτηση

για τον προϋπολογισµό, στο ελληνικό Κοινοβούλιο τούτες τις
µέρες, έχω την εντύπωση ότι αποτελεί παγκόσµια πρωτοτυπία. 

Τη στιγµή που εµείς συζητάµε για τον προϋπολογισµό, είναι
σε εξέλιξη µια παράλληλη συζήτηση: Η συζήτηση της Κυβέρνη-
σης µε τους εκπροσώπους των δανειστών. Η συζήτηση αυτή
αφορά φορολογικά ζητήµατα, δηµοσιονοµικά ζητήµατα, θέµατα
ασφαλιστικά. Και προκύπτει, λοιπόν, το ερώτηµα: Τι συζητάµε
εδώ, όταν γίνεται αυτή η παράλληλη συζήτηση και όταν το προ-
ϊόν αυτής της συζήτησης θα έχει άµεση επίδραση στον προϋπο-
λογισµό του κράτους; 

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι όσα λέµε εδώ σήµερα αφορούν µια
εικονική πραγµατικότητα, είναι λόγια κενά περιεχοµένου και το
χειρότερο απ’ όλα –διότι αυτό δεν το έχετε οµολογήσει, αλλά
αυτό που θα σας πω τώρα είναι οµολογηµένο- έχει οµολογηθεί
από την Κυβέρνηση, σχετικά µε το δηµοσιονοµικό κενό, ότι αν
τελικά κατά τη διάρκεια του έτους επιβεβαιωθεί ότι υπάρχει δη-
µοσιονοµικό κενό, τότε η Κυβέρνηση θα προβεί στις αναγκαίες
βελτιώσεις και τροποποιήσεις.

Εποµένως, στη µια περίπτωση έχουµε µια κατάσταση, η οποία
ξεπερνά τη φαντασία -να συζητάµε εδώ για οικονοµικά θέµατα,
θέµατα που άπτονται του προϋπολογισµού- και αυτή η συζήτηση
να γίνεται παράλληλα µε τη συζήτηση µε την τρόικα και από την
άλλη η Κυβέρνηση να έχει οµολογήσει ότι αυτόν τον προϋπολο-
γισµό θα τον αναθεωρήσει, γιατί είναι σχεδόν βέβαιο, ακόµα κι
αν το ύψος του δηµοσιονοµικού κενού δεν είναι αυτό που η
τρόικα προσδιορίζει ότι θα υπάρξει.

Να, λοιπόν, γιατί έρχεστε στο Κοινοβούλιο τόσες µέρες -και
µέχρι την Κυριακή το ίδιο έργο θα παίζεται- κι αντί να µας µιλάτε
για τον προϋπολογισµό, µας λέτε τι κακά θα κάνει ο ΣΥΡΙΖΑ, όταν
έρθει στην εξουσία.

Κατά πρώτον, χαιρόµαστε που έχετε αντιληφθεί ότι ο ΣΥΡΙΖΑ
θα έρθει στην εξουσία, αλλά να ερχόσαστε εδώ, να λέτε ψέµατα
και συκοφαντίες αντί να υπερασπιζόσαστε τον ίδιο τον προϋπο-
λογισµό που έχετε καταθέσει, αυτό είναι πρωτόγνωρο και είναι
και µοναδικό. Αλλά τι να υπερασπιστείτε; Από έναν προϋπολογι-
σµό λιτότητας, περιστολής των κοινωνικών δαπανών, µείωσης
όλων των κονδυλίων όλων των Υπουργείων, τι να έρθετε να πείτε;
Ότι πάει καλά η οικονοµία; Ορίστε η εικόνα της οικονοµίας! Αν
πήγαινε καλά η οικονοµία, θα είχαµε αυξήσεις. Εσείς µειώνετε
έτι περαιτέρω όλες τις κρατικές δαπάνες, σε όλους τους τοµείς.
Κι εκεί, βεβαίως, που γίνεται η µεγάλη σφαγή είναι στα θέµατα
του κοινωνικού κράτους. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα µεγέθη του προϋπολογισµού
δεν αντέχουν σε κριτική, δεν αντέχουν σε έλεγχο, δεν αντέχουν
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σε συζήτηση. 
Γι’ αυτό ακριβώς και διαφεύγετε της συζητήσεως µε το να λέτε

άλλα αντί άλλων. Μέχρι και για το κίνηµα των σταχανοβιτών
ακούσαµε σήµερα στην Αίθουσα αυτή. Είναι ποτέ δυνατόν να
προβλέπει ο προϋπολογισµός ότι θα έχουµε αύξηση των επεν-
δύσεων το 2015 κατά 11,7%; Πού τα λέτε αυτά; Είναι ποτέ δυνα-
τόν να ισχυρίζεστε σοβαρά ότι η προβλεπόµενη αύξηση του ΑΕΠ
θα είναι κατά 2,9%, δηλαδή 3%; Είναι ποτέ δυνατόν να τα ισχυ-
ρίζεστε αυτά στο έδαφος αυτής της κοινωνικής και οικονοµικής
κρίσης που έχετε διαµορφώσει; 

Είναι πέρα από κάθε προσδοκία. Τα λέτε αυτά τα πράγµατα,
ακριβώς διότι εµφανίζετε µεγέθη µε βάση τη δηµιουργική λογι-
στική, που ξέραµε πολύ καλά τα αποτελέσµατά της τα προηγού-
µενα χρόνια. Τα ίδια λέγατε για το πρωτογενές πλεόνασµα. Ξέρει
η ελληνική κοινωνία πώς το πετύχατε. Το γνωρίζει. Δεν χρειάζεται
να της το πει κανένας. 

Εδώ πραγµατικά είναι το συµπέρασµα αυτού του διαλόγου
που έχετε µε την τρόικα. Τι σας λέει η τρόικα σήµερα, λίγο έως
πολύ, κύριοι συνάδελφοι της συγκυβέρνησης; «Μεταξύ κατερ-
γαρέων, ειλικρίνεια». Δηλαδή, εµείς και εσείς -η τρόικα και η Κυ-
βέρνηση- µπορεί να εξαπατά τον ελληνικό λαό και να του λέει ότι
όλα πάνε καλά, αλλά δεν θα τα λέει και η Κυβέρνηση στην
τρόικα. Γι’ αυτό ακριβώς δεν συνυπογράφει και δεν βρίσκεται σε
µία διαδικασία συγκατάνευσης σε όλα αυτά τα οποία της λέτε
και της προτείνετε. Εποµένως, αντιλαµβάνεστε ότι ο προϋπολο-
γισµός είναι ήδη εκτός πεδίου. 

Κάτι άλλο, έτσι για να θυµόµαστε και την κατάσταση, η οποία
επικρατεί. Υπερηφανευόσαστε ότι έχετε ισοσκελίσει το εµπορικό
ισοζύγιο. Το έχετε ισοσκελίσει, διότι έχουν µειωθεί οι εξαγωγές
λόγω της οικονοµικής κρίσης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Διότι, γνωρίζετε πολύ καλά ότι το µερίδιο των εξαγωγών στο
ΑΕΠ από 8,2% πήγε στο 5,2%. Εποµένως, και εδώ έχουµε µεί-
ωση. Όλα, λοιπόν, τα µεγέθη σας, που αφορούν την πραγµατική
οικονοµία, καταδεικνύουν ότι ρίχνετε την πραγµατική οικονοµία
και τον ελληνικό λαό στα βράχια. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µία αναφορά για τη δικαιοσύνη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, σύντοµα,

διότι έχει ολοκληρωθεί ο χρόνος οµιλίας σας.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Δικαιοσύνη χωρίς αύξηση των δαπανών για τη γρήγορη έκ-

δοση αποφάσεων δεν µπορεί να υπάρξει. Εάν δεν υπάρξει αύ-
ξηση των δαπανών, δηλαδή αύξηση των προσλήψεων σε
δικαστές και σε υπαλλήλους και σοβαρή υλικοτεχνική υποδοµή,
µην περιµένει κανένας βελτίωση των όρων και των συνθηκών στα
δικαστήρια. 

Τελειώνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λέγοντας το εξής: Συ-
νάδελφος από τη συγκυβέρνηση ανέφερε µε αίσθηµα ενοχής ότι
η Κυβέρνηση τέλος πάντων κάνει ό,τι µπορεί µε παραλείψεις, µε
λάθη και µε αβελτηρίες. Αβελτηρία σηµαίνει αµυαλιά, ανοησία,
µωρία, οκνηρία της σκέψης και ατασθαλία. Πράγµατι, έτσι πο-
ρευόσαστε και έτσι νοµοθετείτε. Καιρός να φύγετε. Γλώσσα λαν-
θάνουσα τα αληθή λέγει!

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Τον λόγο έχει ο κ. Νταβλούρος.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΤΑΒΛΟΥΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ενόψει της συζήτησης του κρα-

τικού προϋπολογισµού, ανέτρεξα στις αγορεύσεις των εισηγη-
τών της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κατά τα δύο προηγούµενα
χρόνια. Εκείνο το οποίο διαπιστώνει κανείς είναι ότι πράγµατι θα
µπορούσαν να αποτελέσουν και να συνθέσουν οι αγορεύσεις και
οι εισηγήσεις αυτές το εγχειρίδιο του πολιτικού αµοραλισµού και
της αναξιοπιστίας. 

Δυστυχώς, το ίδιο περιεχόµενο διαπιστώνει κανείς και στην ει-
σήγηση για τον παρόντα κρατικό προϋπολογισµό του εισηγητού
της Αντιπολίτευσης, του κ. Τσακαλώτου, προβλέψεις οι οποίες
σίγουρα θα διαψευστούν και επιπλέον διαµόρφωση ενός κλίµα-

τος, το οποίο, σε καµµία περίπτωση δεν εξυπηρετεί την προ-
οπτική του τόπου.

Σας θυµίζω ελάχιστα σταχυολογικά από τα όσα θαυµάσια πε-
ριέγραψε στην εισήγησή του ο εισηγητής της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης. Είπε ο κ. Τσακαλώτος: «Μια πολιτική κρίνεται από
το µέτρο µε το οποίο µπορεί να µετριάσει την ύφεση». Συµφω-
νούµε απολύτως. 

Αναρωτηθήκατε, ωστόσο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ποια
θα ήταν η ύφεση αν δεν είχαν ληφθεί αυτές οι κυβερνητικές πρω-
τοβουλίες τα τελευταία χρόνια; Θυµίζω: Πενήντα δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ το εµπορικό έλλειµµα το 2009, έλλειµµα στον κρατικό
προϋπολογισµό 16%.

Τι επιλογές, άραγε, µπροστά σ’ αυτό το περιβάλλον είχαν οι
κυβερνήσεις και τελικώς η δική µας Κυβέρνηση, η οποία ανέλαβε
το κόστος της διαχείρισης αυτού του οικονοµικού περιβάλλον-
τος; Μήπως είχε άλλες επιλογές από τις εξής τρεις που θα ανα-
φέρω; 

Πρώτη επιλογή: Έπρεπε να βγούµε στις αγορές. Σε ποια πε-
ρίοδο, µε ποιο επιτόκιο; Περίµεναν στη γωνία. Ίσως ένα επιτόκιο
30% να φάνταζε ως µια εξαιρετική δυνατότητα, για να διευκο-
λυνθεί η προοπτική του τόπου µας. 

Δεύτερη επιλογή: Έπρεπε να βγούµε από το ευρώ, να τυπώ-
σουµε δηλαδή πληθωριστικό, υποτιµηµένο χρήµα και ό,τι αυτό
µπορεί να συνεπάγεται για τις εισαγωγές οι οποίες ήταν υπερ-
βολικά υπερτιµηµένες. 

Τέλος, έπρεπε να εξαφανίσουµε το κρατικό έλλειµµα. 
Θα έπρεπε, όµως, να σκεφτεί κάποιος τι αποτέλεσµα θα έδιναν

όλα αυτά. Είπαν ορισµένοι ότι θα µας έδιωχναν από την ΟΝΕ.
Κανείς δεν θα µας έδιωχνε. Μόνοι µας θα φεύγαµε, γιατί τότε
έπρεπε να σκεφτούµε πού θα ήταν το έλλειµµα, εάν δεν είχε
υπάρξει ο µηχανισµός στήριξης τουλάχιστον 500% επί του ΑΕΠ
και έπρεπε να σκεφτούµε επιπλέον ποιο θα ήταν το επίπεδο του
κοινωνικού κράτους, υγεία, παιδεία, ασφάλεια, πρόνοια κλπ. 

Όλα αυτά βέβαια, δεν συνέβησαν, παρά το γεγονός ότι ήταν
απολύτως φυσιολογικό να συµβούν, κάτω απ’ αυτές τις προϋπο-
θέσεις. Το γεγονός ότι δεν συνέβησαν αποδεικνύει την ορθότητα
των επιλογών της Κυβέρνησής µας, που οδηγεί επιτέλους τον
τόπο σε µια προοπτική ανάπτυξης και ευηµερίας, µετά από µια
εξαετή ύφεση. 

Ο εισηγητής της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης είπε επίσης µε-
ταξύ άλλων ότι η απασχόληση θα γυρίσει στο 2008, το έτος 2034.
Μα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν έχει νόηµα να συγκρί-
νουµε κάτι µε το 2008 για τον εξής απλό λόγο: Το 2008 ήταν
λάθος από την αρχή µέχρι το τέλος. Ήταν ένα µη βιώσιµο µα-
κροοικονοµικό µοντέλο χώρας, ήταν στην κυριολεξία µια ωρολο-
γιακή βόµβα. Δεν µπορεί αυτό να είναι στόχος µιας σοβαρής
πολιτικής, την οποία διεκδικείτε ως αυριανοί κυβερνήτες. 

Είπε επίσης ο εισηγητής της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ότι
ολόκληρη η Ευρώπη έχει πρόβληµα. Βεβαίως, η Ευρώπη έχει
πρόβληµα για συγκεκριµένους λόγους. Θα ήταν για µας πολύ
πιο εύκολη µια δηµοσιονοµική προσαρµογή µε τους εταίρους
µας σε µια καλύτερη φάση του οικονοµικού τους κύκλου.
Ωστόσο, ποια είναι η λύση που προτείνετε; 

Ο ΣΥΡΙΖΑ θέλει να συνεχίσουµε να δανειζόµαστε σε µια προ-
σπάθεια να συντηρήσουµε ένα επίπλαστο επίπεδο κατανάλωσης
µεγαλύτερο απ’ αυτό που δικαιολογεί η παραγωγή µας. Να δα-
νειζόµαστε από ποιον και γιατί; Για να καταναλώνουµε περισσό-
τερα απ’ όσα παράγουµε; Μέχρι πού µπορεί να δανειζόµαστε;
Μέχρι όλο το χρέος να ανήκει στις χώρες της νοτιοανατολικής
Ασίας;

Τέλος, όσο πιο µεγάλο είναι το χρέος –διαπιστώνει ο εισηγη-
τής σας- κανένας δεν εµπιστεύεται αυτή τη χώρα για επένδυση.
Το καταλάβατε επιτέλους; Για µας αυτό αποτελεί αξίωµα. Είναι
πράγµατι πολύ δύσκολο, πολύπλοκο και επικίνδυνο έργο η δια-
χείριση ενός µεγάλου επιπέδου δηµοσίου χρέους εκ µέρους µιας
κεντρικής Κυβέρνησης. 

Ωστόσο, η Νέα Δηµοκρατία και ο ΣΥΡΙΖΑ αντιµετωπίζουν το
χρέος από µια διαφορετική οπτική γωνία. Η Νέα Δηµοκρατία
αναγνωρίζει σαν τµήµα των διεθνών υποχρεώσεων της χώρας το
χρέος και πασχίζει να το εξυπηρετήσει, σε συνεργασία µε τους
Ευρωπαίους εταίρους µας. Διαπραγµατεύεται οργανωµένα, στο
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µέτρο του δυνατού, βελτιώσεις στους όρους αποπληρωµής. 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Αντιθέτως, ο ΣΥΡΙΖΑ τι λέει; Λέει ότι ούτε λίγο ούτε πολύ η

αποπληρωµή του χρέους είναι µάλλον προαιρετική. Θεωρεί ότι
µια στάση πληρωµών έχει ασήµαντο κόστος για τη χώρα. Δεν κα-
τανοείτε προφανώς τη βαρύτητα της κατάστασης, δεν κατανο-
είτε τι διακυβεύεται. 

Κύριοι συνάδελφοι, υπάρχουν δύο τρόποι να µειώσει µια χώρα
το χρέος, είτε µέσα από ένα επώδυνο νοικοκύρεµα είτε µέσα από
µια µονοµερή άρνηση αναγνώρισης υποχρέωσής του, το οποίο
όµως οδηγεί σε µία και µόνο κατεύθυνση: για δεκαπέντε τουλά-
χιστον χρόνια χωρίς πρόσβαση στην παγκόσµια αποταµίευση και
άρα µετάλλαξη σε µίας άλλης µορφής κρατική οντότητα τύπου
Αργεντινής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ ολοκλη-
ρώνετε, κύριε συνάδελφε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΤΑΒΛΟΥΡΟΣ: Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Είπατε τέλος ότι οι αποκρατικοποιήσεις σηµαίνουν µειωµένα

κρατικά έσοδα, ξεπούληµα και αποεπένδυση. Η απάντηση είναι
ότι όσο η «ΟΛΥΜΠΙΑΚΗ» ήταν κρατική, σώρευε καθηµερινά στον
ελληνικό λαό 1 εκατοµµύριο ευρώ υποχρέωση. Αντιθέτως, η
«AEGEAN» που αποκρατικοποιήθηκε φέρνει 1 εκατοµµύρια ευρώ
την ηµέρα από φόρους και τα εισιτήρια έχουν κατά µέσο όρο µει-
ωθεί κατά 35%. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώνετε,
όµως, κύριε συνάδελφε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΤΑΒΛΟΥΡΟΣ: Θέλω, επιτέλους, να πω και µία
λέξη για τη διαµαρτυρία σας για τη δηµιουργία του πλεονάσµα-
τος. Αφού το ειρωνευτήκατε, σήµερα σας ενοχλεί γιατί είναι τόσο
υψηλό. Δεν αντιλαµβάνεστε τι υπηρετεί η ύπαρξη πλεονάσµα-
τος.

Τέλος, δυστυχώς, δεν µου µένει χρόνος για να συζητήσω γι’
αυτά τα οποία εξαγγέλλετε, όπως τις τριακόσιες χιλιάδες θέσεις
εργασίας, την κατάργηση του ΕΝΦΙΑ, το αφορολόγητο των
12.000 ευρώ και αυτό για τα 751 ευρώ. Εάν απαντήσετε στον ελ-
ληνικό λαό από πού θα εξεύρετε τους πόρους, τότε και εµείς να
συνταχθούµε µαζί. Μέχρι τότε, όµως, κατανοήστε επιτέλους ότι
µε ψεύδη…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, όµως,
ολοκληρώνετε, κύριε συνάδελφε!

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΤΑΒΛΟΥΡΟΣ: … και υποσχέσεις χωρίς περιε-
χόµενο, δεν πείθετε κανένα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Δεν καταλαβαίνω
γιατί γίνεται αυτό.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΤΑΒΛΟΥΡΟΣ: Και όσο προάγεστε σε αυτή την
τακτική, ο πολιτικός επιστήµονας και ο ιστορικός του µέλλοντος
να είστε σίγουροι  ότι θα σας εντάξει σε ξεχωριστό κεφάλαιο,
στα παραµύθια της Χαλιµάς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε συνάδελφε, µε
αυτόν τον τρόπο, όµως, που µιλάτε φέρνετε σε δυσκολία το Προ-
εδρείο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΤΑΒΛΟΥΡΟΣ: Ωστόσο, εάν αντιλαµβάνεστε
ποιο είναι πραγµατικά το συµφέρον του τόπου, συνταχθείτε και
εσείς σε αυτό το οποίο όλο το δηµοκρατικό τόξο αναγνωρίζει και
αντιλαµβάνεται ότι για την εκλογή Προέδρου, για τη συνταγµα-
τική αναθεώρηση και για τις εκλογές να µη βιάζεστε, γιατί θα εκ-
πλαγείτε δυσάρεστα.

Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ναι, αλλά εγώ πρέ-

πει να κάνω τώρα ένα σκωπτικό σχόλιο. Δίνουµε συµβουλές σε
όλους, αλλά δεν µπορούµε να τηρούµε το χρόνο εδώ. Και δεν
αφορά µόνο εσάς αυτό. 

Λοιπόν, µισό λεπτό για να συνεννοηθούµε, διότι είναι και η ώρα
ένας παράγοντας που αφορά τη λειτουργία της Βουλής. Σας δια-
βάζω τα ονόµατα των Βουλευτών που βλέπω εδώ και θα λάβουν
τον λόγο. Είναι η κ. Αυλωνίτου, η κ. Δριτσέλη, ο κ. Βογιατζής, η
κ. Ιγγλέζη και η κ. Μακρή. Και τελειώνουµε µε όσους είµαστε
εδώ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΤΑΒΛΟΥΡΟΣ: Άρα, υπήρχε περιθώριο και για

ένα λεπτό ανοχής, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ξέρετε, πάντα το

Προεδρείο δείχνει ανοχή, απλώς έχω και το άγχος να προλά-
βουµε όλοι. Προχωρούµε. 

Τον λόγο έχει η κ. Αυλωνίτου.
ΕΛΕΝΗ ΑΥΛΩΝΙΤΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν πιστέψουµε τις εξαγγελίες

του κυρίου Πρωθυπουργού, σήµερα συζητάµε τον πρώτο προ-
ϋπολογισµό της µετά τρόικα εποχής. Βέβαια, η τρόικα δεν ξέρει
τίποτα γι’ αυτό, οπότε µην το πολυφωνάζουµε. Όµως, εµείς
ποιον θα πιστέψουµε; Τον κύριο Πρωθυπουργό ή την τρόικα; Διε-
ρωτώµαι και ο ίδιος ο κύριος πρωθυπουργός ποιον πιστεύει: Τον
εαυτό του ή την τρόικα;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της συγκυβέρνησης, ας προσ-
γειωθούµε στην πραγµατικότητα και όχι στην εικονική πραγµα-
τικότητα που θέλετε να βρίσκεστε. Το λέω αυτό, γιατί δεν είναι ο
ΣΥΡΙΖΑ που µιλάει για εικονικό προϋπολογισµό. Σύµφωνα µε την
τρόικα, τα έσοδα που δηλώνονται στον προϋπολογισµό είναι
πλασµατικά, απέχοντας κατά πολύ από την πραγµατικότητα. 

Ας υποθέσουµε, λοιπόν, ότι η Βουλή ψηφίζει τον προϋπολογι-
σµό ως έχει. Αυτό θα έχει ως αποτέλεσµα την εφαρµογή αυτού
του προϋπολογισµού το 2015 ή στο τέλος, η ψήφος της Βουλής
θα πάει στα σκουπίδια και θα επιβληθούν οι επιπλέον φόροι που
ζητάει η τρόικα; Οι δαπάνες του προϋπολογισµού θα εκτελε-
στούν όπως δηλώνονται ή θα περικοπούν στο δρόµο, σύµφωνα
µε τις επιταγές της τρόικας; 

Το να συζητάµε, λοιπόν, εδώ µέσα µε αυτά τα βασικά ερωτή-
µατα αναπάντητα, κάνει τη σηµερινή διαδικασία πραγµατικά ει-
κονική. Συζητάµε έναν εικονικό προϋπολογισµό. Όλοι εµείς λέµε
για να λέµε και αυτά που λέµε δεν θα έχουν στο τέλος καµµία,
µα καµµία σηµασία.

Ας υποθέσουµε, όµως, προς χάριν της συζήτησης ότι ο σηµε-
ρινός προϋπολογισµός κατατίθεται, µε σκοπό να εφαρµοστεί. Ας
δούµε τι άλλαξε από πέρυσι. Θα σταθώ στις δαπάνες του Υπουρ-
γείου Αθλητισµού και στα ζητήµατα του αθλητισµού. Ας δούµε,
λοιπόν, ποια είναι αυτή η κανονικότητα την οποία επικαλείστε και
τι υπηρετεί το πλεόνασµα που αναφέρετε. 

Όλοι αναγνωρίζουµε ότι πρέπει να καταπολεµηθεί το ντόπινγκ,
που είναι η µάστιγα του ελληνικού αθλητισµού. Όλοι αναγνωρί-
ζουµε ότι στις µέρες µας το ντόπινγκ θέτει σε κίνδυνο, όχι µόνο
την καθαρότητα του αθλήµατος, αλλά πραγµατικά βάζει σε κίν-
δυνο την υγεία, ακόµα και τη ζωή της ελληνικής νεολαίας. 

Για να δούµε, λοιπόν, τι κάνει ο προϋπολογισµός που έχουµε
µπροστά µας για το θέµα του ντόπινγκ. Το 2014 ο προϋπολογι-
σµός του κράτους διέθετε 258.000 ευρώ στο Εθνικό Συµβούλιο
Καταπολέµησης του Ντόπινγκ, το ΕΣΚΑΝ. Ο σηµερινός προϋπο-
λογισµός που καταθέτετε, µειώνει το ποσό αυτό κατά 80,7%, ήτοι
στα 50.000 ευρώ. Προβλέπει, δηλαδή, 50.000 ευρώ για δειγµα-
τοληψίες και ελέγχους, ενηµέρωση της νεολαίας, στρατηγικό
σχεδιασµό, αξιολόγηση της κατάστασης, δηλαδή τίποτα. Αυτή
είναι για εσάς η κανονικότητα της χώρας! 

Με αυτόν τον προϋπολογισµό, το ΕΣΚΑΝ παραµένει ως ταµ-
πέλα µόνο, αφού οι διεθνείς υποχρεώσεις της χώρας δεν µας
επιτρέπουν το κλείσιµό του. Παραµένει ένας οργανισµός χωρίς
πόρους και χωρίς τη δυνατότητα να κάνει οτιδήποτε. Βέβαια,
τους δεκάρικους λόγους για το ντόπινγκ θα συνεχίσουν να τους
λένε οι Υπουργοί της Κυβέρνησης, αφού αυτοί δεν στοιχίζουν τί-
ποτα. Όµως, επί της ουσίας, ο σηµερινός προϋπολογισµός ση-
µατοδοτεί την εγκατάλειψη από την πολιτεία του αγώνα εναντίον
του ντόπινγκ. Αυτό αποκαλείται «κανονικότητα της χώρας». 

Πάµε παρακάτω. Ο προϋπολογισµός της Γενικής Γραµµατείας
Αθλητισµού µειώνεται κατά 20,3%, δηλαδή από τα 74.00.000
ευρώ µειώνεται σε 59.000.000 ευρώ. Αυτό, µάλιστα, γίνεται σε
χρόνο ολυµπιακής προετοιµασίας. Έχουµε φτάσει, στο χρόνο
που διανύουµε, το 2014, οι διεθνείς αθλητές µας να πληρώνουν
από την τσέπη τους για να εκπροσωπήσουν τη χώρα µας σε διε-
θνείς διοργανώσεις. 

Έχουµε φτάσει στο σηµείο οι αθλούµενοι νέοι να µετέχουν σε
ελληνικές διοργανώσεις, µόνο αν οι Έλληνες γονείς τους µπο-
ρούν να πληρώσουν την ταρίφα της συµµετοχής τους. Οι αθλη-
τικές οµοσπονδίες και οι σύλλογοι δεν µπορούν να καλύψουν
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ούτε τα λειτουργικά τους έξοδα. Οι αθλητικές εγκαταστάσεις δεν
συντηρούνται ή δεν λειτουργούν ή ακόµα ξεπουλιούνται και οι
αθλητές µας εκδιώκονται από τους χώρους της προπόνησης. 

Όµως, φαίνεται ότι η Κυβέρνηση θεωρεί αυτή την κατάσταση
του ελληνικού αθλητισµού το 2014 ως πολύ large, οπότε κόβει
κι άλλο τον προϋπολογισµό του αθλητισµού. Αυτό ονοµάζετε
εσείς «κανονικότητα της χώρας».

Αναρωτιέµαι ποιος είναι τελικά ο στρατηγικός στόχος της ση-
µερινής Κυβέρνησης σ’ αυτό το θέµα. Να σταµατήσει η νεολαία
να αθλείται εντελώς; Να κάνουν οι νέοι αθλητές οικονοµία στις
θερµίδες που καταναλώνουν, ώστε να τρώνε λιγότερο και να
µπορούν να τη βγάζουν µε τους εξευτελιστικούς µισθούς, που
τους έχετε επιβάλει; 

Μήπως πάλι δυσκολεύεστε να κατανοήσετε ότι ο αθλητισµός
αποτελεί ένα δυναµικό κοµµάτι της ελληνικής οικονοµίας, που
µε την κατάλληλη στήριξη µπορεί να δώσει πολλαπλάσια οφέλη
από τις δαπάνες, που χρειάζονται για την ανάπτυξή του; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συνολικά για όλα τα Υπουργεία
ο προϋπολογισµός σας µειώνει τις δαπάνες κατά 10.000.000.000
ευρώ ή κατά 6,5%. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τη µείωση αυτή την πετυχαίνετε, όχι µε τον εξορθολογισµό
των δαπανών και την ιεράρχηση προτεραιοτήτων, αλλά µε τις
οριζόντιες περικοπές σε ό,τι βρείτε µπροστά σας. Βάλατε στόχο
να σας βγουν τα νούµερα, ο κόσµος να χαλάσει. Πετύχατε να χα-
λάσει ο κόσµος, αλλά τα νούµερα πάλι δεν βγαίνουν. Με το
πνεύµα που κινείστε δεν θα σας βγουν ποτέ.

Κύριοι της συγκυβέρνησης, αρκετή ζηµιά έχετε κάνει στη χώρα.
Είναι καιρός επιτέλους να πηγαίνετε. Φέρατε την κοινωνική κατα-
στροφή. Ταπεινώσατε τη χώρα. Προχωρήσατε σε ξυλοδαρµούς
ηλικιωµένων συνταξιούχων. Προχωρήσατε σε προπηλακισµούς
αναπήρων. Καταπατήσατε δικαιώµατα. Προχωρήσατε σε αποφά-
σεις που οδηγούν απεργούς πείνας σε θάνατο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώστε, πα-
ρακαλώ.

ΕΛΕΝΗ ΑΥΛΩΝΙΤΟΥ: Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Τουλάχιστον, την τελευταία στιγµή πάρτε µια γενναία από-

φαση αντάξια αυτής της ταλαιπωρηµένης δηµοκρατίας. Αποδώ-
στε δικαιοσύνη στο νεαρό, τον Νίκο Ρωµανό, που αργοσβήνει.
Δώστε του το δικαίωµα στη µόρφωση, γιατί διαφορετικά, κύριοι
της Κυβέρνησης, δεν θα είστε µόνο µια κακή Κυβέρνηση για το
λαό. Θα είστε µια Κυβέρνηση που θα είναι ταυτισµένη µε εκφρα-
στές µιας άλλης µαύρης εποχής για τη χώρα. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας ευχαριστούµε
και εµείς.

Σε συνέχεια αυτού που είπα πριν, για την οργάνωση των ερ-
γασιών, καλό είναι να ενηµερωθούν οι κύριοι και κυρίες Κοινο-
βουλευτικοί Εκπρόσωποι, εάν θέλουν να µιλήσουν αύριο, διότι
από ότι βλέπω ο κατάλογος προχωράει κανονικά και δεν θα είναι
καλό την Κυριακή να έχουµε οµιλίες µόνο Υπουργών και Κοινο-
βουλευτικών Εκπροσώπων. Ας ενηµερωθούν τα κόµµατα.
Όποιος θέλει, µπορεί να µιλήσει αύριο.

Κυρία Δριτσέλη, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΔΡΙΤΣΕΛΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έχω την αίσθηση ότι το ερώτηµα

εάν τελικά η κυβερνητική αφήγηση περί εξόδου από τα µνηµόνια
αποτελεί πραγµατικότητα ή εάν απλά είναι το επικοινωνιακό πε-
ριτύλιγµα σε µια ακόµη χρονιά θυσιών για τους πολίτες, έχει ήδη
απαντηθεί τα τελευταία εικοσιτετράωρα από τις ίδιες τις εξελί-
ξεις.

Το «βγαίνουµε από το µνηµόνιο» έγινε «προληπτική γραµµή πί-
στωσης», η «προληπτική γραµµή πίστωσης» έγινε «παράταση του
µνηµονίου» και -το τελευταίο που άκουσα σήµερα από τον κ. Βε-
νιζέλο- η «παράταση» έγινε «µικρή τεχνική επέκταση». Και φυ-
σικά, το ζητούµενο δεν είναι το πώς θα βαφτίσετε αυτή τη νέα
κατάσταση, αλλά η ουσία, που δεν είναι άλλη από τη συνέχιση

των πολιτικών λιτότητας και της χρόνιας ύφεσης.
Είναι, λοιπόν, σαφές ότι και αυτός ο προϋπολογισµός -όπως

και προηγούµενος- δεν έχει καµµία σχέση µε την έξοδο από την
κρίση, αντίθετα διαιωνίζει τις πολιτικές που όξυναν την ύφεση,
ενώ διαλύει ό,τι έχει αποµείνει από το κοινωνικό κράτος, τα νο-
σοκοµεία, τα σχολεία, τις συντάξεις, την προστασία των πιο αδύ-
ναµων οικονοµικά συµπολιτών µας. 

Συνεπώς, η ελληνική οικονοµία θα επιβαρυνθεί και πάλι, µε
ακόµα περισσότερους φόρους και αυτή η φορολογική καταιγίδα
αναµένεται να οδηγήσει εκατοντάδες χιλιάδες νοικοκυριά σε
απόγνωση και ακόµα περισσότερες µικροµεσαίες επιχειρήσεις
στο λουκέτο. 

Αξίζει να σηµειωθεί ότι αυτό το φορολογικό τσουνάµι που πε-
ριγράφεται στο κείµενο του προϋπολογισµού δεν περιλαµβάνει
τις αυξήσεις του ΦΠΑ που δίνει ως θυσία ο Υπουργός Οικονοµι-
κών στην τρόικα στο τελευταίο του e-mail. Και µετά από όλα
αυτά, αναρωτιέται κανείς πού θα σταµατήσει τελικά αυτή η µανία
των κυβερνώντων. 

Η Κυβέρνηση ισχυρίζεται ότι το 2015 θα αποτελέσει χρονιά µε-
γάλης ανάπτυξης και πραγµατικά, δεν γνωρίζω ποιος µπορεί να
συµµεριστεί αυτή την αισιοδοξία. Πώς θα επέλθει η ανάπτυξη
χωρίς κοινωνικό κράτος, χωρίς κοινωνική στήριξη και µε φορο-
λόγηση στα όρια του εξωπραγµατικού; Πώς θα µειωθεί η ανερ-
γία, όταν οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις οδηγούνται, η µια µετά
την άλλη, στο λουκέτο; Πώς, για παράδειγµα, θα τονωθεί η οι-
κονοµία του τουρισµού, η οποία υποτίθεται ότι αποτελεί κύρια
ατµοµηχανή της ανάπτυξης, όταν αυξάνεται ο ΦΠΑ στα τουρι-
στικά καταλύµατα; 

Είναι σαφές πως η Κυβέρνηση επιχειρεί να αποκρύψει τον αλη-
θινό αντίκτυπο που θα έχουν τα µέτρα, που έχει συµφωνήσει µε
την τρόικα, στην πραγµατική οικονοµία και καταφεύγει για ακόµα
µια φορά σε ευχολόγια, τα οποία δεν έχουν καµµία σχέση µε την
πραγµατικότητα. 

Καµµία ανάπτυξη και επανεκκίνηση της πραγµατικής οικονο-
µίας δεν µπορεί να επιτευχθεί, όταν για το 2015 το ελληνικό δη-
µόσιο καλείται να πληρώσει δυσβάσταχτα ποσά για τόκους και
ταυτόχρονα, άλλα τόσα για την κάλυψη του στόχου του πρωτο-
γενούς πλεονάσµατος. Και αυτή η δηµοσιονοµική µέγγενη θα
οδηγήσει και πάλι την οικονοµία στο φαύλο κύκλο της ύφεσης,
στην οποία η Κυβέρνηση θα απαντήσει εκ νέου µε νέα µέτρα,
όπως τα τελευταία χρόνια.

Και κάπου εδώ, λοιπόν, σ’ αυτό το σηµείο ξεκινάνε και τα δύ-
σκολα και για τους Βουλευτές που στηρίζουν αυτή την Κυβέρ-
νηση, αλλά και για τον ίδιο τον Πρωθυπουργό, για το κυβερνητικό
success story. Και κάπου εδώ φυσικά για όλα φταίει ο ΣΥΡΙΖΑ. Και
κάπου εδώ ξεκινάει το γνωστό σπιράλ λασπολογίας εναντίον της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης περί λαϊκισµού, ανευθυνότητας, υπο-
κρισίας, έλλειψης σχεδιασµού, υπονόµευσης του εθνικού συµφέ-
ροντος και πάει λέγοντας. 

Ειλικρινά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της συγκυβέρνησης,
πόσες φορές τα έχετε πει ή τα έχετε ακούσει από το Βήµα της
Βουλής, µε τον έναν ή τον άλλον τρόπο; Τελικά, φαίνεται ότι δεν
διδαχθήκατε τίποτα από τα ποσοστά τα οποία σας δίνουν οι δη-
µοσκοπήσεις –και δεν θα πω για τις δηµοσκοπήσεις ούτε γιατί
το λέει ο ΣΥΡΙΖΑ- ούτε διδαχθήκατε τίποτα από τα ποσοστά που
πήρατε µετά τις ευρωεκλογές. 

Μάλιστα, χθες άκουσα και το εξής φοβερό. Το δυστύχηµα –
λέει- της χώρας είναι ότι έχει Αξιωµατική Αντιπολίτευση τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Και το ευτύχηµα πραγµατικά –ρωτάω εγώ- ποιο είναι; Που
έχει µια Κυβέρνηση που αδιαφορεί για την ανθρώπινη ζωή και την
αξιοπρέπεια, προς τέρψιν µικροκοµµατικών επιδιώξεων; Που έχει
µια Κυβέρνηση πολιτικά και κοινωνικά περιθωριοποιηµένη, που
τη µια εβδοµάδα ράβει νόµους και την άλλη τους ξηλώνει; Που
δεν έχει κανέναν σχεδιασµό και πλέει στο άγνωστο µε βάρκα, όχι
την ελπίδα προφανώς, αλλά το φόβο, τον οποίο διαρκώς χρησι-
µοποιεί, προκειµένου να περάσει από την Εθνική Αντιπροσωπεία
ό,τι πιο αντιλαϊκό και ό,τι πιο αντιδραστικό έχει θεσπιστεί σ’ αυτόν
τον τόπο τα τελευταία χρόνια; Ή που έχει µια Κυβέρνηση, που
ενώ διατείνεται παντού τους τελευταίους µήνες ότι δεν θα παρ-
θούν νέα µέτρα, την ίδια στιγµή γράφει καινούργια; 

Για να το ξεκαθαρίσουµε, λοιπόν, το δυστύχηµα είναι ένα, ότι
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η χώρα έχει µια Κυβέρνηση που αδυνατεί να διαχειριστεί τα κρί-
σιµα ζητήµατα του τόπου και αυτή η αδυναµία της σαφώς και
πηγάζει από την έλλειψη της λαϊκής στήριξης. 

Όσο η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ αρνούνται τη λαϊκή ετυ-
µηγορία, τόσο τα αδιέξοδα θα αυξάνονται και µε γοργούς, αλλά
και µε ραγδαίους ρυθµούς. Και απαντάµε το εξής. Την εµµονή
να γαντζωθείτε στην εξουσία, κυρίες και κύριοι της Συγκυβέρνη-
σης, δεν θα την πιστωθεί ο ΣΥΡΙΖΑ, αλλά ούτε και ο ελληνικός
λαός. 

Αγνοούµε την προσπάθεια µερικών να µας εντάξουν σε ένα
µνηµονιακό κάδρο. Απευθυνόµαστε στην κοινωνία µε ένα σχέδιο
εθνικής ανασυγκρότησης, που θέτει ως βάση του και αρχή του
την ανάσχεση της ανθρωπιστικής κρίσης, την επανεκκίνηση της
οικονοµίας, την αποκατάσταση της εµπιστοσύνης απέναντι στο
πολιτικό σύστηµα και τους θεσµούς. 

Αυτό ακριβώς το πρόγραµµα, το οποίο αρχικά προσπάθησαν
τα κυβερνητικά επιτελεία µάταια να αποδοµήσουν και έπειτα
άκαρπα να µιµηθούν, αυτές ακριβώς οι θέσεις οδήγησαν -όσο
και αν δεν θέλετε να το παραδεχθείτε- το κυβερνητικό έργο σε
ασφυξία. 

Ένα µέτρο, λοιπόν, καλούµε την Κυβέρνηση να λάβει και το
οποίο είναι το µόνο που µπορεί να ανακουφίσει τους πολίτες, να
οδηγήσει τη χώρα συντεταγµένα σε εκλογές, ώστε ο λαός να
αποφασίσει εάν επιθυµεί τη συνέχιση αυτού του προγράµµατος
διαρκούς λιτότητας ή αν θέλει, µέσω της δηµοκρατικής εντολής,
µε τη δύναµη του ίδιου του ελληνικού λαού να διαπραγµατευθεί
για να µειωθεί το χρέος, ώστε να σταµατήσει η απαράδεκτη κα-
τάσταση, όπου µια φτωχή χώρα µεταφέρει πόρους σε πιο πλού-
σιες χώρες. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε την κ.
Δριτσέλη και για τη συνέπειά της ως προς το χρόνο. 

Τον λόγο έχει ο κ. Βογιατζής. 
ΠΑΥΛΟΣ ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά από πολλά χρόνια οι γε-

νιές που έρχονται θα κρίνουν αυτό που ζούµε εµείς σήµερα.
Αυτό που θα έχουν να πουν, ανεξάρτητα µε το πως θα πάει η
χώρα, κρίνοντας και Συµπολίτευση και Αντιπολίτευση, θα είναι
ότι για µια ακόµη φορά στην ελληνική ιστορία αυτό το οποίο επι-
κρατεί είναι η διχόνοια, η αρρώστια της φυλής µας. Αυτό βγήκε
ξεκάθαρα και σήµερα από τις τοποθετήσεις όλων των οµιλητών. 

Προέρχοµαι από µια οικογένεια, η οποία κάποτε καταστρά-
φηκε στη Μικρασιατική Καταστροφή εξαιτίας αυτής της διχό-
νοιας. Το έχω πει πολλές φορές και θα το λέω συνέχεια. Και τότε
οι Έλληνες δεν µπορούσαν να συνεννοηθούν.

Υπήρχαν καλοί πολιτικοί και από τη µία πλευρά και από την άλλη
πλευρά υπήρχαν ακόµα καλύτεροι. Πρόκειται για άτοµα που
έµειναν στην ιστορία ως πάρα πολύ καλοί πολιτικοί. Τι έγινε όµως;
Η διχόνοια µας οδήγησε προς την καταστροφή. Αυτό πρέπει να
το έχουµε πάντοτε στο µυαλό µας. Να είστε βέβαιοι πως όταν θα
έρθουν οι επόµενες γενιές και µας κρίνουν, αυτό που θα έχει µείνει
θα είναι ότι τα πολιτικά κόµµατα δεν κατόρθωσαν να
συνεννοηθούν, για µία ακόµη φορά στην ελληνική ιστορία. 

Άκουσα µε προσοχή τους συναδέλφους από τον ΣΥΡΙΖΑ και
νοµίζω ότι αν η τρόικα ήθελε να βρει συµπαραστάτες, τους
βρήκε απολύτως. Τα ίδια πράγµατα που επισηµαίνει η τρόικα,
επισήµαναν και όλοι οι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης. Τα ίδια
επιχειρήµατα µε αυτά της τρόικας ακούστηκαν από όλους τους
συναδέλφους. 

Το θέµα είναι ότι δεν έχω καταλάβει, θέλετε να κλείσει η
συµφωνία; Δεν θέλετε να κλείσει η συµφωνία; Θέλετε να πάµε
σε εκλογές, χωρίς να έχει κλείσει η συµφωνία; Κοιτάξτε, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, στη δηµοκρατία δεν υπάρχουν αδιέξοδα.
Υπάρχουν οι εκλογές. Και εγώ σας λέω ότι κερδίζετε.

Έρχοµαι τώρα πάλι στους οµιλητές που έκριναν τον προϋπο-
λογισµό. Πολύ σωστά ο ΣΥΡΙΖΑ είχε ορίσει οµιλητή ανά
Υπουργείο, ο οποίος κυρίως µιλούσε για τις περικοπές που κάνουν
τα Υπουργεία. 

Και τι θέλετε να γίνει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Πού θα
βρείτε εσείς τα λεφτά; Η Κυβέρνηση τουλάχιστον φέρνει έναν

προϋπολογισµό. Είναι ο τρίτος προϋπολογισµός. Οι δύο
προηγούµενοι δεν έπεσαν έξω. Το ξέρετε καλά ότι δεν έπεσαν
έξω, ασχέτως αν λέτε ότι το πρωτογενές πλεόνασα βγήκε από
εκεί ή από εκεί κ.λπ.. Όµως, έξω δεν έπεσαν και δεν έπεσαν για
πρώτη φορά στην πολιτική ιστορία από τη Μεταπολίτευση και
µετά. 

Και ερχόσαστε και λέτε ότι κόβουµε λεφτά από τον αθλητισµό.
Ωραία, κανένας δεν το θέλει αυτό. Ξέρετε πόσο θα ήθελε ο κ.
Σταϊκούρας να πάω αύριο στο Υπουργείο του και να µου πει:
«Πάρε, κύριε συνάδελφε, 500.000 ευρώ να κάνεις κολυµβητήριο
στη Μυτιλήνη»; 

Δεν θα το θέλατε, κύριε Υπουργέ, πάρα πολύ; 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Αφού έκανα στη Λαµία!
ΠΑΥΛΟΣ ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ: Στη Λαµία κάνατε και κακώς το κάνατε.

Για την περιφέρειά σας πολύ καλώς κάνατε.
Εν πάση περιπτώσει, θέλω να σας πω ότι όλοι θα θέλαµε να

ζούµε σε αυτή την πραγµατικότητα, όπου θα υπήρχαν λεφτά, θα
µοιράζονταν λεφτά, θα αυξάνονται οι δαπάνες. 

Πραγµατικά, ο ελληνικός λαός υποφέρει. Είναι γεγονός. Αυτό
δεν το αµφισβητεί κανένας. Έχει κάνει τεράστιες θυσίες και
τώρα πλησιάζουµε στο τέλος. Τι θέλετε να γίνει; Θα καταργήσετε
το µνηµόνιο µε το ένα άρθρο που λέγατε; Θέλετε να κλείσει η
συµφωνία ή να περιµένουµε να καταργήσετε το µνηµόνιο µε το
ένα άρθρο; 

Ξεκαθαρίστε τα όλα αυτά, για να ξέρουµε κι εµείς και κυρίως
να ξέρει ο ελληνικός λαός, όταν θα φτάσει να ψηφίσει στις
εκλογές, ότι σας ψηφίζει γι’ αυτόν τον συγκεκριµένο λόγο. 

Άκουσα τον συνάδελφο και συµπατριώτη µου Βουλευτή, τον
κ. Σηφουνάκη, ο οποίος πολύ εύκολα απέδωσε όλα τα κακά στη
διακυβέρνηση της κυβερνήσεως Καραµανλή. Νοµίζω ότι πιο
κοντόφθαλµο και έξω από κάθε λογική πράγµα δεν υπάρχει. 

Από το 1981 και µετά µπήκαµε σε µία διαδικασία -στην οποία
πολλές φορές µπήκε και η Νέα Δηµοκρατία- παροχών από λεφτά
τα οποία δεν είχαµε. Και αυτό το πράγµα πρεσβεύετε κι εσείς
σήµερα. Προσέξτε, κάποτε µπορεί να βρίσκαµε δανεικά. Τώρα,
όταν θα έρθετε, µε αυτά που λέτε, είναι βέβαιον ότι δεν θα βρείτε
δανεικά. Πώς θα βγείτε στις αγορές;

Ο κ. Τσακαλώτος, τον οποίον πραγµατικά εκτιµώ και χαίροµαι
που κάθεται και παρακολουθεί, είναι ο µόνος εισηγητής που
βρίσκεται στην Αίθουσα και είναι προς τιµήν του. Πείτε µας όµως,
εσείς που είστε ένας πολύ καλός οικονοµολόγος, σπουδασµένος
στο εξωτερικό, µε εµπειρία, πού θα βρείτε τα λεφτά; Δεν
µπορείτε να µας πείτε. Σας το ρωτούν οι δηµοσιογράφοι στα
διάφορα πάνελ. Σας το ρωτούν συνάδελφοι Βουλευτές. Πείτε
µας, πώς θα τα βρείτε όλα αυτά; 

Είπε η κ. Αυλωνίτου ότι για τον αθλητισµό έγιναν περικοπές
80%. Ας µας πει η κ. Αυλωνίτου πού θα βρει τα λεφτά, όταν αύριο
θα είναι Υπουργός Αθλητισµού, ώστε να καλύψει αυτό το 80%; 

Κοιτάξτε, θα κριθούµε συνολικά. Μπορεί να µην κριθούµε
άµεσα συνολικά, αλλά στο µέλλον θα κριθούµε σε µια πολύ δύ-
σκολη στιγµή για την πατρίδα µας και τότε, δεν ξέρω αν θα υπάρ-
χει κερδισµένος ή χαµένος. Μπορεί να υπάρξει κερδισµένος ή
χαµένος στις εκλογές, αλλά η συνολική παρουσία του πολιτικού
κόσµου, του πολιτικού δυναµικού θα έχει αρνητική κρίση. 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας το εξής: Είναι χρυσή ευ-
καιρία να πάµε σε συνταγµατική αναθεώρηση. Θα µου πείτε ότι
άργησε η Κυβέρνηση να το φέρει. Θα σας πω, ναι, άργησε να το
φέρει. Αν δεν πάµε, όµως σε κάτι, στο οποίο συµφωνούµε ούτως
ή άλλως όλες οι πολιτικές πλευρές ότι πρέπει να γίνει, αν δεν
πάµε σε αυτή την αναθεώρηση, σκεφθείτε ότι όλα θα πάνε έτσι
ώστε να ξαναγίνει συζήτηση το 2020.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν έχω καµµία ανησυχία και
κανένα άγχος για τις εκλογές. Το ζητούµενο όµως είναι ο καθέ-
νας µας µε µεγάλη σκέψη να κάνει τις επιλογές του και να δούµε
τι συµφέρει την πατρίδα µας.

Εγώ δεν είµαι καθόλου σίγουρος ότι αυτό που συµφέρει την
πατρίδα µας είναι αυτό το οποίο ζητάτε. Να είστε βέβαιοι ότι, αν
τα πράγµατα πάνε όπως εσείς τα θέλετε, θα είστε οι πρώτοι που
θα το µετανιώσετε. 

Ευχαριστώ πολύ. 

2904 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει η κ.

Ιγγλέζη. 
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, συζητάµε σήµερα τον προϋπο-

λογισµό µιας Κυβέρνησης που εδώ και καιρό καταστρέφει τη
χώρα, µιας Κυβέρνησης που συντάσσει προϋπολογισµούς µε
βάση τις επιταγές των δανειστών και όχι τις ανάγκες της κοινω-
νίας και των πολιτών, µιας Κυβέρνησης που, αν είχε ίχνος ευθι-
ξίας και πολιτικής αξιοπρέπειας, θα είχε φύγει προ πολλού. 

Για άλλη µια φορά ο προϋπολογισµός αντανακλά τη φιλοσο-
φία της Κυβέρνησης, σε σχέση µε την προστασία και τη διαχεί-
ριση του φυσικού περιβάλλοντος. Το περιβάλλον αντιµετωπίζεται
είτε ως εµπόδιο στα σχέδια µεγαλοεπενδυτών είτε ως κατανα-
λωτικό αγαθό που πωλείται και αγοράζεται, ξεπουλιέται και εξα-
γοράζεται. 

Η µνηµονιακή πολιτική δραµατικής µείωσης δαπανών σε όλα
τα δηµόσια και κοινωνικά αγαθά ακολουθείται και φέτος κατά
γράµµα και από το Υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής. Σκεφθείτε µόνο ότι το 2009 οι συνολικές πλη-
ρωµές στο Υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής ανήλθαν στα 206,89 εκατοµµύρια ευρώ για να φθάσουν
το 2013 στα 63,38 εκατοµµύρια ευρώ. Έχουµε 69,4% µείωση, κύ-
ριοι συνάδελφοι. 

Η Κυβέρνηση δεν µειώνει τη χρηµατοδότηση των δοµών και
εργαλείων διαχείρισης του περιβάλλοντος µόνο λόγω της άθλιας
οικονοµικής κατάστασης που η ίδια έχει δηµιουργήσει. Ο κύριος
στόχος της είναι η απαξίωση της έννοιας της περιβαλλοντικής
προστασίας και διαχείρισης. Έχει άλλωστε δηλωθεί σαφώς από
κυβερνητικό στέλεχος ότι η προστασία του περιβάλλοντος είναι
πολυτέλεια σε καιρούς οικονοµικής κρίσης, όπως άλλωστε και η
προστασία των ανθρώπινων δικαιωµάτων, των κοινών αγαθών,
του δηµόσιου πλούτου, των δοµών πρόνοιας της δηµοκρατίας
εν γένει. 

Ηχηρή απόδειξη, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η απάνθρωπη
και εκδικητική στάση σε ένα νέο άνθρωπο που διεκδικεί, µε τί-
µηµα τη ζωή του, το αναφαίρετο δικαίωµά του στη µόρφωση. 

Το Υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-
γής έχει εν πολλοίς καλύψει τις υποχρεώσεις του προς το µνη-
µόνιο µε νοµοθετικές πρωτοβουλίες, που αποδοµούν την έννοια
της περιβαλλοντικής προστασίας. Οι αποκαλούµενες «µεταρρυθ-
µίσεις» δεν είναι τίποτε άλλο από αποδιάρθρωση, συγχώνευση,
αποδυνάµωση και κατάργηση υπηρεσιών και οργανισµών, ολική
αποδόµηση του θεσµικού πλαισίου προστασίας του περιβάλλον-
τος, αδειοδότηση δραστηριοτήτων προς εξυπηρέτηση ιδιωτικών
και κυρίαρχων επιχειρηµατικών συµφερόντων. 

Χαρακτηριστικό παράδειγµα, οι φωτογραφικές τροπολογίες
του ΥΠΕΚΑ, που νοµιµοποίησαν εκ των υστέρων εξόφθαλµες πα-
ρανοµίες της «ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ» και της Καναδικής εξορυ-
κτικής «ELDORADO GOLD» και ταυτόχρονα καθάρισαν τον
δρόµο από τα νοµικά εµπόδια που αντιµετώπιζαν οι εν λόγω εται-
ρείες για τη συνέχιση του καταστροφικού τους έργου στη Χαλ-
κιδική. 

Όσον αφορά τα δασικά οικοσυστήµατα, το ΥΠΕΚΑ µε το δα-
σοκτόνο ν. 4280/2014 έχει ήδη αναιρέσει το χαρακτήρα των
δασών ως δηµοσίων αγαθών. Όπως θεσµοθετήθηκε µε το Σύν-
ταγµα του 1975 έχει θίξει βάναυσα το καθεστώς προστασίας
τους και παραδίδει τις δηµόσιες δασικές εκτάσεις σε οικονοµικά
συµφέροντα, στους τοµείς του τουρισµού, του real estate και της
ενέργειας ως δωρεάν οικόπεδα.

Οι δοµές προστασίας των δασικών οικοσυστηµάτων αποδο-
µούνται, τόσο σε κεντρικό, όσο και σε τοπικό επίπεδο. Έχουµε
διάσπαση και υποβάθµιση αρµοδιοτήτων, κατάργηση της Ειδικής
Γραµµατείας Δασών, ανύπαρκτο εποχιακό προσωπικό δασοπρο-
στασίας, δραµατική υποστελέχωση δασικών υπηρεσιών στις
αποκεντρωµένες διοικήσεις, διάλυση και υποβάθµιση περιβαλ-
λοντικών φορέων διαχείρισης.

Οι υπηρεσίες δασών είναι πλέον υποχρηµατοδοτούµενες. Για
το 2015 ο προϋπολογισµός για τις υπηρεσίες δασών ανέρχεται
σε 10,7 εκατοµµύρια, ποσό που βρίσκεται σε πλήρη αναντιστοι-
χία µε τις πραγµατικές ανάγκες. Αποτέλεσµα αυτού θα είναι η

περαιτέρω υποστελέχωση και τελικά, η αναποτελεσµατικότητα
των υπηρεσιών αυτών.

Υπό αυτές τις συνθήκες και σε αυτή τη νοσηρή πραγµατικό-
τητα, κάθε ενδιαφέρον για ανάπτυξη εργαλείων διαχείρισης,
όπως το δασολόγιο, είναι προφανώς προσχηµατικό. Η προστα-
σία και η διατήρηση της συνέχειας των οικοσυστηµάτων και ιδι-
αίτερα των δασικών, είναι ζωτικής σηµασίας, τόσο για την
ποιότητα ζωής, όσο και για τη βιώσιµη ανάπτυξη. Πρόκειται για
πόρους που δεν αναπληρώνονται ούτε αγοράζονται αν χαθούν.
Δεν είναι αριθµοί στα τεφτέρια των δανειστών. Το κράτος οφείλει
να προστατεύσει, έστω και µε κόστος, το φυσικό περιβάλλον και
να διασφαλίσει την πρόσβαση όλων των πολιτών στις περιβαλ-
λοντικές του υπηρεσίες. 

Η ορθολογική διαχείριση των φυσικών οικοσυστηµάτων ανα-
πτύσσεται σε χρονική κλίµακα δεκαετιών. Για τον λόγο αυτό πρέ-
πει να καθορίζονται πολιτικές µακροχρόνιων σχεδιασµών και
στόχων, µε χρήση των διαθέσιµων επιστηµονικών εργαλείων. Οι
πολιτικές αυτές πρέπει να προσαρµόζονται στις ιδιαιτερότητες
των µεσογειακών οικοσυστηµάτων, να προστατεύουν τη βιοποι-
κιλότητα, να µη διαταράσσουν τις οικολογικές ισορροπίες, να
προωθούν τις µικρής κλίµακας κοινωνικές οικονοµίες. Ο πολιτι-
κός σχεδιασµός θα πρέπει να είναι αποτέλεσµα επιστηµονικής
γνώσης και δηµόσιας διαβούλευσης. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει ρεαλιστικό και τεκµηριωµένο πρόγραµµα και
στον τοµέα της προστασίας και διαχείρισης του περιβάλλοντος,
µε βασική αρχή τον σεβασµό και την αναγνώριση της ζωτικής
σηµασίας των οικοσυστηµάτων, σε συνεργασία και άµεσο διά-
λογο µε την κοινωνία. Η κυβέρνηση της Αριστεράς θα αντικατα-
στήσει την άνευ όρων καταστροφή και το ξεπούληµα του
δηµόσιου πλούτου και του φυσικού περιβάλλοντος µε την παρα-
γωγική ανασυγκρότηση της χώρας, µε σεβασµό προς το περι-
βάλλον και τον άνθρωπο. 

Ο προϋπολογισµός µίας χώρας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
δεν είναι νούµερα και στατιστικές. Δεν εκπονείται µε mail και τη-
λεδιασκέψεις, µε δανειστές και εταίρους. Δεν υποκινείται από τις
επιταγές και τις ανάγκες των αγορών. Ο προϋπολογισµός µιας
χώρας δεν πρέπει να δεσµεύεται από κανέναν άλλον παρά µόνο
από τις ανάγκες και τα όνειρα των πολιτών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κατάσταση που βρίσκεται σή-
µερα η Κυβέρνηση, αλλά και οι τοποθετήσεις των κυβερνητικών
Βουλευτών κάνουν πολύ επίκαιρους τους στίχους του Μανώλη
Αναγνωστάκη: «Μιλάτε, δείχνετε πληγές αλλόφρονες στους δρό-
µους, τον πανικό που στραγγαλίζει την καρδιά σας σαν σηµαία
καρφώσατε σ’ εξώστες. Με σπουδή φορτώσατε το εµπόρευµα.
Η πρόγνωσή σας ασφαλή: Θα πέσει η πόλις».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει η κ.

Μακρή.
ΕΛΕΝΗ ΜΑΚΡΗ-ΘΕΟΔΩΡΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Ελλάδα τα τε-

λευταία δύο χρόνια έχει επιτύχει σηµαντική οικονοµική βελτίωση.
Επίσης, έχει θέσει τις απαραίτητες βάσεις, έτσι ώστε να γίνει η
µετάβαση από ένα πρόγραµµα οικονοµικής υποστήριξης στην
αυτόνοµη χρηµατοδότηση από τις διεθνείς χρηµαταγορές. 

Βρισκόµαστε ακριβώς σε αυτό το κοµβικό σηµείο, τη µετά-
βαση, η οποία περιλαβαίνει κινδύνους, η οποία δεν πρέπει να
ανατραπεί, η οποία δεν πρέπει να σηµάνει την επιστροφή της ελ-
ληνικής οικονοµίας σε φάση αυξηµένης αστάθειας. Αυτή τη
στιγµή, αντιλαµβανόµενοι όλοι µας την κρισιµότητα των στιγµών,
αναγνωρίζοντας το µέγεθος της προσπάθειας, την οποία η ελ-
ληνική κοινωνία έχει καταβάλει, δηµιουργείται η αδήριτη ανάγκη
για ρεαλισµό και συνεννόηση.

Οι λογικές των υποσχέσεων ή της ωραιοποίησης των καταστά-
σεων δεν ανταποκρίνονται στην παρούσα στιγµή. Προφανώς,
είναι δύσκολο να λέει κανείς αλήθειες. Όπως έλεγε, όµως, η
Μάργκαρετ Θάτσερ: «Αν θέλεις να είσαι αρεστός, σηµαίνει ότι
είσαι έτοιµος να συµβιβάζεσαι µε οτιδήποτε, οποτεδήποτε κι έτσι
δεν θα καταφέρεις τίποτα».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η χώρα και οι πολίτες µας θέ-
λουν χρήσιµους αυτήν την ώρα, λογικούς, υπεύθυνους και οµο-
νοούντες στα βασικά. 
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Στον τοµέα της παιδείας, εδώ και χρόνια θα έπρεπε να υπάρχει
ένα συγκεκριµένο ρεαλιστικό σχέδιο, µε αυτοδέσµευση των πο-
λιτικών δυνάµεων για την εφαρµογή του, ανεξάρτητα από το
ποιος κυβερνά. Προφανώς, υπήρξε ατολµία, αλλά και υπουργικά
σύνδροµα, προσωπικές διαδροµές. Κάθε Υπουργός Παιδείας
διεκδικούσε το φωτοστέφανο του µεταρρυθµιστή και του «κατό-
πιν ενεργειών µου». 

Σήµερα, µετά όλων αυτών που βίωσε η χώρα, υπάρχει η πολι-
τική ωριµότητα και η σοβαρή βούληση να γίνει το αποφασιστικό
βήµα, ώστε να συναινέσουµε στα αυτονόητα; 

Άκουσα τον κ. Κουράκη να δηλώνει τη δυσαρέσκειά του για
τις δαπάνες για την παιδεία, όπως περιγράφονται στον υπό συ-
ζήτηση προϋπολογισµό. Προφανώς, συµφωνώ µε τον συνά-
δελφο. Και αν δεν ικανοποιεί η δαπάνη του 10%, εγώ θα
πλειοδοτήσω και θα πω ότι θέλω κι εγώ παραπάνω και θέλω 20%
για την παιδεία. Και αν έχουν καταγραφεί δέκα προβλήµατα, εγώ
µπορώ να προσθέσω άλλα δέκα. Δεν διαφωνούµε στις διαπιστώ-
σεις και µπορώ, πλειοδοτώντας, να γίνοµαι πιο αρεστή και πιο
ευχάριστη, προφανώς. 

Οι διαπιστώσεις και οι δηλώσεις, όµως, δεν λύνουν απολύτως
κανένα πρόβληµα. Ο κ. Κουράκης -και κατ’ επέκταση ο ΣΥΡΙΖΑ-
λέει: «Θα επαναπροσλάβουµε τους απολυµένους εκπαιδευτικούς.
Θα στηρίξουµε προγράµµατα επιµόρφωσης των εκπαιδευτικών.
Θα καταργήσουµε την αξιολόγηση. Θα επαναλειτουργήσουµε
όλες τις κατηργηµένες σχολικές µονάδες». Αυτό µου ακούγεται
ως χάιδεµα αυτιών συγκεκριµένων κοινωνικών οµάδων, εκπαιδευ-
τικών, αυτοδιοικητικών, τοπικών κοινωνιών. 

Προφανώς, κοροϊδεύετε τον κόσµο. Θέλετε κι εσείς ένα πελα-
τειακό κράτος, όπως υπήρξε τόσα χρόνια. Θέλετε να συντηρή-
σετε λογικές, οι οποίες οδήγησαν τη χώρα σε αδιέξοδα. Πώς θα
γίνουν όλα αυτά; Θα το φέρω σε µία πραγµατική βάση, φέρνον-
τάς ένα παράδειγµα από το Νοµό µου, τη Φθιώτιδα: Να επανα-
λειτουργήσουν όλες οι καταργηµένες σχολικές µονάδες. Δηλαδή
θα επαναλειτουργήσει το Δηµοτικό Σχολείο της Μερκάδας, του
Μαυρίλου, της Ανατολής και της Κολοκυθιάς. Και πώς θα γίνει
αυτό; Θα µεταφέρετε παιδιά από την Αθήνα ή σκέφτεστε να υιο-
θετήσετε τη λογική Μαυρογιαλούρου και Γκόρτσου: «Και παιδιά
θα σας κάνουµε»; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο χώρος της παιδείας είναι για
συγκλίσεις απόψεων και όχι για ουτοπικές παροχολογίες. Με σο-
βαρότητα, µε ρεαλισµό, µπορεί να βρεθεί µια κοινή συνισταµένη.
Είστε αποφασισµένοι να βαδίσουµε το δρόµο της συνεργασίας;
Η δική µου παράταξη έκανε την υπέρβαση. Συνεργάστηκε µε
αυτό που κάποτε θεωρούνταν αδύνατο. Πάνω από το κοµµατικό
συµφέρον έβαλε την πατρίδα. Δεν την θυσίασε, δηµιουργώντας
κλίµα αστάθειας, αβεβαιότητα, υπονόµευσης. 

Κλείνοντας τα αυτιά στις σειρήνες του λαϊκισµού, στα διφο-
ρούµενα λόγια και στη διγλωσσία, κατάφερε να υλοποιήσει δύο
προϋπολογισµούς, µε δυσκολίες, σκληρά. Όµως, έδωσε ένα
ατού διαπραγµάτευσης, που τόσο έχουµε ανάγκη αυτή τη
στιγµή. Και όπως δείχνουν τα πράγµατα, όλα συγκλίνουν ότι το
ίδιο θα επιτευχθεί και το επόµενο οικονοµικό έτος. 

Επιλέγοντας το ρεαλισµό και τη σταθερότητα, υπερψηφίζω
τον παρόντα προϋπολογισµό.               

Κλείνοντας, θα µου επιτρέψετε να αναφερθώ σε µια επιστολή
της 5ης ΕΛΜΕ προς τους µαθητές της, η οποία χρησιµοποιεί και
παρακινεί τα παιδιά σε ανυπακοή. Πριν από λίγες µέρες βρέθηκα
στη Λαµία σε µια εκδήλωση που έκαναν κάποιοι σύλλογοι γονέων
και κηδεµόνων. Και εκεί υπήρξε µια παρόµοια προτροπή. 

Θυµίζω ότι και πέρσι ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης κ. Τσίπρας, πάλι χρησιµοποιούσε σαν όχηµα τα παιδιά για
διάφορες επαναστάσεις. Σήµερα έρχεται ένα συνδικαλιστικό σω-
µατείο να κάνει το ίδιο. 

Εκείνο, όµως, που µου προκαλεί προσωπικά εντύπωση είναι η
κατάληξη αυτής της επιστολής, η οποία λέει: «Όταν η τυραννία
είναι νόµος, η εξέγερση δεν είναι απλά ο τρόπος ζωής, που έχει
το περισσότερο νόηµα. Όπως διδάσκουν ο Αρµόδιος και ο Αρι-
στογείτονας γίνεται καθήκον.». 

Θεωρώ προσβλητικό για όλους τους άξιους εκπαιδευτικούς,
που µε κουτσουρεµένους µισθούς δίνουν έναν καθηµερινό
αγώνα µέσα στην τάξη, κάποιοι βολεµένοι και απέχοντες συνδι-

καλιστάδες να δείχνουν την πνευµατική τους ένδεια, χρησιµοποι-
ώντας αµφιλεγόµενες προσωπικότητες της ιστορίας. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Ολοκληρώνουµε τη συζήτηση µε τον κ. Ζειµπέκ Χουσείν. 
ΧΟΥΣΕΪΝ ΖΕΪΜΠΕΚ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε αφορµή τη

συζήτηση για τον προϋπολογισµό και ιδιαίτερα το σκέλος που
αφορά στις δηµόσιες επενδύσεις που µειώνονται εκ νέου κατά
400 εκατοµµύρια το 2015, θα ήθελα να σταθώ στο ζήτηµα της
ανάπτυξης και συγκεκριµένα για την Περιφέρεια Ανατολικής Μα-
κεδονίας – Θράκης και το Νοµό Ξάνθης.   

Όσον αφορά στην «ανάπτυξη», όπως την ορίζει η Κυβέρνηση,
που ήρθε επιτέλους µετά από χρόνια επίπονων µέτρων και θυ-
σιών, θα ήθελα να σας δώσω σύντοµα τα στοιχεία, που αφορούν
την Ξάνθη: 

Η ανεργία έχει φτάσει στο 42% και αυξάνεται συνεχώς η µε-
τανάστευση, όχι µόνο των νέων επιστηµόνων, αλλά ολοένα και
περισσότερο των εργατών, που µεταναστεύουν, γιατί αδυνατούν
να βρουν έστω και ένα µεροκάµατο. Η ανεργία στον κλάδο της
οικοδοµής έχει φτάσει στο 90%. Οι εργάτες µεταναστεύουν, για
να εργαστούν στα ναυπηγεία της Γερµανίας. 

Αυξάνεται συνεχώς του πληθυσµού που φτωχοποιείται, που
δεν µπορεί να καλύψει ούτε τις βασικές ανάγκες σίτισης, που
βρίσκεται αντιµέτωπο µε την εξαθλίωση, την περιθωριοποίηση
και τον αποκλεισµό. Είναι χαρακτηριστικό το παράδειγµα της συ-
νοικίας του Δροσερού.

Στον αγροτικό τοµέα παραµένουν τα τεράστια προβλήµατα
των αγροτών, κυρίως σε σχέση µε τις χαµηλές τιµές παραγωγών,
αλλά και µε τις οφειλές τους. Με τις τιµές να έχουν καταρρεύσει
και τον µη συµψηφισµό της επιστροφής ΦΠΑ, µε τις οφειλές
προς τον ΟΓΑ, αλλά και τον ΕΝΦΙΑ, οδηγούνται σε απόγνωση οι
αγρότες που δίνουν την παραγωγή τους, χωρίς να γνωρίζουν καν
µε ποια τιµή θα πληρωθούν. 

Στον κτηνοτροφικό τοµέα οι πρόσφατες επιζωοτίες ευλογιάς
και καταρροϊκού πυρετού έχουν αφανίσει τα κοπάδια, προκαλών-
τας τεράστιο πλήγµα στην παραγωγή και στο εισόδηµα των κτη-
νοτρόφων. Οι αποδεκατισµένες υπηρεσίες αδυνατούν να πραγµα-
τοποιήσουν ελέγχους, ώστε να περιοριστούν τα κρούσµατα, µε
αποτέλεσµα ασθένειες, που µπορούν να ελεγχθούν, να προχω-
ρούν ταχύτατα, µολύνοντας εκατοντάδες ζώα και καταστρέφον-
τας το ζωικό κεφάλαιο της περιοχής. 

Στον τοµέα της µεταποίησης, σχεδόν το σύνολο των µονάδων
που λειτουργούσαν στηρίζοντας την τοπική παραγωγή σήµερα
έχουν κλείσει, µε αποτέλεσµα να χαθούν και πολύτιµες θέσεις
εργασίας. Αυτές που λειτουργούν ακόµα –ιδιωτικοποιηµένες
πλέον- υποβαθµίζουν συστηµατικά τις εργασιακές σχέσεις, προ-
βαίνοντας σε απολύσεις και εφαρµόζοντας καθαρά ιδιωτικοοι-
κονοµικά κριτήρια, δεν στηρίζονται στα τοπικά προϊόντα. 

Είναι χαρακτηριστικό το παράδειγµα της ΣΕΚΑΠ, που ιδιωτι-
κοποιήθηκε µε αδιαφανή συµφωνία µε την υπό εκκαθάριση ΑΤΕ,
την οποία συστηµατικά αρνείται να µας κοινοποιήσει ο εκκαθα-
ριστής.

Ως αποτέλεσµα της ιδιωτικοποίησης είχαµε απολύσεις εργαζο-
µένων, κατάργηση της συλλογικής σύµβασης, αλλά και πρόσφατα
την αυθαίρετη απόσπαση από την παραγωγή αποθηκευµένου µη-
χανήµατος και µεταφορά του στο εξωτερικό. 

Δυστυχώς, επιβεβαιώθηκαν οι προβλέψεις µας ότι αυτή η ιδιω-
τικοποίηση, που ζηµίωσε και το ελληνικό δηµόσιο, δεν θα έχει θε-
τικό αποτέλεσµα για την τοπική κοινωνία, αλλά µόνο οικονοµικό
όφελος για τον αγοραστή, που δεν σκοπεύει να λειτουργήσει την
επιχείρηση, αλλά µόνο να εκµεταλλευτεί τον µηχανολογικό εξο-
πλισµό. 

Αυτό είναι το µοντέλο ανάπτυξης που προωθεί η Κυβέρνηση:
Ιδιωτικοποιήσεις προς όφελος των λίγων, εκποίηση της δηµόσιας
περιουσίας, αδιαφορία για το αντίκτυπο που έχει αυτή η στρα-
τηγική στις τοπικές κοινωνίες. 

Άλλο χαρακτηριστικό παράδειγµα είναι η εκποίηση των περι-
φερειακών αεροδροµίων, χωρίς να συνυπολογιστούν οι επιπτώ-
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σεις από πιθανές αυξήσεις των τιµών, τόσο στη µετακίνηση των
πολιτών, όσο και στον τουρισµό. 

Είχαµε προτείνει για τη ΣΕΚΑΠ ένα συνεταιριστικό σχήµα ερ-
γαζοµένων και παραγωγών, µε τροποποιήσεις της παραγωγής,
ώστε να εκµεταλλευτεί την υψηλής ποιότητας τοπική παραγωγή,
που θα διασφάλιζε τις θέσεις εργασίας, αλλά και το εισόδηµα
των παραγωγών, ένα µοντέλο ανάπτυξης, δηλαδή, µε κοινωνικό
πρόσηµο και όχι προς όφελος των λίγων και εκλεκτών της Κυ-
βέρνησης. 

Αυτό είναι και το παραγωγικό και αναπτυξιακό πρότυπο που
προτείνει ο ΣΥΡΙΖΑ, ένα µοντέλο που θα στηρίζεται στη λαϊκή
συµµετοχή, θα αναβαθµίζει την εργασία, θα αξιοποιεί την επιστη-
µονική γνώση και την έρευνα, θα διασφαλίζει τα δηµόσια αγαθά,
θα σέβεται και θα προστατεύει το περιβάλλον και θα στηρίζεται
στη συνεργασία του δηµόσιου, του ιδιωτικού και του κοινωνικού
τοµέα. 

Στη βάση αυτή, ένα αναπτυξιακό σχέδιο για την Ξάνθη θα σή-
µαινε τη δηµιουργία των αναγκαίων υποδοµών, όπως την ανα-
βάθµιση του οδικού δικτύου του ορεινού όγκου που οδηγεί στα
σύνορα µε τη Βουλγαρία και που είναι σήµερα υπερφορτωµένο
από την καθηµερινή κίνηση, τουριστική και εµπορική, την αξιο-
ποίηση του γεωθερµικού πεδίου Αβδήρων, Τοπείρου και Δήµου
Μύκης, ως εναλλακτική µορφή ενέργειας για αγροτικές και βιο-
µηχανικές εφαρµογές, αλλά και τα ιαµατικά λουτρά ως κοµµάτι
της τουριστικής αναβάθµισης της περιοχής. 

Επίσης, θα περιελάµβανε την αντιµετώπιση του υπαρκτού προ-
βλήµατος υφαλµύρινσης των υπόγειων υδάτων, µε έλεγχο των
γεωτρήσεων, µε µικρής κλίµακας αρδευτικά έργα και προσαρ-
µογή των καλλιεργειών και του τρόπου άρδευσης, σε συνεργα-
σία µε σχολές του Δηµοκρίτειου και άλλων ιδρυµάτων για την
αξιοποίηση όλων των νέων τεχνολογιών και όχι µε φαραωνικά
αρδευτικά έργα που αλλοιώνουν το τοπίο και επιβαρύνουν το οι-
κοσύστηµα. 

Το σχέδιο αυτό θα σήµαινε επίσης τη στήριξη της αλιείας, µε
στήριξη του Ινστιτούτου Αλιευτικών Ερευνών, ώστε να συνεχίσει
το επιστηµονικό του έργο, αλλά και τη στήριξη των αλιέων, όπως
για παράδειγµα του αλιευτικού συνεταιρισµού της Βιστωνίδας,
που προσφέρει εισόδηµα σε πάνω από εβδοµήντα οικογένειες.

Επιπλέον, θα σήµαινε την ανάπτυξη του τουρισµού, µε αξιο-
ποίηση των ιδιαίτερων χαρακτηριστικών της περιοχής -περιοχές
NATURA και περιοχές ιδιαίτερου φυσικού κάλλους- µε σεβασµό
στο περιβάλλον και αυξηµένη προστασία των περιοχών αυτών. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω σε ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.

Θα σήµαινε την αποδέσµευση από το ΤΑΙΠΕΔ της παραλίας
των Μαγγάνων και της «Φωνής της Αµερικής», ώστε να αποτελέ-
σουν κοµµάτι του τουριστικού σχεδιασµού της περιοχής και να
µην πωληθούν για ιδιωτική εκµετάλλευση. 

Θα σήµαινε την προώθηση εναλλακτικών µορφών τουρισµού
και εναλλακτικών τουριστικών δοµών, όπως τα green key κατα-
λύµατα, µε ενεργειακή αυτάρκεια και ολοκληρωµένη διαχείριση
λυµάτων και σκουπιδιών, σε συνεργασία µε τοπικούς παραγω-
γούς για την ταυτόχρονη προώθηση τοπικών προϊόντων. Ταυτό-
χρονα, θα εξεταζόταν η δυνατότητα επέκτασης του
προγράµµατος θεώρησης εισόδου βραχείας διάρκειας -visa
εβδοµήντα δύο ωρών- που εφαρµόζεται στα νησιά του Αιγαίου,
ώστε να ενισχυθεί ο τουρισµός και στην Περιφέρεια Ανατολικής
Μακεδονίας-Θράκης. 

Οι κινήσεις αυτές θα έχουν σηµαντικό αντίκτυπο στην τοπική
κοινωνία, θα δηµιουργήσουν θέσεις εργασίας και εισόδηµα, θα
ανακόψουν τη µετανάστευση και τη συνεπαγόµενη γήρανση του
πληθυσµού και θα συµβάλλουν στην άρση των οικονοµικών και
κοινωνικών αποκλεισµών και συνολικά στην αναβάθµιση της ποι-
ότητας ζωής. 

Ένα τέτοιο σχέδιο θα στηρίζεται πρωτίστως στις δηµόσιες
επενδύσεις και τα έργα υποδοµών, που µπορούν να λειτουργή-
σουν ως µοχλός ανάπτυξης, αλλά και προσέλκυσης ιδιωτικών
επενδύσεων, µε διαφορετικά, βέβαια, κριτήρια και προσανατολι-
σµό για την παραγωγική και κοινωνική ανασυγκρότηση της
χώρας. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει σαφές και συγκεκριµένο πρόγραµµα για την
ανάσχεση της ανθρωπιστικής κρίσης και την επανεκκίνηση της
οικονοµίας, προς όφελος των εργαζοµένων και της κοινωνίας. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς. 

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 00.09’, λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Σάββατο 6 Δεκεµβρίου 2014 και ώρα 11.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: νοµοθετική εργασία, συ-
νέχιση της συζήτησης επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οι-
κονοµικών: «Κύρωση του κρατικού προϋπολογισµού και των
προϋπολογισµών ορισµένων ειδικών ταµείων και υπηρεσιών οι-
κονοµικού έτους 2015», σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που
έχει διανεµηθεί.
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